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Let’s rock n roll
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Web – logg. Noen er kanskje ikke klar over at det er dette ordet «blogg» kommer av. En logg
på nett. En dagbok, eller oversikt over hendelser.

Etter at blogging var noe alle skulle drive med – og få lykkes med – så har begrepet mutert
som slikt ofte gjør til alt fra betalt skryt av sminke til fanatikerens talerstol av kasser på et
gatehjørne.

Et sted midt mellom disse ligger jeg – IRONOXIDE. (Det er den kjemiske betegnelsen av
etternavnet mitt om det skulle interessere) Hensikten er enkel – hemningsløs, forsøksvis
helt ærlig sjøl-promotering av person og meninger.

Jeg er ute etter deg. Som den amerikanske ung-jord
kreasjonisten Kent Hovind sier det. – I am not sneaking
up on you – I am after you! Nå er jeg som teistisk
evolusjonist rykende uenig med Hovind, men han har
kvaliteter entertainer jeg setter pris på. Og han er i
fengsel for skattetrøbbel. Det har jeg også vært – så veit
dere det også. (Lang historie vi kan ta en annen gang)

Men det jeg er ute etter er å spre mine meninger,
overbevise deg og få meg drømmejobben. Ingen mer
falsk beskjedenhet eller påtatt ydmykhet – jeg har noe å bidra med. Vil noen høre på det?
Og vil noen betale for det?

Tilbudet er en kreativ person milevis utenfor A4 formen – uten formell utdannelse, men
med evnen til å se sammenhenger og våge seg på konklusjoner ut i fra det. Til og med om
hva som vil skje som følge av sammenhengene. Der virkeligheten ikke er nok finnes en
fantasi som kan ta av både voldsomt og i de utroligste retninger, men også den med en

https://wordpress.org/plugins/print-my-blog/
http://www.ironoxide.no/wp-content/uploads/2012/12/crazyrust.jpg


trang til å forenes i en logisk sammenheng. Men så fort rutine presses nedover meg
begynner jeg å kjede meg og motivasjonen reduseres til glør. Som likevel er der og ulmer i
glødende engasjement for mangt og mye. Som at det er mye som kan gjøres bedre mellom
mennesker, i nærområdet, i nasjonen og i verden. Det er bare snakk om å gjøre det riktige.

Ikke noe spørsmål er for lite – eller for stort. Mene noe om det kan jeg likevel gjøre. Og kan
jeg få deg til å mene det samme, eller vi kan på annen måte oppnå enighet, så er første skritt
gjort for å endre noe.

Det blir også sagt at jeg er i gode stunder underholdende.



BREIVIK – EN DIAGNOSE

December 25, 2012
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Til alle som bare leser meg når jeg bare skriver tull og/eller er lei av Breivik – finn en "Åh
nå er det pinade snart helg" status dere kan kose dere med og like….;o)

For dere andre så har jeg lyst til – som hobbypsykolog – å stille en diagnose.

Her har vi en person som helt fra han begynte å sanse og sette sammen ting muligens har
følt en intens glede ved ros og oppmerksomhet. Muligens kombinert med litt mer enn
normalen sjenanse – så den utagerende veien mange med oppmerksomhets-behov velger i
barne/ungdomsår ble ikke valgt.

En typisk vestkantoppdragelse (om noe slikt finnes) vil jo forsterke dette med gode manerer
– som Breivik blir rost for å ha.
Men hele oppveksten så får han kanskje normalt med ros og oppmerksomhet – kanskje for
lite. Poenget er at han vil ha mer. Mye mer! Det er en rus for ham som overskygger det
meste. Først og fremst er det hjernen sin han vil har rosen for. Briljansen! Løsningene! Dette
er mannen å gå til. Problemløseren. Hvem veit – kanskje han hadde en og annen god løsning
og et genialt innfall også? Men det er dessverre ikke slikt som avgjør om du lykkes.
Mennesket – irrasjonelt flokkdyr som det er styres av noe helt annet en kvalitetskrav. Det
løsningene en velger baseres ofte på begeistrelse og at en lar seg rive med av den ene tingen
Anders Behring Breivik IKKE har – charme! Trust me – it takes one to know one!

De salgsresultatene han skryter av har vel aldri blitt sjekka opp – og de vil høyst sannsynlig
vise seg å være iallefall middelmådige om ikke elendige. Forfremmelsen var muligens et
spark oppover i systemet framfor ut av det.

Vi som ikke har charme er likevel ofte godt likt – som Breivik – når man kommer inn på
dem, men den umiddelbare reaksjonen enkelte vekker av empati, tillit og velvære har ikke
Breivik – og ikke jeg.

Dette har gjør vondt – i varierende grad. For meg er det en mild irritasjon, men også
fascinasjon over fenomenet.
For Breivik ble det en tvangstanke. Og et sinne mot verden begynte å bygge seg opp. – Disse
helvetes forbannede middelmådighetene (eller hvordan de nå banner på beste vestkant)
som ikke ville se hans storhet! Hans overlegenhet!



Og her kommer sjenansen/oppdragelsen inn. Han er for smart/godt oppdratt/genetisk
programmert til å slå løs på noen for å få ut sinne. (Uten provokasjon iallefall) Samtidig
vokser tvangstanken hos ham. Til et svart, uoverkommelig raseri over alle. Men han har
ingen grunn til å ta noen – de fleste behandler ham bra – høflig som han er. Men ikke noe
mer – ingen begeistring, ingen hyllest.
Noe må sprekke.

Og han finner en utvei. Hvis han kanaliserer raseriet sitt mot en sak. Hvis han legger
nødvendigheten og det for ham moralsk riktige å drepe noen for å redde Europa fra
invasjon – SÅ kan han la sinnet slippe løs. (Saken kan tragisk nok kanskje være mer eller
mindre tilfeldig valgt) Fokusert i en iskald, kalkulert tanke om at det han gjør er rettferdig
og riktig. Samtidig så slår tanken ham (eller den kan ha kommet først) han får
oppmerksomhet!
Blir han tatt i live vil alt – i hele verden – dreie seg om ham! Positivt eller negativt spiller
ingen rolle lengre – bare fokuset er på ham!
Fra der av åpnes helvetes porter på vidt, grinende gap.

Så er spørsmålet – er dette en psykose? Nei, vil jeg si – men det er uten tvil en alvorlig
personlighetsforstyrrelse. Strafferettslig utilregnelig? Veldig vanskelig, men jeg tror at
aktors påstand er "riktig" – siden vi ikke har et bedre samsvar mellom jus og virkelighet, så
la oss kalle det psykose – fordi straff har INGEN innvirkning på han. Målet er oppnådd for
Breivik. Han har fått over 42 dager med forside i alle store medier i Norge – og mange i
utlandet. Og vi ser muligens fram til en ny runde om en anke tas til følge.

Jeg for min del begynner å bli virkelig forbanna fordi vi lar hver eneste lille brikke i hans
grusomme plan lykkes. Men selvfølgelig er det ingen som bryr seg om det. Eller hører på
meg! Ingen som ser hvor briljant jeg er…..*fikle med revolveren*
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ETNEGAL?
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Dette har jeg tenkt en del på – lenge. Både før og nå så dukker det ofte opp folk som er
misfornøyde med ting i E-dalen. Da særlig i det som er satt til å organisere tjenestene vi har
i fellesskap, men også tjenestene.
Særlig i de sosiale medier kan både det ene og ikke minst det andre komme fram. Ikke bare
av de som skriver, men ikke minst av de som liker. Der kan man lese mye….

Det er særlig noen punkter som går igjen:
– Servicenivå
– Generell uvilje mot service
– Uinteresse (muligens et nytt ord – en neologisme – så i henhold til Breiviksaken er jeg
sikkert psykotisk)
– Vi har nok med vårt (les papirarbeid)
– Total svikt i næringsutvikling (Finnes ikke nevnt i budsjett eller årsmelding flere år på
rad)
– En arbeidskultur – sterkt adskilt fra privat praksis hvor en må "hive seg rundt" når noe
haster.

Nå har jeg masa om dette på diverse arenaer i ganske lang tid – og litt har jeg funnet ut. De
fleste politikere få ikke gjort noe med det fordi byråkratiet har bortimot all makt. Når man
ikke innrømmer maktesløsheten så kommer en med at det er nå ikke SÅ ille heller. Og så
har vi jo så mye flinke folk! (Jada, vi har det! Men ikke hold dem nede så de slutter i jobben!)
– Ja, ja også lyt mø tenkje på det at mø ha då både grønt lau, freda elv og ikkje va dæ no so kaldt i
vinter heldan….
Eller man kommenterer det ikke i det hele tatt. (Underforstått at hvis Rust nå snart holder
munn kan vi gå og drikke kaffe)

Og sånn har det vært i alle år – MÅ vi snart se på HVEM vi velger inn? Må vi snart slutte å
tru at det betyr noe om du er SVer eller frepper i Etnedal? Må vi snart slutte å tru at politikk
er uinteressant? Er det på tide å begynne å være litt tøff i trynet? Si det en mener – og stå på
det? Okey, greit! Den og den saksbehandleren VIL slutte å hilse på deg på butikken – Ja? Og
så? Den kunden vil kanskje handle din tjeneste eller vare hos konkurrenten – men den
prisen må en nesten betale for å engasjere seg.



Noe er riv, rav ruskende galt her – og har vært det lenge! Enten får vi gjøre noe med dette –
eller så får vi skifte navn og slagord – fra Etnedal – minst og best til noe annet så folk iallefall
veit hva de går til – f.eks: ETNEGAL – Reis videre!



Bondefakta
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"1985 fikk bonden betalt 2,85 kr/l melk….."

Er det mange som har satt på Facebook-statusen sin for ei stund siden. Åh du verden så
trendy! Forandre verden gjennom sosiale medier! (Fremdeles har jeg personlig større tru på
et par kompiser av meg – herrene Smith & Wesson, men oss om det!)
Så man avslutter statusedelingen en helt korrekt oppramsing av fakta rundt en formidabel
prisstigning på matvarer med denne: – " Kopier denne. Vis solidaritet, støtt bøndene!"

Åh ja for all del! Jeg støtter bønder jeg! Regner med temaet for framtidige gudstjenester blir
"Bønner for bøndene" – men jeg har en sterk mistanke om at Vårherre likevel lar det regne på
rettferdige og urettferdige som Han har gjort siden Tidenes midt ut på dagen…

FOR! Det er et enormt men her! Et ting som INGEN sier noe om. Her får Rimi-Hagen, REMA-
Reitan og andre "fælinger" skylda for å stikke av med fortjenesten fra Den Norske Bonde.
Vel, gutta boys tjener til salt i gåselver´n de – ingen tvil om det! Med sånn omtrent en nå
utgått 50 øring fra hver vare de selger! Volum er det som teller her – ikke høy pris! Så jeg
beklager sosialister, kommunister og Kjell Olav Lundteigen – dagligvarekjedene har IKKE
skylda!

Dette fungerer EGENTLIG slik: Saken er den at det er utstyret som koster. Driftsbygning,
traktorer og tilbehør. Og så vil de gjerne drive litt stort og rasjonelt og ikke slite med
gammel tungvinde løsninger. Men hovedproblemet er at bøndene eier sine EGNE
foredlingsbedrifter – f.eks TINE og Nortura – disse er byget opp etter gammelkommunistisk
mal – helt sant! – og disse sitter igjen med mesteparten av overskuddet og som brukes til
drift av organisasjonen. DER er problemet og det er det bøndene sjøl som MÅ gjøre noe med.

Så sjøl om det er riktig som det sies i den delte statusen i solidaritetsaksjonen – det var disse
tallene som gjaldt i 85 – og at prisstigningen har vært enorm, men som jeg sa før – de som
tar overskuddet er IKKE dagligvarekjedene, men de samvirkene som bøndene sjøl eier.
Problemet er at overskuddet der sløses bort mye på en alt for tung organisasjon, samt lovlig
regnskaps-triksing.
LIKEVEL hadde TINE i 2010 674 millioner i overskudd og 910 i 2011. (Altså nesten en
milliard) Tror noen det ble utbetalt mye til mjølkeprousentene?



Nå er jeg ikke i mot å line opp traktorer i Oslo og virkelig lage krøll – skulle vært gjort mye
før for å protestere mot drivstoffpriser, åpen terror-rettsak og generell inkompetanse hos
styrende byråkrati – men IKKE for mer penger til bonden fra Staten!
Men mer penger til bonden fra egen bedrift! Du kan jo ikke drive så svære og påstått
profesjonelle foretak som TINE og Nortura så elendig at du må ha trygd for å overleve???
Mens selskapet at på til går med overskudd??? Hvor teit under Felleskjøplua går det an å bli
før hakkespetten angriper treskallen???

SÅNN! Der har dere fakta – så kan dere dele den – gjerne med en og annen bonde!



ETNEDALSLOVENE
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1. Ros aldri nokon – tei dei heller i hjel.

2. Dersom du ikkje kan dolke nokon i ryggen, så prøv å skyte dei på langt hald.

3. Dei som teier likar ikkje det du gjer – det gjer heller ikkje dei som roser deg.

4. Det er farlig å tenkje nytt. Ein ettendøl gjorde det for 300 år sidan – han er dau no.

5. Ingen krone er så godt anvendt som den andre ikkje har tjent.

6. Andre folk er til for å baksnakkast.

7. Gløy aldri gamal urett – borna dine skal også ha noko å gle seg over.

8. Ingen som snakker er ettendøl – berre dei som pratar. (Dersom alle forfedrar har levd
heile sitt liv i dalen sidan før Svartedauen)

9. Alkohol og andres ulykke er einaste grunn til glede.

10. Stol aldri på nokon – aller minst deg sjølv.

11. Alle som kjenner nokon som kjenner nokon som kjenner nokon i Oppland Bygg & Anlegg
AS er inhabile.

 



DE FLESTE KAN BARE HOLDE KJEFT OM KREKAR!
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Se til og slutt å klage på Krekar! Dere har den hele og fulle skylda sjøl! Over 80% av dere er
unnasluntrere ved valg eller enda verre – stemmer rødgrønt eller til nød blått. Og sjøl om
dere skjønner ingenting til sterkt begrenset av politikk burde det være opplagt at Krekar
med et FrP i flertall FORLENGST ville vært ute av Norge og helst hengt til tørk i sydligere
ørkenstrøk!

Denne utakknemlige utvendige bendelormen får bare lov å plassere vårt eget skjegg –
framfor sitt – i våre egne postkasser, fordi DERE indoktrinerte sosialister og
reservebolsjeviker godt støttet av KulturQuislinger LAR HAM FÅ LOV!!! Dere kan da for
svarte helheimen ikke skylde på politikere dere sjøl har satt der!

Det er TO ting som gjelder for Norge nå:
1. Reduser og uskadeliggjør byråkrati og gi politikerne på alle nivåer tilbake styringa.
2. Stoppe negativ innflytelse fra mislykkede kulturer og levesett.
INGENTING annet er viktigere!

Glem de jævla særinteressene deres i fire år! Dere får nok beholde både fri på 1 mai og
rundballene deres sjøl om Siv er sjef!  Det kan umulig bli verre enn den banden av korrupte
grevlinger som roter gjennom Norges fineste søppeldunker etter godbiter de kan stikke til
seg! Og hvem har satt dem der???

Det er for fanken iallefall ikke meg! Så det er NØDT til å være noen av dere ANDRE!!!!



PIKER, VIN OG SANG!

December 25, 2012
Kategorier: Alt eller ingenting

…eller horer, sprit og hamburgerkø, som jeg EGENTLIG hadde tenkt å kalle dette :o)*
Bakgrunnen er dette forslaget fra justisministeren for ei tid tilbake, som ha fått det for seg
at han kan dempe konsekvensene av fyll ved å stenge servering av fast-food.
Kan vi ikke like gjerne forby biltrafikk – utenom utrykningskjøretøyer – (de må jo til
sjukehus de som BOR i byen og blir slått ned i fylla) innenfor bygrensa etter klokka 19 på
lørdager? (Så kommer ingen seg INN til byen)
Hey! La oss gå enda lengre! Vi STENGER servering av alkohol i helgene! Pokker heller! Vi
forbyr sterkt drikke! …..
Eh…åh….nei…..det har vært prøvd før det, ja…..

Nei, folkens – vi får nok se etter andre løsninger.
De fleste veit at jeg er ingen avholdsmann. Jeg drikker bare ikke :o)
Poenget er at jeg ser ingen moralsk betenkelighet i å sette til livs sjøl store mengder alkohol,
om du veit at du tåler det. Det er ikke å anbefale – reint helsemessing, men det er en annen
skål *host*
Alkohol gjør ikke noe annet galt – i moralsk forstand – enn å frigjøre ”demoner” en alt har i
seg. Sinne, graskap, frustrasjon, overdreven sentimentalitet, avhengighet, overmodighet,
uhøflighet. Vi veit alle åssen disse småjævlene ”ser” ut..:o)
HAR en ingen slike undertrykte følelser, så er ikke ei halv flaske Jeltsin mer farlig enn den
Cola Zero´n JEG (som tørrlagt cocacoliker) sitter og "koser" meg med nå.

Men så var det da problemet med alle disse som HAR så mye undertrykket sinne, graskap og
et svakt gen for avhengighet – hva gjør vi med disse? Blir et fucked up følelsesliv bedre av at
de ikke spiser bedervet kebab klokka tre på natta? Vel, fyllesjuken på søndag blir kanskje
bedre, men det er alt….

Problematikken rundt misbruk av rusmidler er så omfattende at noen kortsiktig løsning
finnes ikke. Det som nok ville hjelpe mest, og best var nok om nordmenn kunne få en
alkoholKULTUR, og kvitte seg med den lille ”u´en” vi i DAG har foran kulturen vår.
Flatfyll er gøy! Ellers som vi sier her i E-dalen, ”Eg hadde det så moro i går – eg hugsa ingen
ting!”
Men la oss ta den grunnen som er hovedårsaken til elendigheten. Unge brushaner drar på



by´n av TO årsaker. Stange med andre ungbukker og prøve å få oppmerksomhet hos
ungsøyene. Bæ-æ-æ-æ!
(Hm… skinner min manglende respekt for den slags kjøttmarked veldig godt i gjennom tro?)

Når de nå har stanget fra seg og ungsøyene ikke har blitt så overmåte imponert, så må jo
frustrasjonen ut – og alkoholen har latt grinda til den moralske sauebingen stå oppe. I
sauefjøset er det da greit å ta drikkekaret, bingegarden eller fjøsrøkteren en skole, men for
våre menneskelige grabukker ute på by´n, så er den hælvettes, langhåra nerden foran deg i
køa en god erstatning.
Hvordan løser vi dette da?

Jeg er som en av mine mange motsetninger en pragmatisk kveker. La homser få gifte seg –
bare ikke i kjerka. Gi overkåte afrikanere gummi – så de ikke dauer av AIDS. La muslimer
bygge moskeer – bare ikke bomber.

Og det er HER pikene, i overskriften min kommer inn.
Jeg skal på ingen måte oppfordre til umoral, tilfeldig sex eller annen moro. Men det var
dette med å se pragmatisk på det da. En ungsau som HAR fått napp hos ei søye, han slår ikke
ned noen nerd i pølsekø! Ikke DEN kvelden i alle fall.

Derfor vil jeg legge et lite ansvar og en oppfordring til alle pene (og ikke fullt så pene også)
piker. Dere sier dere drar på byen for å ha det gøy, treffe venner og sånn, assa…*kaste på
håret og blaffre med øyenvippene*
Kjære vakre vene, dere er ikke i senga nå – dere trenger ikke late som! Dere drar ut for å se
og bli SETT!!! Ikke prøv å bløff meg med at den lårkorte, åletrange kjolen, stiletthælene og
utringning nærmere det nederste hårfeste enn det øverste er BEHAGELIG å gå i!

Hvis dere ER i tvil om dere skal bli med / ta med hjem en staut, eller kanskje ikke SÅ kjekk
fyr heller, så la denne lille tanken streife innom hjernecella (det KAN gjøre litt vondt første
gangen, men det kalles: ”å tenke”) Dere gjør faktisk en GOD gjerning med å holde slåssbikkja
UNNA pølsekøen. Dra hjem til en av dere, bedriv hva slags obscøne synder dere lyster – det
er i alle fall ingen USKYLDIGE som blir skadet (forhåpentligvis da)
Noen av dere lettlivede jenter kan jo gjøre en DOBBELT god gjerning – ta med TO kompiser
hjem!

Så hvis alle glade festjenter nå kan leve opp til dette, så kan FREMDELES de langhåra
nerdene, og vi edru festsjåfører OGSÅ få seg noe – i form av en sein hamburger i en nesten
tom – og trygg kø…..



*Advarsel: Innlegget kan inneholde spor av melkeprodukter, nøtter og mer enn vanlige
doser ironi



Bygdeoriginalen – en truet art?
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I jobben min så treffer jeg mye folk. Det er ganske så underholdende for det er ikke mye som
er morsommere enn nettopp folk. Det må i så fall være apekatter og i mange tilfeller er ikke
forskjellen så stor.

Det som virkelig er underholdning er det som kalles bygdeoriginaler. Mange klager over at
det er så få igjen av denne arten. Jeg for min del deler ikke den bekymringen og jeg skal
komme tilbake til hvorfor.

En av disse fargeklattene i bygda er Iver Gardenglåmt – eller Garglåmin, som han kalles.
Garglåmin er ungkar av ubestemmelig alder, alt i fra seint førti til tidlig søtti. Han kjører
rundt i en halvgammel, ekstremt velholdt Mercedes med et antall gamper under det digre
panseret, like ukjent som alderen hans, men adskillig høyere. Iver går i fjellstøvler med
raggsokker inne i. Sokkene har han dratt godt opp på buksebeina på feltbuksa. Samekniven
dingler fritt i beltet og på toppen av den lange, hengslete mannen troner en caps fra Fort
Leavenworth i Kansas av alle ting, i alle fall står det det på lua.

Hva Garglåmin egentlig lever av er også litt uklart. Han har et småbruk, like velholdt som
bilen, hvor han vinterforer noen sauer og et gammelt øk av en ponny. Hesten og mannen er
like grå i hår og man. Garglåmin er til vanlig jovial til tusen. Ofte kommer han ruslende inn
på YX stasjonen i Fagervika og tar seg en pris av snusdåren i ekte sølv, og ser seg om på den
lokale ungkorpen som hekker rundt småripsen på stasjonen. Han aksler seg og flirer- ”Ja,
dessa her treng ein ikkje ta tå seg jakka ei gång førr å sope gølvet med.”

Så er det i gang med å skøy hverandre så fillene fyker.

Men det hender en sjelden gang at Iver er grinete som en mårragretten bjønn etter
vinterdvalen.

Skulle det da hende at betjeningen øver seg på å være to steder samtidig, og ikke får det helt
til så er ikke Iver nådig. De ti først gangene kan du kanskje få litt bakoversveis, (sjøl om det i
mitt tilfelle er bortimot umulig – se bilde). Når du får beskjed om at ”dø lyt vara fleire på
jobb!”

– Joa, prøvde betjeningen seg med – vil du betale dobbelt så mye for varene du, så kan vi ha
mer en en på vakt av gangen. Argumentet gikk ikke inn for å si det sånn…



Men stort sett er Iver fredelig, om enn med en litt slem humor. Vi har en berømt – og
beryktet – pikenes Jens her i dalen. Han er helt utrolig til å skrøne seg inn på kvinnfolk, og
en av han siste erobringer hadde blitt servert en utrolig historie som hadde gått rett hjem.
(Det var der charmøren også havna)
Vel, skrøna var som følger. Dama hadde bemerka at ”Jens” hadde så mye olje på fingrene.
Årsaken er så klart at han er bilmekaniker, men han serverte en utrolig historie at han var
nettopp kommet hjem fra en stor jobb på oljefeltet til onkelen sin i Aserbajdsjan. Blondina,
både i sinn og skinn, hadde storøyd bitt på og de var et blitt et par. Iver Garglåmin hadde
også fått med seg dette og inviterer en lørdagskveld til fest oppe på tunet på småbruket.
(Han gjør ofte det) Og både ”Jens” og dama dukka opp. Ut på kvelden så samler Iver folket
rundt seg, drar fram et atlas og sier til ”Jens” – ”No får du vise uss ko hen i landet onkelen
din ha børa etter all denne ølja….”

Det viste seg at geografi ikke var ”Jens” sin sterkeste side….

Men det hender jo at skøyerfanten Iver snubler sjøl. Det var en dag først i ferien Iver og en
kompis satt på en av dalens turiststeder og nøt en halvliter eller ti. Så dukker det opp en ny
hytteeier de kommer i prat med. Fyren har nikkers, silketørkle og pludrer på fineste
Vestkantdialekt at ” Det var jo pokker så fint her oppe at det er jo nesten ikke til å hoooolde
ut!”

Etter hvert som samtalen går om løst og fast. Så løsner Ivers faste grep om sannheten.
Bykaren lurer på om det er muligheter for jakt i området. Iver forteller at – ”Då va du jaddi
heldig, før eg eig mesteparten tå dalen eg!” Iver roper på mer drikkenes og et kart. Der
sirkler han inn med djerv penn store deler av Muligen, Åsbygda og tar med Garaåsen,
Bjørkumsbygda og hele Landfiskflata for gammelt kjennskap skyld. Når bykaren ivrig
begynner å forhøre seg om pris så lover Iver at det skal de nok bli enige om. Og med en
tunge oljet av pils og snus så vrir han seg elegant unna gang på gang å gi ut kontaktinfo.
Men naturen krever jo sitt, så når Iver må på gutterommet, ser Ivers kompis sitt snitt til å gi
bykaren nummeret til onkelen sin, som faktisk eier en del av det som Iver har
”ekspropriert” – og til alt overmål er nabo til Iver! Resten av kvelden forsvinner i litt i
øltåka for alle sammen.
Neste dag blir Garglåmin vekket av noen ivrige tømmermenn og en illsint nabo som har fått
en telefon fra en bykar som lurte på om han sto ved avtalen om å leie bort jaktterreng for en
billig penge.

Det hører med til historien at bykaren FIKK leie av naboen og at det vanka både elglår og
konjakk på Iver når elgjakta var over.



Jeg er rimelig sikker på at nå sitter mange av de lokalkjente og klør seg i skjegget og lurer
fælt på hvem denne Garglåmin er. Noen vil sikkert kjenne igjen historiene og begynner å
ane hvor dette bærer hen. Som nevnt så var jeg ikke så bekymra over at bygdeoriginalene
skulle bli borte, og det er her Garglåmin kommer inn. For så klart finnes det ikke noen som
heter det her i dalen, men likevel så eksisterer Iver i høyeste grad. Poenget er nemlig det at
Iver er satt sammen av mange virkelige personer, for alt jeg har fortalt er sant, men det har
bare ikke hendt en og samme person. Det har seg slik at bygdeoriginalene finnes fremdeles.
Det er bare fordelt litt mer ut over på flere personer.
Vi har kanskje ikke noen enslige traner i spurveflokken, men vi har ganske mange skjærer
som går å brisker seg litt. Kanskje de aller fleste av oss har noen små særegneheter som gjør
oss til individer og kan more og underholde andre. Dette holder i hevd arven fra
bygdeorginalene.

Jeg håper jeg bidrar litt til det sjøl, og at andre kan ha like mye glede av min del av
bygdeorginalen som jeg har av andres.



KulturQuislinger
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Dette er et forsøk på å innføre en ny ord-kombinasjon i Norge. En beskrivelse av personer
som vil sette til side landets alment aksepterte kultur, etikk og moral til fordel for en
fremmed kultur med andre verdier, eller gi disse innpass på lik linje med de eksisterende.

Ordet quisling vil være kjent for de fleste, men det vi skal være klar over er at personen
Vidkun Abraham Lauritz Jonssøn Quisling faktisk var en idealist og faktisk trodde (så vidt
jeg kan bedømme) at han handlet til landets beste.

Dette er også typisk for en KulturQuisling (KQ) – de mener at de gjør det rette – både for sitt
land og den fremmede kulturen.

Diskusjonen vil da gå på om KQene er “strafferettslig” ansvarlig for sine holdninger. Som vi
alle veit var Høyesterett av den oppfatning at Quisling var bl.a skyldig i krigsforræderi,
ulovlig forsøk på å bringe Norge under fremmed kontroll, bistand til fienden i krigstid,
ulovlig endring av Grunnloven og medvirkning til drap.

I stor grad var dette en dom over forhold der forbrytelsene var motivert av faktisk idealisme
– framfor egen vinning. Selvfølgelig hadde Quisling fordeler av det han gjorde, men igjen så
tyder mye på at det var ektefølt idealisme som lå bak. Dødsdommen har i ettertid vært
omdiskutert, men mer ut i fra jus enn moral. Spørsmålet om man kan og skal straffe folk på
grunn av deres overbevisning?

Så – spørsmålet jeg reiser er dette – hvor langt kan og skal man gå for å ta til motmæle
ovenfor KQer?



Bør politikerne frikjennes?
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Alltid – så godt som – så får disse forbannede politikerne skylda. I alt fra snikfilming til
dårlig veistandard.

Er dette korrekt og riktig? Både ja og nei, men jeg skal forklare litt mitt syn på dette i et
slags forsvar for politikerne.

Jeg har relativt lang erfaring i lokalpolitikken – både som partipolitisk uavhengig på ei liste
jeg var med å starte, og i dag som representant for Høyre, men sympatien nasjonalt ligger
hos Siv.

Men til saken. Samfunnet i dag er IKKE styrt av politikere er min påstand. Vi har IKKE et
fungerende demokrati.

Neida, det er ikke hverken jøder, utenomjordiske eller Bilderbergere som rår, det er noe
langt, langt verre.

Det er en tanketom organisme bestående av tusenvis av celler som ikke sjøl er engang klar
over hva slags monster de er en del av. Små – og hver for seg – ubetydelige grå arbeidere
med en gjerne lite relevant utdannelse, men har likevel av ulike årsaker blitt satt til å
administrere, saksbehandle, henvise til regler, tolke disse og også utvise skjønn. Det er
DISSE som i realiteten bestemmer. De er ikke valgt, de kan ikke byttes ut via en demokratisk
prosess, de kan svært sjelden straffes for feil og de er mange.

De er på alle nivå – fra de som legger fram forslag til hvor mye renovasjonen skal koste hver
enkelt til de som skriver innstillingen til finanskomiteen. På alle nivåer produserer disse i
utgangspunktet tjenere for folket og politikerne hauger på hauger med papir. Her er det
utredninger, henvisninger til lover, forslag til vedtak og enorme mengder med annet
materiale det nærmest blir umulig å forholde seg til totalen av. En er som politiker prisgitt
at det en får av informasjon er riktig og viser alle sider av en sak.

Men gjør den det? Selvfølgelig ikke. Det vil være farget – bevisst eller ikke – av forfatterens
selv. Ingen kilde kan gi annet vann enn det som renner fra den.



Mengden med informasjon øker jo høyere opp du er i systemet, og jo lengre opp en kommer
jo mer tid tar politikerjobben, men hjelper lite når mengden informasjon øker
proporsjonalt. På alle nivåer går saksbehandleres tanker nesten ufiltrert gjennom til et
vedtak.

DETTE er problemet med et system som vi har i Norge. Ikke i hovedsak udugelige politikere,
men folkevalgte som er fanget av et system som ikke engang har en egen samlet vilje og
hensikt. (Ut over å sikre seg sjøl, unngå represalier og så gjøre den funksjonen de er pålagt
om en ikke skal på kurs eller avspasere, selvfølgelig)

Og det er her det trengs en forandring – politikerne må identifiser "fienden" – se at den
spiser ved deres bord og uskadeliggjøre den med knallharde krav til hva som forventes,
samt ta tilbake tiden til å følge saker personlig fra start til mål. Det vil gå på bekostning av
studieturer, valgkamp, opptredener på talkshows og mye annen moro, men det MÅ gjøres.

Så langt er det dessverre bare FrP som har sett skyggen av fienden og sagt seg villig til å
forsøke å halshugge monsteret.

En enorm oppgave da monsteret tross manglende bevissthet HAR en sjøloppholdelsesdrift,
og vil bruke sitt begrensede intellekt til å stritte i mot og la sine artsfrender og fettere i
fagorganisasjoner og presse nådeløst angripe den politiker som vil sloss mot uvesenet.

En start vi alle kan bidra til er å dele dette synet med de cellene vi sjøl kjenner i
Byråkratidyret – eller kanskje du er en celle sjøl og kan bli en effektiv kur innenfra
systemet?



Lever du livet, eller lever livet deg?
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– Hva skal du bli når du blir stor da?

Det er en del ungdom som henger rundt begge stedene jeg jobber – det er ikke til å unngå at
vi kommer i prat, og et av de lettere sarkastiske replikken jeg bruker for å få i gang litt
hjerneaktivitet (utover å myse gjennom de to øverste bladhyllene våre) er denne med hva
de skal bli.

Det er ganske interessant de svarene jeg får – og skremmende.

De er programmerte ned til minste forestilling. God utdannelse, god jobb, fint hus, lekker
bil, familie og barn. "Då har e det gøtt"

– Yeah! Riiiight…..svarer jeg, og så dissekerer jeg drømmen deres.

Hvor mange her har valgt livet sitt? Hvor mange har bevisst og etter grundig
gjennomtenkning kommet til at det er dette jeg vil.

Hvor mange av dere har latt familie, venner, samfunn og tradisjon velge livet for dere? Hvor
mange kan si at det jeg står for og det jeg er – er min vilje.

Jeg sier ikke at en ikke skal høre på råd, få anbefalinger, ha ting en beundrer og ser opp til,
men for all del – lev ikke livet gjennom andre eller enda verre – lev andre sitt liv.

Jeg kan si mye rart til ungdommer – og de er så flotte med det at i steden for å smile litt
brydd og vike unna en diskusjon, (som andre voksne gjerne gjør) så går de for strupen. Men
akkurat på dette området, så tar jeg dem konsekvent. Det er så deilig og se dette glimmet av
fortåelse av noe de ikke har tenkt på før etter å ha hørt tiraden min.

Jeg regner ikke med å merke så mye som en gnist av denne forståelsen av noen lesere av
dette – fordi denne forsamling av oppegåendesurfere vil så klart for lenge siden ha innsett
dette og forsikret seg om at en lever bare sitt eget liv – og ingen andres….eller hva? :o)



SPOR AV SØPPEL
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Selv om dette skal handle om søppel, så skal ikke være en formanende artikkel med den
moralske pekefingeren høyt i sky. Langt i fra, det er mer med nesa i veigrøfta kan en si.
At det blir kastet søppel i naturen har det blitt sagt og skrevet mye om så det lar vi ligge nå.
Jeg bare konstaterer at det har skjedd og at det ikke skulle skje. Nok om det nå siden jeg nå
har brukt fire, fem setninger på å bedyre at jeg ikke skulle mase om å bruke søppelkassene,
mener jeg…

Vel, hva var det så jeg skulle skrive om ? Jo det hadde seg slik at jeg som medlem av et av E-
dalens mange lag og foreninger i flere år har vært med å plukke søppel til inntekt for
klubbkassa. Dette er en fin ordning fra Mesta as som lar lag og organisasjoner rydde langs
veien før nasjonaldagen til en anstendig pris. Men heller ikke det skal jeg mase mer om nå.
Jeg skal heller forsøke å komme meg inn på dette sporet av søppel igjen.

Jeg og laget mitt av søppelplukkere hadde fått tildelt en strekning langs en av hovedveiene
til dalen. Det var flott vær og livet var egentlig ganske greit. (Vi hadde ikke gått så langt at
korsryggen hadde begynt å verke ennå, skjønner dere)

Mens vi gikk der med øya i grøfta så begynte faktisk søppelet å fascinere meg. Eller rettere
sagt historiene bak avfallet. Det slo meg at det var utrolig mye søppelet kunne fortelle. Det
er ikke uten grunn at søppelkassene er noe av det første politiet endevender i
etterforskningen av en forbrytelse. Søppelet sladrer. Det var ikke det at sjokoladepapir,
kaffekrus og sigarettpakker var så interessant. Ikke historiene bak heller det er ingen nyhet
at folk mumser godteri, drikker kaffe og røyker.

Men de gjør også mye annet som virkelig kan sette fantasien i sving. Det første som slo meg
var hvordan i all verden har dette havnet her? La oss ta f. eks et knust lysrør. Hvordan
havner det i en veikant i Valdres? Sitter noen i bilen og plutselig finner et lysrør i bilen ? Oj!
Var det der det var! Den virker ikke. Greit (ned med bilruta) Den hiver vi! Låter det lite
sannsynlig? Ja! helt klart! Men jeg har ingen bedre forklaring.

Så har vi da dette broderiet jeg fant. Et ikke særlig innviklet korstingsbroderi med ramme
og det hele. Det kunne være et resultat av følgende situasjon: Et barnebarn som har slitt seg
gjennom formingstimene for å lage gave til Besta og Besten. Jeg ser det for meg.



Besteforeldrene tar i mot det og med utsøkt falskhet takker det for gaven. – Neeei, sååå fint!
Har du laget det selv?

På veien hjem så ”mister” de den håpefulles kunstverk. Her er det spor av en liten
familietragedie, for neste gang poden er på besøk så lurer han så klart på hvor de har hengt
opp bildet hans.

Hm… jeg lot broderi og ramme forsvinne ned i sekken. Fortsettelsen ble for pinlig.

Neste funn var en “Vekk i morgen” eske. Det var et langt enklere hverdagsdrama. Her var
forkjølelsen på veg, og i et siste desperat forsøk så hadde en stakkar knasket i seg innholdet
i esken. En kilometer seinere fant jeg flaska med nesedråper. Kanskje kuren ikke hadde
virket?

Uansett et lite spor av andre mennesker sitt liv. Folk som jeg kan hende aldri har møtt eller
vil møte.

Igjen fant jeg inspirasjon til et familiedrama. Et kontaktmagasin av den mer, skal vi si,
fargerike sorten. Her hadde kanskje et par på biltur gjennom Valdres røket opp i en krangel.
Hun hadde funnet magasinet som Han hadde gjemt i bilen og moroa var i gang. I raseri
sveiver hun energisk ned ruta og kaster bladet ut. – DER! Forsvinner griseriet ditt! Jeg
flytter hjem til mor!

Vel, jeg også fikk mye moro med bladet.

Jeg la det godt synlig i hattehylla på bilen til en kamerat av meg.

En har ikke annen moro enn den en lager på andres bekostning…

Omsider var strekningen vår rein som elva skulle ha gått der og vi kunne ta kvelden.

Til slutt gjenstår det bare å takke han stakkaren som hadde mista hundringsen sin. Isen
ryddelaget kjøpte for pengene, smakte fortreffelig. Takk skal du ha.



Om anorektiske griser og bygdecowboyer
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Det stedet jeg kommer fra er ei lita fjellbygd. Et sånt sted som de fastboende lengter hjem til
så snart de passerer fe-rista og turistene bare finner sååå idyllisk!

Det er helt okey det, mye bra folk som kommer fra små steder, har f.eks hørt at mora til
Gandhi ikke var stort over en–femti! Men det er ikke bare positive ting ved sånne små
bygder. En blir fort servert til husmødrenes formidagskaffe om en skulle flyte litt utenfor A4
formen. Jeg veit hva det vil si sjøl om jeg verken kjører i fylla eller lokker små jenter med
sjokolade. Jeg gjør noe som er myyye værre i Bygdenorge.- Jeg snakker, eller for å si det slik
de ville jeg skulle si det – e prata ikkje diálekt!!
Så der går jeg da, uglesett av historielaget og lyst i bann av Noregs målag! Jeg syns ikke
språket mitt er no’ problem jeg, stort sett så skjønner jeg hva jeg sier…..
Men de finnes de som anser en avslepent østkantdialekt for en som bor i Bygdenorge like
blasfemisk som å heise Stars n’ Stripes på 17 mai! Og når vi snakker om det amerikanske
flagget, så må det da nevnes de stakkarene som er feillevert av storken. Alle de som egentlig
skulle vært født på femtitallet i USA, men ble feilsendt til Norge ti år seinere.

De som defineres som Bygdecowboyer. Bygdecowboyen lever et hardt liv, mye verre enn oss
dialektavikere. Kan dere forestille dere hvor vanskelig det f.eks er å skaffe seg bønner og
flesk i et land der idealgrisen minner om et anaroxia-tilfelle ? For ikke å snakke om
klesdrakta, du kan gå inn i en hver bensinstasjon med med respekt for inntjeninga og kjøpe
sokkene til Ulvang og lua til Bjørn Dæhli, men kan dere tenke dere hvor vanskelig det er å få
tak i no’ så basic og livsnødvendig for en cowboy, som en enkel Stetson?? Kan’kke være
cowboy uten Stetson! Boots er jo blitt mote, i så måte har livet blitt lettere for
Bygdecowboyene.

Men det er jo også problemer med det, og det er i forbindelse med forplantningen.
Bygdekuguttene har jo som andre gutter også sine behov. Og da er det å finne ku jentene,
dette var forholdsvis enkelt før boots ble mote. Så du da avtrykka av en cowboystøvel i
størrelse 37, så kunne du bare følge sporet og være sikra fangst! Men nå – nå kan du jo
oppleve ei jente i Palestina skjerf, snauklippet hårmanke, uten BH og med “SV – sammen om
godene” button på venstre bryst, som OGSÅ har boots!! Må jo bli kulturkollisjon av sånt!



Nei, det er ikke lett! Men det finns løsninger! Internett! Sjekking på Internett! Hvis du har
tilgang til Cyberspace og du er enten du er gutt eller jente (Hvilke andre alternativer er det
egentlig?) så har du sikkert latt deg friste til en aldri så liten cyberflørt. Alt fra en malerisk
beskrivelse av du og din utkårede på tur over Besseggen, til ordrett avskrift fra leserbreva i
Aktuell Rapport Mange ser litt sånn skjeft på det der! Men jeg mener – hva er forskjellen på
å skrive et brev legge det i konvolutt med frimerke og la Norges Chris Clavin’r overta jobben
– for så å vente tre til fem dager på et svar- framfor å trykke ENTER og adressaten HAR det
du har på hjertet på skjermen sin – STRAKS! Altså – chatting er Den ultimate ekspresspost!
Men mange er skeptiske for det. Og det er klart det ER farer med dette også

Vi kan se nærmere på det. La oss ta annenhver av fordeler og bakdeler.

Hvorfor gjøre det! (Skjekke altså)
Grunn 1. Ingen risiko for uønsket svangerskap! Og om det skulle mot alle cybermerker bli et
resultat av romansen, får du garantert opp feilmeldinga: “Abort? – Retry? – Ignore?”

Hvorfor ikke gjøre det!
Grunn 1. Du snakker ikke med virkelige mennesker: For husk at hun som gir seg ut for å
være den smellvakkre rypa med store pupper og sexy lår – kan være enten er en krysning
av Hulk Hogan og søstra te’ Yoda. Eller en vittig skrue på 14 år med en akutt
kjønnsidentitetskrise! Evt. kan drømmetypen med egen yact og Mercedeser med ukedagene
på, egentlig være onkelen din fra Drøbakk som aldri har gjort et ærlig dagsverk i hele sitt
liv!

Hvorfor gjøre det!
Grunn 2. Du har en viltbestand og velge i som snart passerer en milliard! Fra skrivebordet
ditt kan du nå alle! Fra Asias skjønne rose, Mjau Ting Tung , sittende på folkebiblioteket i
Peking, via Burt Rockmuscle sittende ved Sillicon Graphics maskina si på Miami Beach – til
Gudbrand Harabrennstakken, med brukte 286 PC ved kjøkkenbordet, oppi Midre
Flåklypbakkebygdgrenda.

Hvorfor ikke gjøre det!
Grunn 2. Det er asosialt! Mens du sitter fordypet og stirrer på skjermen der dine drømmers
oppfyllelse skriver små, varme ord til deg, forsvinner venner og venninner ut i verden
raskere enn noe breibånd kan bringe noen inn til deg!

Hvorfor gjøre det!
Grunn 3. Du får ikke skremt noen med utseende ditt! Skavanker som et øye midt i panna
eller utpreget totendialekt, kan lett kamufleres til en passende anledning byr seg.
Aldersmessige forskjeller har også liten betydning. Frustrerte husmødre kan lett få sin



daglige dose spenning i tilværelsen uten å måtte forføre postbudet eller en (u)heldig
rørlegger! Og Far i midtlivskrise kan opptre som resirkulert tenåring og se om draget på
attenåringene fremdeles er der!

Hvorfor ikke gjøre det!
Grunn 3. Du blir avhengig! Mens utålmodige foreldre/ektefeller/samboere roper irritert at
“Nå får katta maten din!!!” Så er cyberskjekker’n liiike ved å få nedlagt drømmeviltet! Med
vekttap som resultat! Manglende inntak av karbohydrater og et tiltagende
kaloriunderskudd, kan lett føre til kompensasjon i form av hemningsløse raid av kjøleskapet
i sene natte timer. Dette i sin tur kan føre til at før svulmende nakkemuskler og biceps
erstattes av en mage, som ville få en langtransportsjåfør til å sikle av misunnelse!
Behandlingsopplegg gjennom Anonyme CocaColikere kan være eneste løsning.

Hvorfor gjøre det!
Grunn 4. Du får erfaring med andre menneskers tenkemåter. Den etter hvert erfarne
cybersjekker’n får snart finslipt sine instinkter. Om partneren/offeret er en seriøs flørt eller
en desperat, giftelysten person med gjeld som overstiger helikopterbudsjettet til Kjell Inge
Røkke!

Hvorfor ikke gjøre det!
Grunn 4. Du generer naboene! Dine forsøk på å skape romantiske omgivelser rundt PC’n
med levende lys og dempet belysning får følgende konsekvenser: 1. Naboen (som
selvfølgelig er leder i sognerådet) mistenker deg for nattlige, mørke ritualer og antaster deg
med vannpistol fylt med vievann! En ganske logisk slutning for de ikke innvidde. Det kan
virke noe perverst å sitte naken i mørket foran en boks i sene nattetimer med stearinlys
som eneste lyskilde! 2. Du glemmer tid og sted. Lysa brenner ned og antenner PC bordet! Du
våkner i det røykdykkeren bærer deg i brannmannsgrep ut til en storøyd naboflokk som har
fått sitt livs show helt gratis!

Hvorfor gjøre det!
Grunn 5. Du kan treffe din livs utkårede! Den kvelden du bare skulle snakke tull og flørte
med alle, kan du oppleve at nettopp HUN /HAN krysser dine cyberstier. Mens modemet
blinker i henført rosa og CD – ROM’n går varm etter å ha spilt “Love me tender”
nitusenfirehundreogåtte ganger, sitter dere to og love(r) hverandre evig troskap i det
håpefulle grønne lyset fra PC’n!

Hvorfor ikke gjøre det!
Grunn 5. Du kan oppleve at noen DU bare flørter med forelsker seg i deg! Mens du
hensynsløst danser som en vårkåt bie fra cyberblomst til cyberblomst, henger den



ulykkelige seg i modemledningen eller finner ut hva advarselen om Class 1 Lazerprodukt
betyr, etter å ha stikki hue DVD- spilleren.

Konklusjon: Hva du enn gjør i Cyberspace, så vil du oppleve at noen vil ha penger for det



Kvinner er dårlige menn
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Om styltehæler, ansiktsmaling og fornuftig engangsbruk av kjoler…

Det er noen veldig få områder jeg er fanatiker. Det gjelder stort sett ting som å ta liv og at
alle er like mye verdt.
Men at alle er like mye verdt betyr ikke at alle skal eller har like mye de kan bidra med.
Og det må også være helt greit. Jeg har ikke noe problemer med å innrømme – og like vel
ønske meg respekt – at jeg ikke er noen atlet, mattegeni eller charmør i pels.

En del av å forholde seg til dette vanskelige begrepet respekt er å tåle både positive og
negative sider ved seg sjøl og andre. Men de kan likevel påpekes og bør ikke være tabu.
Det er en del slike ting for kvinner. Min påstand er at med mange unntak så er kvinner ikke
dårligere enn menn – men bare dårlige menn. Når de prøver å gjøre en del ting vi er
beviselig bedre på.

Kvinner har ingen problemer med å innrømme de er som regel fysisk svakere. Som regel –
for Cecilia Brækhus hadde lett greid å ta meg (Hun kunne fått lov også….)

Likeledes så aksepterer kvinner glatt – og menn også – at det er områder kvinner takler
bedre. F.eks sies det med grunn til å bli trodd at skulle mann og kvinne føde barn annenhver
gang, ville ingen familie ha mer enn tre unger. (Vennligst gjør matematikken sjøl…)

Men så fort du nevner på at kvinner har en del, vel…rart for seg som ikke nødvendigvis
inngir tillit til at de kan prioritere og se logisk på ting – så steiler de som ei utemmet hoppe!
Og gjør det de kan for å bite, sparke og mer eller mindre kastrere deg.

Skal vi ta en liten oppramsing av kvinnekjønnets evne til fornuftig oppførsel?
Skal vi se….de fleste av dem plager seg sjøl høyst frivillig med høye hæler. Ja, ikke bare det –
sko (noe som er funnet opp for å beskytte beina) er blitt en egen bortimot seksuell nytelse
for Kvinden. Sjøl om det gjør vondt, er helseskadelig og ser tidvis totalt på trynet ut.

Så – har vi sminke! En maler seg – tenk over ordet – M-A-L-E-R seg på kroppen – for å lure
både eget og andres kjønn til å tro de ser bedre ut. Og ikke nok med det – de henger
gjenstander fra ører, nese og navle uten noen annen hensikt enn å pynte på en kropp de
åpenbart er så bunnløst misfornøyd med, at den bare MÅ flikkes på.



Og ikke mist så lar de seg lure til å bruke penger på sinnssykt dyre klesplagg, som hverken
er praktiske, fornuftige eller nyttige. Og enkelte av disse kan hos noen bare benyttes en
gang – men hos de fleste må samlingen med klær utvides årtier i forveien før noe er virkelig
utslitt. Og hvis en kvinne mot alle solemerker skulle gi beng i dette blir hun baksnakket,
uglesett og gjort narr av.

Dette gjelder uten unntak ALLE kvinner! Fra de er 4 til de svinner hen i senilitetens døs så er
de bortimot hysterisk opptatt av utseende.

Med dette i mente – kan noen virkelig påstå at denne skapningen er kvalifisert til å inneha
fornuftige meninger på lik linje med en skapning som ikke driver den slags galskap?

Selvfølgelig ikke!

Og nå vil jeg ikke høre noe om HVA disse eksemplene ER – det er uinteressant om de er
barbariske, dumme, barnslige eller antikvariske, men jeg vil ha forklaringer på hvorfor
styltehæler, ansiktsmaling og engangsbruk av kjoler er fornuftig.

Go ahead! Make my day!



VIL HA EN SÅNN!!!
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Det er to ting som kjennetegner en blogger – mer en
gjennomsnittlig utagerende sjølopptatthet og litt engasjement.

For mitt vedkommende kan en legge til misunnelse…eller det
er litt feil, for jeg unner alle suksessfulle bloggere at det går
bra, men jeg OGSÅ vil ha en sånn!!! *grine* 

Så satte jeg meg ned da…. eller egentlig så vandret jeg fra kjøkkenvindu til stuevindu – som
jeg gjør når jeg tenker. (En vane som har irritert både mødre og kjærester med flere)
Uansett – jeg begynte å filosofere over fenomenet bloggere. Hvor mange leser en blogg?
Hvor populære er de? Sånn egentlig?

Kanskje det ikke er veien å gå mot feit bank-konto og A kjendis-status. (Jeg ligger for tiden
lokalt i Valdres og vaker oppunder H-status – under Margit Sandemo, men over Knut
Robøle)

De mest velykkede bloggene er det smårips og sinnajenter som har. Og de seriøse politiske
analysene selvfølgelig. Kanskje jeg skulle kombinere sinna rips som snakker om politikk?
Voe med kjeften til Anne-Kat. Hærland som skjeller ut Jensemann?

Men igjen – hvor mange leser egentlig det som står? Ripsen sine motetips blir sikkert slukt
av wannabees, men bildene mistenker jeg for å bli minst like godt studert av gamle griser
med pornorestriksjon på jobb PC´n.

Så begynte jeg å tenke over hvor ofte hadde jeg sett noen av mine rundt ganske
gjennomsnittlige mengde av Facebook-bekjente linke til en blogg? Aldri…? tror jeg…? (Nå
kan jo mine venner og bekjente være usedvanlig lite data-teknisk anlagt da, men de greier
nå å linke opp Norsk Redneck Forening, hva de skal drikke seg på en snurr på og dele mer
eller mindre glupe ordtak.)

Sjøl leser jeg ikke en eneste blogg! Jeg har da hær´n fløtte meg nok med å kaldkvæle Jehovas
Vitner og ateister på VGDebatt! Så jeg har ingen rett til å kritisere – som om DET noengang
har hindra meg!

http://www.ironoxide.no/wp-content/uploads/2012/12/Sad_Animated_Gif_Animation_Crying.gif


Så da må jeg bare slenge ut snøret og håpe noen biter – hva må til for at nettopp DU skal
besøke en blogg mer eller mindre regelmessig?



Om migrene og meninger om Meningen
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Det ligger dessverre ikke for meg å føle denne altomfattende kjærligheten for alt og alle. Jeg
veit jeg sliter i forhold til f.eks Skriften for dette – en skal visst ligge temmelig tynt ann om
en ikke har kjærlighet. Misforstå meg rett – jeg er ingen misantrop, jeg liker folk, har
haugevis av venner og er sosial som fy, men denne liksom ubetingede "Ååååh jeg er så
glaaad i dere" følelsen er jeg for kynisk, distansert og kanskje litt for kald til å føle i særlig
grad

Det plager ikke meg, jeg ser på meg sjøl som litt på siden av menneskeheten og betrakter
dem med et slett ikke ondt glis, men et litt sarkastisk smil, kanskje…

Men HELT forherda er jeg likevel ikke – jeg har evnen til å synes oppriktig synd på folk – og
det var det jeg tenkte jeg skulle si litt om da.

Det er mange i verden som regelrett lider – selv her i Norge, og det er fryktelig beklagelig og
vi burde gjøre noe med det, men kanskje like ille og som mye av den indirekte årsaken til
mye av det vonde er den lidelsen du ikke merker.

– Hæ? Sier du kanskje. – En må jo merke lidelse?
Ehh…må man det? Selv om det er sin egen?

Nei, faktisk ikke. Mennesket er utrolig tilpasningsdyktig – og kan lære seg å leve med og
under nesten alle slags situasjoner. Enten det er kummerlige leveforhold, livsfare eller
kroniske smerter. Dette er kjente fenomener og jeg har erfart det sjøl. Jeg er ikke hardt
rammet av migrene, men jeg har svineriet og det går ann å venne seg til denne lille, ivrige
gnomen med slegge og meisel bak øynene. (Sjøl om jeg foretrekker å bestikke ham med
Fenazon Koffein for at han skal holde fred) Akkurat i kveld nekter den lille grønne jækelen
og ta dosen sin, så det er derfor jeg sitter her og skriver isteden for å sove ;o/

Vel, vi har slått fast at det går ann å vende seg til lidelse. Og de jeg synes virkelig synd på er
de jeg mistenker for å ikke engang merke AT de lider.

Igjen – Hæ? Hva er det jeg mener NÅ da?



Jo, her går folk dag ut og dag inn i samme rutinen. Jobb, hjem, familie, helg, jobb, hjem,
familie, helg, ferie, jobb, hjem….okey – dere skjønner tegningen? Tredemølle,
hamsterkarusell, rotterace – mange navn på denne horungen.

Som barn og unge hadde de fleste en drøm, et håp om at DET skulle de ha opplevd, gjort
eller blitt. Hvor mange har realisert dette? De fleste blir fanga inn allerede før grunnskolen
er over av Guds forbannelse over Adam "I ditt ansikts sved skal du ete ditt brød" – for å få
penger til å leve livet, må du jobbe i store deler av det livet du skal leve.

For all del! Mange LIKER å jobbe – men mange TROR bare at de liker det. De er blitt
OPPLÆRT til å like det, det forventes at du skal jobbe – og du MÅ det. Så – for å komme dit så
må du ha utdanning. Du må gå på skole – igjen så adlyder man. Går lydig inn i "slakteriet"
hvor det virkelig frie, kreative mennesket blir strupeskåret, blødd og filetert til passende
biter i et maskineri som bare har Blitt Sånn – uten at vi EGENTLIG har vært klar over det.
Hverken vi, politikere eller byråkrater.

Så kommer neste tvangstrøye – Familien. Foreldre venter barnebarn, en ønsker noen å dele
livet med og ikke minst – etter de Tredve så er ikke Alderdommen SÅ fjern lengre, en
oppdager at en faktisk blir eldre, noe som før de tredve faktisk bare skjer med Alle Andre.
Det er på tide å Roe Seg Ned.

Tvangstrøya er fullkommen snørt til. Knytt med blåknute bak på ryggen og der sitter du og
lurer (kanskje) hva i hå som skjedde???

Men de fleste MERKER kanskje ikke dette en gang – i alle fall ikke i det daglige. Uansett – en
har jo alltid Helga, Ferien, Sommeren og se fram til! DA skal en få gjort unna mye……
Hehehehe Yeah! Riiiight!

"Inte visste jag at disse dagar som kom og gikk var sjælva livet" er et svensk ordtak…

Det er når jeg ser alle disse sjelene fanga i hamsterkarusellen – og ofte ute av stand til å se
det selv hvor vondt de virkelig MÅ har det, at min medfølelse VIRKELIG slår inn. Og fordi vi
ER fanga i dette – vi GREIER ikke bryte ut – så forårsaker vi at samfunnet fortsetter i samme
retningsløse retning. Uten reell forbedring. Plagene og lidelsen – som vi venner oss til –
bare endrer karakter. Fra å være en kamp for brød, til å ha smør å ha på brødet, til å måtte
kutte ut smør fordi vi blir for feite.

Isteden for å virkelig finne Meningen med Livet, så finner vi oss i livet fordi vi tror det er
meningen.



Vel, gnomen bak øya mine skjønte endelig tegninga – You cant beat the amazing Mr
Fenazon and his ol´buddy Dr. Koffein – og la seg til og sove, så nå skal jeg runde av dette.

Som kanskje får noen til å heve blikket, rette ryggen og kjenne godt etter: HAR jeg det bra?
Er det DETTE som er Meningen for meg? Eller skal dere bare stå der ved samlebåndet og tro
at den ulne migrena i sjelen bare Skal Være Der



Å UVÆRE ELLER IKKE UVÆRE
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FN´s big dog H.E. Ban Ki-Moon sier dette om klima og orkanen Sandy:

“Two weeks ago, Hurricane Sandy struck the eastern seaboard of the United States. A nation saw the reality of climate change.

The recovery will cost tens of billions of dollars. The cost of inaction will be even higher. We must reduce our dependence on

carbon emissions.” (Link)

Er det bare meg eller er det litt suspekt at en figur så høyt på strå, ikke veit at det har vært uvær mange ganger

verre lenge før et eneste menneskeskapt utslipp av noe som helst?

Jeg veit ikke åssen skolegangen er i Sør Korea . Mulig det tar det Gangnam Style – men sjøl en stjerneelev som Ban-

ky burde ha fått med seg at det ikke er ekstrem-vær at ytterst sårbare menneskeskapte korthus ramler sammen i

litt stiv kuling!

Det er heller ikke nødvendig å få panikk om informasjonssamfunnet direktesender elendigheten på Twitter! Det

gikk faktisk over ende en og annen strømledning for 30 år siden også – med da var det henvist til side 10 i Oppland

Arbeiderblad – og ble lest etter føljetongen av Sigurd Lybeck!

http://www.un.org/sg/statements/index.asp?nid=6418
http://www.youtube.com/watch?v=9bZkp7q19f0
http://www.oa.no/
http://no.wikipedia.org/wiki/Sigurd_Lybeck


METAFORER
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For de som måtte trenge det: – metafor er ikke crystal met for kuer, men derimot dette…

Religiøse tekster er som vi veit fulle av såkalte metaforer og allegorier. Vi kan alle – ateist som teist være enige om

at disse er ment å bety noe. Uenigheten kan stå om det er en allegori og hva den evt. skal bety. Men en betydning

er det. Noe forfatteren har ment å si.

Jesus var jo stor på lignelser. Fortapte sønner, rike menn på reise, snille samaritanere – fortalt for å undervise, lære

og oppmuntre. Men og fremst for å gi forståelse. Tegne et bilde av en situasjon som vi trenger en ny vinkel på for å

se slik det er.

Virkningsfull pedagogikk 1-0-1.

Men! Så kommer etterlignerne! De som absolutt ikke bestandig er berettiget til å ta opp arven etter Bibelskribenter

eller andre innenfor det religiøse.

Nemlig de proffe eller semi-proffe ordgytere og tekstprodusenter. Forfattere har slengt seg på trenden og brukt

metoden i årtusener.

Men en eller annen gang så skar dette ut i kålåkeren. For så langt satt forfatteren med en fasit. Han visste hva han

eller en sjelden gang hun ville si og hadde en mening med det som lå i teksten. Hvis en kunne finne den så var det

et riktig svar på hva det skulle bety.

Men plutselig var det en bløffmaker og unnasluntrer som oppdaget at så lenge det bare SÅ metaforisk ut og

HØRTES allegorisk ut – så kom en unna med det. En ble berømt, fikk betalt og havna til sengs med beundrerinner

(Det var som nevnt først stort sett menn som drev med dette) Fenomenet er genialt beskrevet i en allegori av H.C

Andersen i eventyret "Keiserens nye klær"

Og siden har det blitt slik at det er slik det skal være! Sleng ut noe passe kryptisk i et dikt, en sangtekst, et maleri

eller hjelpe oss og Himmelen se i nåde – en installasjon!!!

Hvis dette trigger en assosiasjon, en følelse eller på annen måte gir noe ettellerannet – så har metaforen fungert!

NEI!!! DEN HAR FOR TENK IKKE DET NEI!!!

Dette er en vederstyggelighet! En motbydelig avsporing av et glimrende pedagogisk og kulturelt verktøy – som

misbrukes av talentløse oftest høye som hus (Obs! Metafor) dophuer, og såkalte "kunstnere" – som er ei sølvtunge

unna tvungen innleggelse!

http://en.wikipedia.org/wiki/Methamphetamine


Skal en metafor eller allegori være gyldig så MÅ den ha en fasit hos den påståtte kunstner. Hvis ikke – og den bare

kan tolkes – og alle tolkninger er like riktige, så er den verdiløs og en bløff som bør latterliggjøres, forkastes og

glemmes!



Folk & dyr i Cyberskogen
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Annen ettendøl!
Knut Saglien – rasende god på fotografering og sånt!

RexSkribenticus von Debattantius

– var en av de første jeg gikk i strupen på da jeg entra Vg Debatts merkelige verden….

Innlegget mitt ble sletta så det suste! Det var visst ikke et særlig godt eksempel for nye og sarte brukere….

Etterpå har Rex og jeg blitt gode kompiser. Rex er særdeles glad i en diskusjon, seg sjøl og Sunnmøre – der han bor

på øya Giske.

Han er Sunnmørsmester tre år på rad i Klipp & Lim fra andre kilder, men han har likevel en meget omfattende og

informativ hjemmeside om alt fra barnebruder til UFO.

God fornøyelse!

https://saglien.no/
http://www.vgd.no/
http://www.rexskribenticus.com/


RUST – over snittet…
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Som enkelte kanskje veit, så kaller enkelte meg – Øyvind IRONOXIDE Rust – en god blanding
av Jason Statham og Einar Gelius. Sammenligningen står seg forøvrig godt både i utseende
og handlinger. Du har den litt råbarka cowboyen på ene sida som ikke går av veien for
konfrontasjoner, samtidig har du en belest brilleslange med relativt god kunnskap om både
kvantefysikk, islam og annen fiksjon.

På tross av min allsidighet og relativt brede spekter fra jeg en anelse om at mine bekjente
sliter med å se skogen for bare trær. Altså, de ser ikke det forkrommede stålet fordi det er
dekket av, ehh rust… ? Hvorfor jeg tror dette? Jo, til stadighet får jeg høre hvor hinsides
doven jeg er, jeg er smalskuldra og klønete, uten evne til å gjennomføre de mange idéene
jeg har osv, osv. Men nå mine damer, herrer og Jens Stoltenberg, skal jeg bruke noen linjer
til skryte, ja – nettopp av meg selv.

Kort oppsummert snakker vi om en skalla mann på full fart mot middagshøyden, med egen
bedrift og eget kontor i et forretningsbygg i hjertet av Sentrum (Sjekk sjøl – det står
SENTRUM på skiltet). Greit nok, ingen millionbedrift, men jeg mottar hverken støtte fra den
ene eller den andre, jeg er sjølforsynt. Poeng til Rust.

Dummerusten – eller DR – blir jeg også kalt (blant mye annet) av de mest ydmyke
kompisene jeg har, akkurat hvor mye som legges i det er en annen sak. Men, jeg er villig til å
ta en duell i MENSA sine tester any time… Jeg forventer ikke å slå dere ned i støvla (iallfall
ikke alle) Men jeg veit sånn ca snittet, og DET slår jeg i hvertfall ned UNDER støvla! Nok et
poeng til Rusten.

Så over på det fysiske. Ja, jeg hører enkelte kompiser ler helt fra «jobben» deres og opp hit.
Jeg var ikke kongen i gymsalen i hine hårde, ei heller i dag. En kombinasjon av talent,
rettere sagt mangel på – og interesse satte en effektiv stopper for akkurat det. Men hvis vi
tar en titt på de konkrete fakta først. I voksen utgave måler Rusten godt og vel 180 cm fra tå
til topp og bootsa i str.44 kunne ikke vært mindre. Hårveksten er også intakt, bare ikke på
hodet. Og tross for at et påstås og være et feminint trekk, så er vekta aldri bikka ett ti dels
tonn.



Og som noen også veit, så hersker en forbannelse over Etnedalens unge håpefulle(hankjønn
fortrinnsvis) og deres sykelige interesse for det som befinner seg sør for navlen, på andre
MENN!! Ja, du leste riktig. Ikke rent sjeldent får også jeg både indirekte og mer direkte
henvendelser om hvordan det står til hos meg på det området, noe jeg selvfølgelig aldri har
svart på!
For litt siden satt et par av bygdas friske planter og snakket høylytt om nettopp ovennevnte
tema. De utleverte glatt seg sjøl og flere bekjente de visste «målene» på. Sjøl med minimal
interesse og et halvt øre fikk jeg med meg at snittet visstnok skulle ligge rundt 16-18. (Jeg
antar det var snakk om cm og ikke tommer? ) Jeg har ikke tenkt å utdype mer enn å be dere
om å lese overskriften en gang til. 3-0 og game over. Takk for i dag!



Kriminalomsorgen må revolusjoneres
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Ja, som i revolusjon. Gjøres helt om og det bør tenkes helt anderledes. Så nå skal jeg være litt seriøs – i et

fengslende innlegg, kanskje? :o)

I dag er det den statelige instansen Kriminalomsorgen som står for gjennomføringen av straffen domfelte får.

Det uttalte og underliggende ønsket bak dagens ordning er firedelt.

1. Utøve gjengjeldelse – kan sees på som hevn – på vegne av offer og/eller samfunn mot en som forbryter seg mot

samfunnets nedskrevne forordninger.

2. Re-habilitere lovbrytere gjennom både påført ulempe og/eller andre virkemidler.

3. Avskrekke samfunnets innbyggere fra å bryte nedskrevne forordninger gjennom trusselen om ulempe.

4. Beskytte samfunnet mot skade fra farlige individer

Det norske samfunn har utviklet seg til et av de systemene i verden som er mest sivilisert. Det meste foregår i svært

ordnede former uten for mye "skrik og skrål" – bruk av fysiske tvangsmidler – selv i fengsel – er ikke svært utbredt.

En av pilarene i gjennomføringen av straff er humanistiske prinsipper.

Allerede her bryter 1 målsetting med måten straff gjennomføres. Straff ER ikke humanistisk, det er ingen

intelligent reaksjonsform og hører en lang mer primitiv tid til. Et menneskesyn som ønsker å påføre andre ulempe

er i seg selv en trussel mot samfunnet, siden en da viser at bare en har en i egne øyne god nok grunn så kan andre

påføres ubehag – om en i varierende grad.

Den følelsesmessige siden hos et offer og samfunn- ofte omtalt som den alminnelige rettsfølelse – skal

rettferdiggjøre den ulempen som påføres etter en noe raffinert øye-for-øye prinsipp.

Skal altså følelser – disse flyktige fiender av fornuft og logikk – diktere et samfunns reaksjon?

Det bringer oss til punkt 3 i hensikten med dagens ordning. Skal et samfunn som hyller humanistiske prinsipper

skremme sine innbyggere til lydighet? I et land der mange er kritisk til strømhalsbånd for å gjøre hunder

sauereine, og der piggtråden jeg fremdeles har på toppen av gjerdet for å holde nabokyrne ute fra eiendommen er

forbudt, skal altså true mennesker til lydighet?

Hva skal vi så gjøre isteden? Da må vi se tilbake på lista under punkt 2. Ønsket om re-habilitering. Det er her Den

Store Forandringen må komme. Det må fremdeles legges begrensninger på bevegelsesfriheten til dømte der det er

nødvendig for egen og andres sikkert, men ut over det så bør vi avskaffe oppbevaring og lås inne systemet. Det er

http://www.kriminalomsorgen.no/


avleggs.

Hver lovbryter må i steden i første fase underlegges en svært grundig og nøye kartlegging – om nødvendig med

egnede pressmidler. Slik kan en forsøke – og forhåpentligvis klare – å sirkle inn så nøyaktig som mulig hva som

gikk galt. Hva som gjorde akkurat denne personen til en lovbryter:

Etter hvert som en bygger opp økende kompetanse på dette området vil kartleggingsfasen kunne reduseres

betydelig. Da kan en konsentrere seg om å forebygge gjentakelse – altså virkelig re-habilitering. Den store nytten

vil likevel ligge i å bygge opp systemer som fanger opp mulige lovbrytere FØR et lovbrudd skjer.

Som nevnt så må samfunnets sikkerhet tas enda bedre var på enn i dag, så jeg avsverger ikke mur og lås – der det

er nødvendig, men som prinsipp er dette helt forkastelig og ikke et samfunn som roser seg av de ypperste av

humanistiske verdier verdig. Og må kun brukes som direkte beskyttelse.

Jeg kan vanskelig se at det finnes argumenter mot dette utover følelser som genererer ønske om å gjøre andre

vondt – uansett selvrettferdig motiv. Og mennesker med slike følelser utgjør vel egentlig en fare for samfunnet

selv, og burde kanskje være de første som ble underlagt en ny Kriminalomsorg?



Blanke ark i kalenderen

December 30, 2012
Kategorier: Alt eller ingenting

Det var nok ikke verdens mest originale overskrift i anledning nytt år. Men jeg skulle ønske – og vil foreslå – at vi

starter med virkelige blanke ark. Vi gjør om på hele greia. Verden, samfunnet og oss sjøl kanskje? Det siste er trolig

den største utfordringen,,,

Men vi kan starte med noe helt praktisk – kalenderen. Nå kan vi konstatere med rimelig sikkerhet at det beryktede

2012 ikke var slutten for oss. Men i fri flyt av klisjeer – så kan 2013 bli starten for oss!. *Kjempe med påtrengende

kvalme av for mye virtuelt sukkerspinn*

Kalenderen er feil. Enkelt og greit. Vi ligger vel egentlig på 2010 etter Kristus rundt regna. Nå kan vi godt fortsette
å regne tida fra Gud Junior – jeg har stor tro på at den vestlige kultursfæren med en kristen kulturarv har vist seg
så overlegen i funksjon, at vi bør satse på å utbre den ut over den hele jord, om enn i noe tilpassende utgaver. Men
det er en annen historie.
 
Først altså kalenderen. Få den riktig! Hør med de teologisk og historisk hardt skolerte og få den datoen vi etter
høyest sannsynlighet virkelig har.
Så var det inndelingen. Timer, dager, uker og sånn er forsåvidt greit. Dette er rein matte, så jeg som diagnostisert
dyskalkuliker skal ligge langt unna det. Men når vi markerer hva bør rettes opp.

At vi feirer at jorda bikker mot vår – faktisk bokstavelig talt – ei god uke FØR vi skifter årstall er jo det glade
vannvidd! Nyttår bør sammenfalle med Vintersolverv. 

Så hva med julefeiring? Her er også tidspunktet feil – og det veit vi. Når kristendommen overtok som kulturbærer
så lettet en overgangen fra hedensk vinterblot og feiring med å legge det til slutten av desember. Offentlig
tilrettelagte overgangsordninger ingen ny oppfinnelse…

De før nevnte skolerte er ikke enig om når denne himmelske krabaten ble født, men det heller mot i oktoberleite.
(Med mars som et alternativ. Mulig de forveksler det med bursdagen min den 4 i den måneden)
Men oktober er en fin anledning. Da er det rundt 3 måneder siden fellesferien, elgjakta er over (som kjent regnes
tiden nord for Sinsenkrysset før og etter denne begivenheten) – det begynner å bli mørkt og uggent ute – vi trenger
litt fri og Gode Nyheter. 24 oktober lanseres herved som ny og mer korrekt feiring av Jul. 

Og så er det fremdeles mørkt og uggent, men det er bare en god måned til jorda bikker mot vårsida. (Nei! Sola
SNUR ikke! Den står dønn stille som den har gjort de siste 4-5 milliarder år) – og vi kan igjen ta litt fri og feire Nytt
år.

Da er det akkurat som i dag passe tid til Påskefeiringa når kyllingen er klekka, sola ser ut som den er høyere på

himmelen og Kvikk Lunch’n er moden for plukking.

Deretter så er det mai like rundt hjørnet og en har ikke tid til å jobbe på grunn av alle fridagene…

Da sier vi det sånn! Flott!



Ha et riktig GODT NYTT ÅR!
Som vi nå er enige om ikke varer lengre enn til 21 desember 2013 – husk det nå da….)



Et kunstig lovforslag

January 1, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Dere har selvfølgelig sett dem. De som står på TV, sitter i radio (helst NRK P2) eller dere har kanskje vært på en

utstilling, mottakelse eller aften av noe slag med dem. En Kunstner.

Så står de der da, med vått, drømmende blikk, bustet hår og et lappverk av penklær og fjøsklo (so mø si her i

Vallers) og forteller om Verket sitt. Enten det er et dikt, ei bok, et maleri eller en udefinerbar uttrykksmåte som

forener moderne teknologi med rike tradisjoner i ungarsk folketro.

Uansett så er dette i følge Kunstneren en utrykk for dennes eksistensielle angst i møte med sin konflikt med mor, stefar,

Gud og naboens rottweiler!

Det har da resultert enten i noen tilfeldig sammenraskede ord som i et av kunstnerens mer eller mindre rødvins-

forfyllede opplyste øyeblikk, har gitt en assosiasjonsrekke inne i det mentale slagget som går som en elendig

unnskyldning for et sinn.  Alternativt kan den eksistensielle angsten gitt seg utslag i å klaske rumpestussen sin i no’

maling – og fremdeles i fylla – hoppe på trampoline. Duken selges så til høystbydende idiot!…eh unnskyld

kunstelsker!

De fleste som opplever en slik seanse rister som regel på hue, graver seg videre ned i Grandiosaen og venter på

Gullrekka.

Men det hender jeg stopper opp og hogger tak i en som – gjerne på Internett – presenterer en tekst som er så

fantastisk genial, megetsigende, rørende og til å få femti multiorgasmer av på en gang!

Da er det jeg tar på meg det virtuelle patenterte Jokerfliret mitt og forlanger at teksten forklares:  Hva betyr den!

Det forårsaker som regel følgende “argumenter”

– Dette er ikke du moden nok til å forstå.

– Du må ha lest/lyttet/sett kunstnerens andre verker

– Du må ha være mer åpen

– Dette er da innlysende!

– Du er nok litt….naiv, kanskje? (Nei, jeg sa ikke dum, men jeg mente egentlig det)

– Det er ingen uenighet blant kjennerne om denne kunstnerens betydning!

eller altså klassikeren:

– Det er ikke slik det funker



Dette er reelle utsagn jeg har fått – og aldri når dette temaet kommer opp er det noen som tørr å prøve og fortelle

meg hva teksten de hevder er så dyp/genial/megetsigende og orgasmisk flott SÅNN INNERST I SVARTE

HUNDREMETERHAKKEBAKKESKAUEN BE-FUCKING-TYR!!!!! 

For det er da kunstelskeren – eller enda verre Kunstneren sjøl blir sur og logger av…

Hmmmm…lurer på hvorfor? Jeg og salige HC Andersen med sin nydelige – og fastitbelagte – metafor i Keiserens nye

klær kan vel aldri ha rett?

For her kommer hovedpoenget – som jeg har skrevet om før så har jeg ingen ting i mot metaforer, allegorier og til

og med lignelser er gøy! MEN! De skal bety noe, ha en fasit og ha en fastsatt mening fra kunstneres side.

Nå er ikke jeg for sensur. Jeg er relativt liberal der. La døds-metallen få drømme om kirkebrenning og Paradise Hotel

gå sin skjeve gang på TV.

Men jeg vil likevel foreslå en ny lovtekst til den allerede smellfeite lovboka vi har.

Det lyder som følger.

– Den eller de som presenterer et kunstverk i nåværende eller framtidig form og som ikke kan framvise på forespørsel en

avlsebar alment forståelig mening – straffes med bøter eller inntil seks (seks) måneders fengsel.

Så får vi se hvordan det går med den eksistensielle angsten når de må forklare tankerekka for den i et avtrykk av ei

dvask kunstnerrumpe på ei presenning….

http://no.wikipedia.org/wiki/Keiserens_nye_kl%C3%A6r


– Du skal ikke begjære – sjøl som sosialist?

January 4, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Skal vi ta en liten etterjulsrunde på politikk og religion? Hm?

Fint! Sosialisme i et kristent perspektiv f.eks…?

Det er jo blitt så moderne at det ikke er til å holde ut – at den ene etter den andre sosialisten står fram som

troende- ja, rett fram kristne er visst enkelte av dem. Altså hva de i sitt hjerte – det åndelige må vite – har for slags

forhold til Sjefen over alle Sjefer skal ikke jeg som kveker legge meg oppi, men det jeg SKAL, VIL og MÅ bemerke er

om sosialistisk tankegang kan harmonere med f.eks De Ti Bud?

De to siste budene (med nummerinndeling formulert av Augustin) lyder:

9. Du skal ikke begjære din nestes eiendom.

10. Du skal ikke begjære din nestes ektefelle, eller hans arbeidsfolk eller andre som hører til hos din neste.

Så var det sosialisme: (I følge frk. Wiki)

– er en politisk ideologi som ønsker økonomisk likhet mellom samfunnsmedlemmene

Sosialismen ønsker altså i sin ytterste form en likhet mellom alle av økonomisk art. Det vil altså si at i praksis skal

ingen ha mer enn andre. Den eneste måte å oppnå det på har – så langt vært – å ta fra noen å gi til andre. Enten vi

kaller det ved sitt rette navn – tjuveri – eller kamuflerer det som skattlegging.

Misforstå meg endelig rett – skattlegging må ikke forveksles med en frivillig organisert og formalisert innbetaling

til fellesgoder, men en ordning der det er utenfor inn-betalernes avgjørelse hva innbetalte midler skal anvendes til.

Men tilbake til hvorfor dette bryter med Guds Bud – etter mitt syn. En ser at andre har mer og unner dem det ikke,

Fordi enten en sjøl eller andre burde ha like mye, så en ønsker å ta det fra dem. Kan det vises et klarere brudd på

både det 9end og 10ende Bud?



Om tulleord, intoleranse og prinsipper

January 12, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Intoleranse! Et meget negativt ord – etter vanlig oppfatning. Fakta er nok langt verre – det
er et tulleord som jeg nå slår et slag for at ikke skal tolereres.

La meg ta noen eksempler. Ofte hører en at muslimer, rasister og f.eks ny-nazister sprer
intoleranse. Noe som er sant i mange tilfeller. Og det kan en ikke tolerere.
Da kommer ironien stikkende – når en ikke tolerer intoleransen, så blir en automatisk sjøl
intolerant.
Hvis en virkelig skal mene at intoleranse er negativt så må en tolerere alt. Dette er som med
prinsipper. Det også er et tullebegrep. De fleste sier at de har som prinsipp å ikke kjøre i
fylla. Fint! Flott! Men så må du kjøre kompisen din som har skåret seg på fest til legevakta.
Gjelder da prinsippet for deg? Selvfølgelig ikke. Prinsippfasthet er ikke positivt og vi kan
like gjerne kutte ut hele begrepet. (Forsiktig så du ikke kutter deg sjøl når du kutter det ut –
kan hende kompisen din har drukket og har prinsipper)

Bakgrunnen for at noen bruker begrepet intoleranse om andre, men ikke ser sin egen
manglende toleranse, er så klart at noen anser sine meninger som riktigere enn andres. Og
da begynner de fleste virkelig å slite! La oss ta det helt grunnleggende.
Alle mennesker er like mye verdt. Det er en påstand. Igjen Fint! Flott! Jeg også mener det –
og jeg kan ta det helt ned på kvantenivå om nødvendig, men kan de fleste det? Langt i fra!
Så har du motpolen – alle mennesker er ikke like mye verdt. Kan de som mener det ta den
opp via tankerekker til en konklusjon? Yeah! Særlig!

Poenget er at mennesket er en inkonsekvent tulleskapning som en bør sterkt vurdere om
universet burde tolerere! :o)



Realityserier- en hån mot talentet!

January 15, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Okey, så det virkelig store nå er se på "dramaer" fra virkeligheten. Greit nok, det måtte jo prøves her i landet også.

Spørsmålet er hvorfor det slår så godt ann? (Iallefall ei stund…)

Dette å avgrense noen menneskers bevegelsesfrihet, gi dem utfordringer av diverse slag og belønning til den

flinkeste.

Dette synes jeg minner om å slippe hvite mus opp i en labyrint og se hvem som er mest intelligent. Sikkert ålreit

tidtrøyte for en forsker, men for de fleste skulle en tro dette var kjedelig, eller kommer til å BLI kjedelig.

Nå skal jeg ikke dømme alt nord og ned, misforstå meg rett, jeg zapper innom Farmen sjøl i blant, men stort sett er

disse konseptene kjeeeeeeeeeedelige – synes nå jeg.

Men – det som VIRKELIG irriterer meg er alle de millionene som blir brukt for å lage den slags serier. Penger som
kunne vært sendt til de fattige barna i Afirika….eh….nei kanskje ikke…:o)
Penger som kunne vært brukt på å lage virkelig gode TV serier som appelerer litt mer til fantasien. Virkeligheten
vil jeg tro de fleste får nok av gjennom jobb, skole og dagligliv. Når jeg jeg skal kul’n foran boksen så liker jeg noe
som tar meg til settinger som IKKE er dagliglivet mitt.
Hva jeg synes om det er for såvidt uviktig, (jeg har tross alt "StarWars" på diverse digitale medier og trenger ikke å
se på dette :o)

Men det som er betenkelig er at å bruke ressurser på ideer og personer til tider blotta for talent. (Ikke at vi skal

henge ut noen spesiell serie eller personer, men enkelte snauskalla, mørkhuda ålesundere ville ikke JEG som

investor brukt penger på.)

Allikevel får disse talentløse "hverdagsmenneskene" sendetid, kjendistatus og jobbtilbud på bekostning av

talentfulle manusforfattere, skuespillere og produsenter.

Jeg er tilhenger av at folk skal få det de vil ha, men nå er det stort sett slik at folk tar det de får. Kan de ikke da få

litt talent i steden for hån mot virkelig talent?

PS. Dette skrev jeg 5 november 2001! Altså for over ti år siden – og FREMDELES er svineriet på skjermen? Kan noen

snart begynne å høre på meg? :o)

BTW.  Er det noen som husker hvem han ålesunderen jeg nevner var?

 



ET MOTERIKTIG EVENTYR

January 16, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

– Får du til det da, Øyvind? Robert Svaberg satt der med oppsyn som en litt tøffer utgave av
Hayden Christensen – og som Star Wars fan greide jeg selvfølgelig ikke å motstå
utfordringen som lå og vaket i tonefallet.

Kort fortalt så hadde Roberts kjæreste – ei nydelig lita snelle fra Ulnes – fått stiloppgave på
videregående. Læreren var min gamle norsklærer også – Kayzer Kop Helmersen (merkelig
navn – fin fyr) Ingrid, som jenta het, hadde beklaget seg om å måtte skrive om mote.  Så
Robert – snill som han er – spør meg om ikke jeg – som semiproff ordgyter – kunne smøre i
hop noe. Nå er ikke mote akkurat mi greie – er det svart og relativt nyvaska er det greit –
men eventyr er jeg lett bedre på. Så eventyr ble det:

ET MOTERIKTIG EVENTYR

“Heisan, fremmede! Lyst til å se noe pent? Åh beklager, så uhøflig. La meg få presentere
meg. Navnet er S. Peil. Ja men, se ikke så forundra ut da! Du har da vel hørt om snakkende
speil? Ikke ? Nei vel, synd for deg…

Jo da, du skjønner jeg er akkurat DET speilet – fra Snøhvit vet du. Se det ja! Da gikk det opp et
lys.

Egentlig er jeg også forheksa. Ikke noe så eksotisk som ei prinsesse, Bare en helt vanlig
romersk adelspike. Så var jeg LITT for glad i kommentere andre folks utseende, og kom jeg
til å slenge med leppa om hår og skjegg på en fyr nede på torget. Hvordan kunne jeg ane at
det var var Zevs ? Selveste sjefen på Olympen! Vel, gubben ble sur, kan du si. Så jeg ble
forheksa. Til evig tid skulle jeg være et magisk speil og fortelle hvem som til en hver tid tok
seg best ut. Ikke bare det, men på rim til og med. Også jeg som er sååå elendig til å rime.
Ganske kjipt altså. Vel, det ligger kanskje til slekta. Fetteren min, en type kalt Narcissus. –
han forelska seg i sitt eget speilbilde. Du har sikkert hørt historia. Ble forvandla til et tre.
Han var en treskalle fra før av så det gjorde ikke så stor forskjell…

Det er ikke så lett skal jeg si deg – dette å skulle avgjøre hva som til en hver tid er vakrest.
Hadde dere mennesker enda kunne holdt dere til en mal så hadde det vært greit. Slik som
resten av naturen retter seg etter. Det Gyldne Snitt. 1,618..



Det var ikke Leonardo da Vinci som oppdaget dette, men han hadde noen interessante
synspunkter. Han fant mange forhold på menneskekroppen som, ifølge ham selv, burde
være lik det gylne snitt for at det skulle være en perfekt kropp. da Vinci hevdet at forholdet
mellom høyden fra navlen og ned og høyden fra navlen og opp bør være lik det gylne snitt.
Det betyr at en person på 150 cm, skal ha en navlehøyde på ca 93 cm. Dette kan skape mye
moro og det har hendt at folk hevder med stor overbevisning at deres kropper, som kanskje
er både butte og stutte, er langt mer “perfekt” enn de syltynne reklamemodellenes kropper
med alt for lange bein!

Det skulle ikke forundre meg det stemmer også. Men dette går det ikke an å forholde seg til.
Langt i fra! Dere må hele tida forandre på idealet. I dag så skal alle være slanke og veltrena.
Slik har det ikke alltid vært. I lange tider så var skjønnhetsidealet ei skikkelig feit budeie!
Det varte ganske lenge også. Jeg fikk ganske god tid til å finne ut hvorfor det var slik. Da var
det tenkt slik at kvinner skulle være en god mor og ta seg av familien. Føre et ganske rolig
liv rundt huset – og mest på kjøkkenet. Jeg mener det var Martin Luther som påsto at
kvinnens brede bakende var skapt slik for at hun bedre kunne sitte i ro.

Da var det ganske behagelig å være magisk speil også. I mange århundrer så kunne jeg bare
ta en kjapp kikk på dama og var hun bred over rumpa så var alt helt greit. Da kunne jeg si
noe sånt som: ”Du som er så rund og trinn – du finner nok sikkert prinsen din!” Derimot var det et
magert fugleskremsel så måtte det litt skarpere saker til. ”Fy, du er så tynn og mager, spis en
gris og bli feit og fager”

Tørk av deg det fliret. Jeg SA jo at jeg suger på rim!

Dette gikk bra det så lenge folk ikke hadde så mye kontakt over landegrenser og kulturer,
men så fant han Johan opp boktrykkerkunsten – og så var det slutt. Det var kjærringa hans
som sto bak hele greia kan jeg fortelle deg. Hun var usedvanlig sveisen, det skal hun ha. Men
hun var vel mer enn vanlig forfengelig også. Og når det kommer fra meg så sier ikke det så
lite! Hun ville det nyeste – og hun ville ha det der og da! Hun ville ikke vente på at en eller
annen gudfryktig munk skulle sitte å tegne bestillingslistene sine. Langt i fra! Hun skulle ha
det ferdig trykket opp for så å krysse av det hun ønsket seg. Så da gikk det jo ikke så mange
århundrene før det gikk skipslaster fra Europa, der det sammen med glasskuler til de
innfødte også kom hele kataloger med oppskrifter på hvordan man skulle se ut til
nybyggerdamene. Før hadde stort sett undertegnede hatt monopol den slags, men begynte
andre å legge seg opp i hva som var ”in”. Jeg er tross alt et speil. Det ligger i min natur å
gjengi hva som skjer der ute, så jeg måtte jo da innse at tidene skiftet, og det gjorde også
idealet. Det ene århundret så var det timeglassform, det neste så skulle alle plutselig se ut
som en lyktestolpe. Da var det bra at de hadde rukket å finne opp lyktestopler.



Det ble ikke noe roligere for meg. For dette skiftet fortere og fortere. Jeg måtte be om hjelp
til slutt. Jeg greide rett og slett ikke å komme på nok rim selv. Charles Dickens for eksempel
– hvordan tror du han slo seg opp? Nettopp! Som rimsmed for meg. ”Oliver Twist – du er
liten og mager – det er både sant og visst!” Lyder det kjent?

Det jeg prøver å si er at folk fikk andre impulser. Før hadde verden vært adskilt av avstand.
Folk surret stort sett rundt sitt eget lille leirbål , uten å vite hva som foregikk på den andre
siden av havet eller fjellet. Men etter hvert som farten på kommunikasjonen økte så skiftet
idealet. Hvorfor? Det har jeg tenkt mye på. Det er klart noe kan forklares med at noen forsto
at denne mekanismen kunne en tjene penger på. Folk vil ha noe nytt, de vil signalisere at de
hører til en bestemt gruppe. Det vil ganske mange betale for å få en slik tilhørighet og status
servert over disk. så de kamn speile seg – i meg og hverandre..”

—–

Avsluttet jeg – noe brått, men det var sidebegrensning i oppgaven.

Ingrid leverte inn dette – og fikk den igjen med følgende påskrift:

“Hils Øyvind Rust og si han fremdeles sliter med og/å
– Kayzer”



DREKKA MEEER!!! – men hvorfor?

January 18, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Fredagskveld! Det er den seriøse kvelden her på IRONOXIDE – din blogg for alt du ikke tørr si
høyt! :o)

Det er en forsker eller to som har fått det for seg at avholds-ungdom er sosialt isolerte og
blir lett deprimerte. (Fulle idioter har den virkningen på meg også til tider. Men det er
mulig jeg forveksler overbærende hånflir med følelsen av depresjon?)

Så derfor – for å sette skapet på plass og flaska i skapet (Jack D selvfølgelig), skal vi se litt på
det evige spørsmålet – Hvorfor drikker Jeppe? Hvis du var en oppdikta person av en Gammel
Dansk så ville du hær’ fløtte meg drekki du åsså! :o)

Men det er selvfølgelig som alt annet – enten aliens, jødenes eller samfunnets skyld! Siden
jeg synes aliens – særlige Prinsesse Leia – har et ufortjent dårlig rykte og er blodfan av jødene
så får ta samfunnet denne gangen.
Så hvorfor drikkes det i de tusen hjem, mørke smug – fra krystall og rett fra krana? Sånn
seriøst? (Hva er det en skal se etter i øst da? Sola? – Nei, skjerpings, Rust!……har noen et
bryne?)

Vi starter med en sang!
– Og mannen gikk ut etter øl, etter øl, etter øl! osv….
Og hvorfor det da?

Først og fremst en vane for å ta eggen av de slavelenkene samfunnet sosialt (og for mange
også økonomisk) – holder de fleste av oss i.
Opp til en viss alder er det meste godtatt fra et barn, men sakte tvinger en dem til å ta
hensyn til andre – for å oppnå goder.
Dette er nødvendig for menneskeheten skal overleve, dessverre kommer dette med en
forferdelig pris. Underkastelse og begrensning av optimalisering av ens egen situasjon. For
alternativet er å gå til grunne. Altså en klassisk slavetilværelse, en godtar tvang for å
overleve.
Dette er realiteten for de fleste – for mange er det til og med det som er riktig og naturlig.
Sivilisasjon er som kjent en løgn mennesket tror på når det har nytte av hverandre.

http://tidsskriftet.no/Innhold/Nyheter/2013/Januar/Alkoholavholdende-en-risikogruppe


Det finnes lindrende remedier en kan isolere slavekjettingen med for å gjøre den mer
behagelig. En av dem er hykleri og hvite løgner – både for andre og seg sjøl. Alkohol – eller
annen form for rus – er en annen. For noen få stakkarslige tidsenheter så løsnes lenkene litt,
en har en sosialt akseptabel årsak for å være seg sjøl. En var full! Sett på som litt flaut, men
for det fleste noe som er akseptert.

Så er det oss da (eller egentlig ER det ikke så få) som ikke vil ha rusen – av ulike årsaker.

For enkelte er det ikke at de er friere mennesker, men tvert i mot. Flauheten og/eller det
sosiale stigmata i enkelte miljøer over rus er større enn lindringen av Livets Lenker.

MEN! Så har vi noen – og vi er få – som har sett verden for det den er – og det den er til å le
av. Med unntak av bruk av overtallig vold er det ingenting verden, myndigheter, eller
enkeltpersoner kan gjøre med meg som jeg er redd! Vært der, gjort det – har t-skjorta og det
fikk ikke tatt rotta PÅ meg!

Betyr dette at jeg er en hensynsløs. arrogant drittsekk som går over lik? Selvfølgelig ikke
(kun på en og annen blogg) :o)

Men en situasjon er så usannsynlig mye lettere å manøvrere i når en kjenner terrenget, Jeg
trenger ikke være noe annet enn det jeg er – og er ikke det bra nok, så kommer et av at noen
prøver (uten å virkelig lykkes) å være bedre enn meg. Det er mitt liv, mitt univers, mine
regler. Hvis det innbefatter at jeg tar hensyn så er det fint for dere – og jeg har nytte av det.
Men jeg veit hvordan det fungerer, jeg kan koden til lenka mi – og da er en ikke fange
lengre.

Det kalles vel på fint å være tro mot seg selv – og da HAR ikke jeg noe som vil opp og fram i
ruset tilstand. Jeg er samme flåkjefta, glisende, positive kverulanten påvirket som edru – det
ER ingen forskjell.
Hvorfor skal jeg da drikke noe utover en Bud eller to til jul eller et par spiseskjeer Jack D
fordi jeg liker smaken i veldig begrensa mengder?

Nei, problemet er ikke rusen, men behovet for den – forårsaket av at de fleste har et helt for
jævli’ liv – og trives med det. :o)



NO SUCH THING AS FREE LUNCH

January 19, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg åt lunch med Barack Obama her om dagen – eller Barkrakk, som jeg kaller´n. Det er en av de mange fine tingene

med å bo på noe så relativt avsides som Svaberget – ingen bryr seg med høy musikk, skuddserier eller svarte

helikoptere fra US Airforce som lander bak låven.

Det hender han Barkrakk har litt lyst på avveksling fra topp-politikere, kjendiser og aliens, så han ringer meg da.

Erke-eksemplet på Ola Nordmann med nisselue og ski på beina, lissom…

Vi fikk en skikkelig sørstatstallerken, grilla kylling, smørkokte maiskolber og utsøkt moonshine. Etter vi hadde fått

i oss dette så plasserte vi oss på verandaen med hver vår Southern Comfort og så ut over plenen på Det Hvite Hus.

«Kum Ba Yah» smøg seg mykt ut fra noen skjulte høyttalere og det var like før jeg kunne se for meg slavene som

lykkelig pella bomull ute på åker´n. Barkrakk satt i skjorteermene og røyka Pall Mall. Livet var rimelig greit.

– Du, Ruster´n sa han omsider, – det er en ting jeg vil drøfte med deg…..

Akkurat tenkte jeg, det er virkelig ikke noe som heter gratis lunch – sjøl ikke hos Presidenten.

– Shoot i vei, sa jeg og la bootsa på rekkverket og slo HTC´n på lydløs – jeg hater at venner eller Paris Hilton ringer

midt i interessante ting som «House MD» eller middagen, og dette var omtrent på det nivået.

– Hva er det du lurer på? Spurte jeg for å få ham i gang. Gjeldskrisa kanskje ? (I det jeg sa det hørte jeg likevel Knut

– en meget økonomisk anlagt kompis – snøfte foraktelig bak i huet mitt: – Høh! Nonsens! Førr der er du rette

mann!. Heldigvis høres stemmene i hue mitt SVÆRT sjelden ut som Knut)

– Eller Midtøsten? Fortsatte jeg, – Afghanistan? Jeg har en kompis der som sikkert kan dra i noen tråder om du

trenger det…. (NOE godt hadde det da kommet ut av Knuts stemme – jeg kom på en annen og relativ vettug kopis

som også heter Knut )

– Neida, sa Obama – dette har vi kontrollen på. Det er Malia Ann som sliter litt – og du har jo hatt mye med ungdom

å gjort.

Joda, jeg forsto det. En barnløs hyperegoist med sosiopatiske trekk, trekker på to femtedels sekund og har gjort det

han kan for å omvende dalens unge til å stemme FrP, men utover det stort sett avskyr unger, var absolutt rette

mann å konsultere om slikt. Omtrent som en kannibal om vegetarkost. Men hva gjør man ikke for de

vanskeligstilte, plagede minoriteter?

– Har hun kommet i rette trassalderen? Du veit at etter min mening burde unger komme ferdig klekka og utruga

når de var 16, evt med bytterett og sjølbestemt abort opptil fylte 30…

Barkrakk sukket tungt:

– Nei, hun vil ha piercing – i nesa.



– Er ikke det vanlig for hottentotter? Hadde jeg på tunga, men multikulturell forståelse fra diverse SVere jeg må

omgås og andre HAR satt sine spor i meg også, så jeg tygde det i meg sammen med en god slurk Southern Comfort.

– Og det synes du ikke noe om, altså…?

– Hell no! Hun er tretten år! Hvis hun viser seg med noe slikt kommer det til å sette standarden for alle tenåringer i

hele landet!

Jeg så problemet. Virkelig en krise av apokalyptiske dimensjoner. Jeg vurderte å gjøre det
jeg så ofte før har gjort når ting blir litt hårete – ringe Svein Bjørnødegård eller Siv Jensen –
men begge delene skjøv jeg fra meg. Hjemme i E-dalen var det sinnsykt glatt og sikkert mer
enn nok for Svein å gjøre med grusing av gardsveger og andre aktiviteter for de beste av de
beste. Siv derimot var jeg særdeles skuffa over med diverse krisehåndtering – sjøl
Jensemann takler jo terror bedre en frk. Jensen takler sex!

Nei, dette måtte jeg ordne opp i sjøl!

– Kan du ikke forby pircing da, foreslo jeg, men liberaleren i meg gremmet seg over å synke ned til slike sosialistisk

dævelskap som forbud.

Heldigvis er ikke Obama så rød som FOX News påstår, så han bare rista tvilende på hodet.

Jeg vrei alt jeg hadde av IQ poeng for se hva jeg kunne komme opp med. Løsningen dalte ned som lette snøfnugg og

la seg til rette foran meg som et teppe av go´følelse over hjernen.

Jeg fortalte Barkrakk hva han skulle gjøre og han lo høyt med steinknuserrøsten sin og takket meg for løsningen.

Så fløy US Airforce meg tilbake til Svaberget og jeg rakk akkurat å sjekke Facebook før jeg måtte på jobb.

Hva rådet var? Enkelt. Hvis dere neste gang ser Obama og frue på TV med ring i nesa så veit dere at han har fulgt

rådet mitt. For som alle veit – ingen tenåring vil se ut som foreldra sine.



TULLEBUKKEN!

January 23, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Audun Lysbakken SV egen wonderboy og charmklump er opprørt over tjuveri fra
fellesskapet – han har vel lært av egen erfaringer hva det vil si og stjæle fra andre og gi det
til sine egne…

Uansett – det han misliker nå er internasjonale selskaper som visstnok grabber til seg fra
fellesskapet. F.eks at kaffekjeden Starbucks betaler lite i skatt her. De tar altså penger vi
skulle hatt til helse, skole og jernbane. Eller…vi kunne jo ikke virkelig BRUKT dem til helse
og skole og jernbane da – for det ville være inflasjonsdrivende, men i prinsippet KUNNE vi
brukt det til det. Men isteden bruker vi det til operabygg, byråkrati og misforstått uhjelp.
Eller det SV KALLER «fellesskap». Men alt dette er jo vanlig og kommer innunder den
psykiatriske lidelsen kjent som sosialisme…. Så det er ikke noe nytt der.

MEN! Det som var ukjent for meg var at Starbuck – og andre internasjonale selskaper – er
norske! Jo! De må jo være det – hvis de er en del av vårt fellesskap, som de blir påstått å ta fra,
ellers kan en ikke si de tar fra et fellesskap de ikke er medlem av. Vi betaler faktisk ikke
skatt ut i fra godhet, solidaritet og pur empati. Vi betaler det – eller iallfall burde gjøre det –
for å løse oppgaver som er bedre løst i fellesskap enn som enkeltmennesker. Hvert
menneske trenger ikke ha sin egen lege, når vi kan ha en i sammen. Det er sunn fornuft og
betyr at vi skal kunne få noe igjen for det vi betaler. Kostnader for en tjeneste vi har eller
kan få bruk for.
Kan Lysbakken eller noen andre med diagnosen sosialismus misunnlicuz fortelle meg hvorfor
Starbucks – som er utenfor fellesskapet – skal betale for den prinsipielle helsa, skolen og
jernbanen i Norge???

De får – og skal – betale skatt i det landet hovedkontoret ligger. Der får de tilgang til de
tjenestene skatten skal betale. Det kan ikke forventes at andre skal betale våre tjenester. Det
blir for dumt. Eller Audun Lysbakken som det også kalles…

http://nrk.no/nyheter/norge/1.10883071


Et forkortet innlegg

January 24, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

(Fritt etter Lee Falks innledning -….hæ? Falk hvem?  Fantomet, ikke sant!)

– Og på kadaveret av sin første TIKI 100 svor han en ed (Fyttisvarte
innerstiblodrødeforbaskedesablamugneertesuppa!) At han ALDRI skulle bruke forkortelsen
for Laughing Out Loud på nett mer!

Forkortelser var helt OK, men enkelte uttrykk var så FUBAR at bruk for et anstendig voksent
(relativt) menneske var absolutt ikke brunt! Sånn just FYI. Selv om enkeltes bruk av
internettspråket helt klart forårsaket ROTFLMAO.

Ellers var situasjonen SNAFU osv. Hvis noen ellers hadde noe de lurte på? LMGTFY!

Men IRONOXIDE gjorde det han pleide – kikket over brillene og snerret: DILLIGAF!

I tilfelle rottefelle noen vil sjekke noen forkortelser – direktelink til GOOGLE :o)

http://www.google.no/


Hva skal jeg si?

January 26, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

I to dager har Legg til nytt innlegg stått og irritert meg i en fane på nettleseren.
Nei, jeg har ikke skrivesperre – andre ting går så det griner, men akkurat på tema passende
for IRONOXIDE så sto det litt stille.

Så det var bare å vende seg dit en alltid gjør, fra pene jenter til værmelding. Nemlig Google!
Søkeord: Blogg skrive om hva. Treffende var…. som forventet!  Bloggere er jo
verdenshistoriens mest sjølopptatte folkeferd, så rådet som utkrystalliserte seg mellom
milevis med linjer var dette: – Skriv om hvordan lage en god blogg!

Vel, DET kommer dere aldri til å se fra min hånd. Så jeg må se meg om etter hjelp andre
steder. Til tross for at jeg er både reservenerd og IT-fan så er det ingenting som slår
menneskelig kontakt! Og i dette tilfellet menneskelige råd! Så jeg rett og slett sparker ballen
til Den De Måtte Gjelde – hva vil DU jeg skal vri og vrenge ord og vendinger rundt? Tema –
eller bare et ord. Jo vanskeligere jo mer utfordrende! Eller enda morsommere – en samling
tilfeldige ord jeg skal skrive en sammenhengende tekst ut i fra.

Så? Hva blir det til? Skal dere sitte der å glo dumt på skjermen (som jeg innimellom har
gjort i to dager) eller skal dere komme med noe jeg kan skrive om?



Øystein Råtes lover – § 1

January 28, 2013
Kategorier: Øystein Råtes lover

«Muligheten for forståelse avhenger ikke av det som skal forstås, men størrelsen på
intellektet som skal forstå det».



Øystein Råtes lover – § 2

January 30, 2013
Kategorier: Øystein Råtes lover

«- Når en mann sier en ting til en kvinne, hører hun noe helt annet, likevel så tror hun at
han egentlig ikke mente det – hun blir derfor sint fordi han ikke kunne si det han mente, og
deretter fornærmet fordi han ikke forstår hva hun mente – uten at hun behøvde å si det, noe
som igjen føles frustrerende for henne da hun selv ikke vet hva hun egentlig mente.»



Øystein Råtes lover – § 3

January 31, 2013
Kategorier: Øystein Råtes lover

«Sivilisasjon er løgnen menneskene tror på når de vil oppnå noe i sammen»



Hekseri på nynorsk

February 4, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Det ble sagt i hine hårde dage da jeg var yngre at det var to ting som virkelig fikk nordmenn
opp i diskusjoner. Det ene var religion og andre var målsak.
Siden de fleste døler ikke engang veit hva teistisk evolusjon eller langt mindre hva en kveker
er så skal jeg ikke engang prøve å kristne Vallers. Han sleit visst med det han Olav også. Den
heilage – og den skrivemåten bringer oss til målsaken. (Noen som la merke til den silkeglatte
overgangen der?)
Ny-norsken, ja! Jeg har en del venninner jeg i årevis har prøvd å fyre opp (Ikke tenne!
Veldig viktig å ha klart for dere.) – på nettopp målsak.
Det har ikke lykkes. De bare ser på meg med dette overbærende blikket som jeg skulle være
et søtt, men litt vanskapt kjæledyr. – Stakkar, han veit jo ik….orsak – Stakkar, han veit no ikkje
betre…

Men det er greit det! Jeg kan ta for meg nynorsken her! For disse meget dedikerte
tilhengere av skal vi da få gjort noe med. De har nemlig en viss likhet med fortidens hekser.
Ikke nødvendigvis av utseende, men det er gjerne litt sånn alternative. Urtete, healing,
sjelereiser – og nynorsk! Så da er spørsmålet – skal vi satse på et gedigent bokbål med med
heksene på topp?
For er nå dette oppkonstruerte kunstige wannabe sågnamaulet noe å bruke penger på? Snakk
det! For all del og skriv det også om en absolutt må (iallefall om det er sannsynlig det redder
mer en fem liv) Men der er det slutt! For dette er DYYYYRT! Det fleste tenker ikke over det,
men siden vi skal ha både sidemål og hovedmål i skulen, så må det dobbelt sett med bøker
av alt i mange tilfeller

Så er det spørsmålet om det er så stor forskjell at det er gjera på (på godt ettendøl – jeg kan
når jeg vil!)
Det er mange land som er tospråkelige og det får gå. Er det samme for meg hva samene
skriver og snakker. Men to skriftformer som er så like at de ikke engang har den fjerneste
ulikhet så de kan kalles to forskjellige språk engang! Utlendinger som blir forklart dette må
jo le så de skriker! Hvis en i det hele tatt får forklart dem det!  –  What? To forskjellige språk
som ser og høres likt ut?

Og gjør det noe nytte? Ivaretar et konstruert «språk» som ingen egentlig snakker, prater,
svallar eller prekær Den Norske Kulturarven? Blir Ali fra Ugandisthan mer norsk om han må
lære at  – i Noreg er den kvite vintaren ofseleg kald og den grøne endå verre for då fyrar me ikkje!



Det siviliserte språget – bokmål  – blir sagt å være opprinnelig dansk.Yeah? og så? Går vi
langt nok tilbake er alt vi plaprer i germansk! Skulle det være noe vits i å gå baklengs fikk vi
gå helt tilbake til gammalnorsk! DER har du noe som er originalt og faktisk litt småtøft. Jeg
kunne godt brukt Aujawindur Ironoxide som navn. Men dette nymotens rølet? Nei, klassifiser
grautmålet som hekseri – det høres jo pinadø sånn ut også – og brenn det opp!



Øystein Råtes lover – § 4

February 12, 2013
Kategorier: Øystein Råtes lover

«Et hvert byråkrati vil utvikle tre prioriterte oppgaver:
1. Oppretthold egen nødvendighet.
2. Pulverisere ansvar
3. Yt tjenestene du er der for om du ikke kan avspasere eller dra på kurs.»



Å værra seg sjæl!

February 16, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

…har aldri vært mitt problem, men for andre er visst dette en utbredt lidelse. Iallefall om en
skal tro alle de oppfordringene til denne aktiviteten som flyter ut over Internett – og særlig
Facebook. Daglig deles det Visdomsord, Ordtak og glorete, sjølmekka bakgrunner med
andres Dype Tanker
Nå er det vel en kjent sak at jeg mener at om du ikke kan formulere en ting sjøl – så hold
heller kjeft.
Men siden få hører på meg, så forsvinner nok ikke dette fenomenet. Så jeg får heller si litt
om det.
Første delen av Budskapet er som regel greit. For det går på dette med å ikke stikke vekk
hvem en er. Andre del av tar for seg konsekvensene. Det kan være at noen blir, sure, sinna
eller en eller annen negativ konsekvens. Før en konkluderer med at det skal en ikke bry seg
om.
Vi kan konstruere et slikt ordtak (Og ser jeg denne ute på nett med blinkende Las Vegas
bakgrunn så går det 6 stk. 44 MAG inn i tønna på Ruger’n)

Vær deg selv! Du vil gå på en smell, men det verdt det lell!

Nå er ikke denne noe mer subtil i sin banalitet, fordi den ikke direkte sier gi blanke beng i
hva andre mener, føler og sier. Men det er det budskapet som irriterer meg.
Jeg har full forståelse for at andre føler at mange bryr seg for mye, baksnakker og mumser i
seg andres liv som kaffemat, (iallefall i andre bygder enn E-dalen) *host*

Og slik skal det stort sett gis blanke både beng og det meste annet i. Men det jeg …vel, føler –
er at det oppfordres til aldri så lite manglende hensyn til andre!
Det er klart det er ditt liv, dine regler og ditt univers, men det betyr IKKE at det gis fritt leide
til å alltid overse andre. Det er faktisk svært sjelden andre skal oversees. I alle disse Elsk Deg
Selv kursene og Selvhjelpsbøkene (som jeg mistenker disse Ordtakene å ha mutert fra) – så er
det innført via bakveien i noe i utgangspunktet positivt, noe helt klart negativt. En rett og
slett avskaffer Den Gylne Regel. Som sier i det fleste store religioner noe sånt som at hvis DU
skal ha en plass under sola – så skal andre ha også SIN plass under den samme stjerna. Så de
OGSÅ kan værra seg sjæl!



Og her oppstår det da en morsom situasjon – hvis jeg skal ha min rett til å mislike disse
ordtakene, så må jeg også godta – og forsvare – andres rett til å like dem! For å værra seg sjøl
er faktisk ikke å være som meg…



DETRONISERT!

February 26, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette er et innlegg jeg aldri trodde jeg skulle skrive. Og mange av mine tusenvis av lesere –
ja, ok da! Iallefall ti på en god dag – vil sitte igjen målløse, sjokkerte og kanskje merket for
livet.

Jeg har lenge med grunn til å bli tatt seriøst hevda at Verdens Beste Skuespiller er skalla, har et
skjevt smil og kan utradere bad guys med en nonchalant eleganse ingen andre er i nærheten
av.
Grunnen til at han også alltid – så langt – har vært den beste, er at han også kan komedie
troverdig. Det er ikke som når Stallone og Swarzenegger tar en og annen slik rolle – og det
bare blir komisk fordi det er så uvant. Nei, denne karen her er det tøffeste du får på film – og
han greier også å gjøre troverdig dott, tøffelhelt og pyse.

De som har hørt meg dra denne før veit det selvfølgelig dreier seg i kontrastene fra Døden
klær henne til Die Hard – altså Bruce Willis. Selvfølgelig er han fremdels nest best – og det er
laaangt ned til Robert Downey Jr. og Chloe Grace Moretz på tredje, men det er en ny mann
på topp.

Filmen som gjorde utslaget er Django Unchained. Westerrn med Tarantinos sjuke hjerne i
registolen og med 80 tallshelten min Don Johnsen så måtte det bli bra. Jeg kan til og med
snart tilgi Leonardo DiCaprio for Titanic. En Shutter Island til og en superheltfilm så er vi der.
Eneste bittelille skuffelsen er at Jamie Foxx – som jeg alltid har rangert over Wesley Snipes,
men under Will Smith, burde gitt bort rollen til Denzel Washington.

Så har vi scenen som rystet min filmverden. Foxx kommer ridende inn på ranchen til
skurken – og vi ser det fra perspektivet til en gammel, mørkhudet person åpenbart av en vis
rang – tross Sørstater og pre-borgerkrig. For å illustrere at han er gammel kommer rytteren
sakte inn i fokus – og han oppdager at det er noe i likhet med en svart nigger fra Nigeria –
som samtidig ser ut som en krysning av Terminator og Morgan Kane.
Blikket gamlingen sender får meg til å helt glemme at jeg ikke ved første øyekast ser hvem
det er! Før jeg hører stemmen. Sminken er bare fantastisk. Han må ha lagt på seg 20 kilo og
30 år!
Fra vi har sett ham i nesten samtlige MARVEL filmer som leda opp mot The Avengers. – mine
dame rog herrer – fra og være ultratøff enøyd superspion, som behandler like sarkastisk
arrogant alt fra eksentrisk milliarder-genier, nordiske guder og grønt raseri – til utgammel,



men rappkjefta slave – så sørger han for at Willis er detronisert som konge – det gjør faktisk
litt vondt, men rett skal være rett. I give you the new king in town: – Samuel L. Jackson!
Fantastisk prestasjon! Løp og se!



MENNESKETS SOSIALE FRAMTID.

March 1, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Fredagskveld – og de fleste andre går inn i helgens sløvsinn og lar seg fylle med Grandis og
alkohol-indusert tomhet, så tar IRONOXIDE en alvorsprat med Internett :o)

På grunn av at jeg hadde en prat med ei venninne i dag om det å omgås folk. Hun var veldig
oppgitt over å måtte omgås folk når hun egentlig ikke hadde lyst – og at det var så feil å
tvinge seg til det når alle egentlig mente det samme. Problemet lå jo selvfølgelig i at ikke folk
føler dette på samme tidspunkt! Noe vi var helt enige om.
Det er også en selvfølge at en noen ganger – faktisk ganske ofte – skal sette egne
prioriteringer i noe grad til side av hensyn til andres pratelyst. Men ikke bestandig og ikke
for alle – alltid.
Noen ganger er det greit å ikke gå supersonisk i overstrømmende begeistring for å møte en
bekjent på butikken. For kanskje gjør den bekjente det også av pur høflighet?

Vi bør kanskje bli litt mer sosialt avslappet? Både i signaler og i mottak av disse? Nære
bekjente har det ofte slik. Jeg har folk jeg knapt trenger å verdige et blikk om de står foran
meg i køa. Er det noe de eller jeg vil så blir det formidlet uansett. På ingen måte fordi jeg og
de ikke bryr oss, men fordi vi er hinsides sosialt karneval.

Denne samtalen fikk meg til å ha tanken på dette liggende å ulme i bakhue…
Hvordan har folks måte å omgås på forandret seg? Vi har åpenbart blitt mer uformelle, men
også mindre sosiale. Alle klager over at en ikke hverken går på besøk eller får besøk. – Nei,
det er fryktelig, veit du! Sier vi med oppgitt hoderysting.
Ja? Synes vi egentlig det? Vil vi ikke egentlig heller ha Grandisen og familien på
fredagskvelden? Jeg tror vi må se muligheten for det i øynene. Og er dette skadelig?

Og skadelig i forhold til hva? Mest mulig optimalisert situasjon for hver enkelt? Hvis det da
faktisk gir mest lykke å innta Gullrekka i ensomhet framfor gamledagers samling rundt grua
til sladder, eventyr og skrøner?
Eller har vi et Felles Mål om utvikling og stadig raffinering av den menneskelige bevissthet?
Kan vi bruke et ord som sjel kanskje? Isåfall er vi muligens på gal vei.
Mennesket har gjennom evolusjon blitt et sosialt dyr. Det å være sosial har vært en fordel
for å spre sine egenskaper videre. Enkelt sagt så blir det lite sex om du ikke tåler i være i
nærheten av andre folk! :o)
Men hvis rasens overlevelse ikke lengre trenger å være avhengig av så stor grad av sosiale



ferdigheter, så «dør» sosiale ferdigheter ut. Og dette er en mulig framtid for mennesket. Før
så ble sosialt svake i et mindretall og var som bygdetullinger og byoriginaler å regne – hvis
de i det hele tatt gjorde noe av seg. Og det var ikke disse som fikk mange unger med
tilsvarende manglende (eller avvikende) ferdigheter på det sosiale plan.

I dag så er det ikke lengre en mekanisme som i så stor – og ofte grusom – grad forhindrer at
sosial svakhet fører svakheten videre. Evolusjonen har også vist at det å ta vare på svake
individer er bra for artens overlevelse. Men er overlevelse nok? Hvis sosiale ferdigheter ikke
lengre dominerer som grunn til overlevelse, fordi sosialt svake også formerer seg like mye
eller mer, så vil overlevelse være resultatet, men ikke mer. Og er det nok om det skulle vise
seg at ikke antall, men innhold i arten er det avgjørende?

Du kan ikke som mange misforstår avlese noen moral eller etikk i evolusjon og naturen. Den
bare virker – og moral og etikk ER resultat av at mekanismen virker. Og så langt har den
sikret overlevelse av arten gjennom antall som har sikret også innhold – til en viss grad.
Men kan vi oppleve at denne forringes av at vi i så stor grad overlater overlevelse – både
fysisk og psykisk – til systemer og rutiner, men ikke stadig re-tenker hva som skal
stimuleres?

Jeg er ingen forsvarer av å «la naturen gå sin gang» – fordi det ikke er noe som heter
Naturens Gang. Den bare går – uansett. Mener vi det er riktigere med kuvøse enn å sette for
tidlig fødte ut i skogen så ER det slik naturen «vil» det. Fører det til at menneskerasen
forringes og dør ut på grunn av stagnasjon så er DET også noe naturen «vil»

Samtidig så er det da OGSÅ den ikke eksisterende «naturens gang» som gjør det mulig for
oss å ta bevisste valg om hva vi vil med Livene våre. Og første skritt er å tenke PÅ dette, så
snakke OM dette.
….og da MÅ vi nesten treffes!



Konspirasjon og tante i Drøbak

March 2, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Ingen blogger, sint, rosa eller som meg – svart – kan komme utenom å snakke om
konspirasjoner.
Mange dedikerer hele sitt online-liv til teorier om Hvordan Det Virkelig Er.

Et søk på konspirasjonsteorier, eller conspiracy theory om en virkelig vil ha noe å sette tenna i,
vil gi en grei oversikt over hva dette er. Så jeg skal bare kjapt gi en liten skisse. Det er alt fra
det som høyst sannsynlig ikke har fått sin korrekte forklaring, som drapet på Kennedy. Det
er ting Warrenkommisjonen sier som vel ingen egentlig tror på.
Så har vi det helt hinsidige hvor verdens styres av øglelignende skapninger fra en annen
dimensjon (De var sikkert de som skjøt Kennedy også) Og hvis det ikke er øglene, så er det
jødene, aliens eller rett og slett de allestedsnærværende ansiktsløse Dem! De HAR styringen,
kontrollen og ansvaret for all elendighet.
F.eks så trafikkere det over alle bebodde områder fly som sprøyter ut kjemikalier – som vi
kan se som såkalte chemtrails – dette er egentlig forskjellige stoffer som sammen med andre
– distribuert i mat, drikke og medisiner – danner en kombinasjon som gjør mye moro. De
kan drepe de som får i seg flere av stoffene, gjøre dem syke eller kontrollere dem – alt
ettersom hvilken konspirasjonsteoretiker en hører på.

Det siste store nå var jo Mayakalenderen – og vi skulle enten bli ødelagt eller gå over i
høyere bevishetssfære nå ved juletider. Jeg veit ikke hvordan det var med dere – mulig jeg
ble igjen ned i den mentale gjørma, eller hadde steget opp før, men jeg merka ikke mye til
hverken ødeleggelse eller at jeg ble høyere. De tre, fire spiseskjeene bourbon jeg tok hver
kveld i juleferien hadde større virkning…

Det er en kjedelig verden om en går litt dypere og i ting og finner ut at f.eks
Mayakalenderen ikke gikk lengre enn det den gjorde fordi de gamle fjærhoder ikke trengte
at den gikk lengre for det de skulle beregne. Sånt er jo uhørt kjedelig! Og vi så hvordan det
gikk med dem! De er stein daue nå!

Nei, som sagt så kan hele blogger fylles med alt dette fantastiske som egentlig foregår – og
som sikkert egentlig utryddet mayane. Ingen innenfor konspirasjoner dør en naturlig død!
Sjøl alderdom er der påført av CIA fordi en opponerer mot systemet. Hvorfor tror dere så
mange eldre tilbys influensavaksine? De skal bli eldre og dø selvfølgelig! Og det virker!



Jeg synes det er veldig artig med slike påstander. En del av meg ønsker de skal ha noe for
seg – at verden er enda mer spennende og mystisk enn bare «kjedelig» fysikk og
menneskelig dumhet. For det er det som er problemet. Og ikke hos
konspirasjonsteoretikeren nødvendigvis. De er faktisk ofte ganske gløgge, men med en
felles «svakhet» – trangen til å se mønstre. De leter etter orden i kaoset. De ser seg rundt og
ser rot, feil, inkompetanse og uorden. Samtidig ser de velkledde folk i fine biler som blir sagt
å havne der de er ved valg. (Som selvfølgelig er fiksa. Frekvensen av chemtrails øker
dramatisk rundt valg) Disse skulle jo være De Fremste! Men får de til noen? Nei, svært lite
enn mere rot. Men hvorfor blir det ikke bra? Det skulle jo være de beste som styrer fordi de
kan jo ikke være dumme? Da er jo vi enda verre som har satt dumme folk til å styre oss? Og
siden en ikke er dum begynner en å se et Mønster. Noen Andre har egentlig kontrollen. De
som sitter der for oss er bare marionetter og stråmenn for Bilderbergere, Rothschilder,
øgler, aliens og selvfølgelig de fryktelige jødene!
Og hva er det de vil da? De vil kontrollere oss!

Da er det jeg begynner å bli plagsom for konspirasjonsteoretikerne.
Det overordnede spørsmålet jeg har til omtrent alt av den slags teorier er «HVORFOR?» Det
er det samme om det er 9/11, UFO, Maya kalender eller hårfrisyren til Eli Hagen. Siden
fellesnevneren for svært mange av teorier ene er at noe skal bli holdt hemmelig, og det blir
lagt en enorm innsats fra Dem for å dekke over Sannheten.

Okey, la oss et øyeblikk godta at det er noen gigantiske dekkoperasjoner ute å går – som
innbefatter milioner av vitenskapsfolk, offiserer, offentlige tjenestemenn, forretningsfolk,
politikere og ikke minst journalister. Siden dette er så svært og så vellykket – (siden det ikke
har vært avslørt og bevist ene eneste konspirasjon av denne størrelsen. Det hjelper liksom
så lite med et par obskure YouTube linker og vitnemål fra ei tante i Drøbak) Så er min
påstand at dette IKKE dreier seg om makt, penger eller om å få seg ett nummer (De tre
motivene som har drevet skurker og kjeltringer i alle år)

Det må være et annet MOTIV! Noe større. Noe MYE større. For siden menneskerasen
vanligvis er komplett ute av stand til å ikke kødde til absolutt alt på egen hånd, (den virkelige
årsaken til tingenes tilstand selvfølgelig) –  så må det jo være fantastisk flinke folk som
faktisk får til noe! Og de MÅ jo ha høyere Motiv enn bare saltmat og søtmat og penger og gull
som en annen Egnersk sjørøver!
Så jeg ber om teorier på dette. Kom igjen nå! Imponer meg med et skikkelig
interdimensjonalt komplott med et motiv så grusomt og genialt at det er hinsides
Hollywoodsk fatteevne!



Merkelig nok er det ingen som har en teori – samme hvor konspiratorisk – på akkurat
dette…
Svaret jeg får er som regel: – Eeeeeh….nei, vel, altså…… det ….eeeeh.

Joda, jeg forstår hva som skjedde. CIA retta HAARP anlegget i Alaska mot deg og teleporterte
forklaringen ut av huet ditt. Sånt kan skje den beste når en roter med Dem!



Om Kyrkjelenningen, konspirasjoner og
Oppstandelsen

March 22, 2013
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Det er fredag – ikke den lange, men det nærmer seg. Derfor tenkte jeg vi skulle se litt på den
lokale påskekrimmen og trekke litt linjer til den religiøse høytiden. Kanskje det ender opp
med en korsfestelse eller to…

Jeg har – forhåpentligvis – en del «uttabygds» lesere og noe i sakene vil være lokalt, men
heng med for det kan dreie seg om en aldri så liten «konspirasjon» på nasjonalt nivå. Og til
de «innabygds leserne» – sorry for at dette blir langt.

Kort resyme for de ikke lokalkjente: Soknerådet i Etnedal blir sagt å eie Kyrkjelenningen – 
et større fjellområde svært attraktivt for hyttebygging. Eierforholdet blir av mange ansett
som uavklart. Det blir sagt det foreligger dokumentasjon på at det er Etnedal Kommune som
er eier. Dette har engasjert, naturlig nok, men både stadig skiftende kommunestyrer og
sokneråd sier at eierforholdet ER avklart (Eller stort sett holder de helt kjeft, med en og
annen som er uenig, særlig blant kommunestyrerepresentanter)

Over noen år er det blitt solgt unna en del tomter. Inntektene går i første omgang til
soknerådet, der noe brukes til diverse kirkelige eller meninghetsnyttige formål. Men en
relativt stor del går til Opplysningsvesenets Fond.

Og da begynner det å bli interessant! Mange har kanskje hørt om dette, men få veit hva det
er. Kort fortalt så eier OVF eiendommer – bl.a prestegårder – og blir sagt å være den største
skogeieren neste etter Staten. Totalt  -inkludert et investeringsfond-  så eier og drifter de
verdier på over 7 milliarder.

Og hvem eier så igjen OFV? Noe som ligner en stiftelse med representanter fra Staten og
Kirken har i dag hånd om fondet, men eierforholdet er – uavklart! Det er en finurlig juridisk
uavklart nøtt om det er Staten eller Kirken.

Og her ligger kanskje mye av den egentlige grunnen til at stadig mer sekulære regjeringer og
konservative geistlige IKKE har skilt Kirken fra Staten. De sekulære vil holde religion
utenfor politikken og de konservative vil holde politikken utenfor religionen. Men så var
det disse pengene da.



Skilles kirke og stat så må eierforholdet til OVF avgjøres – og det er det ingen som tar
sjansen på! For siden dette er så vanskelig så er oddsene for utfall svært vanskelige å
beregne.

Med dette i bakhodet går vi tilbake til lokale forhold i Etnedal. Ved siste valg til sokneråd så
var både eierforhold til Kyrkjelenningen og forvaltningen av eiendommen et tema. Det
gamle rådet fikk kritikk for angivelig diskutable forhold knytta til lokalt engasjement. En del
medlemmer blir bytta ut – og det blir stille rundt eiendommen.

Så dukker det opp i media reaksjoner på at det nye soknerådet har satt bort utviklingen av
område til et eksternt firma i nabokommunen.
Det er forståelig at soknerådet ikke vil drive med eiendomsutvikling, men mange reagerer
på at lokale krefter er satt nærmest helt på sidelinja.
Det er jo en mulighet at det var tanken og hensikten fra soknerådet – for å unngå kritikken
forrige soknerådet fikk for å ha hatt angivelig for tette bånd til lokale krefter. (Noe jeg
personlig mener ikke var tilfelle, men jeg skjønner at slik kritikk ikke er hyggelig)

Så hva i helv…unnskyld i anledning temaet – huleste er det som foregår her? Først og fremst
med eiendomsforholdet.

Hvorfor er ikke kommunen det minste interessert i å undersøke sjøl den ringeste mulighet
for at dette faktisk ER kommunens eiendom? Lukter det offentlige penger så pleier de ikke å
gi seg før blodet flyter, men her ser det ut til at alle vil være så blodfattige som mulig. Eller
er det dovenskap? Inkompetanse? Bombesikre råd fra juridisk hold om at dette er en tapt
sak?
ELLER har det ringt noen som representerer de mektige eierne av Opplysningsvesenets
Fond (som altså kan får store inntekter fra tomtesalg) – og gitt beskjed om at lille, søte E-
dalen kommune holder fingrene sine langt unna eiendommen ellers vanker det dom, død
og/eller reduserte tilskudd?

Og hvordan valgte soknerådet ut hvem som skulle få stå for utviklingen? Gule sider? Fikk de
en Åpenbaring? Eller var det noen som kjente noen? Fikk de et tilbud de ikke kunne si nei
til? Eller har lokale krefter sovet i timen og ikke sett mulighetene?

Nei, jeg vil ikke spekulere mer, eller fordele skyld, men se på mulige løsninger.

Først og fremst på eiendomsforholdet. For sjøl tidvis taushet så blir ikke spørsmålet borte.
Og uansett årsak og ansvarsforhold så kan dette løses. Det er så enkelt at det er bare fordi
ingen noengang hører på meg, at det ikke har blitt satt i verk. En tar bare modell fra nettopp



OVF. En stiftelse med representanter for sokneråd og kommunen – som eier
Kyrkjelenningen. Inntektene fordeles av stiftelsen innenfor gitte rammer – muligens
fortrinnsvis til allmennyttige formål lokalt – og OVF får ikke ei krone. Oj, så synd da!

Når det gjelder den utviklingen av området så sett dere ned – dere som er involvert – ta en
prat åpent og ærlig – finn ut hva som har skjedd, og se om det kan løses hvis det er
problemer. Et lite tips er noe som jeg veit er umulig, men tatt i betraktning påsken så kan vi
tro på mirakler.

Alle de tilbydere av aktuelle tjenester som sitter på hver si tue i dalen – kan ikke dere inngå
et samarbeid? (Slå det iallefall opp på Google, eller ring en venn) Både om denne saken og
annet? Det er greit dere er lovlydige, men hvorfor MÅ dere etterleve Etnedalslovene § 5: –
 Ingen krone er så vel anvendt som den andre ikke har tjent?
Nå har dere – uavhengig av hvorfor det kom i stand – anvendt den krona på et firma utenfra
– og ingen av dere fikk et rødt øre sjøl.
Samarbeid, folkens! Om noen av dere da står med en tusenlapp mer på ligninga neste år så
sulter dere andre ikke hjæl av den grunn! Det eneste som kan risikere sultedøden er
Bygdedyret – av mangel på kaffemat.
Så i anledning Påsken syns jeg dere skal korsfeste og grave ned Bygdedyret. Det er sikkert så
mange dyktige snekkere og gravemaskinførere at vi kan gjøre det så grundig at det ikke får
noen oppstandelse.

http://www.google.no/


I bygdedyrets arkiver

March 28, 2013
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Bygdedyrets Arkiver – er en ny blogg jeg skal starte tenkte jeg. Der skal jeg legge ut alt jeg
veit, tror, har hørt og kan finne på om folk fortrinnsvis i E-dalen. Så skal jeg barrikadere
meg på Svaberget.

Reaksjonene nå vil jeg tro var alt fra tilnærmet seksuelle siklende ekstase til panikk og akutt
bukse (eller skjørt)- skjelving. For selvfølgelig har jeg ikke tenkt å gjøre dette – jeg har bare
litt lyst :o)

For Bygdedyrets Arkiver finnes allerede på nett. Det er heldigvis ikke så mange som veit om
det, men jeg skal leike litt WikiLeaks og fortelle om det.

Dette å være anonym på nett er ikke så lett. med litt kunnskaper så kan veldig mange finnes
relativt lett – så sant du har hatt aktivitet på nett. I flere store kriminalsaker de siste årene
så har navn, bilde, adresse og mye annen relevant informasjon vært meg i hende lenge før
pressa gikk ut med navn og nummer. Breivik, Lommemannen og de siktede i Sigrid-saken
var lette å finne – og jeg er ikke engang spesielt flink eller så veldig nysgjerrig. (Ja, ok ikke så
veldig sammenlignet med Se & Hør da!)

Jeg er litt skeptisk til at det skal være så lett, men i kriminalsaker blir navnet stort sett kjent
før eller siden, så de store problemene ser jeg ikke med, Google, gamle skattelister,
Facebook og diverse kartfunksjoner – som er verktøyene lettest tilgjengelig. Og det er
vanskelig å ufarliggjøre disse også for andre ting uhyre nyttige funksjonene.

Men til Bygdedyrets Arkiver. Der er jeg mye mer skeptisk. Det finnes for alle kommuner i
Norge en funksjon der de interesserte kan se gjennom personlig kommunikasjon mellom
private og det offentlige. Enkelte veit om dette og bruker faktisk mye tid på å se gjennom
dette – av pur, uforfalsket nysgjerrighet. De har INGEN som helst nytte av det – utover å
finne «bakils» til kaffen og bygdesladderen. Noe som kjent er selve Bygdedyrets dype,
surklende åndedrag…
Jeg har forståelse for at det blir gjort – jeg er ikke fri for å like ei god bygdehistorie sjøl. Men
av og til må en ta seg sjøl i nakken, dra seg opp foran speilet, møte sitt eget vikende blikk og
spørre: – ER dette Riktig?
Svaret vil nølende og mumlende være forutsatt litt moral og ærlighet – Eeeh…nei..



Selvfølgelig har vi ingenting med hva private har å gjøre med det offentlig. Og det er på tide
å slippe kattepusen ut av sekken. Det jeg snakker om er kommunenes postlister. Oversikten
over sendt og mottatt post. Disse ligger fritt tilgjengelige på nett – og må muligens gjøre det
etter diverse paragrafer. Og paragrafer må vi som kjent følge så lenge de ikke dreier seg om
habilitet – ser det ut som iallefall….

En finner så klart ikke innholdet i saker som er av privat karakter, men en finner avsender,
mottaker og hva saken gjelder i veldig mange tilfeller – sjøl der innholdet er unntatt
offentlighet. Dette er selvfølgelig en næringsrik «møkjakok» for spekulasjoner.
– Jasså, har han Øygadsbrøtin sendt klage på vedtak om fradeling av hyttetomt? Hm…ko førr det då
tru?
– Og ko er det ho Synnøve Syljedokken har søkt på førr ein jobb no då?

Og dette er bare så klart fiktive veldig uskyldige eksempler mot hva jeg har blitt gjort
oppmerksom på av merkverdigheter som ligger ute. Ja, jeg veit at trafikken nå øker drastisk
på kommunens server (Beklager IKT Valdres) – men tenk litt sjøl. Trenger vi vite alt om alle?

For jeg har en klar oppfordring – og noe jeg kommer til å lage en sak av tror jeg. Kjære
kommuner, fjern denne muligheten hvis det er mulig – hvis ikke gjør det mulig. Hvem som har sendt
hva hvor til hvem da er HELT uinteressant og kjedelig i de fleste tilfeller og i de resterende
er det bare grobunn for spekulasjoner som ikke er samfunnsnyttige.

Hvis det er noe som absolutt MÅ slarves om – så skal jeg heller skrive litt om det her :o)



Om GSIKV og ikke gå skoene av seg

March 31, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Kanskje har du dem sjøl, eller du har nok sett dem – og varsomt tråkket på dem. GSIKV
(Gulv Som Ikke Kan Vaskes)
De finnes som regel i øvre middelklasse i relativt nye hus. Et sikkert tegn på GSIKV er
moderne dørmatte og snøkost utenfor døra. Så kommer en inn – og der står innbyggernes
fottøy pent stilt opp som tause voktere – midt i inngangen. – Ikke engang PRØV å gå inn her
med sko på! Snerrer de som en psykotisk Tøfflus fra Skomakergata.

Av redsel for at de skal bite etter deg som en rabisbefengt chihuahua – og stygge blikk fra
eieren – så vrenger en skjelvende av seg joggesko, pensko og boots, før en forsiktig lister seg
forbi knurrende ECCO sko og snerrende Nikes.

Så er en inne i residensen – og på Gulvet! Tilsynelatende kjemisk fritt for noe mer
uhygienisk enn Pyrisept! Og gjerne med en umiskjennelig eim av grønnsåpe.
– Javel? Tenker jeg da – KAN de vaskes likevel altså, eller fulgte det med en sprayboks med duft av
furunåler? Til den prisen GSIKV har håper jeg det fulgte med en hel kartong, men gode
bonusordninger på re-fill!

Men de ser jo bra ut da! Og selvfølgelig føles det bra! Jeg har en kompis som er varm
forsvarer av GSIKV – og han påstår at han skal med bind for øynene og plugger i øra – altså
både blind og døvtest – skal merke forskjell på billig dritt og GSIKV bare med å gå på dem.
Han mener også at han burde vært headhunted som statsminister, så hans kunnskaper om
ting på og i gulvet bør være upåklagelige! Eventuelt behandlet med medikamenter…

Men essensen – uten duft av furunål – er at enkelte har så fine gulv at de ikke kan brukes!
Faktisk så har jeg forståelse for en voktende skohær i gangen mot tunge vernesko og
fjøsstøvler med mønstre fulle av grus og Bondens Gull – særlig på sommertid. Da spesielt
rettet mot husets egne brukere av den noe yngre garde. Men med uskyldshvit, rein nysnø så
tørr at du knapt kan vanne en mygg med smeltevannet, så ser jeg ikke helt vitsen med at
gjester skal gå skoene av seg bare på besøk.

Som gjest har en klare plikter. Ikke røre fjernkontrollen, ikke forsyne seg av maten ubedt og
ikke bli så lenge at vertskapet gjesper (hvis så skjer, husk å slukke lyset når en går igjen)
Men en har også klare rettigheter! Som å bli budt det siste kakestykket (men ikke ta det



selvfølgelig), ikke bli hysjet ned om en snakker under nyhetene på TV – OG kunne gå inn
med sko – forutsatt at ikke påviselig slitasje og/eller skade kan forekomme!

Jeg er selvfølgelig klar over av GSIKV inngir større respekt og status enn mine høyst
vaskbare hyperbillige clik-clak og belegg der eneste assosiasjon til furunåler er det fake
mønsteret, men det er utrolig at noe så billig tåler så mye vann! Og det har jeg testa! Og kan
gi et et eksempel å hva det vil si å virkelig gå skoene av seg samtidig. Iallefall når en annen
kompis forteller historien.
 -Det har seg slik (begynner Ronny – som vi kan kalle ham) at han Øyvind har ei ekstra vannkran
inn på kjøkkenet, (Alt er ennå helt i tråd med sannheten) Så hadde denne frosset en vinter, og som
ikke verdens beste handyman så fikk ikke eieren opp igjen vannet. (Igjen relativ i tråd med
virkeligheten)
Så kom våren og eieren hadde vært ute en lørdagskveld og kom igjen tidlig søndag morgen. I det
forgjeves slitet med å få opp vannet igjen om vinteren så hadde Øyvind glemt å skru igjen krana, så
det sto to-tre cm med vann over hele kjøkkengulvet, fordi vannet da hadde kommet igjen i løpet av den
milde vårnatta.
Men Øyvind var trøtt, men ikke rådløs! For tror dere ikke at denne dumme tosken bare åpnet
kjellerlemmen og bare lot vannet fosse ned!

Fremdeles er historia nesten i tråd med sannheten – det Ronny, som den begavede løgner
han er IKKE forteller – er at jeg har jordkjeller….



Om SFO og hvordan ikke få Likes

April 2, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg var visst et Likes-ludder fikk jeg høre her om dagen. Jeg tok ikke det så tungt siden jeg
lærte noe nytt – jeg trodde det het tommelhore…

Men når vi snakker om å lære – merk silkesmooth overgang – så tenkte jeg vi skulle si litt
om skolefritidsordningen – SFO.

Nå har ikke jeg unger, og ikke så mye fritid, men jeg har gått på skole. Likevel vil sikkert
enkelte mene at dette burde jeg holde kjeft om (Og ikke trykke på Liker) Men må en ha blitt
beskutt på Utøya for å mene noe om 22 juli? (Det hadde vært et utrolig støydempende krav,
men det er nå en gang slik at du kan si stort sett hva du vil her i landet uavhengig av
kvalifikasjoner)

Valdres egen lokalavis Valdres hadde et oppslag om at min hjemkommune hadde dyrest SFO
i Norge! Også vi som skal være Minst & Best da – det er iallefall ikke billigst for de minste.
(Tradisjonen tro vil sikkert en del av dem vokse opp å ta det igjen med å bli riktig så billige,
men det får vi komme tilbake til om noen år)

Men dette var visst ikke bra da – at et høyst frivillig tilbud koster penger. For det er
frivillighet her som stikkordet.

Sist jeg sjekka var det faktisk frivillig å få unger her i landet. Det er til og med lov å kverke
dem før de er født. (En ordning jeg godt kunne avse. Oj! DER fikk iallefall INGEN Liker!)

Det er heller ikke påbudt å ha sex! (Eller vent….? Nå har jeg jo hele tiden faktisk sagt jeg satt
inne for noe jeg ikke hadde gjort…?)

Undersøkelser viser at unger svært sjelden dør av kjedsomhet – de bare høres slik ut. Så
aktiviteter i fritiden er også helt frivillig.

Så var det disse pengene da. De som du får etter rundt 1. september er også frivillig om og
hva du vil bruke dem på (De før 1 september går til operabygg, byråkrati, feilslått uhjelp,
samt to lass med asfalt til deling på fylkene og en kartong med plaster til sykehusene) Så
ingen tvinger deg til å bruke 3000 kroner i året for å slippe å ha trepperottene svinse rundt
beina dine etter skolen. (Jeg ville betalt det tredobbelte – helt frivillig, men det er en grunn
til at jeg ikke har unger)

http://www.avisa-valdres.no/nyheter/2013/04/02/etnedal-aller-dyrest-i-norge-paa-sfo.aspx


Frivillighet innebærer som kjent valg! Hvis du av en eller annen grunn altså ikke
kan/vil/gidder å være sammen med dine egne unger mest mulig, så finnes det alternativer.
Adopsjon eller søke om forlenget selvbestemt abort (for enkelte burde den gjelde til barnet
har fylt tredve) – eller selvfølgelig barnevakt!
Så da kan du jo prøve å få en barnevakt til å ta jobben for den prisen? Og sørg for at vakten
oppgir inntekta – det trengs tross alt skatteinntekter i regnskapet så det iallefall ser ut som
staten fikk inn noe som gikk til ordinær skole og sånn…

Sånn! Da har jeg sagt det jeg vil si nå, og har ordna meg slik at jeg kan ta fritid – helt til jeg
skal opp å vikariere på skolekjøring i morgen. Så der er MIN skole-fritids-ordning. (Og så
dårlige ordspill får en heller ikke Likes for)



Om valg, spurver og kanoner.

April 6, 2013
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Det er snart valg til Stortinget. Det skal jeg muligens si mye mer om ved seinere
anledninger, men nå skal jeg bare fortelle om to spurver som satt på beste Vestkant i Oslo
og beklaget seg over plassen.
– Nei, huff altså, sier den ene – jeg vet ikke min arme råd hvor jeg skal plassere redet mitt. Andre har
bygget rede på hver eneste ledig plass.
– Tja, sier en andre – kan du ikke bygge på Stortinget da? Der er det ingen som har rede på noe som
helst.

Men etter valget – når Siv og Erna har gjort reint bord og Norge er rede til litt realistisk,
nytenkende politikk, så skal vi også velge inn Bygdas Fremste Menn og Kvinner her i E-
dalen.

Åh hjelpe seg – og oss…
Så nå skal jeg begynne i god tid – ettendøl’n er som kjent veldig spontan bare han for tenkt
seg om – og si ting som de er, har vært og bør bli.

I dag «styrer» Senterpartiet og Arbeiderpartiet. Sjøl om det ved hver konstituering av
kommunestyret understrekes at partiblokker ikke betyr noe og at mø alle sit med et ynskje førr
innbyggaratens beste!

Yeah! Riiiight! De fleste sitter er etter pur tilfeldighet! Det er ingen som aktivt fronter at de
vil stille opp å gjøre noe for dalen! Det er allerede eksisterende grupperinger som SPØR om
den og den vil være med på listene, så skal en helst kvi seg litt, se litt flau ned, skrape i
grusen og så bli med på at: – om dø ikkje har nokon andre då, så….
(Eller som vi gjør det i Den Interne Venner & Familie lista aka Høyre.
– Du Oyvind ska vara med!
– Nei, Jeg gidder ikke mer politikk jeg!
– Hald kjaften din!
– Ok, da… )
Vel, uansett rekrutterings-metode så annonserer en aldri sitt eget kandidatur til
kommunestyret. En etatsjef gjorde i sin tid det – han fikk sparken i kommunen…
Så kommer Valgdagen – og selvfølgelig kribler det hos mange kandidater. For samme hvor
små vi er og hvor lite vi har å si, så er det nok for mange litt stort å komme inn i
kommunestyret. Så sant en ikke ser matematisk på det, at det trengs rundt 50 stemmer for å



komme inn – noe de fleste bør kunne mønstre om en HADDE fremmet sitt eget kandidatur.
Det er en del ting vi må ha klart for oss om politikk generelt. Det har jeg sagt litt om her,
men kort fortalt så går det ut på at administrasjon og byråkrati er de som egentlig styrer –
uavhengig av dem aktuelle folkevalgte forsamlings sammensetning. Dette frikjenner litt
politikerne, men selvfølgelig ikke helt.
Og de politikerne som i dag sitter i Etnedal kommunestyret er ikke noe unntak. Det er ikke
lett å få gjort noe med, men det vanskelige bør for en politiker være rutine og det umulige
en utfordring.
De etablerte partier skryter uhemmet av hvor viktig det er med kontakter i Moderpartiet
(særlig aktuelt når en diskuterer å sette alle på samme liste og la folk velge ut i fra den)
Realiteten er at når de møter fylkes og spesielt rikspolitikere, så er våre lokale husmenn ofte
så smilende fornøyde med å sole seg i kjendisglansen at det ikke er noen som suger tak i
kjendisen og forteller hva som skal gjøres.
Men husmenn eller ikke – de som sitter i dag har gjennom å følge tradisjonene med å vedta
administrasjonens forslag til vedtak vist at de ikke har noe mer å bidra med enn de som har
slitt benkene før. Jeg er en av disse – og jeg fikk ikke heller gjort noe, men Bygdelista eller
Høyre har aldri hatt flertall – som en liten unnskyldning for de i den situasjonen.
Men dommen er klar – flertallet av dagens kommunestyrerepresentanter må vekk! Alle som
en! Samarbeidet mellom SP og AP er ikke bra for Etnedal.
Utfordringen er om det faktisk finnes så mange faktisk brukbare folk i dalen at de kan
byttes ut uten at antallet kommunestyrerepresentanter må reduseres til tre?
Vi må finne folk som tørr stå hardt på sitt – og hvor deres meninger er nye, gode og modige.
Jeg beklager å si det, men dette høres ikke ut som en typisk ettendøl, gjør det vel?

Vi må velge inn folk som ikke finnes redd for konfrontasjoner hverken med systemet
oppover eller lokal administrasjon. Det trengs en helt ny type politikere. For de etablerte,
kjedelige og lydige kvardagsmenneska (som f.eks Senterpartiet setter sin lit til) – er en
katastrofe for steder som vårt. Jeg vil ikke ha grå spurver! Jeg vil ha kanoner!
Og i E-dalen med så mye grovt skyts må det da finnes noen sånne?

http://www.ironoxide.no/br-politikerne-frikjennes/


Om rundballeplast og solidaritet

April 14, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Denne er ute og går igjen. En blir med henvisning til «gamle» utsalgspriser oppfordret til å
vise solidaritet med bøndene, som etter vanlig prisstigning ikke får på langt nær så godt
betalt i dag som den gang.

Først av alt – siden mine bondevenner allerede nå børster kraftfor og rundballeplast vekk
fra PC’n de har i fjøset for å slakte meg – så veit jeg, forstår jeg og sympatiserer jeg med at
bønder stort sett har en noe tøffere og anderledes hverdag enn en vanlig lønnsmottaker.
Men som jeg har sagt før – dere eier bedriftene deres og dere eier raffineringbedriftene.
Dere eier til og med enkelte av bedriftene dere kjøper utstyr fra! Dere kan da ikke si med
sunt bondevett i behold at dere har null ansvar for egen situasjon!

Og her kommer vi til matvareprisene. Men dere – mine bondevenner – veit så inderlig godt
hvor jeg står på dette, så jeg skal fordele litt skyld til andre. Særlig til mange av de som deler
linken i ønske om solidaritet med dere. For det er ikke bare slik at det er det at disse fæle
kjøpmannsfamiliene blir rikere og rikere båret på deres krumme rygg, eller relativt nye John
Deere for å være mer nøyaktig…

Joda, Stein Erik, Robert og de andre har fått sin del av kaka, men det er fordi de har ansatt
knivskarpe ulver til å forhandle avtalene med dere! Har bøndene virkelig utrydda alle ulver
så ingen er tøffe nok til flytte strået til venstre munnvik og ta med seg høygaffelen til et
forhandlingsmøte om pris? Nei, vent! Dere har ansatt folk til slikt! Men produserer de
resultater? Hvis ikke så veit dere fremdeles hva dere gjør med en sau som ikke får lam eller
ei brun ku som har slutta og gi sjokolademelk? Hint! Bak låven og øks! (Evt, ring nødslakt!)

Men nå skriver jeg meg bort igjen! For det er ikke bare på langt nær REMA på Rena og
Matkroken på Finnskogen som har fått sitt store kakestykke, men grunnen til at bønder er
blitt presset på pris er ikke bare bedriftenes ønske om større utbytte, men først og fremst at
det er blitt fryktelig mye dyrere å drive. Takket være at alle skal ha ei lønning de ikke bare
kan leve av, men også skal leve så godt av at det ofte går ut over helsa! Den høyeste utgiften
i de aller fleste bedrifter i kjeden fra bonde til siste kunde er lønn! Hadde ikke forbrukerne
som også ofte er lønnstakere forlangt så mye ville heller ikke varene kostet så mye.

http://bildr.no/view/1438693


Folk flest må innse at de aldri FÅR i særlig grad mere penger med det nåværende systemet,
fordi utgiftene følger inntekten siden folk sjøl genererer høyere utgifter gjennom høyere
lønn! Samt at Staten sitter på toppen og tar vekk det overskytende hvis en stor gruppe
virkelig skulle dra i fra. En kan ikke la meningmann ha penger mellom henda! Da bruker de
dem opp må vite – og det skal vi ikke ha noe av! Siden det – visstnok – MÅ være
inflasjonsdrivende! Nei, så bøndenes lave inntekt på produkter direkte må de fleste ta sin
del av skylda for. Og VIL dere det? Eller nøyer en seg med å dele et bilde på nett og da er alt
greit?



Om å få en Bever bak murene.

April 15, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg regner med at halvstore småjenter – kjent som rips – ikke er de leserne jeg har flest av.
Siden ting som mote, sminke, rosa ponnier samt shærlihet og sånn ikke er det jeg kaster bort
pixler på. Men for de få det måtte være skal jeg i dag skrive om noe dere liker – Jostein
Bever!
I disse dager får vi storfint besøk her i landet av den største popklysa siden Mikke Jackson
var ung og neger.
Jeg må innrømme at som radiohater (lang historie) og svært selektiv TV seer så hadde jeg
ikke hørt og sett noe særlig av unge Bieber. 30 sekunder på Youtube var likevel nok. FOR en
klovn! I hine hårde dage så var iallefall Elvis og The Beatles musikalsk bra sjøl om ripsen
tilta totalt! I seinere tid så hadde da sjøl A1 og lignende litt høyere kvalitetsfaktor enn noe
som Sputnik ikke ville putta i trusa si en gang!
Men så er det det at du kommer langt med et englepent utseende! Det er bare å se hvor kort
jeg har kommet!
Nei, jeg tror det er på tide med en liten holdningsendring (som det så pent og
sosialdemokratisk heter) for Norske Rips. For dette er de virkelig ikke sunt om de skal ha
sukkertoppen Justin som drømmeprins!
For det dette dreier seg om er spirende seksualitet ute av kontroll! Og unge jenter og sex –
DET er fali’ det!
For om ei jente mellom 13 og 20 ettellerannet og har noe som med mye psykologisk godvilje
kan tolkes som en bittelitt negativ opplevelse relatert til kjønn, så er en utsatt for et
overgrep! Ellers i livet – og for gutter – så kalles det erfaring som en lærer av, men jenter særlig
i den alderen – kan jo alt så de trenger ikke lære noe som helst. Derfor må vi kalle det noe
annet!  (Noe som er en fornærmelse mot de som virkelig blir utsatt for overgrep)

Og her kan vi slå to fluer i en smekk – nærmest bokstavelig talt! Vi kan få ned antall
overgrep mot unge jenter og bli kvitt Jostein Bever! (Obs. De to siste setningene KAN
inneholde spor av uhøviske ordspill)
Det er ingen tvil om at en stor andel av norsk rips føler noe i forbindelse med unge Bieber
som vi ikke kan snakke høyt om uten å risikere etterforskning – særlig om en er politiker og
bruker Skype. Det er også et faktum at svært få av dem får noe nært og godt ut av Justin, det
må altså være en skuffelse. Og da er det selvfølgelig negativt! Ergo Justin Bieber har begått
overgrep mot tusener av norske jenter! Lommemenner, ordførere og andre gamle griser og
unge svin kan bare gå og legge seg (helt aleine) – mot denne perverterte grisungen her!



Så jeg oppfordrer justisministeren til å beordre at politiet pågriper Bieber i det han setter
beina på norsk ubesudlet jord og at han siktes for sine onde gjerninger. Hvis vi kan slenge
på noe fra Statens forurensingstilsyn om lydforsøpling så kan vi ta ham på to bankers for å bli
dømt i Norge. Sex og miljøkriminalitet.



Om en milliard bananer og ka�etraktere

April 17, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette kommer til å bli en såkalt rant. Det kommer til å bli stygt og langt.

I hine hårde dage – sånn litt etter at vi hadde mista halen og innført bananer som
betalingsmiddel, så var det en med litt bananer til overs som fant ut han kunne gi andre
bananhungrige noen av sine bananer, hvis de gjorde noe for ham. Det fantes andre
alternativer om du var stor og sterk og kunne lage deg en real pisk, men som en hver god
bedriftseier skulle komme til å gjenoppdage opp gjennom århundrene – du får best resultat
ved å samarbeide framfor å tvinge.
Men samarbeid er et tveegga sverd. For de bananhungrige tjenesteytere mente de fikk for
lite bananer! Og hvis de også samarbeida og nekta å jobbe – i fellesskap og solidaritet – så
fikk de til slutt flere bananer. (Så sant ikke han med bananene brukte bananer til å kjøpe
noen store og sterke med pisk)
Uansett – den første streik var et faktum.

Og driftig som menneskeapen er så greide jo noen å gjøre dette til en fulltidsjobb og
milliardbedrift! I dag, i et land som flyter av bananer, så kalles denne bedriften for LO og blir
enn så lenge ledet av Roar Flåhten.

Jeg har forståelse for og ser nødvendigheten av at det før i verden (og fremdeles andre
steder enn her) trengtes en slike ordninger. I tider og steder der de bananhungrige knapt
får et skall de kan skli på, og de får heller ingen rettigheter OM de skulle skli.

Men tilbake til oss her i dag – sjølopptatte egoister som vi er.
Landsorganisasjonen LO (bare navnet får en jo til å stille kritiske spørsmål: – Hvilken
organisasjon? For hvilket land?) er i dag en velsmurt bedrift med arbeidsgiveransvar og
driftsinntekter som ikke står tilbake for de bedriftene de skal suge tomme for overskudd. De
har ei streikekasse nå verdt over en milliard og sitter med store eierinteresser i det nest
største mediekonsern. De støtter og har tette bånd til først og fremst Arbeiderpartiet, men
lefler også med Senterpartiet og Sosialistisk Venstreparti.
Vi har altså en ikke demokratisk valgt medlemsorganisasjon som kontrollerer og/eller
påvirker rundt 50 % av det politiske Norge og store deler av media. De er renner over av
penger og deres fremste skyteskive er store bedrifter med mye penger og makt!
LO må være Norges mest standardiserte og moralske bedrift – siden det er er dobbelt opp og
vel så det både med moral og standard!

http://e24.no/naeringsliv/los-streikefond-har-passert-en-milliard-kroner/20358666


Og dette syns mange er helt greit! For det er en smule egeninteresse i entusiasmen hos
enkelte: – Åh jamen du skjønner at jeg hadde så god hjelp av forbundet da det var en halvtime jeg
ikke fikk betalt dobbel overtid og smusstillegg for, da jeg måtte være litt lengre på et kurs jeg egentlig
skulle avspasert på! Også ryddet de opp i at arbeidsgiver ikke kostet rens av kaffetrakteren min.
Aaaaaaarrgh!!!
En ofrer mer enn gjerne frihet, gode prinsipper og fornuft for en nyrensa kaffetrakter hver
uke!

Men det verste er kanskje at den lønna LO gjør sitt for å trasse ut av arbeidsgiverne er til
ingen nytte. Og dette ser de tydeligvis ikke. Muligens at forståelse av forholdet inn/ut av
bananer er det som virkelig skiller arbeidstilbyder og arbeidsgiver… For så lenge du presser
bananer av samfunnet – som bedriftene må regnes som – så må tapet av bananer
kompenseres fra et sted, og det må komme fra varer og tjenester arbeidstilbydere kjøper for
utpressede midler. Likt inn og likt ut utgjør sjøl for oss matematisk handikappede null.
Ergo er hovedmålet til LO helt og fullstendig uten hensikt og er kun til skade for alle.
Så, mine organiserte ikke organiserte venner! Hva gjør vi med dette da? Enkelte vassdrag
har hatt suksess med Rotenon-behandling.
Dessverre nå avdøde Margaret Thatcher (may she rest in peace) gikk til valg på å
vingeklippe fagorganisasjonene så grundig at de hadde flygedyktighet som en nygrilla
kotelett. Men kan en vinne på noe slikt her i landet når reine kaffetraktere er første
prioritet? Nei, trolig ikke før de får rasert så mye av Norges konkurranse-evne at ting
begynner å bli trangt. Men inntil så skjer er det ikke annet å gjøre enn å hamre løs på
medlemmer av forferdeligheten, så får en heller finne seg i at de kaster bananer etter en. De
har tross alt en milliard av dem til fri bruk for å gjøre ingenting.



La oss slå dem sammen (før de slår oss)

April 20, 2013
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Det er på tide å si høyt det som mange har hvisket. Vår lille kommune greier lett den ene
delen av sitt sjølpåførte slagord. «Minst og Best» – og det er størrelsen vi er best på. Men vi
er minst på å være best. Det er så nær som null næringsutvikling, administrasjonen har lurt
fra politikere innflytelse og politikerne er tilsynelatende fornøyd med å være
handlingslamma. Begge parter ser ut til å ha historisk lav tillit blant innbyggerne, hvor
ironisk nok flere og flere jobber i kommunen.

Vi må begynne diskusjonen om Minst og Best er mulig og om vi virkelig vil være minst. De
aller fleste – meg sjøl inkludert – er ikke for en storkommune i Valdres, og det skal mye til å
snu dette. Men å legge diskusjonen død med å komme det i forkjøpet kan være smart.

Vi bør se på røttene våre. Vi kommer fra Sør Aurdal (evt. Sør Aurdal kommer fra oss)
Hvorfor ikke gå tilbake? Vi slår oss ikke sammen med, men fusjonerer til noe nytt. Begge
kommuner går over i historien, men gjenoppstår som en ny slagkraftig passe stor enhet.
Mine damer, herrer og hedøling la meg få presentere: SØNDRE VALDRES!

Vi har et bærekraftig befolkningsgrunnlag, vi har areal, men overkommelige avstander, vi
har kraft (SAE og en stor del av VOKKS), og annet næringsliv og vi har inngangen, sjølve
porten til et av de beste merkevarene innen reiseliv: Valdres!
Et navn som i dag ikke er en geografisk kartfestet betegnelse, men kan så vidt meg bekjent
brukes i navnet på en verdig arvtaker til to kommuner som sammen kan nyte fruktene av et
godt historisk grunnlag de har lagt hver for seg.

Setter vi i gang med dette nå – så slipper vi å få trusselen om storkommuen hengende over
oss når Siv og Ernas nyutdannede blåruss overtar til høsten. Da kan vi få dette på våre
premisser med alle de fordeler det innebærer.

Så folkens – diskuter dette og del det – før vi slår oss sammen igjen.



Endelig helg for lillebror

April 26, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Ingen av oss husker fleipen som plasserte «Phillip» som lillebroren min. Det gjør den
interne løpende vitsen enda morsommere for oss, sjøl om ingen andre synes den er så
festlig.

Det er knapt to mennesker mer ulike enn meg og Phillip. Det meste ordner seg for ham –
omtrent ingenting for meg. Men vi er enige om mye og det er poenget her. Noe av det
dummeste vi hører – mener vi – er når folk med lettere orgasme i røsten sukker. – Ah!
Endelig helg! 

Joda, vi liker helg vi også, men det er fordi vi ikke lever helt som vi preker. Vi har alle i
varierende grad glidd ned og inn i en form for liv vi ikke passer inn i. Ofte uten engang
skjønne hvordan det skjedde.

Det å leve er litt som alkoholisme – du drikker noe du liker eller gir deg noe positivt, og
plutselig så har du et problem fordi du ikke kan slutte å leve som du gjør.

Første skritt da er – som Phillip og jeg har skjønt – er å innse at du har et problem!

Først forsvar mot å innrømme livs-alkolisme er: – Åh vi har det så bra her i landet at vi må
ikke klage!
Jada, det er flott! Men var det du eller jeg som var mest glad for at det var helg? Og spretter
du lykkelig opp over helga og jubler over mandagen? Eller ser du slik ut?

Nettopp…

http://www.ironoxide.no/wp-content/uploads/2013/04/mandag.jpg


Livet ditt er altså bedre i helga enn i uka. Bra! Da er vi enige om det. Du burde altså gjøre uka
di bedre. 5 dager – 120 timers forbedringspotensiale!

Andre forsvar mot å innrømme dette er at: – Ja, men en må jo jobbe for å få penger!

Joda, sjøl om det ikke er noen automatikk i det – en kan jobbe støtt uten å sitte igjen med
noe og jobbe lite og få mye, men for de fleste er det en sammenheng med forbruk av timer i
forhold til resultat.
Men kan en skryte av å bo i et godt land med virkelig frihet når en MÅ selge en stor del av
dagen sin for penger?
Nei, akkurat! Det er ikke rart folk er ekte alkoholikere når en må subbe rundt som fastlenka
slave!

Men vi har faktisk et valg! Og jo før en blir klar over dette – jo større sjanse har en for å
velge riktig. Kriteriene en setter opp for hva en velger er svært ofte sikker økonomi på
førsteplass med å kunne trives så mye at evt. mistrivsel er til å holde ut. En velger en Bra
Nok løsning.

Bra Nok fikk oss ikke til månen, malte Mona Lisa, skrev Ondskapens hotell, produserte House
MD, utviklet softis eller vant Fredsprisen! Bra Nok drar hensiktsløse stålgrå samfunns-
tannhjul rundt, finansierer og utfører administrasjon og rutinearbeid og setter få spor etter
seg utover stress og andre yrkesskader.

Jeg prøver å unngå Bra Nok, fordi lite ER bra nok for meg – jeg må ha drømmer som andre
må ha helgefri for å holde ut – det er mine lenker. Noe som gjør at jeg enn så lenge må la det
å ha lite være bra nok.

Phillip derimot bryter lenkene – de to siste årene har han slutta i to bra betalte jobber med
en Bra Nok framtid, for å finne det som ikke bare er Bra Nok, men Best. Slik at hver uke blir
ei helg og hver helg en fredag i en ny weekend. Da først da blir det endelig helg for
lillebror…



Om å være rasist.

April 27, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

– Do værra rassist! Er det ingen innvandrer som har sagt til meg, men pene, hvite, siviliserte,
politisk korrekte mennesker har dratt den til meg. At jeg er rasist.
Noe jeg selvfølgelig ikke er. Rasister – for de få som virkelig er det – mener at noen raser er
overlegen andre. Dette er veldig enkelt å vise at er feil. Verdi måles lett i innhold. En dyreart
med samme DNA kan umulig ha høyere eller lavere verdi. Og den relativt hårløse
menneskeapen HAR samme DNA. Både Sambo, Lang Tung Ting og Ola Nordmann.
Verdi er altså ikke et spørsmål. Fra en eggcelle og en sædcelle finner hverandre til dette hit
til udefinerbare vi kaller Liv forlater kroppen er alle innenfor arten like mye verdt. På dette
er jeg en urokkelig fanatiker og helt uvillig til å høre på motargumenter.

Det er likevel rasemessige forskjeller. Asiater sies å være veldig gløgge, vi kaukasiere litt
dummer enn dem, men smartere enn den negroide. Den smarteste folkegruppen er en
undergruppe av jødene. Så varierer andre egenskaper rasene og folkegruppene i mellom.

Dette er likevel ingen grunn til å forskjellsbehandle noen. Men det jeg veit det er forskjell på
er kultur! Og den kan, skal og må forskjellsbehandles ut i fra hvilke resultater den gir.
I alle andre spørsmål diskuterer en ikke hvorvidt en skal velge og foretrekke gode
resultater, fordi det sier seg sjøl, men innenfor kultur så er plutselig dette ikke så viktig for
enkelte. Disse kalles gjerne anti-rasister. Jeg kaller dem kultur-quislinger. De mener det godt,
(som Quisling faktisk også gjorde) men de anser andre kulturer som bortimot en ufravikelig
berikelse for vår egen kultur.

Og for all del! Pizza er snadder, Chevrolet var i alle fall en cool bil og kebab og katt-i karri
(ellers kjent som Kinarestaurant) er også godt.
Hijab, burka, moskeer, bønnerop og pakistansk joik på radio, må også aksepteres siden vi
har kors, kirker, julefeiring og samisk joik, men da begynner vi å nærme seg fornuftens
piggtrådbehengte og glass-skårtoppede mur. Og den skal vi ikke over!

Integrering betyr at faktisk ikke at en bare gir fra sin kultur til vår, men at en også tar ting til
seg. Og da mener jeg ikke bare fra diverse offentlige stønadsordninger!
Og det ER en god del som blir «gode nordmenn» (Hva nå i huleste det er for noe?) Og de gjør
lite av seg, men derimot skriker de ikke fullt så integrerte betraktelig høyere, og gir
inntrykk av at de er flere enn de egentlig er. Selv om vi må ta på alvor at taus støtte til
skrikhalene nok forekommer. Det er gjort en undersøkelser som viser at det relativt



demokratiske og siviliserte Pakistan har en prosentandel på over 80 som støtter dødsstraff
for frafall fra islam, dessverre må vi ut i fra kvalifisert gjetting anta at en slik holdning
ulmer blant en stor andel av «våre» muslimer sjøl med et forsiktig anslag.

Og det er forsiktighet som er et stikkord. Og det går begge veier. En skal ikke regne alle
midler for tillatt. F.eks det å kaste seg på og dele på sosiale medier alle påstander som
kommer, gir fort det å være multikultur-skeptiker et dårlig rykte. Et eksempel er dette
«sitatet» fra Australias statsminister om at hvis folk ikke i trives står det dem fritt å dra,
(noe som kan ha noe for seg) men dama har aldri sagt det! Skal en mene noe om noe og si
det høyt – så får en si det som sant er.

De aller fleste som får rasiststempelet vil være mennesker som er enig i det ovenstående.
Likevel får de ofte betegnelsen rasist – og ser en bort i fra at det er feil, så blir det faktisk
ganske morsomt.
En har altså en person som kritiserer noen for å ha problemer med likeverd. Det en da
egentlig sier er at en sjøl ikke anser den personens meninger som like mye verdt som sine
egne. Det er ikke rart at anti-rasister ser seg som moralsk overlegne. De har jo dobbelt opp
av moral!



Om å diskutere med sånne som meg.

May 4, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Det er ingen hemmelighet at jeg liker å diskutere. Det er heller ikke ukjent at jeg er vond å
stoppe kjeften på. Men det skjer. Det skal vi ikke snakke om nå.
Vi skal heller se på de interessante fenomenene som forekommer når smella mi bare
fortsetter å gå til det inntreffer en del reaksjoner.

Først av alt så skal vi ta litt ærlighet – alle som liker å diskutere liker sin egen stemme.
Enten det er direkte eller som tekst. Det er ikke bare negativ egosentrisk narsissisme i det,
for det holder liv i engasjement og motivasjon for å legge seg opp i/bry seg med/engasjere
seg i – ting en strengt tatt ikke har nytte av sjøl. Og det kan iallefall være bra.

Jeg vil likevel aldri bli noen stor taler eller oppleve at folk flokker seg rundt meg for å dele
sin udelte enighet med mine synspunkter. Av samme grunn som jeg aldri kommer til å
jobbe som bruktbilselger. Ingen tror på det jeg sier. Det forårsaker ikke den hele og fulle
overbevisning om det som ikke kan sees, som Skriften sier.
Overbevisning er nemlig ikke nødvendigvis rasjonell eller basert på logikk, såkalt fornuft og
forårsaket av tankerekker, argumenter og en konklusjon for de fleste. Nei, det er basert på
engasjement, begeistring og appell til menneskets lystsenter. Vi tror, mener og er
overbevist om det som passer vårt velvære- og så pakker vi det inn i passende
argumentasjon. Dette er heller ikke noe jeg er fri for, men jeg prøver i det minste! Først og
fremst med det som gir et uvurderlig våpen som debattant. En hører etter hva andre sier! Du
kan ikke ta folk for å kjøre blå Ford hvis de beviselig kjører en grønn Volvo! Og da må du
faktisk finne ut hva de kjører – og da er det en velprøvd metode å høre hva som blir sagt.

Men sjøl om en kommer med passende argumentasjon, men en som meg mangler denne
udefinerbare egenskapen som kalles charme, så kan sølvtunga med turbo og sjølkvesende
slitestål gløde av mitt eget engasjement, men så lenge det ikke antenner en brennende iver
hos andre så er jeg ofte sjanseløs. Uansett kvaliteten på argumentene.

Likevel så skjer det jo det at noen skjønner argumentene mine, og de ser at de er gode, men
de strider mot deres egen overbevisning. Det forvirrer. Og ingen liker forvirring. Like lite
som de liker å vite sånn innerst inne at de tar feil. Noen har – i dette tilfellet meg – rørt ved
sjølve Livsløgnen.
Oh-oh! Ut med klørne og ned i skyttergrava and we’re now at DefCon one!
Det jeg har gjort er som regel å bygge et solid fundament og reisverk av argumenter og to-



fire, fletta et solid reip av tankerekker og lagt en Konklusjon rundt halsen på den jeg
diskuterer med. Stramma løkka med litt sarkasme og stakkaren eller stakkarinnen står nå på
tåspissene over fallemmen, mens jeg står og trikser med fjernkontrollen (jeg bygger ikke no’
low-tech ræl) til utløsermekanismen.
Mens de står slik halvkvalt av konklusjonen så kommer ofte noe lignende dette: – Skviiik!
Piiip! Jeg er glad jeg ikke er som deg! – Jeg synes synd på deg! – Sånne som deg er farlige!
Ja, stort sett går det på hvor ille jeg er. Buh fuckin’ huh!

Kjære, nå snart hengte lille venn – hvis du ikke kan snakke om det jeg snakker om, men
heller vil snakke om meg, så må du gjerne få lov til det, men du har tapt diskusjonen. Sjøl
om det trolig ikke oppleves slik siden jeg ikke har charmert deg til å føle deg vel sammen
med argumentene mine. Og hva du mener om meg er naturligvis noe du har rett til og si noe
om, og jeg har også et ansvar for at jeg ikke skal plage noen, men siden det er motsetningene
mellom hva jeg sier og det du vil mene som er problemet, så er det ikke jeg som plager deg,
men motsetningen. (Jeg har ikke dratt inn kvisene dine eller mora di) Kan du da ta det med
motsetningen og ikke med meg? For sjøl om jeg av og til som nevnt kan legge meg opp i ting
jeg ikke er mitt ansvar så er det grenser for hva jeg skal bry meg med. Og den grensa går
ofte ved hva verbalt avrettede debattkadavre mener om meg.

Så ok, da tar vi andre omgang Se! Her er mannen og DER er ballen! Go get it!



Om meg og matte.

May 5, 2013
Kategorier: Om meg

For en gangs skyld skal jeg ikke klage på noen, gjøre narr av noe eller prøve å være morsom.
(Ok, litt sjølironi kan forekomme)
Jeg skal derimot være litt personlig. Ikke fordi det er noen nødvendighet for meg å lette mitt
hjerte, men fordi jeg heller vil at folk gjør narr av meg for noe som er reelt, framfor noe de
finner på eller bare tror.

De fleste som kjenner meg veit jeg er dømt for noe i rettsvesenet og har sonet en dom på 35
dager. Jeg har ikke gjort det jeg er dømt for. (Pussig nok var det heller ingen andre som jeg
sonet sammen med som hadde det) – og dommen er feil, men DET er en helt annen historie,
som er i ferd med å ryddes opp i og som kommer til å gå seg til. Det er relatert til økonomi
og jeg synes det er greit å være helt åpen om dette – samt årsaken som jeg skal fortelle om
her. Og kanskje noen kjenner seg igjen eller kjenner igjen noen, så det kan spre litt
kunnskap om et problem.

De fleste kjenner til diagnosen dysleksi. Da har en problemer bl.a med det skrevne ord. Det er
en anerkjent diagnose hvor de fleste kjenner noen med dette. Det er ikke relatert til
intelligens eller andre åndsevner. De mener det er et fysisk avvik fra «normalen» hjernen,
men årsaken er ikke klarlagt.
Denne plagen har en slektning som kalles dyskalkuli. Kort fortalt så er forståelsen av tall og
bruken av disse problematiske. Det er andre symptomer også, manglende koordinasjon,
vansker med musikalske konsepter, ingen instinktiv forståelse av høyre/venstre o.l ting.

Jeg hadde aldri hørt om dette før jeg tilfeldigvis hører noe i en bisetning på TV. Allerede før
det så hadde det begynt å gå opp for meg at det var noe som ikke stemte med meg. Det var
mange som stadig masa om det, men det gikk på helt andre ting :o)
Spørsmålet jeg stilte meg var hvorfor jeg som liksom skal være så gløgg (igjen i henhold til
enkelte andre) ikke får til matematikk?

I all ubeskjedenhet så veit jeg at jeg ikke er dum for å si det stygt og folkelig. Og folk jeg
kjenner som jeg veit jeg presterte bedre enn på skolen fikser både regnskap alt sånt så det
griner, mens jeg griner over å fylle ut en enkel selvangivelsen – fordi jeg ikke får det til!
Her var det noe som ikke stemte. Jeg begynner å nøste opp dette. Først via dette de kaller
for Internett. Fantastisk oppfinnelse! Tror dette blir en hit!
Hvor jeg finner ut at jeg har over halvparten av symptomene en kan ha. Derifra via



helsevesenet – som heller aldri hadde hørt om dyskalkuli – men undersøker og setter meg i
kontakt med Øverby Kompetansesenter på Gjøvik. Og de hadde hørt om det. De satt faktisk med
spisskompetanse for hele landet på nettopp dette og andre lærevansker selvfølgelig.

Testene er lange og uhyre smertefulle. De stikker glødende nåler i deg og så må du telle
nålene – svarer du feil stikker de inn enda flere nåler.

Neida, dette var plankekjøring. Jeg vurderte selvfølgelig å jukse og svare bevisst feil, men
det ligger ikke for meg å gjøre sånt, så jeg gjorde så godt jeg kunne. Og det var mer enn godt
nok til klar og entydig dyskalkuli.
Jeg var såvidt sikker på at det var det jeg hadde etter å ha lest meg opp på fenomenet, at
konklusjonen ikke var noen overraskelse, men alt en har skriftlig fra noen med et langt
navn og en tung seriøs logo er alltid positivt.

Dette har jeg da fått formidlet til rette instanser i det offentlige – og de begynner jammen å
forstå det også. Ting tar tid og det skal tross alt skiftes saksbehandlere, kursvirksomhet
avholdes innimellom sjuke unger og avspasering, så jeg er vel frikjent og renvasket til jeg
blir pensjonist, men jeg greier meg med å være optimist enn så lenge. Til tross for at det har
kosta og koster fremdeles uten at jeg skal utpensle annen personlig pest og plage…

Hvis noen lurer på noe rundt dyskalkuli så ta for all del kontakt, men ikke spør meg om
regnskapsføring :o)



Om Terminator og hvorfor muslimer ikke eter
gris

May 6, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg har et søskenbarn på SINTEF. De fleste har et på Gjøvik, jeg har altså et på SINTEF. Ja, jeg
har et par på Gjøvik også, men gi nå beng i det da! Dette søskenbarnet her, Kyrre – er en
skikkelig gluping. Rustesida av familien er gjerne det – (Webergsida er mer kreative)

Så har det seg slik at SINTEF er langt framme med å utvikle tidsmaskiner. Og hvis en ikke er
i bruk ei helg så hender det jeg får låne den. Slik var det nå i helga. Så jeg tenkte at la nå
oppvask være ugjort og la oss ta en svipptur til rundt år 600 etter Junior. Det var et par ting
jeg gjerne skulle sjekka ut med han der Muhammed. Gjøken ble født i Mekka i for rundt 1400
år siden og skal ha grunnlagt islam. Hmmm…skeptisk!

Nå er heldigvis den prototypen SINTEF leverte til Terminatorfilmene – en CronoMAX 110 –
blitt noe forbedra så en slipper å stå splitter pine naken og knestående, mens lyn og annen
statisk morro fyker rundt øra på en – jeg er snau nok i luggen som jeg er. Neida, her setter
man seg godt til rette i en stressless, puncher inn ønsket årstall. (Det er forøvrig samme
leverandør på touchscreen-systemet som Terje & Gunnar har i drosjene – TDS) Det er med
andre ord riiimelig enkelt å forstå….

Uansett – jeg rota jo med tallene da – dyskalkuli er en nydelig unnskyldning for å ha surra
med regnskapet, men no´ skikkelig svineri når du virkelig HAR det! Så jeg havna først en
svipptur i på slutten av Romerriket – ingen gladiatorer, ingen hemningsløse orgier – neida,
jeg med min patenterte uflaks rakk akkurat å rydde opp etter storbrannen Nero fyra i gang.
Hvor er brannmann Fagernæs, Konstad og Bergeid når du trenger dem? Men nok om det.

Jeg fikk endelig tasta inn riktig tall, koordinater og zippididuda – Mekka år 630 etter Kr.
(Har aldri skjønt åffer vi regner tida etter Knut Robøle, men det har sikkert noe med at han
er SivIng…. Evt. at forkortelsen KR står veldig bra til personligheten hans.)

Da var det helvete var laus i et vaskevannsfat. Kyrre og glupingene på SINTEF hadde – fikk
jeg greie på siden – drevet å sendt griser fram til etter neste jul for å unngå at kjælegrisen
deres endte på julebord. (Det er sånt skattepenga våre går til – er det rart man er motivert
for skatt?) Vel, nå lå DNA sekvensen for svin i maskinens minne. Altså…to ubrytelige regler,
folkens – slett alltid loggen etter pornosurfing og rensk alltid minne etter avvikende DNA i
tidsmaskiner. Hvor vanskelig kan det være?



Så der sto jeg da – i steikende ørkensol, nærsynt, briller, skalla og med min karakteristiske
manglende innersving i høyre øre – men ellers lyserød og nusselig som gris.

Ingen grunn til panikk – Kyrre og kara har bygget inn autoretur – så jeg ville bli
transportert fram igjen til nåtiden og (forhåpentligvis uten hale med krøll på) etter tre
timer.

Jeg snøftet og motsto en inderlig trang til å rulle meg i søle – mer fordi det ikke er særlig
med søle i ørkenstrøk enn av beundringsverdig viljestyrke. Jeg kan som kjent motstå alt
unntatt fristelser.

Dermed vraltet jeg i vei mens det sakte gikk opp for meg at å være svinepels i
erkemuslimske Mekka muuuuligens ikke var et sjakktrekk som kom til å gå over i historien
som et av de store. Merkelig nok var det ingen som la særlig merke til meg – noe uvant
følelse, men what the heck.

Da var det jeg så Muhammed. Ikke at jeg ante at det var ham da, men det er altså mye jeg
fant ut etterpå.

Fyren var til forveksling lik Per Øftsaas, men siden bukseseler ikke var oppfunnet enda, så
hadde han fornuftig nok i takt med tiden en kjortel som siden trolig ble modell for teltet til
Sirkus Merano. Han kom forbausende kjapt løpende rett mot meg gjennom en folkemengde
av turban og kjortelkledde innfødte. Han hadde et stort gledestrålende smil over hele fjeset,
og så ut som han hadde vunnet i LOTTO og samtidig funnet ut han var ukjent sønn av og
arving til Hansabryggerienes grunnlegger.

Før jeg fikk reagert – jeg er som kjent ikke kjapp annet enn i replikken – så hogg
Muhammed tak i meg, løfta meg opp og slengt meg over skuldra. Fortsatt lett småjoggende
snudde han rundt og satte kursen mot noe som så ut som henta ut fra Tusen og en natt –
heldigvis ikke Disney versjonen. Når det gjelder tegneserier så veit dere jo jeg foretrekker
noe mer hardcore animerte damer som Witchblade og She-Hulk framfor Jasmin og Ariel –
men samma det da!

Omsider begynte den oppskrytte hjernekassa mi å fungere igjen og den sa tydelig i fra at
dette – dette stemte IKKE! Muslimer avskyr svin og vil ikke ta i dem engang – bare tanken
gjør dem kvalme. Det er som med meg og tanken på sex med Kristin Halvorsen. Ergo var
denne fyren ikke mer muslim enn Eirik T. Byfuglien eller så var jeg havna i et skrudd
parallelt univers. (I følge Kyrre kunne visst det skje)

Begge mine antagelser skulle vise seg å være feil – story of my life egentlig….



Pesende, men fortsatt blid som ei sol stabbet han som skulle vise seg å være Muhammed
(fred være med hans ofre) seg inn i slottet, pagoden, borgen eller hva nå en
overdimensjonert se-så-mye-ufortjente-kroner-jeg-har villa med stor tomt kalles på de
kanter. (De kalles Bérgene de Villa i E-dalen – sjøl før de er ferdig, og er i størrelse LITT
under Stort Unødvendig Bygg for å booste sjøltillit for liten kommune – forkortet
H.A.L.L.O.F.A.R.N.E)

Inne i villaen (eller hva det nå altså var) så kom vi gjennom en labyrint av korridorer til en
stor sal der det satt en gjeng skjeggete, turbaninntullede, kjortelkledde menn rundt et åpent
ildsted. Per sin fjerne slektning – snart kjent som Muhammed – slapp meg ned på gulvet
inne i noe som minnet stygt om en sauebinge. I allefall sto det ei mager søye og glante dumt
på meg. (Neida, Bente Hagelund – dette er ikke en metafor for mitt generelle syn på jenter,
slapp av!)

– Sånn! Sa den noe trinne karen – nå kan vi feire!

Hvis noen nå lurer på hvordan jeg skjønte hva han sa, så må dere da for svingende skjønne
det at folk som konstruerer tidsmaskiner lett også mekker i hop universale
oversettelsesmaskiner. Si meg – tror dere jeg finner på alt dette eller? (Dessuten så hjelper
det utrolig på arabisken å ha kjent Gunnar Sande i 20år)

En av de skjeggete tok ordet:

– Vi setter alltid pris på en real fest – Muhammed sønn av Leia og Luke, men hva er denne
kjempeideen du har fått?

Muhammed slo ut med armene. – En ny religion!

Flere av de andre småflirte og ristet på hodet.

Den første skjeggebusen tok ordet igjen. – Har vi ikke nok med den vi har? Nok av guder og
gudinner for dette og hint, samt at konkurransen begynner å bli hard fra disse
jødeavvikerne og Kvitekristen deres…

Muhammed flirte bredt. – Nei, nei! Jødene er noen luringer de – det er der jeg fikk ideen. Jeg
skumma gjennom det de kaller Det Gamle Testamentet og der er det mye gull vi kan bruke.
En gud – vi er hans folk og alle bare må gjøre som vi sier eller så kan vi bare slakte dem ned.

– Ehh….sa en noe eldre kar med langt, hvitt bukkeskjegg – nå har jeg også lest jødenes
Tanakh, men det er vel ikke akkurat bare det der som står?



– Ærede Yoda, sønn av Jorel, sa Muhammed – det er slik JEG leser det – og hvis vi sier det
bare er slik samt setter litt sverd bak argumentasjonen så har vi en sikker vinner! Tenk på
det! Vi har rett – uansett!

Forsamlingen så på hverandre og nikket etter hvert anerkjennende.

– Så da er vi enige da? Jeg setter opp min tolkning av de gamle skriftene, legger til litt nytt
for syns skyld også går vi for den? Bra! Da helsteker vi den grisen og feier fødselen av….la
oss kalle det ….skal vi se..Jo, nå har jeg det: «frivillig underkastelse av Gud» -ISLAM!
Forsamlingen lo godt av den underforståtte ironien, og Mumme smilte fornøyd, mens jeg
nikket for meg sjøl over at skjeggeforsamlingen faktisk tok vitsen hans. Jeg liker folk med
humor.

Men så trakk Muhammed fra en lang krum dolk fram fra kjortelen og kom bort mot
sauekvea der jeg en smule uttafor hadde fulgt med på islams fødsel.

DA var det omsider at The Beautiful Mind of Rust endelig tok kickdown. Her sto det om liv,
lem og lemmer! Uten revolver, boots og mulighet for å ringe Geir Hansebråten og Winos
Crew så var jeg rimelig ille ute. Det var bare en ting å gjøre – det som har (stort sett) har
holdt meg uttafor murene – sølvtunga mi.

Jeg håpa bare den virka til tross for at jeg var mer enn bare halvgammal gris i overført
betydning. For det begynte å se ille ut. Muhammed bøyde seg over bingegarden og prøvde å
få tak i meg. Jeg rømte inn i et hjørne bak sauen, tok mentalt sats og satte i gang.

– DUH! Tjukken! Hør nå her! Stemmen virka takk og pris, men jeg hørtes ut som når Erling
Bruflat hermer etter meg – det ligner ikke i det hele tatt, men alle skjønner det er meg.

Muhammed bråstoppa og så seg rundt.

Jeg kom fram fra bak sauerumpa og prøvde å se cool ut – det var LITT vanskeligere enn
vanlig. En kan prøve det den som vil. Med fire syltelabber, hårete stikk-kontakt midt i fjeset
og krøll på halen ville sjøl Stian André Skåren sliti med stilen…

– Yeah! Jeg snakker til deg! Muhammed blunka og slapp ned underkjeven med et nesten
hørbart dunk.

– Du må da vel forstå at du kan ikke eta griser om du vil opp og fram i verden, sa jeg.
– Hæ? sa Muhammed.



Jeg heiste meg opp på to, la syltelabbene i kors på toppen av bingen og ga ham det
patenterte Nå-skal-onkel-Øyvind-fortelle-hvordan-ting-henger-sammen blikket over
brillene.

– Skal du bli kjendis så må du eta sunt. Fisk, masse grønnsaker, til nød sau (jeg nikka mot
søya i hjørnet) og ikke alkohol, men diverse substanser som går som eksotiske naturmidler
er greit. Comprende, amigo? Også holder du deg unna tenåringsjenter, smågutter og
mafiaen. Hadde Jerry Lee, Michael og Sinatra gjort det så hadde det gått mye bedre med
dem også.
– Hæ? Hvem? Sa Mumme igjen.

– Glem det, sa jeg, men bare husk prinsippet – og først og fremst ikke gris. Du kan for såvidt
også godt ligge unna bikkjer – de heller er ikke bra for imaget. Bare se på Paris og
chihuahuaen hennes. Men kan du nå for svarte se å få meg ut herifra???

Som en søvngjenger åpnet Muhamed grinda i kvea og jeg prøvde og gå så nonchalant jeg
kunne ut derifra. Skjeggeforsamlingen satt med store øyne og var like lamslått som
Muhammed over den snakkende grisen. Jeg nikket mot dem og tvang meg til å spankulere
rolig ut av salen, men så fort jeg var ute av synet for dem la jeg på sprang.

Nå er retningssansen min like dårlig som øye-hånd koordinasjonen, så jeg rota rundt i
palasset et par timer før autoretur funksjonen på SINTEFs CronoMAX 411 slo inn og jeg
returnerte til utgangspunktet. Og som man skriver på slutten av alle gode skolestiler – alle
var enige om at det hadde vært en fin tur.



Om å ta ansvar

May 13, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

I et sted mellom 150 og 70 tusen år har denne planeten blitt terrorisert av en forferdelig
skapning. Meget tilpasningsdyktig og en skikkelig allrounder på det meste, men utmerker
seg likevel særlig på et område. Høy intelligens. (I forhold til tømmerstokker i alle fall…)

Skapningen har en lang liste av negative handlinger. Den har spist sin egen rase – det å bare
drepe noen av egen rase er bare en bagatell for denne krabaten. Seksuell utnytting og
overgrep av begge kjønn – uansett alder – FRA begge kjønn er relativt vanlig. Systematisert
masseutryddelse av egen art har vært praktisert som sport (det blir antydet at dette er
forløperen til dagens fotball)

Utenfor det som skjer rundt i verden i offentlig regi av mord, overgrep, ran og
undertrykking så følger den private sfære godt etter med terrorisme av familie, nabolag og
arbeidsplass. Fremdeles innenfor alle aldersgrupper og geografisk beliggenhet. Om en er
pelskledd eskimo eller lendekledd buskmann så drepes og mishandles det med like stor iver
og glød.

Tross dette så har noen hevet røsten modig mot flertallet og rettet en harmdirrende
pekefinger mot hva de mener er Årsaken til alt dette. Nemlig at mennesket – som dyret
kalles – tror at noe de kaller «guder» har gitt dem lov til alt dette. Disse kritikerne tror ikke
på noe sånt – de er u-gudelige. Løsningen deres er å bli kvitt troen på denne eller disse
gudene. For da blir alt bra! Hypotesen deres er at en fantasi er årsaken til virkelig
elendighet, reell lidelse og høyst håndgripelig død!

Mja…. det var det da? I følge denne hypotesen er det altså noe som mennesket har funnet på
som har forårsaket plagene. Det betyr at mennesket kan komme på noe annet som
forårsaker det samme eller noe ENDA verre! Måtte gudene da hjelpe oss! (Sjøl om de altså
ikke finnes i følge de ugudelige)

Årsakssammenhengen og de ansvarlige ligger selvfølgelig åpne i dagen som et betent sår
etter middelaldersk tortur! Det er dyret sjøl som er problemet! Snart 8 milliarder
drapsmaskiner med samme type gener og mental utrustning som de som har forårsaket alt
vondt før i verden! Her MÅ de ansvarsfulle ugudelige ta ansvar! De må gå foran med et godt
eksempel.



De har jo kommet med et forslag til løsning – troen på guder må vekk. Men så er jo ikke
problemet gudene, men de som har kommet på gudene (i følge de ugudelige) – altså
mennesket! De er disse som bare MÅ vekk!
Om de ugudelige begynner med seg selv – slik all virkelig forandring starter – så blir nok alt
veldig bra! Håper på rask og effektiv respons så verden er fri for mennesker i løpet av et par
dager.



Om krig, fred og sånn….

May 20, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Som militærnekter under den kalde krigen (En ordning som ble avviklet i fjor BTW –
nektingen altså, ikke kald krig) – så ryker jeg av og til opp i diskusjoner med ihuga
tilhengere av drap og lemlesting til fordel for det såkalte Fedrelandet. Det er sjelden det er
militære eller andre oppegående folk (De veit hvor forferdelig krig er og skjønner de vil tape
en diskusjon med meg)
Men gjerne kvinner har en forkjærlighet for å bli forsvart av staute mordere i uniform. Så
også i dag på VGD. Jeg er både landsforræder, feig og kujon i følge en blodhungrig kvinne.
Ok, så veit vi det!

Damemennesket fikk denne lille maleriske skissen av forsvar av land og folk til svar:
«- I søle, utsultet og med underlegent antall og utstyr befinner en seg i en skyttergrav eller
lignende.
På den andre siden ligger Fienden. Overlegen og nederlaget er bare timer unna.

Men en av Fiendens soldater gjør en feil. I vinnernes overmot så tar soldaten en avstikker
fra det tungt befestede barrikadene for å ta en røyk.
Jeg får øye på soldaten i lyset fra lighteren. Jeg trekker pusten, flytter geværet – en gammel,
men pålitelig Krag 6.5 kaliber – sakte i stilling. Et drag fra sigaretten lyser opp som et
rødpunktsikte (hadde vi enda hatt den slags utstyr). I et langt sukk slipper jeg ut pusten og
drar den inn igjen. Og holder den. Sakte skvises avtrekkeren inn. Jeg veit ikke når det
smeller, helt i tråd med riktig teknikk.
Skuddet braker i nattemørket. Kula treffer soldaten i halsen og det føles som en gigantisk
neve har slått ham over ende. Han klarer ikke puste der han kaver på bakken. Så kommer
smerten. Sønderrivende i hele overkroppen og han føler at lungene fylles av blod.
Saniteten drar ham ned i dekning. de setter sprøyter og presser kompress mot det lille
inngangs-såret nederst i halsgropen og det gapende krateret fra skulder til øre på den andre
siden. Alt går fra en rød tåke til svart. Det siste soldaten prøver å si er – mor, men de fleste
kroppsfunksjoner er allerede borte. Soldaten erklæres død et minutt seinere.

Det er ditt barn jeg har skutt, Snurrtanke*. Et drap du kaller meg kujon og feig for ikke å
ville begå.»



Etter svaret hun ga så registrerer jeg at debattanten Snurrtanke finner det helt greit,
forsvarlig og faktisk riktig og noe hun applauderer at jeg tar livet av ungen hennes. Bør noen
kontakte barnevernet?

(*Nicket er forandret av hensyn til personvern)



Et bygdedyrs beskjemte bekjennelse

May 25, 2013
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Jeg skal ikke bruke så mange ord på å forklare hvordan det har blitt slik, men av en eller
annen grunn har det vokst opp flere generasjoner e-døler hvor en del har hatt meg som
underholdning – og jeg har hatt dem som underholdning. En kan jo spekulere i hvordan en
har gjort det å være ekstremt utrivelig til noe folk oppsøker. Det kan kanskje ha noe med at
jeg har lært opp en del unge i ordspill og den påstått laveste form for humor – sarkasme.

Men sjøl om det har vært mest tullprat, så har jeg med mange hatt det jeg sjøl ser på som
Praten. Nei, jeg ikke lært dem om bier og blomster eller å kjøre bil forsvarlig. Men sagt mitt
om hva jeg mener er noe av det viktigste i Livet – det å velge hva en sjøl vil og ikke hva
andre vil en skal ville. Det å leve sitt eget liv og ikke andre sitt.
I denne praten kommer en ofte inn på hva de vil bli når de blir store. God utdanning og høy
lønn går igjen. Jeg har blåst litt av dette og spurt om det er det de virkelig vil eller det de
synes de må?

Og så er det enkelte som har gitt så teite svar at jeg har mer eller mindre gitt opp og fortsatt
opplæringen på ironi.
Slik som denne litt blubbete tassen som i tolv-tretten års alderen satt på den gamle IT’n på
ungdomsklubben og presenterte en plan like usannsynlig som å bli prinsesse eller cowboy.

Han var et eneste stort glis når han la det fram, og jeg tenkte mitt – at denne gutten trengte
realitetsorientering i langt sterkere dose enn en svartkledd drømmer i cowboyboots kunne
gi ham. Så jeg nikka, smilte og prøvde å prate det litt flaue øyeblikket vekk.
Jeg som for en gangs skyld representerte det trygge, trauste og realistiske ville ikke høre på
slike barnslige fantasier.

En ting er å drømme om månen, men å virkelig nå den er noe en som e-døl ikke engang skal
tenke på. Det var selveste Bygdedyret jeg var den ettermiddagen Joachim Skåren sa han
skulle bli verdens sterkeste mann.

I dag vant han sølv i junior VM i benkpress…



Om sosiale medier og hjertet.

May 25, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Hvorfor er en aktiv på de såkalte sosiale medier? Og har det noen hensikt? Neida, det blir
ingen vanlig patentert Øyvind-tirade full av spede forsøk på argumentasjon – tungt
kamuflert som enda dårligere humor.

Jeg skal etter modell fra Senkveld – gjøre ting jeg ikke kan.
So here we go! IRONOXIDE taler til hjertet!

Hvorfor gjør en noe – i det hele tatt? Er ikke «ikke-handlig» det tryggeste? Minst mulig
motstand og arbeid. Rutinen er god og trygg. En vet hva en har, og ikke har en noen
interesse av å finne ut hva en kunne fått heller.
Slik ER livet for mange. Mange VIL ha livet slik – tror de.

Men så er det noen – som alltid ser oppover. Mot fjelltoppen, himmelen, universet.
(Både bokstavelig og overført) Flatt terreng suger – kreftene ut av slike over lang tid mye
mer effektivt enn noen motbakke. Det er i FORSØKET noen virkelig LEVER.

Visst ER motbakkene der, juv og gjel kappes om og være for bratte til å forseres, men for
noen er toppen, seieren og svaret FOR – ikke bare viktig, men TILFREDSSTILLENDE til å gi
opp.

Hva er så fjellet, himmelen og universet på et sosialt medium på et litt avsides sted i
Cybertown? Er det å slå noen i en diskusjon? Vel, HAR dere opplevd noengang at noe HAR
gitt seg? ….tvilsomt.

Nei, det er noe annet. Kan det være (sagt med stjerner i øya og blomster i håret) «Dele tanker,
høste erfaringer og hengi seg til meningsfylt meningsutveksling» da?
VÆÆÆR så snill – jeg har holdt på med dette og lignende LEEEENGE! (Selv om dette ER gode
grunner, så er det ikke dette som drar – innerst inne)

Det er KICKET! De fleste ville under andre og rette omstendigheter likt å stå på en scene!
Føle «dialogen» med publikum, kjenne makten i at du – om bare noen få sekunder, HAR
noens oppmerksomhet – helt og fullt! Noen hører på DEG!
I en verden der det er alt for mye å høre på – så er det faktisk noen som, for en stakket
stund, LYTTER til deg!



Reaksjonen er underordnet – positive foretrekkes så klart, men bare det at du greier å røre
ved et annet vesen sine følelser. Noen engasjerer seg, morer seg, irriterer seg, til og med en
sjelden gang NYTTEGJØR seg noe DU har skapt!

Her rører vi ved selve Kunstnersjelen. JEG har noe jeg vil si – og noen gidder faktisk å lytte!

Kort og greit – er dette makeløse kicket, dette miraklet at vi en verden hvor dumskapen går
rundt å brøler, eller lavpannet, betalt støy døyver, og luller sjelen eller bevisstheten inn i en
nummen døs, så er det NOEN som rører ved selve Mennesket!
Er dette noe du VIRKELIG vil gi slipp på? Både å GI og FÅ den følelsen? Selv om reaksjonene,
dialogen, fra og med publikum ikke bestandig er stående ovasjon og strålende kritikker?
Hva veit vel DE? De er her for å få stående ovasjon og 1000 Likes selv. Men av og til er en
SELV på Toppen, i Himmelen, har Svaret – og da er det verdt hver eneste smell en har gått
på, hver steinur som har revet knær og nerver til blods.

Ok, greit….. det tok LITT av, men ….dere fatter poenget…:o)



Favoritt i svart og hvitt

May 26, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg lurer på en ting…. må jeg bare skrive om verdensproblemer, lokale begivenheter og
andre spennende ting?
Nei! Vent! Det er mitt domenenavn, min blogg og jeg kan gjøre akkurat hva jeg vil med det!
Ok, da tar vi litt hverdagsfilosofi og ornitologi!
Jeg er ingen spesiell fan av fugler, jeg liker kylling – helst grilla – og skriver som en ørn
(sirkler og så stuper) – men utover det så er alt med vinger ansett som forvokste fluer. Så
om du spør meg om favorittfuggel så blir det ingen høytflyvende ørner, elegante falker,
årvåkne hauker eller kloke ugler. (De er forresten visstnok ganske dumme – kråkefugler er
langt smartere)
Men det er et unntak. En liten tass i svart og hvitt som alltid har hatt sansen for.
Linerla dukker opp før snøen er borte og sitter der å ser seg forundra rundt som en gullfisk
som ikke husker denne sida av bollen. Men det er noe optimistisk med denne
karakteristiske nikkingen og spankuleringen i søle og slaps. – Jeg kunne sola meg i Afrika,men
jeg er her likevel! Det BLIR sommer i år også! 
Ikke er den redd heller. To-tre meter som sikkerhetssone så lever vi godt i hopes.
En annen ting som kan tyde på at den ikke er så veldig smart, eller kanskje bare distre, er
hvordan den flyr. Den har et mønster som kurven på Oslo Børs. Opp og ned. Som om den er
på toppen og så glemmer seg bort og ikke slår med vingene, faller litt og kommer på at –
Oups! Her gikk det nedover med oss! Sånn! Opp igjen! Neimen her var det fint! Oj! Ned igjen gitt! Et
noe bi-polar måte å fly på kanskje?
Likevel så er det noe charmerende med denne svært lite fargerike skapningen som fenger.
En favoritt i svart og hvitt.



Om Munch, milliarder og nakne keisere

May 28, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Oh hvilken Gledens Dag! Hvilken grunn til å rette på silkeskjerfet, dra noen ekstra skiver av
den franske blåmuggosen og la korken i rødvinsflaska aldri finne veien hjem! La oss alle gi
oss hen til den eksistensielle angstens gleder og vandre i de mørke irrasjonelle gangene i
sinnets forvridde labyrint.
For i dag har selve inkarnasjonen av dette fått Sitt Hjem! Lambda skal bygges!

Eller – en kan gjøre som jeg gjør – legge armene i kors, dra munnvika opp i Morgan Kanesk
gjeip og lure på hva i hule hå vi holder på med???

Hva jeg snakker om? Munch-museet selvfølgelig. Hva vi reint objektiv har er diverse
materialer påført varierende mønstre og farger, produsert av en tydeligvis ganske plaget
sjel for mange år siden. Disse produktene skal nå plasseres i et av verdens dyreste
lagerfasiliteter. (Lurer på hvor mye jeg kan skru opp leia for arbeidsbenken til min tidligere
sjef?)

Så langt har galskapen bare kosta 110 millioner før så mye som ei gipsplate er kjøpt inn. Og
etter at marmoren, bladgullet og de håndsydde knottene på do-sisternene er betalt så
bikker vi vel 3 milliarder – da inkl. helt uforutsette overskridelser. (Det er budsjettert til 1,7.
Ha fuckin’ ha!)
Det fantastisk latterlig er at ingen har krangla på om dette skulle bygges, men hvor! Ingen
har så mye som som spurt om dette virkelig er rasjonelt? Ingen så mye som stopper opp, ser
seg rundt og lurer et øyeblikk på om dette ikke er massepsykose?

La oss se på de kalde harde fakta – når Folket spør etter bedre veier, bedre helsetjeneste og
bedre av alt – (noe som av og til er resultat av litt bortskjemthet – jeg innrømmer det) – men
likevel er svaret at: Nope! Kommer ikke på tale med mer penger. Vi har dem, ingen tvil om det! Men
vi kan ikke bruke dem fordi det kan være godt å ha siden. (Forsåvidt et gyldig argument hvis vi
ikke samtidig f.eks holdt på og låne bort penger til EU-land – som vi praksis veit vi aldri får
igjen.)
Men hovedargumentet er at det blir inflasjon om vi bruker mer penger!
Javel, ja, akkurat ja! Og noen milliarder til et museum er ikke inflasjonsdrivende? Er det fordi
spanske arkitekter, håndsydde do-knotter, marmor hugget av sicilianske barnehender og
draperier vevd av kinesiske jomfruer alt er utenlandske kontraktører? (Det blir i følge FrP
ikke inflasjon om vi kjøper tjeneste i utlandet) Er det litauiske snekkere og polske rørleggere



som skal resten av jobben også da?
Åh nei! Her må du nok ha hovedfag og mastergrad i kunsthistorie for å få dradd i så mye
som en lings skrue i bygget! De kommer vel til å fly over egne senior-ingeniører fra
Caterpillar for å gjøre grunnarbeidet. Bare det beste er godt nok for en Munch! Her kommer
nok sjøl Thon og Tronstad til kort!

Så står det der da. Bygget! Lambda! Med overskridelser og alt – og en forhåpentligvis blå-blå
kulturminister må stå og klippe snora av Merioull fra sauer fora på håndsortert firkløver, og
smiler som en medisinert Joker for dette symbolet på hvor mye vi verdsetter Våre Store
Kunstnere.

Men hva er det Våre Store Kunstnere har gjort? Og da begynner det å dra seg til og bli
interessant. De fleste trekker på skuldrene og rister på hodet, mens de haster videre mot
fredag, Grandiosa og Gullrekka, men så har du de som er blitt Opplyste, som Forstår Kunst. For
da er dette likevel Åpenbart og bare en bagatell av en sum for hva en egentlig i Kunstens
Navn burde brukt selvfølgelig! For ingen, absolutt ingen, benekter Munchs betydning. En
trenger ikke en gang si det innlysende at skulle en krangle på dette, så er det ingen tvil om
at du er dum eller det er noe annet veldig galt med deg.

Vel, nå har jeg papirer på at det mellom øra mine er helt friskt og jeg har papirer på en IQ
over gjennomsnittet! HER blir det problemer – for jeg har IKKE tenkt å la være å krangle!
Ja, greit! Han er kjent, Skrik er et av verdens mest kjente uttrykk. Mye takket være Wes
Craven og hans filmer. (Hvorfor lager vi ikke et museum for Cravens Freddy Krueger? Jeg har
hatt langt mer glede av Nightmare on Elm Street enn av noe maleri – whatsoever! Og det uten
at ei eneste offentlig krone er anvendt!)

Reint teknisk står det enda verre til – både jeg og e-dalens egen Tutta Solberg er bedre
teknisk enn Edvard Munch, sorry that’s the facts! Ikke benekt dette – da er du dum – for
dette KAN jeg faktisk.

Så kommer vi til det essensielle! Nemlig det Munch uttrykker i gjennom sin teknikk! Og der
faller – visstnok – mine gnomer og Tuttas troll igjennom.
Hmm…javel?
Fordi?
Ja?
Jeg venter?

Det viser seg nemlig at når en som jeg har gjort nå – pressa den Opplyste Kunstforståer
(samme om det er musikk, litteratur eller bildende kunst) opp i et hjørne, låst dem fast og
satt en sylkvass Bowie på deres dirrende strupe, så kommer det ikke så mye annet enn



knapt nok luft ut.

De klarer nemlig ikke å forklare hvorfor Munch er bedre enn mine helter som Luis Royo og
Alex Ross (hyperrealistiske fantasy-tegnere for de uinnvidde) Så jeg lar utfordringen stå
åpen som den har gjort i årevis. Representanter for alle partier, alle trosretninger,
hudfarger og hjemplaneter – forklar meg i enkle forståelige ordelag HVA som utgjør
Munchs (eller din egen favorittkunstner) unike kvaliteter og rettferdiggjør bruken av
milliarder av skatte og oljekroner kroner?

I mellomtiden skal jeg stå her som han guttungen i eventyret om Keiserens nye klær og
hånflire av Keiseren som sprader forbi kliss naken i trygg forvissning om at han selvfølgelig
er mer velkledd (og intelligent) enn alle andre.

http://www.luisroyo.com/
http://www.alexrossart.com/


Ødeleggelsen av et rykte

May 31, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

I hine hårde dage – da jeg lærte arbeidslivets nødvendige realiteter som slave for stat og
materialisme, så var det en hyggelig lærer på E-dalen Sentralskole – opprinnelig fra Nord-
Norge til hans forsvar – så han kjente meg ikke så godt. Nå hadde det seg slik at kommunen
skulle stille lag i Holmenkollstafetten, og i pur velvilje lurte denne skulptøren av de unge
sinn på om:- ska’ ikke du åkkså vær mæ, da Øyvin?
Jeg ga ham det allerede da patenterte foraktelige blikket over brillene og svarte: – Dhø! Alt
over hundre meter bruker jeg bil på!

Både før og iallefall siden har dette ryktet liksom blitt hengende med og ved meg.
D.R – han går i kåbboysko, kler seg i svart, er noe sær og til tider plagsomt høylydt og han
forbruker ikke kalorier unødig.
Nå er dette i ferd med å rakne totalt. Kåbboyskoa er spissere enn noen gang, normaliteten
har ikke kommet seg noe særlig og garderoben er ennå relativt mørk. Men nå går det
hardnakkede rykter – som faktisk stemmer – om at jeg er observert både raskt gående og
hjelpe oss – joggende.

Det er forsåvidt ikke så mye å skryte av – det er mange som titt og ofte opplyser et
nyhetshungrig Facebook-publikum om den slags aktiviteter. Men det er stort sett såvidt
utvokst rips med sprettrumpe og figur som ei glassflaske med Cola. (Ingen nevnt, ingen
glemt)

Men nå er jeg faktisk 45, 15 kilo over BMI – har aldri eid ei joggebukse og har en muskulatur
konstruert for yoga og ikke rask forflytning over lengre avstander.
Så jeg syntes jeg fortjente noen sjølrosende ord i verste -se-på-meg-så-flink-jeg-er-og-det-er-
ikke-du-der-du-sveller-ut-i-sofaen hensikt!

Er det da noen moral å trekke ut av dette? Ikke stol på at Øyvind er slik han ser ut? Nja, jeg i
tråd med jobben rimelig WYSIWYG (ta og Google det)
Er jogging noe alle kan klare? Nei, definitivt ikke. Rullestolbrukere bør finne en annen
øvelse.
Nei, moralen er at om du jogger trenger det ikke å publiseres til alle og en hver, men det
gjør faktisk litt godt å ødelegge et rykte en gang i mellom. :o)



Et hundeliv for sau!

June 7, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Nå har det vært framme igjen med en bonde som har tatt seg til rette med et par hunder
som jaga sauen hans. (Nei, sauen het ikke Hans, det var trolig Ulla eller noe sånt…)
Dette blir jo delt hundemennesker i mellom med diverse mer eller mindre skjulte trusler om
hva som skulle skje med den handlekraftige bondemann, om de var deres hund som hadde
fulgt sine instinkter.
Så da får vi rydde opp litt i begreper og sette på plass noen skap.

Både sau og hunde-eiere har et frittgående vilt dyr – som er tilpasset via bevisst avl – i sin
eie. Likevel ER det et tradisjonelt byttedyr (sau) vi har i fjøset og en i utgangspunktet
kjøttetende jeger vi har dratt inn i husene våre.
Chihuahua og Golden retrieveren (Også kjent som Den Trofaste Blondine) SER nok alt i fra
latterlige til pene ut (omtrent som folk altså), men det ER en ulv! Enkelt og greit. En finslipt
mekanisme utviklet for en ting – drap!
Vi har også forandret sauen som nok både sprang fortere og var mer aggressiv før vi
foretrakk høy slaktevekt og noe dorskt lynne.

Siden vi har overtatt ansvaret for disse dyrene, så må vi vite hva det ansvaret er.
Et dyr en eier forplikter. Både i forhold til dyret og hva dyret gjør. Mister du kontrollen på
det så kan du ikke forvente at andre skal forsømme sin plikt (og rett) til å ivareta sine dyrs
velferd. En kan ikke bare stå og se på at sine dyr blir skadd!
Hvis det innebærer å skyte en hund som jakter sau, så er det dessverre nødvendig.
Jeg har opplevd dette sjøl. Jeg har hatt hunder i sikte, men heldigvis sluppet å trekke av,
men jeg har avliva egne dyr etter skade fra hund. Ingen av delen er noe en setter pris på,
men det må gjøres.
Det å fange en jagende hund sier seg sjøl hverken er forsvarlig eller på noen måte tilrådelig
der det ikke er en åpenbar løsning. (F.eks en liten innhegning) Det er ikke menneskelig
mulig å holde følge med en sau alene eller i flokk med et rovdyr etter seg i åpent lende.
Samt at du utsetter dine egne dyr for unødig risiko. (Sjøl på inngjerda område der begge
mine tilfeller har skjedd.)
En løper ikke å henter våpen med et ondskapsfullt glis og tanken om at: – No ska’ denna
førrbanna hundejævl’n jaddi få det! – som ei tordensky av ei tankeboble over hodet, men er det
eneste løsning så er det det en må gjøre.

http://www.vg.no/nyheter/innenriks/artikkel.php?artid=10110981


Så blir det sagt at en hund er så mye mer verdt følelsesmessig – noe som er korrekt. Men det
er bare fordi den bor inne, ligger i sofaen og koster tusenvis av kroner i for og stell, mens en
sau går for rundball og kaldt vann i fjøset! Hadde rollene vært bytta om var sauen like mye
et familiemedlem som Trofast er det.

Da har vi rydda opp i en del begreper så alle veit hva de har å gjøre. Og største jobben ligger
hos lederne av den lille flokken som hund og eier er. Lederen – altså hunde-eieren – må vite
at det ikke er et tenkende mini-menneske i pels som forstår nytten av god oppførsel, men
faktisk et ekte rovdyr en skal være sjef over. Som bare har ubetydelige IQ poeng over en sau
og akkurat som den stort sett styres av instinkter. En kan ikke forvente at en sauebonde skal
avstå fra å ta ansvar for sine dyr av hensyn til illusjonene en hunde-eier måtte ha.

 



En gjesteskribents bytur

June 8, 2013
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

IRONOXIDE.no har gleden av å presentere sin første gjesteskribent!

Navnet er Øygardsbrøtin, målformen er regional enighet om å snakke feil, også kalt dialekt,
og viewer discretion is strongly advised!

——————–

Jado, ser du! Jaddi e det gøtt o vara te ner sole skin o fugger’n syng.

Ner mø prata på o synge….e va i Oslo her ain dagen. E sku levere nok styr åt ain kar der. Ain
tå dessa so kjøfte hytte tå me bor neri Bærum – osso gjorde e me ture innom Oslo då ner e
fyst va neover der. E pla gjera de ser du…

Ja osso fekk e rota me innpå ait tå dessa diskoteke der då… o vait dø det – at der va de neiddi
ikkje so ain fekk kjøft se ai brennvinsfleske ai gong! Nai jaddi sku’n ha det i glas fyst då
meta..

Ja – e tru no framdeles at det berre va vatten e då – o ikkje va det gøtt vatt’n hellan…

Nai so e høgg tak i ain tå dessa so gjekk der o serverde e – osso sa e det at pinade fekk dai
komma me noko sterkare.

O main du ikke det at då fekk e noko slike tabletta då! E lurede på om e va komme te dåktere
e – de va tess mair ain dåkter kar so spela me – tru’n va inder e. Doktor Bombay kalla’n se..

Ja det få no so vare det, men e svørde no dessa slags pilluten e då. Osso pinade main du ikkje
de at det va slik exstasy dai kalla då! Ja, e skjøna ikke at det va det før ette på e då, men du
fæle vær’n! Det va noko so spende gut! Ja drog me no uttpå dansegølve e då – e va ain jækel
te o danse reinlender i ungdomme!

O nai men du sku sett! Der va det mykje kvinnfølk der! Ja e tru det va mest flaira tå dai enn
tå uss karaten e – ja det va ikkje alle ain kunna vara heilt sikre på ko va førr noko då. Men
før det meste – o nai o nai! Du vait slik dai va kledde ell tå kledde e væl mair rettigt! Ain
kunna finade sjå alt vait du! Det va so mykkje tatta o sjå at mest ikkje fekk glåmt på noko
anna! Jau, for så vidt so fekk enn væl de me..du vait dessa brøkanten dai bruka no’ te dags –
dai e so trånge at ain kan lesa på lepat’n utta å sjå på huggu åt kvinnfølke!



Ja det nemaste ain kunna sammenlikne det me va ait fesjå! Ja osså va det no ei kvige der då!
O nai ko ykksne ho va!

E fekk ikkje fre samma ko e gjorde tå me! Ja, so e vart no me henne haim at då å herva over
ho. Ho ringde her om dage me – o førtede det at no – no kunne ho gå att me….

Nai, so e kom vel te det at kvinnfølk – om dai e her i Vallers ell i Oslo – so byna dai o skrike
ner ain byna på at femte gongen….

 



Om meg, ei rotte og Clinter’n

June 24, 2013
Kategorier: Om meg

Dette blir om meg – ingen andre. Det er noe jeg vil fortelle i fullt alvor for en gangs skyld.
Jeg har fysisk sett ikke så mye klage over – sjøl om med dagens krav til hva «alle» skal ha, så
er jeg faktisk på eller under fattigdomsgrensa – og jeg har vært det lenge.
Men både litt av grunnen til at det har blitt slik og mesteparten av grunnen til at jeg takler
det er at jeg er ukuelig – og trodde jeg – uhelbredelig optimist. Jeg har sagt at jeg ikke har et
problem som ikke er relatert til økonomi. Og det har jeg følt og ment har vært sant.
Nå er det ikke helt sikkert det er tilfelle lengre.

Det jeg opplever kan nok komme av belastningen med «fattigdommen» – og fagfolkene sier
at det ville være rart om det ikke var slik.

Men la meg starte med begynnelsen. Ei helg sist i februar fikk jeg feber. Jeg trodde jeg fikk
influensa – noe jeg har hatt to ganger før i mitt liv, og resignerte med at dette ble virkelig
vinteren min – hvor jeg to uker før hadde hatt omgangssjuke – som jeg ikke hadde hatt på
nesten 30 år.

Men det var ikke influensa. Feberen sank litt og verkinga i ledda ga seg litt uten at jeg fikk
de andre symptomene, så jeg krølla meg sammen i stresslessen foran dataskjermen og
tenkte jeg skulle se over hvordan verden hadde hatt det uten meg et par dager. Jeg henter
opp et innlegg fra VGD der en hadde svart meg – og da skjer det. Jeg forstår ordene, men
ikke setningene. Jeg prøver igjen, rister på hodet klarner blikket og forsøker å få med meg
hva Titan_Sable mener. Han er vanligvis klar som en fjellbekk. Det kan en ikke si jeg er.
Flere forsøk. Ikke snakk om at jeg får ikke noen mening i det han skriver. Jeg må innrømme
jeg begynner å bli litt bekymra. Jeg har høyt blodtrykk fra før av og mor døde av slag bare så
vidt over 60.

Litt svekka av feber fra før av er dette litt utrivelig. Så blir det enda verre. Og denne er til
dags dato vanskelig å beskrive – og det er for en halvproff ordsmed frustrerende nok.
Noen har kanskje en sjelden gang opplevd det som kalles søvnparalyse. Jeg har det relativt
ofte. Og veit hva det er – hva det kommer av og at det ikke er farlig. Men det kan være
skremmende. Du veit du sover og drømmer, men du klarer ikke å våkne. Drømmene du har
er mye mer livaktige enn de vanlig, fordi du er nesten våken. Det som jeg følte denne
søndagskvelden i februar minner om dette, bare omvendt, jeg veit jeg er våken, men det
føles ikke slik. Helt – pardon the french – for jævlig!

http://no.wikipedia.org/wiki/S%C3%B8vnparalyse


I tillegg begynner det å prikke i ei hand og som en maur som forflytter seg under huden
«går» følelsen sakte fra finger til finger.
Jeg tørr ikke annet enn å ringe legevakta. Da kommer neste overraskelse – jeg sliter med å
finne ord når jeg skal forklare meg. Jeg – veltalenheten inkarnert med turbodrøvel og
sølvtunge med sjølkvessende slitestål – får ikke forklart hva som er galt uten å slite! Nå er
panikken veldig nær.
Men jeg får nå fram såpass at jeg blir bedt om å komme til Fagernes. Terje han stiller opp
kjører en usedvanlig mutt Rust.

Legevakten gjør en med de utstyret de har en grundig undersøkelse og finner ikke noe
fysisk galt – heldigvis. Jeg har fått igjen talens bruk sånn noenlunde, jeg skjønner igjen Det
Skrevne Ord, men denne motbydelige Følelsen – den sitter der ennå.
Men den forsvinner omsider – ei lita stund.
Noen dager etter er jeg på MR – og får papirer på at fysisk sett er huet mitt heeeelt  i orden!

Så en kveld da jeg egentlig trodde jeg var «trygg» – så siger Følelsen på igjen. Den fester seg
i mellomgulvet og nede i magesyra løfter ei slimete, våt rotte sitt stygge fjes og begynner å
gnage urolig på innsida av magen min. Iallefall er det slik jeg ser det for meg.  Ledsaget av
Den Urolige Rotte følger en annen skyggeaktig Følelse – som jeg ikke får skikkelig tak i. Den er
en ond fetter av den jeg hadde i februar, men mer subtil og enda vanskeligere og verre å
beskrive. Den sniker seg rundt meg – smyger seg litt bort for så og sette klørne i meg igjen.
De synker inn og borte blir alt jeg kan glede meg til, alt jeg har lyst til og alt jeg liker. Og det
føles som om de er borte for alltid. Jeg er våken, men i en tilstand der ingen ting fungerer
som vanlig. Ingenting føles som det skal gjøre. Jeg kommer ikke på de enkleste ting uten å
virkelig tvinge meg til konsentrasjon. Prøver jeg å sove så flakker usammenhengende motiv
forbi på Det Indre Øyet, eller henger seg opp og sender samme «film» om igjen og om igjen –
som når en har feberfantasier.

Jeg tar meg sjøl i nakken. Den svartkledde Skeptikern jeg sier jeg har en halv meter bak meg
til en hver tid som et bilde på rasjonell, kynisk realisme og fornuft røsker tak i meg og
snerrer iskaldt og forsøksvis beroligende i øret mitt: – at dette er bare en følelse, følelser biter
ikke, de har en grunn, det er kun elektrokjemi gone bad – ikke noe annet. Årsaken er som det alltid er
når du føler deg litt utilpass som alle gjør til tider – du er lei mas og/eller blakk! Alle er litt bi-polare
innenfor normalen. Livet er ikke bare Spåtindturer i strålende solskinn, noen ganger er det Mørkgånga
i tåke og pøsende regn! Just deal with it, Rustil!
Mitt svartkledde fornuftige Jeg høres som vanlig ut som en krysning av Andrew «Dice» Clay
og Clinter’n – og jeg veit han har rett. Men hjelper det? Ikke det aller minste! Ikke veit jeg
hva som utløser anfallene, ikke veit jeg hva som gjør at det går over, ikke kan en så lett se



jeg har dem (stort sett fordi jeg prøver å unngå folk når det står på) Men jeg regner med at
noen har merka det. Men sjøl det intense ubehaget er så diffust at jeg får ikke nok tak i det
til å si mitt patenterte – ÆU! engang.

Selvfølgelig kan jeg ikke slite med dette alene. Jeg har bedt om hjelp og får det – sjøl om ting
ikke akkurat går fort, så skal jeg selvfølgelig utredes, diagnostiseres, måles og veies (mista 6
kilo som følge av dårlig matlyst når det står på Ju-huh! En tar med seg de gleder en kan!)

Hva dette er veit jeg altså ikke, det kan være psykisk, det kan være min gamle uvenn
migrene, som har vært snill ei stund, men kan ha kommet igjen som noe de kaller stille
migrene – da har en ikke vondt i huet, men det meste annet kan slå seg vrangt – inkludert
følelser. (Hm! Hørtes kjent ut!)
Det er ikke annet å gjøre enn som vi sier her i dalen – Vi får se da vettu’!

Men – så langt er jeg sjukmeldt. Klarer fremdeles til tider å slenge med kjeften, bakbeina
fungerer også, men jeg har altså som enkelte vil ha sett langt ned DataSmia. Synd, men dette
var et spark bak til å få gjort det. Ganske enkelt fordi nettbrett overtar i større og større
grad for både stasjonære PC’er (som nesten ikke selges lengre) og bærbare. Det er stort sett
disse to maskintypene jeg har drevet med, men nettbrett hverken oppgraderes eller
repareres – de byttes ut. Så om ikke så lenge ville altså grunnlaget for DataSmia være borte
– derfor kutta jeg tvert nå og satte kroken på døra.

Hva skal jeg så drive med? Bortsett fra å få fanga, satt ord på, og offentlig henretta denne
Følesen jeg får og har alt for ofte – så har jeg ingen aning! Og det er egentlig ganske godt!
Akkurat nå…

http://www.webmd.com/migraines-headaches/what-are-silent-migraines


Øystein Råtes lover – § 5

July 15, 2013
Kategorier: Øystein Råtes lover

«De som sier en ikke bør si at noe er riktig fordi det kan irritere noen, er som regel de som blir irriterte
om de tar feil.»



Dumme politikere – that’s IT!

July 16, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

At politikere er dumme hører – og sier – vi ofte. Men sjølsagt er ikke de som er valgt inn via
vårt demokratiske system dummer enn andre. En kan diskutere om politiker-rollen
tiltrekker en del som er litt for smarte til en vanlig jobb og litt for dumme til å drive egen
bedrift, men det er en annen sak.

Saken er at det har kommet – og vil komme – flere og flere saker politikere må ta stilling til
som krever relativ god innsikt – utover sunn fornuft – for å kunne velge rett løsning. Det er
saker som først og fremst involverer teknologi, og der det ikke er nok å synse og mene – en
må vite.
Det gjør dagens politikere i veldig liten grad, og byråkratiet som skal forberede og legge
fram sakene (og som i følge meg da egentlig styrer) har heller ikke den nødvendige
kompetansen til gjøre det rette.
Et eksempel er den nye åndsverksloven. Vår eksotiske kulturminister la fram denne og fikk
flertall. Dette er et skrekkeksempel på total inkompetanse over hele linja.
Hensikten var å gi rettighetshavere bedre beskyttelse mot uautorisert bruk av verk
underlagt et eierskap.
Dette var drevet fram av diverse bransjeorganisasjoner som har engasjert juridisk
kompetanse. Og her starter trøbbelet. Jussen er på dette området helt foreldet, og da hjelper
det lite hvor godt en kan i praksis utdaterte prinsipper. Det første en skulle gjort var å starte
med en gjennomgående drøfting av rettighetsforhold.
Når et verk, f.eks ei bok er solgt – hvorfor forblir opphavsretten til tankene i boka likevel
hos forfatteren? Er den da ikke i realiteten bare leid ut? Det er slike spørsmål en skulle
begynt med.

Det en isteden gjorde var å prioritere håndhevelse av bestemmelser, ved å slippe til private
aktører i oppfølgingen av mulige lovbrudd. I praksis kan nå hvem som helst få lov til å
overvåke hva som går av trafikk hos en privat bruker av Internett. Ved mistanke om
lovbrudd må leverandøren av tjenesten oppgi brukerens identitet. Og her blir det enda
verre, for nå kommer det slurv og hastverk inn i bildet også. Her har en ikke klargjort hvem
som gjør hva i stresset med å får på plass en lov. Loven regulerer nemlig ikke hvordan og
hvem som skal sikre bevis for mistanken. Dette er i andre saker helt klart definert som en
oppgave for politiet. Slik er det ikke her. Ved mistanke om piratkopiering er det ikke
fastlagt rutiner for hvordan dette gjøres. Før det kan være grunn for mistanke, må det



foreligge bevis – som ikke kan sikres av private aktører – derfor kan det ikke legges fram en
rettslig ordre om å utlevere brukerens identitet.
Det er altså et lovverk uten tenner.

Så kommer den praktiske biten – og der står det enda dårligere til. For de litt teknisk
kyndige som samtidig utgjør en fare for alt fra nasjonens sikkerhet til barns trygghet, så
finnes det løsninger som sjøl ikke all verdenes etterretning og overvåkning kan bryte
utenom gjennom god, gammeldags infiltrasjon. Løsninger som TOR og Freenet ligger der og
er helt nødvendige i regimer der f.eks meningsytringer er sensurert. Disse systemene blir og
vil bli misbrukt, og det er heller ikke teknisk mulig å begrense dem eller kontrollere dem
uten å ramme «sivil» trafikk i stor grad.

Da ramler argumentene for den nye loven – samt det noe mer omtalte
Datalagringsdirektivet – helt sammen.
Det en da velger å gå etter er småfiskene. De som laster ned en TV-serie, en CD eller noe
lignende. Først og fremst uten å ha hatt en grundig diskusjon om hva rettigheter innebærer,
men også her er loven totalt fånyttes.
Poenget med å kunne spore hver enkelt brukers aktivitet – sjøl på helt åpent nett –
forsvinner når det tar 2 minutter og tre klikk på OK for å få det til å se ut som en surfer fra
en maskin i f.eks Pasadena, California US of A, mens en egentlig  sitter fysisk plassert i
Granumsbygda, Etnedal, Norge. Til og med helt gratis og fullt lovlig. Det er altså umulig å ta
en som laster opp (det eneste som er ulovlig, forøvrig) hvis vedkommende ikke er helt
nedsnødd teknisk, og da får en trolig ikke engang benytte det en laster ned.
Og som før nevnt – de som virkelig er farlige og kriminelle ser en ikke at er på nett en gang.
Her ser vi dumskapen både hos utredning og de som vedtar. De veit ikke dette, de forstår
det ikke og kan derfor ikke forholde seg til det. Det er ikke det at de er mindre intelligente,
men dette er vanlige folk som bruker PC til å sende e-post. gå i banken og sjekke YR – da
trenger du ikke vite hva en IP adresse egentlig er eller hvordan en proxy virker. Langt
mindre forstå prinsippet med den juridiske nøtten som ligger i å hente ned eller laste opp
en del av ei fil hvor delen isolert sett ikke kan sies å være f.eks en film, men når en får alle
delene så er den plutselig et opphavsrettslige beskyttet åndsverk. Men siden en ikke har tatt
ned eller lastet opp hele fila fra en bruker – hvem skal da straffes?
Det kan sammenlignes med at tusen stykker stjeler Mona Lisa bit for bit. Hvem er da tjuven?
Alle? Ingen? Fortjener en da kollektiv avstraffelse?

Men når en skal begynne å regulere denne teknologien med lover og regler SÅ må en være
klar over dilemmaene og forstå informasjonsteknologi. Når de som styrer med dette ser det
blinker i lampa for trådløs forbindelse, så forstår de ikke at til og med that’s IT. Og that’s it!

http://www.yr.no/


Anti-rasisme – om selvmotsigelse og enighet om
uenighet

July 25, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Først av alt så må vi igjen klargjøre mitt standpunkt om begrepet menneskeraser.
Jeg anser hele konseptet for et menneskeskapt ord som definerer reint fysiske og marginale
forskjeller. Det er et vitenskapelig hjelpemiddel for å klassifisere variasjoner over DNA – ut
over det har det ingen som helst praktisk anvendelse. Kort sagt så er det meg klinkende
likegyldig hvordan denne variasjonen arter seg.

Likevel er det en del mennesker som mener denne variasjonen er betydningsfull nok til å
klassifisere noen som mer verdt enn andre. OK, da får en først definere verdi, deretter
grunngi og forklare de bakenforliggende mekanismene bak begrepet, og til slutt kan en da
anvende dette til å forsøksvis vise forskjellen i verdi mellom f.eks en asiat og en kaukasier.

Siden dette ble ei alt for lang og krevende tankerekke for såkalte rasister, og ingen slike
noen gang har fått med seg noe mer bakenforliggende enn siste do-besøk, så har de forspilt
sin rett til å si noe som helst. Den største utfordringen en rasist kan takle er som regel å få
på seg den hvite hetta med hullene til øynene riktig vei.

Denne grupperingen bekjempes gjerne av såkalte anti-rasister. Disse viser litt større
intellektuelle evner. Slagordene på plakatene er svært ofte både skrevet riktig og de har
knytt skolissene sjøl.
Men de har selvfølgelig et kjempeproblem med logikk – et begrep de faktisk kan ha en
grunnleggende forståelse av.
Tankegangen deres bak å bekjempe, helst nedkjempe og utrydde rasisme er nettopp dette
at de anser likhet og likeverd for alt og alle som det korrekte.
Aha! Likhet og likeverd – så lenge du er enig i likhet og likeverd! I det øyeblikket du fraviker
den malen så er din meninger uønsket, skadelig og noe som må bekjempes.
Eeeh….? Hva? De er altså rasister i forhold til meninger – de anser noen meninger for bedre
enn andres. Hmm… går de med en parole bakerst i demonstrasjonstogene sine med teksten
«Med oss selv skal vi slåss. Nei til oss!» ?

Nå er selvfølgelig ikke dette så farlig skulle en tro – det gjør bare anti-rasister nesten like
komiske og ulogiske i mine øyne som rasister, men det er en viktig forskjell. Siden ingen
hører på, bryr seg om eller egentlig tar noen skade av at noen sier de ikke liker svartinger,



så har anti-rasistene en høyere status i samfunnet. De blir rost for sitt engasjement og en
hver god organisasjon tjener på å koble seg opp mot anti-rasistisk arbeid.

Og da har de unge og idealistiske (jeg har vært der sjøl, må jeg bare beklage å innrømme)
plutselig mer innflytelse og påvirkning. Og det er litt betenkelig med tanke på den totale
mangel på nyanser en anti-rasist gjerne har.
De ser ikke at en må skille rase og kultur i diskusjonen. Mens rase er uviktig er kultur
kjempeviktig. Den diskusjonen om det finnes grunnlag for likhet og likeverd mellom
kulturer har de ikke lyst til å ta. Men er så overbevist om at blanding og multikultur er udelt
positivt at en hver som er uenig i det settes resolutt på plassen sin blant de hette-og
hvitkledde, korsbrennende rasister.
Og igjen begår anti-rasistene en grov diskriminering av meninger og sier i mot seg sjøl –
uten å ha anstendighet nok til å i det minste beklage sammenstøtet etter å ha møtt seg sjøl i
døra. Trolig fordi de er så strålende fornøyd med den de møtte og ønsker alle var som de
sjøl. Så lenge du er enig med oss er vi enige om at uenighet er sunt.



Graskapen lenge leve!

July 26, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Vi gir full gass i årets tredje kvartal med en noget primitiv tittel. Noen av dere husker
kanskje han kongressmann-gjøken Anthony Weiner – heretter kalt Wiener – som ble tatt
med buksa nede for et par år siden. Rettere sagt, tok bilde av seg sjøl med buksa nede.
Jeg har ikke tenkt å gå i detalj for å beskrive det bildet mer detaljert (med andre ord slutter
lesningen her for enkelte lesere, som liker bilder bedre enn tekst), men har et par ting jeg
vil drøfte. For nå er skøyern Wiener på nytt i fokus! Etter å ha jobbet knallhardt for å
overbevise velgere, og kona, om at dette var en glipp, så smeller altså en ny sex-skandale
rundt The Hot Horndog! Han er på ingen måte enestående innenfor den slags, men jeg vil til
bunns – akkurat som Wiener  – i hva som driver disse charmørene. Det er ikke første gang
en sånn høyt-på-strå kjekkas, kjendis eller maktnisse blir felt av – ja, nettopp den overivrige
rakker’n sør for nav’vern. Bill Clinton, Arnold Governator Schwarzenegger, Berlusconi, tiger
Woods og en god håndfull fotball»proffer» for å nevne noen. Vi snakker da om eliten i
samfunnet, om vi ser bort i fra fotballspillerne da….

Felles for de nevnte er at alle disse kaster alt over bord og er villig til å ofre langt mer enn en
gjennomsnittlig dyrepasser for å fore slangen. Det lyves, jukses og dopes på vei mot toppen.
I takt med at statusen og lommeboka vokser blir også tilbudet på damefronten betydelig
bedre. Merkelig i grunn, siden kvinnfolk sier det er det indre som teller for dem og hverken
bryr seg om makt, størrelse eller penger… Vel, nok om det.

Men alt kommer for en dag, og det er da vi skiller Clinton fra hveten… eller kanskje ikke? Vi
harselerer og ler av tabbene deres, men de fleste av oss lokale småkonger og prinser hadde
glatt sagt ja til både bankkontoen, bilparken og dameparken til Tiger Woods! Så hvor er det
jeg vil hen? Jo – Vi returnerer til overskriften og spør følgende; Hvorfor skal graskapen
lenge leve, hvis en ser bort i fra moralske diskusjoner og det åpenbare med nye
generasjoner, videreføring av slekt og bevare meg fuckings vel ? Jo, nemlig, tenk om det er
graskapen som driver disse herrene til suksess! En umettelig appetitt på å erobre og å stadig
kreve sin del av kaka og gjerne naboens også.

Greit nok, huleboer-stilen passer kanskje bedre til Charlie Sheen enn den amerikanske
presidenten, ihvertfall når det hele blir offisielt. Men ting er sikkert, disse gutta får ting til å
skje, på godt og vondt! Enten det er å fucke opp verdensøkonomien, praktisere på
praktikanten eller gjøre enkle sitat som «i’ll be back» udødelig. De skaper endringer og
holder hjula konstant i gang. Bottom line, vi trenger disse brusende, overkåte testosteron-



bombene, enten de er lokale helter, eller president of The United States. Så med dette vil jeg
ønske alle grabukker i dalføret en riktig god helg, der dere lar de primitive lystene styre
(som om dere trenger en oppfordring fra meg til det..)



Fullmåne på Nye Pumpa

July 29, 2013
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Det var så hett at Sahara virket fristende i forhold. Hvis det ikke hadde vært for det utsøkte
selskapet av to bysnupper som satt lettkledde og knisende på nabobordet. Selskapet ved
bordet mitt på Nye Pumpa, innunder overbygget, var nesten like lettkledd, men adskillig
mindre tiltalende, Øfster’n, Mountainman og Magne Robøle. (Vi må forøvrig ta en
brainstorming på et bra nytt navn til Nye Pumpa, men det får være en annen historie.)

Eivind Garli hadde forskriftsmessig med hansker og alt kokkelert i hop en burger til meg, og
jeg lot tennene synke inn mens smaksløkene krøllet seg av fryd og dressing fløt frydefullt i
begge munnviker.
– Gøtt? Forhørte Magne seg med det tilsynelatende oppriktige guttungesmilet bare vi som
kjenner’n veit drypper av ironi. Jeg bare skulte.
– Nå vil jeg ha regn og så snø! Forkynte Per og klasket en mygg som hadde mesket seg på
overarmen hans. Myggen døde raskt og intenst lykkelig utsatt for diverse substanser
iblandet Øftster’ns blodlegemer.
Mountainman strakte på en bar, solbrun overkropp og bysnuppene kniste enda høyere ved
nabobordet – uten at jeg vil slå fast noen sammenheng. Uansett rettet han på Indianer Jonas
hatten og blunket i retning bordet.
– Bli nok fint fram te nymåne att no, ser du, erklærte wannabeværprofeten. Here we go
again, tenkte jeg.
Og ganske riktig. Magne skjøv til side jobb-PC’n og vred seg sidelengs så han kunne dra opp
en raggsokk-kledd fot mellom oss og prøve å dekke til en legg som hverken voks eller høvel
ville bite på – der trengtes det minst beitetrimmer. Om han hadde vært jente eller
metroseksuell selvfølgelig.

– Hugsa dø mø prata på månin i vinter? Jeg kjente migrena løfte sitt stygge øglehue og snuse
på innsida av skallen min. Per og Mountainman sa ikke noe, men tidde i mild interesse da
Magnes kjappe blikk og tillitvekkende smil for mellom dem. Han fortsatte
– Mø fann ut at det va forskjell på månefase og måneformørkils, hugsa dø? No har dei fønne
ut at ein søv mykje dåligare ner det er fullmåne.

Jeg la fra meg hamburgeren, fiska fram en halv Fenazon og gulpet den ned med Farris.
– Du, sa jeg – dette har jeg sagt før. At jeg sover dårlig når det er fullmåne.
– Har du prøvd slik nattluve, så du får dekka’n te? Undret Mountainman og fikk en
velfortjent langfinger til svar.



– Og dette har du benekta, Magne – fortsatte jeg – og nå sitter du der å mæl om at det likevel
HAR noe å si?
– Det er vel det at det blir for lyst, tenker jeg falt Per inn. – Men får ‘u i deg nok øll så sover
du enten der lyst eller mørkt!
Magne fikk det ekstra interesserte blikket – som når en katt følger en pipp-pipp på TV
skjermen.
– Nai, ser du! Det er eit stoff i hjerna som merka ner det er fullmåne! Tøft! Han sveipet
blikket oppglødd fra den ene til den andre.
– Oh, spenningen dreper meg, sukket jeg – og dette skal være godt for da? Magne nærmest
hoppet på benken.
– Veldig gødt spørsmål! Det koka ned te rein graskap! E veit koffør det har vørte slik. Dø har
hørt om evvv’lusjon?
– Kjetil har hørt om det, sa jeg, men han gir blanke, Per trur ikke på det og jeg er god på det,
men fortsett.
– Dæ er slik at er noko nyttigt så får dæ fleire unga.
– Sett ut i fra det, avbrøt jeg, – så sier du at du er mest nyttig med to unger, Kjetil er brukbar
med en og Per og jeg er ikke godt for noe som helst?
Magne var på ingen måte uenig i det.

Han fortsatte – Og her kjem mø inn på månin og slek romantikk dei kalla.
– Ja, det er jo du god på… sa jeg med friskt i minne noe febrilsk blomsterhandling jeg hadde
observert til diverse bryllupsdager.
– Nai, hør no! Du vait at jentutten lika slike måneskinnstura og stå og glåme opp på
stjernut’n. Då bi dei heilt slek varme og rare.
– Det bi dei tå seks rusbrus og lite haimbrent me, opplyste Mountainman.
Magne blåste seg litt opp – Dei hadde ikkje haimbrent i steinalder’n!
– Rart de overlevde, sa jeg. – Nei! Vent! Det gjorde de jo ikke heller!
– Jo, nokon overlevde lengre enn andre, opplyste Magne.
– Ja, jeg veit det, sukket jeg – det er liksom grunnlaget for denne evolusjonen. Noen lever
lengre og får spredd genene sine mer.
– Gøtt poeng! Ein lyt få spredd dei!
– Er det et poeng her som IKKE går på at jeg er barnløs? – knurret jeg.
– Vi andre er veldig takknemlig for den barnløse statusen, altså – opplyste Per.
– Kom til poenget! Snerra jeg og lepjet i meg dressing, salat og salsa fra hamburgerlomma.

Magne fortsatte – då veit mø dæ at nokon bli påvirka tå månin ner den er full, så dei ikkje
får søva. Dei er då oppe, vakine og kan gå måneskinnstur med jentuten, mens dei som ikke
har dette stoffet berre ligg å purka o søv! Kem trur du då det er som får seg kvinnfølk? Og
får du de kvinnfølk so bi det unga og dessa genut’n dine bi ført viar! Derførr e det slik at du



ikkje søv gødt ner det er fullmåne. Du sku vøre ute og fløge etter kvinnfølke! Magne slo ivrig
ut med hendene etter den åpenlyse, for ikke å si månelyse, logikken.
– Det skjønte jeg ikke! Sa Per – de som sov var jo mer uthvilte og kunne jakte og skaffe mat.
– Jau, ser du – fortsatte Magne like oppglødd – dei va so utslettne på kvelden at dei ikkje
ørka nokon ting!

Det var da jeg ikke orka mer heller og reiste meg for å gå. Men i det jeg med et smil passerte
nabobordet med bysnuppene, så beviste naturen sjøl Magnes teori. Jeg hadde så vidt
kommet forbi da den ene nærmest roper.- Hei! Du! Jeg snur meg og hun holder opp en
IPHONE med ei nettside oppe. – Er ikke dette deg? Jeg måtte noe forundra medgi at joda
Ironoxide.no var min blogg. Videre utvikling er helt irrelevant utenom at Magne har rett i
at de som ikke får sove når det er fullmåne, men f.eks isteden sitter oppe og skriver tull på
Internett, kan bli bedt på både hyttetur og måneskinnstur. Fotnote: Til de som har stilt
spørsmål ved sannheten i historien – så er iallefall fakta å lese her:

http://www.vg.no/nyheter/vaer/artikkel.php?artid=10118672


Nyhetsfeilen – om en tur til Dokka og terror.

July 31, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg lurer litt på om vi trenger et nytt nettsted. Nyhetsfeilen.no. Ikke for å finne feil i nyheter
sånn generelt, det er litt som å leite etter jordbær i en jordbæråker, men en spesiell type
«nyheter». Det jeg tenker på er såkalte konspirasjonsteorier. I Norge er distributøren av slikt
først og fremst et sted som kalles Nyhetsspeilet.no. Og DER tok dere ordspillet, ja. Veldig bra
folkens! :o)

Nyhetsspeilet har en meget gjennomarbeidet stil, proft oppsett, kildehenvisninger i fleng og
– sier de sjøl – en million lesere! Problemet er at det bare er tull! De som driver det tror nok
på dette – og det gjør vel da dem til tullinger, gjør det ikke?

Jeg kaller meg sjøl åpen skeptiker, så jeg konkluderer ikke med så mye, men jeg avviser
heller ikke så mye som kanskje er vanlig for skeptikere. Men noe jeg har konkludert med og
er skeptisk til er konspirasjonsteorier. For den som vil ha mer info om dette er det bare å
Google i vei, men en bør være advart at det er bokstavelig talt usannsynlig mye ræl som
kommer opp, så invester i sekker med salt før dere begynner å lese. Jeg synes sånt er moro
og interessant og håper oppriktig at det en dag blir avslørt en virkelig konspirasjon. Så langt
har jeg håpet forgjeves. For når du begynner å grave så raser alt sammen og har helt
naturlige forklaringer.

Nå kan noen spørre hvordan jeg kan vite dette uten å ha vært på stedene som omtales, sett
dokumentene som det henvises til og snakket med folk som skulle være involvert. Og dette
er gode spørsmål. Svaret er at jeg kjenner og går god for folk som delvis lever av å gå disse
historiene etter i sømmene. Og de henviser meg til andre steder med like gode referanser.
Det er litt jobb, men det er moro. Men først og fremst kan jeg si dette med så stor grad av
sikkerhet fordi jeg sjøl har opplevd og fått sjekka ut en av påstandene. Og dette er et godt
eksempel. En av de store tingene innen konspirasjonsmiljøet er såkalte kjemikaliespor, eller
chemtrails. Disse har vi alle sett – for det er nemlig kondensstripene etter fly. Dette er vi i
følge teoretikerne forledet til å tro iallefall! For dette er i virkeligheten noe helt annet –
påstås det. Noen – uten at hvem er helt avklart – har en plan – uten at den heller er helt på
det rene – om å sprøyte ut fra fly kjemikalier som lagres i menneskekroppen, og der tjener
diverse hemmelige og skumle formål. En teori er at det er befolkningskontroll, hvor de
tilsetter et annet stoff f.eks i drikkevannet – og i kombinasjon så virker disse stoffene som
gift så folk dør eller blir sterile. Bevisene for dette er altså kondensstripene etter fly, og ikke
minst de beryktede blackbeams! Og da begynner min personlige erfaring.

http://www.nyhetsspeilet.no/


Blackbeams er et fenomen der en kan skimte en svart stråle foran flyene som sies å spre
kjemikaliene. Det er mange teorier rundt hva denne strålen er, (overvåkning,
styringssystem, aliens whatever) men det kan sees, fotograferes og observeres. Og jeg har
sjøl sett dette. Så hvorfor tror jeg da ikke på det? Ganske enkelt fordi jeg hadde lest om det,
og den naturlige forklaringen stemte på en prikk. Det som skjer når fenomenet oppstår er
følgende. Du har nesten skyfri himmel, med bare et så tynt lag av skyer høyt oppe at de er
nesten ikke synlig. Så kommer flyet glidende over himmelen. Fremdeles ikke noe unaturlig,
men når du får sola i en bestemt vinkel, så kastes det en skygge av nettopp kondensstripene
på det tynne skylaget, som kan ved rette omstendighetene se ut som en svart stråle som
flyet følger. Da jeg så dette var jeg på tur til Dokka, og like før kirka på Nordsinni så får jeg
se dette. Jeg stopper og ser på det, sjekker vinkler med sola og alt stemmer. En helt naturlig
og gørr kjedelig forklaring.

Og sånn er det når en roter litt i alle påstandene på Nyhetsspeilet. Både om terroren i USA
11 september (som var en inside jobb fra Bush), vår egen 22 juli (som var en israelsk
hevnaksjon for AUFs Palestina-støtte), Frimurernes ønske om å overta verden og rom-
vesener fra planeten Ummo. Det er ikke hold i noe som helst! Så her burde noen ta tak og
systematisere avsløringene av tullet på ei egnet hjemmeside. Mitt ringe bidrag er å foreslå
navnet Nyhetsfeilen.no



Etnedals største fotballtalent?

August 1, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

For noen år siden da de forskjellige TV selskapene med varierende hell skulle prøve det
meste som så kalt Reality TV, så var det et av dem som ville gjøre nerder til fotballstjerner
gjennom det fiktive laget Tufte IL. (Navnet kom vel fra en LOTTO reklame så vidt jeg
husker)  Husker jeg også rett så vant de flere priser på Gullruten også. (Det eneste laget
noen gang vant vil jeg tro) Men konseptet var absolutt ikke av det verste – måtte sjøl en
fanatisk Reality TV hater som meg innrømme. Jeg er av den formening at skal du på TV så
får du ha litt å bidra med utenom å være lang og rar – det greide Juster mye bedre enn noen
både før og etter, så den rollen er opptatt.

Derfor var det at ivrige forslag om at Tufte IL måtte jo være noe for meg ble møtt med
foraktelige snøft. I all ubeskjedenhet så kunne jeg nok ha noe å gjøre på TV skjerm (eller et
filmlerret) – men ikke i noe sånt. Da tredje sesong av Tufte skulle settes i gang så fikk jeg
klar beskjed av både tidligere gymlærer og flere kompiser at meldte ikke jeg meg på – så
gjorde de det. Nå var det til og med Drillo som skulle trene laget – hvem nå det enn er…
Angrep er som kjent det beste forsvar, så jeg klemte i vei en epost til produksjonsselskapet
hvor jeg virkelig la ut min intense avsky mot fotball og at den eneste grunnen til at jeg ville
med (som jeg egentlig ikke ville) var at jeg på riksdekkende TV kunne fortelle hva slags
idioti fotball var.
22 timer etterpå ringte de fra produksjonsselskapet. Nå er ikke jeg ukjent med at planene
mine skjærer seg, så både litt resignert, men gryende nysgjerrig så gikk jeg med på en tur til
Oslo.

Jeg stilte opp slik jeg som regel går – svartkledd i boots, skinnjakke og fire dagers
skjeggstubb. For et tydelig fascinert produksjonsteam så bretter jeg ut interessen for
tegneserier, film, våpen og politikk. Og avskyen for fotball.
De gjør jo det eneste riktige – sender meg til psykolog. Eller sant og si så var en prat med en
skalleterapeut obligatorisk for mulige reality-deltakere. Forståelig nok. Dama hadde en sær
interesse norske innsjøer og vann, så hun kjente til både Etnesenn og andre steder i Etnedal.
Javel, tenkte jeg – er det du eller jeg som trenger hjelp her? Men bortsett fra at hun synes
det var påfallende og merkelig at min gamle gymlærer huska at jeg var dårlig i fotball og
ville melde meg på, så forløp samtalen uten dramatikk. For ordens skyld så finner ikke jeg
det minste rart at Aage Storengen huska det.
Så deg dro hjem relativt sikker på at nå hadde de skjønt tegninga. Reality er ikke helt Rust.



Men neida, to dager etterpå så var det ny Oslotur med og prøvespilling til laget. Det var et
lite stykke å gå fra der vi skulle møte opp og ned på en idrettsbane, så jeg legger lista med
følgende replikk. – Javel? Og de som greier å gå hele distansen er i for god form og blir sendt
hjem?
Alle kom nå faktisk ned i god behold og for første gang i mitt liv så får jeg oppleve å være
best i en idrett. (Dart, skyting og krokket som jeg faktisk er god i er sport – ikke idrett) Folk
som bokstavelig talt gikk på hælene og andre som fikk astma-anfall av synet av en fotball
greide jeg å utmanøvrere med et nødskrik og litt rått spill.

Nå begynte det å bli litt spennende og lysta til å bli med kom snikende, men da slår jo
universet til og gjenoppretter balanse og orden i ligningen – av 16 stykker som skal tas ut så
er jeg nummer 17. Var det noen som var overrasket?
Men jeg kan med stolthet si – til Etnedal Fotballklubbs store fortvilelse – at jeg er den i E-
dalen som har vært nærmest å bli trena av Drillo!



Du skal IKKE elske ditt land.

August 3, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg er stor tilhenger av De 10 Bud, så jeg skal på ingen måte kritisere Forfatteren, men det er
et bud som jeg vil foreslå til neste revidering.
Dette skal jeg komme tilbake til, men når vi først er inne på temaet så er det mange som gir
religion skylda for mye av bråket i verden. Dette er selvfølgelig feil. Så god som alle
konflikter er forårsaket av uenighet om ressurser. Noen har noe andre vil ha.
Innenfor siviliserte samfunn løses dette ofte med legalisert tjuveri – også kalt skatt – men
land og nasjoner i mellom, så hender det at ledere tar i bruk både religion og kultur for å
rettferdiggjøre bruk av våpen, for å ta det en vil ha. Grunnen til at dette lar seg gjøre ligger i
den påståtte kjærligheten til Fedrelandet. Følelsene en har for sin nasjon.
Denne følelsen – som de fleste følelser – er veldig vanskelig å rasjonalisere. Et land er
definert av streker som av ulike årsaker er tegnet inn på et kart. Er en født eller av andre
årsaker er tildelt statsborgerskap i området innenfor disse strekene, så er dette landet ens
og en er en del av nasjonen. Dette blir vi opplært til skal gi til tider svært sterke følelser. Jeg
sitter ikke på noen høy hest her og kritiserer, for jeg kan kjenne slikt sjøl, men bare påpeker
de faktiske forholdene.
For oss her i nord med stabile og avklarte forhold til naboene (Iallefall stort sett utenom
noen bagateller med Putin) – så tar en ikke skade av barnetog, fjell, fjorder og en tåre i
øyekroken for – Ja, vi elsker etter at Northug’n har banka Sverige.
Men det ligger et meget farlig potensiale i disse følelsene, og min påstand er at alle
konflikter land i mellom om ikke forårsakes av, så iallefall muliggjøres gjennom en totalt
irrasjonell følelse for et avgrenset område med fjell, stein, jord og vann.
Og for å beskytte dette området så bortfaller de fleste sosiale kontrakter. Løgn, bedrag (ofte
kjent som etterretning) propaganda, restriksjoner på enkeltmennesket og enda til drap er
tillatt og til og med regulert i retningslinjer for den slags aktiviteter. Og medlemmene av
nasjonene stiller villig opp som både offer og gjerningsperson for dette som innenfor
vanlige rammer ansees som alvorlige overgrep og forbrytelser. Alt på grunn av følelser som
ikke forsvares med logikk, fornuft eller andre vanligvis nærmest påkrevde bevis for en
holdning.

Derfor kunne jeg tenke meg å ikke misbruke, men bruke religion til å gjøre noe med dette.
Hvis de tre retningene som anerkjenner De 10 Bud kunne legge seg på minne et lite reserve-
bud. (Forutsatt godkjenning fra Høyeste Hold) – Du skal IKKE elske ditt land.
Det er greit å like det, være fornøyd med det, bruke ressursene, gå i fjellet, bade i sjøen, nyte



kulturen og til og med heie på landslaget er tillatt (under tvil), men der stopper det. En
dreper ikke for det, en skrøner ikke og en bedrar ikke i nasjonens tjeneste. En skal ikke hate
det, men bare la være å elske det så en kobler ut store deler av fornuften. For å skrive om et
noe vulgært ordtak: – Når flaggstanga står og flagget blafrer er halve vettet borte.
En litt mer sånn avslappet One Night Stand følelse, eller et Friends with Benefits forhold tror jeg
er sunt framfor lidenskapelig, brennende, altoppslukende, evig troskap og kjærlighet til
Nasjonen.

 

PS. Til NSA agenten på vakt. Dette gjelder selvfølgelig ikke mitt forhold til USof A. Der er det
fremdeles True Love. DS.

PS nr.: 2. Til PST-spaneren på vakt: Get a life! Ikke kast bort en fin lørdagskveld i tjeneste for
denne steinrøysa! DS.:2



Om retten til å ta feil og �ate dekk.

September 3, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Retten til å ta feil er godt fundamentert i menneskets sosiale kontrakt. Retten til høyt og
tydelig i full offentlighet ytre sine feiltakelser er også svært utbredt blant jordens nasjoner.
Her må det være noe feil!

Først litt historikk og noen tankerekker.
Den nevnte kontrakt bygger på eldgamle erfaringer. Kort fortalt så medførte det for oss
store ulemper og skulle fysisk slåss om alt. Særlig for de som tapte, men også for de som
vant, hvis tapende part greide å påføre vinnerne såpass med bank at seieren nesten ikke var
verdt det. Vi fant derfor ut at hvis en delte på godene (som det stort sett var det vi slåss om)
så var det fordelaktig for alle parter. Ikke at dette har blitt absolutt overholdt, så langt der i
fra, men det skapte et prinsipp kjent som rettferdighet. Du har forutsatt ellers like forhold
rett på like mye som meg. Hvis en ikke godtar dette så må vi slåss om det, og det kan
bokstavelig talt slå begge veier.
Dette prinsippet bygget på at kanskje kan du gi meg juling har utviklet seg til sivilisasjon – også
kjent som løgnen mennesket tror på når det har felles nytte av hverandre.

Den fysiske slåsskampen ble erstattet av intellektuell og verbal kamp –  kjent som
diskusjoner. Den som kunne legge fram sin sak på best mulig måte med de beste
argumentene vant. Og omtrent der begynte ting å skjære seg. For en eller annen idiot fant
plutselig på at for å slippe surving og grining fra tapende part, så skulle de likevel få lov å
mene det de mente! Ja, en filosof erklærte til og med – trolig i skyfylla stående på bordet i et
tvilsomt vertshus – at han var uenig i det som ble sagt, men ville inntil døden forsvare retten til at
det ble sagt! Takket være gjeldende prinsipp slapp han å bli drept for uttalelsen.

Forsåvidt har prinsippet sine fordeler, men det favner alt for vidt. Det er blitt slik at du kan
mene akkurat hva du vil og det skal likestilles med alt annet. Dette kalles kulturell relativisme.
Hvor alle meninger må sees i sammenheng med meninghavers bakgrunn og miljø. Dette har
bredt om seg og ført til at når en i en sak faktisk og uomtvistelig har de beste argumentene,
så er det ingen selvfølgelighet i at en vinner og får det som det burde være. Det har til og
med gått så langt at om en ikke har noen argumenter, men bare mener noe, uten å kunne
produsere ei tankerekke som overstiger hvorfor en gullfisk svømte til den andre sida av
bollen, så blir dette respektert og til og med tatt hensyn til!
Vi som har en viss glede av å diskutere og mener det er nyttig blir forventet å legge ned alle
våpen når «argumentet»: – Ja, vi er uenige, men jeg mener nå det jeg mener!» kommer.



Hvorfor er det slik? Hvis vi går tilbake til røttene for å fredelig sameksistens, så var de
bygget på muligheten for å bli påført ubehag. Her har noen vist at de har ingen argumenter,
de kan altså ikke påføre andre ubehag – hvorfor kan en ikke da bare valse over dem, og f.eks
innen politikk nekte dem taletid og stemmerett. Enten så får du argumentere – samme hvor
dårlig – ellers så får du ti stille! Utsagnet: – Jeg mener det at – uten en grunn er ikke et
standpunkt, det er en tanke hengende i løse lufta like verdifull og nyttig som et flatt
bildekk!! Og de må enten fylles med noe, eller kastes!



Blå himmel, grønn jord og rød solnedgang

September 10, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg fant i farten ikke på noe bedre overskrift – det er sikkert noe symbolsk et sted…
Men nå får det være slutt på metaforer, fabler og tåketale. Nå er det realitetene som gjelder,
det er på tide å si ting rett ut og slik de er. Det såkalte Norske Folk har talt. Et flertall var lei
av inkompetanse, små skandaler og handlingslammelse, men først og fremst var de lei av å å
betale skjorta i skatter og avgifter i et land som flyter over av penger. De ville ha en
fornuftig politikk – det er derfor Venstre har gått så mye fram. Ja, Venstre er et fornuftig
parti, ingen ekstreme saker, men balanserer på vett og følelser til løsninger som
opprettholder ro, orden og status quo.
Det er ikke ekstremistene, klagerne, syterne og bygdetullingene som vant dette valget. Vi
tapte! Ingen ønskesituasjon for oss, men vi kan i god Venstre-ånd leve med det. Særlig når
vi likevel havner i regjering! Dette er dypt urettferdig, helt galt og like ille som når SV
forrige gang som det valgets suverene taper likevel fikk regjeringsmakt – det er like
urettferdig at FrP får det nå med en tilbakegang på nesten 7 % og tap av 12 mandater. Men
det er slik systemet er.

Jeg er realist – jeg så godt som veit at min kjepphest (som det virker som bare et fåtall
skjønner og enda færre bryr seg om) – det administrasjons-styrte og ikke demokratisk
regjerte Norge, på ingen måte kommer til å bli gjort noe med.
FrP som eneste parti sier de forstår situasjonen, veit hva problemet er og har sagt i en rund
formulering med «mindre byråkrati» at det skal gjøres noe med, men det er en formidabel
«fiende» En motstander de også er helt avhengig av til å få utført de sakene de vil ha gjort.
Og en motstander hvor nesten samtlige deltakere avskyer FrP inn til beinet! Selvfølgelig
kommer ikke dette til å gå bra! Men det er nå et lite håp, en liten glo av en mulighet, som
ikke var der så lenge Rød/Grønn handlingslammelse stort sett lot det skure.
Dette er også grunnen til at de som i dag er sure, skuffa og faktisk genuint litt engstelige kan
slappe helt av! Det kommer ikke noe brev i morgen til kommunene i Valdres om at fra
nyttår så er de slått sammen, det kommer ikke noe krav til bøndene om tilbakebetaling av
tilskudd – tvert i mot så kommer de til å komme inn som før, det samme gjør trygdene,
sjukelønna og pensjonene.
Det er sperrer i systemet mot brå endringer. Den hypermoderne Norgesbussen har ABS,
antispinn, firepunkts seler, airbag for samtlige passasjerer og resten av alfabetet i
verneutstyr.
Erna, Siv, Per og Trine vil komme med sine beskjeder om hva som skal gjøres, embetsverk,



administrasjon og konsulenter vil sette opp forslag, lage utredninger, konsekvensanalyser
og når komiteen leverer sin innstilling, så vil forslaget om å kutte drastisk i f.eks
overføringene til landbruket være formulert til en samordning av tilskuddsordninger hvor
bonden selv må hente et felles søknadskjema på nett og sende inn dette.
Ønsket om å redusere antall kommuner i Norge vil komme ut som et høringsforslag der
utvidet bruk av inter-kommunale tjenester foreslås som et obligatorisk prøveprosjekt med
evaluering etter fem år.
Skatteletten til de rikeste vil være først og fremst en gavepakke til jurister med økonomisk
spesialkompetanse – siden de er de eneste utenom glupingene i Finansdepartementet som
utformet de reglene – som forstår hvordan du får mindre skatt av dem. Slik at det blir like
dyrt å leie kompetansen som det du tjener på skattelette.
Slik vil det fungere – med andre ord – stort sett akkurat som nå. Forskjellen er at ved neste
valg så kan ikke jeg breikjefta stå og flire og si at: – La nå Siv få prøve da!
Hun vil ha forsøkt, mislykkes og alt håp om Virkelig Forandring er ute. Men jeg har tatt feil
før. Bare veldig sjelden om politikk.



Om hesjastaur, mote, pupper og rumper.

September 14, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Mote fascinerer meg litt – og irriterer meg mye. Fascinasjonen er på ingen måte av hvordan
klær ser ut, det er meg klinkende likegyldig, men sjølve fenomenet – dette at en skal kle seg i
noe uten annen grunn enn at det er ….ja, mote – er for meg så dumt at det virker helt
uforståelig. Likevel vier folk livet sitt til  det som er rett og riktig – ifølge moten.
Opprinnelsen er jo ganske opplagt – kvinnfolk med for god tid. Mens mennene var ute og
jakta mammut, så satt kvinnfolka hjemme ved hulene og var gravide eller passa allerede
fødte unger. Siden du ikke får gjort så mye annet fra barn er født til de er en 6-7 år enn å
passe på dem, så fikk de god tid og anledning til å snakke sammen, mens de holdt på med
håndarbeid. F.eks å lage klær – der sånt var nødvendig, og så begynte de å kaste bort tida på
å pynte disse klærne. Der det ikke var behov for pelsforet tanga og BH av jern (Ok, så er jeg
fan av damene i Conan The Barbarian) – så pynta de likevel de små snorene og skinnfillene de
gikk med  – nettopp for bare pynt.
Av en eller annen grunn så økte statusen til den jenta med den fineste pynten.
Det kan være så enkelt som at hvis et kvinnfolk pynter seg for en mann, så er hun allerede
tilgjengelig, slik at det ikke var pynten som gjorde henne attraktiv, men at det bare viste at
hun var klar for pjusking i graset.
Likevel så har fenomenet mote eksistert og florert på egen hånd lenge før noen fant opp
ordet.
Men igjen er dautid et stikkord – for når støvsugeren, kjøleskapet, innlagt vann og
boksmaten kortet kvinners arbeidsdag i hjemmet med omtrent 90%, og de attpåtil – grøss og
gru – fikk egne penger! – så eksploderte moten til å bli en milliardbransje.
Og det er mannens skyld. Siden mannfolkene hadde kommet seg hjem fra mammutjakt,
funnet opp industrisamfunnet, jordbruk, byråkrati og handel så oppdaget selvfølgelig noen
samvittighetsløse jævler – ofte kjent som Høyre-folk – at dette kunne en tjene penger på!
Standard framgangsmåte for kommersialisme er følgende: – noen vil ha noe, start å produsere
det – selg det til riktig pris. Og riktig pris er hva noen er villig til å betale.
Og da slipper helvete løs i bokstavelig talt alle tenkelige farger og fasonger.
Og her kommer da slangen i …eh…helvete? – inn på scenen. Det har helt fra tilbake til
huleboerdagene vært noen som så ut som menn, men som ikke synes mammutjakt var så
stas, de trivdes bedre sammen med kvinnene, likte å pynte seg og synes ikke spretne pupper
eller svingende rumper var så stas. De ville heller ha den spretne rumpestumpen på en av
samme kjønn.
Nå kunne jeg legge ut om fenomenet homofili – og mulig jeg skal gjøre det en gang – men nå

http://no.wikipedia.org/wiki/Mote


skal jeg nøye meg med å si at jeg finner svært få rasjonelle grunner til å si det er unaturlig
(Siden denne brysomme vitenskapen har torpedert det ene argumentet mitt etter det
andre, og jeg hører til denne sjeldne rasen som innretter meningene mine etter fakta og
ikke hva jeg vil mene.) – men jeg får meg ikke til å like synet av to mannfolk som kliner.
Utover det  – DILLIGAF!
Likevel har homofile menn dominert motebransjen på designsida. Det er ikke bare en klisje
– designer du moteklær for kvinner så er det helst ikke kvinner du vil få klærne av.
Da har vi introdusert historien, klargjort premissene og kan begynne på kritikken.
Først og fremst har vi ressursene. Her maser en om klima, miljø og en skal spare på alt fra
strøm til papir, men ingen hever røsten mot at kvinners garderobe må byttes ut med en
urimelig hyppig frekvens. Og det har hjelpe oss smitta over på en del «mannfolk» også. Ikke
bare fullt brukbare plagg, men uslitte, bortimot nye plagg er ikke til å bruke fordi de er
umoderne. Kunne Bellona, Kurt Oddekalv og diverse andre treklemmere og ulveelskere
demonstrere litt mot dette og la bilkjøringa mi være i fred sånn et års tid?

Også ikke minst prisen på merkeklær! Du får bruktbiler for prisen på enkelte kreasjoner
fra den homofile kreativitet!
Og her ender vi opp på det alvorligste problemet innen motebransjen, med de verste
konsekvensene. Motebransjen er ei fristende honningkrukke for unge jenter med drøm,
ønske og håp om superstjernestatus. Og det krever alt en har og mye mer. Og en ting en ikke
skal ha noe av er fett eller former! Hesjastaur er ikke sexy, men likevel så er det «jenter»
med en sånn fasong som vrikker seg over catwalker verden over, så magre at en hører
pircingen i navlen klirrer mot bekkenbeinet.
Og hva kommer så dette av da? Mine damer, herrer og designere – her er en teori!
De fleste designere i denne bransjen er som kjent ikke heterofile. Vi som derimot er det
deles grovt sett i to kategorier – pupper eller rumper. (Jeg er som vanlig sær og liker begge
deler. Jeg er heller ikke kresen bare det er perfekt)
Når en homofil skal synliggjøre det han finner estetisk tiltalende så vil det seksuelle ligge i
bunn – som det gjør med det meste. Han vil altså ikke føle seg tiltrukket av kvinnelige
former, men av denne før nevnte hesjastauren, uten disse formene, men noe som minner
om en ung gutt. Som han da kan kle opp og pynte på mer eller mindre fantasifulle måter. Og
da blir forvirringen total. Når kreasjonen sendes ut til publikum – ofte bestående av kvinner
– så ser de både pynt og en kropp som en ung gutt – som en hver heterofil kvinne også vil
begjære! Er det rart mote slår ann hos kvinnfolk?

Miljøet for og av modellene i motebransjen er verre enn både film og musikk – sjøl om det
der også er mye elendighet. Mye penger (om du lykkes) lite mat (enten du lykkes eller ei)
lite stoff utenpå kroppen, ofte adskillig mer inni. Alltid noen magrere, høyere og ikke minst

http://www.urbandictionary.com/define.php?term=dilligaf


yngre som glefser etter deg fra alle kanter. Og det faglige miljøet er vel heller ikke noe som
produserer Nobelpriser i fysikk…

Dette her er kort sagt ikke bra! Og vi kan rette en harmdirrende pekefinger mot en
avgjørende faktor. Alle personlige tragedier, anaroksitilfeller, neddopa skjebner og knuste
drømmer forsaket av motebransjen legger – hvis teorien stemmer – ansvaret på homofil
lyst!
Skal noen ta tak i dette her og skrike STOPP snart?



Nettmobbing

September 18, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

…er i vinden for tiden. Som en av norsk internetts mest seriøse og fryktede mobbere (jeg
holder meg unna utenlandske sider etter at jeg i I-nettets ungdom ble mobba for dårlig
engelsk. Av ei jente. Sånt setter varige spor) – så innehar jeg en viss kompetanse på
området. Når nicket Ford Fairlane i ymse variasjoner logger på så legger det seg en skygge
av frykt over den virtuelle verden. Et sikkert tegn på at du har nådd inn og pirket i
hjerterota er reaksjonen: – Åh Ford! Hvorfor er du så fæl!
Dette betyr på kvinnsk: «- Åh elsk meg så hardt at jeg skriker til jeg mister stemmen» – noe jeg
har stått i fare for å måtte gjøre flere ganger, da mobbeofferene har truet med både besøk
og innflytting. Sånt kan skremme sjøl et hardbarka råskinn som meg.
Særlig etter at et offer tok en grusom hevn og fikk meg til å forelske meg. Etterpå ikke bare
pirka hun i hjerterota mi, hun reiv ut hele stasen (hjertet altså) og kjørte det i ei
kjøkkenmaskin, før jeg fikk det igjen i ei krukke med påskriften «Don’t try this at home»
Så nå sier jeg som Stephen King når det spør hvordan han kan skrive alle disse forferdelige
greiene: – Jeg har en liten gutts hjerte – i krukke på skrivebordet.

Neida, jeg skal slutte å harselere over mobbing, det er et alvorlig tema. Men det må som det
meste behandles med å se nyansene. Dette er mest et tenårings-problem – særlig blant
jenter. Nå er det jo en kjent sak at det er ingen i hele verden som er mer verdensvant og kan
mer (med unntak av Knut Robøle) enn jenter på 12-15 år – uten å ha den ringeste forståelse
av hva de driver med.
Likevel så legger gjerne almenheten og et opprørt samfunn ansvaret for både
skadevirkninger både fysisk og psykisk på de som bedriver mobbing. Et ansvar som uten tvil
er der, men hvor kultur og miljø før i tiden kjent som «foreldre» – har også sin store del av
ansvaret for om pøbelfrøet vokser opp til nyttevekster eller bare ugras,
MEN! Det er tankekors her (hva i huleste ER et «tankekors» forresten? To tanker som krysse
hverandre?) Jo, altså – hvis en pålegger mobberne et ansvar – tross alder og umodenhet, så
må det vel kunne fordeles en bitteliten promille av «skyld» til offeret i noen tilfeller?
Særlig denne omtalte «mobbeappen» ask.fm – så er det ikke slik i følge min kjennskap til
databruk – som nesten overgår min kompetanse på mobbing – at en app bare hopper inn på
PC eller telefon (mulig det skjer med produkter med et halvspist eple som logo, men de
fortjener alt vondt som kan vederfares dem) Men vi andre må faktisk aktivt oppsøke slikt.
Det har hendt i recorded history at jeg har fått meg en på trynet – både virkelig og virtuelt, og
da lærer jeg av det. Det er ikke å forvente at halvstore småjenter skal være like lett-lærte

http://www.facebook.com/knutrobole


som meg, men en viss stigning på læringskurven må forventes. Hvis en stadig opplever å bli
trakassert og såkalt mobbet online, så gå off-line da! Eller sist jeg sjekka så var mulighetene
for kontakt på nett nærmest grenseløse – en trenger ikke legge til folk som plager en, og det
er også fullt mulig å blokkere folk.
Jeg skal ikke legge noen stein til byrden til de som sliter med dette, men når hjernen din
begynner å kunne forstå sammenhenger, så medfølger det et økende ansvar for både eget
velvære og egen sikkerhet.



Om lesber, spisestue og brød.

October 7, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Til tross for at jeg må innrømme et noe feminint trekk i å like og om-møblere, så har jeg
likevel en Manns praktiske syn på innredning, hvor funksjon og nytte kommer før det
kvinner og homofile finner viktigst. Hva i huleste det nå egentlig er… Mulig lesbiske kan
svare på det, siden de i alle fall på noen felter forstår hva vi gutta liker, men kanskje også
forstår sin kvinnelige side – litt avhengig av hvor høy traktor-faktor de har.

Men det var innredning vi skulle snakke om – nærmere bestemt dette fenomenet jeg aldri
har helt forstått – nemlig spisestue. På lik linje med kjøkken er dette ikke bare et rom, men
noe som også beskriver innholdet. En kan kjøpe seg ei spisestue og en kan kjøpe seg et
kjøkken og plassere det i et rom. Derimot et soverom, et bad eller ei ordinær stue må du
liksom bygge fra grunn av. Det er sånne forskjeller som gjør meg forvirra bare med starten.

Men greit! Ei spisestue er altså et bord og et ukjent antall stoler, som plasseres gjerne i
samme rom som ei allerede ordinær stue. Hos de fleste så benyttes dette interiøret til
mellomlagring av post, vasket tøy og støv. En sjelden gang ved jul og nyttår så fjernes post,
tøy og støv og erstattes med finere dekketøy, duk og lys. Da skal en ha selskap, så her
drikker og spiser man, før man velter seg over i sofaen – som altså er strategisk plassert i
samme rom.

Og her steiler praktikeren i meg – han er ikke særlig effektiv nettopp i praksis, men i
teorien er min praktiker fullt på høyde med sinna-snekkere og Valdres Bygg.
Dette viste seg i sommer da jeg fikk blant mye annet fint ei spisestue. Blakk som jeg stort
sett er så har jeg tatt på meg rollen som sirklende åtselgribb i bekjentskapskretsen. Jo da, så
jeg dro herligheten inn i stua og ble stående å se på den mens jeg venta på at den feminine
følelsen av – Neeeeei, så fiiiiint! (Hjerte hjerte!) skulle sige på…. Det gjorde den ikke…. Den gjør
sjelden det (Bortsett fra når jeg fikk lyssatt våpenskapet mitt, men den var mer sånn  – Oh
yeah! Who’s your daddy!)
Hva i svarte hakke hundremeterskauen skulle jeg med det der? Var konklusjonen. Og dette
her kjøper folk i dyre dommer fordi en liksom bare skal ha det. I hine hårde da jeg vokste opp
og dinosaurene ennå ikke var blitt olje, og hulder og troll enda fantes i norske skoger og
fjell, så åt både husets innvånere og gjester ved kjøkkenbordet. For anledningen flyttet litt
og duksatt, men så vidt jeg kan erindre så smakte muttern’s koteletter så godt at jeg tviler
på om inntak i stua – eller i ei spisestue – kunne forbedret den, eller gjort selskapet mer
underholdende.



Men fordi det skal være slik – altså uvisst av hvilken grunn – så opptas et ikke ubetydelig
areal av husets boflate av noe som fyller sin oppgave maks fire ganger i året på sitt beste.
Sorry, folkens – kall meg barbar, umoderne, huleboer og anarkist – men dette kunne jeg
ikke være med på! Praktikeren i meg tok overhånd etter å ha sørget for at min svake
feminine side fikk det den trengte av ømhet og varme – ved å slenge den i peisen, så den ble
både øm og varm – så slang jeg også ut det noe overdimensjonerte kjøkkenbordet og satte
”spisestua” på kjøkkenet. Noe redusert i forhold til antall stoler og satt i en krok. Da krøp
go’følelsen inn over meg. – Ja, men det var jammen lurt! (Smilefjes!)

Dette betyr sikkert at i henhold til sivilisasjon og høyt utviklet kultur kan jeg ikke innta fast
føde i stua, men mennesket lever jo ikke av brød alene, så problemet er løst. Fordi på stua
fikk jeg da plass til et monster av ei bokhylle, samt verdens mest behagelige og styggeste
doble stressless, slik at jeg kan sitte å se på alle bøkene jeg har lest.



NAV – er det mulig?

October 8, 2013
Kategorier: Om meg

Den Norske Arbeid og Velferdsetaten – NAV – hadde jeg ikke tenkt å si så mye om etter at
jeg ble NAVer sjøl (grunnen til NAVingen er beskrevet her om det skulle interessere)
Isteden hadde jeg lovet meg sjøl at jeg ikke skulle klage, sutre, kjefte eller på annen måte
ytre misnøye. Først og fremst fordi når en tross alt får penger for å gjøre ingenting ei stund i
85% stilling, (bortsett fra å prøve og bli meg sjøl igjen, for mitt vedkommende) så bør en vel
ikke bråke så mye med det? (Sjøl om jeg ikke har noen illusjoner om at jeg ikke fra før har
betalt inn mye mer enn det jeg får igjen)

Men likevel så klarte jeg jo ikke å la være å si litt da. Sjølve måten saken og jeg ble mottatt
på var forsåvidt veldig greit, alle impliserte forsto problemet og var imøtekommende, men
fordi jeg ikke er født under noe heldig stjerne, men et sort hull, så slo jo uflaksen inn.
Misforståelser, ferieavvikling, mer misforståelser og bittelitt treghet i mekanismen, men
omsider så gikk det seg til med såkalte arbeidsavklaringpenger. Det varte og det rakk før de
fant ut hvordan en forflytter penger fra Statens konto til min konto (sikkert en uvant
følelse), men omsider fikk de det til. Etterbetalinger og korrekte motregninger og alt det
morsomme de holder på med utover å skaffe folk jobb var endelig i boks. Og ting begynte å
bli litt rutine. Og DA er det jeg vil si litt – og det er positivt. Når jeg registrerer meldekort
online kl. 13.09 på en søndag og utbetalingen er på konto dagen etter kl. 13.45 så blir faktisk
jeg litt imponert!

Det er sånn det skal fungere selvfølgelig, men likevel er dette verdt å nevne. For det viser at
det er mulig å lage systemer som er stabile, raske og effektive. Så dette var stjerne i boka og
ikke bare keep up the good work, men la dette spre seg som et positivt virus i hele
organisasjonen med slagordet: – Det ER mulig!

http://www.ironoxide.no/om-meg-ei-rotte-og-clintern/


De frie slaver

October 11, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette er forsøksvis litt dypt, eller – Du har førr go’ tid og tenkje på mykje tull du! – som enkelte
vil si før de stikker handa ned i snøfreser’n eller innunder kurumpa igjen. Vel, dem om det.
Hvert år sånn litt over midten av mai, så står det under tvangsmodnet bjørkelauv en dress,
drakt eller bunadbehengt figur i det ganske land, og forteller om hvor heldige vi er her i
steinrøysa som har frihet. Vi er visst frie mennesker må vite. Og ikke minst så har vi det så
godt!

Jada, jeg benekter ikke at vi har både vært heldige og har gjort et og annet riktig. Jeg prøver
stadig å fortelle dette til de som vil blande ut og opp denne oppskriften vår med hjemme-og
bortebrent fra fjernere himmelstrøk, som ikke har vært like heldige eller gjort like gode
valg. La dem prøve vår oppskrift der – er mitt forslag. Men vi skal dypere enn dette. Helt ned
på Meningen Med Livet.

Er det en hensikt som gjelder for alle siden en nå først er i live? Før en svarer på det må en
avgjøre om en er ugudelig eller gudelig. Men glem utrykk som ateist, religiøs, kristen og
agnostiker på dette nivået, bare svar på om en oppriktig mener at eksistensen av noe ikke
kan være forårsaket av noe bevisst og intelligent som har satt i gang alt. Hvis svaret på dette
er – ja, så ha et fint liv. For da har vi svart på spørsmålet om meningen – det er ingen
overordnet hensikt med menneskelivet, så kast ikke bort tida med å høre på meg.
Hvis en derimot i det minste holder muligheten åpen for en hensikt med universet, så kan
det også være en mening med livet
– Barn er meningen! Vil mange si. Re-produksjon og arvinger. – Ein lyt ha nokon ette seg, vait du!
Blir det sagt (Ofte av de før nevnte nedi snøfresere og innunder kurumper.)
Siden det er vanskelig å gjengi den pinlige tausheten som etter en stund oppstår når en
presser folk på hvorfor dette er meningen, så konkluderer vi med at meningen om Meningen
er svært forskjellige. Det er nemlig ikke Meningen jeg er ute etter – i alle fall ikke å definere
den akkurat nå. For det var frihet som var temaet – har vi det?
Først og fremst så forutsetter vi at det er en mening og en hensikt, samt at den kan variere
fra person til person. Men er vi fri til å være meningsfulle og ha en hensikt?
Og her er vi tilbake til festtalen på 17 mai. Vi bor i et land hvor vi har enten medfødt eller
ervervet statsborgerskap. Vi eier en del av de muligheter og ressurser som tilhører dette
landområdet. Dette blir vi mer eller mindre uuttalt opplært til – og opplæringen er ikke
frivillig. Det er ikke skoleplikt i Norge, men det er opplæringsplikt! En har altså som



innbygger plikt til å både få og bli gitt opplæring i et godtkjent pensum. Kunnskap og
lærdom kan være viktig, men det er ikke frivillig å få det. Allerede her innskrenkes friheten
vi blir påstått å ha. Fordi noen kan velge anderledes av dumhet eller andre grunner så
tvinges folk.

Og slik fortsetter det. Det er ingen arbeidsplikt, men det forventes at om du er frisk og på
andre måter i stand til det, så skal du tilby det en har av muligheter mot økonomisk
godtgjøring. Og en del av dette tilfaller fellesskapet. Og det er også lovfestet. Og det er
tvang! Og det merker en på folk. Hvis dette var av egen fri vilje, så ville ikke Fredag og Helga
vært ukas høydepunkt for de fleste. To fridager ville ikke vært så etterlengtet, snakket om,
hyllet og inntullet i alkoholens tåke for mange om det ikke var noe annet ellers i uka de ville
glemme og rømme fra!
Av og til når jeg ser på noen som har en jobb de åpenbart mistrives med, så får jeg nesten
dårlig samvittighet for å bry dem med å servere meg mat, eller gjøre noe annet de får betalt
for. For det er så tydelig at dette gjør de bare fordi de må – ikke fordi de vil. I mi bok er det
slaveri.
Jeg har prøvd å vri meg unna en del av de i alle fall uskrevne lovene. Jeg har aldri hatt en
fulltids «ordentlig» jobb, men så har jeg også mange ganger lagt inn mer enn vanlig
arbeidstid og oversett både helg og ferier fordi jeg har gjort noe jeg liker i de uvanlige
«jobbene» mine! Det har straffa seg. Helsa er muligens en ting, men viktigere her er at
hverken bygdedyr eller de som regulerer samfunnet liker at noen ikke følger strømmen.
Kort sagt kan en si at det meste er underlagt en forventning, regulering eller paragraf.  De
vil fylle store deler av Internett å gi eksempler på alt dette, så la oss heller se på hva vi har
frihet til – hvis noe slikt finnes?

I dette gode, påstått frie landet vårt så ligger naturen åpen for fri bruk. Så lenge du ikke vil
bruke den med bil, ATW, snøscooter, bygge hytte, jakte når du vil på hva du vil, bygge en
vei, hogge ved eller tømmer eller ta med deg stein hjem! Men gå der kan en – hvis en ikke
forstyrrer en hypersjelden mutert spettspurv med sosial angst!

Men! Vi kan jo si hva vi vil! Der ligger den enorme forskjellen mellom et diktatur og et
demokrati! I et diktatur kan du ikke si hva du vil og hva du ønsker betyr ingen ting. I et
demokrati kan du si hva du vil og hva du ønsker betyr ikke noe der heller!
For skulle en f.eks ønske at flere skulle se det slik, reagere og bli med på å forandre hele
samfunnet til hva vi vil og bør og ikke bare hva vi skal og må, så blir ikke det oppfylt av de
som fritt slaver rundt og med meg.



Den Sorte Dame

October 27, 2013
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Allehelgensnatt Blaafladt – anno 1980

Vi hadde vokst opp med historiene om Skatten på Kjempedokke, som bare kunne finnes en
Jonsoknatt, Hunden fra Flatigarden og ikke minst Blaafladts Sorte Dame. Den gang i 1980 var
ikke jeg og mine jevnaldrende så ofte på Bruflat. Jeg var bare 12 år, veslevoksen og ennå
liten av vekst, men tiltagende rappkjefta. Så hadde det seg slik at jeg en ettermiddag seint i
oktober fikk være med mor som skulle besøke en venninne som akkurat hadde flyttet på de
da nybygde aldersboligene på beste Bruflat vestkant. Det hadde ikke jeg noe interesse av,
men jeg kunne velge mellom to kompiser jeg kunne besøke. I ettertid ser jeg at jeg skulle
valgt han i Prestgardssvingen 2, men det ble han litt kulere i Haugalifeltet – det også relativt
nybygget. Avtalen var at jeg skulle hentes klokka 9. Så gikk det ikke bedre enn at kompisen
– som en av de få – klarte å loppe meg for både fotballkort og femøringer. To spill jeg var
vanligvis de fleste overlegen i. Jeg ble fornærma og bestemte meg for å gå før tida. Det var
tross alt ikke så langt fra der en tidligere skolesjef i dag nyter sine laurbær og over til Bruflat
Vest.

Men det var mørkt! Veldig mørkt! Fra lave, svarte skyer sildret et kjølig yr som snek seg inn
over alt. Snart var jeg både våt og kald. Bruflat var ikke det urbane lyshavet det er i dag med
gatelys og utelamper overalt. Nei, her skinte det bare et enslig talglys på kommunehuset
hvor Erling Bruflats bestefar satt med kuleramme og gjorde ferdig kommuneregnskapet. Og
noe annet som snek seg inn på meg like ubønnhørlig som regnet var redselen for mørket.
Og historien om Blaafladts Sorte Dame reiste seg i et ungt sinn som en svart truende skygge.

Saktere og saktere gikk jeg etterhvert som jeg nærmet meg kirken – og kirkegården. Der
Damen skulle i sene, mørke kvelder rusle blant gravene på evig leting etter sin egen.
Redselen klemte til i brystet og det ble vanskelig å puste. Skulle jeg snu og gå tilbake til
kompisen? En siste rest av stolthet tvang meg videre. Langt der framme blinket det i en
enslig utelampe på rekka med aldersboliger. Så jeg bet tennene sammen og presset meg
videre. Men i det gamle krysset inn til det som skulle så svært skiltes med Sentrum mange år
senere stoppet det seg nesten. Men da jeg fikk se noen foran meg og jeg øynet en sjanse for
selskap og løp – noe som var relativt sjeldent jeg gjorde – etter personen foran meg.
– Hei! Ropte jeg – eller prøvde – det ble bare et slags hest kvekk. Men personen så ut til å
høre meg, snudde seg og jeg så det var en eldre dame. Hun hadde svart kåpe, var ganske høy
og tynn, men så snill ut selv om jeg ikke kjente henne.



– Tror du du kan følge meg opp til aldersboligene? Fikk jeg hikstet fram. Hun så litt forundret ut,
men svarte at det måtte da vel gå bra. Takknemlig diltet jeg etter henne forbi kirke og
kirkegård og snart var vi trygt innenfor rekkevidden av lyset fra den nederste rekka med
hus. Jeg var så lettet at jeg nærmest stormet mot trappa, men en god oppdragelse stoppet
meg like før jeg nådde fram. Jeg måtte jo si takk for følget. Jeg snudde meg og damen sto der
fremdeles.
– Tusen takk! Sa jeg med mitt mest tannregulert smil – Det var veldig snilt av deg – jeg er så
fryktelig mørkeredd skjønner du! Damen smilte slik gamle damer gjør med hodet litt på skakke.
Men det var da jeg så de store, gule og ujamne tennene i det usedvanlig bleke og magre
ansiktet da hun sa:
– Det er helt i orden gutten min, det var jeg også da jeg levde!



Om reserverte leger og å legge seg �at

November 4, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

I 1975 ble det i Norge igjen lov å drepe ungene sine. Dette er et faktum og ingenting å
diskutere. Før i tiden hadde dette også vært lov før Kristenretten satte stopper for praksisen
med å sette uønskede barn ut i villmarka for å dø litt ut på 1000 tallet. Snaue 1000 år senere
så gjeninnførte en denne skikken i loven om selvbestemt abort. Den store likegyldige flokk
brydde seg ikke så mye med dette, men noen fortsatte og krangle med mer eller mindre
ekstreme midler.

Grunnene til at et flertall vil ha anledningen til å drepe et foster blir sagt å være mange,
gode og inneholder ofte stor belastning og er traumatiserende. Dette er selvfølgelig bare
tull. Årsakene til fosterdrap er i kun marginale tilfeller utført av medisinske grunner, der
det enten fysisk eller psykisk står mellom mor og barn. Slike tilfeller kan være graviditet
etter voldtekt, ung alder eller fysiske komplikasjoner. Disse skal vi ikke diskutere siden de er
som sagt helt marginale og en medisinsk vurdering alene. Vi legfolk skal ikke bry oss med
om et bein må amputeres under eller over kneet, men bare si noe om vi vil tillate
amputasjon.

Men vi skal ta for oss hovedgrunnen til at flertallet ønsker å ha lov til å myrde barn. Den er
veldig enkel og føyer seg pent inn i rekka av hva som ellers motiverer menneskeapen. Ingen
eller sviktende kontroll på sin egen egoisme. Alt mennesket gjør er motivert av egoisme –
det er også et udiskutabelt faktum, men spørsmålet er om hvordan den brukes og
kontrolleres. Og når det kommer til det meget egoistisk baserte ønsket over alle ønsker om
å få tredd kjønnsorganet sitt inn i et annet eller å få tredd et annet kjønnsorgan opp i sitt
eget, så finnes det ingen grenser for veldig mange. Ingen løgn er for grov, ingen pris er for
høy ingen konsekvens er for skremmende. Gjennomsnittlig 4 sekunders intens nytelse
betales gjerne med brudd på hvilken som helst moralsk eller juridisk regulert standard. I
tillegg har hundyret av arten vår også en del mer eller mindre sammenhengende agendaer
og ”tanker” om at sex kan byttes mot andre gjentjenester.

Dette har vært slik i tusener av år og har alltid ført med seg muligheten for at det resulterer
i nytt menneskelig liv. Dette er noe vi har skjønt nesten like lenge som vi har fått til sex. Det
har – til vår lille antydning av ære – vært gjort forsøk opp gjennom tidene på å unngå at
nytt liv oppstår. Og de siste 50 årene så har vi utviklet løsninger som bortimot 100%



garanterer at dette ikke skjer.
Likevel så er altså menneskeapen i mange utgaver så inderlig dum, egoistisk, tankeløs og
bortimot komplett inkompetent at disse løsningene ikke brukes.

Derfor vil den ha en siste utvei. Det nye livet – om det skulle oppstå – kan drepes. Av
estetiske og kulturelle årsaker så slår en ikke hodet på barnet i sengestolpen like etter
fødselen, eller setter ei sprøyte, men gjør det svært så tilsynelatende sivilisert når det
fremdeles ikke har så mange fysiske likheter med et menneske. Litt blod, litt slintrer av vev
og alt som er igjen er et tåkete minne om et baksete, beduggede bilruter og et fornavn om
en er riktig observant.
Ofte vet ikke bidragsyteren av 50% av det istykkerrevne barnet hva som har skjedd en gang
– og har iallefall ingenting han skal ha sagt uansett. For av en eller annen merkelig vri på
alminnelig oppfattelse av eiendomsrett så er eksternt tilført DNA plutselig en integrert del
av kvinnens kropp, og hennes ubestridelige eiendom. Dette er en juridisk finurlighet
kvinner har bestemt og som bare de ”forstår” – grunnen til at mannen har godtatt dette må
være i bytte for sex antakelig…

Siden inngrepet og drapet nå er tillatt i henhold til norsk lov, så utføres det ikke lengre med
diverse – for kvinnen – farlige metoder, eller av ufaglært personale. Nei, skal noe avlives så
skal det gjøres i henhold til HMS og forskrifter må vite! Ellers kunne jo noen…eeh…flere enn
ønsket dø.
Dette gjøres i helsevesenet etter henvisning fra lege. Og her har det blusset opp en liten
diskusjon – noen leger føler seg faktisk litt ubekvemme med at en tar liv. De har visstnok
avlagt en ed om å redde liv. Så derfor vil de gjerne ha retten til å nekte så en annen lege kan
henvise til henrettelsen. En kamp mot vindmøller og nesten patetisk i sitt kompromiss, men
et bitte lite museskritt (pun so very intended) i riktig retning.

Sjøl om jeg har ikke noe håp om eller tro på at tillatelsen til mord trekkes tilbake, så kan en
ikke bare sitte rolig å godta galskapen. Vi har en sivilisasjon som bygger på at alt
menneskelig liv har samme rett til eksistens uansett alder, tilstand og utsikter. Dette ligger i
bunnen for vellykket menneskelig sameksistens og er så velprøvd og gjennomtestet at det
kan nesten kalles en Sannhet. En kan ikke begynne å rokke ved slikt uten at en samtidig
begynner å plukke vekk fundamentet av fungerende mekanismer som hindrer
menneskeapen å rive strupen ut på hverandre. Vi har vært der – og vi kan havne der igjen.
Om ikke noen faktisk nekter å legge seg flat for et flertall som beviselig tar feil. Sjøl om
svært få bryr seg om hva som er riktig og feil når det kan komplisere utsiktene nytelse. For
det er dette som ligger i bunn for ønsket om å drepe. Svada-argumenter som at barnet vil
ikke få det godt og enda verre – det passer ikke med et barn nå – kan avfeies (i den grad det
fortjener noe ”svar”) med at det veit da vel for svarte ikke du noe om og hva som passer



skulle mor og far tenkt på før! En kan prøve det «argumentet» i andre situasjoner. – Oj! Jeg
var visst full og kjørte ned noen. Hva? Må jeg i fengsel for det? Ja, men det passer ikke nå. Kan vi ikke
drepe noen isteden?

Og før noen går helt av hengslene i iveren for å dra fram graviditet etter voldtekt – begynn
å les forfra igjen. Det er en medisinsk vurdering i henhold til psykiatri har jeg sagt, og ikke
noe som er relevant til diskusjonen. Eller vent! Dette ER ingen diskusjon – det er slik det
forholder seg og er du uenig så tar du feil og jeg vil ikke verken respektere det eller godta at
du dreper noen. Men som liberal ikke-fanatiker har du bare å respektere meg for mitt
konservativt fanatiske standpunkt her og må legge deg flat for at dette mener jeg.

 



X

November 6, 2013
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Dette er et kors. Jeg skulle hatt no’ gøy som overskrift om kors-veier, at alle har et kors og
bære, kors-ett (obligatorisk for nonner) eller noe lignende – men det passa liksom ikke med
det jeg ville si…

Og det er om en felles fiende, smykker og henrettelsesmetoder.
Det går en «korsvekkelse over Facebook» blir det sagt. Det er forsåvidt greit nok, men
årsaken er ikke økt religiøsitet eller gudelighet – kun at en har dradd den konklusjonen at
muslimer – vår alles kjære felles fiende – ikke liker kors.

Så la oss ta det først – så vidt jeg har fått med meg er det ikke bekrefta at det er islamsk
kritikk som er årsaken til denne personalsaken i NRK. Og det er heller ikke særlig
sannsynlig, det er andre ting som plager muslimer mye mer enn et romersk torturredskap.
Som når du begynner å dra fram motstridende utsagn fra Profeten (Fred være med hans
ofre) Trust me! Jeg har diverse trusler om juling og personlig oppmøte hengende over
meg. Uten at natteroen er svekket av den grunn.
Likevel anerkjenner islam også som kjent Jesus som en profet, så det som nok er langt mer
sannsynlig er at korsbruk i offentlighet har en indre fiende her til lands blant svært så etnisk
norske.

Mange er ikke klar over den, men Human-etisk forbund er en organisasjon så fanatisk oppsatt
på å utslette alle spor av religiøsitet at den vanlige sekulære ateist rister på huet av
fanatismen. Så at det er f.eks et lokal-lag av disse fandens uvitende riddere som har klaga til
NRK, er langt mer trolig enn press fra islamsk hold. En tanke verdt å ta med seg før en
sender ungene på konfirmantleir til noe som i praksis er faen på flat mark når det kommer
til fanatisme…
Og ikke start meg på dette påståtte grunnlaget for humanistisk etikk – for det klarer jeg ikke å
skrive noe om uten å le høyt…

Hvis så er tilfelle at det er norske ikke-troende som har forårsaket dette, så blir det faktisk
festlig nok uten å bry seg med heffernes sviktende etikk. For oss som vokste opp med NRK
som eneste TV-kanal husker ramaskrikene rundt usensurert omgang med vodka og
hengepupper i finsk Fjernsynstater, KLM’s eminente prestevitser og som Otto Jespersen sa
det: – Det er for jævli med all denne banninga i NRK.
Jeg er ikke avvisende til at folk kan føle se krenka av slikt, men uansett så var forståelsen på

http://www.vl.no/troogkirke/korsvekkelse-pa-sosiale-medier/


klagene lik absolutt null fra NRK. Svaret folk fikk var: – Bruk Av/PÅ knappen!. Samtidig som
kulturradikalere, intellektuelle og andre forsøksvis opplyste forsvarte det frie kunstneriske
utrykk. – inkludert pupper i fritt fall. Komedien topper seg når det er representanter for
disse gruppene som i dag sitter i f.eks Human-etisk forbund og surver over kors i flagg,
halsgroper og vegkryss sett ovenfra.

Så var det smykker. Utover kraftringen til Green Lantern, så har jeg ikke den store interessen.
Men kors-symbolet som kulturelt utrykk og ikke minst historien er veldig interessant. En
påstått romersk henrettelse/torturmetode, som vi ikke er helt sikre på om er reell. Noen
mener det slett ikke var noe kors, men en stolpe. Men de fleste historikere går for en stolpe,
evt. en trestamme med en tverrligger.
Uansett så var dette en metode for straff som var ansett som lite ærerik og ble forbeholdt de
verste forbrytelser – ikke minst oppvigleri mot okkupasjonsmakten.
Metodens mest kjente offer – Jesus fra Nasaret – har vi litt uklar både opprinnelse på og
også skyldspørsmålet er litt ullent – her må hver og en få tro hva de vil.

Poenget mitt i denne sammenhengen er at hvis jeg var Jesus – noe jeg altså ikke er – men
om jeg var det – og attpåtil Guds sønn – noe jeg heller ikke er (uten å si noe gærn’t om
fatter’n – en iallefall gudbenådet skrønemaker og historieforteller.) Men hvis jeg nå likevel
var det og noen hadde funnet på de skulle henrette meg for oppvigleri i dag – noe som ville
trolig skjedd med ei sprøyte eller denne berømmelige stolen i enden av Den Grønne Mil. Så
gjentar historien seg, jeg står opp igjen, har tatt ansvaret for den menneskelig elendighet og
alt sånt – dere kan deres Fadervår og mere til, ikke sant? Vel, uansett – så ville jeg blitt sur –
ja, regelrett forbanna – om mine etterfølgere begynte å gå med en liten sølvsprøyte i kjede
rundt halsen, eller en liten gullstol med et stilisert lyn bak.
Mulig Jesus ser noe anderledes på tingene, men vi er ellers forbløffende enige om mye…



Øystein Råtes lover – § 6
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«Alle avgjørelser skal tas etter prinsippet: – optimalt utfall for alle berørte parter.»



Øystein Råtes lover – § 7
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«Det eneste vi vet med absolutt sikkerhet er at vi ikke vet noe annet enn det.»



Øystein Råtes lover – § 8

November 9, 2013
Kategorier: Øystein Råtes lover

«Et problem er bare en løsning ingen har funnet.»



– Vi liker dem ikke…

November 15, 2013
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– men det er bare vi som ikke skal like dem!

Nå skal jeg skryte litt av sosialister og nordmenn generelt. Svenskene derimot skal bli skøyd
på godt vallers-mål. Det intellektuelle Sverige bestående av bl.a en som høres like svensk ut
som at Arfan Bhatti skulle være fra Geilo, og en spiondømt forfatter av gode, men
spenningsløse spenningsromaner.
Og hva er det som de er sure for nå da? (Vi veit jo hva det egentlig er, siden vi har grusa dem
på ski siden Gunde Svan la opp) – men det de skylder på er at vi har utnevnt Anders Behring
Brevik til integreringsminister og leid inn Onkel Skrue til å bekjempe fattigdom med sine
egne penger. Det høres i alle fall omtrent slik ut…

Nå var svenskene en gang først ute med å fortelle nyheten om at nettopp Breiviks «parti»
var kommet til regjeringsmakt – den slags fantasier har de nok lest på nett fra utlandet et
sted. Og som vi veit – alt som står på nett er heeelt sant – alltid! (Husk du leste nettopp dette
på nett)

Nå skal ikke jeg bruke tid og bits’n bytes på og forklare latterligheten i at siden vår hjemlige
terrorist var medlem av FrP så er dette partiet hans, siden den «logikken» fører til at
Arbeiderpartiet er mitt parti siden jeg var medlem (i 3 uker) for 20 år siden.
Nei, isteden så skal jeg gjengjelde den usedvanlig redelige og rosverdige holdningen som et
bortimot samlet korps av presse, og ikke minst politiske aktører og kommentatorer har vist.
De har nemlig bare fnyst av svenskene og bedt dem realitetsorientere seg til fakta! FrP er
ikke noe nytt Nasjonal Samling, Breivik har like mye innflytelse på norsk politikk som
Sheldon Cooper og de fattige i Norge ber om dynejakker til 6000 kroner gjennom
Fattighuset i Oslo (sann historie tatt opp på VG Debatt)

Holdningen er noe sånt som at: – Vi liker ikke FrP, men det er det bare vi som får lov til! For alle
andre – særlig utlendinger – så er Siv den trivelige nabojenta, Carl Ivar er – teknisk sett –
Norges beste politiker etter krigen og Per han er den driftige onkelen som alltid drikker litt
for mye i juleselskapet, men han er tross alt trønder – og da er det greit!

Så – f.eks Anders Giæver og Anne Holt! Bra jobba!

 



 



Intolerante tolerante
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Ytringsfrihet er et konsept mange forsvarer, ganske mange praktiserer og noen har
problemer med det når de er uenige i det som ytres. En del får kraftig avhengsling i sin
mentale balanse, når de opplever rasisme, fordommer og annen intoleranse. Det tolererer
de ikke. Jeg rett og slett elsker det paradokset de da skaper. Da er de plutselig intolerant mot
intoleranse! Fantastisk. Det er på lik linje med kreative løsninger som: Spis kannibalen!, Skyt
jegeren! og Kjør forbi råkjøreren!
Det som har gira opp de intolerante tolerante nå nylig er en Twitter-konto. Jeg avskyr
Twitter – siden det er en miniblogg-tjeneste med begrensning på hvor mange ord en kan
bruke. Trofaste lesere og andre kjente vil forstå mitt noe anstrengte forhold i lys av dette…
Men noen finner den brukbar – f.eks kjendiser som kommuniserer med fans og presse, og
dette kan jeg se nytten av, men nok om det – ville bare forklare hvorfor jeg ikke har en slik
konto.

Men en som kaller seg NegerJeger har en slik konto. Profilbildet er en faktisk teknisk ganske
bra tegning av vår hjemlige terrorist som i en rustning som etter fargevalget må være
homofilt designet, plaffer ned både barn og voksne av ikke-etnisk norsk opprinnelse. Jeg vil
av respekt for de ofrene for hendelsen 22 juli ikke linke opp bildet.
Men denne NegerJeger han har ikke mye respekt. Her går det i den vante ikke særlig
intelligente KKK påstandene. (Så avanserte saker som retorikk får han aldri kravlet seg opp
på) Det er stort sett linker til kilder like pålitelige som en rabiesbefengt klapperslange med
PMS. Krydret med forsøk på fengende slagord som: – anti-rasist betyr anti-hvit og lignende
gullkorn. Eller det glimter vel litt for mye mulatt-gyldent i gull, så han får bære over med
sammenligningen, stakkars mann.
Og denne nissen har har altså super-bloggere som Elisabeth Norheim blitt rasende over og
selveste Marie Simonsen har anmeldt ham. Og jamen har ikke advokaten John Christian
Elden også forlangt inngripen fra myndigheter.

Vi som har vokst opp nord for Sinsenkrysset og litt sør for Flåklypa ved siden av et moderne
gårdsbruk, har lært at når bonden skal spre gjødsel om våren må den røres i. Og jo mer du
rører i møkka jo verre lukter det. Dette er en lærdom de med mer urban oppvekst og sartere
neser bør se at det er en parallell til når en rører i ekstreme meninger. Eller forsøket på slikt
– meninger bør ha en tankerekke og en argumentasjon bak seg, og det er litt problematisk
for en rasist. Siden ulikhet i verdi på mennesker ikke kan logisk forsvares. Det er to

http://queen.nablogg.no/


standpunkter en kan ha her – enten har ingen noen verdi, eller alle har lik verdi. Og uansett
så gir ingen av dem noen noe fortrinn.
Jada, vi kan diskuterer intelligens, framtredende gener og kulturelle forskjeller – for slike
finnes, men verdien er den samme siden alle er samme underart av menneskeaper. Men
rasismen forutsetter at noen raser er overlegne andre i verdi.
Men denne realitetsorienteringen ovenfor rasister vil ikke de intolerante tolerante ta – og
langt mindre diskusjonen med rasisten. Nei, isteden roper en på PST, innskrenkninger i
ytringsfriheten og lar aggresjonen flyte fritt ut i utskjelling og kreativ negativ adjektivbruk.
Dette er selvfølgelig helt gal måte å reagere på. For det første er en for ytringsfrihet og
kaller seg tolerant, så MÅ en tåle ytringer – uansett. En ting er prinsippet, men i praksis er
det viktig at ekstreme stemmer blir hørt. For det første er det riktig å la alle få si sitt, for det
andre demper det en meget farlig frustrasjon over ikke å bli hørt. For det er der mye av
årsaken er å finne. I frustrasjon over ting som har gått galt i blandingen av kulturer og
tradisjoner. Og det er mye som ikke har fungert. Det er et faktum en må innrømme. Bare
innrømmelsen av dette fjerner store deler av grobunnen for rasisme. Når denne
innrømmelsen er gjort så må jeg dessverre be anti-rasister, venstreradikale og
fundamentalister av alle slag om å gå bakerst i salen, sette seg og holde kjeft.

De eneste som kan snakke til og med en ekte rasist er oss som ikke har en eneste rød
sosialistisk blodsdråpe i oss, med kun kaukasiere bakover i slekta til Halvdan Svarte og er
konservative liberalere. For rasisten, dette uberegnelige, sky og uforutsigbare dyret er nå
fanget i et hjørne, men det respekterer nemlig oss. Iallefall såpass at vi kan snakke med det.
Hva vi sier er ikke så viktig første omgang, men rasisten blir hørt og tatt på alvor – den
eneste kjente kur mot frustrasjon. En skal ikke være enig, men bare at en argumenterer mot
rasismens forsøk på argumentasjon indikerer at en tar standpunktet på alvor. Dette roer
situasjonen og åpner for at hva en sier kan bli relevant.

For bare ved å tolerere den intolerante kan en unngå steile fronter og konfrontasjon, som
igjen er trigget av frustrasjon over å ikke bli tolerert. For å gjøre dette så er ikke
fakkeltogene, demonstrasjonene og de Politisk Korrekte Holdningene veien og gå. Heller
ikke å rope på PST. Nei, dette er en jobb for oss Blå, som må vedkjenne oss bastarden vår
under trappa i rasistkottet, slippe den ut i lyset og gjøre folk av den. Venstresida har i stor
grad skapt den ved å hate den, vi på andre sida kan heller ikke elske den eller engang like
den, men vi er de eneste som kan snakke med den. Det ansvaret må vi ta – om bare
venstresida kunne roe seg såpass at vi fikk snakke bare litt i fred.



Mobbing

November 20, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

If you can’t join them – beat them!

Den tidløse fritidsaktiviteten mobbing må en vel si litt om igjen. Først må en definere
begrepene. Alle blir før eller siden erta – ingen unntak. Det må en leve med. Mobbing
derimot kommer fra det engelske ordet mob, som igjen har røtter i latin mobile vulgus – som
betyr gruppe av folk eller gjeng. The mob er også slang for organisert kriminalitet. Betydningen
på norsk er altså en gjeng som plager andre i mer eller mindre organisert form over lengre
tid.
Det er ingen klar grense mellom når erting bli mobbing. En kan føle seg mobba, men ikke
være det, og en kan bli mobba uten å ta det til seg. Det første er nok det vanligste. Jeg
tilhørte denne gruppen. Jeg følte meg mobba, men var det ikke. Jeg kommer til å bruke den
erfaringen til å gi en løsning på problemet – den kommer til å sjokkere og provosere, men
den virker.

Delårsakene til mobbing er mange, men det starter og muliggjøres med en ting. Noen kan
påføre andre ubehag uten konsekvenser. Dette kjenner vi igjen fra all mellom-menneskelig
kontakt – en gjør det en kan slippe unna med. Ens egen samvittighet er første og i mange
tilfeller største begrensning. Neste hindring er utenforliggende konsekvenser. At noen ikke
stoppes av disse to begrensningene i å gjøre ting mot andre har også mange årsaker. Den
vanligste er ønsket om anerkjennelse fra andre i form av f.eks latter. Alle ønsker å bli ledd
med – å bli ledd av er ikke like ønskelig.
Så har en dette at enkelte blir irriterte over andres væremåte. Her er det også grader. Ting
en ikke kan noe for må ha ekstremt – muligens ubegrenset – høy toleranse hos andre. Går
en inn for å skille seg ut, så er reaksjoner på det ikke nødvendigvis tillatt, men det overfører
en del ansvar på den som bevisst skiller seg ut i form av f.eks klesdrakt.

For mitt vedkommende så var det begge deler. Jeg kunne ikke noe for at jeg var liten,
småtjukk, veslevoksen og redd for å gjøre noe galt. Men jeg kunne noe for at jeg var
komplett ute av stand til å holde kjeft, og at jeg alt da hadde begynt å bygge opp og trives
med Ensom Ulv imaget (Ensom Skjæreunge var mer korrekt på den tiden – satt på trygg
avstand og kommenterte). Så jeg sto lagelig til for hugg – jeg provoserte og en kunne
reagere uten fare for å få juling. Som sagt så ser jeg i ettertid at det jeg ble utsatt for på
ingen måte var skadelig, vondt ment, systematisk eller kan kalles mobbing, men jeg følte



det av og til slik den gangen. Tross feilvurdering av min egen situasjon, så hadde en veldig
klar forståelse av årsakene. Nei, jeg kunne ikke ti stille når jeg burde – og jeg var ikke farlig.
Da ber du om bråk.

Dette kan relateres til andre som opplever ekstremt mye verre ting – uten å be om det. De
opplever dette fordi de ikke utgjør noen fare for de som mobber. Løsningen er skremmende
enkel – en må bli farlig.
Jeg er totalpasifist, retterklært militærnekter og mener en hver konflikt bør løses med
dialog, men er også realitetsorientert kyniker – av og til er det forskjell på bør og kan. Ja, bin-
Laden måtte tas ut, Irak måtte invaderes og av og til må mobbere få juling. Lærere kan
utvise til krampa tar dem, foreldre kan snakke med foreldre og onkel Politi kan besøke
skolen med Blålys og den cooleste betjenten, men en kan ikke snakke fornuft med idioter.
Så hvis lærere, foreldre og andre siviliserte ting ikke virker – så har en med idioter å gjøre.
Menneskeaper så begrensede i enten intelligens og/eller empati at de ikke skjønner
problemet. Da er det fram med det eldste trikset i boka – styrkeforholdet må endres.

Dette skrives først og fremst til foreldre og ungdom som er i stand til å tenke sjøl. Før en går
til noe drastisk skritt må en del ting være ubestridelig på plass.

1. Kan offeret utelukke noen grad av skyld sjøl?
2. Er det urimelig plagsomt og over lang tid?
3. Er det klargjort for mobber eller mobbere at dette oppleves som urimelig plagsomt?
4. Er det gitt og blitt forstått advarsel om mulige konsekvenser?

Dersom alt besvares med JA, så kan Løsningen brukes om problemet fortsetter. Og løsningen
er vold – enkelt og greit. Ingen nåde, ingen begrensning ut over fare for liv og varig skade.
Kaldt og planmessig gjennomført. Kan en greie dette og være rimelig sikker på at en ikke
forverrer situasjonen ved ikke å skremme nok så vil dette virke. En må kunne klare og
kunne leve med at en har slått så hardt at motstanderen ikke kunne/ville ta igjen. Jeg for
min del var ikke sikker på noen av de tingene (Eller punktene i lista over). Og i ettertid ser
jeg at det var riktig – for meg.



Sosseunger!

November 22, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Nei, det er ikke unger av sosialister. Avkom av slike er det for synd på til å gjøre narr av på en
fredagskveld…

Men unger som er ruga ut i et fire etasjers reir på de øverste sosiale greinene i bygd og by
skal få en omgang nå. Eller iallfall foreldrene deres. Den Fjerde Statsmakt har i noen dager
med agurktid først på senhøsten hatt oppslag om at det som selger sammen med bleier og
barnemat er merkeklær, samt diverse tilbehør til de videreførte gener.
Her snakker vi f.eks skjerf til vel en og en halv laks. La oss da gripe tak i en rosa tråd av
fineste Merino(t)ull og rekke opp dette produktet. Vi har altså et stykke tøy – ikke på noen
måte kun berørt av menneskehender, men vevet raskt, effektivt og maskinelt i kilometervis.
Deretter kappet opp, muligens sydd litt på av en arbeider under fjerne himmelstrøk, hvis
eneste befatning med LO er at han eller hun kanskje har hørt om OL. Og lønna er der etter.
Så blir dette pakka og påført en logo. Og da begynner moroa. For sjøl om det koster mer i
fargemiddel og stave E-U-R-O-P-R-I-S, så er det likevel langt, langt mer kostbart å kjøpe
noe det bare står en D og en G på.

Nå har ikke jeg helt fått med meg hvordan denne forbannede svindelbransjen som pusher
mote har greid det, men først tok de gutta. (Pikebarna var lett bytte og var hekta for
århundrer siden) Så fikk de halvstor korp til å bli bevisst på at sto det Jean Paul på jakka
framfor FELLSKJØPET så ga det mer status – og dro mer damer. Kvinner er som vi veit veldig
opptatt av det indre og varige kvaliteter.
Men mer-salg er som kjent det en brolegger veien til helvete med, så etter at voksne og
ungdommer i Berlin og på Manhattan var tatt så tok de ungene! Eller foreldrene deres.
Unger der alderen måles i måneder og ikke i år driter bokstavelig talt i hva det står på
sparkebuksa deres. Et av de få trekkene jeg liker hos unger forøvrig.
Men for å summere opp så har vi altså noen foreldre som er så i overskudd på gryn (eller
kredittkort) og så i underskudd på sosial IQ at de kler opp nurkene i en garderobe du får en
god bruktbil for.
Nå er jeg i min beklagelige dualisme både konservativ og liberaler – det betyr kort fortalt at
folk får gjøre som de vil, men jeg skal har rett til å si de tar feil.
Og det gjør de her. Disse pengene som de betaler for merker, logoer og status burde jo
kreves inn og brukes til å administrere fordelingen av innkrevde midler.



Ok, den håper jeg ingen trodde på? For de må selvfølgelig få lov til å kaste bort
vanningsanlegg i Sahara, Planfadder-middler og andre gode formål for at minsten skal gi
dem Følelsen av Velvære som virkelig eller innbilt status gir.

Men det det IKKE skal få lov til er å bli lurt! Vi har egne organisasjoner – Skepsis f.eks – som
bruker mye tid til å avsløre tull og tøys. Det gjelder alt fra aliens med budskap fra Universet,
healere av brokk og ulykkelig shærlihet til lykkebringende krystaller til femhundre spenn pr.
hekto. Og de burde hogge tak i dette og riste noen. Et klesplagg eller noe som helst annet
BLIR ikke mer verdt om det har en spesiell logo! Ja, det kan stå for kvalitet og varighet, men
det er ikke tilfelle her. Et fucking skjerf er et fucking skjerf samme hvordan du vrir, vrenger
og knyter det!
Den følelsen en skulle få av ettellerannet når baby Soria Moria Hansen-Olzén kravler rundt
med ei grønn krokodille i buksebaken er IKKE noe å samle på! Gir dette deg noe så er du i
beste fall så grunn i personligheten som en sølepytt i før omtalte Sahara uten
vanningsanlegg – eller så er du mentalt skadd! Søk hjelp før barnevernet omplasserer både
deg og ungen!

PS. Om jeg skulle ha blingsa på noen navn og deres status innenfor motehierarkiet så vit at det er jeg
stolt av!
DS

http://www.skepsis.no/


Gratulerer! Du er dum!

December 4, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

På nyhetene denne uka var det oppslag om studenter – ingen ringere enn vordende
sivilingeniører, lærere og økonomer – der det ble sagt at 60 % av dem ikke greide en enkel
oppgave fra ungdomsskolepensum i matematikk. Dette er ikke bra, og i Norge hvor vi er
spesialister på at ingen skal ha skylda for noe som helst (Unntatt den felles syndebukk
Politikeren selvfølgelig, men ingen veit hvem dette er) – så skylder en på politikken som er
ført i forhold til utdanning. Det er litt riktig, men mest feil. (Det er sikkert mulig å regne ut
prosentandelen hvis en ikke har studert) Men vi skal ikke gjøre dette til en matteoppgave,
men det bør vel nevnes at oppgaven var å finne hvor stor prosent av elevene på en skole var
jenter.
Som trofaste lesere vil vite så sliter jeg med tallutgaven av dysleksi – dyskalkuli – så enkelt
sagt hater jeg matte! Likevel så greide jeg oppgava – ikke i hue’ men likevel.
For poengene seinere her bør en merke seg at en med 9 årig grunnskole og diagnostisert
med klare og entydige lærevansker fikk til oppgaven.

Men altså – utdanning. «Alle» har jo nå i det minste videregående, og høyere utdanning
eller iallefall et fagbrev er noe de fleste blir loset og leid etter øra inn til å ta. Skal en ha en
bra betalt jobb så er papirer en nødvendighet som ansatt.

Dette fører selvfølgelig til at det er mange med svært dårlige forutsetninger for utdanning
over et visst nivå likevel havner i utdanningssystemet. Det er ikke systemet det er noe galt
med, det er rett og slett så enkelt at mange er for dumme! De skulle vært ledet inn på noe de
klarte godt og trivdes med , og ikke blitt fortalt løgner om at bare du er utdannet så passer
du til omtrent hvilken som helst krevende jobb – for det stemmer selvfølgelig ikke!

Men nå som vi har innbilt dem dette, så sitter vi der med et problem! For det første så har vi
som vi altså ser utdannede, velskolerte og påstått oppegående folk som blir grusa i matte av
en med 9 års grunnskole OG dyskalkuli! Det burde bevise at her snakker vi genuin og
utvetydig dumskap.

Det er nå en ting, men det største samfunnsproblemet er at det nå er for mange med alt for
høye forventninger så de ikke under noen omstendighet vil ta mindre betalte jobber! Som å
sitte i ei kasse f.eks. Sjøl om det er nettopp det de skulle ha gjort! (For ordens skyld så kreves
det talent og ferdigheter for å betjene ei kasse virkelig bra, f.eks i forhold til service, men de
fleste kan klare det bra nok)



Resultatet er at vi må ty til innvandrere. Det er forsåvidt ikke noe kjempeproblem utover at
det er så-som-så med norsk-kunnskapene på enkelte (og nå regner jeg alt utenfor Norden
som innvandrere fra polakker til somaliere) – men det blir et problem når disse skaper et B-
lag i arbeidslivet som tar jobber nordmenn ikke vil ha – særlig når mange nordmenn
egentlig ikke er kvalifisert for «bedre» jobber, men likevel sitter i disse og gjør en elendig
jobb.

Så hva gjør vi med dette? Som sagt var det litt riktig at politikken i forhold til utdanning
hadde skylda, men ikke for organiseringen av den, men holdningen – nemlig at alle – dum
eller smart – skal og nesten må ha høyere utdanning. Dette må vi gjøre noe med. Rett og
slett med å heve statusen på å være dum! Det må bli slutt på at det er automatisk
nedverdigende og negativt at det intellektuelle henger litt igjen. Vi har alle ulikt fordelte
sterke og svake sider og bare fordi smarte folk av og til skjønner og får til en del så gjør det
ikke dem til mer verdifulle. De mindre smarte er nemlig like uunnværlige. De gløgge kjeder
seg ofte med rutineoppgaver, som en mindre smart finner helt greit å drive med. Og de må
da ikke bare få lov til å drive med det – de må verdsettes for det! La oss kalle det maur-
intelligens. – Vi skjønner ikke hvorfor den tua skal bygges, men bygges skal den!

Dette må vi bli helt åpne på og slutte med å lede dumme unge mennesker inn i høyere
utdanning, for så ansette dem i jobber de ikke er smarte nok til å greie på en optimal måte.
Selvfølgelig skal vi ikke nekte noen med virkelig lyst til å bli siving, men med bedre
forutsetning som overbuljongterningpakkmesterassistent å slite seg gjennom NTH, men vi
skal ikke gå rundt å anbefale rubb og rake å utdanne seg til noe «stort». Det blir rett og slett
for dumt. Det må bli slik at når en i tiende klasse så smått begynner med yrkesveiledning så
kan en få gladnyheten: – Gratulerer! Du er dum. Deg har vi virkelig bruk for!

 



Solan Gundersen – en brukandes konsulent?

En skal høre mye dumt for 4.000 kroner!

December 17, 2013
Kategorier: Alt eller ingenting

Noen har kanskje fått med seg at jeg ikke misunner
rike mennesker. Hva andre har er ikke min jobb å
mene noe om eller langt mindre føle noe for.
Likevel kommer en av og til over tilfeller som
skriker om å bli ment litt om og følt litt rundt.
NA24 hadde for litt siden et oppslag hvor en
advokat forsvarte at enkelte i bransjen tjente 4000
timen – og oppover. Det måtte jeg jo se om han
hadde noen gode argumenter for. Faktisk litt
overraskende så satt jeg igjen med entydig inntrykk
av at her var det sagt mye dumt!
Det var så mye av det at jeg måtte mistenke at
journalisten ikke helt hadde fanga opp hva som ble
sagt. En liten språklig finurlighet tyda likevel på det
motsatte. Vi kan begynne med den.

– Det høres kanskje litt teit ut, men i advokatbransjen har man ikke vært så flink til å
tenke ledelse.

Teit? Det hender jeg bruker et ordet sjøl i en tekst, men aldri uten å vri meg litt av
påtrengende følelse av å snakke fjortiss. Dette ville ikke journalisten funnet på, så det tyder
på at hun faktisk har hørt etter hva fyren sa – og da begynner dumskapen.

Det er tre ting som peker seg ut. For det første så er det verdt så mye fordi de er
tilgjengelige 24/7 for klienten. Enten det er helg eller nattjobbing for å rekke en tidsfrist.

http://www.na24.no/article3724797.ece


– Mobiltelefonen er ikke til pynt. Hos oss må du være tilgjengelig 24/7, så om en
klient ringer deg klokken ti en lørdag morgen, og du er på byen med ektefellen, så
svarer du den telefonen. Om ikke noe annet så ringer du tilbake og spør om man kan
ringe tilbake senere. Da har i alle fall klienten fått en service, sier Bellamy.

Jaha? Dette har da jeg gjort de siste ti årene også – samt de fleste snekkere,
maskinentreprenører og stort sett alle som driver for seg sjøl – uten å ta 4000 spenn i timen!
Dette er bare normal service du må yte for å ha noe i det private å gjøre. Det er bare det
offentlige som stenger klokka 4 på fredag! (Klokka to hvis de skal avspasere det tidkrevende
kurset de var på dagen før) Så fortsetter han:

(…)at man for eksempel i forbindelse med en transaksjon må jobbe gjennom hele
weekenden og hele natten fordi man skal levere børsmeldingen 08:30 mandag
morgen

Kjære vene da! Hvis du er verdt de etterhvert berømmelige 4 laks, så får du pinadø være så
strukturert at du IKKE havner i en slik situasjon at du må jobbe natta for å rekke noe. Det er
sånt vi i de langt lavere inntektsklasser  gjør fordi vi er dumme i huet vårt og ikke
planlegger skikkelig! Og da kommer han til kompetansen!

Jeg mener de som jobber hos oss må synes det er naturlig å lese Finansavisen og
Dagens Næringsliv hver dag. Det er ikke bare kompetansen, men det er en holdning.
Du må være genuint opptatt av næringslivet, sier han.

For meg er det naturlig å lese NRK.no hver dag – er jeg da kvalifisert for en jobb i media? Og
det hender jeg sveiper innom nevnte publikasjoner, og nivået er bedre enn Se &Hør, men det
er da ingen lærebok i forretninger! Det som burde være naturlig for en med genuin interesse
var å sitte online og lese publikasjonene til Nobelprisvinnere i økonomi og tilsvarende. Det
er det jeg gjør på religion og naturfag – og det er bare  en sær hobby. Jeg har for lengst kutta
ut Kyrkjevarden og Illustrert Vitenskap som kilde til kunnskap over et visst nivå!
Og så kommer den gullbelagte rosinen i pølsa – nemlig hva de tjener!



– Et viktig poeng å få fram er at partnerne er selvstendig næringsdrivende, så om en
partner får ti millioner kroner – som er vanvittig mye penger, så er det kanskje bare
to millioner advokaten har tjent gjennom sin innsats som advokat. De andre
millionene er overskudd fordi de driver en bedrift, sier Bellamy.

Jamen i all verden da mann! Tuller du med oss??? Det å drive en bedrift basert på
fakturering av tjenester drar ikke 8 millioner ut av løse lufta bare fordi du driver en bedrift!
Det kommer faktisk fra at noen har fakturert noe! (Hvis dere ikke selger binders svart på si)
Jeg har ikke hørt verre sirkelargumentasjon siden Solan Gundersen så viselig forklarer
Ludvig at – muffens det er… det er muffens det!

Nei, enten må denne Bellamy-gjøken ha starta tidlig på årgang-cognacen den dagen, ellers
så har vi med det dårligste forsvaret for overprising jeg har sett! Jeg vil anbefale at de leier
inn nettopp Solan som konsulent – slike kan tjene enda bedre og får som kjent ikke til noe i
praksis, men veit iallefall hvordan ting gjøres i teorien!

 



DEN følelsen…

January 1, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Når en du har bestemt deg for å mislike innfrir forventingene!
Og jeg har bestemt meg for å mislike Jo Nesbø! Ganske enkelt fordi han er alt jeg ikke er – en
real anti-Rust (Verre enn deg også Kenneth Storsveen – lang intern historie)

Jo bestemte seg for å bli fotball-proff i Tottenham – og var på god vei til å lykkes, før
universet sparka bein på ham og tok begge korsbåndene (Ha-ha! En skal tross alt ikke lykkes
med drømmene sine) Verden 1- Nesbø 0. Det er sånn det er for de fleste av oss.
Men Jo han gir ikke opp – og får seg en ordentlig utdanning, jobb og karriere. Som
siviløkonom og jobber som børsmegler. Da er det jeg begynner å mislike ham. Først
idrettstalent, deretter tall-talent. De to tingene jeg aller mist får til. Men han har er låst i en
A4 jobb, så han kan tolereres. Verden 1- Nesbø 1. Det er sånn som skjer for noen.

Men trur du ikke at gauderen da går stad og blir rockestjerne! I Norge! Og veldig bra er det
også! Som en litt nedtona, urban gitarbasert utgave av Hellbillies! Verden 1 – Nesbø 2. Nå
begynner det å bli plagsomt! Sånt skjer ikke!

Men så blir det bare verre – eller bedre for Jo. Han skriver bok. Og får den antatt under
pseudonym – jada, la oss gni det inn – at han ikke trengte noe drahjelp (eller ville bruke det)
fra han derre i Di Derre. Stillingen er da Verden 1 – Nesbø 3 – and the crowd goes wiiiiild!
Fordi den ene bestselgeren etter den andre triller ut som tonene i Jakka mi og 14 Kvinner.

Så ringer Hollywood. Der de fleste ordsmørere spør hvor sjelen skal leveres og hvor de
skriver under i blod, så er Nesbø cool.
– Njaai, tjaaa.. hvis en av disse tre vil regissere filmen så skal jeg vurdere det. Lista inneholder bl.a
Martin Scorsese. Martin Taxidriver, The Departed og-jeg-har-deNiro-på-speed-dial Scorsese!!!
Og så skjer det umulige – Scorsese sier ja. Verden 1 – Nesbø 4.

Det er rundt de tider at lesende kompiser begynner å mase på meg at jeg bare MÅ lese
Nesbø – Harry Hole er helt min gata visstnok. Nå leser jeg veldig lite norsk – stort sett fordi
jeg er bortskjemt med svensk (Gulliou) Sør-Afrikansk (Smith) og USofA (King, Clancy,
Deaver og Koontz) – og synes det er for kjedelig det som utgis her. Hederlig unntak med
Tom Egeland og Louis Masterson selvfølgelig.



Så siden jeg da likevel skulle ha noe til julelesning så sjekka vi om Sjørøverbukta hadde noe
av Nesbø. Joda, det hadde de. Bare ikke den jeg ville ha. Flaggermusmannen – siden jeg ville
begynne med den første. Jeg har ikke noe i mot å kjøpe hverken bøker, film eller
programmer, men er det tilgjengelig gratis – så vil jeg teste det først. Så jeg gjør noe jeg aldri
ellers gjør – bruker penger på noe jeg ikke veit hva er. Flere kroner inn på Nesbøs velfylte
konto – det var nesten ikke plass til mer.

Så begynner jeg da – og blir først skuffa. Ikke fordi det er bra – for det hadde jeg faktisk
forventa, men fordi det ikke var så bra. Det var ikke direkte dårlig, men det var noe som ikke
hang i hop om hvordan Harry Hole blir tilsynelatende tilfeldig dratt rundt i Sidney.
Men så – midt uti boka går Harry på en smell, det blir hylende morsomt – og så vrir plottet
seg og det som bare virka dumt til å begynne med legger seg pent på plass i meningsfull
historie.
Så joda, Jo Nesbø kan skrive. Noe som etter alt skrytet altså var forventet. Han får til dette
også. Jeg kan fortsette å mislike ham – sjøl som Harry Hole fan…



SEX-fantasier

January 6, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Nei, ikke bli overstadig begeistret over utsiktene til en saftig, dampende go’bit fra 25 shades
of Rust nå. Jeg er så kjedelig normal på det området at jeg grenser mot avviker.

Men jeg skal fantasere litt rundt premissene for denne aktiviteten som har gjort
menneskeheten så utbredt. Men jeg må understreke en ting først – dette er ikke min
personlige mening, men jeg bare foreslår en reint praktisk ordning.
Sjøl er jeg er så stokk konservativ, gammeldags, kvinnefiendtlig, urealistisk og rett og slett
et dårlig menneske som kvinner er sjeleglad de hverken er eller at det er så mange av. For
det er dette de sier når jeg kommer med at aktiviteter som i alle fall teoretisk kan dra en
uskyldig part inn i saken – også kjent som barn – bør foregå innenfor avtalte faste, varige
rammer. Skulle en ha hørt på maken til moralsk fordervet og ondsinnet holdning! Det er
bare en forsiktig antydning om at hvis resultatet skulle bli graviditet, så får en stå løpet
ut som tenner mange kvinner mer i negativ lei. Ansvar og konsekvens av handlinger er noe
som ikke berører andre enn fyllekjørere, voldtektsforbrytere og miljøsvin – forutsatt at de
er menn, selvfølgelig. En kvinne kan defineres som en skapning som har alle rettigheter,
men ingen plikter. For å skrive om Kennedys ord: – Spør ikke hva hun kan gjøre for deg, men hva
du kan gjøre for henne. (Noe hun likevel blir sur for siden du burde ha forstått hva hun ville
uten å spørre)
Men pragmatiker som jeg er så innser jeg at å omvende samfunnet til seksuell aktivitet helst
i ordnede former og stabile forhold er helt urealistisk. Så jeg vil prøve på en praktisk løsning
som sagt.

Først må vi definere problemet. Problemet er at menn og kvinner som regel liker sex. Ikke
bare liker de det, det er en fysisk trang på lik linje med sult, tørst og for enkelte Hotel Cæsar.
Dette burde jo kunne løses? Men vanskelighetene består i at en kvinne både intellektuelt og
kulturelt mener hun må ha så mange flere premisser på plass før en har sex enn det en
mann trenger. En mann trenger stort sett puls på seg selv og partneren. Alt utover det er
bonus.

Kvinner skal ha trygghet (hun kalkulerer ubevisst sjansene for en god oppvekst for et
eventuelt avkom) Hun vil ha et bra utseende (hun kalkulerer ubevisst sjansene for et sunt
avkom som kan bringe slekten videre) Hun vil ha et godt indre (hun kalkulerer ubevisst
sjansene for å kunne snakke ham rundt når hun ikke lengre er ung og fager) Hun vil ha en



som er attraktiv for andre (hun kalkulerer ubevisst sjansene for å beholde statusen i
stammen) Hun tar også med en mengde underpunkter som sorterer under de forskjellige
kriteriene. Og så bør hun ha litt lyst også.

Det ubestridelige faktum at i NAV, barnetrygd, selvbestemt abort, online-dating og
selvtillitskurs har gjort alle de ubevisste vurderingene totalt unødvendig, vil trolig ikke bli
justert for gjennom evolusjon på noen tusen år, så hva gjør vi i mellomtiden?

Her er det simpel høflighet kommer inn. Kvinner må skoleres i oppdragelse!
Når en ukjent person tar kontakt og spør høflig om en kan si hvor nærmeste bokhandel
ligger eller raskeste vei til Hallingdal, så svarer de fleste forekommende, smilende og
oppmerksomt. Og en prøver å hjelpe så godt en kan. Dette er også forårsaket av evolusjon.
Er du hjelpsom så unngår du en på trynet – sånt gjør at du får spredd genene dine.
Hjelpsomheten påvirkes i liten grad av utseende, sosial status, intelligens eller hvordan
kontakten oppfattes av andre. En tannløs uteligger får stort sett samme behandling som
Brad Pitt.

Dette gjentar seg også om det er en litt mer brysom tjeneste – i alle fall hvis det er en form
for tidligere relasjon mellom partene. Veit en hvem et menneske er så er en villig til å gå
forunderlig langt for å gjøre noen en tjeneste. Dette er også evolusjon – en tjeneste til en
kjent kan føre til en gjentjeneste ergo er det ikke en fordel å avslå ønsket om tjenesten.

Men på et område er dette helt uakseptabelt for en kvinne. Spør noen, både høflig og
alvorlig om hun vil ha sex uten andre innledende runder med godt drikke, komplimenter og
dype blikk, så resulterer dette i de alle fleste tilfeller i beste fall en pinlig avvisning – i verste
fall dom for seksuell trakassering. Og årsaken ligger i kvinnens før omtalte ubevisste
vurderinger av premisser – som altså er helt unødvendige i dag. I hvilken som helst annen
situasjon der en tjeneste ønskes, så vil sjøl kanskje en hel time med en omvei for å kjøre en
med punktering hjem, eller leting etter en bortkommen hund – kanskje i bratt og ulendt
terreng – være helt akseptabelt. Men 15 stakkarslige minutter med noe som kvinnen trolig
både ha gjort og likt mange ganger er helt uaktuelt!

Dersom dette kunne bli aktuelt – hvis sex ble sett på som en tjeneste en kunne avslå og gi
hvis en god grunn kunne oppgis: – Nei, dessverre! Jeg må rekke et møte. Men du må bare spørre
igjen en annen gang!
Men at det ble ansett som høflig å svare: – Ja, det må vi kunne orden. Hos deg eller meg? 
Tenk da på hvor mange voldtekter, frustrasjoner, fyllekuler, krangler og ikke minst
prostitusjon en da kunne unngå! Ingen mann måtte gå og sikle og ingen kvinne ble sett på
som hore!



Jeg for min del ville fremdeles bare ha Hun som vil ha meg bare fordi jeg er meg – og det
ville Hun ha eneretten på hele livet, forutsatt at jeg følte det samme, men jeg er altså på
grunn av dette i følge feminister og andre kvinner et dårlig menneske. Derfor er dette altså
bare en fantasi om en praktisk løsning fra min side. Som jeg overlater til dere andre og sette
ut i livet.



Morgan Kane – maleri av Fernando Fernandez

Om Jo Nesbø, en gammel westernhelt og gode
løgner.

January 28, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Etter ihuga oppfordringer begynte
jeg å lese Jo Nesbø. Når jeg nå er
gjennom alle Harry Holes bravader,
så må jeg kommenter litt. Først og
fremst så er det ikke rart at Nesbø ler
hele veien til banken – trolig ler han
ellers også – av norske kritikere som
ikke ser hva han har gjort. Jeg fant
det så merkelig at jeg til og med
gjorde et Google-søk – og ingen har
sett det ser det ut som. Nemlig hvem
Harry Hole egentlig er. Men det er
kanskje ikke så mange av Nesbøs
kvinnelige fans og ekstatiske
kritikere som også har noen gule
bøker på gjerne rundt 160 sider i
bokhylla. Og da er det ikke lett å se at
Harry Hole egentlig er født et sted på
veien til Santa Fe i 1855 og hans navn
var – og er – Morgan Kane! Skapt og
omskrevet i nesten 100 bøker av Kjell Hallbing under navnet Louis Masterson.

La oss ta utseende først. Kane er 192, Hole varierer mellom 196 og 193 og begge har det med
å tårne seg opp i en døråpning. Begge er bredskuldra, magre og blir beskrevet som styggpene,
samt at kvinnfolk ramler som fluer for dem, men begge har bare En som de virkelig elskere.
Begge drikker bourbon – hardt. Kane Old Grand-Dad, Hole Jim Beam (Glimrende smak på
karene. Og begge merkene er fra samme destilleri. Nei, så pussig da!) Begge røyker som det
gjaldt livet. Begge eier stort sett et antrekk og bor heller spartansk. Kane har en
lidenskapelig interesse for våpen, Hole for musikk. Begge er jagede menn uten rast eller ro
og er besatt av å løse Saken.
Kanes etter hvert påførte skavanker er velkjente. Stripe av hvitt, dødt hår i tinningen og
lam ringfinger på høyre hånd. Etter hvert får Hole også slike trekk. Et skjemmende arr fra

http://www.fernandofernandezart.com/
https://no.wikipedia.org/wiki/Jo_Nesb%C3%B8
https://no.wikipedia.org/wiki/Kjell_Hallbing
https://en.wikipedia.org/wiki/Jim_Beam


Harry Hole – tegning Harald Nygård for VG

munnvik til øre. (Den beskrivelsen hvordan han får arret i Panserhjerte var nesten i hardeste
laget og jeg spiser blod & gørr-mesterne Stephen King og Clive Barker til frokost) – og skulle
du ha sett! Jamen går ikke Harry og kutter av seg en finger også. Når det i siste boka
beskrives et bilde skrevet ut fra en nettavis, hvor Harry snerrer rasende mot en innpåsliten
fotograf, så er likheten komplett med det berømmelige bildet fotografen Camillus C. Fly tar
av Kane, og nesten får ei kule mellom øya fordi Kane skvetter. Men bildet blir i følge
Hallbing landskjent og gjør Kane til kjendis før begrepet var oppfunnet.
Så det er ingen tvil i min sjel hvem Nesbø etter hvert har modellert sin hardt prøvede anti-
helt etter. Og for all del! Det er greit nok! Vi trengte en moderne westernhelt. Det er bare
litt moro at ingen ser ut til å ha kobla det.

Og sånn ellers da? Joda, det er forskjeller.
Hallbing hadde en ofte brukt mal og det var ikke all
verdens intrikate plot, men relativt realistisk var
det – særlig sett i forhold til annen mer heroisk
western-litteratur. Kane banner, jukser, juger,
drikker, horer, spyr og dreper. Akkurat som Harry.

Men plotene i Nesbøs bøker er langt mer innviklede
og heller ofte faretruende mot det parodiske i Hvem-
lurer-hvem leken sin, og bruker også en mal på
hvordan spenningen skapes. For å være ærlig er det
til tider sånn at du alt for tydelig ser du som leser
blir lurt og manipulert. Noe jeg ikke har det minste i
mot, men jeg skal altså ikke merke det. På pluss sida
er det likevel verdt å nevne at Nesbø er langt
morsommere enn Hallbing. Sjøl om Kane kan også
ha sine gullkorn der han ellers vanligvis mumler noe
ikke kompromitterende. (Som da han strekker seg
behagelig i senga etter å ha betjent to meksikanske
senoritas og sier: «Det kalles dobbel-action!»)
Men her er Harrys straight from Hollywood replikker
langt hyppigere og til tider stor underholdning.
F.eks: Katrine Bratt på opprørt berrrgensk: «Hei, når
ble du sjef?»
Harry: «Var det noen gang tvil?» Og totningen Bjørn

Holm er bare ubetalelig!

https://no.wikipedia.org/wiki/Harald_Nyg%C3%A5rd
http://www.vg.no/
https://en.wikipedia.org/wiki/Stephen_King
https://en.wikipedia.org/wiki/Clive_Barker
https://en.wikipedia.org/wiki/C._S._Fly


Hvis en så skal trekke noen konklusjon, så er et rimelig likt den jeg har for Morgan Kane.
Det er bra, til tider veldig bra og jeg er definitivt fan, men jeg må skuffe litterære
Norgespatrioter – det når ikke opp mot nevnte King, Tom Clancy og Wilbur Smith når de er
på sitt jamne. Til og med svensken Jan Guillou, er (dessverre) på sitt beste over det meste av
Harrys fin-tenkning og gode mentale øre for hva et åsted forteller. Først og fremst fordi de greier
å juge så godt at du der og da både tror på det og ikke mistenker at du blir skrøna for. Og det
er vel det som skiller mesterne fra sliterne – evnen til å juge så du tror det sjøl.

https://en.wikipedia.org/wiki/Tom_Clancy
https://en.wikipedia.org/wiki/Wilbur_Smith
https://en.wikipedia.org/wiki/Jan_Guillou


Hvorfor jeg ikke er noe stort

February 24, 2014
Kategorier: Om meg

I anledning at jeg har vært sjuk i et år, så tillater jeg meg litt personlig betraktinger – om meg.
Beklager at det er grunnleggende sjølopptatt og ikke så veldig morsomt.

La oss – eller i alle fall jeg – være helt ærlig nå. Jeg har de fleste forutsetninger for å såkalt
lykkes. Jeg er ingen fløtepus, men jeg er en med et utseende du husker. Ingen benekter
henimot ekstreme talegaver  – både i innhold og utførelse. Jeg er så god i diskusjoner at de
fleste lokale helter ikke engang prøver seg – og gjør noen det så vinner jeg glatt. Noen vil
benekte dette faktum, men når en motstander i det minste ikke greier å si hva som er feil i
argumentasjonen min, så har du i min og de fleste andre bøker tapt.
Jeg er godt over gjennomsnittet intelligent – opp i mot MENSA kravet på 130 på en god dag.

Og som ikke det er nok så er jeg en veldig god lytter. Jeg har klokket og målt tekst og
taleforståelse som ligger 10% over gjennomsnittet. Dette er kombinert med at jeg er kjent
for å være veldig snill – noen vil si dumsnill. Og selvfølgelig har jeg mange avvæpnende
svakheter. Jeg må stadig fores med noe nytt ellers så kjeder jeg meg – og kjeder jeg meg så
gidder jeg ikke noe som helst. Jeg er klønete som en liten nyfødt pandabjørn, så ingen kan si
jeg er en sånn ufordragelig supermann som fikser alt. Så skulle en tro at dette bare MÅ bli
bra. Alle elsker jo en søt underdog!

Hvorfor har det da ikke blitt noen toppjobb, en respektert samfunnstøtte og en snart
middelaldrende hedersmann? Og er det isteden helt katastrofe? Jeg er straffedømt (om enn
urettmessig), konkurs og alt jeg har vært innblandet i har skåret seg. Stort sett har jeg ikke
fått til noen ting – annet enn ikke å gi opp.
Jeg lever ikke i rennestein, men det er ikke så langt unna – jeg eksisterer stort sett på gode
venners nåde og offentlig sikkerhetsnett. Jeg er blakk, sjukmeldt, ingen kjernefamilie og
ikke en gang kjæreste har jeg greid å dra til meg siste ti år. Sjøl blinde høner finner hane
bedre enn jeg finner høner…
Har jeg skyld sjøl? Selvfølgelig! Bevisst og strafferettslig ansvarlig skyld? Helt klart!

Men det er ikke hovedårsaken. Hovedårsaken kalles dualitet. Nei, det er ingen ny fancy
diagnose – fenomenet er eldgammelt og inn-vevet i det meste av filosofi og kulturer rundt
om kring i verden. Det betyr to-deling. Og dette slår for meg ut på følgende måte – jeg er
sjølmotsigende! For opp i alt dette positive – som forårsaker en nesten
behandlingstrengende høy sjøltillit. Og som ikke er konstruert eller en maske – jeg har

http://www.ironoxide.no/om-meg-ei-rotte-og-clintern/


oppriktig og ærlig trua på meg sjøl – så er jeg også livredd. Alt mulig! Redd for å få kjeft,
redd for å ta feil, redd for å gjøre noe dumt og mest av alt – redd for å bli misforstått. At
noen skal tro jeg mener, har gjort eller sagt noe jeg ikke har ment, gjort eller sagt. Jeg vil bli
dømt etter hva jeg er – ikke hva folk tror jeg er.

Ingenting av dette er uvanlig eller katastrofalt, men når en parrer det med den ene
essensielle tingen jeg mangler – nemlig charme! Her hjelper det ikke at jeg har en viktig del
av det å være charmerende – nemlig humor. Jeg kan få en forsamling til å le av og med meg
med en setning.  Men tilløpet til charme slås nemlig flatt til jorden av en kombinasjon –
altså to-delingen. Dualiteten. Når jeg har denne grunnleggende usikkerheten – så merker
folk den på et trolig ubevisst nivå. Det kan være noe i et blikk, en bevegelse. En stor del av
menneskelig kommunikasjon er hardkablet gjennom evolusjon til å være ikke-verbal. Så da
gir jeg et inntrykk – som mange gjør – ikke noe spesielt i det, men så skriker også
framtoningen min noe annet – nemlig denne helt genuine sjøltilliten. Og da skjærer det seg.
Folk for to motstridende inntrykk og da blir en usikker! Den verst tenkelig reaksjon.

Er folk positive kan du få dem med på hva som helst. Er de negative kan du skremme eller
bølle dem til nesten like mye – men er de usikre så bare trekker de seg vekk og vurderer
ikke det som blir foreslått engang – og konverterer gjerne følelsen til likegyldighet. Det rett
og slett tror ikke på det jeg sier. For hva folk tror kommer ikke av hva de veit, og hva som
blir argumentert med, men hva følelsene forteller dem om argumentene.

Derfor – tror jeg – får ikke jeg til dette udefinerbare som enkelte – særlig selgere – har.
Evnen til å engasjere, begeistre og rive med andre i sine ideer. Jeg er bittelitt bedre på
papiret enn i praksis, men ikke så mye at det oppveier personen real-life. Som ei jente
engang sa til meg: – Du Øyvind er veldig charmerende – på papiret.

Plager dette meg? Av og til – ja, stort sett, njaaai…. det er ikke noe jeg får gjort noe med.
Charme kan ikke læres og stoppe kjeften på ikke-verbal kommunikasjon er trolig heller ikke
mulig. Men nå veit dere iallefall hva det kommer av – men selvfølgelig tror ikke noen et ord
av det.



Hvor dumt er dumt?

March 5, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

I Norge – og store deler av Vesten – så har en forvekslet likhet med like mye verdt. Men her er
det en stor forskjell. Når det gjelder om mennesker er like mye verdt, så ser jeg ikke noe
scenario, uansett hvilken innfallsvinkel en har, hvor en kan argumentere godt og logisk for
noen forskjell i verdi på mennesker. Derfor setter vi det her som et udiskutabelt premiss, og
blander ikke ubehagelige prioriteringene som kanskje likevel må gjøres, f.eks i helsevesenet.
Men til sikkert mange, særlig sosialdemokraters, store overraskelse så er vi altså ikke like!
Vi er forskjellig utstyrt både her og der – og i dag skal vi snakke mest om hue!

Jeg har før sagt litt om at det innenfor utdanning burde blitt sett på som en fordel å være litt
dum. Rett og slett kunne si: – Gratulerer! Du er dum!.
For å få til dette må vi snu en hel tenkemåte. For tross forestillingen om likhet, så kjenner
alle til den uuttalte sannheten – det er forskjell på folks intellektuelle evner. Og det blir
nedvurdert hvis disse kommer ned mot eller under et visst nivå. Du kan også komme så lavt
at medfølelse slår inn, så alt håp er ikke ute for menneskeheten.
Men det er denne uuttalte nedvurderingen av dumskap vi må gjøre noe med. Og jeg er ikke
bedre enn andre. Jeg er lokalt halvberømt for mottoet: «Dumskap irriterer meg!» Og det må
jeg også gjøre noe med – irritasjonen altså, ikke berømtheten.
Grunnen til at det må gjøres noe med er ikke bare de fordelene i arbeidslivet som litt mindre
tenkning gir, men det er selve frykten for å være dum som må vekk.
Hvorfor? Jo, fordi vi alle har den på en eller annen måte. Og den løses på forskjellige måter.
Frykten for å dumme seg ut ligger nettopp i denne nedvurderingen av dumskap. Ingen vil
være dum. Så da f.eks drikker en for å kunne si at: – ja, visst va e dum, men e va så full ser du!
For i fylla er det nesten påbudt å være dum!
Eller en strigler hus, hjem, bil og seg sjøl for at ingen skal synes noe ser dumt ut. En jobber
liv og helse av seg for å ha nok penger – for dumme folk har ikke penger. Og så juger og
unnskylder en seg unna tabber og ting som kanskje noen ville le av og si var dumt.
Et komplekst og innviklet mønster av både skadelige og tidkrevende sosiale funksjoner – alt
bygget opp for å motvirke frykten for dumskapen.

Tenk om det ikke var slik? Når en nå likevel skal akseptere alt mulig – når skal de dumme få
komme ut av skapet (så sant de skjønner hvilken vei døra svinger) og bli respektert som
likeverdige mennesker? Og enda viktigere – når skal de smartere ikke lengre være redd for
dumskapen?

http://www.ironoxide.no/gratulerer-du-er-dum/


Tenk om vi bestandig kunne le med og ikke av det dumme vi alle gjør. For dumskap er
selvfølgelig allerede positivt som kilde til underholdning. Og den skal vi ta vare på, men det
er frykten for å være klovn jeg vil ha vekk.
Jeg kjenner folk som klarer dette. De aksepterer sine egne bommerter som den naturligste
ting av verden – og de er totalt usårbare! For hvordan skal du gjøre narr av en som både
høyere og mye bedre enn andre forteller om sine egne flauser?
Dærfor burde dett ikke være domt åg være dom…



I anledning kvinnedagen

March 8, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Det er visst forskjell på hvordan menn og kvinner tenker etter hva forskere har funnet ut.
En hver mann som har hatt eller har jentekjæreste veit jo dette fra før av, men det er greit
med alt en kan bevise – sjøl om kvinnfolk aldri har brydd seg om den slags ubetydelige
bagateller. Men her er iallefall i anledning 8 mars et eksempel på hvordan dette arter seg.

Mann ser stein og tenker: Stein

Kvinne ser stein og tenker: Åh den var fin den ligner et hjerte ser jeg tjukk ut i dette
antrekket jeg har lyst på sjokolade han der var litt søt og jeg er så frustrert at han ikke ser
hit ja særlig at hun likte den nye frisyren min dumme megga i kveld skal jeg kose meg med
vin lurer på om jeg skal spare til langt hår igjen kanskje jeg skal ta den med å lage et
steinbed Inga har steinbed hvordan får hun tid til alt jeg vil ha sånn frisyre som henne jeg
kan jo bare ta en bit av sjokoladen å se hei en sommerfugl!



Om indiansk tortur og hva alle burde vite.

March 13, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Om løgnaktige læreplaner, offentlig løgn, byråkrater, sadistiske kiowakvinner og hva vi alle tillater.

Allerede når vi begynner på skolen så begynner vi systematisk og bli fortalt usannheter. Det
begynner forholdsvis troverdig. 2+2 ER faktisk det det blir sagt å være. At bokstavene kan
forme ordene ”Ola les” og ”Eli ler” stemmer også bra.

Men om du skulle mellom disse to sannhetene – i friminuttet – ryke opp i en krangel som
ender med slåssing, så vil en forhåpentligvis vennlig, men bestemt lærer – eller tilsvarende
myndighetsperson – ta med seg deg og ”fienden” og forklare dere at vold – det løser ingen
problemer. Så må dere ta hverandre pent i hånda og love å være venner.(Skal komme
tilbake til hvorfor dette er ikke heeeelt i tråd med virkeligheten)

Barneskolen er altså ikke det verste. Men så kommer ungdomstrinnet og den virkelig
utuktige omgangen med sannheten begynner. La oss ta noen eksempler:

Historie: ”De snille Nordstatene gikk til krig mot de slemme Sørstatene for å befri slavene”
ROFLMAO!!!
Geografi: De helteaktige Oppdagelsesreisende dro ut for å finne ære og berømmelse”! Oj, vi
”glemte” å nevne med det resultatet at de plyndra alt av innfødte. Og OM vi skulle nevne det
så ”var de snille, naturfolk som fikk sin kultur voldtatt”. Det måtte Wilbur Smith og Kjell
Hallbing til for å fortelle meg sannheten om hva denne ”kulturen” innebar av nådeløse
kriger innbyrdes mellom stammene, ekstrem rasisme og f.eks kiowaenes grusomt
fantasifulle torturmetoder – gjerne utført av kvinner.
Samfunnsfag: ”Stortinget velges av folket (det er oss det, barn) – og bestemmer lover og
regler og hvordan vi skal ha det i landet vårt”
Ja, stemmer! Og de som egentlig bestemmer da? Politiske rådgivere, sekretærer, fagpersoner
og under, over og mellomledere i byråkratiet da? Som ingen har valgt – de bestemmer
ingenting? Neida, de bare lager saksframstillingene de – som travle politikere knapt gidder
å lese før de stemmer.
Videre lærer en at ”Rettsvesenet dømmer de som har gjort noe galt etter at politiet har
funnet ut hva som virkelig skjedde” – Eh… her er det noe feil, lærer…. du glemte å si at i de
lavere rettsinstanser sover dommeren seg gjennom to framstillinger av en sak og så finner
en dom som viser ”gjeldende rettspraksis” – og kopierer den.



Noen veldig få eksempler her – på ”sannheter” som er offentlige løgner i Norge. En skrøner
unger huden full om at konflikter ikke kan løses med vold, men noen få år seinere kalles
halvparten av ungdommene inn for å LÆRE å løse en konflikt med makt. (Noe en nå helt
problemfritt kan reservere seg mot, så det går litt framover)

Alle veit det er slik. Ingen gjør noe med det. Ungdomskull etter ungdomskull lærer dette.
Noen oppdager deler av sannheten, andre tviholder på løgnen – noen få tar totalt avstand,
og definerer sin egen sannhet ut i fra erfaringer. Men de fleste lar «Sannheten» bli forvaltet
og videreformidlet til nye lettlurte generasjoner av Samfunnet som juger jo så det (altså vi)
tror det sjøl.



Om Cola, epost og varig verna vann

March 26, 2014
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Jeg bare sier i fra på forhånd – dette er en Rusteklikk. No mercy – take no prisoners!

Senterungdommens Torstein Lerhol har fått mye skryt – og med rette for hans pågangsmot
og innstilling til sine åpenbare fysiske begrensninger. Likevel så kan han ikke fredes om en
virkelig mener – som jeg gjør – noe med at alle er like mye verdt. I den verdien ligger det
også risikoen for å bli verbalt skutt i filler.
Jeg kom over bloggen hans der han blant annet fronter diktaturlignende forhold innad i
Senterpartiet – noe som er helt greit, (jo før er vi kvitt dem) så det skal jeg ikke si mer om.
For det som fanget interessen nå var en hemningsløs skryteorige av Vang.  Og for all del!
Vang er den peneste kommunene i Valdres og har gjort veldig mye bra. Så alt dette er flott,
men ingen tørr nevne den gigantiske elefanten i rommet. Nemlig at Vang er en av Norges
rikeste kommuner. Du kan ha så mye pågangsmot, optimisme, skaperkraft, høye fjell og
blanke vann du bare vil, men har du ikke penger hjelper det INGENTING! Lik det eller ikke,
men det ER penger som driver hjula rundt! Ingenting annet!

Og penger er det altså nok av på Torsteins hjemtrakter. Men om vi vender  blikket mot våre
egne jaktmarker så er ikke madrassen helt tom, det skal vi ha, men det er heller ingen
overflod her i E-dalen! Likevel er vi visstnok «Minst, men best!» Ja, det kunne vi vært – vi
kunne vært like bra som Vang og enda bedre!
Hvis ikke noen komplett inkompetente drømmere og andre med minimal forståelse av
virkeligheten for over 30 år siden, hadde trodd at utbygging av et vassdrag var atomkrig i
miniatyr for miljøet! I dag veit vi at vannkraft er en av de mest skånsomme metodene vi kan
bruke naturbasert energi.
Men den gangen så stilte blant annet en del overivrige velmenende lærekrefter oss unger
opp med ferdigskrevne plakater – og fikk bildet vårt i avisa med påstanden at
«UNGDOMMEN I ETNEDAL SIER: – LA ETNA LEVE!»
Det var sånn de gjorde det i Sovjetunionen også…

Så dermed fikk Etna renne fredet og fri gjennom Dalenes Lille Perle! Knusktørr i solsteiken og
godt inn over dyrka mark og kjellere i regnvær!
Men en kunne da som nå nyte synet og vite at den var Fredet! Og til og med hver eneste lille
rislebekk med endelig utløp i Etna var også Fredet. Samt 100 meter inn på hver side! Jeg kan
strengt tatt ikke slå halve plenen min her på Svaberget uten å muligens bryte en verne-
paragraf. (Derfor gir jeg stort sett beng i hele plenen. Better safe than sorry!) Men

http://meningsfyltliv.com/2014/03/26/bygde-norge-en-sommer-pa-hell-eller-en-ny-var/


verneinteressene vant fram.
Enkelte gjenlevende ihuga vernere fra den tida burde tjores fast ut på Moses-steinen
nedenfor Sandvik i vårflommen – og så bare håpe på brått og langvarig mildvær i vår…

Men alt håp er ikke rent ut av Etnsenn og Røssjøen! Det er faktisk ingen umulighet å gjøre
noe med dette – vi har nå en regjering det går an å snakke med om å reversere gale vedtak.
Etna kan kanskje tas ut av planen for varig verna vassdrag, men skjønner f.eks Senterpartiet
dette? Eller tror de vi fremdeles kan bytte til oss goder for skinn og smør samt leie ut gamle
setervoller til harabeite?

Sjøl om det faktisk skulle finnes noen i enten SP eller noe annet rådende parti her i dalen
som er litt mer realitetsorientert, så er det jo ingen ettendøl som tørr å fronte noe som
helst! Særlig ikke hvis det er jeg som har foreslått det! Og jeg kan ikke gjøre dette alene. Jeg
har prøvd og jeg har vist hvor latterlig enkelt det kan være. Men en enslig svale gjør ingen
sommer – og jeg er bare en sjelden hybrid av masekråke og en litt ko-ko gjøk… Men likevel –
jeg har da prøvd!

I de hine hårde dage da epost var noe de fleste trodde ville gå over av seg sjøl, og vi målte
nedlasting fra nett i mengde godteri du rakk å spise i mellomtiden, så hadde jeg allerede et
fungerende system. Så sitter en kompis og jeg og bare prater tull som vi ofte gjorde og
fremdeles gjør, men så hadde en av oss fått med seg at Coca-Cola leita etter lokalisering av et
nytt anlegg for tapping av sine produkter. Det hadde vært noe å fått hit til dalen mente vi.
Så – jeg surfer opp kontaktinfo på Coca-Cola og presenterer vår lille dals fortreffelighet i en i
all beskjedenhet velformulert epost dyppet i verbal honning og dynket i virtuell parfyme.
For strengt tatt la jeg vel også på litt i forhold til hvilken betydning jeg og kompisen hadde i
det politiske styre og stell, men alt for en god sak.

Vi får igjen et hyggelig svar at dette skulle de bringe videre til de som drev med dette
prosjektet. Noe mer fikk vi aldri offisielt, men via bekjentskaper og tilfeldigheter så kom det
fram at visstnok befant forslaget om plassering i Etnedal seg som nummer fem på lista
deres. Det kan ha vært ei kort liste og påstanden er aldri bekrefta, men det bare viser hvor
vanvittig lett dette kan være om en bare tørr! Og ikke minst tenker bare litt utenfor
(cola)boksen.
For en må se realitetene i slik verden fungerer – først må en skaffe finansiering gjennom
næringsutvikling eller utnyttelse av tilgjengelige resurser – deretter så forer en alt dette om
engasjement og entusiasme som unge Lerhol lister opp med disse midlene. For ting koster
alltid penger – som Torstein helt riktig også sier (rett skal være rett) – og disse pengene har
ikke Etnedal!



Men dette er det jo ingen som våger og si her! Isteden velger en at alt først må tygges av
administrasjon. Disse har jo vært på kurs og lært utvikling av prosjektplaner og
styringsverktøy. Så drøftes det mulige veier innenfor strategi og ledelse før en presenterer
ei blekke på størrelse med Ringenes Herre – samt vedlegg. Ut i fra dette er det et forslag til
vedtak som stort sett omhandler at: Etnedal Kommune ser næringsutvikling som svært viktig og
er positiv til nytenkning og utvikling. Gjeeesp!
Men har noen sendt en epost til mulige etablerere? Har en aktivt trådd ned dørstokken hos
attraktive bedrifter? Har noen fulgt i fotefarene til gamle ordfører Odd som egenhendig
leide Fagernes Kjøtt hit til dalen? Selvfølgelig ikke! For da må en være en uredd, kreativ
selger og ha en klar og korrekt virkelighetsforståelse av hvordan ting fungerer – eller med
andre ord alt som et kommunalt ansettelseutvalg helst skyr som pesten i folk de har på ei
søkerliste! Der teller det mer med lojalitet, trausthet og desentralisert utdanning innenfor
noe med påstått megetsigende forkortelser.

Nå griner muligens noen innenfor det kommunale på nesa og mener jeg er kanskje både
ufin og tar feil. Og det er helt greit! Surv og sutre i vei alt dere orker! Jeg sover like godt!
Bare bevis jeg tar feil! Få Etna ut av de varige verna vassdragene! Få slått oss sammen med
Sør Aurdal! (Som jeg har skrevet om før) Få inn en praksis der en er på hugget og
skrubbsulten på muligheter og oppsøk aktivt disse mulighetene! Bruk irritasjonen og
frustrasjonen over denne flåkjefta bygdetullingen som ikke får til noe sjøl, til å fyre en
motivasjon til å vise at jeg tar feil! – Måtte Bygdedyret ta Rusten! Mø ska pikade syne hono mø!
Kom igjen! Prøv!

Men jeg tror også at noen nå flirer, nikker og er enige – kanskje både innenfor og iallefall
utenfor systemet. Og disse kan faktisk gjøre noe! Snakk med folk! – Såg du ko hono Rusten
skreiv på denna blogge sine? Han tek no’ væl hardt i vil e si, men dæ va’kkje heilt gale hell…
Slik sås det små frø av tanker, som kanskje greier å feste seg i ei solvendt skråning med god
og feit intellektuell jord. (Det er ubekreftede rykter om at slikt skal finnes innenfor
kommunegrensene)
For den feilslåtte «avlinga» som i dag høstes på jordene av tvungen påtatt optimisme og
runde politiske floskler, er noe som burde erstattes fra Statens Naturskadefond som følge av
idetørke og handlingslammelse. Men det er ikke sikkert vi kan leve så mye lengre på
erstatning og kompensasjon for å være best på å være minst…

http://www.ironoxide.no/la-oss-sla-dem-sammen-for-de-slar-oss/


Frist meg ut i ledelse.

March 31, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Det er alltid like aktuelt med god ledelse og diskusjonen foregår fortløpende. I det siste er
det politikken og næringslivets rosabloggere, plassert i interiørarkitekterte kontor, iført
høye hæler og Latte-koppen innen rekkevidde – altså kvinnfolk – som har rost seg sjøl og
andre. Samt nytten av å rose andre og seg sjøl. Noe som selvfølgelig er sant. Det som ikke er
sant er at de like selvfølgelig ikke mener dette. Kvinnfolk i fra 4 til 104 mener det ikke når de
snakker pent om andre kvinnfolk. Bortsett fra når de roser sine barn, foreldre eller andre
som iallefall ikke bør være en seksuell konkurrent.

For det er dette som er saken – og det er sex. Menn tenker på det og vil ha det – kvinner er
minst like opptatt av nytteverdien. En helt kurant og naturlig funksjon, siden evolusjon vil
favorisere den som kan planlegge.

Og i planlegging og utførelse av hvordan en utkonkurrerer en konkurrent er
kvinner elegante, briljante og nådeløse. Første skritt er etterretning. Beste måten å spionere
på fienden er å ha den så nærme som mulig og at den stoler på deg. Så når kvinner sier: –
Åååh! Du er bestisen min for alltid og du er så pen! – så oppnår de nærhet og tillit. Luringene!

Problemet er jo at alle kvinnfolk veit dette. De tror at vi mannfolk ikke veit det, men til tross
for at vi på ingen måte er så intrikate i tankegangen og mener det vi sier og sier det vi
mener, så er vi utstyrt både med et ene og det andre kvinner ikke har. Blant annet et
redskap av varierende størrelse som slutter på ikk. Nemlig logikk. (Hva trodde dere jeg
mente?)

Men det var en liten spin-off av denne debatten om at kvinner i ledende stillinger (Kan noen
vise meg hvor en finner det kapittelet i Kama Sutra?) – og diverse forslag om å forbedre seg
og andre som leder jeg egentlig skulle si noe om.

I utgangspunktet er kvinner og menn likestilt som leder. Kvinner har likevel en naturlig
både fordel og bakdel. (Pun not intended) Siden det før nevnte seksuelle vil slå inn –
nærmest uansett. Men det kan jobbe både mot og i for en kvinne.

Likevel er det en ting som er felles og det er den aller viktigste. Merkelig nok blir den
sjelden eller aldri nevnt i slike diskusjoner. Det finnes haugevis av bøker, kurs og
studieretninger som skal forberede, trene og utdanne folk for ledelse. Disse er bortkasta.



Jada, jeg ser munnvikene hos de velutdannede nå dra seg hånlig oppover, og øyenbrynene
heve seg i velfrisert overbærenhet med denne ustuderte redneck’n, som knapt nok greier å
lede huet sitt inn i riktig åpning i t-skjorta, men heng med litt til.
Tross manglende indoktrinering fra påståtte sannheter (også kalt videregående) så ser jeg
lett at jeg sjøl ikke er noen god all-round leder. Der jeg kan tvinge igjennom mine forslag
med respekt som pressmiddel – særlig med folk som er betydelig yngre enn meg – så kan jeg
holde meg flytende på aldersforskjell og at en ikke kan være helt trygg på hvor en har meg.
(Dette har jeg skrevet om før)

Men jeg mangler det viktigste. Og det samme gjør mange ledere – og dessverre for både meg
og dem så kan altså dette ikke læres. En kan kanskje tilegne seg noen verktøy så det ikke
skjærer seg helt, slik en rullestol kan hjelpe en uten bein, men noe OL gull på 5 mila blir det
aldri. Og for en som mangler lederskapets viktigste egenskap så blir denne heller ingen
superleder. (Sjøl om det kan nærme seg om en fryser dem ned til det absolutte nullpunkt og
sender strøm gjennom…)

For det som er en leders viktigste egenskap er salgs-talent! Ikke bare for å selge inn
bedriften eller foretaket sine varer eller tjenester, men selge inn mål, mening og hensikt til
de som han eller hun skal lede! Engasjere, motivere og rive folk med seg i bølger av
entusiasme! En må få et mål eller en oppgave til å fortone seg fristende – altså fristes ut i
ledelse. En god leder/selger kan be deg dra til helvete og få deg til å glede deg til turen.

Det spiller ingen rolle om du er en feit, oljeflekka slask og stygg som juling eller om du er en
velduftende fotomodell i designerklær hvis du har denne Evnen! (Detaljer kan medvirke
noe, men Har du det virkelig, så går det meste av seg sjøl) Dette kan ikke læres, tilegnes eller
trenes, for dette er medfødt.

Mye av problemet ligger i fordelingen av dette talentet. Det brukes ofte kun målretta mot
salg av en vare, tjeneste eller sak, framfor å anvende det i et videre perspektiv. Dårlige
ledere kan ha mange fantastiske selgere under seg, som sløser bort talentet sitt på en
relativt smal nisje.
Jo fortere en innser at det er her – i salgsnisjen – en må se etter ledertalentene, jo før vil en
bedrift, et parti eller det offentlige blomstre.

Hvordan en selger av ledelse gjør dette er heller ikke så viktig – siden dette kan ikke foregå
på noe annet enn et underbevisst nivå etter mitt skjønn og erfaring. For tenk på en person
som en finner charmerende (for det er dette det går på) – kan en forklare hva det er? I svært
mange tilfeller kan en snakke om og rundt det uten å kunne konkludere. Enkelte er bare i
stand til å få en til å slappe av, føle seg vel og høre etter hva som blir sagt og tro på det, og
ikke bare tro på det, men faktisk ville tro på det!

http://www.ironoxide.no/hvorfor-jeg-ikke-er-noe-stort/


Som jeg kanskje har fått noen til å gjøre nå. (Siden jeg er bittelitt bedre til dette på
tastaturet enn i virkeligheten, uten at jeg på ingen måte hører til de virkelige Mesterne med
pennen heller) Jeg vil derfor våge og antyde at jeg kunne hevdet det stikk motsatte – at det
var erfaring, utdannelse og positiv innstilling som var det viktigste, og noen av de samme
ville her også nikket bifallende og vært enig – fordi jeg hadde fristet dem til den
konklusjonen jeg ville lede dem til.
Jeg har helt ærlig ingen anelse om hvordan jeg gjør det, men jeg bare veit jeg har ørlitegrann
av dette Talentet – på papiret. Og det er jo etter manges mening kun papirene som teller…

 



BØR JENTER VÆRE ONLINE?

April 3, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

En liten brannfakkel på formiddagen. Det er ganske mange ting som er avhengig av alder før
en får lov til å drive med det. Motorkjøretøy, våpen, sex, alkohol og stemmerett.
Det meste av dette krever at du er 16 år eller eldre. Likevel veit vi at det finnes 12 åringer
som fint vil takle alle disse tingene, og antallet stiger jo nærmere vi kommer det magiske 16,
før en regner med at alle kan takle alt ved passerte 20 år – når siste grense faller og en kan
kjøpe sprit på Polet. Personlig finner jeg det noe rart at du kan stille til valg og stemme når
du er 18, men ikke regnes som moden nok til nyte en Jack D, men det er en annen historie.

Poenget er at sjøl om mange fikser en ting så forbys det av hensyn til de som ikke takler det.
Dette er pr. definisjon dypt urettferdig, men det er ingen annen måte å organisere et
samfunn på uten å få det til å føles enda mer urettferdig, hvis en lar noen få lov og andre
ikke som i utgangspunktet er på samme alder.

Men finnes det andre ting enn alder som skiller på samme måte? Altså at noen innenfor en
gruppe takler noe på en fornuftig måte, mens andre ikke gjør det i så stor grad at en bør
vurdere tilsvarende ordninger?
Ja, kanskje.

For det er et ubestridelig faktum at jenter nærmest fra de kan gå og snakke reint kan være
noen all deles forferdelig små troll mot hverandre. Gutter også er dette – men de slår, blør
og er ofte ferdige med det da.
Jenter derimot bruker ord i sine stadig mer intrikate intriger. Dette er en vesensforskjell
mellom kjønnene og ikke noe vi kan gjøre noe med, men vi kan begrense skadevirkningene.
For når enkelte jenter – selvfølgelig ikke alle – men i betydelig grad mange flere enn gutter
får tak i en moderne telefon eller kommer seg online, så er det p.g.a det sosiale. Chat, SMS
og alle de andre mulighetene teknologien gir for interaksjon.

Mange bruker dette svært fornuftig og det er en berikelse for de sjøl og andre, men mange –
igjen betydelig flere enn gutter – bruker dette som et våpen. Og bruken er svært uforsiktig
og er i verste fall livsfarlig, men faren for psykiske skader er den største. Og ikke bare er de
til potensiell skade for andre, men de beveger seg også relativt ubeskyttet rundt i en virtuell
verden hvor det finnes store, stygge monstre som er ute etter dem.



Spørsmålet blir da – kan vi frata en gruppe en rettighet på bakgrunn av kjønn, slik vi gjør på
bakgrunn av alder? Bør jenter iallefall være 18 før de får tilgang til telefon og Internett? Det
er lang tradisjon som jeg har vist for å nekte noe for alle på bakgrunn av at et flertall ikke
kan takle det – spørsmålet blir hvor stort må dette flertallet være? Og hvordan skal det
håndheves?
Trolig er det umulig uten å leie inn konsulenter fra Taliban, men kanskje vi kan gå andre
veien? I større grad kriminalisere skadelig oppførsel via såkalte sosiale medier og senke
lavalderen for straffeforfølging. Vi kan ikke sette små hekser på 13 år i fengsel, men de er
tross alt store nok til å forstå prinsippet bak straff, så her trenger vi egentlig bare litt
kreativitet på hvordan samfunnet skal reagere på sånt.

For jeg tror det vil hjelpe når vi har forbrytelser som så lett kan bevises via den
begrensningen det ligger i teknologien for fjerning av spor. Du må være på seriøst høyt
nerdenivå før digitale spor kan fjernes. (Noe flere bør merke seg uansett kjønn og alder)
Dette gjør at risikoen for å bli tatt er stor, og da står det egentlig bare igjen å finne en
skremmende nok reaksjon på forbrytelsen.



Bunads-blø�en!

April 26, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Når snøen renner vekk i gråbrune minielver i vegkanten og avdekker vinterens gjemte
skatter. Bleknede appelsinskall, avfarget hundelort og små åsrygger av nå unyttig grus
strødd på isete veier gjennom vintersesongen – da er det snart Mai! Vi går da inn i selve
Nasjonalromantikkens Høysesong! Hvor feiringen av frigjøring, selvstendighet og Kom Mai
Du Skjønne Milde står i kø, ja nærmest på geledd som en æresvakt for gamle værbitte Mor
Norge!

Og for all del! Jeg har mine svakheter jeg også – tross en inderlig overbevisning om at
landegrenser definert som mer eller mindre tilfeldig plasserte streker på et kart er no’ stort
tull. Samt at en ansamling av stein og jord ikke bør være noe å grine gledesårer over. Likevel
så er det en nytelse å se Northug gå først i mål – og Johaug er stort sett en nytelse uansett –
så ukjent med Nasjonalfølelsen er jeg ikke. Men en må ha i bakhodet at det bare er en følelse!

Men når festdagene strømmer på så kommer de ut av skapet. Selve symbolet på Norge,
Nasjonen og Folket. Bunadene! Dyre som en god bruktbil, like kledelige som en striesekk og
mye mindre praktiske!
Men alt dette får være opp til hver enkelt – som konservativ liberaler er jeg for at folk får i
stor grad gjøre som de vil – og en skal på ingen måte undervurdere noe som bare gir noen
glede. Det kan vise seg at det er det alt Livet handler om.

Men det er en del ting som går foran frihet og det er sannhet! For ut av skapene sammen
med bunaden kommer målfolket, nasjonalromantikerne og Norges-elskerne. De som mener
at når noe er genuint og norsk så har det en egenverdi bare i dette og står over alt annet –
iallefall for nordmenn! Dette kommer også under personlig frihet – jeg ler så jeg griner av det,
men godtar at noen føler det slik.

Men hvis en skulle prøve å antyde at en ikke er enig i dette, og at det kan komme like bra og
enda til bedre ting f.eks fra US of A – så flammer nasjonalismen opp og som Terje Vigens øyne
helst mot urolig vær, så gnistrer deres øyne stygt og en bør ikke trå dem for nær. (Fritt etter H.
Ibsen)
For da renner det ut av dem – hvor forferdelig motbydelig og rett ut landsforrædersk det er
å blande inn skramlende oppgulp fra angloamerikanske forbrukersamfunnet med det Rene,
Opprinnelige og Norwegiske! Og som i en usårbare rustning står de der i nettopp bunaden!



Okey, dokey! La oss fortelle litt fakta om bunaden og dens rette og ubrutte historie tilbake
til vikinger og huleboere på Jæren! Eller kanskje ikke?
Bunaden er løselig – veldig løselig –  basert på hva såkalt finere fruer på 1900 tallet trodde
folk på landsbygda gikk i! Dette var en trend de hadde plukka opp fra bl.a Tyskland! Så
brukte de disse modellene derifra som en mal, der en la til litt fra noen motiver på gamle
malerier og lignende. Alt sammen er konstruert for å bløffe seg til en nasjonal identitet!
 Som altså egentlig bare var mote!

Så kommer vi til mønstrene. Og der begynner virkelig moroa for de som vil ha det
Opprinnelig Norske. F.eks i de svært populære bunadene fra Gudbrandsdalen og Valdres,
Valdres vår eigen dal, så finner et merkverdig internasjonalt kjent rutemønster! Det tilsvarer
kilt-mønsteret på skotske familieklaner!
Saken er nemlig den at det var flere felttog på 1600 tallet hvor det både var skotske
leiesoldater i Norge og nordmenn deltok også i kriger på kontinentet. Dette førte til en salig
samrøre av klesdrakter, uniformer og selvfølgelig både kjærester og unger! Over hele
Europa! Inklusiv spor av kilt-mønstre her i dalstroka innafor (innafor kilten kan en kanskje
si?)

Og de historiske sporene av skotter og annet europeisk kanonføde, går altså målfolket og
andre med Nasjonalfølelsen smidd i bunadssølv og forbanner alt utenom-norsk! (Iallefall om
det er Amerikansk!)

Skal en da komme med en liten oppfordring så bør det være at en ikke ser så stygt på oss
som ikke tror Norges Sjel befinner seg i konstruerte tradisjoner, men faktisk ser litt
anderledes på hva som til vanlig kalles multi-kultur. For det er også en annen litt mer
alvorlig sammenheng her – de som heftigst forsvarer Norges (konstruerte) egenart er også
ofte de samme som vil slippe til annen kultur – bare den ikke er engelsktalende!

For når det kommer til mennesker fra strøk hvor fred, frihet og likeverd ikke står så høyt, så
kan de gjerne komme hit. Noe jeg ikke er uenig i, men når de gjelder den kulturen de har
med seg, så er dette plutselig (for de samme som skyr amerikansk påvirkning) både
spennende, eksotisk og har såååå mye å lære oss! Ja, kanskje vi kunne konstruere en bunad
basert på burkaens lange historie? Og muligens herrebunadene kunne sprites opp med noen
heftige nye kniv-tradisjoner?
Bør Norsk institutt for bunad og folkedrakt få en egen integreringsavdeling?
Men om en først skal følge i den gode internasjonale historien og tradisjonene den «norske»
bunaden har, så må vi innlemme alle. Jeg ser derfor fram til at det utallige lag med
underskjørt og lang stakk byttes ut med hot-pants fra det Sørlige USA og at linskjorta godt
kan holdes noe mer åpen.



Når vi nå har fått sydd på plass de svært internasjonale bitene av bunads-bløffen, så kan vi 
som en konklusjon slå fast at bunaden et konstruert moteplagg – som på ingen måte skiller
seg ut fra annen mote. Enten det er levert av D&G eller Husfliden!  Bløff er det uansett!

 



Full (og) fart, Petter Northug!

May 4, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Skisportens ubestridte bad boy og rockestjerne har endelig gitt kritikerne skikkelig mat på
bordet. En fest, etterfulgt av bilkjøring som ender i et autovern er hverken særlig
imponerende eller så utrolig sjelden for den del.

Flere av dalens yngre og eldre planter kan nok lett relatere seg til dette, i en eller annen
form. En rødtopp og dårlig taper på andre sida av grensa – også kjent som Gunde Svan,
koser seg nok ekstra i kveld. Northug har skapt entusiasme og raseri (langt mer enn
forfatteren av boka med samme tittel) siden han gjorde sitt inntog på verdensscenen i
kondomdrakt. Petter altså – ikke Ari!

For all del, jeg liker fyren – fremdeles Petter og ikke Ari – og mange med meg. Men en del
surmaga noksagter har hatt vondt for å svelge denne eplekjekke trøndern. Med litt større
kul på skibuksa, og langt kvikkere i replikken enn Bjørndalen, Dæhlie og Ulvangs korrekte
havrekli-svar var det nødt til å bli bråk.

Men nå endelig har de største kritikerne fått noe annet enn andreplasser og tyne Thugen
for. Jeg registrerer også mye kommentarer på nett der folk godter seg over situasjonen, la
meg få rydde opp litt i huene deres. Først og fremst, promillekjøring er straffbart og du
utsetter deg selv og andre for unødig fare – ikke la det herske noen tvil om det.

Men av dere gjøker der ute som nærmest bobler over av skadefryd, tenk over følgende. Har
dere, noen dere kjenner, er glad i eller andre bekjente begått lignende udåd? Mest
sannsynlig, jeg kan ihvertfall ramse opp flere tilfeller uten å anstrenge meg særlig. Vi
mennesker gjør feil, noen store og noen små – noen blir tatt, mens andre slipper unna. Dette
er ingen forsvarstale for unge Petter, men en liten appell til dere bødler der ute som svinger
sabelen heftig nå. Petter har det sikkert ikke særlig moro nå, han må ta sin straff og
forhåpentligvis komme seg videre. Det bør vi andre også.



NO SUCH THING AS FREE LUNCH

May 9, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Jeg åt lunch med Barack Obama her om dagen – eller Barkrakk, som jeg kaller´n. Det er en
av de mange fine tingene med å bo på noe så relativt avsides som Svaberget – ingen bryr seg
med høy musikk, skuddserier eller svarte helikoptre fra US Airforce som lander bak låven.

Det hender han Barkrakk har litt lyst på avveksling fra topp-politikere, kjendiser og aliens,
så han ringer meg da. Erke-eksemplet på Ola Nordmann med nisselue og ski på beina,
lissom…

Vi fikk en skikkelig sørstatstallerken, grilla kylling, smørkokte maiskolber og utsøkt
moonshine. Etter vi hadde fått i oss dette så plasserte vi oss på verandaen med hver vår
Southern Comfort og så ut over plenen på Det Hvite Hus. «Kum Ba Yah» smøg seg mykt ut fra
noen skjulte høyttalere og det var like før jeg kunne se for meg slavene som lykkelig pella
bomull ute på åker´n. Barkrakk satt i skjorteermene og røyka Pall Mall. Livet var rimelig
greit.

– Du, Ruster´n sa han omsider, – det er en ting jeg vil drøfte med deg…..
Akkurat tenkte jeg, det er virkelig ikke noe som heter gratis lunch – sjøl ikke hos
Presidenten.
– Shoot i vei, sa jeg og la bootsa på rekkverket og slo HTC´n på lydløs – jeg hater at Stig
Solbrekken, Knut Robøle eller Paris Hilton ringer midt i interessante ting som «House MD»
eller middagen, og dette var omtrent på det nivået.
– Hva er det du lurer på? Spurte jeg for å få ham i gang. Gjeldskrisa kanskje ? (I det jeg sa det
hørte jeg likevel Knut Robøle snøfte foraktelig bak i huet mitt: – Høh! Nonsens! Førr der er
du rette mann!. Heldigvis høres stemmene i hue mitt SVÆRT sjelden ut som Knut)
– Eller Midtøsten? Fortsatte jeg, – Afghanistan? Jeg har en kompis der som sikkert kan dra i
noen tråder om du trenger det…. (NOE godt hadde det da kommet ut av Knuts stemme – jeg
kom på han andre relativt vettuge Knut, n – han fra Espeseth)

– Neida, sa Obama – dette har vi kontrollen på. Det er Malia Ann som sliter litt – og du har jo
hatt mye med ungdom å gjort.
Joda, jeg forsto det. En barnløs hyperegoist med sosiopatiske trekk, trekker på to femtedels
sekund og har gjort det han kan for å omvende dalens unge til å stemme FrP, men utover



det stort sett avskyr unger, var absolutt rette mann å konsultere om slikt. Omtrent som en
kannibal om vegetarkost. Men hva gjør man ikke for de vanskeligstilte, plagede
minoriteter?

– Har hun kommet i rette trassalderen? Du veit at etter min mening burde unger komme
ferdig klekka og utruga når de var 16, evt med bytterett og sjølbestemt abort opptil fylte
30…
– Hun vil ha piercing – i nesa.
– Ja, er ikke det vanlig for hottentotter da? – var det jeg hadde på tunga, men multikulturell
forståelse fra Ole Morten Fossli og andre HAR satt sine spor i meg også, så jeg tygde det i
meg sammen med en god slurk Southern Comfort.
– Og det synes du ikke noe om, altså…?
– Hell no! Hun er tretten år! Hvis hun viser seg med noe slikt kommer det til å sette
standarden for alle tenåringer i hele landet!
Jeg så problemet. Virkelig en krise av apokalyptiske dimensjoner. Jeg vurderte å gjøre det
jeg så ofte før har gjort når ting blir litt hårete – ringe Svein Bjørnødegård eller Siv Jensen –
men begge delene skjøv jeg fra meg. Hjemme i E-dalen var det sinnssykt glatt og sikkert mer
enn nok for Svein å gjøre med grusing av gardsveger og andre aktiviteter for de beste av de
beste. Siv derimot var jeg særdeles skuffa over med diverse krisehåndtering – sjøl
Jensemann takler jo terror bedre en frk. Jensen takler sex!
Nei, dette måtte jeg nok ordne opp i sjøl!
– Kan du ikke forby pircing da, foreslo jeg, men liberaleren i meg gremmet seg over å synke
ned til slike sosialistisk dævelskap som forbud.
Heldigvis er ikke Obama så rød som FOX News påstår, så han bare rista tvilende på hodet.

Jeg vrei alt jeg hadde av IQ poeng for se hva jeg kunne komme opp med. Løsningen dalte
ned som lette snøfnugg og la seg til rette foran meg som et teppe av go´følelse over hjernen.
Jeg fortalte Barkrakk hva han skulle gjøre og han lo høyt med steinknuserrøsten sin og
takket meg for løsningen.
Så fløy US Airforce meg tilbake til Svaberget og jeg rakk akkurat å sjekke Facebook før jeg
måtte på jobb.

Hva rådet var? Enkelt. Hvis dere neste gang ser Obama og frue på TV med ring i nesa så veit
dere at han har fulgt rådet mitt. For som alle veit – ingen tenåring vil se ut som foreldra
sine.



Øystein Råtes lover – § 9

May 11, 2014
Kategorier: Øystein Råtes lover

«Rett vei til fordeling av goder på en rettferdig måte er gjennom handel»



SANNHETEN OM BONDEN – FINNES DEN?

May 19, 2014
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Ok, jeg hadde tenkt å holde kjeft, siden rasjonell argumentasjon ikke faller i god jord
hverken hos bønder eller deres påståtte motstandere.
Men siden ingenting er så fristende som sannhet og fakta – og jeg kan motstå alt unntatt
fristelser, så nytter det jo ikke å tie stille.

Først av alt – bonden. Denne arten har gjennomgått en enorm evolusjon de siste 50 årene.
Fra å være etterkommere av storbønder eller husmenn så ble de fleste mer eller mindre født
inn i en livsoppgave. Det er historiske røtter i dette fra både før og etter krigen, men særlig
70 og 80 tallet var preget av offentlige tiltak for å modernisere landbruket til en ny
standard.

Det som først kom på banen var større enheter først og fremst på melkedyr, hvor mye av
støtten lå i tilskudd til nyrydning av land til for-produksjon.
Store nye fjøs ble bygget av unge bønder med tro både på Det Gode Liv i bygdene, men også
fristet av gode ordninger med gunstige lån og diverse tilskuddsordninger. Men for all del!
Det gikk døgnet rundt – hele uka for de som virkelig gikk inn for dette.

Som så ofte før når noen skjærer i vei med noe som ser bra ut, så kaster folk seg på – folk
som kanskje ikke skulle gjort det. For utover 80 tallet så begynte konkursene å komme. Far
min som ivrig og nøye studerte både Bondebladet og andre aviser – og salgsannonser –
bemerket med sin typiske urokkelige ro at:
«Åh nai, ein lyt ikkje hoppe høgar enn staven røkk!»
Han var en sjøl en rev til å se hva som burde satses på, så han hadde alltid litt nyrydning når
det var inn, og når Staten fant ut at den ville ha mer produksjon av geitemelk, så havna det
en 10-15 geiter på Svaberget, men han visste godt han aldri ville bli millionær av det.
Samtidig var han av den gamle skolen og den siste som ga seg her i Graneisbygda med
leveranse av melk på spann. Og ingen gikk i ….eh… kjørte traktor i demonstrasjonstog for at
han skulle få fortsette med det heller. Noe han heller ikke forventa. Han kjøpte seg sau
isteden!

Andre var ikke like tilpasningsdyktige når ting begynte å bli trått for bruk som var
finansiert med lån, men ikke ga nok avkastning – så Staten kom mer på banen med tilskudd
– i realiteten ble Bonden delvis satt på Statens lønningsliste. Mye av årsaken var at samtidig
som John Deer‘er og Massyer i fleng inntok moderne bruk med melk i rør og silograbb, så



måtte jo bøndene ha noen til å selge resultatet av den økte produksjonen. Så de fant ut at de
kunne de gjøre i sammen! Så de ble sådd noen frø til organisasjoner med en vekst som en
småbruker på 800 m.o.h bare kunne drømme om! Snart framsto disse plantene med nye
fancy navn som Tine, Gilde og Nortura! Et kjapt regnestykke viser at hver bonde sånn
gjennomsnittlig lønner nesten en person hver for å drive med et eller annet som ikke er
relatert til produksjon av mat.

Men tilbake til generasjons-skiftet. Jeg skjønte fort jeg ikke var noen bonde, så jeg fant ut at
den gamle enga som på ingen måte var effektiv eller produktiv i mengde, men hadde gode
kvaliteter i innhold, kunne noen andre få glede av. Og det fungerer den dag i dag.
Derimot andre av omtrent min generasjon fungerer ikke like greit.
De har plassert seg godt mellom to stoler. For de første så vil de gjerne framstå som viktige
pilarer i samfunnet, hvor deres Oppgave er et Kall. De skal levere rein, trygg og god mat. Et
meget prisverdig tiltak. Men la oss også være klar over at der de skriker stygt og advarende
– med rette – mot Europas industrilandbruk med utbredt bruk av kjemikalier, og hvor gen-
manipulasjon lurer seg inn bakveien, så er heller ikke Norsk Landbruk noe som driver med
direkte temmede villdyr tatt inn fra svarte skauen, men kunstig skapte raser som gjennom
bevisst og målretta avl knapt nok ville overlevd en norsk sommer i frihet på egen hånd. Og
la oss være klar over at det nesten daglige besøket av dyrlegen i mange norske fjøs heller
ikke blir utført med akupunktur, naturmidler og go’snakk!

Samtidig så vil Bonden – som altså ser på sin livsoppgave som et Kall – ha greit betalt, minst
mulig træl, rimelig med fritid og ikke minst Respekt! Ingen urimelighet i dette heller!
Men kan en få begge deler? Kan en både være grønn helgen og litt hedonistisk livsnyter?
Det er en vanskelig balansegang.

Men skal en balansere så må en vite hvor en er og kan en ikke benekte tyngdekraften. En må
være klar over hva en driver med – og her ramler mange ned. De ser ikke fra den ene
steinrøysa til den andre. Nå har jeg min klare mening om dette – som har forårsaket både
tårer og trussel om utkastelse fra enkelt gode selskap, men meg om det.
Likevel så har jeg god erfaring med ledende spørsmål som kanskje kan være klargjørende.
For det første – kan en forlange å produsere hva en vil – hvor en vil? Eller bør en se etter
hva som passer best? Du dyrker ikke isroser i Sahara eller bygger sandslott på Nordpolen!
Og mener en noe med å ta hele Norge i bruk – så får en gjøre det da! Hvorfor skal ikke sauen
få kose seg der den passer best, mens «kønn, pottitt og jol’bær» får råde der de har best
forutsetning?
Sjøl de gamle vikingene skjønte dette! De anla ikke havner og bygde båtene sine på Dovre!
Det la dette til områder der dette var naturlige forutsetninger for slikt!



Hvis større enheter hører Fanden og hans griske oldemor til – hvorfor brødfør en som eier
av en bedrift flere gigantiske organisasjoner innen foredling, distribusjon og
markedsføring?

Og til sist – det moteriktige funderings-spørsmålet: – Hvordan vil næringen sjøl gjøre
omstillingen som er nødvendig? Finnes det en klar strategi på dette, eller vil en bli mer og
mer statsansatt? Hvis så er tilfelle at det ikke finnes en strategi – kan en egentlig da bli sur
og parkere traktoren sin i nærmeste lyskryss, fordi noen mener en slik strategi er
nødvendig og kanskje har sett seg nødt til å provosere den fram? Sannheten kan ligge der…



FLØTT INN OG HOLD KJEFT!

May 23, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Det kommer av og til hjertesukk eller pur sutring fra nyinnflyttede hist og her. Det er så
vanskelig å komme i kontakt med folk! Ja, rett ut uhøflige blir enkelte urinnvånere stempla
som.
Jeg skal ikke si at dette ikke er korrekt i enkelte tilfeller, men jeg vil likevel si litt om
hvordan det er å bli utsatt for en innflytter. Og for ordens skyld er det en generell
betraktning og ikke mynta på overivrige naturvernere, konspirasjonsteoretikere,
gullgravere eller psykiatriske kasus.
Gjennom jobben har jeg i over ti år fungert som en i dalens førstelinjetjeneste – eller forsvar
– i forhold til innflyttere. Det har vært veldig hyggelig selvfølgelig, men har også latt meg ta
støyten med første kontakt.

Nordmenn sånn jamt over blir sagt å være en smule reserverte – i alle fall til de kan skylde
på fylla for snakkesaligheten. Vi er ikke helt ulike stakkars Raj i The Big Bang Theory der –
han kunne jo som kjent ikke snakke til jenter uten alkohol. For både han og nordmenn er
det nok mer unnskyldningen enn egentlig virkningen som…vel, virker!
Uansett så liker de fleste ikke å prate med fremmede. Vi har en sone rundt oss på over en
meter som vi ikke liker at noen invaderer. Dette kommer trolig av at vi er få og har store
landområder til rådighet. Hver nordmann har stor plass – og slik vil vi ha det!. Til
sammenligning er denne komfort-sonen på under en halv meter i Japan.

Når det likevel er noen som overskrider disse grensene og begynner uoppfordret å
utbrodere vær, vind og ha det til noe som ligner en samtale, så er dette ikke noe galt – langt
der i fra – men det er bare ikke noe alle gjør!
Siden dette altså ikke er noe galt så svarer en selvfølgelig på en måte som indikerer både
grunnskole og møblert hjem, men det bør også vises hensyn fra andre siden! En må være
klar over at en er litt sær! Det er tross alt slik særhet defineres – at en er noe alle ikke er! Og
da er det fint om en tar litt hensyn til de mer normalt innesluttede! Gi dem litt tid og
anledning til å snuse på deg, (først og fremst i overført betydning – og på litt avstand) og
gjør ingen brå skremmende utfall! Og ikke minst – det er faktisk greit at du er sær og trolig
en grådig interessant person, men porsjoner det ut i passelige mengder! Det er ingen grunn
til at du skal dytte hele konfektposen ned i gapet på oss med en gang – da blir vi bare



kvalme! Det er heller ikke lurt å prøve å grafse til seg store mengder av vår egen personlige
konfekt – la oss få dele den også ut i vårt eget tempo.  Det blir sagt at en fremmed er en venn
du ikke kjenner, men en fremmed kan også være en pest og plage du aldri vil oppleve.

Så om overskriften ikke skal tas helt bokstavelig, så flytt gjerne hit, men ti’ stille litt av
tiden! Vi som bor her er ikke viktigere enn deg – på ingen måte – men vi er like viktige som
deg! Og så vil vi helst følge våre egne bjellesau – og ikke gå oss bort i en annen flokk, og en
kan jo heller ikke vite om den nye sauen egentlig er en ulv! Og ulv liker vi iallefall ikke!
Men hvis en som innflytter tar litt slike hensyn, så glir en snart fint inn i flokken og kan stå
sammen med dem og skule mistenksomt på neste fremmedsau som forviller seg hit.



Om hykleri og hvorfor fotballen er rund.

June 13, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Nok en gang – like uunngåelig som forkjølelse og eiendomsskatt så er verdensmesterskapet
i huesparking her – også kalt fotball for de uinnvidde.
En ting er at jeg ikke ser fascinasjonen i aktiviteten – det kan trolig spores til at jeg ikke får
det til sjøl, men verden skal tross alt ikke godkjennes av meg.
Og svært tidlig så går mange en helt annen vei enn meg – heldigvis. Mine veier går ofte dit
høna sparker – andre sparker altså ball.

Lenge før unger kan snakke reint og ha en kvalifisert mening om annet enn om de skal gjøre
i buksa eller gå på do, så blir de utstyrt med drakt, piggsko og fraktet til et område med mål
og ball. En ting er at unger i dag må kjøres til et sentralt samlingspunkt, bli organisert av
organisatorer, ha utstyr for tusenvis av kroner og så få ordre om at: – NÅ! Har dere det moro!
Dette kan jeg leve med fordi det er slik med alt. Om jeg fikk vilja mi og unger heller ble satt
til noe jeg synes er gøy og nyttig, så ville forutsetningene rundt bli like overorganiserte som
med idrett. MEN det som er problemet er hykleriet! Fotball er barbarisk, har en barbarisk
opprinnelse og du kan ta barbaren ut av fotballen, men du kan aldri ta barbariet ut av
fotballen.

Hvordan starta så dette? Det veit vi ikke sikkert, men det vi veit er at mayane muligens
spilte ball med hue til falne fiender. Det var et ferdighetspill i forhold til dagens spill får
dagens ballfantomer til å se ut som meg i forhold. De gamle indianere måtte nemlig vippe
ballen – altså muligens hue – tre meter opp i lufta, gjennom en ring – bare med å bruke –
hoftene. Taperne ble henretta – kanskje de måtte ha baller til trening…..Nei jeg tuller ikke!
Dette er fakta!

Da er det vel grunn til å tro at spillet har noe av samme opphav her i Vesten – at de gamle
saksere og germanere kjeda seg etter slaget, hogg huet av et lik eller to og satte i gang, med
det som seinere ble bytta ut med sammentulla tøyfiller for så å bli millionindustri.

I dag lar vi da våre – ok, da – DERES – små vikinger fortsette i denne tradisjonen. Dette skal
jo være så bra. Man lærer fair play (Google it!) samhold, lagspill og ikke minst de sosialistisk
uunnværlige sosiale ferdighetene! På grunn av dette så får man godvilje, sponsormidler,
tippemidler og helt gratis god samvittighet for å ha gitt barna noe!



Blææææh! Så veit vi alle hva som EGENTLIG foregår. Det dreier seg om å vinne – uansett!
Det er ikke plass til tapere i fotball – eller annen idrett. Det er ikke snakk om å lære seg
regler og utviklende lek, men hvordan du kan komme unna med å bryte reglene for at noen
andre skal tape. Det man lærer er blitt summert genialt og treffende opp av en av dalens
stjerner i fotball – Ingenting er så moro som å vinne på juks!

Nå skal ikke jeg si at det ikke er nyttig å se fotball som en allegori for samfunnet ellers, og at
opplæringen der kan ha nyttige sider når en i en alder av 20ish finner ut hvordan verden
VIRKELIG fungerer, men KAN vi pretty please med sukker og vanilje kutte ut det hyklerske
våset om at fotball bare er så sunt og positivt?



SPÅMANNEN RUST!

June 23, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

10 september 2001 skriver jeg dette på VG Debatt: (Og har gjentatt det mange ganger)

«Mange har i det siste vist stort engasjement enten for selv å komme inn på Tinget, eller å få
sine favoritter og meningsfeller inn. Dette er sikkert for de fleste vært gjort i beste mening –
i den tro at vi slik skal sette sammen en forsamling som kan styre Norge til det beste for de
fleste.
Dette høres jo fint ut, men stemmer det med virkeligheten? Er det virkelig sånn det
fungerer? Nei, beklager folkens, det er det ikke. Vi har faktisk en veldig skremmende
situasjon i Norge som gjør at vi ofte ikke blir styrt av folkevalgte.

Men de som har skylden for dette er uten tvil noen av de folkevalgte. De har nemlig frivillig,
enten på grunn av ren dumhet, uvitenhet eller kanskje også latskap overgitt så godt som all
makt til byråkratiet! Hvordan dette fungerer i praksis er veldig enkelt, så enkelt at de fleste
burde forstå det. Saksbehandlere, og sekretærer med ulike titler skriver saker, lager forslag
til lover, utarbeider rapporter og utredninger – dette er faktisk jobben deres – men
problemet er at dette i mange tilfeller går uredigert gjennom systemet! Ikke en bokstav blir
forandret! Hvem er det da som fritt kan legge egne oppfatninger, sine kjepphester og egne
syn på saker inn i saksdokumenter? Og hvem er det som uten tvil også gjør det, bevisst eller
ubevisst? Jo, nettopp byråkratiet. Det som da er første prioritet for disse skjulte makthavere
er å dekke seg, sikre at de ikke selv blir utsatt for evt. negative følger av det de har bestemt.
Derfor er ansvaret fullstendig pulverisert!
En byråkrat kan sjelden «henges på veggen» for en feil. Slik er systemet bygget opp. I beste
fall er det en statsråd som må ta støyten. Politikere får faktisk veldig mye ufortjent kjeft for
feil byråkratiet har gjort! Andre prioritet er å beskytte sin egen arbeidsplass, skal det kuttes
så er det byråkratiet som utformer forslag til kutt. Da sier det seg selv at reduksjoner eller
effektivisering, (noe som vil føre til en mer stressa arbeidsdag for byråkratiet) nei, det blir
aldri forslått! Det er tross alt ikke helgener som innehar disse stillingene, men vanlige
mennesker som hverken vil risikere stillingen sin eller å måtte jobbe mer!

Løsningen er i beste fall å ansette flere! Derfor øker bemanningen i det offentlige fordi dette
blir prioritert av de som virkelig styrer Norge. Hva er det så vi kan gjøre med dette som
velgere? Kan en håpe på at noen av de partiene som har vært i regjeringsposisjon eller hatt
stor grad av innflytelse skal gjøre noe med dette? Dessverre må jeg skuffe alle blåøyde og
godtroende demokratitilhengere. Faktum er at haugevis av disse før omtalte byråkrater



utgjør så stor velger-gruppe, særlig for Arbeiderpartiet og Sosialistisk Venstreparti, at de
aldri vil våge å gjøre noe radikalt for å fjerne makt og innflytelse eller, fri og bevare oss vel,
redusere bemanningen! Tenk, hvilken katastrofe det ville være for en byråkrat med
hjørnekontor, kaffe-trakter og stort ansvar (særlig for å vise hvor uunnværlig han selv er) å
måtte lære seg å kjøre truck eller bruke en spikerpistol ute i det private næringsliv!! Nei, da
ville nok all fagforeningstøtte til sosial-demokratene forsvinne! Senterpartiet er jo nesten
sosialister, samtidig som de stort sett representerer en yrkesgruppe, nemlig bøndene, som
har lagt opp sine organisasjoner, f.eks. Tine, etter modell fra det offentlige og derfor sliter
med nøyaktig samme problem uten å ha evne til å gjøre noe med det. Dette er ikke akkurat
tillitvekkende samme hvor mye Lundteigen på vegne av SP i sin tid erklærte at » Nå skulle
de jaggu forandre Norge!» Hvor de forandringene ble av fikk ikke jeg med meg, men de kom
iallfall ikke i byråkratiet! Høyre og Kristelig folkeparti da? Joa, kanskje. Muligheten er jo der,
men begge har vært i posisjon uten at de fikk gjort så imponerende mye med problemet. Ja,
folkens da står vi igjen med Rød Valgallianse og Fremskrittspartiet. Det første er jo et
charme-rende lite parti med morsom leder, sans for sauer og ellers totalt urealistisk
politikk, så nok om det!Da har vi igjen Carl Ivar og hans glade gutter (og ikke bestandig like
glade jenter). Men dette er nesten like urealistisk som en ren RV regjering. Men derimot en
allianse Høyre – Fremskrittspartiet – det ville være et godt alternativ! Kanskje med Kjell
Magne som statsminister?. For det som er viktig er hvem som legger føringene i regjeringa –
ikke hvem som fronter den. En må få inn noen som virkelig tør å gå i nærkamp med
byråkratiet! Noen som kan sørge for at stillinger i offentlig administrasjon ikke lengre er
freda og at en dårlig utført jobb får konsekvenser for den som har utført den. Det eneste
partiet som muligens tør gjøre dette er Fremskrittspartiet! Denne saken er noe som må
prioriteres først, ikke bare for å gjenerobre demokratiet, men for å kunne spare enorme
summer. Penger som kan og bør brukes til de så mye omtalte skattelettelser, økte
velferdstilbud og stort sett til det beste for alle! Det er utarbeidet rapporter som anslår
innsparingspotensialet til milliarder! Hvorfor har da den sittende regjering ikke gjort noe
med dette? Svaret er enkelt. De tør ikke! Fremskrittspartiet bør få sjansen til å vise om de
tør! La oss få inn noen som iallefall har programfesta at de vil gi makta tilbake til dem som
bør ha den – oss!

Så jeg for min har stemt FrP- et parti som har lovet å ikke la seg diktere av byråkrati,
fagforeninger eller noen annen ikke-demokratisk valgt makt.»

Hvis du nå har lest helt hit så kan jeg belønne deg med link til at Siv i dag kunngjør at de vil
kutte 500 av disse jeg omtaler med «hjørnekontor og kaffe-trakter» Det viser at det eneste
som faktisk fungerte var en Høyre/FrP regjering. Det viser også at nå er det pinadø på
tide folk begynner å høre etter hva jeg sier!!!

http://www.frp.no/nor/Aktuelt/Siv-kutter-skattebyraakrati


Om røvsmage, seriemordere og hva en har noe
med å stikke nesa si borti.

June 29, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Som ungkar – av valg og ikke nødvendighet – så roser en seg av såkalt røvsmage. Dette er
ikke helt sant. I likhet med at jeg er veldig nøye med hva jeg har inn i huset av
damemennesker, så er jeg ganske nøye med hva jeg har i meg. Etter å ha grundig
matforgifta meg sjøl for mange år siden. Når jeg fant ut at en ikke skjærer brød og kliner på
smør med den samme Leatherman en noen uker før har flådd elg med. Bakterier dør relativt
raskt, men de etterlater seg en relativt stor slekt – sånn omtrent en zillion. Skepsisen til
damemennesker ble erfart på litt annen måte, men gjorde like vondt…

Jeg kan også være en smule slurvete med støvtørken, men oppvasken er jeg nøye med – når
jeg endelig tar den fordi det er nesten tomt for reine gafler. (Hvorfor i huleste har jeg
egentlig dekketøy til et gjennomsnittlig gallamiddag???) Men noen har det nok verre enn
meg. Jeg glemmer aldri en scene fra en film om seriemorderen Ed Gein. Han bodde aleine på
en gård uttafor folkeskikken. Der han bedrev sin sunne hobby med å lage lamper av
beingrinda til kvinner han tok med hjem, samt lampeskjermer av huden deres. (Både
Norman Bates i Psycho og Buffalo Bill i Nattsvermeren er bygd på Gein)
Vel, Gein hadde fått med seg ei dame hjem og de kommer inn på kjøkkenet – som flyter av…
vel, det meste egentlig. Dama skvetter til da hun ser ei musefelle på bordet – med ei mus i.
Gein bare humrer godmodig: – Neimen ikke vær redd! Den lille karen der er da ikke farlig… (Det
viste seg at han hadde rett. Musekadaver ved siden av sukkerskåla var det minste problemet
hun hadde)

Det er litt mer orden på Svaberget – jeg har i det minste musefellene inne i kjøkkenbenken
under den årlige invasjonen om høsten. (Som jeg unngikk i fjor da jeg endelig fant hvor de
kom inn hen. Og med rått glis og stor fryd skrudde fast ei blikkplate og så for meg Mikkes
skuffede utrykk når han slo snuta i den!)

Så var det moralen da – jeg hadde planlagt middagen i dag med kyllingfilet i het omfavnelse
av et par baconskiver. Så jeg fyrer steikepanne og setter kniven – ikke Leatherman – i
pakningen med kjukkling. Og kjenner en merksnodig dunst. Jeg dobbeltsjekker datoen – godt
ut i neste uke – og det var bortimot ubrutt kjølerekke fra SPAR i Bagn til mitt over 40 år
gamle Evalet Aanonsen (Det Skapet er verdt en egen fortelling en dag – men jeg er redd for å
jinxe det hvis jeg skryter for høyt)



Jeg studerer fenomenet nærmere med nesa ned i filetene og brekker meg nesten. Her må
det ha vært et dårlig parti de hadde fått inn, for det var oppbevart helt i tråd med alle
skrevne og uskreven forskrifter. Så filetene havna ute på foringsplassen for diverse
kråkefugler, men dette var så ille at om det ligger strødd med dau kråke der i morgen blir
jeg ikke forundra. Kanskje jeg til og med får hevna meg på denne grevlingen som tok
garasjegulvet mitt i fjor.

Derfor ble det bare bacon – og eggerøre – på meg, men det var absolutt helt greit. Så
poenget og moralen er at en alltid – tross betryggende datostempling og behandling alltid
stikker nesa si borti maten – det er faktisk noe en har noe med.



Om sør-aurdøler og napalm

July 1, 2014
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Ok, full Rusteklikk! Armene over hue, bak i i korsryggen og begge nevene brak i bordet! NÅ
HØRER DERE ETTER!!! Wake up and smell the fucking napalm in the morning! (Ja, det er noe
symbolsk i omskrivingen og forsterkningen fra Apocalypse Now) For Endetiden for Etnedal
nærmer seg! Vi kan skrike og hyle (hadde vi enda gjort det) så mye vi vil, skrive indignerte
innlegg med «Vilikkevilikkevilikkeviiiiiiilikke!!!» så mye Senterpartiet orker, men løpet ER kjørt.
Etnedal vil ikke bestå i den formen vi har nå. Dette er fakta, sånn er det og absolutt
ingenting vi kan få gjort noe med.

Alternativene er som følger – få tredd nedover hele regionen en Storkommune bestående av
alle de nåværende små – og muligens Nordre Land.

ELLER – og dette er ekstremt viktig – vi kan begynne å tenke sjøl. Jeg og noen til har
tjuvstarta – og jeg har skissert en løsning med Sør Aurdal. Men vi trenger ikke stoppe der.
Nordre Land har et problem – siden Søndre Land sikter seg inn mot Mjøsregionen – dette
kan vi dra nytte av. Men la oss ta en kikk på kartet først.

Søndre Valdres

Hvis vi i stor grad ser bort i fra dagens grenser og heller prøver oss på litt større – og rettere
linjer – så tar vi med oss nedre del av Nord Aurdal, skjærer oss opp i Aurdal og videre til
delen som grenser mot Gausdal. Dette legger vi til vårt areal og Sør Aurdals, samtidig som vi

http://www.imdb.com/title/tt0078788/quotes
http://www.ironoxide.no/la-oss-sla-dem-sammen-for-de-slar-oss/


innlemmer Nordre Land nedenfor oss og på «bortsida» av Sør Aurdal. Da får vi en naturlig
geografisk enhet og en levedyktig størrelse på – SØNDRE VALDRES!

Hva de da gjør på øversia er ikke vårt problem! La dem bli årdøling eller sogning for alt jeg
bryr meg! Men vi holder «konkursboet» Nord Aurdal unna oss.
Videre så leser vi nå i media at Sør Aurdal også sliter, og hvis en da kjører to enheter som i
dag har problemer – altså Sør og Nord Aurdal i samme enhet, så er det å be om katastrofe.
Men tar øvre Valdres seg av Nord Aurdal og vi får med Sør Aurdal – så kan dette gå veldig
bra.
Men det MÅ gjøres noe nå! Folk, politikere og administrasjon MÅ reagere og innse hva
alternativene virkelig er og ikke være apatiske eller slåss for tapte saker!

Les dette, spre dette og få til dette!!!



Sjuk kommunikasjon

July 5, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Vanligvis så slår jeg ting klinkende klart fast og det er liten tvil om hva jeg mener. Men det
finnes ting som jeg er usikker på – faktisk. F.eks om det bare er meg som har et problem
med språk. Ja, jeg – mannen med påstått sølvtunge med sjølslipende slitestål har av og til
vanskelig med å gjøre seg forstått. Til utlendinger. Det er jo forsåvidt naturlig, men kanskje
ikke når utlendingen jobber i en stilling der «meget gode kunnskaper i norsk» er en
selvfølge for ansettelse.

Dette er jo noe en hver kan skrive på CV’n sin, men blir det testa? Nei, det gjør det ikke. Og
det å ta opp slikt er grenseland rasisme vil sikkert noen si. Men la meg dra fram en del
eksempler.
Første gang jeg var borti det var da ei venninne av mutter’n ble, sjuk og vi var de nærmeste
til å hjelpe. Det var natt og det kom en dansk vikarlege. Venninnen snakket kav ettendøl,
hadde store smerter (nyreproblemer) og det ville ikke fungert uten mutter’n som tolk.
Senere får jeg erfare litt av dette da mutter’n blir dårlig og går bort – på en busstur til
Sverige. Sjøl jeg som meget verbal og flink til å lytte så blir svensk i en slik situasjon en
ekstra belastning.
Noen år seinere blir fatter’n dårlig – han er noe opp i årene – og hører dårlig (noe han aldri
ville innrømme selvfølgelig) men ellers er han klar som en fjellbekk. Men den legen som
kommer er selvfølgelig svensk! Från Skåne for ståss!  Igjen så hadde ikke dette gått bra om
ikke jeg var der som tolk – og kunne formidle at min far hadde lunginflammation – noe han
absolutt ikke hadde, men det er en annen historie.

Så havner jeg sjøl borti en situasjon hvor jeg trenger litt hjelp av helsevesenet – og «får» det
fra en øst-europeisk dame, som har med seg assistent som delvis tolk! Det var en del viktige
praktiske ting jeg stressa, som ikke ble fulgt opp. Trolig p.g.a språk. Men det førte omsider
og via noen omveier til at jeg fikk diagnosen dyskalkuli, så jeg må regne med at det ikke var
helt bortkasta…

Nå sist så var jeg hos en ny spesialist på Gjøvik med dette udefinerte jeg sliter med – og igjen
«ytlending» – fra Algerie tror jeg. Denne var likevel noe av det bedre for han snakka både
flytende norsk, fransk og mere til, så dette gikk egentlig helt greit, men det var likevel en
skygge av barrieren. Og ikke minst så sitter jeg med følelsen: – skjønner du hva jeg sier? Får du
med deg alle nyansene?
Jo, han gjorde nok det for han sendte meg tilbake til fastlege for å utrede en ny mulighet,

http://www.ironoxide.no/om-meg-ei-rotte-og-clintern/


men fastlegen var den som helst skulle henvise til undersøkelse. Greit nok – jeg har i alle år
hatt vår veldig norske kommunelege, men siden hun nå er sjukmeldt på ubestemt tid, så
valgte jeg den andre. Jeg har vært hos henne en gang, så jeg skal ikke egentlig uttale meg –
utover å påpeke at hun er heller ikke norsk. Men skjebnens lune – og det svarte hølet jeg er
født under isteden for den vanlige stjerna – gjorde jo at jeg igjen fikk en vikarlege –
naturligtvis från Sverige!
Ikke kjenner han meg, ikke har han lest journalen min, og når jeg prøver kort å forklare en
lang historie, så ber han meg med en ikke verbal gest om å vente mens han skriver! Så jeg
endte opp med en erklæring til NAV – som jeg strengt tatt ikke trengte, noen blodprøver og
minus 200 spenn. Men ingen henvisning videre! (Jeg vil likevel si at jeg ser at situasjonen
ikke kunne være lett for han heller med en «lidelse» som er litt mer komplisert enn et
beinbrudd)

Nå blir dette likevel ordna fra Gjøvik etter at jeg forklarte situasjonen, men for folk som ikke
er så sjølgående som meg, og i enda vanskeligere situasjoner helsemessing, så er da dette
uholdbart? Burde vi ha en obligatorisk test med høy vanskelighetsgrad både på forståelse og
formidling på alle som ikke har norsk som morsmål og skal jobbe i så viktige stillinger? Det
blir sagt at norsk er et av de vanskeligste språkene å mestre – og hvis dette er tilfelle så
burde vi ta konsekvensen av det.
Og dette gjelder ikke bare folk med annet morsmål enn norsk, men det varierer også fra
person til person både med formidling og forståelse. Og dette er det veldig enkel tester på.
Jeg har sjøl tatt på forståelse av både skrift og tale og det viser at en vanligvis går glipp av en
god del. Gjennomsnittet er rundt 20% som en ikke oppfatter – men enkelt har ned mot 10%
(uten at vi skal nevne navn)
Uansett så burde nyutdannet helsepersonell testes for dette også – uansett etnisk bakgrunn.
Kort og greit: – skjønner en hva folk sier og hører en etter?
Og dette med at de fører journal direkte under samtalene er også en uting. (Og dette er det
ikke bare helsevesenet som gjør) Det er ikke det samme å notere med penn og papir som
bruke tastaturet, det stjeler mye mer oppmerksomhet og se på en skjerm mens en snakker
med noen.

Er jeg inne på noe her? (Forutsatt at du har fått det med deg)
Eller er det bare jeg med min over gjennomsnittet interesse for kommunikasjon som er litt
sjuk?



Hans og Blücher

August 12, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

I dag – Statens Vegvesen – Fagernes.

Rust – Mår’n mår’n! Jeg skulle ha en kilometer veg!
MS (Middelaldrende skrankedame) – Grynt?
Rust – OK, forretninger eller fornøyelser først?
MS – Hva kan jeg hjelpe deg med?
Rust – Jeg skulle levere disse skilta på Mazda’n min,
MS – (seig musepeking og påfølgende tastaturklikk) – Ja, den skulle vært godkjent i juli, så
den må avskiltes.
Rust – Passer bra at jeg har skiltene her da?
MS – Du er også registrert med en Mercedes som det skulle vært betalt omregistrerings-
avgift på…
Rust – Pussig at du nevner det – det er neste punkt. Kan vi ta Hans først?
MS – Hvem?
Rust – Mazda’n – den heter Hans. La oss ha litt respekt for de som snart skal bli spiker.
MS – Har du kjørt Mercedesen hit?
Rust – Hæ?
MS – Den kan etter loven ikke benyttes før betalt omregistrering og mottatt vognkort.
Rust – Åh sånn ja, nei, jeg kjørte Mazda’n hit.
MS – Da må den avskiltes…
Rust – (Holder fram skiltene med et overbærende smil)
MS – Hvordan kommer du deg herifra?
Rust – Da tar jeg Blücher…
MS – Hvem?
Rust – Merc’n – den heter Blücher
MS – Ja, men du sa du kjørte Mazdaen din hit?
Rust – Ja, og så har jeg Merc’n på biltralle.
MS – Unnskyld?
Rust – Ja, og så tar jeg Mazda’n på tralla og hekter den på Blücher…
MS – Tuller du med meg?
Rust – NÅ begynner du å skjønne sammenhengen her! Hvis du kan se noen sammenheng
mellom dette (holder opp VISA kort) og omregistrering så fikser vi dette før stengetid.
(Blunker og smiler) Når slutter du?



Det var da hun truet (endelig smilende) med å bøtlegge meg for seksuell trakassering (Noe jeg faktisk
ikke visste lå under Biltilsynet) så jeg oppførte meg og nøyde meg med midlertidig vognkort.

Blücher – nå med vognkort



Om første skoledag og ulv som vil være sau.

August 18, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Media – både sosiale og mer informative – har i dag flommet over
av Den Første Skoledagen. Småtrollene gleder seg mye og gruer seg
litt, men foreldrene er bare positive, med litt mild oppgitthet over
hvor fort tiden går. Da er det ikke mer enn rett og rimelig at jeg
skal være negativ!  Sjøl om jeg i følge bildet på min første skoledag
så rimelig fornøyd  ut – når den var over.

For dette er slett ikke bare positivt! For det første må vi se hva 10
årig skole er. Det er en helt nødvendig institusjon og grunnskolen
er ryggraden i velferdssamfunnet, men den er også noe mer. Den

er nesten grenseløst ineffektiv og er i sine læreplaner konstruert for å bruke opp tid! Vi må
nemlig ikke bare lære den oppvoksende slekt å lese, skrive, regne og orientere seg sosialt –
vi må oppbevare dem!
I barnehagen er dette greit – der er oppbevaringen med i grunntanken. Noen må som regel
passe barna mens foreldrene jobber. En kan diskutere lengden og innholdet her også, men
da blir jeg drept av enkelte kvinnfolk, og jeg vil jo ikke sende barna deres på barnehjem –
alene i verden som de da blir, siden far allerede som regel er ute av bildet.

Men så begynner Skolen! Stortinget vedtok uten for mye styr skolestart for seksåringer.
Pure galskapen! Disse tassene som knapt snakker reint og kan gå støtt – har ingenting i
skolen å gjøre! Men de er der så ikke det heller skal jeg bry meg så mye med. Summen er
likevel at vi har 10 årig grunnskole i Norge.

Normen har vært at jo lengre utdanning en har jo flinkere blir en. Dette er selvfølgelig en av
de mange løgner som serveres om og i skoleverket. Det er hva du faktisk lærer som er det
avgjørende – ikke hvor lang tid du er i en læreinstitusjon.
Men fordi ingen kan si at vi tillater sommel og regelrett sløsing med barn og unges tid. Men
saken er at med rette verktøyet og teknikkene kunne det pensumet skolen i dag har
videreformidles på en brøkdel av tiden. Skolestart kunne utsettes iallefall to år og avsluttes
et par år før. Problemet er at hvor skulle da barna og de unge gjøre av seg?
Siden det ikke er noe alternativ, så tillater vi at det kastes bort så mye tid. Jeg kritiserer på
ingen måte dagens lærerstand – de er fast i systemet like mye som elevene, siden det
forventes at en fyller skoledagen etter den hver tids gjeldende norm – og svært få vil velte
båten de sitter i.



Resultatet er en svært langsom forandring om den i det hele tatt kommer. Og de aller fleste
formes innenfor samme form. Jeg har tidligere kritisert dette at alle fortelles at med rett
utdanning kan en nærmest bli hva en vil. Dette er selvfølgelig tull! Du blir ingen god leder,
selger, bilmekaniker, snekker eller lærer om du ikke har talent for det! Uten talent kan du
bli alt fra middelmådig til katastrofal, men god blir du aldri!

Og her kommer andre verktøy inn. I dag skal hver elev ha individuell læreplan. Glimrende
ide! (Sjøl om jeg sympatiserer med de lærerne som må bruke tid på dette) Problemet er at
det er totalt bortkasta når læreplanen går ut på hvordan hver enkelt elev skal lære det
samme! Jada, grunnferdighetene må alle ha – den er grei! Men når en først er der så sitter
en via individuell tilpasning med en gyllen mulighet for å styre, inspirere eller argumentere
den da mottakelige ungdommen inn på en vei der det er store muligheter for å lykkes. Både
økonomisk og langt viktigere – ha noe en trives med! Men isteden strammer en altså grepet
fra første skoledag for at alle skal ha samme mulighet til alt!

Ellers i naturen så er ikke du ikke en ulv om du har ull og sier bææ! Men i norsk skole så kan
du ha rovdyrtenner, ulvepels og hyle mot månen og bli fortalt at selvfølgelig kan du bli
verdens beste sau bare du tar rett utdanning!



Den mislykkede profet

August 20, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

I rundt år 630 etter Kristus skal en mann som senere ble kjent som profeten Muhammed ha
fått en åpenbaring fra Gud. Store deler av denne åpenbaringen var allerede kjent som
jødenes Tanákh. (Det vi kjenner som Det Gamle Testamentet i Bibelen) Uavhengig av
sannsynligheten i Muhammeds troverdighet, så endte dette opp med Koranen.

Den beskriver mange av livets viderverdigheter og gir retningslinjer for folk og samfunn.
Med aggressive midler spredte snart Muhammeds lære – nå kjent som islam – seg utover. Til
og begynne med var ikke de samfunnene som ble underlagt islamsk lovgivning så mye verre
enn andre samfunnsformer – av og til tvert i mot.
Men etterhvert gikk tiden i fra dem og en ny struktur – bygget på hovedkonkurrenten
kristendommen og humanismen – tok over i store deler av verden. Særlig det som ble kjent
som Vesten. Alt var på ingen måte frihet, likhet og brorskap her heller, men opp gjennom slik
dagane no gjekk, så gikk dette seg til og islam ble som samfunnsbærende element håpløst
utkonkurrert. Likevel fortsatte den tross sin beviselige mislykkethet å ligge i bunnen – og på
bunnen – av den menneskelige tanke og levesett.

Men det var jo ikke dumme folk som fremdeles trodde på profetens ord, så de så jo at dette
ikke fungerte. Noen forsøkte å tolke profeten anderledes enn det som var vanlig, for å
kunne bruke den slik kristendom og humanisme støttet opp under demokratiske samfunn.
Mange valgte en annen vei – nemlig å gi andre skylda! Det er alltid greit å ha noen å skylde
på! Islamske samfunn var mindre utviklede, fattigere, manglet sosiale sikkerhetsnett og fri
debatt. Og dette kom av at islam var undertrykket! Vesten hold dem nede – fortalte de seg
sjøl med like stor overbevisning som Muhammed hadde fortalt om sine påståtte
åpenbaringer. Vesten – og særlig USA – var Den Store Satan!
Og ikke nok med det! Neida, Den Store Satans onde hjelper – jødene – plasserte seg midt i
heksegryta der islam har sine røtter – og lykkes! Med alt fra økonomi til krigføring og
appelsindyrking!

Dette fyrer opp fundamentalistisk islam enda mer og overbeviser dem om sin livsløgn:
Vesten med jøder og USA i spissen har skylda for deres elendighet! Generasjoner med denne
løgnen ser i dag ikke at det er profeten som har mislykkes som samfunnsbygger – mange år
etter sin død.



Dette er ikke rasistisk synsing eller nedvurdering av andres menneskeverd – det er enkle og
beviselige fakta hvis en vil se dem. Men dessverre så blir Vestlig innblanding og forsøk på
hjelp i islamske områder ofte sett på som bevis på deres egen vrangforestilling og all kritikk
oppfattes som videreføring av mange års påstått forfølgelse og undertrykking. Og ikke bare
av muslimer, men også folk på den politiske venstresida i Vesten har fått løgnen om vestlig
anti-hellig krig mot islam inn i sine partiprogram, og fordømmer dette i sterke ordelag.

Vi kan ikke lengre tolerere oss i hjæl på disse vrangforestillingene. Vi må si klart i fra at
fundamentalistisk tolkning av islam som grunnlag for et samfunn fungerer ikke – enkelt og
greit! Det kan vi bevise – og er til og med sjølforklarende for folk som har kommet hit som
flyktninger fra ikke-fungerende samfunn. Når det ikke fungerte der, så sier det seg faktisk
helt sjøl at det ikke vil fungere her heller!
En hver forestilling om å la fundamentalistisk islam styre noe som helst i et samfunn er bare
å glemme! Det blir ikke aktuelt. Det er derfor ingen pen måte å si dette på, så til de «hvite»
som tror og håper på det multikulturelle paradis: HOLD KJEFT!
Og til de som er her under vårt tilbud om beskyttelse, men ikke ser at det er deres egne
løgner vi beskytter dem fra: GET THE HELL OUT!



En grisete utfordring.

August 25, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Et av mine favoritteventyr som liten var historien om de tre små griser. Jeg har i grunn
alltid likt griser, de er morsomme å se på og smaker godt! Den store stygge ulven hadde jeg
også sansen for, paradoksalt nok.

Og dette er da innledningen til dagens lille solstreif. Arfan Bhatti, Mohyelden Mohammad
og Ubaydullah Hussain, eller De Tre Små Griser som jeg kaller dem (må ikke forveksles med
de mer interne Fire Små Griser). For uinnvidde kan jeg anbefale Google eller Rustepedia.
 Nok om det, førstnevnte har det vært behagelig stille fra de siste par åra, men Molle og
‘Dully – som jeg også levnet noen ord her forleden dag, ser visst fortsatt ikke ut til å ha
funnet sin plass. For ordens skyld de er ekstreme islamister, som på tross av å ha tilbrakt
hele- eller mesteparten av livet sitt her til lands, avskyr og hater stort sett alt kongeriket
Norge står for som nasjon.

Et av deres største forbilder er nå avdøde (får vi håpe) Osama Bin Laden , det sier vel
egentlig mye….
Men så kommer paradokset – litt sånn som med meg og eventyret. De blir værende her, selv
i godt voksen alder! De er stadig ute i media, som av en eller annen grunn gir disse
surrehuene dekning. Meg med flere har jo mer eller mindre ufrivillig fulgt disse
ørkennissene siden de var relativt unge og begynte å forpeste div. nettaviser.
Alle utsagn tatt i betraktning burde de jo rømt dette forferdelige landet ved første
anledning etter de ble myndige, men neida… Men av en eller annen heeeelt uforståelig
grunn så blir de her likevel. Det er nå rart med kjøttkakene til a’ mor – eller kebaben i dette
tilfellet…
De har fått utallige oppfordringer om å kjøpe enveisbillett fra Gardermoen, uten at det har
ført frem. Det hele blir litt som barna som truer med å flytte hjemmefra, nøkker’n står i døra
og det er ingenting som stopper dem, likevel er truslene tomme som lommeboka til Rustern
to dager før påfyll!

Med så mye ord og så lite handling trenger man hverken være Snåsamann eller Terje
Bjørnødegård for å skjønne at det ikke akkurat er veddeballer som henger under kjortelen
til Dully & co. Problemet er nemlig at det er litt for bekvemt å bli værende. Sulle rundt i
kjortel, sove lenge og stort sett bare spare skjegg – og likevel få betalt for det! (Nei, Per



Øfstaas, jeg snakker ikke om deg nå.) Skjeggebusene hever hver måned sin trygd i det
demokratiske velferdssamfunnet de lever i – og hater, uten å løfte som mye som en finger
for annet enn å nedkalle Allahs vrede på sine med-mennesker.

Men nå skal dere høre her, grisekno en og to. Jeg utfordrer dere herved til duell, dog ikke
fysisk siden jeg har slutta å banke småunger. Neida, en fair duell der dere kan prøve å
forklare meg hvorfor dere har rett, og vi tar feil samt hvorfor dere fortsatt er her! Jeg på
min side lover å plukke argumentene deres fra hverandre så effektivt og smertefritt det lar
seg gjøre! Kors på halsen, alt det der. Eller halvmåne på halsen for deres del da…
Flott, da ses vi på VGD, hansken er kasta!

PS. Ikke ta opp den hansken – jeg tror det er svinelær…

 



Om moltekrem, unge og kjerringfri

August 26, 2014
Kategorier: Om meg

Først må en si litt om fri fra barn! Tenk på utrykket – ungefri. Mange bruker det og sosiale
medier forkynner ofte denne statusen. Jeg vil på ingen måte til livs bruken, og jeg har den
dypeste forståelse for at fri fra ungen eller ungene oppleves som positivt – MEN jeg vil at
hver enkelt skal være klar over – sånn innerst inne – hvor grusom stygg denne frasen er.

For å kunne si dette må jeg nødvendigvis sympatisere med de som har barn. Og
standpunktet kan på en måte rettferdiggjøres med at jeg er verre enn dere som har unger.
 Siden jeg har tatt ungefri til det ekstreme og hverken har eller vil ha unger.

Og hvorfor vil jeg ikke det? Lang historie – som innbefatter at jeg er skyr ansvar, er lat,
egoistisk og veldig klar over alt dette. Så klar over det at jeg faktisk legger både arbeid i og
tar ansvar for å ikke få unger! Som vi veit fra tidligere utbrettninger av meg så har jeg
diverse motsetninger innebygget i meg. Dualisme på fint – inkarnert (det er visst også litt
fint)

Og sjøl om jeg da er litt todelt, så trengs det likevel en til for at det skal bli unger av det. Litt
å tenke på for beilende kvinner kanskje? Involverer en seg med meg så blir det automatisk –
iallefall mentalt – en trekant.

Vel, det var reklamen, og da er vi inne på kjerringfri. Siden jeg prøver å unngå såkalte
romantiske forhold nesten like iherdig som farskap. Og da begynner jeg visst i følge folk som
skal ha greie på hoder og sånt og bli så sært at det nærmer seg det unormale. I beg to differ –
jeg er normal – verden er klin gær’n! Eller iallefall den mannlige halvdelen – kvinnfolk
forstår jeg ikke – i likhet med den andre halvparten av verden, så hvorfor kvinner ikke er
single på livstid skal ikke jeg uttale meg om. Dere får ha meg unnskyldt – dette blir fra an
Manns perspektiv.

Først og fremst anerkjenner jeg at det ikke hadde vært bra om alle var som meg – men i
likhet med homser, transer, dendrofile (tenning på trær) og andre rare dyr med spesielle
lyster påberoper jeg meg min særegenhet – lysten til å være aleine! Jeg skader iallefall ingen
– ikke engang bjørker voldtar jeg! Sjøl det mest sexy, velduftende briskekjerr får stå i fred
for meg!



Men hvorfor har jeg mest lyst til å være aleine? Har jeg ingen andre lyster? Ingen
kommentarer utover at fysisk så fungerer jeg helt etter oppskriften. Ting går opp og ned
som de skal…
Og jada, det er så mye fint med tosomheten. Sex’n er en ting (Hvordan blir sex en egentlig?
Vel, det får de som er gode i matte ta) – men det er denne nærheten, intimiteten, kosen og
Kjærleiken – som særlig venninnene mine «argumenterer» med når jeg blir på mitt mest
kaldsvarte kyniske. Neida, jeg benekter ikke dette heller – jeg kun prøver å gjengi det tilsatt
passende dose overbærende sarkasme.
For er det verdt det? Jada, vi har disse Øyeblikkene – og jeg har hatt dem! Men er ikke prisen
veldig høy? Ingen har problemfrie forhold – to mennesker går ikke i sammen som hånd i
hanske. Noen er vott, for ikke å si dott, som tilpasser seg den andre parten – som da vil tøye
stoffet lengre og lengre. Noen er en stiv kjørehanske, hvor den andre har 6 fingre og ti
tommeltotter. Det blir trøbbel – og alt mellom der. Men vondt gjør det uansett. Og det er
mulig det er her «problemet» mitt ligger – lav smerteterskel – både for mer sjøl og for
andre. Jeg tåler å ha det vondt – men jeg liker det ikke, og kan det unngås så gjør jeg det.
– Gå utenom, sa Bøygen til Peer Gynt. Meg trenger ikke Bøygen å be engang – jeg er allerede
rundt neste sving med hylende dekk.

Og hva er det som er så vondt da? Bruddet er muligens verst – og det kommer. All statistikk
er klinkende klar 50 % av alle langvarige forhold ryker. End of story. Eller rettere sagt – det
er da Love erstattes med Horror i Story. Alt i fra iskald avsky til glødende hat, mens den
andre parten kan føle det stikk motsatt.

Men før dette skjer så skal en gjennom mye vondt. Sjalusi – er hun glad i meg? Og bare meg?
En nagende uvisshet som bare kan dempes av tro og bedøves av at hjernen mer eller mindre
kobles ut av Forelskelsen. For du KAN ikke vite hva et annet menneske tenker innerst inne.
En må bare tro hvis en klarer og da stole på troen. Det er litt pussig med såkalte ateister –
som ofte nekter å tro på noe som ikke er bevist, f.eks Gud. Men likevel tror de glatt at
partneren elsker dem og bare dem – sjøl om statistikken klart beviser at i halvparten av
tilfellene så enten er det feil eller så blir det feil. Men tror det gjør de – åh hjelpe seg som de
tror!

Så kommer kommunikasjonen! Og der også går det på tro – helst fra kvinnens side. Mannen
sier en ting – kvinnen tror hun hører noe helt annet, eller at han mener noe helt annet. (Til
opplysning for kvinner – det gjør vi aldri. Men jeg må vel kanskje si at vi gjør det for at det
skal være en sjanse for at dere tror vi ikke gjør det?)
Dette er et problem som har komediens skjær – jeg ser det, men sjøl de morsomste



komedier mister poengene etter lang nok tid og mange nok visninger.
(Og under dette ligger Spørsmålet som ei diger stygg gjedde – ennå godt skjult av
forelskelsens duggbelagte strå i vannkanten, men den er der: – Elsker hun meg?)

Så er det passformen da. Som vi husker – her er det sjelden hånd og hanske, men mer tre
meter høy trailer gjennom to meter høy tunnel…
Og det er de små tingene. Den legendariske Korken på Tannkremtuben, dolokket oppe eller
nede og fredagspilsen med gutta. Mange sier at de beste forholdene er de der partene ser
minst mulig til hverandre. Det er noe i det – å gå og trå oppå hverandre er ikke bra, men hva
om det ene parten elsker tråkking og den andre hater det? Oooups!

Alt dette «veit» jeg vil komme. Mye sikrere en alt det andre jeg bare tror på. Gud, demokrati,
multivers, al-Qaida og ikke Bush sto bak WTC terroren, chemtrails er tull, Kennedydrapet er
ikke oppklart og The Good Guys Will Win til slutt.
Likevel vil altså påstått vanlig, normal og rasjonell tankegang at jeg frivillig og med åpne øyne
skal utsette meg for alt dette som høyst trolig vil skje – bare for å belønnes av noen få
Øyeblikk (Fira sekunder hevder Magnus Uggla) av Total Lykke.
Her sier en altså til en bjørn som står å snuser på haugen med molte midt bjørnesaksa: –
Jamen hør nå her da, bamsefar! Selvfølgelig så smekker saksa til rundt foten din. River skinn og sener,
knuser bein og møtes midt i beinmargen, så lider du der i dagevis før du får ei kule i nakken, men tenk
på den vidunderlige smaken av moltene før fella klapper sammen da! Kom igjen! Tråkk utti nå!
Hadde jeg vært bjødden så hadde jeg rygga, stilt meg på to, lagt labben i kors, skakka på
hodet og sagt: (Med patentert ironisk skepsis) – SER jeg så dum ut?

Nå skal jeg ikke underslå at er molta fristende nok, så kan det nok skje i framtida jeg tråkker
utti. (Og jeg har vært i saksa – og sett så dum ut) Men jeg drar ikke på moltetur, jeg ser knapt
nok etter kart og byr noen meg på moltekrem så er jeg på slanker’n.

 



Om ører og Smiugardens store sønner.

September 11, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Dette skal ikke handle om dalens mangeårige og nå avgåtte ordfører Jan Arild. Samme om
han er aldri så mye smiugardsbygding – og jeg har et og annet å berette der også – både om
reaksjon på blod, en innbilt nær døden opplevelse og en høyst reell nesten-vold episode.
Kort fortalt så gikk det ofte ut over rektor Berg når jeg kjeda meg litt som sivilarbeider.

Nei, dette skal handle om noen langt mer betydningsfulle – nemlig brødrene Hestekind.
Men mest om eldstemann.
Nå er ikke jeg den som har hatt mest med Eivind å gjøre – så langt der i fra, men jeg har hatt
mitt. Åh du vide verden!
Det var hva vi kan kalle en livat klasse, med en del…la oss si personligheter. Og midt i blant
disse englene – altså Eivind. Han var ikke direkte plaget av overdreven respekt for hverken
rektor eller sivilarbeideren.
Omtalte militærnekter hadde kosta på seg hel-lakkering på den første bilen sin. En Amazon.
Så jeg tropper da opp på skolen ikke helt fri for stolthet. Og noe av det første jeg møter på er
unge Hestekind.
– Høh! Doh! Vait du ko som kjem fram ner du skrapa lakke tå denna der?
– Hmm nei? Sier jeg allerede gryende skeptisk til om dette blir overstrømmende ros av
bilen.
– Høh! Bjellands Fiskeboller!

Han slapp unna med den, men da jeg bytta ut Boforsbjelken med en svær Amerikaner – og
Eivind (faktisk ved et uhell) knakk antenna mi – da BLE jeg sinna.
Seinere ble det en nyere og noe bedre Amerikaner – den smått legendariske Malibuen. Da
hadde Eivind vokst såpass til at han hadde latt seg overbevise om at automat, V8er og
silkemjuk US produserte støtdempere ikke var tingen på norsk vinterføre. Dette kom han da
på Ungdomsklubben – den gangen på Skogtun – og mol om. Gang på gang. Til slutt blir Rust
lei og ber Smiugardsbukken sette seg inn. Jeg stopper så Chevy’n oppe i den gang veldig
bratte kneika opp mot veien. Det er is og vann opp på. Og tar i gang igjen – og ikke et
glipptak fra Hakka-dekka.
Eivind må bare si som følger:
– Høh! E ser det, men e trur dæ ikkje!



Men det var ører dette skulle handle om. Jeg er nemlig litt vanskapt. Det er mulig det er så
mye annet åpenbart galt med meg at folk ikke legger merke til det, eller at e-døler generelt
er for høflige til å nevne det. (Ja, DET er en sannsynlig forklaring!) Men jeg har et deformert
øre. Jeg mangler en innsving i høyre øre.
Men en dette ikke gikk forbi var selvfølgelig Eivind. Så ved passende anledninger – stort sett
hver gang han så meg – så var det:
– Høh! Sjå på’n! Sjå på øyra hass! Høh!

Men ingenting varer evig – sjøl ikke siviltjeneste eller skolegangen for smiugardsbygdinger.
Så da klasse 9 A og B tok rørt avskjed med Etnedal Sentralskole så regna jeg med at nå blir
det fred om øra mine.
Det var da lillebror Mikal entra scenen. Ikke fullt så høyrøsta, men han hadde ingen
problemer med å gjøre seg hørt om dette berømmelige øret mitt.

Og jeg var heller ikke kvitt Eivind helt. For han vokste jo til og begynte å frekventere f.eks
lille Ettendar’n på Fagernes – også kjent som Piloten. Der hadde han flere å spre sitt talent
for sylskarp iakttagelse utover enn bare meg. Blant annet utspant det seg denne lille
charmerende sekvensen i køa inn på do. Der står det en lørdagskveld en fem-seks mer eller
mindre edruelige vallerser fra fjern og nær. Og så kommer fremdeles relativt unge
Hestekind. Sveiper med blikket over køa og forkynner med kjennermine til sistemann i køa:
– Høh! Her går de ette lengda på reiskape så du sku stå bortve kroe i Aurdal!

Dette var en liten ripe i lakken på alt det som bør bli en bok – muligens flere bind – en dag,
men så langt så har jeg ledd sist. For du kødder ikke med Rusten – det er noe alle før eller
siden lærer. Eivind har nemlig fått en nevø – og Mikal en sønn. Han Embrik – og det er en
søt liten plugg – bortsett fra det ene øret hans. Der mangler det en innsving.



Om en helt faller eller en som bare faller helt.

September 20, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Petter «Thugen» Northug – igjen! Dette mener de fleste noe om – som vanlig uten snev av
tankevirksomhet bak meningen. Men bare slapp av Onkel IRONY skal sette dette på plass for
dere. Legg bort PADda, sett mobilusken på Stille og hør etter!
Petter må gå i de gigantiske sporene til usannsynlig kjedelige folk. Glansbilder med sjenert
nedslått blikk fra De Dype Skoger, som beskjedent mumler inn i kamra at: – Å je bærre lik å gå
på ski je a’ ma… – når de har vunnet OL eller VM. Eller smiler det charmerende
svigermorsdrøm-smilet til Bjørn Dæhli der han står og gliser med det høyeste
oksygenopptaket målt på et menneske. Snakker om svigerforeldre så har jeg vært sammen
med dattera til kompanjongen hans – og hverken han eller avkommet var helt i vater, så ut i
fra like barn leker best, så kanskje han Bjørn ikke er så straight som ei Fisher ski likevel?

Vel, uansett et Ski Ess skal være ikke bare verdens beste på ærlig vis, men en skal også være
et moralsk forbilde for å være en Helt.
Eeeh…unnskyld meg for å være en kverulantisk pirk, men hvor står det hen i Ski Ess
kontrakten? For den mangler nemlig i kontrakten både for hopprenn og ishockey. Åh? Var
den ikke med i Ski Ess kontrakten heller?
Javel! Akkurat! Stemmer! Det bare ble sånn lissom? Vann er vått, himmer’n er blå og
idrettsfolk (unntatt hoppere og ishockey-spillere) er helgener skjenket oss rene som
nyfallen julesnø?
Jaha… det var jo en vektig grunn for moralsk indignasjon – omtrent like lett som den
omtalte julesnøen…
Saken er selvfølgelig den at den eneste som står i Petters kontrakt med det norske folk er at
han skal gå fortest på ski! Ingenting annet!

Da kan vi gå til neste punkt. (Det jeg nå følger dere gjennom kalles en tankerekke) Forsøk på å
føre motorkjøretøy med promille over 0,2 er forbudt. Dette er ikke fordi alle blir farlige i
trafikken med 0,3 i promille, men fordi en ikke kan overlate til enkelte å bedømme sin egen
farlighet – og derfor er det forbudt for alle. Et enkelt og greit prinsipp hvor de oppegående
og ufarlige ofre seg for idiotene til fordel for flertallets beste.
Når det kommer til å skille idiotene fra de oppegående så må vi plassere Petter blant
idiotene – men som vi husker: Han har ingen kontrakt på å være oppegående – kun å være
kjapp på ski!



Da nærmer vi oss en del-konklusjon. Petter Northug har ikke brutt noen annen forpliktelse
til det norske samfunn enn den nærmest sosiale kontrakten om å ikke utsett noen for fare.
Det er alt det gale han har gjort. Det er ille nok, men ikke noe verre en hvilken som helst
annen som har kjørt i påvirket tilstand.

De spyklysene av indignert eder og galle som mange har hosta opp i det siste etter at
tiltalebeslutningen mot den tiltalte ble kjent, er derfor for det meste høyst uberettiget. Et
eksempel kommer bloggeren og nyhetsmannen  Erik Stephansen med i sin beklagelse over
Northugs smakløshet – særlig i den nyankommen boka. «Northug. En familiehistorie» Åh det
er så ille! Det er ikke måte på hvor kvalmt dette er – og det er fordømmelse på totalt
sviktende grunnlag.
Først og fremst fordi han har lest den små skriften i fantasi-kontrakten for Ski Ess og der
mellom linjene funnet at Aktøren – altså Ski Esset – må være Feilfritt. Og så «argumenterer»
han Erik ut i fra det. En klausul som vi har sett ikke finnes.

Men han begår også en annen høyst urettmessighet. (Har ikke bladsmørere også en Sosial
Kontrakt med relativ stor skrift? Vær Varsom-plakaten anyone?)
Men han er ikke alene om dette – svært få har nevnt noe om det som egentlig gjør Petters
såkalte falske forklaring nærmest til et spill for galleriet. En tiltale han bare må få, men som
ikke er reell. Saken er nemlig den at den kameraten som Northug stakk av fra BA HAM
STIKKE AV! Og det er bekrefta av to vitner!
Samfunnet må påklage dette, men kompisen til Northug bør få en stjerne i margen.
Ingenting av det som er gjort i denne historien er bra, oppbyggelig eller skal tjene som noe
forbilde, og bur for all del Petter inne – men la det som for alle andre være straffen.
Gapestokk er av-viklet i Norge. Det vi har er ingen fallen helt, men bare en som har falt helt.
Men gjort er gjort.
Det eneste Petter skylder oss er å gå fort på ski – ingenting annet. Det er jobben hans, og har
du sona straffen din og forbrytelsen ikke var på noen måte relatert til jobb, så skal ikke det
påvirke arbeidsforholdet.

http://erikstephansen.blogg.no/1410346137_smakls_northug_smakls.html


STOFF!

September 22, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

… eller også kalt narkotika har jeg ikke skrevet så mye om.

Jeg har venner som både bruker og andre som hater. For min egen del så trenger jeg ikke –
så jeg hverken bruker eller hater. Likevel undervurderer jeg ikke på noen måte all den død
og elendighet som er relatert til bruk. Men problemet er ikke stoffet – noe som både hatere
og brukere ofte ikke ser. Forsvarerne av bruk vil tillate nytelsen narkotika gir, mens
motstanderne mener skadevirkningene overskygger nytteverdien. Og på begge sider er det
myter. En blir ikke automatisk sprøytenarkoman av å prøve hasj, men er en disponert fra
før av for schizofreni kan en gang utløse sykdommen. Begge deler er fakta og begge sider
må forholde seg til dette.

Men problemene er flere. Det mest dyptgripende er som nevnt ikke relatert til bruk i det
hele att annet enn i spørsmålet om hvorfor en vil gjøre livet sitt mer nytelsesfullt. Dette går i
dybden på både livssyn og filosofi, så noe fasitsvar er vanskelig å gi, men personlig så vil jeg
si at å forbedre livet sitt med slik en lever er bedre enn å bruke rus. Men en kan kanskje ha
et aldeles perfekt liv å likevel ville ha en rus attpå? Dette berører hver enkelt på et så nært
personlig plan at det blir feil å lovregulere dette fra et samfunn som like lite som hver
enkelt kan påberope seg å forvalte en sannhet.

Da er det skadevirkning kontra nytte en må se på. I store deler av verden i dag er narkotika
forbudt, men all erfaring har lært oss at forbyr du noe som noen vil ha, så genererer en
lønnsom kriminalitet. Om det er nytelsesmidler, sex eller billig/gratis arbeidskraft – vil
noen ha det så er ingen pris for høy. Hverken for å kjøpe eller selge. Dette er en realitet en
må ta inn over oss. Forbud skaper et lukrativt marked å operere i fordi risikoen er høy både
for kjøper og selger.
Noen ganger er skadevirkningene som et forbud skal forhindre så høy at en må godta det
skapes et illegalt marked gjennom forbud, f.eks. slavehandel. Ingen mener vi kan frislippe
det.

Men med narkotika så er den største delen av problemene og kostnadene generert av selve
forbudet. Jeg kan derfor ikke skjønne annet enn at en her må bekjempe skadevirkningene
på annen måte. For bare ved å fjerne forbudet så tar markedskreftene seg elegant av all
vinningskriminalitet relatert til rus. Dette er en enkel kynisk overlegning, hvor en heller lar
noen frivillig ruse seg framfor at gamle damer blir slått ned og ranet.



Hva så med de steile frontene mellom motstandere og tilhengere? Først og fremst fakta – på
begge sider. Ingen er tjent med glorifisering eller skremselspropaganda. Mitt spørsmål går
på holdningene til både motstandere og tilhengere. Er deres holdninger oppbyggende?
Motstandere har som regel trekk av fanatisme – og jeg er fanatisk skeptisk til fanatisme
nærmest i alle former.
Tilhengerne har ofte en tilknytning til en kultur jeg også er skeptisk til. Dette her med å la
humla suse og ta seg en blås isteden, hvor en er det stikk motsatte av fanatiker, men heller
mener alt – er helt okey, mann! Låv’n piz lissom… En noe stereotyp beskrivelse – jeg innrømmer
det – men jeg tror dere forstår hva jeg mener.

Løsningen – eller forsøket på en løsning – kan derfor summeres i noe hver enkelt
personlig må ta stilling til:
1. Ønsker en rus? I så fall hvorfor? Og er grunnen akseptabel?
2. Hvis ja eller nei – skal dette gjelde for alle? Og i så fall hvorfor?
3. Vet jeg nok om meg selv og virkningene av rus til å kunne mene noe kvalifisert om det
forutgående?

Tenk over dette, men i mellomtiden fjern forbudet og ta markedsgrunnlaget unna
samvittighetsløse elementer som skader tredjepart i jakten på profitt.

 

 



EVOLUSJON og LEGO.

September 26, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette er ikke noe kjempeproblem i Norge, men Over There er dette virkelig trøblete.
Hvordan balanserer en fakta og tro opp mot hverandre i undervisningen? Særlig da i
naturfag. Etter hvert som f.eks islam lurer seg mer og mer inn så vil debatten komme her
også – kanskje. Så da tenkte jeg like godt jeg kunne presentere fasiten med en gang.
Scenarioet er som følger: Frøken Nina har klasse 2 D: og spørsmålet er hvordan en forklarer
sjuåringer om evolusjon m.m …

– I dag skal vi høre om hvorfor vi er som vi er. Har dere tenkt over det noen gang? Hvis dere
tenker på mamma’n og pappa’n deres (eller mammane og pappane for dere som lever i en
mine-barn, dine-barn, våre-barn familie. Dere som har en onkel Kåre eller tante Ellen som
stikker innom av og til trenger ikke bry dere med dem nå) – så ligner du litt på pappa og litt
på mamma (og forhåpentligvis ikke onkel Kåre)

Dere vet hvordan barn blir til? Med et lite frø fra mamma og et enda mindre frø fra pappa?
(Ja, Stig det blir kalt å pule, men slike ord bruker vi ikke. Hva? Onkel Kåre gjør det, ja… Vi
kan snakke om det etterpå )
Inne i disse frøene er det en bruksanvisning akkurat som når dere bygger med LEGO. (Hva,
Stig? Har du 4000 LEGOklosser? Så flott da…Hva? Ja, jeg har hørt det at onkel Kåre selger
mange fine bruktbiler og det er fint han kjøper gaver til deg)

Når disse frøene smelter sammen akkurat som når du blander flere farger med Plastelina, så
blir det en helt ny bruksanvisning. Akkurat som du kan bygge en helt ny bil med to
forskjellige sett med LEGO. Og dere er to forskjellige sette med LEGO. Er ikke det rart å tenke
på? (Nei, Stig! Vi kan ikke prøve å bygge sånn menneskeLEGO nå, beklager…)

Alt i naturen er slik LEGO blanding. Det som er så flott med det er at hvis en lever et sted
som er veldig kaldt, så kan en bygge dyr, planter og mennesker som tåler kulde, Men er det
veldig varmt så kan en bygge skapninger som tåler varme. Måten dette skjer på er at det
bygges mange forskjellige LEGOfigurer og de som varer lengst før de går i stykker gir sin
bruksanvisning videre til sine barn. Er ikke det lurt?

Vi vet ikke hvordan dette begynte. (Ja, Thea, noen tror det. At det var Gud som gjorde dette.
Ja, det stemmer Ali, noen mener det var Allah. Hva Stig? Nei, hysj! Vi bruker ikke sånne ord!
NEI, det hjelper ikke at onkel Kåre sier Allah er det)



Mange tror at det var slik, men ingen vet. Derfor er det så spennende å lære om dette. Og
hva vi mennesker tror kan dere lære mer i rektor Hildes timer (takk og pris!) og da tenkte
jeg dere kunne få tegne deres helt egen LEGOfigur. (Nei, Stig, du kan ikke tegne på iPAD’n
din – du må bruke blyant og papir.)

*litt senere etter intens konsentrasjon fra 20 7 åringer bøyd over arkene)*

– NEI! Ali! Ikke brett papirfly og kast dem mot Theas tegning av en skyskraper!



Ironi-detektor – en guide

September 28, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Det har over på VGD vært en heftig diskusjon om bruken av ironi-detektor. Det er derfor på
sin plass å få på bordet en del fakta rundt dette, da dette i stor grad vil avhjelpe enkelte
debattanters hjelpeløse omgang med dette hjelpemiddelet.

Før vi kommer tilbake til merker og deres fortrinn og svakheter må vi ta litt historie. (Jada,
jeg veit det er kjedelig, men fortiden lærer oss fremtiden) De fleste har sikkert fått med seg
at det var det ærverdige selskapet IroniArmour som i 1435 bisto Johan Gutenberg med en
egen ironi – og sarkasme font, som skulle brukes når noe i en tekst var ironisk. Mange er
likevel ukjent med hvorfor denne stamfaren til vår detektor ikke slo igjennom. Igjen var det
Den Katolske Kirke som sto bak. En skøyer trykket nemlig hele Bibelen i ironifonten – da ble
hele fonten ganske enkelt forbudt og forsvant. Dette har vært en av særlig bibliotekarers
stor hobbyer – letingen etter den berømte Forbudte Font. Kjente navn her vil være Indiana
Truls (han hadde faktisk norske aner) Ohio Ship og Maine Hitler (Kjent, jødisk fontleter) Til
dags dato er fonten ikke funnet, men sterke kandidater er Helvetica og den sjeldne Bergensk
Oppstopper.

Etter forbudet utviklet IroniArmour en rent mekanisk modell, som igjen ble avløst av en
elektrisk i 1949. I en eller annen form er dette et apparat vi alle sikkert husker. (Eller har
foreldre som har fortalt om) Det var tider det! Montere boka i ironidetektoren og vente på
det lille frydefulle støtet nederst i korsryggen når en sarkasme ble oppdaget) Men nye tider
trenger nye hjelpemidler og IroniArmour var på konkursens rand da billige – digitale
løsninger nesten oversvømmet markedet med PCens inntog. (Dette toget gikk som kjent fra
en arbeidsstasjon) Men – dyktige medarbeidere og ny kapital omstrukturerte selskapet og
det skiftet navn til det vi dag kjenner som SarkasMAG Ltd.

Det er denne erfaringen som er årsaken til at dette etter mitt syn er det eneste alternativet
– om en vil være seriøs. Prisen er stiv, men det skal være en særdeles dårlig sarkasme om
ikke min Hydramatic Ironimeter TDI 1000 MAG oppfatter den.Det er selvfølgelig billige
løsninger. IRONIX er både Loyds godkjent og har grunnleggende funksjoner, men det er en
årsak til det gamle ordet om at du kan alltid lukte en dårlig debattant på den sure eimen fra
en svidd IRONIX SarkoPAL 901.
Japanerne har også gitt sitt bidrag med HyrdoSARKA-sme V: 2.0 fra Irotron-san Corp. Disse
har en flott finish og smekre linjer, om en strengt tatt ikke trenger Auto TrollFeeder og
Synkronisert MOD Greaser. Men kjære dere! Disse tingene ikke på feature lista til f.eks



Ironimeteret fra SarkasMAG – det er så selvfølgelig at de nevner det ikke en gang! Og de har
(selvfølgelig) ISO9000 stempel på ALLE produkter – samt Veritas godkjenning. (Den er og –
så klart PERL  basert. Alt ræl fra IRONIX er SQL basert… jeg mener, halloooo???)

Jada, jeg er klar over kritikken om at SarkasMAG er for snobber – alle den tid den ikke kan
bestilles online og at selskapet bevisst har unngått profilering på nettet. (I motsetning til
IRONIXs pornosider!) Men her snakker vi håndlaget kvalitet, personlig kalibrering og
oppsett mot frontale synapser. Igjen tilbake til IRONIX sitt masseproduserte 199,- utgaver –
(på EUROPRIS!!!) dette er et selskap som produserer «måleapparatene» Scientologene
bruker – det sier vel LITT om seriøsiteten, mens SarkasMAG sin IroBUDDI630 D (i en meget
lightversjon riktig nok) blir innebygget i Google fra 2016.

Så har vi – som alltid – de som vil ha alt gratis. Dugnadsprosjektet TIC (Tongue In Cheek) har
sine tilhengere, men dette krever jo enorme kunnskaper bare for å sette opp, og bare
signaliseringen krever så mye tid å lære seg at det er knapt nok verdt det.
Nei, folkens Stay safe – legg kronene deres i SarkasMAG – og for all del! Husk å slå den på! En
kjøper ikke røykvarsler og så tar ut batteriet – ikke sant?



Om fastleddet av pirattaxi

October 25, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Lørdagskvelden hadde senket seg begivenhetsløst over Svaberget og utsiktene til en rolig
natt var overhengende. Så jeg lå like godt og sov før midnattstimen kimte sine søvnige slag
over land og by.
Likevel kimte det uttpå natta intenst i telefonen. Den lå akkurat såpass langt unna at jeg
måtte ut av senga for å få stilna dævelskapen. SIVING CAND.MERKELIG lyste mot mine
søvntilslørte øyne som blitsen på en fotoboks i tussmørke. For uinnvidde var det altså Knut
Robøle som hadde slått nummeret mitt.
Kl var 0300 i følge displayet og pekefingen gled frem og tilbake mellom rød og grønn tast
noen ganger før jeg endelig svarte. 

 – Hallo, kom det spørrende fra andre enden. Jeg gryntet med sedvanlig rustepessimisme,
gitt tidspunkt for samtalen.
 – Du, Øyvind, kor mykje ska du ha for å køyre me og Skåren oppatt ? Mø er like ved Blåflat.
– Da kan dere pinadø gå, svarte jeg og la på røret. 5 sekunder gikk før det kimte på ny. Nå
var jeg alt våken så jeg svarte litt raskere, mest av nyskjerrighet.
– Jamen duuu, Øyvind, det regna! Dessuten har e ikjji fottøy som er egna!
– Hmm, har du byn’t å snakke på rim nå? svarte jeg, ikke helt uten interesse for situasjonen
– Tullball, kan du enn kan du ikkje?
– La meg gjette, sa jeg – du har dradd på fest i gjennomsiktig linbukse og høyhæla
slangeskinnsko?
– Heilt korrekt, python faktisk, sa gærningen stolt.
– Ja, se der gliste jeg, det er ofte en bakside ved medaljen om en juger på seg noen cm her og
der. Dette forårsaket ikke noe annet enn mer trygling om hjelp så jeg sa jeg skulle fikse det

15 minutter senere og vel fremme, så var ikke diskusjonen på noen måte over – det var da
den begynte. Nemlig hva skulle den utskremte pirattaxi-fører ha for jobben? Det tok ikke
jeg så nøye – trivialiteter som småpenger interesserer meg egentlig ikke…
– Gløm det sa jeg, jeg er fanten den samma, hopp inn nå. Skåren tok i dørhåndtaket, men
sivingens rettferdighetssans slo inn.
– Nei, det æ ikkji rett. 200,- sa han.
– Hææ, sier jeg. Du? Knut KR Robøle tilbyr meg penger etter jeg har sagt det er gratis?  Hvor
mye har du egentlig drikki?
– Jau, litt ska du få. Drivstoff og dekk køsta peng, dessuten er det nattarbeid. 



Skåren trakk på skuldrene,
– 100,- på hver er uansett rimelig, sier han.
– 100,- på kor? snerret Sivingen. Du bor lengre opp enn me, det er rett og rimele du betala
meir, sa han med sitt kjente og bestemte nikk.

Den videre dialog gikk slik:
Skørrin: Førn helvete, mø dela 50/50. 
Knut: Nonsens, du bor lenger opp og Rusten lyt derfor kjøre lengre. Ergo er det prisdrivande
og får direkte utslag på sluttsummen.
Skørrin: Din gjerrige faen, dæ æ maks 3,5 km herifra og heimatt!
Knut: Rett ska vara rett. Du bor 400-500m lenger opp, og dermed er 15% tå turen kun for din
del.
Skørrin: Åh Herregud…Ja, så ta denna 10-kroningen da din klovn.
Knut: Naaa, slettes ikkji, trekker mø ut dine 15% er summen mø ska dele 170, altså 85 på meg
og 115 på deg! 
Alt kronepratet hadde fått i gang Stians små grå, som nå kontret.
Skørrin: Men du, dæ æ alltid eit fastledd, ein minstepris, den må og delast 50/50.
Knut: Fakern, det har du kanskje rett i. Rustepust, kor mykje utgjer fastleddet? Altså ved
normal drosjekøyring?
Jeg: Hæh? Var mitt ikke direkte bidrags-ytende innlegg i samtalen
Knut: Altså, kor mykji kostar det om du kun skal kjøre meg 10 meter.
Jeg: Deg? Burde vært omtrent 1000,- , men ellers er det vel rundt 60,- kr.
Knut: Jaha. Då går det variable leddet ned, ergo litt mindre på Skåren, men du skal fortsatt
betala mest!
Skørrin: Ja, da blir det vel ca den 10-kroningen i forskjell da?
Knut: Nei vent no litt….

Og det var da jeg reiste. De to økonomene var så engasjert at de la ikke engang merke til
Blücher’n som rulla avgårde. Da jeg våkna langt utpå neste dag hadde jeg fire ubesvarte
anrop fra sivingen. De var fra ca 2 timer etter at jeg hadde reist fra de. Jeg antar det var da
de hadde greid å enes om en passelig sum på hver, for så å oppdage at jeg var borte vekk.
Det ødela muligens en god natt søvn, men jeg sovnet tross alt igjen med et gedigent smil om
munnen! – det kan være verdt mange penger.

 



MÅNEFORMØRKELSE PÅ DATASMIA.

November 8, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Det var den vanlige morgenstunden ved 11 tida på DataSmia. Taxisjåfører, NAVere, slasker
og Magne Robøle.
Bedriftens trofaste kaffekoker og psykiatriekspertise, Per – hadde akkurat lagt inn dagens
tiende snus og erklærte at: – Nå blir’e kaldt!
Magne – nybarbert og frisk – kikket gledesstrålende opp fra «jobb» PC’n og var et eneste
stort patentert Magne-smil – Ja, veit du! Det trur e me!
– E nymåne, ser du! – kom det fra Villmarkens sønn og Fjellets elsker Kjetil Mountainman –
då snur det meste!
Jeg sleit meg løs fra VGs usannsynlig spennende dekning av stormen i vannglasset rundt
nattens «terrortrussel» – og måtte gripe fatt i denne kandidaten til Nobelprisen i
samtalekunst.
– Du er klar over at månen er der like mye uansett om vi ser den eller ikke, Kjetil, så
hvordan kan mengden av sollys på månen påvirke været – og alt annet?
– E er då vøl før faen ingen asstrolog, forsvarte den langhåra reservehippien seg.
– Astronom, Kjetil. AstroNOM!
– Åh ja, du er vel ikkje akkurat noko økonom du hell! Fikk jeg i retur.
Per «reddet» situasjonen til å utarte seg i styggere retning ved å bryte inn fra plassen sin i
kroken.
– Altså, det der synes jeg er interessant.
– Jaha? Sa jeg ikke helt kjemisk fri for en dråpe skepsis der jeg kikket over brillene på
Julenissens ukjente stebror.
– Ja, hvordan lyset reflekteres fra månen….
– Kjem væl ann på ko gødt’n Øyvind pussa’n det! Kom det fra komikeren på Holmen Ranch.
Jeg heiv en tom URGE boks på ham – og bommet. Det var tross alt drøye en og en halv
meter…
– Jammen det e intresamt det! Lyste Magne opp igjen, mens han plukka opp URGE boksen og
lepjet i seg et par siste dråper. Nysveeing er Nysveeing…
– Ja, sola skinner på månen som reflekterer lyset ned til oss – fantastisk spennende, sa jeg. –
Trur nesten det overgår både snøsmelting og at maling tørker…
– Jamen, det stemme ikkje! Magne var blitt virkelig ivrig.
– Sjå førr de hælvmånin.
– Ja, nikket jeg – virkelig nervepirrende….
– Den går tvert over månin, ikkje sant?

https://www.facebook.com/magne.robole
https://www.facebook.com/kjetil.m.martinsen


– Ja, sist jeg sjekka så gjorde den det.
– Det går ikkje ann, førdi skuggin tå jorde er ikkje firkanta, men rund, då må skuggin på
månin me vara rund!
– Det er jo faktisk helt sant, kom det forundret fra Per og sjøl astronomen Kjetil kastet seg ut
i diskusjonen.

Det var da jeg gikk for å kjøpe hodepinetabletter og da jeg kom tilbake hadde de funnet
forskjellen på månefaser og måneformørkelse….



Om ost og omkjøring.

November 10, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

I hine hårde dage under mine 10 år bak en pølsedisk, så har en prøvd litt av hvert for å øke
salget. Og av og til fikk en god hjelp. Aage Storengen var f.eks en regelrett vulkan av
kreative forslag.
Så hadde det seg slik at vegen over Tonsåsen var stengt grunnet veiarbeid midt på
sommeren, så all trafikk gikk om Bruflat – og forbi gamle Pumpa. Aage var innom en tur og
satte meg på ideen med en Omkjøringsmeny.
Jo da, selgeren Rust han laget plakat med den teksten. Nå er jeg jo ikke komplett blåst i hue
sjøl heller så siden dette gikk på gimmick og ikke pris, så var det ingen grunn til å forandre
verken på pris eller innhold fra vanlig pølsemeny med brus og hele pakka.

Aage kom innom etterpå og ristet storflirende, men oppgitt på sitt hue over hvor
”skurkeaktige” enkelte kunne være – da i forhold til prissetting.

Hva har så dette med ost å gjøre? Nå skal ikke jeg være negativ, men bare pirke litt over
andres mulige ”skurkeaktighet”. Stølsmjølk og nå seinest ost av Stølsmjølk er blitt populært.
Sist nå har denne osten havna i MENY kjeden. Flott og fint selvfølgelig. Men er tanken bak
noe av den samme som Omkjøringsmenyen? Altså bare en gimmick? For det første – det er
Tine som driver dette – og samtidig så frontes det at dette er produkter fra
småskalaprodusenter. Ja vel, sånn omtrent når ble Tine småskala? Samtidig som alle elver
begynte å renne oppover?

Det som altså skjer er at Tine – med midler fra storskalaprodusenter – skaper en illusjon av
småskala og eksklusivitet. F.eks ble Stølsmjølka godkjent av Matmerk. Dette er en
organisasjon opprette av myndighetene som skal være uavhengig. Men hvem sitter i styret?
Jo, bl.a folk fra Bondelaget, Norges Bonde og Småbrukarlag og selvfølgelig…Tine! Sikkert bra
folk alt sammen, men er det flere enn meg som hører en bukk breke mens det rasler i
havre?

Skal en virkelig ha småskalaprodusenter så kan de ikke leike i samme andedam som Tine i
sin nåværende form – det sier seg sjøl, og verre blir det av at Tine også forsøker å kuppe
småskala-konseptet. Men spørsmålet er jo hva vi vil? Skal vi ha en type melk – og
meieriprodukter – hvor alt blir rørt sammen i samme tank, men bare merka forskjellig, eller



skal vi ha reell konkurranse? All erfaring taler for konkurranse – samtidig som vi ikke kan
tillate dette uten å slippe inn Det Store Utland. Og der er jo alle kjeltringer, det er jo noe en
hver bonde veit – det kalles bondevett og skal visst være sunt. Akkurat som Stølsmjølk.



Etnedal – erobreren!

November 16, 2014
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Kommunesammenslåing! Temaet engasjerer, det skulle bare mangle. Som varapolitiker
følger jeg dette både litt fra inn- og utsida, og tenkte at nå var det på tide å la komikeren
hvile litt. Altså, spøk til side, dette er ramme alvor!
Jeg leser i Vallersen fra tirsdag 13.11 at det er sterke signaler fra kommunestyret – på tvers
av flere partier, som mener det er Valdres – og kun Valdres – vi skal orientere oss mot. Et
hederlig unntak er ordfører-Toril som ikke ønsker å avfeie Nordre-Land som alternativ helt
enda. Videre peker hun på et par meget sentrale punkt jeg kommer tilbake til.

Jeg mener det er helt feil å orientere seg bare mot Valdres, ja faktisk både naivt og til tider
uforståelig. At vi ligger i Valdres og føler oss som Vallers anser jeg som ikke-argumenter, så
de kan vi spares for i kommentarfeltet. Hvorfor? Jo, fordi Valdres er en region, og den vil vi
uansett være en del av. Så var det dette med følelser da. «E føle me nå som ein Vallers‘» – Det
er forbausende mange som bruker dette begrepet med tanke på alvoret i dette. Hva vi som
enkeltindivider føler er revnende likegyldig. Her må det fattes beslutninger basert på
realiteter. Dette handler om deres barn og barnebarns fremtid i Etnedal! Vi må kanskje
tenke 100 år frem i tid! Vi skal fortsatt være ettendøler , bosatt i Etnedal selv om
kommunevåpen og navn muligens må vike.
Vi har alt mange felles tjenester i Valdres. Bl.a legevakten på Fagernes, som i verste fall
forlenger reisen med to timer om du må derom før ferden går til sjukehuset. Er du noe
mindre ettendøl av det? Synker følelsen av dølhet fordi et interkommunalt selskap henter
søpla vår?

Vi må dra hue opp av sanda og se hvilke kort vi har på hånd i forhold til de vi ønsker å
forhandle/samarbeide med! Og ikke minst så må vi tenke offensivt! Det er ikke snakk om at
vi slukes eller blir oppstykket – det er vi som legger under oss og deler! Etnedal – erobreren!
Før har jeg foreslått et samarbeid med Sør Aurdal, men det er ingenting i veien for å utrede
andre alternativ, eller kombinere dem.

Så her noen argumenter hvorfor vi absolutt ikke bør forkaste Nordre Land som alternativ
før vi har fått en skikkelig utredning. For det første ønsker de å samarbeide med oss, det er
et godt utgangspunkt. Det er alltid lettere for en invasjons-styrke når de innfødte hilser en
velkommen. For det andre eier vi et ikke helt ubetydelig kraftselskap – VOKKS – i sammen
fra før. Et selskap som har betalt ut ca 70 millioner i utbytte til eierne sine i løpet av de siste
ti åra.

http://www.ironoxide.no/om-sor-aurdoler-og-napalm/


Og hva kan så skje med VOKKS om Etnedal blir en del av Valdres storkommune? Valdres har
jo sitt eget energiselskap og vil mest sannsynlig cashe inn og selge vår andel. Og da er det
faktisk en overhengende fare for at hele infrastrukturen for strømnettet vårt havner hos
Eidsiva. Visst har Nordre Land forkjøpsrett, men Eidsiva er en gigant i forhold og vil kunne
kjøpe til langt høyere pris. Og hva med høyspentfeilen i Svilosen lørdag formiddag når
nærmeste energimontør bor i og har hjemmevakt i Brumunddal?
Hvis vi nå fortsatt tenker oss selv i en storkommune i Valdres, bør vi jo i så fall selge vår
andel i VOKKS FØR vi evt. blir en del av det. Da har vi i hvert fall muligheten til å bruke
pengene fra salget i Etnedal! (Vi skulle vel hatt et operabygg og et par museer?)

Så var det Synnfjellet og Lenningen. Et sted med mye potensial og som peker seg klart ut
som et område der næringsutviklingen vil foregå de neste tiår. Vil Valdres som
storkommune være interessert i å utvikle Synnfjellet og Lenningen-området? Et fjellområde
vi dag deler med våre naboer i sør/øst – og altså ikke de andre Vallersene. Det er helt naturlig
at Valdres som storkommune vil fokusere mer på sentrumsutvikling på Leira/Fagernes,
samt de store fjellområdene i fortrinnsvis Øystre og Vestre Slidre.
Det er helt logisk, om vi ser på geografien ligger vi i et annet dalføré og det spiller en viktig
rolle her. Hva slags synergieffekter oppnår en tenkt Valdres-kommune ved å utvikle
Synnfjellet og Lenningen? Svært lite siden det vil kannibalisere deres egne områder i Slidre-
områdene.

Så er det snakk om det reint tekniske. En kommunesammenslåing må ses på som en fusjon.
Når bedrifter fusjonerer så engasjeres jurister og revisorer, altså tall- og paragrafknusere.
Men når kommuner skal sammenslås, gjerne med langt større verdier enn et AS på
Spikarmoen, da er det – med all respekt, bønder og prester som skal se på alternativene?
Flåsete sagt, men jeg er jo tross alt en del av det sjøl også. Hva med å innhente noen
objektive som innehar kompetansen til å utrede flere alternativer?

Eh? Hva sa du? Administrasjonen ja? De kan utrede? Jo da, det kan de sikkert – og bukken
kan spise av havresekken også! Jeg trodde det var effektivisering og besparelser vi så etter –
og da lar du ikke den største utgiftsposten – administrasjonen – fortelle hvor du skal spare!

Med dette i mente håper jeg flere ser det samme som meg og Toril G, at vi ikke stenger døra
mot Land før vi faktisk har sett på, og vurdert, hva vi kan få til sammen. Det er ingen liten
oppgave vi politikere står ovenfor, vi må være vårt ansvar bevisst og tenke på fremtiden og
de faktiske forhold her.
Konsekvenser av å la hjertet få styre slike beslutninger kan være skjebnesvangre. Vi trenger
ikke se lenger tilbake enn da Etna ble varig verna, som anslagsvis har kostet oss mellom 10



og 20 millioner i årlig utbytte de siste femten åra. Bare for at enkelte rødgrønne lærere og
nostalgiske pensjonister remja høyest!
La hjerte drive med fordeling av blod denne gangen og la hodet fordele verdier!

 



I NATT JAG DRÖMDE

December 21, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

…. …at Knut Robøle hadde bygget en robot på gårdsplassen min. Og det var ikke en slik
kjedelig boks som R2D2 i Star Wars heller, men skikkelige saker som kompisen hans C3PO.
Knut hadde litt problemer med å få montert hue på den, og helt ute av karakter var jeg mer
interessert i å bære ved. Mulig jeg begynner å bli gammel og har fått vedasjuken…

Vel, uansett så fikk han det nå til og roboten kunne programmeres med talekommando.
Dette synes jeg var sånn passe teit så i det jeg går forbi roboten med et vedfange så sier jeg: –
Go fuck a duck! Og roboten begynner å løpe rundt på jordet – tydeligvis på utkikk etter ei and
han kan…ja, dere skjønner.
Og dette var jo moro, så i pur ubetenksomhet så sier jeg: – KVAKK KVAKK! Da forsvant alt
som var gøy. For roboten forsto såpass at om det ikke ser ut som ei and eller går som ei and,
men i alle fall lyder som ei and – så er det nok muligens ei and!

Heldigvis våkna jeg før den fikk tak i meg, men jeg det er fascinerende hvor mye dumt en
kan drømme av urealistisk tull – som at Knut Robøle skulle ha gjort noe praktisk!



I dag utenfor Matkroken ca 14.30.

December 21, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Erland Espelien frigjorde jekkestropper og syltestrikker som han hadde forsvarlig surra fast
han Veslefrikk med, og løftet krabaten ut av Connecten i det jeg stoppa Blücher med
hylende dekk ved siden av ham.
– Åh du dæven!
– Ja, no’ sånt svarte jeg. Videre gikk praten livlig om barnetrygd, morsomme ting fra
barnehagen og verdens økonomiske situasjon. Altså alt Pio og jeg har felles kompetanse
på……
Før samtalen tar en annen vending til det mer suspekte.

– E prata me Kvedar’n om de her i dag da…
– Ja, åssen er det med n’Hans nå? Jeg prøvde å styre samtalen inn på noe sivilisert igjen, sjøl om
jeg lukta fare lang vei. Min gamle sjef, politikerkollega og kampfelle mot diverse
urimeligheter var tross alt nærmeste nabo til Erland – og at de to veksla ord om meg kunne
umulig være bra.

Og ganske så rett – joda, Hans var nå oppegående han, men det var yngstemann – Eivind aka
Vesle-Kve – som Hans hadde fortalt om. Og i løpet av samtalen så hadde visst også jeg
sneket meg inn som del-tema. Hvor Erland da hadde bidratt med følgende:
– Ja, så då sa e dæ at ‘n Oyvind kjenne væl gøtt hono Eivind? Slik e skjønte dæ so hadde væl Rusten
lært’n Eivind dæ han kan om data.

Jeg dunka hue i biltaket og stønna:
– Du SA ikke det?
Erland smilte sitt bredeste snus-smil
– Jau, stemme ikkje dæ då?
– Vesle-Kve har universitetsutdannelse i informatikk og forsvant forbi meg i kunnskaper da han gikk i
6 klasse. Og det er han som lærte meg Windows!
Erland gliste om mulig enda bredere.
– Ja, ner du si det så stussa Kvedar’n litte granne… Men e sto på mitt e og sa at du hadde no sagt dæ
slik.
Men ner dæ va andre vegen så har e berre misførrstande e då…

https://www.facebook.com/eespelien1


Videre utredelse om andre bragder Pio kunne ha skrytt på meg ble avbrutt av Jan lensmann
som kom å skulle snakke jakt med Erland.
Noe som var like greit – siden jeg fra før av har hva vi kan kalle en sosial CV påført diverse
gjerninger og utsagn, som i beste fall er sitater basert på virkelige hendelser, men stort sett
fri fantasi.



HYGGE

December 21, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

 – Ko du gjer her? Terje Taxis velkomst på Etnedal Taxis hypermoderne hovedkvarter i
toppetasjen i Bruflat Sentrum var som vanlig ytterst forekommende.
– Jeg tenkte jeg skulle spise frokost her, svarte jeg og dinglet med en pose ostebriks.
– Æ pinadø ikke vært du legg igjen æi æneste brødsmule – kom det oppmuntrende fra sjåfør og
hyperaktiv kjøkkenansvarlig nordlands-trompet G.O Pettersen
– Har dere kaffe da? spør jeg og lunter ut på kjøkkenet.
– Ta tå de på føto! Den Eldste Bukken Bjødnagærning – onkel Svein – buldret som fjern
torden.
– Du dreg jo pinadø inn all snø’n på Blåflat!
– Ta med kopp til meg også, forlangte Gunnar Sande fra et sted nede mellom skulderbladene.
– Står’e «Gunnars neger» i panna mi? forhørte jeg meg fra innerst i taxibuas kjøleskap.
– Dæ æ’kkje lett o sjå så månejøst som dæ e i dei trakto! Det var Tom Byfuglien som avsluttet
mottakelsessermonien.

Frokosten smakte fortreffelig og selskapet var nesten overveldende hyggelig, Så om jeg
skulle bestemme meg for å ta middagen med grilling av koteletter i et IS okkupert område
med høytlesning fra Muhammeds Vitsetegninger, så er vel det det eneste som kan slå en
morgenstund hos Etnedal Taxi i kos og hygge….



Okey, dette må sies!

December 21, 2014
Kategorier: Alt eller ingenting

Rett som det er så deles det tåredryppende historier om mobbing. Foreldre, foresatte og
fagpersoner roper på tiltak og handling. Mange av de samme deler også statuser om
åpenbar beundring for Reality TV der drittsekkene og de uoppdragne skaper show,
underholdning og blir helter. Utsagn som at « Nei han e’ jaddi tøff!» blomstrer i
kommentarfelt, middagsbord og sofakroker. Nei, han (eller noen ganger en hun også) er
ikke det! Skal motbydelighet være underholdende så skal offeret også kunne le av det – og
det kreves talent, og lang trening! De fleste «Realityhelter» har ikke dette – og heller ikke
noe som helst annet å bidra med på en TV skjerm. Men når ungene deres ser hva dere har
som helter – så gjør de som dere gjør – ikke som dere sier. Problemet er nemlig ikke at det
lages søppel TV, men at noen ser på det. Dette er markedskrefter i sin enkleste form.



Tonsåsen ca 13.30 i dag.

December 23, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

UP-snuppe: God dag!
Rust: Hey! Jasså er det julesjekken?
UP-snuppe: Ja, det er promillekontroll så jeg må få se førerkortet!…
Rust: Ja, står det hvor mye promille jeg har der?
UP-snuppe: Hm… Blås her. Lenge og hardt.
Rust: Kun hvis du spør pent og på engelsk..
UP-snuppe: (Desperat prøver å la være å flire) Vær vennlig og ta testen:
Rust: Sure, babe! (Blåser)
UP-snuppe: Du er edru iallefall…
Rust: Ja, da funker apparatet ditt!
UP-snuppe: Så var det førerkortet.
Rust: Ja, du tar det ikke! Jeg har bare ett!
UP-snuppe: Dette var jo ikke noe godt bilde av deg…
Rust: Nei, jeg er blitt penere med åra…
UP-snuppe: Jeg tror nesten at du må få et skriv på at dette må skiftes.
Rust: Utseende eller førerkortet?
UP-snuppe: (Greier ikke å holde seg lengre, men gapler)
Rust: Jeg skal til Fagernes nå, og ordner det i dag – skal vi si det er greit?
UP-snuppe: (Gir tilbake førerkortet, ler fortsatt og vinker Rust videre)



Rust vs Julenissen

December 23, 2014
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Jeg skal prøve å beskrive kveldens begivenheter kort. Det var det vanlige «jobben» jeg har
på Julekvelden – dele ut pakker i G-bygda, frydskremme unger med dype amerikanske HOH
HOH HOH! og slenge med leppa baka maska til de voksne. (Egentlig er det vel kanskje bare
pakkene som er spesielle for Julekvelden…)
Jeg fyra Hans den Andre og rulla iført forstørret kulemage og ellers modernisert
Fjøsnissekostyme opp mot Bruit’n. I det jeg passerer brua så hører jeg et forferdelig leven og
det begynner å blinke rundt øra på meg. Siden jeg ikke har skikkelig førerkort akkurat nå,
men kun midlertidig kjøretillatelse, (lang historie fortalt før i uka) så skvatt jeg av både
blålys og det som verre var – særlig når tillatelsen lå forsvarlig sammenbrettet i en
fastlenket lommebok – i ei annen bukse hjemme på S-berget.

Men det var noe langt, langt verre enn Onkel Blå, for før jeg fikk summa meg dundrer det en
raggete klov som fra en liten elg ned på panseret mitt og jeg står enda mer på bremsen.
Levenet blir verre og i et fyrverkeri av stjerneskudd og dundrende klauver, så lander det en
enorm slede full av blinkende lys samt lyn og torden rett foran bilen.
Jeg kjenner magen knyter seg av det jeg har visst måtte komme etter å ha fuska som
julenisse i 20 år. En konfrontasjon med The Real Deal.
En høy blankpolert støvel strekker seg ut fra sleden og Julenissen Himself stiger ut. Nå har
jeg ydmyka meg unna både anmeldelse for piratkjøring, godsnakka Skatt Øst til fornuft og
har stort sett kommet unna med det meste, men NÅ sitter Rustens julebjeller godt i saksa.
Julenissen knipser en glødende sigarett ut i mørket over Åfeta og lener seg mot bilen.
Stakkars Hans II gir etter da minst et kvart tonn rødkledd nisse legger tyngden på taket. Jeg
svelger og sveiver nølende ned ruta. Turbodrøvelen med tilhørende sølvtunge med
sjølslipende slitestål ligger nå som en blyklump i bunn av munnen min.

Julenissen tar utstudert rolig av seg et par RayBan solbriller og to isblå, små øyne inne i
rimpyntet hvitt skjegg lyner ned mot meg.
– HOH HOH HOH! drønner det ned mot meg og Julenissen greier det kunststykket å få det til
å høres hånlig sarkastisk ut.
– Eeeeh…altså, jeg….resten blir bare tørre klikk i strupen min.
– Åh ikkje ein gong prøv deg! Litt utenfor meg sjøl registrerer jeg med nesten hysterisk
humor at Julenissen snakker nynorsk.



Det er da en telefon ringer. Og det er ikke min. Julenissen retter seg og peker med en fjellstø
finger i hvit hanske på meg. Han trenger ikke engang si at jeg ikke skal røre meg. Noe som
er helt unødvendig, siden jeg er paralysert av skrekk. Julenissen trykker på noe i øret under
lua og det blinker diskret blått i en Bluetooth-dings.
– Ja, kva er det? Hvordan den samme stemmen kan spre juleglede, julefryd, julestemning og
stort sett det meste med jul foran er meg et mysterium.
Julenissen lytter, før han slenger ut ei remse og rekke med ord, som garantert ikke står på
lista over utrykk som øker engelbarns sjanser for mange pakker. Han avslutter med: –
fåkkande, morpjuskade Grinchen!!!
Fremdeles uttafor meg sjøl må jeg beundre Julenissens nynorskisering av amerikansk
bannskap.
Han bryter forbindelsen og vender oppmerksomheten mot meg igjen. Vanligvis er det en
plage å vente på at noen blir ferdig i telefonen, men akkurat da kunne han gjerne prata til
neste år for min del. Men igjen er blikket kaldt som en istapp på Nordpolen festa på meg.
– Det ser ut til at lukka for ein gongs skuld er bedre enn vetet for din del, Rust! Grinchen
prøver endå ein gong å stjele Jula, så eg lyt leta deg gå, men ser eg deg ute i slikt ærende til
neste år…
Jeg bare nikker stumt til trusselen som henger som frostrøyk i lufta.
Julenissen snur på hælen og med nytt lyn og torden i et regnvær av gnister tar Dasher,
Dancer, Prancer, Vixen, Comet, Cupid, Donner, Blitzen og Rudolf av igjen. Brølet av rå,
utemmet julemagi greier ikke å overdøve – HOH HOH HOH! som ruller inn over
Robølshaugen og Glenna.

Det er en spak, noe redusert blek nisse-erstatning som likevel lykkelig over å være like hel,
sniker seg til å dele ut noen pakker like ovenfor Bruit’n, men med et takknemlig sukk stuer
nissekostymet innerst i skapet hjemme på Svaberget. Nå fast bestemt på å ligge unna ting
jeg ikke kan, men kun fuske litt i faget ut på vårsida som Påskehare. Han er ikke så
skummel….tror jeg….



Kosetime

January 1, 2015
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

For for noen år siden så utfordret jeg Facebook til noe inspirert av hva vi av og til gjorde i
kosetimene på skolen. Læreren hadde laget en historie – men uten adjektiver. Så fylte vi
vilkårlig inn adjektivene. Barnslig, men effektiv humor.
Jeg ville gjøre det litt avansert og ba om ord – så skulle jeg flette dem inn i ei helt ny
historie. Her i går så fant jeg igjen både ordene og historien. Jeg trur den er verdt en re-post.

Og her er vinnerne av KOSETIME konkurransen!

Litt originalt plasserer vi vinnerordene som fotnoter først med markering i teksten.

Kjetil Mountainman Martinsen: «Havrenakke*1»
Joachim Skåren: «Forhud*2, korasj*3 og Cato*4»
Bente Hagelund: (tema) «En ikke-ironisk tekst om hvorfor blondiner er bedre enn
brunetter! UTEN å nevne sex!*5» «stolpesko*6, filantrop*7, dendrofili*8, barbiedukke
(med u)*9 og aktor*10»
Eva Hellem: «Døgenikt*11, snøsokk*12 og lurelem*13»
Erland Espelien: «Bøtte*14, Komma bi*15»

 

OM MARIEKJEKS, BLONDINER OG TROMPETER

Erland PIO Espelien – kjent som Prinsen og «og han nye faenern på Sparebank1» – hadde en
sjarmerende oppvekst. Mange og fargerike er minnene ekte og uekte besteforeldre og snille
onkler og tanter kan kose seg med over kaffekoppen, hjemmebrenten og Mariekjeksen…

Små solskinnshistorier fra sjølve Gromguten i Espelibygda Øvre Finere Strøk. Erland var
tidlig ute med interessen for alt som det dura i. Han kunne sitte i timesvis å følge med på
vifteovn – en mer teknisk utgave av Magne Robøles fascinasjon av flammer. Men også biler
var stor stas.

Men han hadde ikke heeeelt forstått hvordan dette fungerte. Men en gløgg lite plugg var
han jo. Han hadde vært nede på garden hans onkel Ola og sett hvordan de lokka på krøtter
med både mjølbøtte og go´ord. SÅ – tassen han så en sammenheng – kanskje biler også



kunne lokkes? Kanskje de var slik de fungert? Jo, dette måtte testes siden praksis også var
en sterk side hos Espeliprinsen.

Så en dag han far Harald kom ut på tunet så var Erland alt i gang med eksperimentet. Ikke
helt rein i uttalen, men med gode intensjoner sto han foran en blå Granada mens han holdt
fram ei halv brødskive med leverpostei og lokket: «Komma bi! Komma bi»(*15)
Nå var gamle Forder innmari lett og stjæle, men SÅ lettlurte var de ikke.

Men når vi snakker om å lure så kommer man jo ikke utenom lurelem. (*13) Dette problemet
som brer seg i byer, naust og bygder. Lenge har vi gutta klaget over luremus – e oppdolla,
miniskjørtbehengt barbiedukke (*9) med «Take me hard, slow – and right now!» i blikket –
som EGENTLIG er dydig som en dendrofil (*8) tømmerhogger i Sahara! Jo, lurelemmet er altså
en mann med ikke akkurat ærlige hensikter, og er heller ikke hensiktsmessig utstyrt til å
komme til bunns i problemet, («bøtte» (*14) på ettendølsk) – men har tredd en sokk eller to i
boxershortsen for å gi inntrykk av kompetanse på området. (Definert som evne og vilje av
Siv.Ing Can.Merc). Det er en stor skuffelse for den begjærende kvinne at mannens forhud (*2)
er halvparten av et par Adidas-sokker og resten av godsakene stort sett et par hvite
tennissokker gjenglemt av en trønder på siste D.D.E konsert. En slik døgenikt (*11) kan best
sammenligne med en turist i brattbakken opp til hytta, som i fortvilelsen over glatt føre trer
en snøsokk (*12) på bakhjula, mens bilen er levert fra fabrikk med forhjulstrekk. En kommer
som kjent langt med trua.

Jeg nevnte – og omtalte – det kvinnelig kjønn (både direkte og metaforisk) som et problem.
Et problem man vanskelig kommer til bunns i da en må minnes salige Freuds evigvarende
spørsmålstegn: «Hva er det kvinnen vil?» Det kan oppsummeres i følgende soleklare
læresetning:

«- Når en mann sier en ting til en kvinne, hører hun noe helt annet, likevel så tror hun at
han egentlig ikke mente det – hun blir derfor sint fordi han ikke kunne si det han mente, og
deretter fornærmet fordi han ikke forstår hva hun mente – uten at hun behøvde å si det,
noe som igjen føles frustrerende for henne da hun selv ikke vet hva hun egentlig mente.»
(Sitat: me´sjøl)

Sjøl innad i flokken er det ingen enighet mellom grupperingene. Det deles grovt sett opp i to
flokker: Blondiner og brunetter. Skal man måtte velge – og det må en jo – så skulle en tro at
dette dreide seg om smak og behag. Slik er det sjølsagt ikke – det finnes i alle ting en
Sannhet. Relative sannheter er ikke sanne uansett hva de heter. Blondiner har en – ofte to –
fordeler som skiller sg ut, evt. stikker ut også. Men det mest avgjørende er det ubestridelige
faktum at de er i mindretall. Og det er vedtatt med stort flertall at mindretallet alltid har
rett.(*5)



Men tilbake til sannheten. Jeg er jo en som gjerne vil være en redneck – noe feil og
respektløst oversatt med «bondeknøl» Det ordet egentlig betyr er en som er solbrent over
nakken fordi de sleit bak plogen i solsteiken. En rødnakke. Vi har undergrupper av dette. De
som dyrka mais – eller «corn» på USiAnsk, var ofte mer ømtålelige for sola og ble virkelig
solbrente så huden falt av i flak – altså cornflakes…. De som dyrka havre bar tunge sekker av
dårlig kvalitet – såkalte drittsekker – som slapp fra seg mye av innholdet – havren – på
nakken til bonden. Den kjente havrenakken.(*1) Dette blir brukt som skjellsord fordi han ikke
var smart nok til å forstå at dårlige sekker ikke var så lurt.

Av og til er heller ikke fremmedord så lurt – man har tross alt adekvate synonymer isteden.
Det var en del som dessverre ikke fikk med seg betydningen av et ord jeg brukte før –
Gjermund f.eks – og det er ordet «dendrofil» (*8) Dette er jo en som føler seksuell tiltrekning
mot trær. Eller V6 som det også kalles. Innenfor dette er det også undergrupper. F. eks de
med pedofile tendenser tenner på småskog og en bøtte (*7) foretrekker tropiske arter som
mahogny og bambus. I en sak om omfattende brøytestikk vandalisme og misbruk på
Leirskogen la aktor (*10) ned påstand om relativt høye bøter. Gjerningsmannen var pussig
nok også pyroman så han fikk omgjort det til samfunnstraff sonet som fyrbøter….

Dette ble veldig sentrert rundt seksualitet – omtrent som landstyremøtene i
Fremskrittspartiet – og det er jeg som nevnt litt i mot. (Seksualiseringen av alt mulig, altså –
ikke FrP) Eller «courage» som det heter igjen på USiAnsk. Jeg er ganske overbevist om at sjøl
dette har en vriding mot sex en ikke kommer unna sjøl med stolpesko (*6) og
fjellklatreutstyr. Nemlig det lokale ordet for mannens bidrag til barneproduksjon – kalt
«korasj»(*3) Dette må jo være en misforståelse fra en ettendøl som ble rost av en amerikaner
for great courage! Siden han hadde haugevis av unger og han synes det var rimelig greit så
er misforståelsen grei å forstå…

Men dette med å forstå er ofte en viljesak, om noen nevner f.eks et navn så vil mange
automatisk assosiere det med en bestemt person, gjenstand eller hendelse. Til slutt vil jeg
da si litt om dette samt trompeter, gummibåter og la oss si…tja, Cato. (*4) Nå vil mange ta
det for gitt at jeg skal legge ut om trøbbelet Mountainmans bror – ja, nettopp Cato – og jeg
hadde i fjor sommer med denne oppblåsbare….ja, gummibåten altså – nede på Stasjon , men
det var altså ikke det jeg skulle si noe om, men derimot bare demonstrere hvordan
fordommer fordummer. Men mange vil jo da – observante som dere er (utenom Bente)
spørre seg og meg: – men hva med trompetene? Jo, de blåser vi i……



Hyklernes halebiting

January 10, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Når en har vokst opp som medfølger, men ikke deltaker i samfunnsdebatten på 70 og 80
tallet, så skjønte en hva det viktige i livet var. Sex!
Til tross for kald krig, atomtrussel og tiltagende miljøproblemer (stort sett sur nedbør) så
var det når det kom en naken pupp på TV at samfunnsdebatten virkelig antente. NRK var
for det meste eneleverandør nyheter, underholdning, kultur, gudstjenester og
provokasjoner. Særlig var finsk fjernsynsteater legendarisk med vodka, banning og badstue!
Da glødet telefonene på Marinlyst og sinte leserbrev flommet inn til lokal og
hovedstadspresse.

Kritikken ble møtt med hoderysting og hånflir fra den påståtte og selverklærte
intellektuelle elite. Dette var kunst og var fritatt fra all sensur, ville en ikke se på det så fikk
en bare finne avknappen.

Hvorvidt uhøvisk språkbruk og noe hengende finske pupper var ødeleggende og forflatende
for den alminnelige moral, er en helt annen diskusjon enn den jeg skal ta nå. Det er nemlig
påfallende hvor inderlig moralske den før nevnte elite har blitt på sine eldre dager.
La oss som et utmerket eksempel ta Jon Michelet. Samfunnsdebattant, suksessforfatter,
pressemann og all sin dag rødglødende på venstresida. Han skrev først på nittitallet en serie
ungdomsbøker – meget politisk korrekte – om en innvandrer fra Brasil som drømte om å
hoppe i Holmenkollen. Disse inneholdt en del sexscener som på ingen måte sto tilbake for
påståtte leserbrev i publikasjoner først og fremst dedikert til å se på bildene i.
Og da ble det leven! Det var blant annet en bibliotekar på det tilknappede Vestland som
nekta å ta inn bøkene. Stor ståhei og lurveleven.

For så klart så måtte dette omtales, beskrives og utpensles – dette var jo noe alle hadde
opplevd som unge. Sa den opplyste og frilynte delen av samfunnsdebattantene – inkludert
den gang relativt unge Michelet selv.

Men noen år seinere er han Jon blitt eldre, verden har ikke lengre kald krig mellom Øst og
Vest, men det er mer lokalt ganske glohett til tider. En av årsakene – iallefall på overflaten –
er bruken av begrepet kunst – og at den ikke kan sensureres. Hvis en ikke liker det en ser så
får en altså bare la være å se på det!



En del muslimer – faktisk ganske mange – aksepterer på ingen måte dette premisset. Noen
går så langt at de fysisk vil stoppe utøverne av den påståtte kunst.
Da skulle en jo tro at den opplyste elite i Vest igjen klatret på barrikadene, hevet
rødvinsglasset og med patos erklærte at etterhengende religiøs forestillinger ikke var fritatt
for kritikk!

Men nei, skulle en ha sett! Da lener den nå aldrende Michelet seg tilbake og maner faderlig
til betenksomhet og forsiktighet i utøvelsen av den før så uforsiktige ytringsfrihet. Han går
hardt i mot Fritt Ord redaktøren Knut Olav Åmås som kaller norsk presse feig, siden de ikke
har med felles front trykket disse berømmelige karikaturene av muslimens fremste profet.
Nei, Jon mener dette bare viser besinnelse!

La oss da oppsummere: Når det var snakk om kritikk fra moralsk forargede norske religiøse,
hvor det verste de kunne finne på var sinte blikk over kaffekoppen med svart Bedehuskaffe,
så var en så svær i kjeften om ytringsfrihetens ukrenkelighet at hånfliret hang igjen i
øreflippene, men når kulene bokstavelig talt begynte å plystre rundt de samme øreflipper
da er hattehøyden senket godt under bordet!

Dette kan ikke være annet enn at en hykler setter tenna i sin egen hale, uten å ha den
minste anelse om at dette gjør vondt!

 

http://www.aftenposten.no/kultur/Michelet-ville-aldri-ha-trykket-karikaturtegningene-7852981.html


Ey! Duh! Luringen!

January 13, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Ja, du ja! Du med dynejakka og caps’n på TV2! Vi må ha en prat.
Oookey! Så du liker ikke muslimer? Hmm.. nei, nei – jeg er ingen
blodfan av islam sjøl jeg og heller ikke særlig begeistra for mange
muslimers meninger, men bannskap og apelyder på direktesendt
TV? Virkelig? Er du så dum eller har du gått på no’ kurs?
Åh jeg skjønner! Sint, hvit ung mann! Hva du er så sinna for da?

Står det alltid en sånn svarting foran deg i køa på NAV? Huff, ja livet er urettferdig! Bli vant
til det!

Ja, også religion da. Det er no’ skikkelig griseri! Du fulgte sikkert ivrig med i KRL faget på
skolen – dypt inne i fra kosehula di i dynejakka på bakerste pult. Så dette kan du nok!

Sier du det ja? Du kjenner en del muslimer? Og de tror de eier verden i moteklærne og
BMW’ene sine? Du er helt sikker på du ikke blander virkelighet og Grand Theft Auto nå?
Hva sa du? Dama di ble sammen med en sånn en? Jah! Særlig at du har hatt dame! Ikke jug
gutten min, jeg er ikke så lettlurt som deg. Kjekke Ali i 10 B ble sammen med ti poengs dama
du har vært avstandsforelska i siden sjette klasse (du har fullført sjette klasse?) – men ikke
våga å snakke til tenker jeg vi sier!

Såh såh! Ikke slå etter meg, knøttet! Jeg er mye større, styggere og tøffere enn noe wannabe
gangbanger du noen gang har rømt hylskrikende fra på Senteret.
Sånn! Er det behagelig der du ligger med bootshælen min i nakken? Bra! Da skal du høre
her. Ja, vi har et problem med folk fra mislykkede kulturer som kommer hit. Men dessverre
så må du få inn i skallen din at du ikke er løsningen! Du er en del av problemet!
Jeg – og mine – er løsningen. Folk som forstår problemet, kan argumentere og snakke med
både muslimer, antirasister og nasjonalister. De eneste vi ikke snakker med er terrorister og
idioter som deg. Så regn dette som et lykketreff og et hederlig unntak!

Det du nå skal gjøre er å børste av deg, gå hjem og lese hva Fremskrittspartiet egentlig mener
om innvandring – det er ok at du bruker litt tid og beveger leppene mens du leser. Så skal
du skrive en mail til han TV2 reporteren og be om unnskyldning. Trenger ikke være noe
dikt, men du skal mene det og legg hjertet ditt i det. Akkurat som i de brevene du aldri våget

http://www.ironoxide.no/wp-content/uploads/2012/12/crazyrust.jpg


å sende til hun ti poengs jenta. Sikker på at du er en følsom liten poet innerst inne. Du er for
tynn og spinkel til å brukes som minkfor eller vegfyll, så la oss håpe du har a way with words,
men jeg er vel ikke for optimistisk der.

Deretter så skal du se og lese – mye! Om islam, kulturer og nyheter generelt – så du skjønner
dette her. Det er ikke lett, men prøv! Fremdeles kommer du til å være skeptisk til å blande
ikke-fungerende kulturer med bedre fungerende. Og det er bra. Men du vil skjønne at det du
gjorde var en gavepakke til anti-rasister – der mange faktisk er nesten like teite som deg.

OK, greit! Takk for praten! Det var hyggelig! Sånn, tørk tårene nå og kom deg hjem til
mamma. Kanskje hun har laget kakao – og husk den også er mørk, men den liker du!



Om Gamlemors tjenestetilbud og identitet.

January 15, 2015
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

For 15 år siden var hun ikke Gamlemor, men bare mor og bestemor.
Mens hun ennå var frisk og rask så snakket de mye om å slå sammen alle kommunene i
Valdres. Den gang bare mor og bestemor syntes det var skummelt, og politikerne også var
skeptiske. Men heldigvis så var dette trygge, gode ordet «identitet» det fremste argumentet
– en skulle forbli Valles! Det var viktig at de ikke delte kommunen, eller fridde til andre
dalstrok. – Det va i Vallers ein høyrde te!

Så nå 15 år seinere så er det en storkommune som heter VALDRES – heldigvis.
Tjenestetilbudet hun får er styrt av yrkespolitikere i byrådet på Fagernes.

Der hun har blitt boende igjen langt inne på åsen, så er det tre uker siden hjemmehjelpa var
innom, og nå i helgesvingen gikk strømmen i uværet.
Gamlemor kjenner på seg at seg at det ikke kommer til å stå til liv om ei uke, når
hjemmehjelpa igjen skal komme innom. (Hvis veien er åpen)

Men i det hun surklende trekker sitt siste sukk i kulde og mørke, så mumler hun fornøyd:
– Åh jah, men…men… i all min dag ha-ha-ha e no’ vøre Vallers o ikkje Lending!



HEVNEN!

February 6, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Som en gul ost hang månen over Kyrkjeknatten og så ned over Graneisbygde med et smil
som en klovn med gulsott.
På gradestokken sloss rødt og blått med å dra kvikksølvet til seg, men helt siden solnedgang
hadde det ligget uavgjort på null.

Jeg hadde fått et innfall eller anfall av noe slag og hekta hodelykta rundt caps’n og lagt ut på
kveldstur.
I egne tanker om rikdom og berømmelse fløt jeg likevel i god fart bortover mot Elveseter.
Bommen litt borti vegen glimtet som to røde ulveøyne, men jeg skled lett forbi på sida der
noen hadde vært på ferde med en spade i snøplog-kanten. (Kan det kalles snøPLOG-kant når
det brukes freser til å holde veien oppe?)

Klovnemånen ble sakte malt over med en surrealistisk akvarell av skyer, og den siste enslige
utelampa på ei hytte var snart passert. Refleksene på brøytestikkene kasta små nålestikk av
lys tilbake fra hodelykta mi.

Det var da jeg oppdaga at GPS signalene på telefonen og trenings-app’n min var borte.
Det betydde bare en ting og jeg kjente blodtrykket stige. Jeg ville ikke kunne se hvor fort
eller hvor langt jeg hadde gått. Og jeg som hadde så godt driv og bein som fungerte! Jeg
forsøkte å restarte programmet, men det samme skjedde – ingen lengde eller hastighet ble
registrert. Jeg følte meg skikkelig skuffa og snytt.

Så jeg bestemte meg for å hevne meg med å skrive noe som så ut som en spennende Ruste-
historie – men helt uten poeng – så dere også fikk dele noe av skuffelsen! Hah! Got you!



«Så skjer dette!»

February 7, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Dere har selvfølgelig sett dem! Det begynte på diverse nettsteder for video-snutter. En
formel for hvordan du beskriver en video: Den eller de trodde noe – og så skjer det noe som
er utrolig – ja, så utrolig at vi faktisk ikke vil tro det. Om vi ser det. Og det gjør vi jo om en
oppsøker sånne steder med slikt.

For all del! Det er grei tidtrøyte og mye moro (eller også ekkelt, dumt, latterlig og sikkert
fake)
Jeg foretrekker å surfe på gamlemåten på YouTube og hoppe fra link til linke etter EGET
valg, men meg om det.

Problemet ligger i at siden denne «du vil ikke tro det» oppskriften har sneket seg inn i
seriøse (?) medier som både NRK, VG og andre.
Nysgjerrigheten vår pirres ikke med fengende overskrifter, men kontrollen fratas oss som
brukere og vi blir fortalt hva vi ikke skal tro! Vi blir altså provosert til å klikke på linken. Og
det er forferdelig irriterende! For det første vil JEG velge SJØL hva jeg vil se på. For det andre
er Livet for kort til å lydig høre på hva andre sier du skal gjøre – særlig når de er ute etter å
vise fram reklame i diverse former.
Og det bare sprer om seg – enn så lenge er det henvist til noe ned på sidene, men hvor lenge
går det før vi ser noe sånt som: «Siv trodde hun hadde budsjettet i havn. Så skjer dette!»

Så kjære vakre vene riksmedier – hold dere for gode til dette! Det degenererer deres stort
sett brukbare nyhetssider til hjernetomt tidsdrap! Dere skal speile samfunnet, engasjere og
provosere, men ikke med formen dere presenterer det! Det er billig, dårlig håndverk og ikke
noe jeg trodde dere ville kjennes ved!



KOS!

February 16, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Vi spør om mening. Hensikt og mål. Svarene vi gir og får varierer – men de fleste er bare en
illusjon. Et lag med maling og lakk av varierende tjukkelse over det som egentlig motiverer
alt. Det vi alle strever etter er kos! Go’ følelsen i mellomgulvet når det meste er bra.

Alt i fra at helga har senka seg til at kjæresten sa Ja til giftermål. Alt dreier seg om Følelsen.
Eller også å unngå ubehag. En kan diskutere hva som er sterkest motivasjon – og mulig det
varierer, men alle vil unngå ubehag og føle seg bra.

Dette styres av to hormoner – dopamin og serotonin – og er uhyre komplisert og veldig
interessant, men vi skal ikke mase mer om det nå. Vi skal isteden se på hva som utløser
disse to hormonene på utsiden av kroppen.
En stor del av hva som ligger i bunnen for å kose seg – og ha det bra – er verdigrunnlaget en
har. Det en mener er riktig og hva en mener er galt.
Dette bygges opp av erfaring, opplæring og samhandler med arv gjennom gener.

Dessverre er det for mange slik at de føler seg mer vel ved å mene noe som er feil, som å
mene noe som er riktig. Det er mer behagelig å mene noe galt som får en til å føle seg vel,
enn en sannhet som svir.

Jeg er ikke noe annerledes sammenskrudd enn de fleste andre på dette området, men
forskjellen ligger i at jeg ikke føler meg vel hvis jeg veit at noe ikke stemmer i
verdigrunnlaget mitt og det jeg mener.
F.eks ser jeg så mange fordeler – for meg sjøl – med å tenke sosialistisk, men fordi det er
beviselig galt så kan jeg ikke være sosialist.
Jeg vil gjerne tro flesteparten av muslimer er liberale og demokratiske med respekt for
menneskerettigheter – uimotsigelig statistikk sier det motsatte. Da må jeg forholde meg til
det – ellers får jeg ikke hjernedropsene mine i form av serotonin og dopamin. Bare for å
nevne noen få eksempler.

Verden ville være så usannsynlig mye lettere om alle forholdt seg til slik den er – og ikke
slik en ønsker den var. Hvis alle faktisk fikk Go’følelsen av Sannheten og ikke av Livets
mange løgner.



Det er likevel så mye en ikke veit som en kan tro, mene og spekulere rundt – men de tingene
vi kan slå fast opp mot det vitenskapen kaller Sigma 5 (99.99 og masse flere 9 tall % sjanse for
at noe stemmer) – de bør alle kunne leve godt med. Og ha det kos…



Om rus, Rust og blodige tær.

February 26, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Nå skal jeg tråkke på noen tær. Ikke bare det – jeg skal spenne på meg boots’a, spisse
sporene og virkelig klemme til – dette kommer til å gjøre vondt. For noen.

Som mange veit så hevder jeg – med grunn til å bli trodd – at jeg ikke trenger eller til og
med ikke liker følelsen av rus. Har prøvd – og det gir meg absolutt ingenting.
Likevel så fordømmer jeg ikke de som er uenige. Så lenge jeg kan begrense meg til en Jack D,
Jim B eller Bud for smakens skyld, så blander jeg meg ikke oppi andres drinker.

Alkohol er lovlig, sosialt akseptert og har enorme skadevirkninger – som vi bl.a finansierer
med et avgiftsnivå høyere enn alkoholnivået i alt du får kjøpt lovlig i Norge. Det er ingen
optimal løsning, men veldig vanskelig å løse på en annen måte.

Men det er andre ting både i gjerdet og i åkeren. USA går nå med en heroinavhengigs
slepende skritt mot full legalisering av cannabis. Og det var i The Land of  the Free  and Home of
the Brave  at det moderne problemet med hasj begynte. Rusmiddelet har eksistert fra før vi
inntok planeten, så ingenting er nytt her utenom mengden – både av stoff og folk.
Det blir sagt – og det høres fornuftig ut – at den egentlige grunnen til den krigen
myndigheter i hele Vesten har ført mot cannabis ikke er basert på helse, men økonomi.
(Hmmm. Pussig! Finnes det andre eksempler på det tro?) En var redd for – kanskje med god
grunn – at hele generasjoner skulle ruse seg vekk.
USA trengte ivrige hender til å fortsette byggingen av The American Dream. Og da kunne ikke
ungdommen ligge i graset og røyke det, mens de nynna på Blowing in the Wind. Jeg har ingen
vanskeligheter med å tru at dette var en virkelig bekymring og kanskje et reelt problem.
Altså – cannabis måtte forbys! Og det virka! Til en svimlende høy pris! Siden en da skapte et
ekstremt lukrativt illegalt marked. Markedskreftene bryr seg som kjent veldig lite om
lovverk – de bare virker.
Dette taler litt mot hypotesen om bekymringen for tapet av unge generasjoner i forhold til
økonomi, siden en burde forutsett at dette ble dyrt, men menneskeapen har gjort dumme
ting før.

Likevel har den ene rapporten etter den andre kommet og slått hverandre pent i hjæl om
hvorvidt cannabis er skadelig eller ikke. Først var synspunktet om at dette var djevelens
skråtobakk rådende, før det ble ymtet om at Vårherre også kunne ha ment noe godt med
planta. Iallefall er det en del positive medisinske virkninger som er hevet over tvil. Og der



står saken i dag. Det er positive virkninger og det er negative. Så hva gjør vi da? Det er ingen
tvil – som vi har sett – at markedskreftene virker, så om en legaliserer så ramler bunnen ut
av butikken til en haug banditter! Og annen tilhørende kriminalitet forsvinner.

Da står vi igjen med kulturen! Og det er her jeg nå har tatt fart og skal sparke. Uansett om
amerikanske myndigheter (og seinere andre lands) virkelig satte i gang dette for å stoppe en
«dagdriver-kultur» eller ikke – så befinner en stor del av bruken av cannabis seg innenfor
en noe avgrenset gruppe med en del fellestrekk.
Jeg kjenner en del brukere (e-dølene trenger ikke føle seg truffet alene. Det er mange
raringer rundt i landet som enkelte refererer noe oppgitt til som:«Åh ja dæ e ein slek
Rustevenn!» Kort sagt – jeg kjenner mye folk. Både med kort og langt hår. Veldige ålreite
også. Intelligente, tenker utenfor A4 boksen og har et svært avslappet forhold til enkelte
både sosiale og legale begrensninger.

Og det er en nødvendighet for samfunnet og ha disse fargeklattene, men vi har sett at med
en annen type Fargerikt Faen….eh..sorry FELLESskap, så er ikke det helt bra med FOR mye
farger!
Det jeg er redd for er altså ikke at massene skal ruse seg i hjæl om vi åpner slusene for
cannabis i alle dens blomstrende former, men at vi dramatisk øker det kulturelle innslaget
av dagdrømmere, fritenkere, anarkister, alternative livssynsere og utfrika eksperimentelle
kunstneriske utrykk!
Som jeg sa – litt sånt må vi ha, men jeg er meget tvilende til å dra for mange inn i slike
miljøer hvor diverse substanser er en bærebjelke.

Så har vi så klart den mer tradisjonelle bekymringen for at cannabis er en inngangsdør til
sterkere stoffer. Og det er nok en bekymring en skal tenke på, men vinningen med redusert
kriminalitet ved legalisering bør balansere skadevirkningene her.

Så mitt ståsted som konservativ liberaler er basert på en større langsiktig bekymring for å la
hippiene vinne krigen! Men nå har jeg iallefall tråkka dem grundig på tærne – så får vi se
akkurat hvor fredsommelige de egentlig er…



Om løsaktige grevlinger

March 21, 2015
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Mja, da får en si litt om kommunereform igjen da. Fremdeles
driver noen å føler, synes og trur – og det får de(ssverre) lov
til, men i tilfelle noen ville være interessert i fakta så kan vi
se litt på dem.

La alle illusjoner fare om motivet bak reformen; det er å
spare penger. «Større, Sterke og Robuste kommuner» er et
slagord trolig oppfunnet av en PR -rådgiver. (Alle vi House of
Cards fans kjenner muligens igjen prosessen når Frank fant
opp AmWork konseptet – det måtte være noe enkelt du
kunne hamre inn i tjukke skaller)

Spikeren Kommunereformen prøver å slå inn og henge innholdet på er altså ordet:
«Robust». Det er ikke full klaff, så jeg ville redusert utbetalingen til PR-byrået. (Den er også
uten tvil robust)
For å gjenta meg sjøl så er det mye som er robust. Jeg sammenligna det med en grevling –
den er ikke så svær, men omtrent like «hardskøtin» som en elefant. Så stor er ikke synonymt
med robust.

Men så var det dette med å spare penger da – det trenger absolutt ikke være negativt. Det er
sløsing i det offentlige Norge, men den er ikke mest utbredt i små kommuner. Vi er bare –
blir det sagt – dyre i drift.

Mja, mjo vi er jo det – til tider. Hele Norge blir sagt å ha et byråkrati som kunne betjene en
befolkning på over 20 millioner, så de overflødige folka må jo være et sted – og sjøl i
Bygdenorge så befinner nok de seg på toppen og ikke i direkte tjenesteytende sektor. Det er
nok svært få sjukeheimer som har for mange hjelpepleiere som går å sparker i beina på
hverandre.

Men pussig nok når det skal kuttes så er det tjenesteytende som får svi. Merkelige greier!
Siden det er jo de tjenesteytende sjøl som sier at: Meg! Meg! Kutt meg!
Eeeh…nei, forresten – det var ikke sånn. Administrasjon kutter i tjenester. Se det! NÅ ble det
mer forståelig at den sjelden blir ned-bemannet.
Dette kan løses usannsynlig enkelt: Se nå:

http://www.ironoxide.no/wp-content/uploads/2015/03/Badger.jpg


Forslag til vedtak: Fagerdalen kommunestyre pålegger administrasjonen å utforme forslag til kutt
av X antall stillinger i administrativ sektor.
Det stemmes.
Og det var enstemmig

Det ække verre enn det. Og hadde vi gjort det så kunne vi unngått mye styr med reformer
og robuste jernholdige statsministere. Men det er jo som kjent lettere å vite hva som
skjedde etter at det skjedde, så dette får vi ikke gjort så mye med. Men vi kan jo prøve å lære
av historien. Ja, jeg veit det er kjedelig å ikke få gjøre sine egne feil en gang, men noen
ganger må en ofre seg for en god sak.

Hvis vi nå antar at det er administrasjonen som har forårsaket en til tider dyr drift, så er det
kanskje ikke så lurt å la de få holde på i enda enda større enheter?

For vi veit at det direkte tjenesteytende ikke bør reduseres, men vi veit at administrasjonen
er for stor. (Ref. at vi kan på landsbasis serve over 20 millioner) Derfor er det altså ingen
grunn til å sentralisere tjenesteytende ting som skoler, sjukeheimer, fritidsklubber *host*
og andre livsviktige tilbud. MEN! – og nå begynner det å bli moro! – disse kan fint
administreres av færre! La rett og slett hele reformen – inntil videre – bare omfatte
administrasjon! La DEN bli ny og robust sjøl om den ikke er så stor!
En kommuneadministrasjon skal være som en løsaktig grevling. Altså billig, liten og robust!



Både ja og nei, Carl Ivar.

March 29, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Som regel er jeg enig med deg, Carl Ivar, Og jeg ser hva du gjør nå med å hevde at flere
sjukmeldte burde være i jobb. Dette er noe mange av de heller uvitende i samfunnet liker å
høre. De ser folk går og slenger, mens de sjøl jobber med noe de i større eller mindre grad
misliker. Det trigger misunnelsen.
Da gjør det godt å høre deg si sånt – og dette veit du. Men du er en gløgg mann – så du veit
også at dette ikke er hele sannheten – og at dette er mye vanskeligere å løse enn å be folk ta
seg sammen.

For du har rett – i noe. Det er folk som mistrives så mye i det de arbeider med at de velger å
klage på det. F.eks til legen.

Nå har det seg slik at det er uhyre vanskelig å måle f.eks en depresjon. Vi veit ikke engang
hva en depresjon egentlig kommer av. Men diagnosen har vært kjent i årtusener.

Når en som f.eks bare burde finne på noe annet å jobbe med kommer til en
almenpraktiserende lege med diffuse symptomer, så er det bortimot umulig å si om dette er
en depresjon eller om personene bare er deppa. Det er nemlig forskjell på depresjon og det
folk kaller depresjon.
Er du bare deppa så er jeg enig i at det kan være tilrådelig med en viss grad av å ta seg
sammen – i form av å endre livssituasjon. Skift miljø, skift jobb – whatever du klarer – eller
be om hjelp til det. Dette er det NAV burde drive mye mer med.

Men så har vi den virkelige depresjonen. Det er ikke at du er mer eller mindre lei alt, kjeder
deg eller mistrives. Dette kan ligge over depresjonen, men under ligger den en flat tomhet
som ikke kan beskrives med ord – i alle fall greier ikke jeg det – den må oppleves. Men jeg
unner ingen å føle det. Skrekkforfatteren Stephen King beskriver en av monstrene sine som
at det gjorde vondt å bare se på det. Depresjonen kan minne om noe slikt – sjøl bare følelsen av
følelsen er forferdelig. Du får ikke tak i den, du har ingen ord som beskriver det. Det er som
noe fra en annen verden som ikke er utstyrt for å føle, men som likevel gjennomsyrer hver
nerve i bevisstheten. Det er ikke noe du heller ville enn å ta seg sammen, men kropp og
psyke lystrer ikke.
For noen så kan du ikke se at de har den – maska av sunnhet ligger perfekt over, for andre
så raser all normalitet sammen.

http://www.abcnyheter.no/penger/okonomi/2015/03/28/220919/carl-i-hagen-flere-sykemeldte-burde-vaert-pa-jobb


Hvordan skal vi så skille disse to? En hardere linje fra legene er en mulighet – du vil da luke
ut noen som bare er nede i en innenfor det normale «bi-polar» bølgedal som vi alle er til
tider, men samtidig så vil du gjøre det mye verre for de som virkelig sliter.

Men du er jo også inne på en annen løsning – klarere oppfølging fra NAV. Nå er det mye som
skyldes på og forlanges av NAV – samtidig som de kan til tider se ut til å ha bruk for en
sjukmelding sjøl – men det å sparke folk bak har jeg liten tro på. Det får muligens noen til å
surmulende ut i jobb, der de går og surver, men er det det vi vil ha da? Folk som surver? Er
ikke hensikten med det hele å optimalisere Livets innhold for alle? Er det ikke derfor noen
av oss driver med politikk?

Jeg er enig i at puter under armene kan skjemme bort folk – og at bortskjemte mennesker er
vanskelig å rehabilitere, men som jeg sa i starten er ikke dette enkelt! Vi må tenke helt nytt!
Helt fra barn begynner å tenke sjøl. Vi vil alle skal bli mennesker som klarer seg sjøl og er
nyttige, men er det noen forårsaker et optimalt Liv? Første tiltak er å spørre: – Hva vil du?
Egentlig?
Så OK, hvis du vil klare deg sjøl og være nyttig – så for all del! Det skal du oppmuntres til, og
i vår kultur vil de fleste velge dette i en eller annen form.
Men hvis du heller føler for å dikte sære epos få gidder å høre på, så bør vi se på en mulighet
for at du kan få gjøre det – hvis det er optimalt for deg! Dette er spissformulert og bare en
illustrasjon, men som sagt – du er en smart mann så du skjønner hvor jeg vil hen.

Som liberalere på høyresida kan vi ikke tvinge folk inn i former – det er sosialistenes greie:
«Alle skal med» (i samme formen)

Og det er en sosialistisk tankegang du appellerer til når du nå frir litt til de som irriterer seg
over at noen bare går og slenger. Nemlig misunnelsen som nærer sosialismens svarte
flamme over at noen har noe jeg ikke har. I dette tilfellet noe de tror er et bedre Liv i sus og
dus på NAV.
Dette er slike tanker vi som frihetselskende individualister ikke kan støtte. Ja, jeg veit de
med slike følelser ofte stemmer på oss, men de har like liten forståelse for liberalismen som
Kristin Halvorsen har.

Men som nevnt skjønner jeg hvor du vil hen med utspillet – og tar også høyde for medias
vanlige inkompetanse (med eller uten vilje) til å gjengi helhetlig og korrekt. Men hvis du
med din guddommelige veltalenhet greier å formulere disse snaue tusen ord i få slagkraftige
vendinger, så vil de gjøre mer for stemmetall og samfunn enn noen skarve Likes og mulige
stemmer fra reserve-sosialister som bare misunner andres Liv.



Den Store Jebbursdagen

April 12, 2015
Kategorier: Om meg

Om han befinner seg i Afghanistan eller andre stan’ er det alltid interessant når det plinger
en melding fra Knut Espeseth. Det er aldri kjedelig, inneholder alltid no’ meningsfullt, men
er aldri problematisk. Egentlig en grei oppsummering av Knut også.

Så også denne gangen. Knut lurte på om jeg var ledig den 11 april? Det hadde seg slik at han
hadde kjøpt seg Camaro – og jeg som gammal AmKar var ønsket som sjåfør for å få dette
hjem til gards. Knut ville ikke ha med seg noen spinnvill 18 åring for å kjøre noe med
oppimot 700 kompressormata gamp til snaue 400 laks. Dette var for dyrt til å leikes med –
samt at jeg måtte for alt i verden ikke fortelle mor Torfører dette! Medfølgende lå en finn.no
annonse med et rødt monster. (For bilen altså – ikke Toril!)

Her burde flere ting skurra for meg.
1. Vest Opplands mest klønete yrkessjåfør – yours truly – var den siste jeg personlig ville
satt til å kuske 700 illsinna gamp på varierende vårføre.
2. Knut er nok overveldende glad i mamma’n sin, men redd for å fortelle henne ting er han
absolutt ikke. Snarere tvert i mot.

Men jeg er jo ung og naiv så jeg plotter inn lørdag 11 til disposisjon for Knut. Knut han
sjekker meg opp flere ganger – seinest tre timer før avreise om jeg var klar – noe jeg var. Jeg
lunter utover med Blücher og da begynner The Beautiful Mind of Rust endelig å funke. Dette
henger ikke på greip! Knut har en zillion venner – hvor halvparten er både langt mer
motorinteressert og de fleste (gutta iallefall) er bedre enn meg til å kjøre bil.
Jeg spinner videre på dette og tenker at om dette var en krimserie på TV ville Sherlock
Holmes i en eller annen inkarnasjon så klart slått fast at historien ikke stemte og skjønt hva
som var i gjerdet. Men som andre forfattere bruker som forklaring når noe usannsynlig skal
lures i gjennom så overgår visst virkeligheten all fantasi, så jeg slo meg til ro med at jeg bare
var små-paranoid.

Likevel i det jeg setter meg i bilen til Knut så sier jeg med en gang at jeg ikke er helt
komfortabel med historien. Knut ser nærmest overraska på meg og forsikrer at joda, vi skal
til Raufoss og hente Bil. Vi må bare en tur oppom Erland Espelien og hente ei bankremisse.
Knut hadde lånt penger på Huset i Sparebank 1 der Erland bedriver dagen mellom 8 og 4.



Men så er ingen Erland Espelien hjemme. Og ingen samboer Jane Iren heller. Knut banker på
vinduer, prøver dører samtidig som mobiltelefonen går varm på øret. Jeg sitter å ser på
Våren i Haugalifeltet så lenge og aner fred og ingen fare. Dumme tosken!

Joda, han får nå tak i Erland. Han er i Etnedalshallen på dugnad. (Igjen burde det skurra –
unge Espelien er en støtte både for det ene og det andre, men han er omtrent like glad i
frivillig gratis arbeid som ei katte er i vann) Men for å komplisere situasjonen så ligger
bankremissa i Erlands bil – og den har Jane Iren! Og hvor hun er hen veit da fugger’n (og
muligens SV’s sentralstyre)

Joda, hun er enten på Heimen, eller på tur til Hallen finner Knut ut. Vi prøver begge steder.
Ingen Jane. Ny telefon – og nå begynner Espeseth’n å bli sur. – Dette sku då dette rotehuggu
tå en svartlugga Espelimink ha ordna opp i!
Jeg sitter å gliser litt for meg sjøl for at Erland roter med noe annet enn Jane Iren var helt
nytt for meg. Gutten er jo vanligvis skjema i huet sitt! Og dette bankvidunderet av
pålitelighet skal altså ha forlagt et verdipapir i hanskerommet på bilen. Ja, særlig!
Men fremdeles så skjønner ikke Dumme Rusten noe som helst.
Sjøl ikke da det viser seg at Jane er hos sine svigerforeldre så ringer det alarmbjeller. Men en
lett svartbannende Knut drar nå opp i Espelibygda og tramper inn hos The Espeliens – og
kommer ut igjen med en konvolutt.
Men hvor lenge var ting i boks? Sosehuet Espelien har nemlig glemt å underskrive – og nå
er Knut forbanna! Nå skal banksjef Stian André «Skørrin» Skåren få en ny kunde på mandag!
For slikt går ikke an! Uansett så må vi nå til Hallen for å få Erlands underskrift.
I mellomtida legger Knut ut om Camaroen og min forventning slash skrekk stiger for å
prøve udyret.

Ved Hallen så står det en broket forsamling og den første jeg ser er Alf Einar Brusveen. Jo, ja,
Brusveen stiller jo opp for samfunnet han, så hvorfor ikke? Så ser jeg Roger Byfuglien.
Fremdeles ingen alarmbjeller – Roger har unger i alder for bruk av idrettshaller (sjøl om de
har sunnere interesser som jakt og fiske, heldigvis)
Etter hvert som vi nærmer oss så identifiserer jeg flere og flere av nære og – iallefall inntil
da – kjære venner. Inkludert Jon Inge Huset i dress og med gitar – og til slutt Erling Brufladt
i kritt hvit dress.
Hva i hule helheimen er det som foregår her???
Jeg skjønner nå såpass at jeg må ut av bilen mens Knut ordner underskrifta – og være litt
ekkel med folk. I det jeg kommer ut så ser jeg fantefliret til Knut.
I følge øyenvitner er de forundra over at han ikke falt om stein dau og ferdig kremert av
blikket mitt…



Jeg trekker pusten – mønstrer forsamlingen som til sammen har Nord Europas bredeste glis.
Jeg stopper foran Erling – og mønstrer framtoningen opp og ned to ganger – før jeg står
foran porten til Hallen.
– No ska du berre stå her – sier Knut.  I noen ville sekunder ser jeg for meg alt fra musikkkorps
til litauiske strippere på innsida av porten. Og så siger den opp i det «Star Spangled Banner»
drønner ut fra Hallens høytalere.
Igjen i følge øyenvitner står jeg plutselig i rett med capsen over hjertet.
Det første jeg ser er en lavthengende spoiler, så en sølvgrå enorm støtfanger før FORD sin
legendarisk galopperende mustang lyner i krom mot

meg.
Fremdeles hører jeg USA’s
nasjonalhymne som fjern
drønning inn og ut av fokus.
Det er da jeg ser snusgliset
til Erland Espelien som
styrer musikken og porten
(Og som for ordens skyld
altså ikke har rota med noe
som helst) – og Øyvind
«Åta» Bergene som filmer så
fort telefon hans klarer.

Nå hadde jeg så klart –
faktisk – hele tida skjønt hva

som kom….eller hvem er det jeg prøver å lure? Jeg skjønte jo absolutt ingenting og ble så
målbundet at den berømmelige prinsessa var ei skravlekjærring i forhold!

Resten er egentlig historie. Min veldig urunde 47 års dag ble feiret vel en måned for seint,
men hva så! Det ble utrolig moro, det ble seint og jeg ble så grundig rundlurt av en mester i
løgnens edle fanteri som det gikk an å bli.
Dette har de holdt på med å organisert i et halvt år. Egen Facebookgruppe – som visstnok
omtrent hele e-dalen veit om – alle altså unntatt meg. Det er Kongen av sosiale medier sin det!

I årevis har jeg krangla med konspirasjonsteoretikere og sabla dem ned med at
menneskedyret ikke greier å holde noe hemmelig. Derfor er store konspirasjoner umulig.
Jeg er nå grundig mot-bevist. Noe som betyr at det kan godt være aliens som egentlig styrer
verden, CIA styrer været og Jonas Gahr Støre er en robot, men det blåser jeg i! For jeg har
verdens beste venner og en 2000 modell FORD MUSTANG!
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FrPpere er også på en måte mennesker

May 22, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg sitter og leser en del kommentarer på gruppa «Vi som stemmer arbeiderpartiet» (Jeg er
selvfølgelig ikke medlem, men gruppa er åpen)
Samtidig så følger jeg en del sentrale Høyre og FrP medlemmer her på Facebook.

Og det er en ting som slår meg som veldig betenkelig. Språkbruken mot FrP og oss som
sympatiserer med dem er påfallende lik den reindyrka rasehatere og andre med overdreven
negativitet i forhold til andre grupper bruker.
Dette er gjerne folk som blir sagt å sympatisere med oss – og blir kalt hatere, nett-troll,
fascister og ny-nazister. Mange av disse tror nok at FrP er slik NRK framstiller oss – og er
ikke klar over at vi er et konservativt LIBERALT parti! Noe som betyr at ikke er ekstreme i
noe som helst. Og altså ikke et sted for ekstremister.

Men det var språkforskjeller vi skulle snakke om. Kommentarene til delinger fra BlåBlå folk
er preget av optimisme, heia-rop og i liten grad fokusert på hvor fæle den andre sida er.

Når en da blar seg til denne andre siden – så flommer kloakken. Vi er løgnaktige rotter som
burde sendes ut av landet, vi er en skam for Norge, nedrige og kjeltringer. Altså nøyaktig
samme språkbruk som de sjøl kritiserer påståtte FRP sympatisører for å bruke.

Er dette en måte å konsekvent omtale andre folk på? Jada, jeg også i vanlig sarkastiske
ordelag høvler sosialister, men jeg VIL dem så klart ikke noe annet vondt enn konstante
valgnederlag. Disse andre uttalelsene er utrykk for genuin avsky og hat mot andre
mennesker.

Må en rett og slett konkludere med at sosialister ikke mener alle er like mye verdt og har
krav på anstendig oppførsel? Jeg kjenner mange sosialister – og dette ser ikke ut til å
stemme, men en forklaring kan være at mange av dem igjen er sosialister ut i fra tradisjon –
og ikke eget valg. I tankegangen er de vel så Blå som meg, men de representerer likevel f.eks
AP. Opportunisme? Tradisjon? Ikke veit jeg.

Men de virkelige Røde – de som bevisst har valgt sosialismen som sin greie – da må jeg
begynne å lure. Vi har dette med retorikken og holdningen. Greit at de er uenige med oss –
vi har (dessverre) ikke bevisbasert politikk – så en kan få mene hva en vil, men en kan jo
ikke hate folk for hva de mener?
Jeg finner folks uenighet interessant og til tider underholdende (selvfølgelig også



frustrerende til tider) – men jeg mener at Sannheten finnes helt uavhengig av hva vi tror,
mener og endatil sier vi veit – og hvis en da finner det en mener er sannheten så skal den
være basert på hvordan ting er – og ikke hvordan en VIL den skal være. Så blir jeg motbevist
så skifter jeg mening på stedet. Men det gjør svært få andre – og det er interessant og til
tider morsomt. Men de som ikke har en Sannhets-basert holdning er da ikke verdt å hate for
det?

Så har vi det grunnleggende i sosialismen som nok forklarer avskyen, og hatet. Sosialismen
er bygget på misunnelse og misforstått empati i varierende størrelsesforhold.
En ser at noen har mer enn andre – dette liker en ikke – en mis-unner at noen har mer – og
en vil om nødvendig med makt omfordele disse godene.
Ellers – f.eks i jussen kalles dette tjuveri. Og tjuveri kan være et tegn på at en ikke
respekterer andre menneskers eiendom – og da er det ikke langt til å ikke respektere deres
verdi som mennesker heller.

Nå skal ikke jeg sutre for dette – vi på denne sida har fått så mye juling vi har træler på haka
og øyelokka – men det har seg nå slik at freppere også er en slags mennesker…



MISBRUK OG KRAFT!

July 29, 2015
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Jeg er grovt misbrukt av flere lærere ved daværende Etnedal Sentralskole.
Den satt som åpning tenker jeg?

Jeg tror jeg gikk I 6 klasse. Det var vinter og i kulde og snøvær raste kampen i bygda om Etna
skulle bygges ut til kraftproduksjon.
Dette engasjerte mange – og særlig verneinteressene. Og blant lærerne var det en del meget
høylydte stemmer for vern av Etna.

Og de lånte seg også stemmer. Min og mange andres. Som uvitende små lam – som vi var –
ble vi stilt opp på snøplogkanten med ferdigskrevne plakater for vern av Etna. Så ble vi tatt
bilde av og kom i avisa med overskriften: «ELEVENE SIER: – LA ETNA LEVE!»
Det påførte oss selvfølgelig ikke varige skader (uten om skammen over å ha blitt brukt) –
men utover det så er framgangsmåten ikke ulik andre typer misbruk av barn. Den
inneholder både lokking, luring, fotografering og publisering til likesinnede.

Nå i dag så vil jeg som de fleste ofre for misbruk ha hevn – og jeg vil ha erstatning.
Men «kjære» vernere – bare slapp av – jeg skal hverken navngi dere eller trekke dere for
retten. Det er langt mer subtile metoder som nok vi svi enda mer.

Jeg vil ha Etna ut av Plan for Varig Verna Vassdrag!

Dette er fullt mulig. Stortinget behandlet i 2010 et Representantforslag fra
stortingsrepresentantene Elisabeth Røbekk Nørve og Siri A. Meling om flytting av inntaket
til Verma kraftverk til Storhaugen i Møre og Romsdal.
Dette forutsatte en justering av vernebestemmelsene – som er de samme som gjelder for
Etna. Forslaget fikk ikke flertall, men det viser at det er mulig.

Jeg kommer etterhvert til å opprette en egen gruppe for å drøfte dette. Jeg kan ikke og skal
ikke gjøre dette alene og heller ikke mot et flertall i bygdefolket, men så langt jeg veit så er
stemningen i dag helt klart mot varig vern – og for en ny vurdering av utbygging av Etna.

Den gang vernerne misbrukte oss barn så var meningene deres tufta på sviktende grunnlag.
Vi veit i dag at vannkraft er den suverent mest miljøvennlige kommersielt drivbare
produsenten av energi. Og det er heller ingen ting som tyder på at vi nærmeste framtid får



noe bedre. Ren fornybar energi er viktigere – og riktigere – enn noen gang. (Noe jeg stort
sett bryr meg mindre om – jeg ser mer på nytten av inntektene – så ærlig skal en være)

Så jeg håper dere tilgir en svært misvisende overskrift og innledning – og er med på en
videre diskusjon. Slik at dagens lærere kan la de elevene som VIL – på nytt stille opp i avisa
med overskriften: ELEVENE SIER: – JA TIL KRAFT FRA ETNA!



Kjære Anders

August 6, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

(Også postet på Anders Anundsens Facebook-vegg)

Jeg er FrP fan, men også aktiv pistolskytter og bl.a ansvarlig for opplæring på sikkerhet i
min lokale klubb. Og denne saken med skarpe skudd i kammeret under Politiets
midlertidige bevæpning MÅ du gjøre noe med!

Slik jeg har forstått det så stammer instruksen som gjelder fra da våpnene lå nedlåst i
Politiets biler, og ble tatt ut når tillatelse til bevæpning forelå. Her er skarp skudd i
kammeret delvis forsvarbart, men bra er det ikke ut i fra sikkerhetshensyn, men det kan
overstyres av en akutt skarp situasjon.

Når slikt ikke foreligger så er praksisen – unnskyld spissformuleringen, men det glade
vanvidd! Folk fra Forsvaret stiller seg undrende til praksisen – og alle vi som har et seriøst
forhold til våpen skjønner rett og slett ikke hvordan dette kan bli godtatt.

«Forklaringen» Politidirektoratet kom med i media der rutinene ville bli for vanskelig å
forandre for personellet er en grov undervurdering av norsk Politi! Dette er en
høyskoleutdanning med særlig siling for skikkethet!

Men en må jo lure – for på følgende spørsmål fra VG:
– Er det trygt å øve seg på å trekke fra hylsteret med skarpt våpen?
Så svarer en i Politiet:
– Det er ikke nødvendigvis noe galt i å trene på disse tingene.

En hver som som bare hadde TENKT på å trekke hurtig med ladd våpen (særlig pistol) ville
blitt kasta rett ut av alle landets pistolklubber! Sånt GJØR en bare ikke!
Det kunne kanskje forsvares med det gamle tjenestevåpenet – en 38 kaliber revolver, men
ikke pistol. En må spørre om instruksen er forandret fra den gang dette mye sikrere våpenet
var brukt? I så fall må instruksen oppdateres enda mer!

For så klart greier Politiet og forholde seg til en instruks der en har ladd magasin i våpenet
men UTEN at ladegrep er tatt. Det skal kun tas når det er fare for en skarp situasjon. I følge
statistikk siden midlertidig bevæpning ble innført så har de truet med våpen 30 ganger på
en 8 måneders periode. Det er ekstremt lite og forsvarer på ingen måte dagens praksis med
skarp ammunisjon i kammeret.



Hendelsene med vådeskudd som nå avdekkes viser hvor farlig praksisen er og all statistikk
sier at noe alvorlig vil skje. Det er dette en må ta hensyn til i forhold til folks sikkerhet –
både sivile og personell.

Så vær så snill! Ta grep her – før noe katastrofalt skjer. Hvordan tror du Hadia – og
Stortinget – kommer til å høres ut da? 



KOMMUNEREFORM – IGJEN!

August 11, 2015
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Som jeg har sagt før så mener jeg den utsendte «Spørring om kommunesammenslåing! var
for dårlig. Jeg skal ikke skylde på noen, men bare registrere at det var uenighet fra noen
kommunestyrerepresentanter i kritikken. En kritikk jeg på ingen måte var alene om.

Isteden for å klage mer så har jeg på eget initiativ i samråd med andre av samme formening
laget et alternativt oppsett.
Som det går fram av originalen kan man komme med
andre innspill til kommunestyret. Dette alternative
skjemaet vil derfor være innenfor rammen av det
originale, og kan om ønskelig vedlegges dette.

Både tidspunkt og utforming var uheldig – og jeg håper
derfor dette alternativet kan rette opp noe.
Det korrekte ville vært å spurt om hvilke utredninger en
ønsker som innbygger i kommunen – for deretter
sende framkommet resultat av ønskede utredning/er
ut til folkeavstemning.
Ved bruk av dette skjemaet kan en få gitt en utdypende
og et bedre signal til kommunestyret om hva en som
innbygger ønsker.

Det er i hovedsak spørsmålene jeg har gjort noe med. Og de ble slik:
«Stortinget har gitt sin tilslutning til at det gjennomføres en kommunereform. Som resultat
av dette ser jeg helst at:
– Etnedal blir slått sammen med de øvrige kommunene i Valdres.
– Etnedal blir slått sammen med en eller flere nabokommuner.
– Etnedal består som egen kommune.

Det er viktig at alle ønskelige løsninger utredes like nøye:
– Ja
– Nei»



Skjemaet er lagra som ei PDF fil og denne kan en selv skrive ut om en ønsker å legge den ved
det originale skjemaet. Leveringsfristen er 15 august.
Håper flest mulig tar seg tid til å se på alternativet – og gjerne dele det om det er ønskelig
Jeg er klar over at tiltaket dessverre kan provosere , men denne saken er så viktig at jeg har
tatt av meg «silkehanskene»

http://www.ironoxide.no/img/alternativt_skjema_sprring_om_kommunesammensling.pdf


Om nakkeskudd og anaconda

August 14, 2015
Kategorier: Alt eller ingenting

Denne har jeg venta på å få skrive! Et oppgjør med en påstått
musikkstil som fortjener et nakkeskudd og deretter en ukjent grav
i ei djup myr!
I newsfeeden min har det dukka opp flere såkalte memes den siste
tida med ordspill på Straight Outta Compton.

Det var no’ kjent med utrykket, men det tok litt tid før jeg fikk
spola tilbake husken og plassert det. Og plasseringen befant seg midt i et av mine favoritt
hat-objekter. Rap og hip-hop «musikk»

Det er på trappene en film med tittelen Straight Outta Compton. Om da en igjen påstått
betydningsfull gruppe: N.W.A Det står antagelig for Not Very Attractiv, men med en
skrivefeil på «W» – det er jo ikke skolegang og formell utdannelse som kjennertegner
utøverne av denne «kunstformen» – her i dette tilfellet Niggaz Wit Attitude -N.W.R.

Og som vi alle veit – dette tok jo av når rett-troende konservative amerikanere forlangte
«musikken» forbudt på radiostasjonene sine. Bedre reklame kan en som kjent ikke få.
Jeg har til tider dyp sympati for amerikanske republikanere, men av og til har jeg lyst til å
slå dem i bakhue’ – hardt!

Altså – hva er det vi står ovenfor? Jo, en haug med miljøskadde kjeltringer og tidvis
medlemmer av gjenger som får våre egne Hells Angels til å være snille pusekatter i forhold.
(Fakta er at mange HA’ere er snille pusekatter, men det er en annen historie)
Og brutalitet, kvinnemisbruk, rus og annen moro hylles åpenlyst i «tekstene» Men også
surving over….eh…jeg mener kritikk av sosial påstått urettferdighet og undertrykking.
Vel, newsflash, unger! Hvis dere hadde gått på skolen og ikke solgt dop gatelangs, så ville
dere oppdaga at Nordstatene vant Borgerkrigen og friga slavene – for over 100 år siden! Og
dere har til og med fått offisielle unnskyldninger – så slutt og mas!!!

Vel, tekster og attitude er nå en ting – mitt hjertebarn – Rock ‘n Roll – har aldri vært snill
den heller – Ozzy Osbourne anyone? Men den har vært en smuuule mer subtilt i
uttrykksformen og i hyllesten av sprit, dop og dumme damer.

https://en.wikipedia.org/wiki/Internet_meme


Men så var det kvaliteten da. Det å samle nok rytme til å hvese ut rim til maskinelt
produsert dunk-dunk, er ikke musikk! Det er i beste fall en dårlig arv fra den gang de ikke så
fjerne stamfedrene deres hoppa rundt leirbålet i Afrika, og «sang» mens de venta på at
misjonæren var ferdigkokt.
Åh neeeeida! Ikke engang prøv å dra rasismekortet – når de får kalle seg sjøl niggaz, så kan
jeg dra negervitser!

Den gode arven afrikanere har fra muligens genuint genetisk rytme, har forlengst blitt til
først negro spirituals før den bega seg ut på utuktig omgang med bl.a irsk folkemusikk – og
endte opp som Rock ‘n Roll. Og det har da også – heldigvis – alltid vært et naturlig fiendskap
mellom rappere og rockere. Hyener og løver liker heller ikke hverandre…

Passer det seg da for opplyste mennesker med tilgang på alt i fra klassisk musikk til svart-
metall (som iallefall ofte er teknisk virtuost) – og faktisk like lakrisbjønn-joik? Eller – hjelpe
oss – utøve det? Nei, Karpe Diem, Eminem og Onkl-P – dette er dere for gode til!

Så til fans av dette «rytmiske» rælet – dra opp buksa, snu capsen, knyt skoa dine og sett på
Bruce! Don’t make me say it again! Yoh!
… ok, greit! Nicki Minaj kunne fått leika med anaconda’n min. Hvis hun holdt munn!

https://www.youtube.com/watch?v=LDZX4ooRsWs


– Du kødda ikkje me Rusten!

October 17, 2015
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Tom Jonas Bøe tente dagens åttiende sigarett og tok en slurk kaffe. (Han bikket da 6 liter
siste døgn) Mercedesen kjent som Blücher var nyskodd med ikke nye, men fullt brukbare
vinterdekk.

Tom Jonas – også kjent som TJ – kikka med smale øyne bort på oppdragets hjelpemann –
Henrik Kompen. Unge kompen hadde hengt – bokstavelig talt – en hel sommer rundt Bøe-
residensen og snekra veranda, og var derfor dratt inn i TJ’s nettverk av pussigheter han
forsøkte i like deler utnytte og få folk av.

Som f.eks denne torsdagskvelden midt i oktober hvor de hadde altså skodd Rustens koksgrå
Mercedes. (En bil som så alt for fin ut for fattiglusa Rust)
– Åh du veit, sa Bøe – ein sku gjort noko drit med bilen hass.
Bilens eier lå for øyeblikket makelig henslengt i en sofa på Ungdomsklubben og styrte de
unge håpefulle med like deler sarkasme og jernhånd. Men lykkelig uvitende om den
gryende konspirasjonen

Unge Kompen hoppet omtrent opp og ned av iver.
– Ja, finade! (han hadde en gang i tiden styra med et kvinnfolk i Bagn) – Mø lyt gjera noko!
Begge to gikk seg en runde rundt bilen mens de tankefullt slurpa kaffe og ettertenksomt dro
inn tjære og nikotin!

TJ retta seg så det smalt i titanstål-støttene i en hardt skadet rygg. (Det er sånt mer normale
folk unngår ved ikke å hoppe ut av fly som faktisk fungerer – lang historie)
– Hvis mø hadde hatt ei tute te overs – åsså kobla den på fjernlyse hass!
– Jaaaah! Bifalt unge kompen med et bredt glis lett vandalisert etter en snøscootertur som
endte brått i ei trerot.

Etter ivrig snoking i kriker og kroker på bygget enda kalt Smia på folkemunne, fant TJ det
han lette etter. De sørgelige restene av en Volvo – i form av en nedstøva del med korrekt
betegnelse «signalhorn» – eller altså «tute» for alle som ikke er ansatt i Statens Vegvesen.
De to wannabe-skøyerne humret fornøyd og skred til verket. Med kabelsko, gamle ledninger
til forlengst stilnet bilstereo og høy sjøltillit på bilelektrisk, så fikk de ført sammen traust låt
fra Bofors og tysk ingeniørkunst i det elektriske.



Og med årsak mer i iver og flaks enn kompetanse fikk de det til å låte. Så fort fjernlyset var
på så remjet det fra grillen som en mellomting av ei katte med halen i dørsprekken og ei kåt
padde i regnvær.
De to ingeniørene satte seg inn og tok en prøvetur. Forundrede pensjonister i
aldersboligene registrerte kjappe lysglimt forbi ærverdige Bruflat Kirke – etterfulgt av
tranelignende tuting. Men inne i bilen ble lyden lett overdøvet av latterbrøl.

Fortsatt småflirende parkerte de bilen uttafor Klubben og snek seg til litt mer kaffe fra en
alltid gjestfri Rust – til tross for en alder som iallefall på TJ ikke passerte som annet enn re-
sirkulert tenåring.

TJ hadde lurt folk før, så han holdt maska, men unge Kompen ble mer og mer påfallende
stille. Til slutt unnskyldte han seg og gikk ut. Han hadde begynt å tenke – det gikk ikke fort,
men det samlet seg snart i en vond knute i magen av frykt! Skrøyerstrek mot Rusten! Hva
var det de tenkte på? Kaldsvetten brøt fram og en dråpe av svette rant nedover langs en
ikke ubetydelig neserygg.

Nei! Dette gikk ikke! Legge seg ut med 95 kilo med hevngjerrig Rust full av eff og kreativitet!
Folk hadde prøvd det før – og noen av dem var faktisk også i live om redusert til psykiske
vrak. Henrik så seg rundt og med skjelvende fingre fikk han tak i en ledning inne i grillen
som han dro løs og kortsluttet hele skøyerstreken.

Iallefall ser jeg det som eneste forklaring på at jeg ikke hørte et pip fra tuta på tur oppover.
Jeg veit at TJ sto igjen på Bruflat – spent som en unge på Juleaften på at jeg skulle slå på
fjernlys. Men ingen ting skjedde altså. Sjøl da han sendte meg en SMS med «Tut-tut!» så
forsto jeg ikke noe. Det var først da jeg i et annet ærende fant restene av den omtalte Volvo-
tuta i grillen ting begynte å falle på plass. Og jeg veit at Henrik sov godt den natta – med
Etnedalsungdommens uskrevne regel godt under hodeputa: – Du kødda ikkje me Rusten!



Om isbane på Steinsetfjorden og albino
tyttebær.

October 23, 2015
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Vi hadde i fjor en sak i kommunestyret om muligheten for å en isbane for motorkjøretøy på
Steinsetfjorden.
Nå kunne jeg skrive mye om hvorfor (i all verdens riker) kommunestyret skal si noe om
dette, men vi får bare så langt godta at sånn er det.

Kort sagt var saken som følger: Et profesjonelt opplegg i regi av Aesthetic Racing ville bruke
en frossen fjord til å kjøre bil på. Alt i kontrollerte former og til avtalte tider.

Kommunestyret diskuterte dette grundig og forhørte oss om sikkerhet, grunneierforhold og
slikt vi anså som relevant. Alt dette var i orden så fattet vi et vedtak om at vi gikk for å
prøve det først – før vi eventuelt ga endelig tillatelse.

Så langt alt vel. Her kunne motor og fart-interesserte få utløp for energi og ikke minst glede
seg sjøl og andre. Det er kanskje dette Livet handler om – å oppleve glede.

Men DET skal vi pinadø ikke ha noe av! For inn fra ytterste venstre kommer – la oss få
kjenningsmelodien til Darth Vader, takk – Miljøvernforbundet!
Denne ansamling «mennesker» (eller «biomasse på en måte», som en sentral figur der kalte
folk) som mener naturen må vernes for en hver pris! Og som har en organisasjon hvor mye
av prisen betales av skattekroner.
De gir dem råd til å ha dypt profesjonelle folk på lovverk som lever av å torpedere tiltak der
noen kan tjene penger eller – fri og bevare oss vel – glede seg over noe. (Utover rabiat
hakkespett og rabiesbefeng flaggermus selvfølgelig)
Så joda, Naturvernforbundets grønne fingre hakker ned en nedsabling av vår
saksbehandling. Dårlig begrunnet, ikke lovhjemlet og verst av alt ikke sendt på høring!

Høring! Denne offentlige funksjonen av en byråkratisk gapestokk hvor alle har anledning til
å påføre sine medmennesker ulempe, irritasjon og i beste Jante-ånd generell motgang! Alt i
til demokratiets beste!

Nei, så da begynner jo Fylkesmannen – eller i dette tilfelle ei kvinne – og se nærere på en ide
hun egentlig synes var god, men som den moderne utgaven av unger som burde vært satt ut
i skauen for å dø – også kalt jurister – så klart finner ting å henge seg opp i! Disse jo ville



kunne forvandle den blankeste flate med 50 lag pianolakk til den ru sida i en borrelås!

Så der står saken – og den står rimelig fast! Nå må vi kjøre hele runden. Utredninger,
innviklinger, konsekvensanalyser, kaffepauser, kurs, avspasering, skifte av saksbehandler
på grunn av svangerskapspermisjon, risikovurdering, miljøhensyn, nytt skifte av
saksbehandler grunnet pappapermisjon, vurdering i Plan Oppland (nytt organ for å forenkle
saksbehandlingen hos Fylkesmannen) ny konsekvensanalyse etter ny underskrevet
internasjonal avtale om miljø som skal» implementeres i lokalt forankret planarbeid», ny
saksbehandler fordi opprinnelig saksbehandler er uføretrygdet etter fall i alpinbakken i
Hafjell og DA kan endelig saken ut på Høring!

Noe som da gir f.eks Naturvernforbundet anledning til å fortelle om hvor stor skade
motorferdsel på isen vil gjøre på den ytterst sjeldne forekomsten av albino tyttebær på
vestsida av fjorden. Faktisk er de så sjelden at ingen har sett dem – men det regner en med
skyldes åreplask fra fiskere som ror på fjorden om sommeren, og skremmer tyttebærene. En
annen teori er utbredt nakenbading på ØSTsida av fjorden får de albino tyttebærene til å
rødme, så de blir vanskelige å finne! Joda, Naturvernforbudet (skrive»feil» med hensikt) tar
saken og lar intet tyttebær så urørt!

Åssen er det folkens – trur dere det blir no’ særlig med motordur på Steinsetfjorden til
vinter’n?



Julenissens vikar

December 26, 2015
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Han så slett ikke frisk ut. Radmager var han også blitt. Det før så veldige hvite skjegget hang
i grå pistrer nedover et innsunket bryst. Det var ikke det minste Hoh Hoh Hoh og Jolly good
Christmas igjen. Julenissen var rett og slett redusert til et vrak.
– Jaha, sa jeg – er vi talefot?

Den stakkarslige framtoningen hans gjorde det lett å være litt mer kjepphøy en sist jul da
han knep meg på fersken i å fuske i julenissefaget – og bedyret at han aldri ville se meg
igjen.
Julenissen støtta seg mot dørkarmen og hostet stygt.
– Eg treng hjelp av deg…. Igjen den vonde hosten. Og nynorsken hadde ikke igjen noe av det
skremmende drønnet den hadde hatt i fjor. Det lød bare slik nynorsk nesten alltid lyder –
litt oppkonstruert og latterlig.
– Eg har vorte sjuk…
– Sier’u det sa jeg – trudde du bare var på slanker’n jeg…
Nissen greide å mønstre en gnist av det blå, dypfryste isblikket jeg husket så godt fra den
kvelden på Bruiten – og dusin-vis med etterfølgende mareritt.
– Ok, greit! Sa jeg – kom inn! Slik du ser ut så lokker du snart til deg både kråker, kemner’n
og andre åtseletere!

Snart satt restene av Julenissen i den gamle gode stresslessen min – nok et klenodie fra
Terje Taxi – tett opp til nok et gode fra alle dei som e svære ve me – ovnen fra Kaarebo. Jeg
fyra hardt, men likevel skalv Nissen så han nesten søla ut den glovarme kaffen med et par
gode spiseskjeer Jack Daniels i.

Veit du hva som feiler deg da, spurte jeg og sank ned i sofaen – den også fra Kaarebo.
Julenissen kremtet, men hosten lød litt lettere nå.
– Eg veit det går over. Penicillinet må berre få tid til å virka…
– Javel? Det er en infeksjon altså?
Nissen svarte ikke, men studerte kaffekoppen grundig.
– Kan du se til å spytte ut hva som er galt? Anbefalte jeg en smule irritert.
Svaret var bare et grynt og kaffekoppen ble dreid tydelig utilpass rundt mellom de nå
skittengrå, fillete vantene.
Det gikk opp et lys for meg og jeg måtte le.
– Nei, har du sett på makan da, Nissefar! Din gamle bukk! Du har vel ikke rota deg borti no’



lettlivede kvinnfolk og fått et lite surt minne med på kjøpet?
Nissen sukket dypt og tok en drøy slurk oppsprita kaffe.
Jeg velta meg over i sofaen og lo høyt.

Så slik gikk det altså til at jeg – halvproff julenisse-svindler – måtte vikariere for sjølveste
den virkelige Julenissen!
Det skulle visst være rimelig enkelt. Reinsdyra kunne ruta (De var diskret parkert bak låven
på Svaberget) Tida var ikke noe problem. Julenissen ga meg nemlig et svært gullur som var
magisk – påsto han. Det sørga for at jeg alltid hadde tid nok på ruta mi – hele verden rundt
på en kveld. Jeg lurte på om vi ikke burde sjekke den noe oppsiktsvekkende teorien med

Stephen Hawking, men det bare snøfta Nissen av.
Med Julenissen trygt plassert foran TV’n med fjernkontroll og passordet mitt på Netflix,
fant jeg fram nisse-kostymet mitt og kledde på meg. Nissen sjøl var allerede godt inne i en
Walking Dead maraton, men nikka likevel anerkjennende til forkledningen min.

Så da la jeg i vei og bak låven fant jeg altså Julenissens slede og de berømmelige reinsdyra.
Og for noen dyr! Dette var ikke noe som hvem som helst same kunne putte opp i
Joikakakene! Her var det svære, flotte reinsdyr med enorme gevir pynta med bjeller og
glitter. Pelsen var silkeblank og skifta som perlemor mellom skinnende hvitt og gnistrende
sølv. Og fremst – Rudolph! Nesa glødet som nettopp ei svær glo og pulserte sakte med hvert
åndedrag. En smule skeptisk kan en si så gikk jeg forsiktig bort og rakte fram en bevottet
hånd. Noe skeptisk snuste Rudolph på votten. Ikke veit jeg om det hang igjen en eim av
Lenda, eller han bare var i godlune for plutselig snøftet han og det så virkelig ut som han
smilte. Og en slags anerkjennende mumling spredde seg bakover i rekken av reinsdyr.

Jeg klatra opp i den digre sleden og så meg rundt. Jeg følte meg like forvirra som hver gang
jeg har fått meg ny bil og ingenting er der jeg er vant til.
– Jaha, gutter, sa jeg – åssen funker dette da? Åh du verden som det funka! Dasher, Dancer,

Prancer, Vixen, Comet, Cupid, Donner, Blitzen og altså Rudolph fiksa dette helt uten min hjelp. Det smalt og gnistra

som fyrverkeri rundt øra mine og så letta reinsdyra med meg og sleden på slep. For en stakkar som stort sett har holdt

seg på landjorda så måtte jeg bare holde meg fast så godt jeg kunne, i det sleden steg bratt opp, tok en skarp

venstresving inn mot Åkrokhaugen før vi fullførte halvsirkelen og dundret ut over Svabergsknatten. Jeg fikk ikke

engang tatt flyfoto av hyttetomtene mine!

Det er noen store problemer med resten av historia. Jeg har i diverse jobber og verv skrevet
under på flere taushetserklæringer enn en gjennomsnittlig ansatt i PST. Så hvor mye kan
jeg egentlig fortelle? Av hvor jeg var og hva jeg leverte?
Altså – jeg kan jo ikke avslutte nå – når dere har lest så langt, ikke sant? Noe må dere få vite.



Men noe må vi ha klart for oss. Ruta er hemmelig. Snill vs Slem lista blir det ikke mer snakk
om, men en del stopp føler jeg har såpass almen interesse at jeg velger å bryte
taushetsplikten.

Før vi landet ved en stor villa i Oslo så hadde jeg fått vært på så mange steder at oppførselen
satt som et skudd! Dyp, drønnende erke-amerikansk HOH HOH HOH! hilsen. Dele ut gaver og
ønske God Jul. Det var nesten så det begynte å bli litt kjedelig, men i det jeg labbet opp en
velstelt innkjørsel skjønte jeg at her var det fint-folk som holdt til. To digre brander i svart
dress og solbriller tross kveldsmørket sperret inngangen. Men julemagi fungerer like godt
som Luke Skywalkers Jedi-triks så de slapp meg inn.
Da kom det springende i mot meg en godt voksen kar i dressbukser og hvit skjorte, men
ermene var bretta opp og slipset borte. Det var tydelig julefeiringen var i gang. Han strålet
som en liten unge.
– Se pappa! Det er Julenissen! Ropta han begeistret.
– Jah, Jens! Det er det! – snøvlet Thorvald Stoltenberg vennlig med bestefaderlig verdighet
inne fra stua. Jensemann danset rundt meg og klappet i hendene mens jeg gikk inn til resten
av familien. Av alle jeg delte ut gaver til den kvelden var det ingen som strålte slik som
Jensemann Stoltenberg. Det var nesten så jeg måtte like ham.

Vel oppe i lufta igjen så gikk det lenge før vi landet på et tak i Bærum. Her var det tydeligvis
meningen at jeg skulle ned pipa. Jeg hadde fått lest meg såpass opp på Julemagi at jeg fikk til
dette med å legge fingeren på sida av nesa og: WHOSH! Så kunne jeg fly opp og ned i hvilken
som helst pipe. Men noe fikk meg til å stoppe her….. Det var ikke uvanlig med julemusikk i
husene jeg besøkte, men her var det noe spesielt. Jeg balanserte bortover taket (trygg på at
julemagien hadde satt klønetheten min ut av spill for en kveld) og stoppet ved siden av
Rudolph og lyttet ned i pipa. Joda, det var noen som sang – en dyp, litt nasal stemme – og
slett ikke dårligere enn originalen med Eartha Kitt og seinere cover av Marilyn Monroe. (Samt de fleste

andre sexy syngedamer rundt juletider opp gjennom historien)

«Santa baby, a ’54 convertible too, light blue;

I’ll wait up for you, dear; Santa baby,

So hurry down the chimney tonight»

Jeg rynka panna og lurte på hva dett skulle bety. Da hørte jeg et snøft bak meg. Det var Rudolph. Jeg snudde meg og

der sto jammen reinsdyret og regelrett gliste og blunka konspiratorisk til meg. Bak ham nikket de andre

oppmuntrende med hodene.

– Eeeh, sa jeg – litt usikker på hvordan en reagerer når en haug med reinsdyr oppfordrer til uanstendig oppførsel på

Julekvelden. Rudolph gryntet og dyttet meg kameratslig, men utvilsomt oppfordrende i sida.



Vel, her må sensuren slå inn, men såpass kan jeg si at Siv Jensen har langt bedre og mye mer
komfortable antrekk enn den beryktede leppestiftkjolen. Og hun fikk harde pakker til jul….

Vi nærma oss slutten på turen – og snart seilte vi inn over Vakre Varierte Valdres.
Fremdeles som seks kommuner badet i felles lys fra månen. Og her skulle det også deles ut
gaver. Jeg må innrømme at jeg hadde stor glede av å dele ut en penn med usynlig blekk til
ordfører i Vestre Slidre – Eivind Brenna. Nå kunne han skrive under på alle de hemmelige
avtalene han bare ville – uten at noen fikk greie på det. (Dette var visst noe han hadde
ønsket seg også)
Og her i dalen – når vi først snakker om skriveredskaper – så fikk Rolf Tidemandsen nytt
fargebånd til skrivemaskinen sin (Det begynner visst å bli vanskelige å finne i vår digitale
tidsalder)

Men da har jeg egentlig fortalt mer enn nok.
Hjemme på Svaberget hadde Julenissen sovna – og jeg lot ham sove. I dag tidlig var han mye
bedre. Han fikk frokost ala Rust, før han nok en gang takket så høflig som den gamle
grinebiteren han egentlig er kunne klare – og lovet han han ikke skulle glemme dette.



AAAARRRGH!

January 31, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

I Dagbladets sin online utgave 27 januar i år, så er det et barn som beviser at utsagnet «av
unger og fulle folk skal en høre sannheten» ikke alltid stemmer. For her rører jenta no’ fryktelig!
Og det er fæle Sylvi Listhaug som får det:

«Du er redd for å måtte ofre litt. Kanskje du må ofre litt, men jeg personlig, som en 16 år gammel jente,
har ikke hatt noe problem med å ofre litt – siden jeg selv vet at både du og jeg har nok til å ofre litt av
det vi har. Jeg skjønner det bare ikke.»

Og mange av mine venner – som heller ikke skjønner så mye – deler og liker i vilden sky! Åh
det er så flott at ungdommen sier i fra!

AAAARRRGH! Hvorfor er det ikke av-knapp på snakketøyet til unger til de er fylt 25???

Jeg blir rett og slett grinete av å se sånt TULL!
Okey, snuppelure! Sett deg, hør etter og lær!
 
Du skjønner det vesla, essensen i denne kronikken du fikk inn i Dagbladet er følgende: – Sylvi
er egoist. Fy så slem hun er, assa!
 
Vel, overraskelse! Vi er ALLE egoister! Inn til beinet! Hele verden drives av egoisme! Du er
intet unntak! – jamen, snufser muligens du nå – jeg har jo empati og sånn!
 
Jada, det har du sikkert – (hvis ikke er du sosiopat) – problemet er bare at empati er egoisme
med melisglasur på!
 
La meg forklare ned på kjemi-nivå. Når du føler med disse stakkars flyktningene (hvor en
del uten tvil har grunn til å flykte) så føles det ubehagelig for deg, ikke sant? Det er ikke
godt å være bekymret. Og du vil helst ikke ha den følelsen. Og du veit at hvis det du er
bekymret for forsvinner så blir ubehaget borte. Du vil altså hjelpe for at du skal få igjen go’
følelsen. Når en gjør noe for å oppnå fordeler sjøl – hva er det? Hint: Det begynner på «ego»
og slutter på «isme»
 
Så altså – alt vi mennesker gjør er basert på egoisme. Noe som betyr at du bare kan skli ned
av din høye ponni og ikke surv over at Sylvi har skjønt mer enn deg!

http://www.dagbladet.no/2016/01/27/kultur/debatt/meninger/kronikk/flyktninger/42899703/


 

Følelser er nemlig en ekstremt farlig greie å la seg styre av. En kan ikke kutte dem ut heller,
men en må la fakta, logikk og bevis ha kontrollen over dem.

 

Og fakta her er at ja, vi skal hjelpe. På en måte som hjelper flest. Det er IKKE å gi noen
heldige i flyktninge-lottoen opphold her, mens millioner ikke vinner. Dette bør generere en
annen og mer akseptabel følelse å la seg styre av – nemlig følelsen av urettferdighet! Med de
milliardene vi bruker på noen relativt få, kunne vi gitt det lille kicket som skal til for
hundretusenvis til en bedre framtid!
Hvis du søker opp f.eks Hans Rosling og ser hans fantastiske foredrag om fattigdom i
verden, så er du hvor mange vi kunne hjulpet på det som er kostnaden av å ta bare en
flyktning hit til landet. 

Så nei, kjære Sylvi er ikke mer egoistisk enn deg og meg – hun er bare mer realistisk enn du er
med dine «løsninger» der du vagt sier du vil «ofre» noe. For tillat meg å tvile på at du veit
hva et offer vil si.

 

For det vi ofrer – hvis vi ikke er restriktive i asyl og flyktning-politikken er svært alvorlig:
Dette har ingen paralleller til jøde-forfølgelse eller nordmenn som rømte til Sverige under
krigen – slik mange prøver å framstille det.

Det har isteden en klar parallell og mange likheter med situasjonen i Amerika for to-tre
hunder år siden. Hvor folk fra hele verden rømte til Amerika fra forfølgelse, fattigdom og
nød.

 

Problemet i dag er at det er VI som er indianerne! Som det så nydelig ble sagt på spissen
med et klistremerke: «Indianerne gjorde ikke nok med innvandringen – nå bor de i reservat«

http://www.gapminder.org/


Om psykisk kvalme og følelse av en følelse

February 2, 2016
Kategorier: Om meg

Jeg føler det er nyttig å oppdatere bloggen på min helsetilstand. Ikke at jeg har den ringeste
illusjon om at det interesserer noen noe særlig, men det hjelper meg å vite at jeg har sagt og
at det finnes tilgjengelig.

Hvis en ser meg og leser hva jeg skriver her og på andre sosiale media, så ser det ikke så
halvgærnt ut. Eller det gjør det sikkert også – gjerne helgalt også – sett i forhold til norm og
A4. Men der har jeg aldri vært og håper aldri jeg blir så sjuk at jeg havner der!

Men joda, sånn tilsynelatende så hverken går jeg med krykker eller må ta drosje til
fysioterapi. Og hurra for det! Men er det bra?
Hvis bakgrunnen for hva jeg plages med ikke er kjent eller en vil ha en repetisjon så finnes
det her.

Så har jeg nå gått og hangla med dette i mange måneder – men hvordan virker det? Hva er
det? Det siste veit vi ikke – det første skal jeg prøve å vise nå ved å beskrive dagen i dag.

Jeg står opp da telefonen varsler. NAV har tilbudt meg et opplegg for å kartlegge videre
muligheter og kanskje finne et Mål og en Mening. Da innafor arbeidslivet i første omgang.
Null stress opplegg – to-tre timer tre ganger i uka på Fagernes. Det er sånt som jeg før tok
tilsvarende ting som et pusterom mellom en Windows-installasjon og ei økt på Stasjon, før
jeg hadde Ungdomsklubben på kvelden.

Men tilbake til i dag – joda, det føles ganske bra. Ingen vondter – og hue er påskrudd og
strømmen gnistrer i henhold til skjema mellom nevronene. Jeg tar en dusj og står og pusser
tenna. Så siger det på. Jeg er kvalm, men ikke sånn egentlig spykvalm, det er mer en følelse
av å ha en følelse av å være kvalm. (Det er nå ting begynner å bli vanskelig å forklare).
Vanligvis – i en normal situasjon – kan en bare avfeie slikt tull. – Neida, jeg er ikke kvalm. Få
deg no’ mat nå!
Men dette er ikke normalt, for så kommer følelsen av følelsen av å være svimmel. Skal jeg
svime av nå da? Det har jeg ennå ikke gjort av dette ubehaget, så erfaringen tilsier at det
gjør jeg ikke. Og det gjør jeg ikke denne gangen heller. Jeg støtter meg til dørkarmen (sånn
for sikkerhets skyld) og gjør ferdig tannpussen.

http://www.ironoxide.no/om-meg-ei-rotte-og-clintern/


Hele tida vurderer jeg om jeg skal call in sick, men jeg vil nå helst prøve da! Etter hva jeg har
lest så kan dette minne om panikkangst. Ingen skam i det – Tony IRONMAN Stark fikk det
etter å ha egenhendig redda New York fra aliens, så panikkangst er noe alle kan få!
Men «problemet» er at da skulle jeg også ha hjertebank i hundre, kaldsvette, hyperventilere
og vri meg på gulvet. Det gjør jeg altså ikke – det eneste som følger er enda en irriterende
følelse av ikke å få nok luft. Sjøl om jeg hverken er andpusten eller har økt puls. Fysisk er
formen fin den, men likevel er det noe der. Noe svart, uhåndgripelig som smetter unna som
en skygge så fort jeg prøver å feste fokuset på det.
Dette er vondt å skrive – ikke fordi det er flaut, men fordi det er så fordømt vanskelig å
beskrive. Ja,  det er umulig. Det beste jeg kan håpe er at det gir en følelse av den følelsen jeg
har.

Men, OK! Til Fagernes skal vi nå prøve. Ingen store begivenheter i starten, men så føles det
plutselig som armene mine dovner bort. (Den ene gjør det ofte med feil stilling på rattet)
Men det er igjen  denne følelsen av en følelse. (Jada, jeg veit det høres sprøtt ut)

Så kommer uroen for å holde seg på veien. Igjen ingen fysiske symptomer egentlig, men det
er som jeg holder på å sovne uten at øya glir igjen eller de andre fysiske trekkene ved å falle
i søvn. For jeg er helt våken, ser veien, har kontroll og er ikke til noen fare – for hjelpe seg så
konsentrert jeg er!
Dette kommer i bølger så jeg bestemmer meg for å prøve til Bruflat – og heller snu og si i fra
at i dag er jeg ikke i form. (Noe det er uhyre sjelden jeg har gjort uansett hva jeg skulle ut
på når dette sto på. Jeg tror jeg bare har nekta en Gjøvik-tur for Terje, og da var jeg så
elendig at Gunnar ba meg dra hjem)

Jeg stopper på Bruflat. Trekker frisk luft, går noen ganger rundt Blücher og later som jeg
skraper is (Ok da – så ER det litt flaut!)

Jeg prøver et stykke til – og kommer meg til det Fagre Neset. Jeg har hatt verre turer og jeg
har hatt bedre.

I dag skulle vi ha «gruppeterapi»! Vanligvis morsomt og interessant – iallefall for en son
elsker å diskutere, provosere og klovne. Jeg snaker da om meg – ikke gruppelederen.

I dag er det ikke mye klovning. Jeg har mest lyst til å unnskylde meg og dra hjem. Men ikke
det heller frister. Det føles ikke som om det vil hjelpe noe som helst å være aleine. Følelsen
bare er der. Udefinerbar – umulig å få skikkelig tak i.

Men etter ei pause så glir det endelig vekk og jeg våkner litt til live, får inn et par
kommentarer og drar så hjem.



Jeg prøver å gjøre litt fornuftig, men så er følelsen der igjen, som om noe vondt har skjedd ,
eller noe jeg gruer meg til – uten at jeg aner hva eller får tak i det. Jeg innrømmer jeg tok en
sovetablett og sovna fra hele greia. To timer senere – etter jeg har vaska vaska opp og vært
Flink – så skriver jeg dette. men bra er det ikke – men jeg kan fungere med det. Som jeg har
gjort lenge.

Og av og til så kan jeg liksom våkne opp og det sklir vekk, eller jeg fysisk våkner om
morgenen og er helt fin. Og jeg som fremdeles er tilsynelatende uhelbredelig optimist (også
kjent som «livsdum») tror at nå – NÅ! Er jeg bra igjen! Det er jeg selvfølgelig ikke. Det
kommer igjen – gjerne bittelitt forandret – mutert til noe som forsvarsmekanismene fra
forrige gang ikke virker på.

Jeg veit at dette ikke kan måle seg mot, krampeangst, skiveprolaps, lårhalsbrudd og
samlivsbrudd (Det er visst blitt sjukmeldingsgrunn tror jeg?)  Men hjelpe meg så plagsomt,
irriterende og hemmende det er! Det lille jeg som genetisk rotehue av konsentrasjon er
ødelagt, kreativiteten jeg er avhengig av er svekka (Bortsett fra venstrehåndsarbeid med
Facebook-tull til tider) – og sist, men viktigst: Motivasjon, lyst og go’føelsen når noe
fungerer og er fullført er vekk! Fordi denne ubeskrivelige følelsen av noe ligger i veien.

Kan jeg jobbe?  Tja, jo, jeg jobber jo litt – og har gjort det hele tida – og så fort jeg har en bra
dag så begynner huet å spinne om alt jeg kan gjøre, alt jeg kan starte, alle jeg kan spørre om
jobb. Men så – ja, dere har skjønt det nå? Så får dette dyret av en følelse som iallefall ikke jeg
har sanseapparater til å beskrive skikkelig tak i meg igjen.

Så der går jeg. God hjelp av de som skal drive med sånt – for all del! Men når jeg ikke en
gang klarer å beskrive det skikkelig så hvordan kan de sette fingeren på noe og si at: Aha!
Rusten har B12 vitamin relatert psykiske kvalme med stress-indusert overliggende utmattelse silent
migrene med tilløp til depresjon!

Så vi må prøve å få tatt rotta på det – uten at vi veit akkurat hvor det skal skytes etter dyret.

Sånn! Nå har dere noe å snakke om til kaffen og kan konkludere med at: – Dæ e no førr gale at
han ska berre gå slik o slengje! Det e no gøtt huggu på gute, men han e vel bærre lat. O tenk på ko dette
køsta uss.

Og godt mulig det! Men vi kan bytte en dag, så kan vi se hvor mange Likes andre ville
generert med dette over seg!



Nei, islamskepsis er IKKE det samme som
jødehat!

February 13, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

Det deles, likes og skrives mye om den påståtte likheten mellom skepsis til islam og jødehat.
Dette er en helt gal sammenligning – og kan ikke fortsette. Både fordi det er feil og av
respekt for minnet om den ufattelige tragedien Holocaust var.

Dette er rimelig enkelt. Jødehat er, var og vil bli ubegrunnet. Jødene – som gruppering har
ikke gjort noe galt – og hadde heller ikke gjort det. Så klart finnes det og fantes det jøder som
er virkelig «bad guys» – men det er ikke poenget. Samlet sett var alle beskyldninger gale.
Sion vises protokoller var en bløff, jødene hadde ingen tanke om verdensherredømme og at de
klarte seg godt økonomisk er en kulturell ting. (Og muligens genetisk – de er påfallende
gløgge mange av dem)

Hvorfor er dette da ikke sammenlignbart med kritikk og skepsis til islam? Har muslimene
gjort noe galt? Nei, ikke alle selvfølgelig. Og de fleste er hver for seg helt ufarlige og ingen
trussel mot demokrati og vestlig levesett. Men islam HAR beviselig retninger som på ingen
måte er forenelig med de løsningene vi har som bærebjelker i samfunnet. (Og våre løsninger
ser vi fungerer – iallefall bedre enn f.eks visse tolkninger av Sharia-lovene) Over 80% av det
relativt demokratiske Pakistan støttet bare for få år siden dødsstraff for frafall fra islam.
Dette er ingen brun propaganda fra tvilsomme «hvite» sider. Dette er veldokumenterte
fakta. Og det er et av mange!

Kort sagt så er det flere organiserte «bad guys» innenfor islam enn det var en og annen
råtten jøde. (Som det er hos alle folkegrupper) Dette har ingenting med menneskeverd eller
rasisme – det er bare kulturelle forskjeller, der vårt tankesett fungerer bedre for flere enn
det som finnes innenfor en stor del av islam.

I tillegg kommer islams støttespillere i Vesten – de som ikke ser eller vil se dette. Det er
disse som gjerne skriker – RASISME! De vil ha vekk korset i det offentlige rom og maser om
særbehandling av muslimer. Det er disse som skaper problemene – ikke den jevne muslim –
som tross tankesett selvfølgelig ikke er hverken praktisk eller potensiell terrorist eller
ekstremist, men som bare henger igjen i den kulturen de kommer fra og likevel bare prøver
å passe inn.



Og dette MÅ det snakkes høyt om! Men hvis et hvert forsøk på slikt blir møtt med at det var
slik Holocaust begynte så kommer vi ingen vei – og frustrasjonen øker på begge sider! For
da tas frustrasjonen ut på muslimer med beskyldninger om krav på særbehandling og
«snikislamisering» (som altså egentlig kom fra «hvite» som bare mente vel med mislykket
og misforstått «integrering») – og så er marerittet løs!

Men skal det snakkes – så hold oss til fakta! Islam har kritikkverdige elementer – det hadde
ikke jødene. Derfor må de to sakene holdes helt adskilt. Kritikk og skepsis til islam kommer
likevel IKKE til å fylle opp NSB sine tog med muslimer på vei til gasskamre!



Om tapèt og hvorfor jeg er som jeg er.

July 30, 2016
Kategorier: Om meg

 

Suksessfulle bloggere har mye bilder. Derfor er det ikke mye sånt hos meg. Men her er et
unntak – bare fordi jeg har lyst! Dette er bakgrunnsbildet mitt på Facebook. Enkelte sier det
verdt å kikke på.
Det begynte med at jeg trengte noe på veggene i et kontor jeg bygde om. Lang historie kort
– jeg kunne få spesiallaget tapèt.
(Hjertelig takk til Haugen Tre AS for dette kjempetilbudet – de har mye annet moro også)

Men hva skulle jeg ha der? Det måtte bli meg – og hvorfor jeg er som jeg er. Øverst til
venstre – mor og far – Einar og Ruth W. Rust. Det resulterte i meg – i ulike årganger mot
høyre. (Både i bildet og politikken) Før det altså er meg i dag. Svartkledd, dypt sarkastisk
åpen skeptiker.

I bakgrunnen ser vi utsikta fra der jeg bor – Svaberget. Selvfølgelig både norsk og
amerikansk flagg og mitt personlige lille Happy Place – Juvfossen. Der overtar to skjeggete
herrer og en tredje ved navn Skjegg. ZZ Top!

I alle år siden de fant opp Internett (nesten) – så har jeg hatt et nick inspirert av Ford
Fairlane – The Rock’n Roll Detective – spilt av sjokkkomikeren Andrew Dice Clay.

Jeg er vokst opp på 80 tallet – formet av USA, Kald Krig og de to som gjorde slutt på den – to
personlige helter fra verdenspolitikken. Ronald Reagan og Mikhail Gorbatsjov. Hvorfor min
kjære slektning – May Helle Teigen – så står mellom Ronald og Clinter’n er rein utpressing.

http://haugen-tre.no/
http://www.zztop.com/
https://no.wikipedia.org/wiki/Internett
http://www.imdb.com/title/tt0098987/
https://en.wikipedia.org/wiki/Andrew_Dice_Clay
https://no.wikipedia.org/wiki/Ronald_Reagan
https://no.wikipedia.org/wiki/Mikhail_Gorbatsjov


Jeg er visst filleonkelen hennes og mer trenger ingen å vite. Clint Eastwood som sin ikoniske
The Man Without Name trenger heller ikke mer forklaring – ikke engang en Wiki-link. Er en
som meg livslang western-fan så er dette en selvfølge.

Så kommer tegneseriene – alltid elska det. Særlig superheltsjangeren. The Big Blue Boyscout
trenger ingen nærmere presentasjon heller. Men under der lurer en annen fiksjonshelt.
Sherlock Holmes! Jeg var ni år da jeg hørte Hunden fra Baskerville i Nils Nordbergs geniale
hørespillversjon. Jeg hadde mareritt om den jævla kjøter’n til jeg var langt over tjue! True
story!

Carl Ivar Hagen gir mange mareritt – jeg er stort sett enig med ham – Lev med det!

På 80 tallet ble Mary Cathleen Collins lansert som tiårets store sexsymbol under navnet Bo
Derek. Den eneste som gikk på det var meg i noe som nok er en livslang forelskelse. En kan
skimte en annen forelskelse der også, men den forbigår vi i stillhet siden det altså ikke er
Lenda! Det er derimot den noe grånende ponnien vi ser. Jeg fikk hesten da jeg var 5 år (Ja,
jeg er bortskjemt og enebarn) – Lenda var også 5 år og hun ble innlandets eldste hest på 38
år. Et dyr kan ikke bli mer familiemedlem enn det hun ble.

Da tar vi turen over til venstre igjen. Westerninteressen og fars jakt og våpeninteresse
gjorde at jeg ble «revolvermann» – aktiv pistolskytter og siden dette er en sport og ikke en
idrett så får jeg det rimelig til også. Her er gromgunner’n min – en Ruger Super Blackhawk 44
magnum med 10 og en halv tommers løp.

Data og mine 32,7 % nerd er symbolisert i hjørnet med et kretskort. Nok om det – for da er
det Bil! Først en 1962 modell Volvo Amazon. Øystein Sunde kjenner garantert noen som
kjenner noen som kjenner meg – for hans «Gammal Amzoooon» er om meg – den bare må
være det. For det var slik jeg var. «Hjemme sitter mora hans og venter, men han skal være tøff og
sjekke jenter!»

Jeg hadde deretter en ulykkelig sommer med en katastrofe av en 1973 modell Dodge Dart
Custom før jeg tok til vettet og kjøpte GM. 1980 Chevrolet Malibu Classic. Økonomi og andre
ting gjorde at jeg i flere år etter Malibu’n kjørte ting som knapt kan kalles bil sjøl med liten
«b» – så de glemmer vi.

Hvorfor jeg igjen har en AmCar – en Mustang til og med – har jeg fortalt grundig om før. Så
var det Blücher da. Bruksbilen min – ikke noe spesielt bortsett fra et det er en pen og grei
Mercedes.

Da var vi igjennom hvorfor jeg er som jeg er. Eller OK – det mangler mye her, men det kan vi
kanskje se på en annen gang 

https://no.wikipedia.org/wiki/Nils_Nordberg
https://en.wikipedia.org/wiki/Bo_Derek
https://www.nrk.no/ho/innlandets-eldste-hest-1.42745
https://www.youtube.com/watch?v=qe-0eZIzvgI
http://www.ironoxide.no/den-store-jebbursdagen/


Om krigsminner på gale vei-beskrivelser

August 9, 2016
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Formiddagen lå hverdagsgrå ut over Svaberget. Med en helt matchende farge på den
heldekkende skya over. Jeg hadde ikke kommet så langt ut på dagen at noe planlegging var
utført. Mulighetene strakte seg endeløse helt i fra Netflix til husarbeid.
Da ringte telefonen. Stig Solbrekkens muntre røst gikk rett på sak uten innledende snikk-
snakk. Han er behagelig mandig på det området. Vi skulle ikke ta den turen til Breiesleiren
vi hadde snakka om da? Stig er på guru-nivå i forhold til lokale krigshandlinger – hvor den
lokale hjemmefrontleiren er en viktig del. Leiren er restaurert og jeg hadde aldri vært der.
Shame on me!

Været var ikke fristende der det så ut som den før nevnte heldekkende skya planla et snarlig
utslipp. Stig påpekte – helt korrekt – at været for tiden uansett var en risikosport – og at
dette tok tross alt ikke hele dagen. (All verdens spåkoner så trolig inn i krystallkulene sine
og lo kaklende av den uttalelsen.)

Tilitsfull som jeg er til de eldre (Stig er 9 måneder eldre enn meg) så regna jeg med at
Solbrekken hadde stålkontroll på vei og føre. Og til å begynne med går alt på skinner som en
nedlagt Valdresbane. Vi møtes på Tonsåsen. Ser på restene etter tyskernes lytteanlegg og
Stig foreleser om konteksten – at Breiesleiren lå vel 2 kilometer fra anlegget som til en hver
tid var beskyttet og bemannet av 200 til 300 tyskere. Det var et ekstremt skjevt
styrkeforhold (Breiesleiren hadde på det meste 25 mann) – noe som gjør operasjonen enda
mer imponerende. For tyskerne fant aldri denne leiren. Noe som er at ganske stort poeng i
historien.

Så forflytter vi oss da det viser seg at Stig ikke har vært i leiren siden han som journalist
dekka restaureringen for vel 20 år siden. (Jada! ’68 årgangen begynner å dra på årene!) Greit
nok! Ikke noe problem! «Gamlingene» har da smarttelefoner!  Joda, vi finner en turapp for
Valdres og legger i vei.

Appen er egentlig bare ei vanlig side på nett og den påstår at 700 inn fra hovedveien (I den
grad Fjellslinja kan kalles det) er det parkeringsmuligheter. Joda, det vi finner kan parkeres
på uten å bryte Vegtrafikkens pålegg i paragraf 3 om å ferdes slik at annen trafikk ikke unødig
blir hindret eller forstyrret.



Ved godt mot legger vi i vei. Etter 1,5 kilometer skal veien ta av inn i svarte skauen – til Den
Bergenske Kongeveg! Og under over under så finner vi en avstikker etter min trofaste
treningsapp – Endomondo – sin måling på nøyaktig 1,5 kilometer.
De trauste vandrere – som nå begynner å bli utsatt for nedfall fra denne fremdeles
heldekkende skya – følger så Kongevegen. I feil retning!

Da et skilt forkynner at det er 4 kilometer til Bruflat så aner disse to etter ryktene litt over
gjennomsnittlig smarte herrene at dette går gærne veien!  Det henstilles på før omtalte
smarttelefoner (de kan faktisk ringes med enda) om hjelp fra lokalt historisk orienterte – og
anelsen er korrekt! Vi skal andre veien!

De kunne bygge veier før i tida – for Kongeveien kan faktisk gås begge veier! Mulig Kjetil
Solvik Olsen har lært noe av denne praksisen.
Gleden er stor og påtakelig da det i fremdels svarte skauen finnes et skilt! Tonsåsen løypelag
har sikkert mye relevant informasjon for ski og staver, men noe Breiesleir har de ikke sagt
noe om. Så fremdeles må de stadig våtere nye Gutta på Skauen gå på intuisjon og en turapp
som begynner å falme noe i troverdighet. Det skal vise seg at en f.eks ikke behøver å sette ei
tå på noe Kongevei!

Lengre enn langt og pokker i vold så dukker det opp et nytt skilt – og jammen omtales ikke
Breiesleiren i periferien! Humør og mot stiger i takt med terrenget! Bekkefar forseres,
myrer krysses og tankene går til de store (hvite) oppdagerne som iallefall hadde vett nok til
å ta med seg bærere av ymse farger og herkomst! (Det er lov å være litt rasist når du er våt,
sliten og relativt langt unna nærmeste asylmottak)

App’n har masa om Samelstadtjedne – og brått blinker det i en ansamling vann som ser ut til
å godt kunne være ønskede tjern. Og ikke nok med det! Det er skilt til – fanfarer og
trommevirvler – Breiesleiren!



Det tas bilder. Hyggeligheter om utholdenhet og god form utveksles og skiltet følges.

Da kommer man til en parkeringsplass! Og den ligger IKKE 700 fra hovedveien – men det går
nå en vei dit – hva skulle man ellers med en parkeringsplass liksom?

Derifra er det ingenting oppsiktsvekkende å melde – det går tydelig sti. Leiren ligger godt
skjult under granskogens høyde hvor kronene svaier i historisk sus. Og det regner
kattunger!



Solbrekken & Rust er såpass praktisk anlagt at de forstår at de 5-6 kilometerne en har
plasket seg fram i skog & mark nå kan reduseres ved å følge den nyfunne veien ned igjen –
som en kunne kjørt opp. Bare nevner det, men ingen skal si vi ikke kan nyttegjøre oss
erfaring!

Tyngdekraft er en fin ting – for nedover går det greiere – tross søkkvåt tilstand.

Vel hjemme igjen så er jeg nå dusjet, iført fremdeles svarte, men du verden så tørre klær,
har inntatt en Fjordlands Klubb med salta kjøtt, (Jeg nekter å kalle det Komle!) en boks
energidrikk og vil takke Stig for interessant historieundervisning – og det man på slutten av
alle skolestiler konkluderte med at : Alle var enige om at det var en fin tur!

Men det må fram en moral og et poeng! Det var jo pinadø ikke rart tyskerne aldri fant
Breiesleiren når alt som står av vei-beskrivelser på Internett er riv, rav ruskende GALT!!!



Re-åpning av bibliotek!

August 21, 2016
Kategorier: Bibliotek

Bibliotek ja, mitt egenproduserte til og med!
Med ujamne mellomrom så tenkte jeg å legge ut litt lengre tekster. Stort sett fri fantasi og
fiksjon. Vi starter med en kriminalnovelle.
Jeg var så heldig å vinne et kapittel av en skrivekonkurranse ARK Bokhandel arrangerte i
2012 – der jeg introduserte sikkerhetskonsulenten James Rochkland Svendsen. Heldigvis tok
ikke hovedvinneren av hele historien livet av Svendsen, så her er han igjen – i en historie
rett og slett kalt:

SVENDSEN

Noen mennesker blir opphisset av håndjern. Blankt, kaldt stål mot varm hud. Tvang og
underkastelse, som regel i kontrollerte former, kan etter hva det fortelles gi uante nytelser.
Forbanna svada – spør du meg. Jeg synes følelsen av å få dem av seg var langt mer i slekt
med nytelse.

Det lille kneppet fra en velsmurt lås og den klikkende lyden da mothakkene ga slipp på sitt
høyst upersonlige grep om håndleddene mine.

Håndjern er ikke noe ukjent fenomen for meg, men jeg vil fremdeles påstå at det er bedre å
ta dem av – enn å få dem på. Kanskje det er der enkeltes følelse av nytelse ligger. Kanskje
det er som med en lite ønsket gjest – du er glad for at han kommer for det er så deilig når
han går igjen?

Vel, hvor om allting er – politimannen som låste opp håndjernene mine tok dem med seg og
gikk han også.

Avhørsrommet hos Grønland Politistasjon var ikke direkte hyggelig, men det hverken rant
vann fra grovt tilhugde steinvegger, ikke var det halm på gulvet. Ikke noe fyrfat med
rødskimmrende tortur-redskaper glødet ondskapsfullt i et hjørne. Til og med rottene
manglet. Eller for å være ærlig, noe det faktisk hender jeg er, så tydet måten personen ved
det overfylte skrivebordet betraktet meg på, som om jeg var nettopp det. Ei svær
uappetittlig rotte med pjuskete pels, små sylskarpe tenner, røde øyne og en naken feit hale
slepende etter meg.



Jeg skal villig innrømme at jeg akkurat da ville fått problmer med å komme inn på en
gallamiddag,  men jeg så ikke mye verre ut enn jeg gjør til vanlig.

Problemet lå heller i at førstebetjent Kari Granøy ikke akkurat er forkvinne i fanklubben
min.

Jeg satte meg ned i en faktisk nesten ny, så det ut som, stofftrukket stol, strakte meg
behagelig ut i hele min godt over gjennomsnittlig lengde – og smilte.

Stadig forteller folk meg at mine smil minner om en krysning av Jokerens glis og gal hunds
snerring.

Men pokker heller da! Jeg er skapt sånn! Hvis jeg virkelig sto foran speilet og øvde på å smile
vennlig, varmt og charmerende – ville jeg ikke da virkelig være gal? Er det da ikke bedre å
bare se sånn ut?

Kari Politi konsentrerte seg om PC skjermen sin, fant sikkert fram rullebladet mitt og
klargjorde en ny fil.

– Navn? Sa hun og klarte å se på sin oppfattning av Den Ultimate Slimete Rotte i hele tre
sekunder.

– Påske E. Haren. sa jeg.

«James Rochland Svendsen» skrev hun

– Født?

– Jeg kan ikke huske det, men etter hva folk forteller meg så er jeg det ja….

«12.05.68» ble tastet inn

– Åffer kan du ikke bare kopiere alt dette fra forrige gang? Spurte jeg.

– Bosted? Fortsatte Kari uten å ville rette seg etter mine forslag om rasjonell bruk av
tekstbehandling.

Jeg så oppgitt opp i taket med perforerte plater og to armatur til lysrør. Noen svarte skygger
det matte dekselet tydet på at en og annen fluejækel hadde endt sine dager i dette ufrivillige
Dødskammeret.

– Hjemme hos a’ mor! Svarte jeg på Kari sitt helt unødvendige spørsmål.



Kari klikket ned det aktive vinduet og kikket på mine tidligere oppgitte personalia i et
bakenforliggende vindu. Og utrolig nok brukte hun «klipp og lim» funksjonen for å hente
inn min daværende adresse på beste østkant.

Med myke små bevegelser med pekeredskapen ble teksten merket, kopiert og satt inn på sin
behørige plass i det første vinduet.

– Du har virkelig håndlag med musa, sa jeg.

Kari sukket høylydt.

– Yrke?

– Sesongarbeider.

Hun satte sine slett ikke stygge brune øyne i meg med et mildt spørrende utrykk i hele det
nesten pene ansiktet.

– Jeg hopper rundt å gjemmer påske-egg for barna i mars og april. Du blir ikke rik av det,
men det er ålreit arbeidstid.

Kari sukket igjen og skrev: » Sikkerhetskonsulent»

– Sivil status?

– Uff! Sa jeg, den er lissom ikke helt lett å finne et flåsete svar på….

Jeg kunne svare «skjørtejeger», men det er ikke helt meg….

– Vi skriver «enslig» vi, avgjorde Kari.

– Lurer på hvorfor? Føyde hun til. Det virket som hun henvendet seg til PC’n.

Jeg rettet meg i stolen.

– DET der er trakassering fra offentlig tjenestemann! Sa jeg indignert.

Kari overhørte meg uten at jeg lurte på hvorfor.

Stillheten dalte nedover rommet som fredelig julesnø.

Som om det var virkelig fysisk hardt skjøv Kari tastaturplaten inn, åpnet en skuff og hentet
fram en MiniDisc fra skrivebordets indre.



Hun la den på bordet, trykket på «REC» foldet de ringløse fingeren fromt foran seg på litt
ledig bordplass og sa:

– Vi gjør dette som vanlig, du forteller hva som skjedde.

Jeg slo diskré ut med armene.

– Hvorfor foreslo du ikke det med en gang?

Det hadde begynt på TV. Det var snakk om krig. Den typen krig som pressa er aller mest
glad i. Mediekrig!

Ubetydelige reportere blir plutselig selv aktører i det de skal rapportere. «Seriøs
Journalistikk» får en brå, men ikke uventet bortgang i slike tilfeller…

Den ene aktøren var Victor Masor, nyvalgte leder for en knøttlite nytt parti med et program
som brøt all fornuft og et navn som brøt alle grammatikalske regler – Folkemakta.

Men fordi partilederen med sin kvart pakistanske herkomst, sin indisk inspirerte klesdrakt
og blytunge charme brøt også partiet alle politiske tyngdelover. Den universitetsutruga
jyplingen med oljesvart hår og lynende smil hadde et venstrevridd partiprogram som lå
omtrent mellom klin kokos og pling i bollen. Men fordi han var mer popstjerne enn
politiker så dro han til seg ungdommen som han var en slags magnet pircingen deres
reagerte på.

I tillegg var hans velformulerte, rabiate utspill noe som henviste Siv og Carl Ivar til noe etter
Sportsidene.

Da jeg fikk ideen som til slutt fikk meg under Kari sitt brune blikk, satt jeg foran TV’n og
skulle oppdatere meg på nyheter. Jeg begynte med NRK, ikke fordi jeg har noe lidenskapelig
forhold til Norsk Reprise Kompani, men de har sendinga først..

Gry Blekastad forkynte hovedoppslaget med det lille Mona Lisa smilet som jeg syns alltid å
ane i munnviken hennes.

– Vil ha Statelig foreldrekontroll! Folkemaktas leder Victor Masur foreslår
Foreldresertifikat. Trues på livet av sektleder!

Innslaget var for så vidt balansert nok. Victor utdypet med vanlig utstråling forslaget sitt.

Obligatoriske foreldrekurs måtte bli gjennomført og en prøve bestått før en kunne sette
barn til verden.



Det var tross alt det største ansvaret en tok på seg her i livet!

– Skål på det! Sa jeg og hevet Colaboksen.

Så spora så klart Victor av helt fullstendig av og ut på jordet, fortsatte inn i skodda og
havnet bak mål.

Reporteren spurte om hva med de som ble gravide uten Fødselskortet.

Victor hadde tenkt på det, for hans kjære Staten måtte jo også her bruke sin velvilje og
allvitenhet. Han mente at Abortloven åpnet for at gjennom rådgivning kunne Staten veilede
vordende mødre og fedre om at det kanskje ikke var riktig av dem å få barn akkurat på det
aktuelle tidspunkt.

– Dust! Erklærte jeg og tømte boksen.

På grunn av Victor sin uttalelse, som helt sikkert var beregnet, så hadde reporteren en
anledning til å henvende seg til Victor sin erkefiende. Han som hadde utsett seg som sin
hellige plikt å bekjempe Folkemaktas ugudelige lære. Ingen ringere enn en herremann ved
navn Simon Salvesen og hans lille menighet – Lysets Lam! Du veit – bare navnet burde være
nok til å rapporter ham til dyrebeskyttelsen.

Jeg er ingen ateist – langt derifra! Men når pastor Salvesen satte i gang med sitt
renselsesbudskap med innstendige oppfordringer om å hive ut alt fra jøder til svensker,
tukte vett inn i kjærring og unger med hard hånd og deretter svi av den ugudelige
Statskirken. Da fikk jeg lissom følelsen av at pastor’n hadde misforstått Sjefen en smule!

Og hans kampsak foruten raserenhet, famileverdier og vedfyring var: «Vern om det ufødte
liv» eller «Frelse for de ufødte sjeler» som han foretrakk å kalle det.

Jeg har aldri gått i demonstrasjonstog sammen med Ludvik og Børre, men anstrenger jeg
meg kan jeg forstå utgangspunket. At et hvert liv, født eller ikke født, bør få en sjanse, men
teatralske terrohandlinger gjør virkemiddelet mer interessant enn budskapet. Men Simon
Salvesen – han fikk de to nevnte bannlyste sogneprester til å virke rasjonelle og logiske i sin
opptreden..

Å jada! Simon han svikta ikke! I svoveldryppende ordelag preket han om hvordan han
hadde grått over de stakkars ufødte sjeler da han hørte om Victors siste utspill. Han satte
sin lit til at «Victor måtte få oppleve å se Lyset og innse sine misgjerninger», men føyde han
til i dystert hviskende ordelag, mens kamara zoomet inn, «dersom så ikke skjedde ville
Herrens redskaper utføre Hans vilje!»



Jeg trakk på smilebåndet og lurte en smule ondt på hvordan den gode pastor ville reagere
om han plutselig forsto hvilken herre han etter min ydmyke mening lå i hendene på.

Så var tid for kommentarer fra Victor på trusselen.

Victor hevdet med alvorlig mine at folk måtte gjennom opplysning frigjøre seg fra
slavereligonene.

Da var det noe sa klikk i huet mitt, muligens også kunne jeg ane den liflige klirringen fra et
kassaapparat. Dette var en jobb for Roch Svendsen!

 

Presis klokka 08.00 (Ugudelig tidspunk etter min oppfattning, men det var ugudelige
mennesker jeg søkte, i alle fall etter Simon Salvesens mening!) sto jeg i forværelset på
partikontoret til Folkemakta. Jeg var mørkkledd fra topp til tå, men en smule uformell i
svart pologenser, svarte jeans og svart dressjakke. Til og med en kledelig liten svart
dokumentmappe hadde jeg tatt med. Jeg hadde byttet ut bootsene med svarte sko, det å gi
assosiasjoner til cowboyer og annet angloamerikansk styggedom var sikkert ikke lurt i et
møte med Røde Victor. Jeg ville framstå som folkelig, men seriøs. Det var i seg sjøl en
prestasjon for en som er klassifisert som asosial flåkjeft.

Jeg hadde regnet med å bare få en avtale, men Victor var inne han, og da sekretæren med
piggsveis og manglende BH, meldte meg over et svært så borgelig og kapitalistisk
samtaleanlegg, fikk jeg gå rett inn.

 

Victor Masor hadde droppet Gandhilook’n og kledd seg i dress og slips av alle ting. Typen så
nesten respektabel ut.

Han strenet fram fra skrivebordet og rakte meg hånden. Jeg klemte den lille puselanken
hans hardt nok til at jeg håpet det nesten gjorde vondt. Jeg hverken smilte eller viste
tenner, bare nikket høfflig. Vi svartkledde seriøse sikkerhetsfolk smiler ikke på jobb. Jeg
presenterte meg, helt unødvendig regnet jeg med, som Roch Svendsen fra Norsk Sikkerhet

– Jaha, åpnet Victor, dette var jo svært overraskende. Du er jo ikke akkurat kjent for å
sympatisere med den politiske venstreside.



Nei, jeg kunne jo ikke akkurat benekte det da, men lirte av meg noe vås om at min politiske
overbevisning egentlig ikke kunne plasseres hverken til høyre eller venstre. Victor lot et
velkjent glis lyne over ansiktet og så ut som han hadde kommentaren » Så – du stemmer
Senterpartiet da?» klar, men han holdt kjeft.

Jeg tok i mot tilbudet om å sette meg og gikk rett på sak.

– Slik jeg har forstått situasjonen så kunne du og din gruppe ha bruk for en gjennomgang av
sikkerhetsrutinene.

– Javel? Victor satte seg og så interessert på meg.

– Jeg har oppfatttet det slik at trusler har blitt framsatt av visse ekstreme religiøse grupper
og personer?

Victor lo.

– Joda, «Salvation» Salvesen står på, men vi tar ikke ham seriøst, han er mer til
underholdning enn til bekymring.

– Hvis jeg nå kunne fortelle deg at jeg sitter inne med opplysninger som tyder på at
Salvesen eller likesinnede faktisk planlegger tiltak mot dere da?

– Da ville jeg enten gå til politiet eller i alle fall stille deg spørsmålet hvorfor du ikke gir
disse opplysningene til dem også. Men for all del! Fortell meg hva du har hørt!

Til å være rabiat venstreradikaler argumenterte Victor svært konservativt og logisk.

– Politiet er uten tvil rette instans og jeg vil gi dem alle opplysninger dersom det er ønskelig
fra deg, men spørsmålet er hvorvidt de kan gjøre noe med det.

– Jeg har fått trusler før, Svendsen og jeg kan forsikre deg at politiet er svært flinke til å gi
råd og veiledning i hvordan en håndterer slikt.

– Uten tvil, svarte jeg, men  tror du gjør nytten at en snill, høflig politibetjent tar en prat
med Salvesen om alvoret i å true noen på livet. Mener du at han da roer seg ned etter ordre
fra en statsmakt han ikke respekterer og at han da ikke bare vil skrike opp om at han
trakasseres og utpeke politiet som Det Ondes redskap?

– Og hva er alternativet? Jeg så at Victors interesse var stigende.



– Alternativet er det jeg kan tilby, vi overlater alle opplysninger til politiet, men lar også
Salvesen – og media, få høre at mitt firma er engasjert for å ivareta sikkerheten ytterligere.
Jeg går ut ifra at du kjenner til at jeg har et visst ry på dette feltet?

Victor rettet seg og smilte igjen

– Hvis jeg skal tro alt jeg har hørt og lest så ville jeg ikke snakket mer med deg, men siden
jeg av erfaring vet hvordan ting blir fordreid i la oss si de fleste former for referat, så tror
jeg vi fortsetter samtalen.

– Fint! Sa jeg og nikket anerkjennende

Victor fortsatte.

– Jeg tror jeg skjønner hva du mener, hvis en har en sak som en vil ha privat etterforsket på
en seriøs måte kontakter en Ola Thune, vil en derimot bare ha skremt noen på en seriøs
måte så er du mannen. Når en har engasjert Norsk Sikkerhet og Roch Svedsen så har en vist
at en er villig til å bruke «Det tunge artilleriet»?

– Vi kaller det avskrekking, men hovedtrekkene er riktig.

Fyren var gløgg! Ingen tvil om det. Han hadde tatt plottet mitt overraskende fort.

– Men hva for du igjen for å engasjere deg? Du gjør vel ikke dette av hverken sympati eller
veldedighet? Og å betale din timepris tror jeg ikke er aktuelt…?

Jeg trakk den ene munnviken forståelsesfullt opp.

– Nei, det stemmer nok, men min forretning er avhengig av en viss publisitet og slike saker
er ypperlig til det.

– Du vil rett og slett ha en rolle i mediesirkuset?

– En viss eksponering av mitt firma er ønskelig ja….

– Okey, la oss si jeg går med på dette, men da må du legge fram en god forklaring på
hvordan du har opplysninger om Salvesens planer og ikke minst hva disse går ut på.

– Det er svært enkelt å forklare, sa jeg, mitt firma har et bredt kontaktnett – faktisk
internasjonalt – og de fleste miljøer som kan tolkes som en trussel fra noen sørger vi for å
skaffe oss opplysninger om.

Igjen et av Victors lynglimt av et smil.



– Jeg vil ikke engang vite hva dere har på oss!

Jeg forholdt meg talende taus.

– Dett kontaktnettet deres har skaffet opplysninger om noe som innebærer en trussel mot
oss?

– Slik vi vurderer det så er det korrekt. Jeg åpnet dokumentmappa og fant fram en
plastmappe med 10 ark i.

– Dette er utskrift fra et snakkesystem på Internett, kjent som IRC. Kanalen, eller
«Praterommet» er tilholdssted for Salvesens yngre tilhengere. Jeg har avmerket de aktuelle
områdene.

Victor tok imot den og begynte å lese.

Jeg lukket mappa og lot ham få tid til å lese.

– Hm… sa han da han fant der det sto følgende:

 

>>Viggen<< Herren har gitt meg sitt ord. Vi skal være hans lyn!

>>Tvileren<< Hva i helvete er dette for slags drittkanal?????

>>The_Saint<<Er du sikker Vigg? At det ikke er bare en av dine vanlige drømmer?:o))

>>Tvileren<<Er det noen kåte jenter her????

>>Anna<<Vigg: Har du fått klarsignalet?

>>Viggen<<Det har endelig kommet! Tiden er inne, Victor Masor skal føle Herrens ild!

>>Tvileren<<Noen jenter som vil føle min ild?

>>Tvileren was kicked by Anna – Herren være med deg, men ikke her!<<

 

Jeg hadde ikke noen vanskeligheter med å huske ordlyden, jeg hadde selv satt den sammen
på PC’n kvelden før. Produsere falske IRC logger er i grunn ikke så vanskelig med fire – fem
utrangerte PCer og tilsvarende forskjellige Internettkontoer. Siden Telenor er så



hensynsfulle og aldri levere ut sine oppkoblingslogger – til noen – noensinne, kunne ikke en
gang politiet ved å plukke fra hverandre systemet mitt finne ut at loggen var fabrikkert og
alle påloggingene kom fra samme nummer.

Akkurat dette var en liten detalj jeg utelot da jeg seinere forklarte meg for Kari Politi. Man
skal alltid si sannheten, sa min bestemor, men man skal ikke si alt som er sant! Veldig godt
prinsipp!

Resten av loggen var tilsvarende lovprisninger av Lystets Lam og forbannelser over de
vantro.

Til slutt hadde jeg lagt ved et lite resymé over kanalens historie og en liten presentasjon av
brukerne. Samt en profesjonelt oppsatt analyse av hvor troverdig den slags trusler framsatt
over Internett var. Det hadde i grunn vært ganske gøy å sitte dikte opp alt sammen. Kanskje
jeg burde vært forfatter?

Vel, det så ut til å overbevise Victor, han kom stadig med nye «hm»er og andre små
koselyder.

Han sukket så dypt og la fra seg mappen.

– Dette er du villig til å levere til politiet?

– Hvis du mener det bør gjøres – så ja.

– Kan brukerne av denne kanalen etterspores?

Jeg fortalte ham om Telenors meget strenge politikk på dette området. Det ble en lengre
teknisk utredning som faktisk var helt sannferdig.

– Greit! Sa Victor, lever dette til politiet og under de forutsetninger du har framlagt så er
ditt firma engasjert for å gå gjennom våre sikkerhetsrutiner.

– Høres fornuftig ut, jeg skal få faxet over et avtaleutkast.

Victor fant fram et visittkort med alt jeg trengte av opplysninger.

Jeg reiste meg å rakte ham hånden.

– Mine folk vil stikke innom i løpet av dagen og kartlegge de områdene vi skal se nærmere
på.

Victor tok hånden min og motsto trykket mitt uten vanskelighet nå da han var forberedt.



 

Kontoret mitt ligger på Aker Brygge. Jeg har en liten deal med eierne som gjør at jeg slipper
rimelig unna med leie av to rom i andre etasje. Kanskje jeg skal fortelle mer om den avtalen
en annen gang. Egentlig er jeg veldig fornøyd med utseende på krypinnet. Doble glassdører
med «Norsk Sikkerhet» i store svarte bokstaver rett i synet på en når en kommer inn i
korridoren.

Det virker etter hensikten – en smule imponerende.

Forkontoret er Britt sitt domene. Britt er uunnværlig, min medsammensvorne i det meste,
to akk gløggere med økonomi enn meg og adskillige flere hakk penere. Lykkelig gift og
totalt uten interesse for meg – på privat basis. Noe jeg finner veldig avslappende…Jada! Bare
tørk vekk det fliret! Det er helt sant! Jeg foretrekker lubne rødhåringer – Britt er slank og
blond…

 

– God morgen, sjuska! Du ser helt for ille ut i dag. Har du sovet i de klærne?

Britt overså meg totalt og bare rakte meg dagens post uten å se vekk fra PC’n.

Jeg øyet gjennom det uten å finne noe som overgikk interessen for mitt nye prosjekt.

– Fax over en standard sponsorkontrakt til denne her. Så sender ringer du Ole Johnny og
Tore så de drar og setter opp en rapport over behovet. Her er saken. Jeg la Victors kort og
en kopi av papirene han hadde fått på pulten hennes og satte kursen for mitt eget kontor.
Jeg kom nesten inn.

– ROCH!!!

Jeg skar en grimase før jeg snudde meg med mitt mest spørrende utrykk.

Britt hadde svingt stolen halvt rundt, satt med brillene som en tiara i den blonde høysåta av
et hår og beina dydig, men svært sexy i kryss. Hun viftet seg med visittkortet holdt mellom
to diskret rosa negler.

– Hva er dette? Hva er det du driver med? Ikke påstå at Folkemakta betaler OSS for å ta seg
av sikkerheten…

– Sponsorkontrakt, sa jeg jo….



– Og på hvilken budsjettpost fører vi det?

– Markedsføring, foreslo jeg….

Britt sukket.

– Det er par ting du er veldig god til, Roch, markedsføring er ikke en av dem. Derfor, gløgg
som du er, har du folk som tar seg av slikt – meg f.eks.

Jeg la fram min lysende ide om at å henge seg på dette mediesirkuset ville være ypperlig
profilering for Norsk Sikkerhet.

Britt lyttet med en svært tvilende mine og nå også armene i kryss.

– Det der, sa hun, er det største tullet jeg har hørt!!

– Det som gjør meg varm om hjertet er den rørende tilliten mine ansatte viser meg, sa jeg.

– Kom med det! Forlangte hun, hva er planen?

Jeg fortalte henne det.

Hun fikk et mer og mer lidende utrykk helt til avslutningen fikk henne til å knipe øynene
sammen som i intens smerte.

– Du er klin gær’n!! Kan du dra det i land?

Jeg ga henne det gal hund og jokergliset mitt og forsvant inn på kontoret.

 

Ole Johnny og Tore er to underlige skruer. De er brødre – sjøl om ingen ville tro det.

Ole Johnny er eldst og en diger, brautende brande med en halv cm. piggsveis, stygge tenner
og kroppsvolum som en trailer. Med omtrent like mye krefter og en IQ som bare såvidt slår
trailer’n.

Grei fyr! Svært avskrekkende som bodyguard når han får kledd seg opp i mørk dress,
solbriller og høytaler i øret.

Tore er like mager som brutter’n er feit, langt lyst hår i hestehale og runde briller. Han har
fått halvparten av den øvrige familie sin hjernekraft i tillegg til sin tildelte porsjon. Gutten
er ufyselig smart.



De hadde holdt på i to dager med Victor sitt sikkerhetsbehov. Det vil si – Tore hadde holdt
på med det. Ole Johnny hadde bare gått rundt og sett impårtant ut i dress og solbriller. Noe
som var hensikten også – å tildele teamet en viss, skal vi si tyngde..

Nå satt han i dressbukse, speilblanke sko og helsetrøye i min kontorsofa og drakk cola.
Jakke, skjorte og slips lå i en haug ved siden av ham.

Tore hadde fremdeles sitt seriøse arbeidsantrekk intakt i en stol foran skrivebordet mitt og
fortalte i detalj hvordan Victor burde best sikres.

– Vi har funnet to sannsynlige sikkerhetshull. For å oppnå maksimal PR effekt vil noen
kunne gjøre et forsøk under en av Masor sine offentlige opptredener. Disse vil muligens
bare ha karakter av f.eks en demonstrasjon. Kanskje kast av gjenstander.

Dette var Tore sin omhyggelige og korrekte måte å si at noen kunne hive råtne egg på
Victor.

– Det andre er en mer alvorlig situasjon. Vi kan tenke oss en aksjon mot Masor sin
privatadresse. Antagelig om natten. Ordlyden i trusselen kan tyde på forsøk på
brannstiftelse.

– Da er saken grei, sa jeg, vi plasserer Ole Johnny uttafor med et pulverapparat!

Ole Johnny brølte av latter, Tore smilet høflig. Det er derfor jeg liker Ole Johnny best, han
ler alltid av vitsene mine. Holder jeg meg på «Kom igjen, ketchup!» stadiet tror jeg til og
med han skjønner dem.

 

Kari stoppet opptakeren, strakte seg og sa:

– Okey, fra nå av så er jeg informert om noe. Fordi du var så elskverdig å fakse oss den
loggen fra IRC og fordi på eller annen merkelig måte (Hun kan være veldig ironisk når hun
bare vil) så fikk Dagbladet snusen i at Norsk Sikkerhet var engasjert for å verne Victor
Masor.

– Ja, sa jeg, ble dere ikke glad for at jeg lettet arbeidsbyrden for dere?

– Overlykkelige! Særlig var vi glade for dine uttalelser direkte i kameraet til alt av TV
stasjoner!



– Jeg sa jo bare som sant var – at det for tiden ikke ville være særlig lurt å forsøke å gjøre
alvor av trusler mot Victor, påpekte jeg.

– Det var vel det du mente å si, måten og ordlyden tror jeg var ordrett oversatt fra noe med
Clint Eastwood.

– Nix!  Bruce Willis, gliste jeg. Dessuten virka det, det kom ikke en trussel på to uker.

– For så vidt riktig, men hvorfor i all verden måtte du da dra å snakke med Salvesen?

Hun startet opptakeren igjen.

 

Ole Johnny og Tore hadde sammen med noen vekterspirer, som jobber deltid for meg,
fotfulgt Victor i to uker, og det begynte å koste mye penger. Reklameverdien var synkende –
det var på tide med trinn 2.

Jeg har av erfaring funnet ut at folk lar seg lettest skremme hjemme hos seg sjøl.

Derfor tok jeg med meg ei pocketbok, 1,5 liter cola i en kjølebag og parkerte meg og Blazer’n
min i gata der Salvesen bodde. To hus bortenfor eneboligen på andre siden av gata, hadde
jeg fin utsikt forover til innkjørselen og videre oppover i gata gjennom side – og sladrespeil.

Det gikk fem timer og 350 sider Tom Clancy før Salvesen kom hjem. Han kjørte en nesten ny
Subaru stasjonsvogn. «Samla dykk ikkje skattar på jorda..»  tenkte jeg og gliste bak
pocketboka.

Jeg lot ham få en halvtime før jeg satte på meg solbrillene, sjekket at mine to utvalgte Desert
Eagle pistoler i kaliber 44 mag. var godt synlige i skulderhylsterene under den svarte
skinnjakka, og gikk bort til huset.

Alt så ut som et helt vanlig forstadshjem på utsida. Jeg ringte ikke på, men dundret på døra
med begge nevene knyttet.

En jentunge på elleve – tolv år åpnet med en lillebror sjenert i bakgrunn.

– Hei, vesla, sa jeg og flekket tenner. Ungen tverrsnudde og rev med seg lillebroren i det hun
løp for livet.

– Paaaaaaaaappaaaaa! Hylte hun.



Jeg gikk uinvitert inn mens jeg gliste fra øre til øre. Familen hadde tydeligvis sittet ved
middagsbordet for Salvesen møtte meg i gangen mens han tørket seg rundt munnen med en
serviett. Pastor Simon «Salvation» Salvesen hadde grå dressbukser, svart skjorte med hvit
prestesnipp. Han var liten, tynn og i slutten av førtiårene med grånende, men fremdeles
helt intakt hårpratkt (Registrerte jeg en smule misunnelig, jeg er tross alt bare knappe tretti
og allerede tynn i håret).

Bak tjukke brilleglass myste han mildt spørrende på meg.

– Ja?

Jeg stoppet to meter fra ham og støttet meg med en utstrakt arm mot veggen slik at jeg
sperra liksom tilfeldig veien ut for ham. Samtidig fikk han fritt innsyn til skulderhylsteret
mitt.

Han fikk trillrunde øyne bak brillene og rygget. Jeg rette meg igjen og fulgte etter ham og
hogg tak i skjorta hans i det han snudde seg for å kunne løpe fortere.

Jeg fikk et utmerket tak i prestekragen hans.

– Min gode Salvesen, sa jeg vennlig og snakket rett i øret hans

– Hvis jeg har skjønt dette rett så driver du å truer visse politikere, sånn i all offentlighet.
Det syns jeg du skal slutte med. Jeg er heller ikke enig med vår venn Victor, men han må da
få lov til å dumme seg ut om han vil det?

Salvesen bare gispet og fikk ikke fram en lyd og da jeg slapp ham så datt han sammen som
en trådkuttet Tittentei.

– Okydoky? Sa jeg, snudde meg og gikk.

 

Kari stoppet opptakeren nok en gang. Hun så meget alvorlig på meg.

– Du er klar over at det der i heldigste fall for deg er legemsfornærmelse?

– Å huff da! Har Salvesen anmeldt meg for noe? Jeg smilte infamt.

– Nei, han har ikke det, og du fant det unødvendig å opprettholde vaktholdet etter den
oppvisningen der?



– Ja, i samråd med Victor så fant vi ut at vi trappet ned vaktholdet på natta. Isteden
etablerte vi et direkte radiosamband mellom Victor og oss. Vi var bare fysisk til stede på
hans offentlige opptredener.

– Slik bare for syns skyld?

– Ja, vi kan si det slik, bekreftet jeg velvillig.

– Ja vel, hun  startet opptakeren igjen, da begynner vi på kveldens hendelser.

 

Jeg hadde overtatt vår del av radiosettet fra Ole Johnny. Vi lot det lille mobiltelefon-
lignende håndsettet gå på omgang. Victor sitt var enda mindre slik at han lett kunne bære
det på seg overalt. Vi kalte det for «Trygghetsalarmen» og var bygd over samme type som
den eldresentre bruker.

Jeg satt på kontoret å tok det beskjedne papirarbeidet Britt tiltror meg. Sjøl jeg greier å
skrive under bankgiroer.Jeg håpet vi hadde penger på konto, men regna med at hvis ikke
ville Britt ordne en kassakreditt eller noe.

Lyden av «Trygghetsalarmen» er veldig gjennomtrengende og pennen skvatt ut av grepet
mitt.

Jeg for opp og bort til våpenskapet, fikk det opp og rev med en Desert Eagle og ei
pumpehagle.

Bannende måtte jeg snu i døra og hente ammunisjon.

På veg ned til bilen forsøkte jeg via mobilen Victor sitt telefonnummer. Ingen svarte.

Jeg slo isteden 112 og forklarte rolig og saklig situasjonen for politivakta.

Det gikk fort – veldig fort ut til Victor sin Bærumsadresse så jeg kom allikevel før dem.

Huset lå ikke i det meste fasjonable strøket, men var litt tilbaketrukket omgitt av en meget
velpleid hage. Jeg forsøkte å spre mest mulig av Victors sin hagesingel utover denne hagen
da jeg på full gass spant meg nedover nedkjørselen.

Jeg fikk Chevroleten inn i en skrens på plenen foran inngangsdøren og holdt på å havne helt
oppi prydrosene på utsiden av veggen. Hvis dette er falsk alarm, tenkte jeg, kommer Britt til
å stusse over å få regning fra et anleggs-gartnerfirma på bordet.



 

Jeg hadde ikke trengt å bekymre meg, for plutselig smalt det og et trillrundt lite hull
åpenbarte seg i frontruta mi. Skuddet måtte ha kommet fra huset så jeg dukket meg ned,
hev meg ut og sprintet til inngangen.

Pesende sto jeg dekket av murveggen ved siden av inngangsdøra og sjekket pistolen. Hagla
lå igjen i bilen. Hagler er flotte våpen å skremme med, men må en først fyre av så har
prosjektilene en lei tendens til å treffe mål de helst ikke skal treffe.

Jeg trykket ned dørhåndtaket og døra svingte opp. Et nytt skudd braket og jeg krympet meg
av lyden.

– VICTOR! Brølte jeg.

Et nytt skudd var alt jeg fikk til svar. Det søkk i ei bjørk i oppkjørselen da kula traff og
treflisene føk i sommernatten.

Det var bare en ting å gjøre, før flere kuler fant mer uerstattelige ting enn lauvtrær. Jeg
trakk pusten kastet meg halvveis rundt og inn gjennom døråpningen. Jeg knelte ned i det
jeg landet og lot pistolen følge samme rute som øynene. Victor lå på ryggen i entreen med
et lite, trillrundt hull i panna av samme type som det jeg hadde i frontruta på bilen. Den som
ønsket flere politiske utspill fra Victor Masor måtte ha gode kontakter i det hinsidige.

Salvesen tittet brått fram fra fra en døråpning som en annen nyskjerrig røyskatt. Jeg
pumpet halve magasinet inn døråpningen med pistolen i et solid dobbeltgrep, men fordi jeg
skjøt fra siden så alt jeg oppnådde bortsett fra å få Salvesen til å dra til seg nesegrevet, var å 
lage no’n helsikes høl og flenger i veggen.

Det var da Salvesen styrtet ut av døråpningen med geværet hevet som et balltre over hodet.

Jeg tenkte overhodet ikke, jeg bare reagerte. En ekte helt hadde så klart bare tatt slaget på
skuldra, stukket pistolen i beltet og rolig gitt Salvesen et kakk i nakken. Det jeg gjorde var å
brenne løs så fort jeg kunne trekke av. Da pistolen endelig klikket sto jeg å peste som etter
en kjapp 100 meter med pistolen fortsatt i dobbeltgrep. Jeg tror jeg traff med alt jeg hadde
hatt av kuler. Salvesen sin overkropp var bare noen blodige filler.

Det var da sirenene nådde klimaks ute i gata. Jeg slapp pistolen og labbet pent og pyntelig ut
med hendene i skulderhøyde. Et og annet nyttig snapper man opp fra amerikansk film.



Det var ingen som leste meg rettigheter, egentlig ble det sagt svært lite fra jeg fikk
håndjernene på og til de ble tatt av under Kari sitt påsyn.

 

Kari stoppet opptakeren for siste gang den natten.

– Du forstår vi må holde deg i varetekt?

– Er det fullt på Plaza? Spurte jeg

 

Selvfølgelig ble det varetekt, men det var ingen som kunne påvise noe annet lovbrudd enn
legemsfornærmelse, så etter forhørsretten neste dag kunne jeg snike meg ut bakdøra på
politihuset. I rettsaken fem måneder seinere la aktor ned påstand om 1 år betinget for
«legemsbeskadigelse med døden til følge». Dette ble satt opp mot forsvarers påstand om
frifinnelse under nødvergeparagrafen.

Etter en lengre belæring om at jeg hadde vist grov uforstand og var en skam for alle i min
bransje, så ga han min utmerkede forsvarer fullt medhold.

 

Det var uka etter rettsaken og det verste ståket hadde gitt seg. Jeg var henvist til like før
midten av VG.

Det ringte på døra hjemme hos meg og i sokkelesten tasset jeg ut i gangen og lukket opp.
Det var Kari Politi.

– Go’ kveld, kjære. Sa jeg og gjorde en elegant (synes jeg sjøl) bevegelse for å be henne inn.

Hun virket på langt nær så autoritær uten uniform, men langt røffere i dongeri og brun
skinnjakke.

Hun bare så på meg å gikk inn.

– Dette var jo ekstremt hyggelig, sa jeg, eller er det ikke det?

– Ta det som du vil, sa hun og ble stående ved døren.

– Jeg har en teori.



– Flott, sa jeg, menneskehetens største oppdagelser har begynt som teorier!

– Du er frikjent, men er du uskyldig?

– Eh…sa jeg, jeg fikk en moralpreken av dommeren, jeg burde kanskje ta denne du nå
kommer med opp på bånd og begynne å samle på dem?

– Jeg skal være rask, og jeg kan ikke bevise noe som helst, vil bare at du skal vite at denne
tanken her har streifet noen.

– Ja vel? Jeg lente meg mot veggen. Kom igjen!

Kari så ned i entre-gulvet mitt som hun konsentrerte seg og sa:

– Hva om det slett ikke var bare på grunn av reklamen du ville være med på Sirkus Masor og
Salvesen? Tenk om du beregnet at noe sånt skulle skje. Slik at to personer som jeg vet du
måtte se på som svært skadelige for samfunnet nesten tok knekken på hverandre.

Jeg så på henne med et lattermildt og vantro blikk.

– Skulle jeg ha planlagt hele greia? Jeg er en flåkjefta drittsekk, så langt i fra noe anarkistisk
geni!

Kari fikk antydningen til et smil.

– Det er hva du vil alle skal tro det. Jeg har aldri skjønt motivet for det du driver med,
kanskje vil jeg aldri finne det ut.

– Okey, sa jeg, la oss sånn helt hypotetisk si at dette hadde noe for seg. Hvordan skulle jeg ha
planlagt det?

– Vi har bare ditt ord for at Salvesen kom frivillig og på eget iniativ til Masor, familien sier
han bare ble borte den kvelden. Hvor fikk han geværet fra? Det har vi aldri funnet ut.  Men
som jeg sa, det finns ikke fnugg av bevis.

Jeg flirte og ristet på hodet.

– La oss fortsatt si at dette stemmer, hvorfor skulle du da ta sjansen på å komme hit å
fortelle meg det?

Kari snudde seg og tok om dørhåndtaket.
– Fordi du aldri ville gjøre meg noe. Det ville bli for påfallende.
Hun åpnet døren og gikk ut, hun snudde seg på dørstokken og sa:



– Til å forsøke deg på noe mot meg er du en alt for slu svinepels!
Døren ble stille lukket bak henne.

Jeg kjente gal hund og jokerfliret stramme behagelig mot leppene!

!



Om Freud, sexy lips og ikke-saker.

September 12, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

En må jo si litt om denne frisørsaken da…
Jæren tingrett kaller frisørens påståtte frykt for hijab
som et totalitært symbol for «oppkonstruert».
Det er ikke usannsynlig at de pirker i sannheten der. Jeg
tror at oppkonstruert er stikkordet for hele saken.

Frisøren er åpenbart islamkritisk – og det er det lov å
være. Det er til og med berettiget i mange tilfeller.

Men la oss se om det ikke også finnes noe oppkonstruert
hårsårhet hos den påstått fornærmede? Og da må en dessverre bli litt grenseland ufin med å
gå på utseende. Det er ei pen dame – ingen tvil om det. Og hun vil understreke dette – ikke
bare med håret, men med tydelig sminke.

Nå kunne jeg skrive en meter om det irrasjonelle og uendelig komiske med å male seg i
ansiktet. De fleste menn som gjør det er klovner (frivillig eller ufrivillig) – kvinner gjør det i
fullt alvor. Så det er ikke lett å finne en god, fornuftig grunn for skikken utover at en vil se
bedre ut enn en gjør uten. Og det virker! Ingen kjøper en bruktbil som en veit er lappa
sammen med sparkel og hønsenetting, men kvinner kommer unna med å fikse
«karosseriet» på den måten. Hvem som er dummest da – vi eller dem – er høyst diskutabelt!

For jeg er ikke uimottakelig for at det virker, men jeg skammer meg litt over det sånn når
logikken overstyrer instinktet.

Likevel så er det flere grunner til – påstår kvinner sjøl – at de vil se bra ut. Sjøltillit, føle seg
vel og alt det der vi mannfolk gjerne oppnår om bare vi og klærne er reine og noenlunde
hele.

Men det er selvfølgelig et element av å vise seg fram, ville være attraktiv og vekke begjær.
Noe som er helt naturlig. Og her kommer problemet. Islam er klinkende klar – naturlig eller
ikke – lyst og begjær for alle andre en den du er gift med er fy-fy! Det er opprinnelsen til
f.eks hijab. Det blir argumentert at den også brukes som et moteplagg  i islam, men da blir
det bare verre – for fenomenet mote vil sikkert kunne fordømmes ut i fra islams regler om
måtehold og andre moralske forskrifter.



Så den fornærmede bruker altså et plagg som skal hindre begjær fra det motsatte kjønn – og
bonus er muligens også unngå misunnelse fra kvinner. Likevel så slår hun glatt i hjæl hele
hensikten når hun bruker sminke på en så tydelig måte!!! Siden det må antas å ha et
element av å ville se tiltrekkende ut!

Så kunne vi dra samme regla på hennes lakkerte og manikyrerte negler. For ikke å snakke
om tatoveringene den fornærmede har på hånda. De skriker haram! Altså noe som er
forbudt i islam. Denne dama er altså ikke stort mer muslimsk i praksis enn jeg er det! (Slike
er forøvrig min favoritt-type muslimer)

Men først og fremst til sminken. Ja, jeg veit at det nå kan komme påstander om at ønsket om
å være tiltrekkende overhodet ikke er i en kvinnes tanker når hun sminker seg på
morgenen, men det er vanskelig å vite med sikkerhet – siden vi har Freuds over hundre år
gamle ennå ubesvarte spørsmål: – Hva er det kvinnen vil?
Det eneste vi veit med sikkerhet er at de blir sinte hvis en mann ikke veit hva de vil uten at
de har sagt det.
Se forøvrig illustrasjons-bilde og tenk over om dette er kun for eget velvære uten tanke på
andre en maler seg slik?

Greit! Dette ble litt over seg ironisk, men dere skjønner poenget? Jeg tror vi har en tullesak
her som egentlig ikke er en sak for noen av partene. Den fornærmede er sannsynligvis
hverken ekstrem eller på annen måte negativ for samfunnet – og det burde frisøren ha sett
– om hun visste litt om hva hun er i mot.
Den fornærmede burde heller ikke føle seg diskriminert på grunn av en religion det kan se
ut som hun ikke tar så seriøst.

Så kan en ta spørsmålet med simpel høflighet, noe som iallefall etisk om ikke juridisk kunne
vært en sak – men det er faktisk ikke for å være ufordragelig frisøren nå er dømt, men for å
ha diskriminert på grunn av religion.



Dusten Trump og hva han likevel har rett i.

September 28, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

Den amerikanske presidentkandidaten Donald Trump er en dust!
Det er ikke noe å lure på – og motkandidaten bare marginalt
bedre. Dette er gammelt nytt.
 
Det siste nå – bortsett fra at amerikanere klarer å lage en sak av

om Trump snufset under en debatt eller ikke – er at han har uttalt seg om boligkrise og
skatt. Og her ER han faktisk ingen dust.

 
Dette er et klassisk eksempel på noe som høres forferdelig ut fordi vi er opplært til å føle det
slik, men som likevel er sunn fornuft.
Det han sa var at han var glad for boligkrisen i USA – for den tjente han penger på. Ååååh
såååå slemt sagt!
 
Han hadde ikke skapt boligkrisa – den må uetiske investorer, et idiotisk regelverk og lettlurt
white-trash ta skylda for i sammen. I situasjonen som oppstår så går Trump inn og kjøper
billig. Og problemet var? Skulle han innfridd lånene for folk bare for å være snill? (Jeg
kunne funnet på å gjort det – men jeg er jo som kjent økonomisk idiot som ikke forstår
verdien av penger i seg sjøl) Skulle han latt være å kjøpe fordi folk hadde havna i et uføre
han overhodet ikke hadde skyld i?
 
Dette er faktisk ikke verre enn alle som stikker innom en forretning når det står
«KONKURS-SALG» i vinduet. Ja, det er tragisk og historiene bak er mange og skylden
fordeler seg ulikt fra sak til sak, men det er ikke kjøpers ansvar! Og altså heller ikke Trumps
ansvar. USA har forøvrig en langt bedre konkurslovgivning enn Norge. Som en kuriositet
har Trump gått konkurs seks ganger sjøl, så at han er på andre siden av disken for en gangs
skyld er helt greit!
 
Så – det andre han sa var at han var smart – så han betalte ikke skatt. Igjen: Ååååh såååå
slemt sagt! Trump har tusenvis av folk i arbeid. Arbeidsplasser han egenhendig har skapt –
det skal han ha. Ikke av sitt hjertes godhet eller briljant forretningsdrift. (I forhold til f.eks
Mark Zuckerberg, Steve Jobs, Bill Gates, Elon Musk og gutta i Google er han ikke særlig flink)
– men han trenger folks arbeidskraft og den kjøper han. Disse betaler skatt. Mye skatt!
 



Trump er mer enn rik nok til å kjøpe seg helsetjenester sjøl, han trenger ikke pensjon og
heller ikke mye annet av det andre betaler skatt for å få. (I vårt system betydelig mer
vellykket enn USA sitt, men det er en annen historie)
 
Summen av dette gjør at hvis Trump klarer å unngå skattlegging innenfor loven – så er det
selvfølgelig helt greit og på ingen måte etisk og moralsk forkastelig!
 
Om en uansett har en moralsk plikt til å bidra til samfunnet kan diskuteres, men tar en noe
ut fra samfunnet er den plikten helt klar. Trump tar ut ting, han bruker infrastruktur,
forsvares av US Army og har sikkert et social security number – så noe må han altså bidra
med. Noe han gjør indirekte med sine forretninger. At han da benytter lovverket for å ikke
yte mer enn han er pålagt er ikke galt eller kritikkverdig – særlig når han heller ikke bruker
alle tjenesten fullt ut. Han kan som nevnt betale legeregningene sine sjøl
 

At han i tillegg er uenig i mye av bruken av offentlige midler og føler de som demotiverende
for å betale skatt er heller ikke galt. Det er hans fulle rett. Akkurat som det er min rett å
mislike offentlig sløsing på operabygg, byråkrati og mislykka u-hjelp.

Kanskje både Trump og jeg viser at en kan være en dust, men kan likevel ha rett
.



Hvordan Venstre kan vinne valget – en oppskrift

October 6, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

Trine er sinna. Det ble ikke noe grønt skifte i Statsbudsjettet.
I en rasjonell verden kunne en bare trekke på skuldrene og la
Venstres leder rase. Men Venstre har med sine 9
representanter og onkler i Stortinget inngått en avtale om
støtte til Blå-Blå regjering. Eller «utpressing» som det kalles
når mafiaen driver med det…

Derfor må jeg snakke litt om – og til Trine. Det kunne bli veldig langt, men det er kloder som
skal reddes og Pokemons som må fanges – så jeg skal begrense meg. Jeg har sagt det samme
til Høyre – og det ser ut som de hørte på meg uten at jeg skal la det booste sjøltilliten.
Jo, altså – Det Grønne Skiftet. Denne omleggingen av skatter og avgifter som via intrikate
økonomiske mekanismer skal redusere utslippet av klimagasser. Eller «betale avlat» som Den
Katolske Kirke kalte det da de fant opp denne teknikken: – Skrem folk med et helvete, men
tilby en måte å betale seg ut av det på.
 
Til tross for til tider stort ego påført av langrennsløpere, boksere og sjakkspillere er Norge
et lite land. Veldig lite. Noen mil nordover og adskillige færre mil vestover og østover. Her
bor det rundt 4 millioner mennesker og noen tusen sunnmøringer. De ute i verden som har
hørt om Norge – som er et mindretall – tror vi er ei bygd i Nord-Sverige hvor Julenissen ble
født.
Poenget er at vi betyr tilnærmet ingenting! Dråpen i havet kan ha velbegrunnet
stormannsgalskap i forhold til oss!
 
Likevel så skal vi Redde Verden! Nå skal jeg ikke kimse av norske spesialsoldater – som
visstnok er i verdenstoppen – så når vi går inn og virkelig gjør ting praktisk, så har vi litt å
bidra med.
 
Men så skal vi også med vårt minimale utslipp av klimagasser, betale i dyre dommer for å
skremmes til å slippe ut enda mindre. Vårt bidrag på 0,3% (ta høyde for en statistikk som
ikke er årsfersk, men det er rundt der) må dramatisk ned for å Redde Verden!
 
Yeah! Riiiight! En hver forstår jo at dette betyr ingen ting i praksis. Så en må finne en annen
unnskyldning for at Staten kan ta inn skatter og avgifter. Og da kommer Norges Betydning i

http://www.vg.no/nyheter/innenriks/statsbudsjettet-2017/trine-skei-grande-raser-det-er-ikke-noe-groent-skifte-dette-holder-ikke/a/23813033/
https://no.wikipedia.org/wiki/Avlat#Avlatshandel
https://no.wikipedia.org/wiki/Liste_over_land_etter_karbondioksidutslipp


Verdenssamfunnet inn. (Dere husker dette med at verden tror vi er Julenissens hjembygd –
hvis de har hørt om oss)
Nemlig Eksemplets Makt! Look To Norway! (Hvis du kan finne det på kartet over Sverige)
 
Det er ingen pen måte å si dette på: THEY DON’T GIVE A FUCK!!!
Sorry folkens, men Kina og USA (med sine rundt 20% av utslippene) gir totalt blanke i hva vi
gjør!!! Og det gjør alle andre som vi skulle være et eksempel for også! Og det verste av alt er
at om de skulle bry seg så er ikke situasjonene sammenlignbare. Vi er verdens rikeste land –
vi har råd til det. De har ikke de! Skattlegging på vårt nivå vil trigge total kollaps av
næringsliv, forårsake katastrofal arbeidsledighet, sosial uro og et mareritt som får
klimatrusselen til å blekne!
 
Men tilbake til Venstre – og hvordan de kan vinne valget.
Hvis Trine Skei Grande kaller inn til pressekonferanse og på forhånd har latt sine
taleskrivere se gjennom det jeg har sagt her, strippet det for sarkasme og Rusts patenterte
innskutte bisetninger og laget en riktig saklig sak av det – så vil Folket forstå at her er det en
Angrende Politiker – som har innsett sine feil og beklager. Ingenting gir så mange stemmer
som det! Fordi det en da sier til Folket er at dere hadde rett! Og alle vil jo høre det! Og
politikere som sier hva Folket vil høre blir stemt på!
 
Den lille detaljen at Folket – og jeg – faktisk hadde rett er ikke så viktig. Folk Flest stemmer
som kjent etter hva som kjennes bra og ikke etter noe så kjedelig og tidkrevende som fakta.



Om burka, moral og Kjell Arne Larsens baller

October 16, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette er Kjell Arne Larsen. Sunnmøring, C kjendis og jamt over trivelig fyr. Vi ser han her på
Kristainsten festning iferd med å gjøre noe han ofte gjør. Skyte seg sjøl i foten…

Men det skal ikke handle om Kjell Arne og vådeskudd med en gang. Først må vi ta en runde
på andre verdensproblemer, men jeg lover – det er en sammenheng!

Kjell Arne Larsen – samfunnsdebattant, flink fotograf og ivrig jeger på sine egen føtter!

Verden i dag har mange problemer. Gryende klimaendringer (Nei, sorry folkens – milde
vintre og våte somre her på berget er ikke forårsaket av oss – enda!) – og så har vi for tiden
litt mye folk på planeten, men det vil ordne seg – trust me (og Hans Rosling) og ikke minst
kamp om resurser!

Sosialister og annet viltvoksen intellektuelt ugras kaller det gjerne fordelingspolitikk. Det har
ingenting med fordeling  gjøre, vi skal ikke fordele noe som helst! Vi skal sørge for at alle
kan sørge for seg sjøl! Gjennom handel! Men det skal det heller ikke handle om nå.
Vi skal se på resultatet av at handelen ikke går riktig for seg – nemlig at noen samfunn ikke
fungerer. Og igjen må jeg bare beklage ovenfor de med de enkle forklaringene – «rellion» er
ikke roten til alt vondt – sjøl ikke islam. Islam er en rip-off av Det Gamle Testamentet (og ikke
engang en særlig god etterligning) som blir misbrukt for makt og kontroll. Men tanken i seg

http://www.rexskribenticus.com/
https://www.gapminder.org/videos/dont-panic-the-facts-about-population/


sjøl – om en allmektig guddom – er ikke problemet.
Problemet er som sagt resurser. Noen har for lite og vil ha mer – andre har nok og vil
beholde det.

I noen samfunn dras dette ut i det ekstreme så hele strukturen kollapser. For mange er
eneste farbare vei å rømme. Nabolandene er første stopp, men ofte er disse nesten like ille
ute, så store folkemengder streifer videre.
I alle år har eventyraktige historier om fjerne land som lover overflod og En Ny Start ledet
disse vandrerne. Amerika, Afrika, Australia! At det allerede var noen i disse fjerne landene
som slett ikke hadde noe lyst til å dele overfloden førte til problemer.
Noen har spissformulert det slik: «Indianerne gjorde ikke nok med innvandringen – nå bor de i
reservat»

I dag skalperer ikke vi innvandrere og de skyter heller ikke oss med tordenrør. (Eller iallefall
stort sett – la oss holde Vigrid og IS utenfor dette)
Neida, vi sloss isteden verbalt (stort sett) innbyrdes om hvordan vi skal behandle
innvandrere. Noen har vi bruk for – uten tvil! Siden innvandrere er så mangt. Størstedelen
mener jeg å huske er svensker. Så lenge de kjenner sin plass i skisporet – bak Johaug og
Northug – så er dette problemfritt.

Problemene kommer når det kommer noen fra en helt forskjellig kultur med andre
tradisjoner – og ikke minst svært varierende motiver! Noen er mørbanka, torturerte
mennesker i akutt livsfare – som en omtrent må være medlem av både Ku Klux
Klan og Dusteforbundet for ikke å ville hjelpe – til unge, friske menn på jakt etter villige jenter
og raske penger. Mellom her er det en avgrunn av variasjoner!
Noen sier: – Slipp dem inn! Deres kultur er en berikelse for vår! 
Andre sier: – Hiv dem ut og steng grensene!
Igjen har vi en avgrunn av variasjoner mellom disse standpunktene!

Kanskje vi skulle prøve å se på fakta? Sjekke noen av dem, se på noen argumenter, før en
følger en tankerekke eller to fram til en konklusjon?
Oj! Ikke se sånn på meg da! Det var bare et forslag! Som vi nå ser så vrir begge ytterpunkter i
debatten seg i smerte over slike horrible tanker! Begge sider veit de har rett – så hva skal en
tenke over?

Jo, først skal vi tenke over dagens praksis. Vi tar inn noen, vurderer deres situasjon – siler ut
en del og lar dem bli. På overflaten en god sosialdemokratisk løsning med et godt
liberalistisk kompromiss. Den vanlige Gode Norske Løsning – vi kan ikke hjelpe alle, men de
vi hjelper skal hjelpes godt.



De som vil ha fri flyt av mennesker og kultur får litt bedre samvittighet – de som vil stenge
grensene kan leve med en begrensning.

Eller? Neida – det var ikke såååå vel heller som Harepus sier i Caprinos Revenka.
For gnisninger blir det! Men pussig nok ikke så mye med innvandrere – sjøl fra svært
forskjellige kulturer, men mellom tilhengere av fri innvandring i varierende grad og
forsvarere av alt i fra stengte grenser til streng praksis for å slippe såkalt fremmedkulturelle
inn.
Mange av disse fremmedkulturelle holder på med sitt, kjører drosje, jobber 12 timers skift i
familiesjappa, går på NAV – og igjen alt mellom der. Og så ser de kanskje litt forundra og
forvirra på disse rare nordmennene som kaster verbal stein på hverandre om hva nettopp
de fremmedkulturelle gjør, tåler, vil og kan.

Beklager, men jeg tror ikke dette fører noe sted! Vi må videre! Vi skal innom burka, se etter
en moral og Kjell Arne skal skyte seg i foten.

Det første vi må se på er om vi har fakta om fremmedkulturelle? Ja, det har vi! De kalles
fremmedkulturelle av en grunn! Hvis vi er fryktelig, kvalmende liberal og sier at alle
innenfor definisjonen har en situasjon der de kommer fra som kvalifiserer til hjelp, så kan vi
like vel finne nyttige fakta.
Deres kultur (som altså per definisjon er en annen en vår – derav navnet) fungerer ikke så
godt som vår i forhold til resurser. Derfor har de forlatt området. Dette er innlysende og
sjølforklarende – man drar ikke fra et fungerende samfunn der en har et godt liv for å be om
beskyttelse i et annet samfunn. En må ha noe en trenger beskyttelse fra.

Når det er kulturen og tradisjonene i området en kommer fra som er hele eller deler av det
en trenger beskyttelse fra, så er det også sjølforklarende og innlysende at en fortsetter ikke
med disse tradisjonene og kulturen i det nye området. Her er konklusjonen klar –  de som
mener fremmedkulturelle uten unntak er en berikelse for vår kultur tar feil! /micdrop og
EOD!

Med den løsningen vi har i dag – hjelpe noen og hjelpe dem godt – så må vi si klart i fra om
dette. De verdier, tradisjoner og den kulturen som bryter med tilsvarende her skal ikke
godtas. Her skal  f.eks ikke de wannabe empatiskes yppersteprest, überklovnen Per Fugelli,
sitte å forstå at noen kulturer har barnebruder! Det kan han bare sløyfe med en gang!

Så på den andre siden må motstandere av fremmedkultur slutte å leite etter feil og ting som
ikke er forenelig med vår kultur. Krekar, Arfan Bhatti og sjølve go’gutten og posterboy for
«Sann Islam» Mohyeldeen Mohammad greier utmerket å finne slikt for oss!

http://nb.urbandictionary.com/define.php?term=mic%20drop
http://www.acronymfinder.com/End-Of-Discussion-(EOD).html


Det som disse viser oss må både vi – og fremmedkulturelle som har skjønt tegninga og
betingelsene for at de får være her – ta et oppgjør med! Alle som en! Her er det faktisk slik
at siden vi nå forholder oss til fakta, så er du enten med oss eller mot oss. Jeg vil ikke høre et
pip om at stakkars, misforståtte Mohyeldeen har jo en annen kultur! Ja, nettopp! Og den
fungerer ikke – get in line or get out!

Noe som også gjelder i høyeste yttergrensa av det akseptable av skeptikere til
fremmedkulturelle. De skal også get in line! Argumenter som: – Mø ser koss dessa der er! Er
IKKE faktabasert! En skal heller ikke gripe en hver mulighet til å framstille representanter
for en fremmed kultur negativt. Det er mer enn nok å ta av som eksempler – så en bruker
kun de faktabaserte.

Og nå nærmer vi oss Kjell Arne Larsen. Han er som sagt en flott kar, men han trekker alt for
raskt konklusjoner. Siste eksempel er der denne rektoren på en skole anbefalte at et
enkeltstående arrangement skulle kalles noe annet en «Julelunch» – grunnen var at navnet
utelukka ikke i første rekke muslimer, men barn av andre som ikke feirer jul. F.eks Jehovas
(påståtte) Vitner som er mye mer rigide på anti-jul praksis enn de aller fleste muslimer. Og
dem om det. Vitnene er marginale og en helt annen diskusjon, og hvis en mener det er
viktig at de kan delta på lunchen so be my guest! Jeg hadde ikke hivd ut juletreet mitt
samme hvor fin Vitne-jenta var!

MEN! Det som Kjell Arne og mange med han leser – eller VIL lese – er at nå har en feig
kultursviker av en kritthvit rektor forrådt sin rase og vil avskaffe Julen som fenomen!
Stryke ordet fra vokabularet og lydig vandre inn i Sharialovenes vold! Alt i toleransens
uimotsigelige navn! Ikke at det er det som står, men vi vil det skal stå!

Så begynner produsentene av memes! Disse nettbaserte slagordene. Håpløst lite kunnskap
om design smis i ugudelige digitale esser sammen med dårlig «nårsk» til delingsvillige
bilder. Der rektoren blir forvridd, forfalsket og presentert som lydig løpejente for islamsk
invasjon!
Det er så nasjonalfølelsen gir en klem til gamle Moder Norge når en ser slikt! 

http://www.dagbladet.no/nyheter/pa-denne-skolen-ble-foreldrene-oppfordret-til-a-unnga-ordet-jul-da-de-spurte-om-a-fa-holde-julelunsj/63952825


Er det et talent å være så dum som den som har laga dette eller må en ta no’ kurs?

Så ser jo selvfølgelige tilhengerne av mer eller mindre frislipp av fremmedkultur dette! Og
heller ikke der er medlemstallene i MENSA de høyeste. De liker nok å tro det, men naivitet
og uforstand matcher lett dumskapen og hatet på den andre yttersida. Og scenen er klar for
verbal borgerkrig! For frislipperne remjer om hvor forferdelig rasistiske motstanderne er!
Dette er ikke forårsaket AV fremmedkulturelle, men hva gode nordmenn TROR
om fremmedkulturelle – ironisk nok…
Alt på grunn av at en ikke sjekker fakta! Veit du hva som er fakta og alle aksepterer det så er
det ikke noe å sloss om!

Vi har da sett på nå-situasjonen. Og er den holdbar? Er – hjelpe noen og hjelpe dem godt –
riktig vei? Ja, vi kan med litt justeringer fra alle parter leve med dette, men er det Riktig?
Med en store R’n må vi kunne forsvare det moralsk! Er dette i tråd med det jeg ubeskjedent
kaller Den Gylne Regel Versjon 2.0
«En hver avgjørelse skal tas etter prinsippet om optimalt utfall for alle involverte parter»
Vel, vi får se?

OK, oppsummering! Vi bruker milliarder på å ta noen relativt få hit, vi prøver å integrere
dem med varierende hell og skaper en del sosial «støy» innbyggere i mellom. Men
alternativene da?



«Hjelp dem der de er!» – har det blitt sagt! Da klikker det for de wannabe empatiske! – Hva?
Skal de ikke få komme hit? Skal ikke vi få integrere dem og berikes av deres fargerike og spennende
kultur? Makan! Du ER rasist du! Jeg er sååå glad jeg ikke er som deg!

De ekstremt skeptiske til fremmedkultur griner også på nesa.
– Det er nå mye penger vi bruker da – enten her eller der. Det kan bli mange fine campingvogner og
grilldresser av de milliardene vi kaster bort i utlandet!

Begge parter tenker selvfølgelig feil. Tilhengerne «tenker» med følelsene og motstanderne
tenker for kortsiktig.

La meg forklare – deler ikke vi en del av overfloden så får vi trøbbel! Om det er moralsk eller
ikke betyr ikke noe opp til et visst punkt – før det punktet nås er deling en forsikring mot
f.eks en fremmedkulturell Hitler som med en samlende faktor for en hær bestemmer seg for
å ta fra oss overfloden – isteden for at enkeltindivider bare spør om mer eller mindre
berettiget beskyttelse fra et sammenrast samfunn.

Derfor må vi betale ut noe av det vi har for å skape oss en trygghet for videre handling. Når
vi er der kan vi ta diskusjonen om moral i forhold til at noen har mer enn andre – for da har
iallefall alle noe!

Men skal vi gjøre det her eller der? Anvender vi min Regel 2.0 så sier det seg sjøl. Vi kan ikke
gi alle vår standard, men vi kan gjøre som i dag – gi noen relativt få forsøksvis vår. Det er
IKKE optimalt utfall for alle involverte! Vi må fordele ulempen over flere for å gjøre utfallet
bedre for flere. Vi må dele – med flere. Ergo er eneste løsning som oppfyller dette å flytte de
milliardene vi bruker her i landet på mottak og integrering til områder som vi styrer og
administrerer i de påstått utrygge områdenes nærhet! Der skal vi selvfølgelig sikre
livsnødvendigheter på høyt nivå. (Mulig fiber til alle og flatskjermer på rommet kan vente
litt?) Så må vi ha klart fokus på at dette er midlertidig – de skal hjem og bygge opp
samfunnet sitt i tråd med kultur og tradisjoner som fungerer!

Jeg utfordrer og oppfordrer de wannabe empatiske til å argumentere for – både logisk og
følelsesmessig – hvorfor vi skal gjøre «gode» overforbrukende feite nordmenn av noen få
fremmedkulturelle innfor Himmelrikets Porter, mens tusenvis pines og dør under gråt og
tenners gnissel utenfor! Og så finner ut at de vil storme Himmelriket!

Dette kan ….nei, ikke kan, men SKAL også de skeptiske til fremmedkultur som vår venn Kjell
Arne være enig i!  De skal slutte å henge seg opp i ubetenksomme utsagn tatt ut av
sammenheng. De skal ikke krangle om burka er tullskap eller ikke. Burka har sin funksjon –
det er et mislykket forsøk på å begrense skadevirkningene av ukontrollert menneskelig



kåtskap – hverken mer eller mindre – og det er en bagatell i den store sammenhengen! En
bagatell vi kan ta om og eventuelt når vi få løst problemene vi har i forhold til resurser! Og
det er så utrolig lite fordelt på mange som skal til før vi er på rett vei! Igjen – og
avslutningsvis gir jeg igjen ordet til tall, statistikk og Hans Rosling!

Med disse faktaene klarlagt så er det igjen innlysende og sjølforklarende at å la noen
fremmedkulturelle vinne i Norgeslotto ikke er bærekraftig – og det kan framlegges sterke
argumenter for at det ikke er moralsk heller – med det er som sagt en annen diskusjon.

Men – så var det Kjell Arnes baller! Er de til stede og store nok til å innrømme at alt jeg her
har skrevet her er riktig? Eller har familie-juvelene gått med i en av de talløse gangene han
har skutt seg i foten i diskusjon med meg?

https://www.gapminder.org/videos/dont-panic-end-poverty/


Snadder for Julebukk – eller et hint av kannibalisme?

Om Julebukk, helgener og svidde sauehuer

October 28, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

Når løvtrærne har spydd sine
kvalmgule blader og Julebrusen har
døgn-og datovill forvillet seg inn i
hyllene, så kommer allehelgensdag!
Eller det er kvelden som er interessant
her. Halloween!  Kort fortalt en
opprinnelig hedensk høsttakkefest,
kapret av Den Katolske Kirke og
omskolert til å feire de døde helgener
og martyrer! Katolikkene har jo til
tider drevet sin kirke som en velsmurt

pengemaskin, så det var kanskje uunngåelig at de med også verdslige hunger etter
penger hang seg på. Først og fremst amerikansk handelstand! Noen måtte jo selge godteriet
som ungene fikk etter å ha stilt ultimatumet Trick or treat!

Nå finnes det langt verre måter å lure fra folk pengene på enn å la dem kjøpe godteri til
unger og leie ut kostymer, men her i landet liker en del ikke at vi skal ta etter alt
amerikansk. Det faktum at grunnloven er inspirert av amerikanske forfedres
uavhengighetserklæring, og at vi muligens hadde vært en sovjetisk koloni uten dette
grusomt gloret landet Over There tar en ikk så tungt når muligheten for å kritisere noe
amerikansk byr seg. Og på disse tider spretter diskusjonen opp akkurat som glisende
gresskar i butikkvinduene. I i år er forslaget at man ønsker godtesjuke unger «velkommen»
med hilsningen at de kan komme tilbake som Julebukk!

Skal vi unngå for mye trick som svar på denne heller uoppdragne treat’n så må vi rydde litt i
begrepene. Samt se på om logikken holder vann.

Julebukk, ja! Nøyaktig opprinnelsen er ukjent, men den er i likhet med Halloween europeisk
og fra før-kristen tid. Ingen på noen måte et særsnorsk tradisjon. Noe som skal være
poenget med de som foretrekker bukk framfor helgener – at det er Norsk Kultur! Og den
skal vi visst nå plutselig verne om og ta vare på! Mange av dem som fronter Julebukkens
tunge bør av Norsk Tradisjon og Kultur (med altså opprinnelse i hele Nord Europa) gikk
hardt ut i forrige uke – og stort sette ellers i året – på at Norsk Kultur iallefall ikke trenger
beskyttelse mot fremmedkulturelle fra islamske områder!

https://no.wikipedia.org/wiki/Allehelgensaften
https://no.wikipedia.org/wiki/Treak


Skal vi se om jeg forsto dette rett: – Når en ikke synes burka, sharia og dødsstraff for frafall
fra islam passer med norsk kultur, så er det egentlig ikke noe som er norsk kultur. (En møtes
med det påstått retoriske spørmålet: – Hva er norsk kultur?) Derfor må vi alle tilpasse oss – så
sant ingen fremmedkulturelle støtes av tilpasningen selvfølgelig!

Men om noen skulle prøve å tjene noen penger på at en altså opprinnelig europeisk
tradisjon – hentes tilbake til Europa fra USA – SÅ er den likevel eksisterende norske kulturen
i fare? Den angripes hardt av amerikanske kommersialisme og forflatast av marknadens
umettelege svolt! Ivar Åsen sjå i nåde til oss arme forbrukarararar!

Hvis en skulle prøve å være litt ensretta og behandle begge situasjoner likt, så måtte vi se
stygt på både Halloween og Alis kebabsjappe og forlange at her ble det servert treak og
smalahoue til Julebukken isteden!

Kan vi ikke heller la folk få gjøre litt mer som de vil så lenge de ikke gjør no’ gærn’t? Ja, noen
luringer har adoptert Halloween for å tjene penger. Uffda! Så usmakelig amerikansk!
Men kan vi ikke gjøre begge deler da? Tilby knask eller knep før jul og Julebukk etterpå?
Dobbelt så mye godteri på ungene, mer penger på handelstanden, mer skatt i statskassa –
flere byråkrater til å lage forordninger for oss.

Det gjenstår da bare å lage et nytt problem folk kan diskutere – f.eks er det vel egentlig
usmakelig med et hint av kannibalisme og tilby smalahoue til Julebukk?

 

https://no.wikipedia.org/wiki/Treak


Grønt skifte i helvete

November 16, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

Det er store og betenkelige likheter mellom Den Katolske Kirkes (heretter DKK) avlatshandel
i middelalderen og mye av dagens miljøpolitikk. For å se likhetene må vi først ta litt teologi.
Dette er helt uavhengig av om en tror på en guddom eller ikke, men vi tar utgangspunkt i
det som står i boka kjent som Bibelen. Og ikke minst skal vi se på hva som ikke står!

Kirkemøtet i Nikea i 325 e.kr ble starten for kristendommen som en verdslig maktfaktor i
verden. Fra her vokste den seg til en stor, mektig og ikke minst rik organisasjon gjennom
1000 år. Først og fremst representert ved DKK med Paven på toppen. (Om det er en guddom
over ham blir opp til hver enkelt å tro noe om)

Vel, skrifter var samlet lenge før Nikea og vi hadde en Bibel. En bok de færreste hadde lest
eller forsto. Rett og slett fordi den var helst på latin – og ikke nok med det – de fleste var
analfabeter! I tillegg var biblene sjeldne fordi de ble skrevet for hånd.
Dette førte til at de aller fleste var helt prisgitt hva Kirken og prestene sa sto skrevet. Vi
hadde altså relativt godt utdannende personer som sto fritt til å tolke tekster – vanlige folk
hadde ikke sjans til faktasjekke om det stemte.
Dette åpnet for utstrakt misbruk. Et slikt misbruk var avlat.

En ble fortalt at en var en synder fra fødselen – og det gale en hadde gjort – f.eks bare med å
bli født – måtte tilstås, tilgis og sones for. Det uomtvistelige faktum at boka sier at Guds egen
sønn – Jesus – en gang for alle sonet hele verdens synd ble det ikke lagt så stor vekt på. Det
ødela noe av forretningskonseptet.

Nå kan en spørre seg om ikke noen tvilte på dette her? En allmektig guddom som anser
nyfødte som syndere? – Eeeeeh? Står det virkelig det?
Slikt kjetteri hadde man et glimrende botemiddel for. Fortapelsen! Tror du ikke på dette så
går sjelen din fortapt i evig pine! Du kødder ikke med evig pine i fortapelsen. Forståelig nok.

Det igjen uomtvistelige faktum at Bibelen ser ut til å si motstridende ting svært åpent for
tolkning om hva den såkalte fortapelse er ble det ikke sagt så mye om. Isteden utbroderte en
skrekkscenarioer som dagens mestere i frykt som Stephen King og Wes Craven har
problemer med å overgå.



En glødende pøl av lidelse hvor djevelen sjøl og hans småjævler pinte arme syndere i all
evighet. Denne gangen stikk i strid med hva Skriften sier – og en myte som har holdt seg til
våre dager. Fakta er at det står det stikk motsatte. Bibelen sier at denne pinen er tiltenkt
nettopp djevelen og hans flokk.

Men myten fra DKK skremte selvfølgelig folk på flat mark! Så de fleste hørte og trodde på
Kirken og prestene. Om noen likevel skulle tvile – og si det høyt – så flammet snart
kjetterbålet enda høyere.

Da er butikken klar for åpning! Vettskremte kunder roper etter et Botemiddel! En vei ut.
Den Veien er kort summert opp i Johannes 3,16 – og er helt gratis så det ble det ikke penger
av! Naturlig nok sa en heller ikke så mye om det, men isteden kom en med tilbudet om at en
kunne betale penger for sine synder! Til Kirken! Nå snakker vi avansert markedsføring.
Skap et behov ingen visste de hadde – og selg så produktet de egentlig ikke trenger!

Historien etterpå kulminerte med at Martin Luther og reformasjonen satte en stopper for
galskapen og er ikke relevant for vår sammenligning. For nå skifter vi miljø – til nettopp
miljø!

Mennesket! Denne relativt hårløse (og kanskje håpløse?) apekatten har de siste 10.000 årene
satt dype spor etter seg. Så dype spor at det kan se ut som om «himmelrommets krefter rokkes»
(Det står faktisk også i Bibelen at skje, pussig nok)
Vi har temmet jord, vann, vind og ild. Ja, helt ned til atomet har vi kontrollen. Men så mye
annet har vi ikke kontrollen på. Farene truer! Overbefolkning blir det sagt, knapphet på
resurser – og så er faktisk hele miljøet truet! For temperaturen i de menneskeskapte helvete
stiger!

Mjaaaah…. det var det da? Men la oss anta at farene er reelle. At vi forbruker mer enn vi
produserer og det vi produserer er farlig! Det er jo katastrofalt! En ting er at folk kan dø av
det, men en kan også risikere at noen taper penger på redusert forbruk! DET kan vi iallefall
ikke ha noe av!

Så hva om vi kunne lure noen til å betale for å bruke mindre? Og hvis de bruker for mye så
må de betale enda mer! Det ville jo være en pengemaskin uten like. Hvis en fyrer opp denne
maskinen med menneskets mest grunnleggende motivasjon – frykt – så kan det fungere!
Skal vi prøve en allmektig straffende guddom igjen? Som vi har sett så fungerte det rimelig
bra ei stund. Men dessverre har mye av bakkemannskapet til denne mulige guddommen
mista mye troverdighet så vi trenger noe mer håndgripelig. Hva med fortapelse for hele
verden? Hele planeten kan legges øde! Grunnlaget for Liv kan bli ødelagt! DET er en
skremmende tanke – og vi veit vi faktisk kan gjøre det. Det har vi bevist med atomvåpen.

https://www.bible.com/no/bible/102/jhn.3.16.nb


Men alle har jo ikke atomvåpen? Og heller ikke skylda for at atomvåpen finnes. Nei, men
alle forurenser! Altså er alle syndere! Fra bleia som nyfødt til bleia på aldershjemmet! Vi
produserer bare dritt hele veien!

Dette måtte prøves. En begynte pent med sur nedbør! Det var veldig inn på 70 tallet.
Dessverre for mulige inntekter så fant noen luringer et botemiddel mot dette – dessuten var
ikke virkningen stor og skremmende nok.
Ok, plan B. Hull i ozonlaget! Det ga fryktelige scenarioer med kreft og andre lidelser som
resultat av strålingen. Igjen var det noen som identifiserte problemet, produserte en løsning
og alle muligheter for inntekt på redusert forbruk gikk tapt.

Her må en gå drastisk til verks. En trengte noe som kunne tolkes hit og dit – akkurat som
den Bibelske fortapelse – men som var så skremmende at en ikke så lett kunne ta sjansen på
å ta feil. Samtidig måtte det være så innviklet – som en Bibel på latin for en analfabet – at få
forsto mekanismene. Da fant en den perfekte djevel. CO2. Det slippes ut i så store mengder
fra livsviktige aktiviteter at en ikke bare kunne slå det av – slik en kunne med utslipp som
forårsaket skader på ozonlaget. Da åpner forretningspotensialet seg – en kan betale for å
begrense utslippene – og en kan betale for å slippe ut!

Avlatshandlene er gjeninnført og er milliardindustri! Prestene i miljøbevegelsen leser sitt
latin høyt fra forskningen biskopene i FNs klimapanel har skrevet – og de færreste skjønner
hva de sier, men det høres veldig skremmende ut. Og skulle noen faktisk pugge litt miljø-
latin og stille spørsmål så brennes de ikke lengre på bål, men brennmerkes så de ikke får
arbeid, politisk gjennomslag eller de blir bare sosialt stigmatisert.

Vi må alle gjennom Det Grønne Skiftet for å bli frelst fra fortapelsen! Eller vi kan selvfølgelig
betale for det isteden! Bare vi betaler så går det bra! Hva er det så vi betaler til? Nei, det er
litt uklart og mye forskjellig, men det må nå betales ellers blir det hett!

Kan vi lære noe av dette her? At vi akkurat som i middelalderen utsettes for en grov
økonomisk svindel som hverken gir hos godvilje hos en guddom eller redder jordkloden?

Først og fremst så skal vi slutte å betale for noe som ikke virker! Men hva om fortapelsen – i
denne omgangen den miljømessige – er virkelig? Kan vi ta sjansen på det? Nei, men da får vi
gjøre noe som virker! Vi må lese det som faktisk står – og forstå det. Og her er statistikken
klinkende klar. Kina og USA er problemet. Hvordan det skal løses er ekstremt komplekst,
enda vanskeligere å løse og kanskje det ikke går, men det er ikke ikke poenget her. For
helvete blir ikke grønt om vi betaler aldri så mye i miljø-avlat.

https://www.statista.com/statistics/271748/the-largest-emitters-of-co2-in-the-world/


Til Sylvi

November 22, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

(Postet på Sylvi Listhaugs Facbookside)

Problemet er vilje – dessverre. Jeg har sloss med nett-troll av alle slag fra militante ateister
til ung-jordkreasjonister – og alt mellom der – i over 15 år. Beklageligvis så begynner jeg å
lure på om det har noen hensikt å diskutere noe som helst.

Jeg har satt min ære i å skifte mening så fort jeg blir motbevist. Nå sist med Trump – jeg gikk
skyhøyt ut og sa jeg «visste» han ikke ble valgt. Jeg tok feil (Eller egentlig ikke i følge
stemmetall, men det er noe helt annet) Det var ingen vits i å nekte på det eller prøve å
unnskylde meg. Jeg la meg flat og innrømmet at jeg tok feil. Enkelt og greit. (Det skuffet en
del som hadde håpet de virkelig skulle fått grusa meg) 

Men slik tenker skremmende få. De bryr seg ikke om fakta, bevis og rasjonell tanke, men
kun hva som føles godt! Go’følelsen i mellomgulvet styrer alt. Om den følelsen kommer av at
noen sier du Sylvi er et forferdelig menneske – så holder de fast ved det. Samme om du
beviser hinsides all tvil at du er en helgen på rett sted til rett tid. 
Og denne go’følelsen styrer oss alle – jeg benekter ikke det. Vi mener det som føles bra. Det
en da må gjøre er å jobbe med seg sjøl og trene seg opp til at det er kun sannheten som føles
bra – ingenting annet.

Dette virker dessverre som er litt for avansert tenkning for mange på begge fløyer. Men vi
på høyre side er litt bedre fordi vi ikke så mye føler den misunnelsen som så mange på
venstresida føler. Jeg eier ikke nåla i veggen sjøl, men det kunne jo ikke falle meg inn å være
misunnelig – altså ikke unne f.eks Rimi-Hagen formuen hans. Hvis han ville gi meg noe av
det så var det nå en ting, men å tvinge ham til det gjennom skattlegging som kun har som
formål å omfordele goder blir tjuveri i mi’ bok. Skattlegging til fellesgoder er noe helt annet
selvfølgelig, men slik som så mange på venstre-sida tenker at det er urettferdig at noen har
mer enn andre er uhyre unyansert. Det KAN være det, men det er slett ikke en default-
verdi!

Hva skal vi så gjøre? Tvinge de som overser fakta til å holde kjeft? Det fungerer enda
dårligere enn å la dem snakke. Jeg har ingen god løsning annet enn å gjøre som du gjør –
bevare fatningen. Overs usaklighetene og gjennomføre en fakta og bevisbasert politikk når
en har flertall for det.



Sorry, dette ble langt, men det bare ble sånn



Sjukt takknemlig!

December 10, 2016
Kategorier: Alt eller ingenting

OK, du er sjuk. Det er vondt. Eller du er ødelagt på andre måter så du
ikke kan «jobbe for føda» – det er også vondt. Det er mange som sliter
med kropp og helse. Dårlig økonomi kan komme i tillegg.
Helt siden den såkalte velferdsstaten kom i gjenge har en jobbet
mot holdninger om at det bare er snyltere som går sjukmeldt eller er
trygda. Ikke minst har en gjort mye for å fjerne det gamle
«kjerringrådet» om at en «må ta seg sammen!«.
Alt dette er vel og bra, rett og riktig og slik det skal være.Men – det er
jo alltid et men. Når vi har fjernet disse holdningene – eller iallefall
redusert dem til holdninger en ikke bør ha – så har vi også tapt noe
som var positivt! Takknemligheten!
For det er ingen selvfølge med velferdsstaten! Ja, vi har råd til det.

Det er rein egennytte i å dele på godene inn til et visst punkt. Spissformulert i at de rike bør
gi litt til de fattige ellers gjør de fattige opprør og tar alt fra de rike med makt.
Etter dette litt er gitt så tar først sunn fornuft over – deretter moral.

Den sunne fornuften forteller oss at å dele på utgifter til noe vi alle trenger er lurt framfor
at hver enkelt utvikler og finansierer sin egen løsning. Det er også sunn fornuft i en
forsikringsordning der vi betaler inn i tilfelle vi trenger noe i framtiden.

Når vi kommer over dette nivået overtar etikken – og der er logikken ofte mye mer
fraværende. De aller fleste i Norge er enige om at vi betaler for og tar vare på de svakeste.
Logikken i dette kan vi diskutere, men gjeldende etikk er klar. Alle skal med!

Så begynner grenseoppgangen – hvor svak må du være før andre skal betale for deg?
Sengeliggende? Rullestol? Krykker? Litt forkjøla? Gradene av begrensing og svakhet er
omtrent endeløse og varierer fra person til person. Og da har vi ikke engang nevnt det
psykiske som også har grader fra sengeleie til litt snørrete.

Et eller annet sted her går det en grense – og den skal ikke jeg si noe om fordi folk er
forskjellige. Noen blir ødelagt av forkjølelse – andre jobber fra senga. (Torstein Lerhol –
anyone?)



Det jeg isteden vil fram til er tross urettferdighet i systemet, stivbeint byråkrati og skeiv
fordeling så HAR vi et system som virker! Ikke perfekt – så langt i fra, men det er faktisk
steder på denne jorda hvor folk uten bein drar seg fram i ei kasse med hjul og lever på gata
som tiggere! Her fyller vi ut et skjema og får iallefall NOE!
Jeg skal ikke be folk la være å klage – så langt derifra for mye er feil, men jeg vil be om fem
minutter time-out FØR klaginga begynner. Fem minutter til å tenke på hvor gjennomført
grønnjævli’ det KUNNE vært!

Jeg sitter her sjøl – delvis sjukmeldt og jobber det jeg orker. Jeg er kjempefornøyd for at jeg
kan det – sjøl om jeg har dager jeg er så langt unna den flåkjefta, svartkledde høy-på-seg-
sjøl überoptimisten alle vanligvis ser som det er mulig i komme. Dager hvor ingenting
fungerer – jeg er bare satt helt ut av ting det føles som kroppen min ikke engang er
konstruert for å føle. Men nok om det! Jeg KUNNE vært født for 400 år siden. Nærsynt,
pinglete, klønete! Jeg ville jo blitt satt ut som mat for rev og ravn til og med før jeg ble
sjuk! (Sjøl om det hadde vært forbudt i allerede 500 år for 400 år siden)

I dag – kan jeg takket være velferdsstaten – faktisk greie meg litt sjøl. Nå kan en mase om at
jeg har prøvd, jeg har slitt, jeg har feila, men det er akkurat i dette helt uinteressant – siden
poenget er at det er ting og være takknemlig for! Og da snakker jeg ikke om «visdom» på
kjøleskapsdørmagneter med De Nære Ting og Det Viktigste er i Livet Gratis, men praktiske
ordninger som gir mat på bordet og nett i veggen.

Så som en praktisk øvelse nå så tar vi noe fra statsbudsjettet 2017. (Dere trodde ikke dere
skulle slippe unna det – gjorde dere vel?)
Det blir delt, syta og klaga over at nå blir det slutt på gratis fysioterapi for mange. Det
overskriftene og sutre-memene på Facebook IKKE sier noe om at det faktisk bare er snakk
om innført egenandel! Og egenandel er ikke noe nytt! Den må de fleste faktisk betale! En
ordning som for de fleste er akseptabel. Og den finansierer bare en brøkdel av
tjenestene som faktisk utover det er finansiert av Det Norske Folk – som sørger for at alle
uavhengig av tidligere eller framtidige bidrag faktisk får hjelp i en eller annen form.
Fortsett gjerne å klage, men vær også sjukt takknemlig!



Gjenferdet av en reform

December 18, 2016
Kategorier: E-dalen (Lokalt rett & galt)

Kommunestyret i Etnedal behandlet 15 desember i år:
«Overordnet visjon, verdier og målsettinger for regionalt
samarbeid i Valdres»
Målsettingen for denne målsettingen var visstnok et
plaster på sårene Kommunereformen hadde påført
samarbeidsånden. En ny og frisk start! Rosverdig og
sikkert nødvendig.

Problemet var at det i stor grad var de samme som
hadde forårsaket sårene som skulle plastre hverandre –
og ikke var bandasjene sterile og fri for gamle
urenheter heller. Tvert i mot var det restene av
samarbeidsavtalen som ble revet opp og surret på

skaden!

Dette ble spesielt godt synliggjort ved at sjølve slagordet for reformen: «Desentralisering av
det vi kan og sentralisering av det vi må» Dette ble en klassiker og et mantra som ble
gjentatt og gjentatt til det var både utslitt og gjennomsiktig! Essensen i en avtale et
overveldende flertall i Valdres sa klart og tydelig: – NEI! til og la død – med god grunn.

Derfor blir det helt feil og legge det utgåtte slagordet som del av en visjon for videre
samarbeid i regionen. For det første er det historisk belastet – det blir litt som om vi hadde
fortsatt å bruke hakekorset i flagget etter at krigen var over.

For det andre er slagordet dårlig. Er det sikkert at det er riktig å desentralisere bare fordi en
kan? Og hva avgjør om en kan?

Hvem bestemmer hva vi må sentralisere? Jan Tore Sanner? Var ikke noe motivasjonen for å
si nei til avtalen at vi ville være herrer i eget hus?

Det er ingen umulig strategi at tilhengere av reformen – og den framforhandlede avtalen –
skulle kunne forsøke å bruke den som mal for en visjon for Valdres. Hvis spørsmålet om
sammenslåing igjen kommer – noe det nok gjør – så kan de si med henvisning til visjonen: –
Ja, men vi har jo alt på god vei til sammenslåing! Så mye er alt på plass i samarbeidet at nå må vi bare



slå oss sammen!
En slik mulig strategi er verken demokratisk eller fornuftig – men slu er den! Det skal den
ha – så kred for teknikken om noen skulle ha tenkt slik.

Problemet er at visjoner stort sett ender ut i svada – uansett hvordan de lyder. De blir så
rundt og ullent formulert at det egentlig ikke sier noe om et konkret målbart mål.

I en utmerket kronikk i Aftenposten mer enn antyder en som jobber i bransjen for visjoner –
Arne Selvik – at dette ofte er visjonshysteri og at det er: «fjollete og virkningsløst»

Når jeg hadde dette i bakhodet var det eneste forsvarlige i kommuestyremøtet og først
foreslå å ta vekk slagordet – noe et knepent mindretall var enig i – men flertallet fikk til
slutt viljen sin for hele visjonen – mot min stemme. Så får vi se da – om visjonen av
gjenferdet fra en mislykket reform fremmer regionalt samarbeid eller bare skremmer oss
enda mer.

Nå skal jeg ikke gå lengre i å være negativ, men heller prøve å skissere en løsning – noe jeg
bør kunne si noe om siden jeg forutså resultatet av reformen så fort første runde i
forhandlinger var unnagjort. Dette kom til å skjære seg!

Så først av alt – glem visjoner og fine ord. Hva kommunene skal gjøre er stort sett
lovregulert – både hva og hvordan det skal gjøres. Det trengs altså ingen visjon for å
synliggjøre dette – det trengs midler og motivasjon! Først av alt en god styring på
økonomien – der rutinene er så innarbeide og utprøvde at den ikke blir sårbar for
utskiftning av personell. Likevel er personell helt nødvendig – så de må trives. Så enkelt,
men kan være fryktelig vanskelig. Ofte fordi det er nettopp så personavhengig.
Vanskeligheten ligger ofte i at kjemien mellom folk ikke stemmer – da må om en ikke narre
seg sjøl på samme måte som med visjoner med fine ord om konfliktløsning og annet
levebrød for konsulenter rådgivere, men gjøre det som når ungen slåss i barnehagen. Skill
dem og hold dem unna hverandre!

Får vi på plass økonomistyring og motiverte ansatte i Valdres så betyr det ikke noe om vi er
en kommune eller ti – da får vi til dette. Hvis en på død og liv må ha noe slikt så har en der
en levende og målbar visjon!

http://www.aftenposten.no/meninger/kronikk/Norske-ledere---forfort-av-visjoner-526051b.html


LIVSFARLIG SPENNING!

February 14, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

NÅ! Skal jeg skremme dere, men det må dessverre gjøres. Sjøl om jeg understreker at dette
er et Worst-Case scenario. Det er langt, men det er dessverre en reell risiko jeg skal si noe
om:

Litt bakgrunn først – I 2010 skjedde som alle IT sikkerhetsfolk visste ville skje – et
aggressivt, ondsinnet virusangrep verden aldri hadde sett maken til. Det fikk navnet
STUXNET.
For den jamne databruker betydde det lite, men bransjen visste at dette var begynnelsen på
noe virkelig farlig. Viruset var sofistikert med avansert «kunstig intelligens» og hadde flere
funksjoner enn alt vi hadde sett så langt. Var dævelskapen først i maskina var du på godt
engelsk fucked!

Det viste seg at opprinnelsen var hos USA og Israel – de hadde utviklet STUXNET som et
våpen for å uskadeliggjøre Irans atomvåpenprogram – og det fungerte over all forventning!
Viruset infiserte bl.a et anlegg som anriket uran og saboterte det i filler – innefra. Dette
gjorde de ved at en spesiell komponent fra elektronikkprodusenten Siemens var målet for
viruset. Altså – uskyldig tredjeparts teknologi ble brukt for å sabotere. Dette er litt viktig å
huske på.

I følge kilder som jobba med viruset er dette bare starten – det er alt på plass systemer for å
ta ut infrastruktur i en eventuell krig i området. Da snakker vi trafikk, el-forsyning, vann og
Internett. Kort sagt – det blir mørkt for iranerne!

Hva betyr dette for oss? Faktisk ganske mye. I løpet av 2019 skal norske husstander få smart,
digital strømmåler!
Mye bra med det – for all del! Måleren fra Aidon henger alt i de fleste hjem her i dalen – den
tikker og går – og via kryptert kommunikasjon forteller den om strømforbruket. Aidon er
suverent størst på dette – de er finske og det er ikke så farlig – skulle en tro. Finnene er
venner med oss og at de skulle bygge inn en slags bakdør i teknologien er urealistisk – får vi
håpe.

En underleverandør av deler til Aidon heter Kitron. De er norske – men med avdelinger i
bl.a Kina.
Og nå må vi tenke oss om – norsk selskap leverer «hackbare» komponenter til de aller fleste



norske hjem – blir muligens produsert i Kina! I fabrikker ekstremt lett tilgjengelig for
etterretningen i et land som er utpekt som hovedtrussel mot oss ved siden av Russland!

Av de mange pene tingene en kan si om kinesere er en at de ikke er dumme! Selvfølgelig er
det helt realistisk at de kan «tukle» med teknologien i verste fall – i beste fall setter de
koblingskjemaet i en perm i hylla i tilfelle Norge blir for stivkjefta om menneskerettigheter!

Uten å bli konspiratorisk så er det INGENTING teknisk i veien for at en fremmed makt kan
slå av strømmen i hele Norge etter at dette systemet er på plass!
Det trenger ikke være Kina, det trenger ikke være Russland – det trenger ikke engang være
gjort med en «bakdør» fra en deleprodusent – for kryptert eller ikke – alt kan hackes! Det er
bare spørsmål om tid!

Jeg tviler ikke et øyeblikk på at VOKKS og andre nettleverandører har fokus på sikkerheten
– men realistisk sett med tross alt begrensede budsjetter – så må en stille spørsmålet – kan
systemene stenge ute uønskede elementer når et strengt hemmelig toppsikret atomanlegg
ikke klarte det? Ja, USA og Israel er gode på sånt – men vi kan ikke stole på at kinesere og
russere ikke er like gode!

Jeg forlanger ingen 100% – det er ikke mulig uten å henge opp igjen den gamle måleren,
men de bør iallefall ligge likt med f.eks BankID og lignende systemer.

Så som vi ser er Datatilsynet bekymret for personvernet – jeg mistenker at ingen har lyst til
å snakke høyt om den nasjonale sikkerhetsrisikoen!

Dokumentaren om STUXNET – om noen vil miste enda mer nattesøvn….

https://www.nrk.no/norge/datatilsynet-frykter-nye-strommalere-kan-true-personvernet-1.13377012
https://tv.nrk.no/program/KOID23003616/zero-days


God dag mann økseskap!

March 6, 2017
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Etnedal – årets vinterferie.
En hvit SUV svinger elegant inn gjennom de svære portstolpene
av gammel lerk. Sjelden har nok noen bil passert stolpene med
slik presisjon. Nøyaktig lik avstand til begge stolpene, målt fra
bilens sidespeil.
Et par turgåere bevitnet bragden, uten at de så mye som hilste
anerkjennende til den eminente sjåfør.

Sjåføren som i tillegg til unik kompetanse bak rattet, hadde
spisskompetanse på en rekke felt, ofret det knapt en tanke. Han
var blitt vant med å omgås dårer. – Dei førstår nok ikkje bedre,
tenkte han.

Det må jo som kjent en ikke ubetydelig intellektuell kapasitet til for å kunne skille klinten
fra hveten hva angår bilkjøring. Det må vel være noe av det mest innvikla og komplekse
menneskerasen driver med? Bilkjøring altså. Denne mesteren av omtalte komplekse
aktivitet losset effektivt bilen, og gikk videre den mest hensiktsmessige veien mot
inngangsdøra til barndomshjemmet.

Av gammel vane kastet han et blikk mot vedskålen lenger opp. Han skvatt til og bråstanset,
koordinert, men bestemt. Judonakken dreide 90 grader og falkeblikket konstaterte at, jo –
kløyveøksa var borte! Plutselig var alt av rasjonell og vitenskapelig tankegang kastet på
båten. Han løp i affekt rundt og rundt huggestabben. Bannet og svor. (Men fremdeles med
rester av effektivitet – han gjentok seg ikke)
Hver muskel i kroppen var spent som en felestreng. Hadde han vært tilknyttet en fenghette
ville han eksplodert!

Sjokket var over og fornuften kom sigende. Dette var reint tjuveri, og tjuveri var en sak for
politiet. Fem minutter senere kimte telefonen intenst hos lensmannskontoret på Fagernes.
Samtalen som begynte høflig fortonet seg snart annerledes da han ikke fikk den helt store
responsen fra lovens mange armer. Ei øks var ikke førsteprioritet blant tjuvjakt og
fyllekjørere i Valdres. Den første damen han snakket med foreslo at han jo bare kunne kjøpe
ei ny øks.
– Hæ? Svarte han vantro.



– Ja, ei øks kan da umulig koste all verden fortsatte hun, bare sånn passe interessert.
– Eg KAN kjøpe ei ny øks , eg kan sikkert kjøpe tusen, det er ikkje poenget. Sei meg, hvis
nokon bryt seg inn og stel bilen din så er det greit, gitt at du har pengar nok til å kjøpe ein
ny?

Damen mente vel at det var en viss forskjell.
–  Ja, kan du forklare meg ein moralsk relevant forskjell på dei to tilfella, fortsatte han.
Derfra ble han satt videre. Den neste han fikk snakke med lurte på om han kunne ha gitt den
bort? Forslaget ble møtt med «nonsens», etterfulgt av latter og noen velvalgte ord.
– Eg gjer ikkje bort ting, eg byttar! Te begge partars beste, så klart. Transaksjonar som gjer
at båe to kjem betre ut enn det som var utgangspunktet. Han var midt i et eksempel om to
søstre skulle dele en appelsin, da han ble satt over igjen.

Og slik fornærmet han seg veien om sekretærer, studenter og betjenter. Det hele toppet seg
da en annen dame på lensmannskontoret lurte på om han kunne ha glemt hvor han satte
øksa sist. Da kastet han hansken og dro trumfkortet til en annen solstråle, Jon Inge Huset,
opp av hatten og ba om å få snakke med en mann!

Da fikk han snakke med Jan Aune. Jan sa, som sant var, at det ikke lenger var noe
lensmannskontor i Etnedal. Videre at det nok gikk til nærmere påske før noen tok tak i
forbrytelsen. Hvis det da ikke skjedde noe spesielt i mellomtiden, da ville det nok ta enda litt
lengre tid. Men du kan jo forsøke å ringe han Øyvind Rust, han driver visst litt som
privatetterforsker, humret det fra røret på Fagernes.

Sivilingeniøren hadde mange sterke sider, å gjenkjenne spøk var ikke en av de. Han takket
for tipset, og snart kimet telefonen minst like intenst på Svaberget. Etter først å ha ledd meg
fillete av forklaringen på hvorfor han ringte meg, slo jeg over på autopiloten.
– «Be, så skal dere få. Let, så skal dere… »
– Finne! Avbrøt Knut’n, og fortsatte indignert. – Du treng ikkje sitere Matteus for meg!
Hmm, tenkte jeg, ateisten kan sin bibelhistorie, altså. Jeg prøvde å roe gemyttet og ba han
sove på det.
– Vent til i morgen, sa jeg. – Da skal du se løsningen åpenbarer seg som sjølve økseeggen i
andre enden av et perfekt treff med øksa. Da la han på.

Neste dag startet om mulig enda mer dramatisk. Til sivilingeniørens store skrekk stod nå
øksa godt planta i stubben sin. De fleste ville nok latt det være med det, men så var det dette
med folk flest da…
Det drog seg opp til uvær igjen med ny ringerunde til både lensmannskontoret og meg.
Hverken snuten eller jeg var mer på hugget med Det Store Øksemysteriet. Frustrasjonen
steg hos den sivilt inginørende. Det syndesvarte håret fikk gjennomgå, og slik gikk dagen.



Neste dag var på’n igjen, øksa var borte og Knut holdt på gå ut av sitt gode skinn. Han
hoppet over lensmannskontoret denne gangen, men Rusten fikk unngjelde.

Sivilingeniøren hadde en teori, som innbefattet hans yngre og noe mer folkelige bror,
Magne. Han hadde seilt opp som hovedmistenkt, men Knut trengte bevis. At Magne skulle
bort noen dager passet perfekt.
– Då ser eg om det korrelera med forsvinniga te økse, sa Knut og nikket bestemt. Han
insisterte så på at jeg tok turen nedover og snakket med han som om det var et skikkelig
avhør. Då skjerpa mø uss litt båe to.
Jojo, tenkte jeg, jeg har tida til det. Dessuten så jeg humoren i galskapen. Jeg dro nedover,
tok på de objektive brillene og banket på døra til det aller helligste. Innerst i stua, i en
gammel Chesterfield satt han og ventet på meg. Selvtilliten gav inntrykk av at det var mer
enn musklene som bulte godt der han satt. Diplomene hang tett på veggen bak han. De var
mange, og fortalte om både fysiske og akademiske prestasjoner.

– Kan du ikke bare spørre Magne da, skjøt jeg fra hofta. Knut bare snøfta, hør ko du sjøl si
no! Han svarar ikkje skikkelig på noko spørsmål.
– La meg snakke med han da, sa jeg. Etter at skepsisen var lagt seg fikk jeg omsider audiens
til å rusle de 100 meterne opp til hans bror. Joda, utenfor garasjen stod Magne – og kløyvde
vedkubber med den forsvunne øksa.
Etter en tre kvarter med innledende uteomsnakk så lurte jeg på om han kunne la øksa være?
Sånn for min skyld?
Magne smilte med snus fra øre til øre. – Du er’ikkje akkurat så kjapp du hell då! Du ser ikke
ko detta går hen?
Jeg måtte innrømme at jeg ikke helt fulgte de ikke akkurat rette, men absolutt interessante
svingene Magnes hjerne ofte tok – så også i dette tilfellet.
Det tok nye to timer, men omsider forsto jeg planen.

– Så, sa jeg da jeg igjen var nede hos Knut
– Magne også har vært plaga av at øksa kommer og går. Det er visst noe som… eeh noe som
går kan man si. Jeg og smilte av mitt eget ordspill. Knut så bare skeptisk ut.
– Kjem og går?
– Ja, slik som at det alltid forsvinner en i et par av sokker i vask. Det er gjort seriøs forskning
på dette.
Ordene ”seriøs forskning” virker som kjent beroligende på alle med bakgrunn fra
universitet og høyskoler – alt skal tenkes kritisk på – unntatt seriøs forskning. Så jeg gikk
raskt videre med det Magne hadde instruert meg til å si.
– Så Magne har løst problemet med å kjøpe seg økseskap.
– Koførr noko? Sivingen var igjen skeptisk.



Jeg satte opp mitt mest uskyldige blikk og forklarte som den selvfølgeligste ting av verden
at et økseskap var et skap en låste øksene inn i.
– Ska e altså bruke peng på eit slik….slikt.. økseskap? Sivingen så desperat opprørt ut med
tanken på en slik sikkert uhyrlig utgift. Han hadde reist seg og begynte å sirkle stua som en
tiger i bur.
– Neida, slapp nå av da, mann! Sa jeg og vinket ham ned i Chesterfielden igjen.

– Her er dealen, fortsatte jeg – Magne tar øksa når den dukker opp igjen – noe som sikkert
skjer snart – så låser han den inn i skapet sitt.
– Det er ikkje rettigt! Protesterte Knut – helt etter planen. – Det er mi øks, men Magne har
brukt peng på sitt skåp – då vil ikkje han ha økse mi gratis der. Det ville alder eg ha gjort!
– Ta det med ro! Igjen måtte jeg nesten dytte ham ned i stolen.
– Magne får låne øksa di når han trenger det – MOT at han har den i skapet sitt. Var det ikke
det en klok mann en gang sa: – Transaksjonar som gjer at båe to kjem betre ut enn det som var
utgangspunktet.

Knut så imponert ut – Så du høyre ette ko e si somme gonge? Det sku du gjere oftar. Dette er
jo…briljant!

Og det kan en vel si. Mens jeg serverte historien hadde Magne satt øksa på plass – og en
høytidelig overrekkelse fant så sted – med underskrivning av avtale. Høyt utdannende folk
vil gjerne ha ting på papiret så ingen lurer dem….

 

 



SKOLESTART!

August 21, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

*Knips, knips* (Tenne brannfakkel)

Åh det er så kos! Spente seksåringer på skolevei! (En
galskap de aldri skulle innført, men AP om det) Foran
seg har de 10 år med grunnskole! Her skal de bli folk,
lære seg grunnleggende ferdigheter og formes til ….ja?
Hva da?

Jeg er ingen stor Floyd-fan, men en og annen setning fra Waters er jeg med på: «Teachers
leave them kids alone»
 
Iallefall la dem være i fred ei stund. For vi må snakke om den EGENTLIGE grunnen til 10 årig
skole! Det handler om gjeld, skatt og materialisme. Foreldrenes gjeld, skatt og materialisme.
Etter krigen begynte vi med dette at vi bare måtte ha ting! Ting som skulle gjøre livet mer
behagelig! Fin tanke! Bil, støvsuger, kjøleskap, TV og vaskemaskin. Problemet var bare at
disse onde kapitalistene som solgte alt dette skulle ha betalt for det! Og da måtte folk til
Banken! De hadde penger – som de mer enn gjerne leide ut. Der folk før sleit under en
Husbonde – sleit de nå under en bank.
 
Derfor ble det ikke mere tid på særlig Mor – f.eks til unger. Nei hun fikk MINDRE! Fordi hun
måtte jobbe – for å betale gjelden på de tingene som skulle gi henne mer tid. Er det noen
som føler seg litt lurt her?
Og verre ble det! For nå skulle det bygges hus. Og det var ikke nok med små stuer i
skogkanten mer, men siden vi fikk færre og færre unger så måtte vi jo ha større og større
hus.
Unnskyld, men hvor er porten ut fra Bakvendtland?
 
Mor og Far må jobbe for å fø færre unger og flere banker! Men hva med disse få barna da?
Skal de være med Mor som sekretær eller med Far på fabrikken?
Neida! Her rykker Sosialdemokratiet inn – siden de trengte skatteinntekter fra at folk jobba.
De måtte betale barnehager med pengene de fikk inn fra at folk jobba og derfor trengte
barnehager. Igjen – noen som føler seg lurt?
 



Så har unger den leie uvanen at de vokser og blir større. Da hadde vi allerede et system for å
lære dem ting – så vi utvidet tiden de skulle lære ting på. Fra 7 år annenhver dag til vi nå er
oppe i 10 år nesten hver dag. Mor og Far er på jobb – for å betale for alt som skal gi dem et
bedre liv og kunne betale skatt som finansierer at noen passer ungene deres så de kan jobbe
for å betale skatt….ja…dere skjønner?
*Nynne på Postgirobyggets – Lei Av Å Bli Lurt*
 
Såh! Realiteten er at trolig kunne vi lære ungene dette med å bli folk og det grunnleggende
på mye mindre tid – hvis vi effektiviserte undervisningen – kanskje starta den seinere og la
opp løpet anderledes. Men det ville rive ned hele den møysommelige konstruerte tårnet av
gjeld, skatt og materialisme. Så derfor forteller vi ungene at skole er nyttig, viktig og riktig –
til tross for at det er i stor grad oppbevaring og at ingen etter videregående så mye som ser
på vitnemålet fra grunnskolen. Og siden de færreste 6 åringer kan lese – så vil de ikke
oppdage det jeg har skrevet her før det er for sent og de er satt ved pulten og godt
indoktrinert.
 
*Kaste brannfakkelen*



Veien, Sannheten og Livet – for Kristelig
Folkeparti.

September 13, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Yeah, KrF…. vi må ta en liten prat…
Helt kort først, jeg er Blå, kveker og ganske erfaren med iallefall
lokalpolitikk.
Og helt gratis skal dere få noen velmente råd. For det første – det
kristne menneskesynet dere bygger på sier at mennesket har en sjel – så kan vi slåss om hva
det er, men også et parti eller en gruppe kan ha en slags sjel. Noe som Er Det Som Definerer
Hva En Er.

Samtidig så utvikler ting seg – alle politiske partier er populistiske
i den for stand at de tar opp i seg ting som folk vil stemme på – inn til en viss grense. KrF har
strukket denne for langt, ja ikke bare strukket, men sprengte den i filler når Kjell Magne
slutta.

Dere har leita med lys og lykte for å finne bibelsk grunnlag for
populære holdninger, problemet er at Vårherre Inspirerte ikke den boka for å få stemmer
eller Likes. Han bare sa: – Sånn er det! Lev med det!

Om en vil tru dette eller ikke er en annen sak, men kaller en seg noe med kristent, f.eks et
kristelig folkeparti, så får en stå for det som Står.
Og det som Står har dere grepet helt feil an. Nei, dere skulle slett
ikke dratt ut så lenge med å «godkjenne» homofili – dere skulle
referert til den mest liberalt tenkelig tolkning av Skriften. Sex
uansett med hvem eller hva utenfor et fast stabilt forhold er ikke i
tråd med det Bibelen sier. Sorry, Mac, men det er det som står. Dermed hadde hele homo-
debatten blitt irrelevant siden en isteden ville diskutert hor vs trofasthet – og den
diskusjonen kunne dere vunnet.

Igjen – du kan fritt velge å tro på det, men det var dette med
kristelig i navnet på partiet da…
Men DET turte dere selvfølgelig ikke – eller ville ikke. Mulig det var litt for mye moro på
samlingen i KrFu? Hva veit vel jeg – jeg stemmer FrP…



Og sånn kan vi holde på – den ene saken etter den andre blir
verdsliggjort og popularisert. Med katastrofale resultater.
Israelsupporterne deres forsvant til FrP, Islamskeptikerne gikk samme vei. Miljøfanatikerne
fikk gjort mer ugagn i SV og MDG – og siden ingen omtrent har kjernefamilie mer – så
forsvant det kortet deres også.

Nå håpet dere sikkert på at populariseringen ville trekke til seg
andre. Liberale som også er «bittelittegrannne kriiiiistne» som
Sunde synger om ten-sing jenter.
Problemet er bare at de har haugevis av partier med mer gjennomslag! Senterpartiet har en
kristent verdigrunnlag, FrP også – det finnes sikkert et gudsord fra landet i Venstre også! Ja,
sjøl noen i SV mener Jesus var en god sosialist.
Vel, dem om det!
Poenget er i iallfall at det var nesten ingen ville omfavne den
populismen dere hadde omfavnet!

Så derfor – nå slutter vi å tulle! Vinn tilbake sjelen deres som et
verdiKONSERVATIVT parti, som samarbeider der moral og klassiske kristelige verdier er til
stede – og det er ikke på rød-sida der anything goes – dersom noen vil stemme på det. Dere
skal Stå For Noe. Rakrygga, men ydmyke og smarte. Husk hva Paulus sa om å menge seg
med hedninger for å vinne dem.

Dere vil f.eks ikke ha åpne grenser for lykkejegere og kjeltringer –
om dere er aldri så nestekjærlige. Det får dere med støtte til Ap og SV. Dere vil heller ikke ha
Listhaugs retorikk, men dere stemte for politikken hun fører. Så slutt med dette tullet med å
innynde dere hos hylekor og kultur-relativister – de stemmer ikke på dere likevel! En fyr
dere bør ha hørt om sa at han var veien sannheten og livet. Deres politiske liv er at dere nå
finner veien tilbake til sannheten – og så fronter den og ikke prøver å være populære. Det er
vi i FrP MYYYE bedre på uansett. Dessuten tåler vi å få kjeft uten å forandre syn. Sånn! Gå og
fiks dette nå da så vi kan fortsette som vi har gjort i fire år – kanskje dere til og med får være
med i regjering!

 



Ødeleggelsen av SS

September 17, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

(…eller Sanna Surromaa som det også kalles.)

«Hva f*** skal vi egentlig med Etnedal?»
Det spør nettopp Sanna Sarrompaa Facebook om den 26. august 2017. Bakgrunnen er en
annonse for ledig jobb i Etnedal Kommune. Og annonsen inneholder feil – i følge Samba.
Derfor mener hun spørsmålet er berettiget…
Som politiker har jeg trening i å unngå å svare på spørsmål, så jeg kontrer heller i første
omgang med et annet uløst mysterium: – Hva faen skal vi egentlig med Sanna Sarromlaa?
(Jeg skriver det rett ut – sjøl om min gode oppdragelse, og blir det sagt rike ordforråd, gjør
at jeg heller banner på mer kreative måter. Men vi skal komme tilbake til råd. Ja, gjett om vi
skal!)

Jeg snubla, eller rettere sagt ble oppfordra til å
snuble borti statusoppdateringen til denne solstråla
fra De tusen sjøers land.

Det blir antydet at undertegnede til tider er høy på
seg sjøl, men du Sonna må ha røyka sjølbildet ditt!
Det kunne du fått leve med til du forhåpentligvis
ble overkjørt av karma, men så kødda du med feil
kommune, feil politiker, feil ettendøl og feil Mann!
Om du starta høyt så skal nok jeg få deg ned igjen!

Altså – du har gjort karriere av det nedrigste og
mest usigelige en ikke gjør på nett. En ting sjøl det
mest udannede nett-troll veit en ikke gjør: – ta folk
for skrivefeil!

Det kan bare unntaksvis forsvares om en har tapt alt annet. Alle hersketeknikker har
mislykkes, hitlingen er to kilometer oppe i tråden og en føler for å logge gråtende av – da
kan en bruke skriveleif-kortet, men en bør sove dårlig etterpå.

Du har gjort det til ditt daglige boost for egoet. Og du dæven som det virker! For Selveste
Sannæ er både her og der! I aviser, på TV, i bøker og på Face, Twitter, Instagram og sikkert
som ”dekorasjon” på en og annen cellevegg også. Men hva har du egentlig å bidra med? –



utover et pent smil og ei snerten rumpe du så villig fronter på Face? (Vær glad jeg er denne
forhatte Mannen ellers hadde jeg tipsa Facebook om det bildet) Men er du rett person som
ortografi-politi?

Sjøl har jeg et liv så det å være stålstø i rettskriving overlater jeg til de uten. Derfor lot jeg
den passere i første omgang, men så begynte folk å mase om at dette måtte ikke gå ubesvart.
Først konsulterte jeg både lærere og språk-nazier – og de kom med noen interessante
opplysninger om den påståtte feilen i kommunens annonse. Kunne det være mulig? Kunne
Selveste Santa ta ….tørr jeg skrive det? Feil?
Vi har heldigvis noen som er betalt for dømme om slikt – så jeg tok saken til Språkrådet.

Og perkele! Sku’rru ha sett! Både ”og” og ”å” regnes som riktig. Sjøl om Rådet anser det som
anbefalt å bruke «og».
Noe annet som også kan anbefales – fra meg og ikke Språkrådet – er å holde kjeft når en –
det vil si deg Sinna – ikke har noe å bidra innenfor ortografi heller.

Videre trekker hun fram to jenter hun kjenner som det eneste positive som har kommet fra
Etnedal. Igjen feil! Denne gangen helt feil! Det er mye bra både grevling, hoggorm og mer til
her ved Etnas bredder – og ikke minst i dalstroka innafor.

Så, over til der vi startet, hva vi skulle med Sanna Surrompaa? Jeg har ikke noe godt svar, så
hva kan vi gjøre for henne? Vi har mye skog – så hun kan jo få utløp for sin trang til
flisespikking?
Ellers så forteller litt kjapp research meg at hun er singel. I tillegg må hun i dempet
belysning og på litt avstand sies å være ei attraktiv dame – utseendemessing. I Etnedal kryr
det av virile og velutstyrte ungkarer både fra inn-og utland, så her kan hun muligens få
besvart spørsmålet sitt. Tar hun seg en tur til det lokale vannhullet en sein fredagskveld så
kan det hende hun skjønner hva faen vi skal med Etnedal.

/micdrop



Brautebi�

September 19, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Vi må ta en liten prat om dyr, fornuft og følelser.
Biologisk sett så er vi alle variasjon over det samme. DNA.
Fra oss ned til virus der mange setter grensa for dette
udefinerbare vi kaller Liv.

Vi har milliarder av variasjoner, men i denne
sammenhengen er det en forskjell som er viktig.
Muligheten for å forstå at en finnes. At en kommer inn
under: – Jeg tenker, altså er jeg. Her er det ikke mange. Det

er oss – mennesket, og våre artsfrender blant menneskeapene, noen delfiner og muligens
kråkefugler. Aper og noen delfiner består den såkalte speiltesten – at de skjønner at bildet i
speilet er dem. (Det finnes også noen menn og særlig kvinner som tror at bildet i speilet er
det eneste som finnes, men det er en annen historie.)

Resten av dyreriket så langt vi kjenner det er – stokk dumme! Ikke i betydningen at de ikke
får til noe, men det veit ikke at de finnes i stort større grad enn ei ris-plante gjør det. For
husk – planter er også i slekt med oss – vi deler f.eks rundt 25% DNA med ris-planten.

Da er vi over til neste likhet – følelser. Vi har mange variasjoner, men hos de fleste såkalte
dyr er det meste instinkt. Altså hjernen er programmert til å reagere uten at det er en
bevisst avgjørelse bak det. Vi også har slikt – f.eks at vi drar til oss handa når vi vi brenner
oss. Og det kan trenes opp til andre reaksjoner.

Utover det er dyrs følelser begrenset til variasjoner over frykt/uro og ro/velvære. Kua som
ligger i enga og tygger drøv i sola tenker ikke over at. – Fina de!!Nå er Livet helt greit. Den bare
kjenner følelsen uten å reflektere over det.
Hvordan veit vi så dette? Fagfeltet kalles biologi – og vi har rimelig oversikt over dette.

Like lite som kua greier å tenke over at det føles bra, så greier ikke heller vi å forestille oss at
noe føles bra uten at vi kan tenke over det.
Likevel – fordi vi har utviklet noe de kaller empati – så kjenner vi et slektskap med ting som
ligner på oss. Har det ansikt – og ikke minst store, mørke øyne så forsvinner fornuften ut av
systemet vårt som overtas av go’føelsen i mellomgulvet. – Åååååh såååå søøøøt!



Det samme for andre fysiske trekk, styrke, stolthet, individualitet – og mye annet som sjøl
hunden bryr seg katten om, men som vi helt feilaktig tillegger dyr. Jo mindre de ligner på
oss – jo mindre bryr vi oss. Svært få synes fluer er søte eller at meitemark er majestetiske.

Dette er en forlengelse av vår instinktive fellesskapsfølelse/beskyttelsestrang til stammen –
eller flokken om en vil. Vi bryr oss langt mindre om at en kineser drukner i Den Gule Flod
enn at en unge vi kjenner mister isen sin i bakken. (Og i rettferdighetens navn så bryr
kineseren seg heller ikke om en av oss fryser i hjæl på Røros en sein lørdagskveld.)

Denne egenskapen er veldig nyttig – både fordi vi beskytter og blir beskyttet av de som føler
noe for oss og som vi føler noe for.
Men fordi dette er et instinkt – så kan vi ikke slå det av! Derfor fungerer det også på andre
dyr som ligner oss – som vi kan relatere oss til, føle med, like, synd synd på og til og med bli
glad i.
– Jamen bikkja mi elsker meg tilbake! Skriker nå hundeelskerne!
Nei,  sorry, Mac – den gjør ikke det. Du er Sjefsulven – og bikkja er flokken din – og den eller
de er «glade» for å se deg – fordi det gir dem noe positivt. Oppmerksomhet, kos, godbiter,
trygghet. Det er ikke noe kompliserte irrganger av følelser her – men bortimot kun instinkt.
Det er gjerne stikk motsatt med katter – de blir sagt å se ned på oss. Selvfølgelig gjør de ikke
det, men katter er mer individualistiske og trenger ikke smiske for flokkens leder. Passer
det seg slik at den kan ligge på fanget og bli klødd så gjør den det – hvis ikke så feller den ut
klørne og gir deg et risp. Igjen instinkt fordi den ikke føler seg så trygg på deg som en hund
gjør.
IQ messig (sjøl om det er egentlig feil å bruke det ordet om dyr) så er hund og katt omtrent
like. Og ja, det kan finne ut av relativt intrikate oppgaver, men de har ingen som helst
anelse om at de er et individ som gjør det.

Det var 742 ord uten å komme til poenget! Nemlig denne berømmelige osken Braut! Far til
3000 kuer og nå rikskjendis fordi den skal slaktes! I likhet med noen millioner andre kuer,
okser, kalver, kviger, griser, sauer, høns, kyllinger og for ikke å nevne alle milliardene med
ris-korn som skal høstes, drepes, pakkes i esker og sendes jorda rundt langt fra sitt lille, våte
hjem! Og tenk på alle blåbærene, jordbærene og ripsen! De rives brutalt fra sin spinkle stilk,
tørster sakte i hjel før de knuses mellom våre tenner med frydefulle stønn – fra oss. Mens de
– disse våre søsken i DNA’et – dør stemmeløse og glemte – kun for vår nytelse.
Det ER mye vondt i verden?
Hæ? Kan jeg ikke sammenligne bær og Braut? Si meg – har du lest de omtalte 742 ordene?
Der jeg har forklart at empati er basert på artslikhet og at hverken, Braut, ris eller jordbær
veit at de finnes.
Flott! DA! Kan vi begynne på fornuften!



Først så rydder vi en liten sak av verden – vegetarianere som ikke spiser kadaver fra
dyreriket fordi de synes det er ekkelt (Noe det faktisk er når en tenker over det) – har jeg
absolutt respekt for og overhodet ingen innvendinger mot.

Dere andre er – pardon the pun – fritt vilt til å bli grilla sakte over glør!
Dere går helt av hengslene og rister av sinne og indignasjon så det singler i økologisk
ørepynt og FairTrade skjerf og sjal! For Dyr har jo også Rettigheter!

Mja… har de det? Har en skapning som ikke veit at den finnes rett til noe som helst. Jeg skal
være med på at de ikke skal utsettes for unødig lidelse – men det er et etisk spørsmål som er
veldig vanskelig å forsvare med fornuft alene. Utover at dyr som behandles bra har bedre
helse og derfor økonomisk mer lønnsomme. Og OK, jeg skal strekke meg så langt at vi for vår
skyld skal la være å pine dyr – fordi opplevelsen av det er vond for oss. jeg er nemlig ikke på
noen måte fri for følelser for dyr – jeg grått mine tårer over både hester, katter og hunder –
men jeg kan se det utenfra og anvende logikk og fornuft – og det lille jeg kan om naturfag.

Så altså Braut! Han bryr seg ikke bevisst om han lever eller ikke – han vil instinktivt rømme
unna en mulig fare fordi han føler frykt, men det skjer ikke noe mer tankeaktivitet rundt
det enn når han ligger i sola og hjorter. Det er bare at det siste føles bedre for oss! Altså pur
og uforfalsket egoisme! Vi vil at Braut skal ha det bra fordi da har VI det bra. Nå kunne jeg
skrive like langt om hvorfor alt er egoisme og fungerer på denne måten, men da kommer
fort forslagene om at jeg bør brennes på bålet for Menneskehetens Beste.

Derfor – det fornuftige er pent, pyntelig og så smertefritt som mulig få oksen i hjæl, flå,
slakte, partere og selge! TENK hvor mange som kan gledes med Brautebiff med bearnaise!
Tenk på han ungkaren som kan stolt vise fram et veggteppe av skinnet til superavleren
Braute (Hva slags virilt signal gir ikke det) Og så har vi alt det andre på storfe jeg ikke
engang veit hva heter, men som smaker utmerket.

Så Braute til glede for flest mulig er en død Braute! Dere andre får nøye dere med å slite i
filler umælende jordbær og kokt rettighetsløs ris. God fornøyelse!



Konge i bunn – narr på toppen.

September 26, 2017
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Solen løftet seg forsiktig over horisonten i
øst og varmet gavmildt innbyggerne på
Oslos beste vestkant. Selv Moder Natur
velsignet ofte disse beboere av øverste rang
og klasse med en forsiktig vekking. Likevel
sov de fleste beboende langs Eddaveien
fortsatt denne søndagsmorgen, men ikke
alle.
Pulsklokka hamret (det vil si – den hadde

gjort det om eieren av den potensielle klokka hadde tatt seg råd til slikt fjas) og grusen
rikosjerte  fra joggeskoene til Knut Robøle. De var godt brukt, men ble ikke karakterisert
som fjas – så de var i en ikke så fjern fortid verken ervervet på EuroPris eller Jula, men i en
skikkelig skobutikk. Behørig testet, påklaget, testet igjen og til slutt funnet tilfredsstillende.
Han var i godt driv og hadde snart løpt i to timer. Han følte seg nesten sprekere for hver
meter han la bak seg og gledet seg til hver motbakke. – Du kjem ikkje til topps på flat veg,
tenkte han, og forserte den slake moten opp mot villaen nederst i Holmenkollen. Det gule
huset lå innerst og godt skjermet i avkjørselen. Vel innenfor portene vrengte han av seg den
allerede kortklipte t-skjorta og blottet en imponerende brystkasse. – Dette er nok ikkje
daglegdags for fruene her på vestkanten, tenkte han, der han så for seg de skalla og smålubne
mennene deres. Han flekset brystmusklene og som to elegante dansere på en usynlig line
mellom skuldrene spratt mannepuppene opp og ned. Fornøyd spradet han et par runder på
den velfriserte plenen, gikk over i håndstående og så lett armgang mot inngangsdøra. Det
var da han så det. Han hadde nok sett det rette veien også – det var lite som unngikk blikket
som ville gjort en falk nærsynt og mysende i forhold, men nå så han det lett. Hvite, små
firkanter lå i en sti over plenen. Sagflis! Knut synes han kunne høre sin Husmand – Rusten –
i hodet, der han med den utmerkede radiostemmen ville ironisere sarkastisk noe om hvor
mange ganger han måtte fortelle Knut at: – ’n klør seg ikke i hue på plen da vettu!
Rusten ja! Knut balanserte på ei hånd og strøk seg undrende over den mandig haken. –
Rusten – sa han til seg selv. Dette økonomiske og fysiologiske katastrofeområdet – som
likevel på gode dager og på en av sine intellektuelle toppturer kunne nesten matche han –
Knut – sin høyde. Men han ramlet nå fort ned i uvitenhetens skyggedal igjen – konstaterte
Knut med et skjeft, men nesten omsorgsfullt flir.



Tyngdekraften gjorde et siste forsøk på å dra Knut ned – og nesten i medynk med
naturkraften lot Knut seg falle ned og spratt opp i stående stilling. Sagflisa ja! Den ledet et
snirklete spor bort mot den lave hekken som skilte Eddaveien 15B fra resten av Verden.
Sagflis! På hans eiendom! Noen hadde forsøplet hans – Knut – sin dyrkjøpte plass i solen!
Indignert og med stram besluttsomhet fulgte han sporet av frisk flis. Som en veltrent
jakthund uten et gram overflødig fett, men muskler som dirret av styrke og jaktiver.

Han stoppet ved hekken, skakket på hodet og lyttet. Jo – hans knivskarpe hørsel bekreftet
det han så – noen snufset. Denne noen satt ved en stor lønn. Sammensunket med lute
skuldre over en motorsag i fanget. Utstyret var ellers også forskriftmessig – flanellsskjorte,
verne-bukse og gule støvler. En oransje hjelm lå trist henslengt som en skilpadde på rygg
ved siden av ham.
Knut var ingen ond person – og selv om medfølelsen kunne intellektualiseres og
rasjonaliseres var det likevel medfølelse.
– Treng du hjølp? Spurte han og hoppet lett over hekken.
Fyren ved treet så opp. Trakk pusten i et nytt snufs og bare nikket.
Kort fortalt var dette Knuts nabo – han hadde presentert seg som Sigurd Sauer da de møttes
for noen år siden. De hadde deretter vært på hils, men ikke noe mer. Herr Sauer hadde
forsøkt å felle treet som skygga for sola, men saga dro så dårlig, så det ble mest bare
spinning mot stammen. Og noen av det stakkarslige flisene hadde funnet veien over hekken
til Knuts plen. Sauer forsto ikke hva som var galt. Det gjorde ikke Knut heller, men han
hadde ikke engang sett på saga – så det var forståelig. Men han forsto at her måtte han –
Sivilingeniøren – trå til. Han ba høflig, men myndig om at Sauer trådte til side, slappet av og
så på at ting ordnet seg.
Sauer snufset og var blank i øyene. Knut viftet han vekk. Egentlig minna fyren litt om
Rusten. Smalskuldra, tynn i håret, men med en svær svart bart under nesa som
kompensasjon – det var nok denne en lille ulikheten med Knuts Husmand som gjorde at
Sivilingeniøren overså den siste likheten. Den røde ulmingen i en liten glo av infamt fanteri
innerst i øynene.

Knut skred til verket. Han spankulerte rundt saga – slik han i ungdommen hadde sirklet
motstanderen på judomatta. Vurderte, analyserte og så etter svakheter. Han forsto raskt
mekanikken. Kjede var opplagt for slakt! Han rekvirerte Sauers verktøykasse. Eieren trakk
seg synlig imponert tilbake til sin egen veranda.
Snart var kjedet strammet og saga mol som en ilter, men temmet tiger. Knut anerkjente
lyden med sin signaturbevegelse – dette lille, men bestemte nikket med hodet. Nå skulle det
sages! Det var ikke tvil om hvem som var Kongen i Holmenkollen! Han bodde ikke på



toppen, men i bunnen! Ikke ulik riksløven der den hever øksa sto Knut i silhouette mot den
snart fullførte soloppgangen. Så satte han i gang! Fliser haglet som fra et stort sagbruk der
tenner av stål bet, tygget og spyttet trevirke.

Sigurd Sauer strakte seg i stolen på verandaen. Han åpnet en ølboks og drakk dypt. Et
fornøyd smil blandet seg med ølskum i barten. Han vrengte lomma på verne-buksa og
renska ut  litt sagflis. Det lille som var igjen etter turen over hekken inn på Robøles
eiendom. Fant en de rette knapper å trykke på så var det lite en trengte å slite. Noe som
heller ikke høvde seg for Kongen nederst i Holmenkollen. Lønnen var snart felt og ble med
effektiv rytme kappet til passende lengder med ved. For Narren derimot – han sleit med
motorsaga.



Moting

September 30, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Vi trenger et nytt ord! Moting!

Men først – mobbing! I alle ledd fra Regjeringen og ned til
kommunestyrets vedtak om Etnedal Skule så går
formuleringen om nulltoleranse for mobbing igjen. Og det er bra,
riktig og slik det skal være. Men ofte er det ikke klart definert

hva mobbing er – vi har bare sagt at vi ikke skal tolerere det. Det kan bli for unyansert – vi
trenger en definisjon av grensetilfellene.

Ok, opprinnelsen til ordet er det engelske «mob». Kanskje det kommer av «to mobilize» –
norsk «å mobilisere» – altså sette i verk noe – gjerne med å samle folk. En mob er da en
ansamling – flokk om vi vil – av folk. Når de mobber – så er det en flokk som plager et
enkeltindivid.
Så har en utvidet begrepet til å gjelde også når en person alene plager en annen.

Før hadde en et annet navn på lignende oppførsel – erting. Likevel er det her en enorm
forskjell – erting er nemlig sunt! Det er grundig dokumentert av forskning.

Så hvordan ser vi forskjellen? Det er ikke lett – for erting kan oppleves som mobbing – og
faktisk også omvendt. Så en kan ikke sette en rød strek et sted å si at her går grensa. Her
kommer det nye ordet inn – mo fra mobbing og ting fra erting – moting. Den sona som går fra
grønt der erting slutter, via gult over i oransje til rødt der mobbing begynner. Den sona må
vi snakke om og forholde oss til – uten at vi definerer det innenfor som 100% tolererbart
eller ikke-tolererbart.

Det er en prosess som er omfattende, men noen stikkord kan vi ta.
– Det er ingen automatikk i at om en føler seg mobbet – så er en det.
– Det er heller ikke sikkert den som mobber veit at det er mobbing.
– Grensene for  skade er individuelle. Noen kan ødelegges av en hendelse – andre kan
komme styrket ut av lang tids lidelse.

Dette gjør at undersøkelser om omfanget av mobbing er i beste fall usikre – i verste fall
totalt ubrukelige.

http://forskning.no/barn-og-ungdom-kommunikasjon-sosiale-relasjoner/2009/05/ja-til-erting-nei-til-mobbing


Hvis en derimot også forholder seg til det nye begrepet – moting – så avdekker det den sona
mellom erting og mobbing. Og den er et varsel. Samtidig så gir sona et handlingsrom for å
kunne senke oppførselen ned til erting og unngå at den eskalerer opp til mobbing. Dette kan
en gjøre uten de store faktene og krisemaksimering. For mobbe-begrepet kan også
misbrukes. Ikke minst av foreldre og foresatte. Det svært negativt å bli stemplet som en
mobber hvis det en har bedrevet egentlig er moting.

Jeg skal for en gangs skyld ikke presentere en fasit, men innføre begrepet og håper det blir
brukt, diskutert og enda klarere definert.



2 braut or not 2 braut.

October 5, 2017
Kategorier: Internt, halvgær'nt og fjernt!

Jeg er jo ikke helt go’ det veit dere jo. Men det letter en tung samvittighet å skrifte på Face
og blogg.
Jeg var uttaskjærs her i forrige uke – altså ikke utenlands (de får da være grenser – og de er
jo mot utlandet.) Men iallefall i et annet fylke – hvor min høyreiste oftest svarte framtoning
ikke er kjent. Ikke at jeg nærer noen illusjoner om at KIWI’n i Aurdal kjenner meg like godt
som Stein Erik og gjengen på Hakka, men muligheten er jo der for at de veit hvem – og ikke
minst hva jeg er. Det begrenser kreativiteten noe.

Men som sagt – utaskjærs – det er som nordmenn i Syden for meg.
Jeg var innom en ikke nærmere navngitt dagligvarekjede for å proviantere før jeg dro hjem
til Dalstroka Innafor. Så står jeg og glaner på utvalget av biff – ikke det jeg kjøper oftest, men
det hender. Ikke var den avskrekkende dyr heller. Eller muligens den hadde vært et
avskrekkende dyr – hvis man er redd storfe.

Så kommer da denne ansvarlige lille frøkna for ferskvaren trippende – og lurer på om jeg
trenger hjelp. Da er det hjernen min gjør noen veldig kjappe koblinger. Biff. Braute. Blogg!
Jeg sitter opp mitt fineste ulvesmil og slår over til bredt US English:
– Yeah! Excuse me, but is this Braute?
Frøkna blir litt satt ut, men tar seg kjapt inn igjen – turister har hun vært borti før.
– Vell, Ai æm sårry bøtt vått du ju min?
Jeg smilte om mulige enda bredere og amerikansk og forklarte på mitt beste texansk at jeg
hadde leste om denne fabelastiske avlsoksen – Braute – som skulle slaktes og selges som biff.
Hun lo hjertelig og spurte hvor jeg hadde hørt det?
Jeg dro opp telefonen og bladde raskt frem til min egen blogg der jeg hadde skrevet om
Braute.
– Here! This amazing blogger wrote so vividly about the bull. I just had to ask!

Da var det historien tok en noe uventet vending. Hun øya raskt over teksten da jeg holdt
fram mobilen så lyste hun opp.
– Åv je! Dæt guy! Hi is vånn åff de best blåggers in Nårvei.
Da var det jeg som ble satt ut. Jeg blunka og fant ut det var for seint å snu.
– Yeah! I’m sure he is – det amerikanske smilet mitt var likevel falmet noe.
– Såv jes dis IS in fækt Braute! Hun pekte på biffen. – Ju vånt såm?
– Of Braute? Jeg lot et lite spørsmål henge der siden hun ikke var stygg – og tydeligvis kjapp i



tankegangen. Hun bare blunket.
– Yeah! I want me some Braute. Da var det hun – like smilende tok rotta på meg.
– Græit, bøtt de prais is vrång – Ai si it nåv. Ju still vånt it?
Jeg var jo fanga med lassos, surra inn og måtte bare akseptere brennmerkingen. Jeg fikk et
stykke durabelig overprisa kjøtt fra ei trolig helt ukjent ku fra Hardanger – tvang fram et
siste Amerika-flir og lusket vekk.

Nå er Den Ukjente Ku partert, blandet med diverse godt, pakka i folie og står og baker seg –
men igjen har det vist seg at kjeften min bare gir utgifter og lite inntekter,



RØDE HJERTER

October 20, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Hanahøgd-smedens bilde var falmet som hans minne i bygden. Smeden selv hadde forlengst
funnet sin rette plass – og noe han til fulle mestret – som næring for markens grøde.

Smedens datterdatter – Linn Margit – husket bestefaren slik han var på bildet.
Minnet var blitt til digital virkelighet på Linn Margits rosa telefon – som bar betegnelsen
smart – et uttrykk hennes bestefar aldri nøt godt av. Smedens barnebarn hadde arvet den
samme mangelen på godet.

Så godt hjulpet av telefonen lå snart bildet på Internett. Tilgjengelig for alle som nøt godt av
resultatet av en som vanlig smart jødes krangel med kjæresten. Også kjent som Facebook.
Teksten lød «BESTEFAR» med tre røde hjerter etter. Slekt og venner av både ekte og falsk
verdi fulgte opp med både hjerter og intetsigende selvfølgeligheter. De la seg som en
kattunges fornøyde purring i Linn Margits mellomgulv.

Så dro hun skjermen nedover med en finger hvor negle-fargen sto til telefonen. (Bildet av
neglen med sine søsken var forresten forrige høydepunkt hun hadde delt med den vide
verden) Det var da følelsen av en malende kattunge forsvant. Han hadde postet noe igjen.
Han. Bygdeplagen.

Fire setninger som hun måtte sette sammen to ganger før hun trodde hun forsto dem. Noen
få ord som skar og flenget i folkelig oppførsel og ordentlige folks travle liv. En tynn glasur
av humoristisk melis var penslet over sarkasmen, som likevel stirret på henne som gjennom
et vansiret ansikt presset mot et skittent vindu. Og det var så dumt! Ingen kunne si og mene
slikt – og iallefall ikke han! Han som burde snike i smug og bakveier av skam. Men isteden
hånte han dagslyset – rak og svartkledd uten blygsel. Til og med smilende lot han stemmen
sin høres. Latteren også – høy og uhindret.

Den skar i ører og sjel hos henne og hun fant sammen med sine lidelsesfeller. De lot både
tunge og blikk tale om ham. Hadde han enda vært tiltalende og noe for øyet, men var alt
bare galt. Ikke var han for stor og feit, men heller ikke liten og mager – så hvorfor kunne
han ikke greie å være passe? Ikke en gang det fikk han til – og skammet seg ikke over det.
Lite gjorde han og enda mindre fikk han til, men snakket gjorde han – med de fleste om det
meste. Ofte irriterende riktig i byggverket av ord, men like ofte kronet med et vaklende tårn
av en konklusjon.



Hanahøgd-smedens barnebarn sukket og dro skjermen videre. Et tiltenkt visdomsord var
formet over et bilde av en solnedgang..
«Døm ikke noen uten å ha gått en dag i deres mokasiner»
(Sitat: Ukjent indianer)
Linn Margit kjente igjen kattungens maling. Dette var godt skrevet og helt sant tenkte hun.
Igjen blinket tre røde hjerter på skjermen.



Tor – i Jack Kirbys utgave

Kulturell appropriasjon

October 30, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette er månedens ord – alt p.g.a en ministers indianerjente-
kostyme.

Jeg må innrømme jeg ikke hadde tenkt over ordet før. Men
nå har jeg fått en god forklaring og har et veldig godt
eksempel. Vi har vår nordiske mytologi – Odin, Tor, Loke,
Ragnarok – hele den greia. Veldig interessant og viktig norsk
historie. Vi trodde på dette her før.

Så skjedde det en kulturell appropriasjon. I 1962 fra
tegneserieskaperne Stan Lee og Jack Kirby. De tok elementer
fra vår mytologi og inkluderte det i sitt univers blant andre
guder og fantastiske skapninger. Tor ble Thor – og superhelt.

Hammersvingende, hardtfestende, rartsnakkende tronarving til Asgard. Der hans far – Odin
– fremdeles hersket. I kulissene lurte Loke – eller Loki i amerikansk utgave.
Dette passa godt inn i mylderet av andre skapninger. Veggklatrende tenåringer, nedfrosne
krigshelter og grønne og dumme, men snille monstre.
 
Her var vår mytologi brukt, forandret og tilpasset sjangerens behov. Det kunne bare vært en
appropriasjon – hvor en altså bruker et eksisterende kunstverk til å lag et nytt. Men siden
det var en gammel religion tilknyttet et bestemt geografisk område og en avgrenset gruppe
– så er det kulturell appropriasjon.
Og dette blir ofte karakterisert som krenkende mot den aktuelle kulturen.
 
Så da reiser spørsmålet seg – hvorfor skriver ikke Norges intellektuelle elite harmdirrende
protestbrev til storkapitalen i MARVEL? Hvorfor demonstreres det ikke i gatene nå som
filmen «THOR – Ragnarok» ruller over kinosalene landet rundt? En forvrengt,
kommersialisert, neonglinsende Hollywoodifisert karikatur av vår kulturelle arv. Var vi ikke
nok plaget da de såkalt kristne hogg hoder for fote blant de troende på Odin og Tor? Er ikke
denne kulturen også undertrykket, misbrukt og ligger med brukket rygg som et hjelpeløst
offer? Hvorfor tas det ikke til motmæle? Hvorfor? HVORFOR??? Eller så amerikanerne
skjønner det: WHY???
 

http://www.imdb.com/title/tt3501632/


I’ll tell you why!
Fordi nordmenn – som vikingenes arvtagere – IKKE er en haug ømskinna kjærringer som
må lage seg problemer for å være viktige. Fordi Norge – som en fungerende nasjon – IKKE
trenger å skylde på andre for våre feil! Fordi norsk historie – som nasjonens bærebjelke –
tåler vekten av også andres bruk!
Fordi vikingenes arvtakere – nordmennene – har for lengst kommet over urett for 1000 år
siden og blir ikke såre om noen drar fram elementer fra den gang!
That’s why!
Eller enda enklere: Vi bryr oss ikke!



# notmetoo

November 6, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Denne bare måtte komme. De som fra før av synes jeg er dum, kjedelig, teit, skadelig og
generelt en ugudelig blanding av pest og kolera må belage seg på at dette ikke forandrer den
følelsen.
Sjøl om jeg muligens først kommer til å vekke litt medfølelse.
For det handler om overgrep av seksuell karakter.

Vi går rett inn i historien – og vi gjør det kort fordi den til et visst punkt er klassisk. Jeg var
16, naiv og var bare en skygge av det svarte, holdningsmessige monsteret noen få mener jeg
er, men også litt unna den positive bygdeoriginalen flere mener jeg er (Si dai då)

Jeg befant meg på ei hytte. Og om det var avtalt veit jeg ikke, men plutselig var jeg alene
med fem jenter. Hva som hadde skjedd i dag er muligens noe som ikke burde beskrives
utenfor en advarsel og betalingsmur, men den gangen så gikk det veldig fort. Jeg var
plutselig på gulvet. Holdt nede av fire jenter, mens den femte begynte under venstre øre –
og ga seg ikke før hun var godt oppunder høyre øre og jeg hadde et sammenhengende
sugemerke som viste prosessens framdrift. All motstand var nytteløs. Hvis jeg da ikke skulle
bli brutal. Det som senere skulle bli kjent som Rusteklikk.
Så langt er historien som sagt klassisk. Noe uvanlig at det er en gutt, men likevel – den har
alle ingredienser for et overgrep.
Da er det min historie tar en hylende høyresving inn i et mer… skal vi si – underholdende
miljø. For i det jeg vurderer å bli brutal – den sugende befant seg da omtrent midt under
haka – så går det plutselig opp for meg.
– Hva i all verden er det du klager over??? Du har fem jenter som strekker seg fra klar 6’er
til en soleklar 10’er (hun var jeg forøvrig forelska i) – som ligger over deg og har det
kjempemoro!
– Slapp av, la dem holde på og nyt det! Noe jeg altså gjorde.
Siden ungdommer den gangen faktisk var bittelitt bedre grensesatt enn i dag så ble det med
sugemerket – noe som var like greit.

Hva har så dette med den pågående #metoo kampanjen? Det burde være åpenbart, men jeg
skal gladelig forklare. Hadde jeg vært ei jente så ser vi høyst sannsynlig på gråt, tenners
gnissel, traumer, spiseforstyrrelser, lavt selvbilde og politiske sympatier på venstresida. Noe
jeg har full forståelse for (OK, unntatt det politiske ståstedet) Og det burde absolutt vært



anmeldt. MEN! Det jeg som gutt faktisk BLE utsatt for er verre enn ei hand på rumpa på
dansegulv, en pupp i lett klemme i en heis eller ei klønete sjekkelinje fra en mann som
enten er dypt sjenert eller høy på seg sjøl (Symptomene kan være overraskende like)

Og slikt skal ikke forsvares, ikke skal det tillates og jeg forventer ikke at jenter tar sine
opplevelser som jeg gjorde og gjør – som et veldig artig minne fra ungdommen. MEN dere
skal heller ikke fornærme de kvinner – og menn – som har vært utsatt for virkelige overgrep
med å legge all uønsket oppmerksomhet ut under #metoo gapestokken! For enkelte ting skal
en bare ti’ stille om, ta det som en Mann og move on! Vi KAN ikke ha et samfunn der en hver
uønsket oppmerksomhet demoniseres og endatil kriminaliseres!
Nå sjekker ikke jeg kvinnfolk (jeg har lært leksa mi og vil meg ikke så vondt lengre – noe
som er en helt annen historie) – men jeg hadde pinadø tenkt meg om to ganger bare for å
snakke til ei ukjent dame på et utested. Jeg er en halvfeit, skalla mann med svarte klær – jeg
er ikke noe fruktfat en kvinne vil bli bydd av. Og med det gryende regimet vi ser på nå så er
det garantert kvinner så fintfølende at oppmerksomhet fra meg kunne oppleves uønsket.
Iallefall om jeg dro den linja jeg tillegges ære for, men som jeg selvfølgelig aldri har brukt:
– Har du Kasko?
– ?
– Ja, du lager bulk på buksa mi!

Som sagt – noen ville sikkert følt det krenkende, upassende og uønsket – muligens med
rette. Dette går på følelser, men aldri i verden om det oppleves verre enn når jenta du er på
date med går hjem – i full offentlighet – med en annen. Been there! Done that! Hvorfor har
kvinner lov til å såre dypt, river ut hjerter og virkelig skade et sinn, mens de sjøl skal få
sympati for en feilplassert og dårlig replikk? Dette henger ikke på greip!
Og siden kvinner ikke kommer til å slutte å såre menn, så er det for mye å be om at dere lar
en eller to ting passere fra en dum og upassende mann? Både for at dere får beholde retten
til å såre uhindret og ikke minst at dere ikke vanner ut det svært alvorlige fenomenet
virkelige seksuelle overgrep er.

Og så til slutt – all statistikk tilsier at det under omtalte # befinner seg noen dramaqueens
(muligens en og annen king også) – og ikke minst oppmerksomhetsøkere. Til dere: – Gå
vekk!



Blokkjede.

November 8, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Husk du har sett det her først.
Eller, neida – flere har sikkert sett begrepet. Den
tekniske løsningen bak skal jeg ikke engang prøve å
forstå – langt mindre forklare, men begrepet beskriver
en metode som bl.a kan brukes til sikker verifisering
avtaler uten bruk av kontrakter, mellompersoner eller

registre. Noe som er katastrofe for f.eks banker, stat og revisorer.
Så var det spørsmålet om jeg bryr meg?
*Kjenne godt etter*
Nei! Egentlig ikke. De får omskolere seg til snekkere.

 
For vi har et mye, mye større problem – og en gigantisk elefant i rommet.
Blokkjede kan nemlig utvikle demokratiet. Det kan anvendes til direkte stemmegivning. Det
høres jo flott ut tenker kanskje mange.
Vel, her er elefanten. Joda, vi kan se for oss at noen fremmer et forslag om å innføre legge
tannlege under folketrygden. Via blokkjede avgis stemmer og vedtaket er gyldig.
Kjempeflott! Dette er noe vi trolig kan ha råd til og som de fleste støtter.
Men SÅ begynner problemet! La oss si noen fremmer forslag om noe som er hauset opp av
følelser og har ingen faglig støtte – samt det er en økonomisk katastrofe. Og forslaget vedtas
med knapt flertall.
 
I dagens system med bl.a valg hvert fjerde år sikkerhetsventiler i systemet så unngår en
slike brå, skadelige endringer. Byråkrati og fagfolk utreder, politikere vurderer og vedtar –
og byttes ut om det vier seg å være feil. Det er en treghet i systemet som er irriterende, men
nødvendig – siden velgere i skremmende antall ikke har anelse om hva de egentlig stemmer
på. Svært få setter seg inn i hva som partiene sier om ting, men går etter magafølelse og
media. Sånn! Da er elefanten nevnt!
 
Dette går i dag ganske bra – sånn tålelig iallefall – fordi systemet kan korrigere «feil» valg.
Hvis vi får et direkte-demokrati der Folket direkte avgjør hver sak så kan denne sikringen
bortfalle – og vi får en usammenhengende dag-til-dag politikk som svinger med hvem som
er gode til å selge inn sine ideer og engasjere folk rundt dem – og ikke minst hvordan media
vinkler og setter dagsorden.



 
Ja, det er en mer direkte måte å utøve demokratiet på, men et så elendig system som
demokratiet i utgangspunktet er – så vil dette bare gjøre det verre! Det MÅ være sperrer
som hindrer brå og potensielt katastrofale endringer. Så blokkjede – veeeeldig skeptisk!



Nyanser av ulv.

November 25, 2017
Kategorier: Alt eller ingenting

Nyanser er ikke det nordmenn er best på. Så tillat meg å nyansere litt.
Muslimer har sterke restriksjoner på bildebruk – og særlig skal den påståtte profeten
Muhammed ikke avbildes. Nå kan vi med sikkerhet i grenseland opp til visshet si at
Muhammed ibn Abdullah ikke var noen profet, budskapet hans er en rip-off fra jødenes
Tanákh (stort sett det kristen Gamle Testamentet) og at fyren tidlig innså at politiske mål
letter oppnås ved misbruk av gudsfrykt.
Likevel så skal vi som ikke er indoktrinert med dette respektere de som er det. Jeg er ikke
enig i det – jeg synes de skal møtes med våre motforestillinger. Inkludert fleiping – også
visuelt – med den påståtte profet.

Så fant noen ut at TINEs påståtte Julemotiv med en ulv var krenkende – andre trakk da
sammenligninger med islamsk hårsårhet. Som nevnt – nyanser kan ofte bli borte – særlig i
humor. Jeg skal være den første til å innrømme det.
Men det er en forskjell. Kritikk og fleiping med islam er en «forbrytelse» uten offer.
Muhammed merker ikke noe – og i følge Koranen så har hverken kristne, jøder eller
sarasenere noe å frykte fra Allah på Dommens Dag – om da muslimene skulle mot alle bevis
og odds ha rett. Noe som betyr at alle fra Jehovas påståtte vitner til flåkjefta kvekere må
finne seg i å leve fredelig i hop – for alltid. Kort sagt – dette er en tillært følelse basert på
tradisjon.

Kan det da sammenlignes med traumet med å finne tilnærmet kjæledyr revet i hjæl, eller
livstruende skadd med store smerter? Dyr du har fulgt fra unnfangelse, fødsel og oppvekst.
Det er sjølve livsgrunnlaget ditt. De er ikke nummer i en flokk, de er individer du kjenner.
Og du kjenner risikoen – det har eiere av tamdyr gjort i årtusener. Og du vil forsvare flokken
din – du er faktisk lederen for flokken – de er din utvidede familie.

Her er det misforholdet i det moderne samfunnet begynner. For romantikere har nemlig –
helt som muslimene med Muhammed – fått et irrasjonelt følelsesmessig forhold til dyrene
som jakter på flokken din! Først og fremst ulv! (Jerv, bjørn og gaupe er jo som kjent ikke så
coole dyr, så de er ikke like elsket, men de skal nå vernes mot blyforgiftning de også,
stakkars små)



Men altså ulv! Symbolet på Det Stolte Rovdyr. Det faktum er at den er en litt vulgær hund og
at kråker trolig er smartere enn den er ikke så nøye. For vernes skal den! Man protesterer,
demonstrerer og irriterer! Og her ligger kjernen og forskjellen på ulvebilder og Muhammed
med bombe i turbanen.

Ulven er et reelt problem med ofre – både som psykisk traume og materielt. At landbrukets
egen bedrift benytter ulven som dekorasjon er litt som at en bilforhandler skulle reklamere
med bilder av trafikkofre. Så jeg forstår reaksjonen.
Jeg lar meg ikke krenke av den – langt i fra, og mener heller ikke kartongen skal fjernes,
men jeg forstår følelsen den vekker. Siden den stikker i det såret som aldri får gro –
forårsaket av urettferdigheten i et en ikke får forsvare seg og sitt! Det er ikke ulven bonden
hater – en hver fornuftig bondeperson veit det er slik naturen er, men i det så ligger også en
hver art rett til å forsvare seg og sitt. Den retten blir en nekta av romantikere som aldri har
sett et avrevet jur eller øyne halvt utplukket av kråker.

Så ja, det samme sunne bondevettet som forstår naturen skal rolig lene seg tilbake og la
ulven hyle på kartongen, men å si i fra er på sin plass, men skal selvfølgelig ikke medføre
noe mer – slik det gjerne gjør hos muslimer, men å påpeke at dette ikke var helt heldig er på
sin plass – for å nyansere.



En vårvandrings viderverdigheter

April 23, 2018
Kategorier: Alt eller ingenting

Altså… jeg lurer på hva det er med meg. Det er jo noe mange gjør – lurer på hva som feiler
meg. Og nå lurer jeg sjøl. Jo det hadde seg slik at jeg våkna ved 6 tida – gamle menn må ofte
opp om natta – jeg kan sove til morgenen. Jeg sto opp og tok en kjapp før-frokost: banan,
melk, kakao og honning i en smoothie  – man er da blitt hipp og cool på Svaberget. (Eller jeg
synes fremdeles det nye leketøyet mitt – en stavmikser – er morsom å bruke Kjenner jeg
meg sjøl rett varer det i tre uker til)

Så kjente jeg at migrena hadde våkna, så jeg tok sov litt til i håp om at den også sovna igjen.
Men nei. Så jeg spente på meg joggesko, trosset snøværet og gikk meg en tur det pleier å
hjelpe litt – og her skal vi spole litt fram til poenget. Det var nemlig ikke behagelig. Det har
ikke vært det i det siste. Alt gjør vondt, jeg blir småsliten før jeg er på Tiriltoppen, har vondt
i ryggen før hovedvegen og når jeg er på Glennebakkin verker beinet mitt. Så også i dag.
Fryktelig flaut og måtte snu, så jeg går nå ned til Bruitn, men må stoppe og la beinet få hvile
– siden jeg ikke hadde med Leatherman’en så jeg fikk amputert svineriet – trur det hadde
vært mindre vondt.

OK, greit! Flaut, men jeg kommer meg hjem, tar en dusj og skikkelig frokost. Da har migrena
blitt virkelig vond. Men jeg drar og handler, men når jeg komme hjem så er det bare å spise
noe medisin og gå og legge seg igjen. Ikke at det hjalp, så når kvalmen kom gulpende
nedenfra var det bare å prøve igjen – ny tur med frisk luft! Det skal erfaringsmessig hjelpe
sammen med mer medisin. Jeg skulle bare rusle litt og ikke gå langt så jeg tok  boots.

Så skjer det merkelige! Før jeg er på veien er kvalmen nesten borte og jeg ser nesten klart
igjen. Men det rareste! Ikke har jeg vondt i ryggen og ikke i beinet! Og er bare normalt
«andpusten».
– Hm! da må vi teste litt! På Bruitn er jeg like fin, så siden jeg har en slags støvler, så
bestemmer jeg meg for å gå Hele Runden – sjøl om brua ved Flæten ikke er brøyta –  jeg kan
base litt i snø’n jeg! God tanke, men da jeg får kava meg bort til brua ser det slik ut…



Her hadde det vært krefter
i sving! Også den nydelige
lille brua de hadde laga der
også!
Siden jeg hverken er Bruce
Willis eller Spiderman så
lot jeg være å utfordre
vannmassene. Restene av
den veldig fine og nyttige
brua ligger forøvrig i ei råk
ved Bruitn.

Nei, så jeg snudde da.
Fremdeles smertefri i bein

og rygg, nesten kvitt migrena og livet var rimelig greit. Nå etter en laksemiddag så lurer jeg
bare på to ting – vil neste bru bli ei re-lokalisert Lundebru (siden den ikke skal brukes mer)
– og hvordan kan sjøl et unikum som meg få mirakuløst bedre form på fem-seks timer? Det
MÅ ha vært bootsene.



August 2, 2018
Kategorier: Øystein Råtes lover

Øystein Råtes lover – § 10

«Kan ikke» er store ord for små mennesker»

http://www.ironoxide.no/oystein-rates-lover-%c2%a7-9/


DEN NYE SHERIFFEN

August 15, 2019
Kategorier: Bibliotek

Det var en bonde som satte det hele i gang, eller det er i
alle fall en greit sted å starte med Grindhaugbonden. Han
ringte lensmannskontoret en dag seint mai 1995 og var
fly forbannet. Det var ikke så sjelden at han var det.
Lokale skøyere hadde forlengts forandret Grindhaug til
Grinhaug. Lars Grindhaug, kun kalt Grinhaugin, hadde en
klage.

Det var denne klagen som hadde sendt lensmann Borger Ulvestølen ut på oppdrag. Det var
noen som hadde skremt kalvene til Grinhaugin. Nærmere bestemt en motorsyklist, eller ein
tå dessa helskotast, førdømmede bavianaten so bråka noko så innst inni purkeræven, som
Grinhaugin så poetisk uttrykte det.

Han hadde også kommet med noen bastante påstander om den påstått høylydte primatens
opprinnelse, og heller spesielle seksuelle legning. Den skulle innbefatte både flerkoneri og
hønsefugler.

Borger prøvde et par ganger å komme til orde uten lykkes nevneverdig. Til slutt måtte han
trekke pusten og blåse seg opp litt. Grinhaugen fikk beskjed om å ta det med ro – dette
skulle det bli orden på. Visste han hvem som hadde kjørt forbi? Ellers så måtte han også
forstå at dette ble vanskelig.

Det fikk ikke forventet reaksjon fra Grinhaugin, neida, han hadde absolutt ingen aning om
kem denna jæklade hubbur´n va før ein, men han visste ko han va hen!

Den forurettede bondemann hadde nemlig fra et utsiktspunkt ovenfor garden sin sett av
synderen forsvant nedover mot bygda, så hadde han parkert ved Samvirkelaget og nå satt
han på krakken utenfor og planla neste ordensforstyrrelse. Hele tildragelsen var observert i
kikkerten av Grinhaugen sjøl.

Derfor var det Borger hadde raskt avslutta samtalen, det vil si lagt på røret og tatt en av
Fagervikas to uniformerte biler ned i sentrum.



Jo da, der på det lille parkanlegget ved siden av COOP Mega – Fagervika satt en skinnkledd
motorsyklist. En diger Harley Davidson med svart lakk og massive kromdeler sto ved siden
av ham.

Borger lot patruljebilen gli inn på parkeringsplassen ved Samvirkelaget og ble sittende å
studere fyren og kjøretøyet. Det var ingen ting som hastet lengre. Nå var det bare å la fyren
svette.

Sola sto høyt på himmelen i den gryende ettermiddagen og det gnistret nypolert og
velholdt i lakk og krom. Bikeren, for det var ikke tvil om at det var en sånn en, så mer sliten
ut. Skinnjakka hadde ikke noe merke fra Kålrabies MC, Hells Hemmat, eller noe annet
tåpelig navn, men hadde sett bedre dager. Ei svart, utvasket dongeribukse var trukket over
et par cowboystøvler. Bikeren hadde lagt fra seg hjelmen på bordet og satt tilbakelent halvt
vendt bort fra lensmannen. Langt, uflidd hår i hestehale hang godt nedenfor kragen på
skinnjakka og skjegg og solbriller var på plass. Det eneste som manglet var den siste detaljen
med lommeboka forsvarlig sikret med kjetting i beltet.

Borger tok på seg uniformslua og gikk ut av bilen. Med godt over en meter og nitti med
omtrent like deler bein, muskler og flesk hadde han et godt grunnlag for en legendarisk
sjøltillit. En velfrisert bart med litt verdig grått i og en snauklippet isse for å dempe en
gryende måne. Her var det ingen hentesveis eller annen forfengelighet under lua. De små,
ikke alt for intelligente øynene skjulte han for øyeblikket bak et par røykfarga solbriller.

Han lot bildøra smelle unødig hardt igjen og lyden hadde ønsket virkning. Karen på benken
snudde på hodet. Det som møtte ham var altså bortimot to meter med uniformert snut med
steinansikt. Innvendig fryda steinansiktet seg noe ettertrykkelig, men det var det ingen som
ikke kjente Borger som kunne ane. Likevel så bikeren ut til å ta det ganske så med ro. Han
løftet på solbrillene og fortsatte å se skrått over skuldra, men ble rolig sittende tilbakelent
med bordkanten som ryggstøtte.

Borger tok seg god tid, stoppet litt og så på sykkelen. Den var pokker så strøken – det skulle
den ha. Men ikke at han lot seg merke med det. Omsider endte han opp like foran
motorsyklisten, tok av seg solbrillene og bet ettertenksomt i den ene stanga. Bikeren fulgte
ham med blikket og et irriterende halvsmil i den skjeggete munnvika. Borger hata ham
allerede med et slett ikke ubehagelig følelse i mellomgulvet. Han konstaterte at fyren bare
var en liten tass , snaut en åtti og nesten mager. Det eneste som kanskje ville uroet Borger
om han ikke hadde hatt den altoverskyggende sjøltilliten sin, var at øynene på ”tassen” ikke
eide snev av verken frykt eller skyld.

– Mår´n sjef. Og signe været, sa bikeren. Stemmen var humørfylt og hyggelig.



– God dag, svarte Borger med en dyp helt nøytral tone.
– Jeg må få se vognkort og førerkort.
Bikeren skar en grimase.
– Auda! Det blir litt vanskelig,- Ja vel, og hvorfor det? Borger vippet hodet lett bakover og la
armene i kors for riktig å se ned på krypet.
Bikeren slo lett ut med hendene, men med albuene fremdeles nonchalant på bordkanten.
– Har reist i fra det, jeg kan bare beklage.
Det kokte fornøyd i den slett ikke ubetydelige brystkassa på Borger. Det eneste som ødela
den sadistiske gleden ørlite grann var at bikeren slett ikke så ut til å ta det så enormt
innover seg.
– Jeg må be deg bli med bort i bilen.
Igjen den velvillige bevegelsen.
– Kan da skjønne det. Bikeren reiset seg og strakte seg fornøyd. Motvillig måtte Borger
medgi at det var noe mer senete enn direkte magert over fyren, noe nesten katteaktig.
Borger gikk først bort til bilen og åpnet døra på passasjersiden. Bikeren satte seg inn og
Borger gikk rundt bilen og satte seg i førersetet. Med vilje tok han seg god tid med å finne
fram penn og blokk.
– Kan jeg få navn og personnummer?
Bikeren smilte.
– Tja, du først?
Denne bota kom til å svi! Det skulle bli en fryd og stappe den opp i den magre ræva på fyren
og besegle handelen med å sparke ham ut fra dalen. Han skulle personlig eskortere ham ut!
Borger ville ikke ødelegge gleden med ikke å opptre pinelig korrekt.
– Førstebetjent Jan Borger Ulvestølen, jeg er lensmann her i bygda. Kan jeg nå får Deres
navn og personnummer. Det fantes ikke fnugg av spørsmålstegn i slutten av setningen.

Bikeren strakte fram hånda og rent instinktivt tok Borger den og angra akkurat for sent til å
kunne trekke seg. Jo da, det var senete og sterk tassen var. Nok en gang måtte han gi et
poeng. Den i utgangspunktet fornøyelige trakasseringen av veifarende fant begynte å bli
mindre og mindre morsom for hvert poeng bikeren tok.
– Roger Lauritzson Westberg 040360 47900, det er ”Lauritzson” med ”z” og ”s”, opplyste
Roger.

Tilbake på kontoret var Borger fornøyd med seg sjøl. Eller egentlig var han ikke det, men
livsløgnens lille troll satt som alltid på lensmannens skulder, med halen sin beroligende
rundt halsen hans. Trollet hvisket i Borgers øre at alt var greit. Bikeren hadde fått en
omgang og den kom til å sitte i som om noen hadde lappa skinnbuksa hans med et
pinnsvinskinn med pigga inn.
Det ubestridelige faktum at biker Roger Laurizson Westberg hadde tatt ID – sjekken, bota og



ikke minst reprimanden (utstudert korrekt utført) for manglende førerkort med knusende
ro, var likevel irriterende. Borger og trollet inngikk et kompromiss. Det ville ikke bli noen
morsom historie å skryte av, men til gjengjeld ville han glemme hele greia. Uansett – Roger
”Mister Kuul” Westberg kom aldri til å vifte med hestehalen sin i Fagerdalen mer, forsikret
livsløgntrollet. Borger merka ikke noe til at trollet måtte bite seg sjøl hardt i halen for å ikke
le høyt.

—-

Fagerdalen lensmannskontoret hadde utenom sjefen sjøl, Borger, fire stillinger. Våren 1995
var en av disse ubesatt. Eller det var vakanse i stillingen, som det så pent heter. En
byråkratisk omskrivning av at de mangla en mann etter at Erlend Lyhus hadde skutt seg
høsten før. De tre gjenværende sto en formiddag først i juni og studerte parkeringsplassen
utenfor rådhuset i Fagerdalen. Den mest interesserte var Sigrid Sveen, kontorfullmektigen,
(hun sto helt borte ved vinduet) men heller ikke kontorets veteran Einar Kolstad og
juniormedlemmet av kontorets lille familie, Bjørn Skau Andersen, var heller ikke uberørt av
det som foregikk ute på parkeringsplassen. De hadde visst det skulle skje i dag, men det var
likevel spennende når det først hendte.

En mattsvart Chevrolet Blazer hadde svingt inn på plassen og stanset. Sigrid som ikke fikk
unna verken bidragssaker eller utleggforretninger i sitt vanlige effektive tempo, hadde
registrert bilen i øyekroken og for n´te gang gått helt bort til vinduet.

– Nå tror jeg han kommer!

Einar og Bjørn reiste seg opp og så ut. Føreren av Chevy´n hadde gått ut av bilen og var på
tur mot inngangen. Han var ganske lang, mager figur. Kledd i svart t-skjorte og utvaska
dongeribukser, som sikkert hadde vært svarte en gang de også.

Einar trakk på det. – Nei, dette kan da ikke vara han…

Einar var ikke den typen politi som hadde spesialisert seg på å bedømme folk ut i fra
utseende, men helt bortreist var han ikke, og fyren som kom i kjapp, men avslappet gange
mot inngangen på rådhuset så absolutt ikke ut som den de venta på.

Einar hadde alt bomma to ganger på ukjente biler og folk Sigrid hadde varslet om, men
denne gangen var han faktisk sikker på at han ikke nok feil ved å si at det i alle fall ikke var
denne karen. Sigrid hadde etter et kort, men oppmerksomt studie avskrevet alle de andre –
og altså hatt rett. Bjørn hadde ikke deltatt i gjettekonkurransen. Han greide seg – som
vanlig – med å se fra den ene til den andre og prøve å få med seg det meste som foregikk.



– Jeg tror det var han, sa Sigrid og satte seg igjen med et overbevist nikk og et blikk på Einar.
Han ristet sakte på hodet og gikk for å fylle opp kaffekoppen.

Bjørn gikk seg en tur for å fortsette å rydde på et lager de hadde i kjelleren. Orden, system
og organisering var han faktisk ganske god på, men noen stor etterforsker ville han aldri bli.
Men før han kom så langt måtte han vente på heisen og da den endelig kom og slapp ut
passasjeren, tok Bjørn bare en runde rundt i korridoren. Han som kom ut av heisen var
nemlig fyren de hadde sett på parkeringsplassen, og han hadde kursen strake veien mot
lensmannskontoret. Bjørn så han gikk inn da han kikket rundt hjørnet igjen. Han måtte gi
Einar rett i et han slett ikke så ut som forventet. En ting var den uformelle, ungdommelige
klesdrakta på en som nærma seg førti, men det halvlange mørkblonde håret i hestehale,
capsen med ”Harley Davidson” på og kjettingen som trygt ankra lommeboka i baklomma,
passet ikke inn med forventningene Bjørn hadde. Selv om disse mer var Einars og Sigrids
enn hans egne. Det siste Bjørn så før døra lukket seg bak nykomlingen var et par slitte hæler
på cowboystøvlene.

Han fulgte etter og kom akkurat tidsnok til dramaet.

Borger Ulvestølen hadde en dårlig dag. Det var ikke ofte, men det hendte. Han kompenserte
med noen telefoner hit og dit med saker og ting han hadde spart til en dårlig dag. To
hytteeiere i krangel og en politiadvokat på Gjøvik la i løpet av den neste timen på
telefonrøret helt overbevist om at de hadde brannsår i øra.

Borger nærmest knurra etter han la på med politiadvokaten – og det var da det banket på
døra.
– Kom inn! Det smalt som fra et gevær.

Mannen som adlød ordre – en av de få skulle det seinere vise seg – var Roger Lauritzson
Westberg. Nybarbert, nydusja og velopplagt entret han Ulvestølens kontor.
– Hva i helvete er du vil her nå igjen? Borger reiste seg sakte opp. Riktignok så bikeren noe
mer folkelig ut, men det irriterende smilet og morskapen i øynene var der ennå.

Roger stoppet foran skrivebordet, men sa ikke noe. Borger glodde på ham. Roger vek ikke en
tomme, men smilte fortsatt.
– Jeg tror ikke det er noe enkel måte å si dette på, sa han omsider og grep etter lommeboka.
Borger skvatt et øyeblikk, men tok seg inn i det han så hva bikeren egentlig gjorde og at han
ikke grep etter et våpen.



Med en tydeligvis innøvd bevegelse vippet bikeren opp lommeboka han ikke hadde hatt ved
siste møte. ID kortet var noe Borger kjente igjen. Han hadde et slikt sjøl. POLITI sto det til
overskrift – og ved siden av bildet av en nesten alvorlig Westberg sto det at han hadde
politimyndighet i kongeriket Norge og var førstebetjent av rangering.

– God dag, sa han med et smil.
– Jeg begynner å jobbe her i dag. Jeg håper jeg kan bidra til å holde dalen fri for plagsom
støy fra motorsyklister.



Mange bekker små…

January 2, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Nedenfor der jeg bor renner Åfeta –  en del av den verna vannstrengen i Etnedal.
Det hender jeg har besøk av slektninger som er vant til litt ”større forhold”, så de sier at:
– Vi tar en tur ned til bekken
– Bekk? Svarer jeg,  hvilken bekk?
Slektningene ser rart på meg – og jeg skuler tilbake.
Så går det opp et lys for enkelte.
– Unnskyld, vi mente – vi går ned til ELVA!

Jeg nikker fornøyd og sier at det er helt i orden. Åfeta er nemlig ingen bekk! Bekker har
egne navn med ”bekk” i navnet. Rislebekken, Storbekken og den slags.
Det meste kommer som kjent an på øyet som ser, men også på hvordan man velger å se på
det. En kan si at Etnedal er den minste kommunen i Valdres, eller en kan si at de andre
kommunene er for store.

Noen vil kanskje si at i Etnedal er det ingen ting å finne på. Alternativet er at i Etnedal kan
du finne plass og tid til å finne på noe.

Likevel så har vi ikke den kjempeattraksjonen som et badeland, Colosseum Kino eller



aktivitetspark basert på tegneseriefigurer.

Eller kanskje det er slik at du blir like våt på Bruit´n, Sandvik og Hellefossen som du blir i Bø
Telemark. Filmen har nøyaktig samme innhold i Oslo som i Etnedal – og når det gjelder
tegneserier – hvor mange kommuner i Norge har sin egen tegneserieforfatter med
minnesmerke i sentrum?

Nettopp dette med Sentrum er litt moro. Jeg må innrømme at jeg har fleipa litt etter at
skiltene med ”SENTRUM” kom opp på Bruflat.  Hva blir det neste? Bruflat Syd og Nord?

Men når du kommer ned Venstrevegen en vinterkveld og du ser ut over lysene i sentrum,
vel –  det er ikke noe hav av lys, men det er en pen liten innsjø.

Dersom en ser alle disse små bekkene av severdigheter, opplevelser, tilbud og tiltak under
ett, så blir det i sum absolutt ingen bekk, men en regelrett flod av muligheter.

Det er slik kommunen nok har tenkt med slagordet sitt ”Minst og best”
Til og med slektningene mine fikk et annet syn på elva Åfeta når de måtte slepe seg opp
igjen, dyvåte til skinnet, etter å ha oppdaga at Saghølen – den er djup!

(Resirkulert fra Etnedal Guide 2007)



Om å skøy

January 3, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Det har gjort en del forsøk på å definere hva som er typisk for Etnedal. Noen gode forslag
har kommet fram. Flott natur, Lundebrua, dugnadsånd og andre ting. Men slik jeg ser det så
er det ikke dette noe som er helt unikt. Mot Prekestolen, den nye Svinesundbrua og
Frelsesarmen blir liksom det vi har å bidra med i minste laget.

Men jeg har filosofert litt over noe som kanskje er litt mer særegent og spesielt ved denne
lille ”avkroken” vår. Det er måten etnedøler omgås med hverandre. Det er et fenomen som
kalles å ”skøy” noen. For de som ikke er helt inneforstått med hva dette er skal jeg kort
forklare. Det er rett og slett å ha det litt moro på andres bekostning da helst ansikt til ansikt.
Dette er noe som mange har som sport. En kompis av meg har nesten gjort det til en
kunstart å nådeløst omtale andres fadeser med et bredt flir.

Mest underholdende blir det for alle hvis to som er jamngode i øvelsen møtes.
Så kan en selvfølgelig spørre er dette noe positivt? Skal det være et særtrekk som vi kan dra
fram ved festlige høve, så bør det være noe fordelaktig.
Klart det kan være ubehagelig om du har dratt av veien med bil, og uskadd med noe slukøra,
kommer luskende inn på butikken. og der står jo så klart en av dalens skøyere og holder på
med sitt ukentlige stand up komiker show..
– Jasså, jeg hører du har lagt inn anbud på snøbrøyting. Du skulle visst bruke bilen din som
plog, ja, jeg så du hadde testa det borti her. Dette blir svært ser du
Dette blir møtt med tilfredse latterkuler fra publikum.
Det samme publikummet vil, inklusiv skøyeren, selvfølgelig senere spørre om det gikk bra
med bilen og interessert høre på at du forteller om hendelsen. Det er ikke så langt fra å bry
seg med til å bry seg om her i Etnedal.

Det er heller ikke noe nytt fenomen. Prater en med eldre folk i dalen så ble det sagt og ikke
minst gjort mye rart før også. Folk kunne risikere å komme hjem til gården i stupmørke på
ski, og oppleve at noen hadde laga til alle tiders spretthopp midt i løypa. Enkelte ble narra
til å tro at naboen fora grisen sin med smør. En annen kar hadde fått flotte finsko, som
desverre var litt for store, noe en kamerat fiksa med å hogga av skotuppene med øks. Det
virker som om humoren var litt mer fysisk før i tiden.



For å prøve å dra en konklusjon på dette så vil jeg vel si at dette er en tradisjon som vi bør ta
vare på. Kanskje vi skulle vidreutvikle det å dra det mer inn i for eksempel loklapolitikken.
Her blir det stadig etterlys mer liv og engasjement.
Det kunne jo være en ide å arrangere en duell mellom ordførerkandidatene den som var
flinkest til å skøy de andre ble ordfører.
Det er jo sånn det fungerer på riksplan kan en få følelsen av.

Nå er det sikkert noen som synes jeg har beveget meg langt ut på viddene, havna bak mål og
forsvunnet ut i skodda.
Ja, mulig det, men det er jo ikke sikkert jeg mener alt jeg sier. Kanskje du akkurat er
blitt….skøyd?*

(*Resirkulert fra Etnedal Guide 2005)



OM HAT OG EKSPERIMENTER

January 4, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Det er sikkert flere enn meg som rister på hodet over såkalte verdensledere som åpenlyst
skryter av å ha drept påståtte motstandere. (Nei, dette gjelder ikke bare Trump – Obama
gjorde det samme)

Dette er så usannsynlig fjernt fra hvordan vi driver politikk og diskusjoner. Og i den
sammenhengen er det riktig å tone ned påstandene om hardheten i vår egen debatt – hvor
en blir beskyldt for hat, rasisme og trakassering bare en blir litt sarkastisk i de ironiske
vendingene.

Det er nemlig viktig at vi hører på vår egen kulturelt baserte siviliserte europeiske fornuft
fundamentert i kristen-humanistisk tenkning. For jeg er ikke så redd for bestemødre med
litt manglende forståelse for sitt digitale publikum, eller nett-troll med ertelyst. Disse kan vi
takle – og hvis de blir for tøffe så gi meg et pip 

Det jeg er skeptisk til er nå myndighets-personer eller de som er opinionsdannere skal
fortelle oss hva vi skal mene og gjøre – og det strider mot den før nevnte godt
fundamenterte fornuften.

Skepsisen min er også solid fundamentert i forskning. Det beryktede Milgram-
eksperimentet
er grundig bevist. Det viser at hvis en person med autoritet ber en gjennomsnittlig person
om å skade en annen – så vil opptil 65% adlyde. Selv om det strider mot deres moral og
overbevisning.

Dette viser hvor fort vi degenererer siviliserte holdninger hvis vi blindt følger ordre. Og det
er slik degenerering av – og mangel på sivilisasjon – som gjør at Trump, Obama og han nå
avdøde Midtøstens «Darth Vader» kan holde på slik de gjør – fordi folk adlyder.

https://no.wikipedia.org/wiki/Milgram-eksperimentet


Spor av søppel

January 14, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Selv om dette skal handle om søppel, så skal ikke være en formanende artikkel med den
moralske pekefingeren høyt i sky. Langt i fra, det er mer med nesa i veigrøfta kan en si. At
det blir kastet søppel i naturen har det blitt sagt og skrevet mye om så det lar vi ligge nå. Jeg
bare konstaterer at det har skjedd og at det ikke skulle skje. Nok om det nå  siden jeg nå har
brukt fire  fem setninger på å bedyre at jeg ikke skulle mase om å bruke søppelkassene,
mener jeg…

Vel, hva var det så jeg skulle skrive om ? Jo det hadde seg slik at jeg som medlem av et av
Etnedals mange lag og foreninger i flere år har vært med å plukke søppel til inntekt for
klubbkassa. Dette er en fin ordning fra Mesta as (Tidl. Vegvesenet) som lar lag og
organisasjoner rydde langs veien før nasjonaldagen til en anstendig pris. Men heller ikke
det skal jeg mase mer om nå. Jeg skal heller forsøke å komme meg inn på dette sporet av
søppel igjen. Jeg og laget mitt av søppelplukkere hadde fått tildelt en strekning langs en av
hovedveiene til Etnedal. Det var flott vær og livet var egentlig ganske greit.(Vi hadde ikke
gått så langt at korsryggen hadde begynt å verke ennå, skjønner dere)

Mens vi gikk der med øya i grøfta så begynte faktisk søppelet å fascinere meg. Eller rettere
sagt  historiene bak avfallet. Det slo meg at det var utrolig mye søppelet kunne fortelle. Det
er ikke uten grunn at søppelkassene er noe av det første politiet endevender i
etterforskningen av en forbrytelse. Søppelet sladrer. Det var ikke det at sjokoladepapir,
kaffekrus og sigarettpakker var så interessant. Ikke historiene bak heller  det er ingen nyhet
at folk mumser godteri, drikker kaffe og røyker.

Men de gjør også mye annet som virkelig kan sette fantasien i sving. Det første som slo meg
var hvordan i all verden har dette havnet her? La oss ta f. eks et knust lysrør. Hvordan
havner det i en veikant i Valdres? Sitter noen i bilen og plutselig finner et lysrør i bilen ? Oj!
Var det der det var! Den virker ikke. Greit (ned med bilruta) Den hiver vi! Låter det lite
sannsynlig? Ja! helt klart! Men jeg har ingen bedre forklaring.

Så har vi da dette broderiet jeg fant. Et ikke særlig innviklet korstingsbroderi  med ramme
og det hele. Det kunne være et resultat av følgende situasjon: Et barnebarn  som har slitt seg
gjennom formingstimene for å lage gave til Besta og Besten. Jeg ser det for meg.



Besteforeldrene tar i mot det og med utsøkt falskhet takker det for gaven. Neeei, sååå fint!
Har du laget det selv?

På veien hjem så ”mister” de den håpefulles kunstverk. Her er det spor av en liten
familietragedie, for neste gang poden er på besøk så lurer han så klart på hvor de har hengt
opp bildet hans.

Hm… jeg lot broderi og ramme forsvinne ned i sekken. Fortsettelsen ble for pinlig.

Neste funn var en “Vekk i morgen” eske. Det var et langt enklere hverdagsdrama. Her var
forkjølelsen på veg, og i et siste desperat forsøk så hadde en stakkar knasket i seg innholdet
i esken. En kilometer seinere fant jeg flaska med nesedråper. Kanskje kuren ikke hadde
virket?

Uansett  et lite spor av andre mennesker sitt liv. Folk som jeg kan hende aldri har møtt eller
vil møte.

Igjen fant jeg inspirasjon til et familiedrama. Et kontaktmagasin av den mer, skal vi si,
fargerike sorten. Her hadde kanskje et par på biltur gjennom Valdres røket opp i en
krangel.  Hun hadde funnet magasinet som Han hadde gjemt i bilen og moroa var i gang. I
raseri sveiver Hun energisk ned ruta og kaster bladet ut. DER! Forsvinner griseriet ditt! Jeg
flytter hjem til mor!

Vel, jeg også fikk mye moro med bladet.

Jeg la det godt synlig i hattehylla på bilen til en kamerat av meg.

En har ikke annen moro enn den en lager på andres bekostning…

Omsider var strekningen vår rein som elva skulle ha gått der og vi kunne ta kvelden.

Til slutt gjenstår det bare å takke han stakkaren som hadde mista hundringsen sin. Isen
ryddelaget kjøpte for pengene, smakte fortreffelig. Takk skal du ha. *

(*Første gang publisert i Etnedal Guide)



February 15, 2020
Kategorier: Øystein Råtes lover

Øystein Råtes lover – § 11

«Sannheten trues når den dumme sier noe sant
– og den kloke er redd for å være enig»

http://www.ironoxide.no/oystein-rates-lover-%c2%a7-9/


ROCKESOKK OG NEGLEFIL!

March 21, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg veit jeg nå blir uglesett og skydd, men siden vi ser ut til å bli anbefalt å holde avstand ei
stund til så tar jeg sjansen.

I dag er det den internasjonale dagen for Downs syndrom. Ingen får meg til å – med vilje –
tre på meg ulike sokker. (Man har da både æresfølelse og en smule OCD) Men konseptet –
Rockesokk – for å fokusere på at 47 kromosomer utløser like mye menneskeverd som 46 er
jeg helt med på. Det er en skam at en faktisk trenger en slik dag!

Og da er det en ting som må påpekes – nemlig det ekstreme hykleriet rundt dette! Mange av
de samme som med en riktig go’følelse i mellomgulvet stolt poster bilder av sine
rockesokkede bein – kjemper OGSÅ med nebb, klør og neglefil for retten til å drepe ufødte
unger. Uansett om de har 47 eller 46 kromosomer. Det er «grunn» god nok at det passer litt
dårlig med en unge akkurat nå!

Men det er nå slik loven er – noe jeg respekterer, men ikke tving meg til å like det eller
mene det er riktig. Så skal heller ikke jeg tvinge dere til å få unger dere ikke vil ha. Men la
meg slippe å se på hykleriet deres. Dropp sokkene! Men når dere klarer å kle på dere et par
sokker – om enn ulike – så klarer dere også å ta på «regnfrakk» på dere sjøl eller partneren.



TANGEN VS RUST

April 21, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Det første Nicolai Tangen gjorde som representant for sparegrisen vår var å gå ut med at
arveavgiften burde være på 100%. Det var nok til at jeg mistenkte ham for å være politisk
dum. Tankegangen blir helt feil når du skal forvalte Norges felles økonomiske arv – og så
avskriver du prinsippet MED arv! For det er det han sier – arv er en uting.

Vel, han prøvde å flikke på uttalelsen sin etterpå – fordi den gjaldt hans arvinger. Like fullt
står meningene hans klart til offentlig beskuelse – en kar som skal forvalte vår arv er i mot
arv.Blir egentlig litt som å ansette meg med dokumenterte tallvansker som revisor for
Oljefondet. Så ut i fra praksis med ansettelsen av Tangen forventer jeg nå en telefon fra
styret i fondet.

Bittelitt mer seriøst så tok jeg selvfølgelig en runde på nett om fyren – og det var
interessant. Så jeg sa det på en dertil egnet fora allerede i mars – at dette kom til å bli
skandale! Tangen har nemlig en lang historie for å prøve å være ….la oss si lur.Og det er
ingen tvil om at han er grisesmart, men han mangler muligens både sosiale og politiske
antenner – samt at mottakerforholdene for etiske vurderinger kanskje heller ikke er på
topp.

I tillegg virker han litt furten – for nå følte han seg mistenkeliggjort etter alt som har
kommet fram. Ja, det er skikkelig slemt gjort at pressa skriver om ting som har allmenn – og
økonomisk – interesse for hele Det Norske Folk. Fy for skam!

Men er det så farlig da – siden det han skal gjøre er å tjene penger for oss – og
pengeproduksjon får han til. Njai! Problemet blir at han samtidig blir en maktfaktor. En som
politikere og andre bestemmere låner øret til – og hvem veit da hva slags radikale
merkverdigheter han kan få charmert igjennom.



EID MUBARAK – NEI TAKK!

May 24, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

..eller egentlig bryr jeg meg ikke, men ville ha en fengende overskrift!

Avslutningen av den islamske fasten kalles ID eller EID – og mainstream media viser sin
politiske korrekthet med å ha ukritiske innslag om dette – og det også er greit (iallefall
forventa)

Hva er det da som ikke er greit? Jo, SV, Rødt og kritthvite Palestinaskjerf-behengte
kvinnfolk er ikke greit! For her viser de sin ekstreme dobbeltmoral og feighet.
Det har seg nemlig slik at når Norge feirer Jul så skrikes det opp om at feiringen må være
livssyns-nøytral. Vi bør erstatte Julen med feiring av vinter, solsnu og annet ikke-religiøst.

Og dette får islam skylda for å stå bak – og det er feil. For de som står bak er altså SV, Rødt
og lignende rask, ræl og kritthvite Palestinaskjerf-behengte kvinnfolk – både med og uten
testikler.

De aller fleste muslimer kunne ikke brydd seg mindre om hvordan vi feirer Jul – akkurat
som jeg ikke kunne brydd meg mindre om eid og id (utenom for å få en overskrift)

Men hvorfor er det så stille fra disse jule-bekjemperne nå?Hvorfor står ikke de fram å vil
gjøre den islamske høytiden om til en tros-nøytral vårfest! Eller et ikke-religiøst
forsommer-måltid! Hvorfor sier ikke de EID MUBARAK – NEI TAKK!?



TENK EN TANKE PÅ NYTT

May 27, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Nå skal dere sette dere rolig ned, gjerne ha noe godt å drikke og tømme tankene helt.
(Enkelte vil ha lettere for dette enn andre – det er helt normalt) Det er en del ting i den
vestlige kulturen (slik det er i alle kulturer) som vi bare er lært opp til å mene. For det meste
er dette fornuftig. Vi spiser ikke vår egne art, vi formerer oss ikke med nærme slektninger
og vi vasker oss på henda (Det siste er tydeligvis ganske nytt for mange)

En annen ting vi reagerer nærmest instinktivt på er polygami – flerkoneri. Noe jeg synes er
litt rart. Flere av de såkalt alternative mediene har slått stort opp at Guri Melby –
kunnskaps-ministeren – på et spørsmål fra FrP i Stortingets spørretime ikke hverken
avfeide eller kritiserte den islamske tenketanken Minotenk sitt utspill om at flerkoneri
burde tolereres.

Men det mest oppsiktsvekkende var at Melby klargjorde at flerkoneri forårsaket at et sivilt
rettslig inngått ekteskap og et religiøst fundamentert ekteskap med en annen ikke var
ulovlig i Norge!

Jeg liker Guri – jeg liker ikke Minotenk, eller lederen Linda Noor – som kom med
oppfordringen om toleranse, men dette handler ikke om hva og hvem jeg liker – eller hva
andre liker – her teller fakta.

Og det er her jeg vil vi skal tenke på nytt. Så nå – ta en slurk av det gode drikket og forsøk å
henge med. De fleste aksepterer at en gjennom Livet har flere faste og forhold. Men helst et
av gangen. Som vi har sett så avviser de fleste den islamske tradisjonen med flerkoneri. Ofte
sterkest reaksjoner fra de ute på høyresida med humanistisk-kristent verdigrunnlag (der jeg
er sjøl)

Men nå skal jeg fortelle dere noe rart. Mange av dere – og særlig de i kristne kretser – veit at
patriarkene i Det Gamle Testamentet praktiserte flerkoneri så det holdt. Det ikke fullt så
mange veit – både i og utenfor diverse kretser – er at Det Nye Testamentet – som trekker
opp nye Regler for Menneskeheten (og som Vestens verdigrunnlag er bygget på) IKKE
hverken forbyr, avskaffer eller taler mot flerkoneri! Det eneste som står er at en prest bør
holde seg til en kone. For oss andre – fritt fram for å gifte oss med flere!



Monogamiet er altså en kulturell greie – og ikke en religiøst basert skikk. Jeg vil ikke
oppløse kjernefamilien eller anbefale noe, men jeg er villig til å tenke tanken om polygami
har noe for seg – for den må selvfølgelig omfatte både flerkoneri og flermanneri!

Det skaper helt klart nye utfordringer – eller rettere sagt re-aktiverer gamle utfordringer
siden dette har vært praktisert før i tiden. Men gir det også muligheter? Halvparten av alle
inngåtte ekteskap oppløses. Årsakene er mange – noen gyldige – noen mer…. la oss si fordi
folk ikke gidder mer. En går lei, en vil ha noe nytt – forandring fryder visstnok, men kan det
tenkes at variasjon av deltakere innenfor det samme ekteskapet vil motvirke dette? Prøv å
svelge unna motviljen og tenk tanken på nytt. Jeg har ikke konkludert, men det meste har
godt av å bli re-tenkt.



OM ENDER OG DUMME FOLK

June 21, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Som alle på Facebook får jeg oppdateringer om hva andre tenker på. Mye er hyggelig, noe er
uinteressant, en del er irriterende – og en liten del er dessverre skadelig.

Jeg registrerer at de fleste av disse får liten oppmerksomhet – så jeg kommenterer sjelden
direkte, men jeg ser dere – og veit hva dere driver med.
Noen få stikkord er:
– Vaksiner
– New World Order
– At Erna må gå.
– Skepsis/kritikk av hvordan COVID-19 er håndtert

Dette kommer ofte sammen med linker fra NyhetsSpeilet og både litt bedre og enda verre
steder. Kilder til ville påstander om konspirasjoner, jødehat og annet beviselig tull.
Jeg kunne skrive mye om dette – motbevise det og sette dere på plass, men isteden skal jeg
fortelle dere sannheten. Usminket og brutal. For sannheten er mye, mye verre enn hva dere
påstår. Det er derfor dere leiter så desperat etter et mønster. Noe å skylde på! Noen som er
ansvarlig for all elendigheten!

Og det er ikke jødene, heller ikke muslimene. Det er heller ikke banker, aliens og andre
påståtte globalister.
Nei, det er oss! Mennesket! Vi er dumme, kortsynte, griske, egoistiske og så totalt
inkompetente at vi ikke engang greier å gjennomføre eller holde hemmelig slike
konspirasjoner som enkelte fabler om!

Men verst av alt er dumskapen! For det ER ikke noe mønster i galskapen – hjernen vår er
bare utvikla seg slik at vi SER etter mønster – og finner dem også der det ikke finnes.

Men bør ikke gjør ting mer komplisert enn de er. De sies at hvis det går som ei and, høres ut
som ei and og ser ut som ei and – så ER det nok ei and. Slik er et her også. Hvis det ser dumt
ut, høres dumt ut, i praksis virker dumt – så ER det nok helst bare dumt helt uten at det er
en lur plan bak det.



ERNA MÅ (visstnok) GÅ AV!

July 1, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

(Også postet på Facebook-gruppa ERNA MÅ GÅ AV)

Hei! Amøber! Stikk ut øra nå og fokusere øya!

Noen må si dette her til dere! Mange av sakene som deles her er absolutt kritikkverdige –
bra at dere har skjønt såpass! Og så er løsningen så enkel for dere! ERNA MÅ GÅ AV!

OK! Greit nok – det må en få lov å mene, men har dere noe alternativ?

Nei, sør’n åh! DET har dere måsagrevlinger ikke! Dere skjønner det (kanskje etter dette i alle
fall) om Erna går så FÅR vi IKKE Ketil Solvik Olsen, Einar Gerhardsen eller Fredrik Solvang!
Beklager! Vi får ikke engang Hadia Tadjik!

Vi får JONAS GAHR STØRE!!! Dette rekelet på no’n og 180 cm med total ubrukelighet!
«Mannen» er jo ikke brukbar til press på silo’n engang – og det sjøl i et landbruk som ikke
lenger bruker silopress!

Han har lovet oss 15 milliarder i skatteØKNING! Det er ikke Rimi-Hagen, Røkke og Spetalen
form får den regninga – de har et kobbel med revisorer som frir dem fra slikt – men DERE
får den økningen!

En kan trekke fram mye med denne figuren – som at han prater om løst og fast med
terrorister – og så juger om samtalene på åpent kamera etterpå. Han er for EØS – han kaller
det en bunnplanke i AP-skuta! Så det blir ikke noe mindre til og fra EU med Støre ved røre
….eeehh RORET!

Det er ingenting som blir bedre med å bytte Jonas med Erna – tvert imot! Altså den eneste
grunnen til at han fremdeles sitter som elder og kandidat til statsministerposten er at AP
ikke tørr i sin store bredde å slippe til en ung, muslimsk sunnmøring som har vist seg som
en iskald kalkulerende strategisk überkyniker!

Men Jonas er folkelig da – med alle sine millioner! For han betaler likevel polakkene svart
som en hver god Høyre-mann!



Skjønte dere det nå? Det ER ikke noe alternativ i dag til Erna Solberg. Eller rettere sagt – vi
har COVID-19 – vi KAN få Svartedauen! Eller STØRE-2020 som det ville blitt kalt.

SÅNN! Nå kan dere hive meg ut!



BARNEVERN ER IKKE BARE BARE..

July 7, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Det stormer rundt Barnevernet – igjen. Jeg har bare overfladisk kjennskap til tjenesten – og
jeg kjenner folk i Barnevernet som jeg også kjenner «anti-barnevernsfolk»

Så dette blir på helt og fullstendig generelt grunnlag.
For det er mye jeg lurer på.
For det første når en leser og hører på motstanderne, så får en det inntrykket at absolutt
alle som jobber i Barnevernet er sosiopater, reserve-nazister og Draculas håndlangere.
Kall meg skeptisk, men jeg er LITT tvilende til at det stemmer…

Seriøst så finnes det selvfølgelig folk som absolutt ikke skulle vært i jobben de har – akkurat
som med ungdomsarbeidere, taxisjåfører og IT-konsulenter, men jeg tror ikke slike tilfeller
er overrepresentert i B-vernet.
Er det noe galt (noe oppmerksomheten og dommene i EMD tyder på) så må det være i
systemet – og ikke i bemanningen vil jeg tro. At B-vernet skulle tiltrekke seg en helt spesiell
type folk med dype personlighetsproblemer og andre diagnoser er vel ikke særlig
sannsynlig?

Så har vi motstandsbevegelsen da…
Samtidig som jeg leser det de sier om B-vernet så merker jeg meg også en påfallende
forekomst av konspirasjonsteorier og noen andre sære oppfatninger. Jeg sier ikke at
flesteparten ikke er i vater, men at mange er litt utenfor A4 formen og la oss si…noe for seg
sjøl! Ikke noe galt i det – jeg er der sjøl! Og vi som er der må faktisk finne oss i å jobbe litt
hardere med å overbevise mer A4 folk om at vi har rett. Det tyder bare på sunn skepsis i
flokken av menneskedyr. Og selvfølgelig kan det også påvirke folk i B-vernet. Det må vi også
erkjenne.

Men hvor ligger så sannheten i dette da? Og hvordan skal en finne den? Det vi finner på nett
er så godt som alltid motstandernes side – og ofte er den underbygget med sitater fra
saksbehandlerne, men hvordan veit vi at vi har fått hele vurderingen? B-vernet er helt
blokkert til å kommentere enkeltsaker, men jeg nekter å tro at Barnevern vs motstandere er
den eneste saken i verden som er svart/hvit!



Derfor tror jeg vi skal være veldig forsiktig med å ta både ensidig parti for foreldre-siden,
men heller ikke ignorere den kritikken B-vernet har fått. Helt klart at det har vært begått
feil, men at forekommer en landsdekkende systematisk «kidnapping» av barn med en
overordnet agenda bør vi ha klare beviser på før vi tror på.

Jeg tror B-vernet hadde vært tjent med at de la ut eksempler i fiktive saker som illustrerte i
detalj hvordan de jobber – for vi som bare hører og ser siden til de som ikke har
taushetsplikt kan umulig mene noe kvalifisert med bare info fra den ene siden!



Sexy is!

July 30, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Nå skal jeg være sur, gammal gubbe! En leverandør av is har fått trøbbel fordi han hadde
brukt 16-17 åringer i klær som 16-17 åringer bruker i reklame for produktet sitt. Greit nok! I
MegÅsså tidsalderen var det ikke annet å forvente, så han måtte trekke kampanjen og legge
seg flat. Sikkert på sin plass.

MEN! Så dukker Astrid S opp i reklamen her. Jeg liker Astrid S. litt. Hun er ingen P!nk, men
det er de heller ingen andre som er utenom Alecia Beth Moore som er. Men nå sang ikke
Astrid – hun promoterte favorittisen min – MAGNUM! Så jeg måtte sjekke da – litt skuffa
siden det føltes litt påtatt at Astrid skulle få trolig noen 100 tusen for å late som om
MAGNUM var Kilden til all Nytelse.

Og joda, Astrid ser helt grei ut hun! Det er ingen tvil om hva dette spiller på – hvis du legger
sammen tre pluss tre så får du det. Men Astrid er voksen – iallefall nesten – 23, så da er det
bare to år igjen til toppen er nådd og alt bare går nedover.
Og fra dette lyser dobbeltmoralen mot meg – for Budskapet som skal selge is – utenom en
snerten Astrid – er: – «and invite you all to boldly be true to your pleasure without fear of being
judged.»

Altså – i samme ånd som alle andre mer eller mindre fordekte oppfordringer til ubegrenset
sex-liv så oppfordres en til at en modig omfavner sin nytelse uten frykt for å bli dømt! Jeg er
klar over at det er is de på overflaten snakker om – og der kan jeg være enig, men det er
selvfølgelig igjen en dobbel bunn her som er sex – enkelt og greit! Alt er lov – med hvem
man vil, når man vil, hvor man vil og hva man vil. Bare det er frivillig – og jenta etterpå er
enig i at det var helt frivillig og noe hun ville.

Hvis vi legger til side alt det fysiske med sjukdommer og andre uønska ting en kan ordne på
en poliklinikk, så kan ikke jeg skjønne annet en at en slik oppførsel nærmest bokstavelig talt
kødder til huet ditt – enten du er kar eller kvinnfolk eller alt mellom der!

Så er ikke oppfordringen til å omfavne sin egen nytelse og ingen har rett til å dømme det
egentlig like ille som å seksualisere is og 17 åringer?



Da han Marstin møtte bjødden.

August 16, 2020
Kategorier: Bibliotek

Skrevet av Harald Rust – fortalt av Einar Rust – gjendiktet av Øyvind Rust

Han skreiv seg førr – som det kalte det – Martin Løverhaugen, men alle kalte ham Marstin på
Laugen – så da gjør vi også det.

Med Løverhaugbruket fulgte det også ei lita seter opp mot Synnfjellet. Det ble sagt at etter
en tur i Valdres hadde barnesang-dikteren Margrethe Munthe blitt inspirert til Åh jeg vet en
seter av Laugen-setra, men det er en annen historie.

Det led mot seinhaustes og Marstin måtte et ærend opp på setra for å hente ost som lå i bua
til modning.
Så han la i vei en efta etter fjøsstellet, vel vitende om at det ville bli mørkt før han var
hjemme igjen. For allerede halvveis på veien snek skyggene seg på og sola sank bak
Aurdalsfjellene.

Marstin gikk i egne tanker da han hørte en snøfting på siden av stien – det var mest som en
gris som gryntet i søla. Griser visste han altså hvordan lød, men han ante også hva dette
kunne være siden det nok ikke var noen gris. Det ble sagt at det også var slik bjørnen kunne
høres ut.
Martin tok opp tollekniven og med den i neven begynte å liste seg så stille han kunne
bortover stien mens han knapt våget å puste.

Han hørte et og annet grynt, men snart ble det stille og han våget å stoppe og roe seg litt da
han så nabosetra til Laugen. Den store og høye pipa på seterhuset ruvet høyt over noe
kronglete småbjørk. Så han ville unne seg et drag av sin egen pipe. Med hender som ennå
skalv av redsel stappet han tobakken på plass og rispet av ei fyrstikk. Flammen lyste opp og
i det samme hørte Marstin et brøl nesten like ved siden av seg. Det var bjørnen som hadde
fulgt sporet. Marstin slapp både pipe og fyrstikk og la på sprang mot seterhuset. Bak seg
hørte han det braket og knaket i kvist og kvast.
Vil han rekke det før bjørnen fant stien og fikk opp farten?
Han synes han kjente den ramme stanken av rovdyr bak seg, men turte ikke snu på hodet
engang. Han så en enste redning. I det han nådde seterhuset kastet han seg framover, fikk



spenntak i tømmerveggen og kravlet seg opp på det lave torvtaket.

Forsiktig kikket han ut over kanten og så en stor skygge som lusket langs veggen i
tussmørket. Så reiste skikkelsen seg på to og var som en velvoksen mann å se til. Marstin
hørte dunket da bjørnen slo labbene i tømmerveggen. Og så lenge setra sto kunne folk se
merkene etter klørne i stokkene.
Marstin så seg livredd omkring og forsto igjen hva eneste løsning var. Han krabbet lengre
opp på taket og kikket ned i pipa. Jo, det skulle gå akkurat!

Med hender som ble revet til blods mot den grove pipeveggen ålet han seg nedover i mørket
– og slapp så taket. Det var ikke langt han falt og et øyeblikk holdt han på å sette seg fast,
men landet i ei sky av sot og aske nede i peisen.

Det ble ei lang og kald natt i seterbua for Marstin. Flere ganger hørte han snøftingen utenfor
og skraping av klør mot veggene, men når det nærmer seg grålysningen blir det stille og
Marstin fikk et par timers urolig søvn.

Da han våknet var det en tindrende klar høstdag med sola alt godt over Kyrkjeknatten. Og
ingen bjørn var å se. Marstin lirket opp et hekteglas og krøp ut i friheten.
Svart, fillete og blodig tok han på hjemvegen, mens han hele tiden lyttet og så seg rundt.
Han kom seg velberget ut fra stien og på kjerrevegen som gikk gjennom bygda.
Det var da han så henne. Kjerringa. Og kjerringa så han. Eller hun så i alle fall noe. Marstin
han så at det var Ho Birste på Flæo – men hva Birste på Flæo så var hun ikke så sikker på.
Hun begynte å både se dårlig og høre likeså. For dette var da ei fæle skrymsle! Svart var han,
fillet og blodig med! Birste tverrsnudde og begynte å springe!
Marstin så seg rundt og frykta det verste. Var bjørnen igjen kommet på sporet?
– HOY! Ropte han. – SER DU BJØDDEN?
Birste svarte ikke, men løp enda fortere. Så Marstin våget ikke annet enn å ta beina på
nakken han også. Så slik løp de etter hverandre hjemover i bygda hver til sitt – og det var
virkelig noen historier de kunne fortelle i ettertid.
For det Birste i sin redsel hørte i de gamle ører var: – HER KJEM DET AIN ME HØDDEN!

.



TIL DEN NORMALE

August 24, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

OK, de fleste har kanskje flere utgaver av dette litt eksentriske bekjentskapet på Face – som
vi leser statusene til med både sympati og litt hevde øyenbryn.

Det går gjerne på familieforhold hvor urimeligheter blir brettet ut, konfrontasjoner med
håpløs offentlighet eller bare generelle forferdeligheter fra Livet. Og som sagt så vekker
dette ofte interesse, forståelse og medfølelse.

Det jeg skal prøve å vise med dette er litt vanskelig, men jeg prøver. For dette er TIL
eksentrikeren – for som regel er det ikke bare en ting plasseres til alment skue, men flere
ting.

Så – kjære utenfor A4 normen bygde – eller by- original som i lange og interessante innlegg
forteller om han gærne naboen som har både sparka bikkja di og skutt etter katta di – så
forstår vi det. Følelsen vi har er den samme som din – opplevelsen kjennes helt feil og du
har alle på din side.

Og husk den følelsen – for nå kommer poenget.
Når du da poster andre ting – som at du har kontakt med aliens eller at PST leser mailen din
via kontaktlinsene dine – så får VI den følelsen DU har ovenfor den gærne naboen i forhold
til DEG! Da er det DU som oppfattes som problemet!

Så det jeg vil du skal spørre deg selv om er: – Er det mulig at enkelte ting jeg mener er bare
tull? Og det trenger ikke være så far out ting som aliens og nano-spioner i øynene.

Jeg veit ikke om det stemmer, men jeg har hørt at det sikreste tegnet på et friskt sinn er at
en oppriktig bekymret stiller seg selv spørsmålet: – ER jeg normal? Og hvis en ubetinget og
uten tvil svarer JA! – så er det stor grunn til bekymring.



TULL, TULL & ATTER TULL!

September 5, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Det er en mann i Valdres. Han har holdt på i mange år med påstått behandling av
helseproblemer. Blant annet med det som kalles homøopati.

Jeg skal ta kort hva det er: TULL!
Den litt lengre versjonen er at man blander ut et virkestoff som liksom skal forårsake
problemene dine – til det i enkelte tilfeller er så lite igjen at det ikke finnes spor av det
gjennom noe kjent vitenskapelig metode. Samtidig så bankes beholderne med den
utvannede substansen mot en…. * sukk * skinnbibel! Nå tror jeg den boka gjennom det som
står skrevet der har mange gode egenskaper, men dens fysiske framtoning er like magisk
som en kvittering fra REMA 1000.

Denne mannen som tilbyr denne «behandlingen» har faktisk rett i at hans gjerne flere timer
lange konsultasjoner med de som ønsker hjelp ofte kan hjelpe. Men det er nettopp fordi han
bruker så lang tid! Til å høre på, snakke med og bare være medfølende. Hverken jeg eller
vitenskapen benekter dette – og det er trolig derfor slike får lov å holde på, men vær så
snill! Ha ingen – whatsoever – illusjoner om at det ER annet en pur placebo!

Det som ikke er placebo er denne mannens aktiviteter på YouTube!
Der legges det ut videoer med bl.a hvem som egentlig har makta i Norge!
Jeg skal også her ta en kort oppsummering av det han sier: TULL!

Så en litt mer detaljert for de som gidder og/eller trenger det. Jeg skal ikke ta alt – siden det
da ville fylle opp serverne til Facebook, men bare ting han sier det første minuttet i en av
videoene – dette beviser at han ikke engang skjønner hvordan Norge er bygd opp. Han
påstår at halvparten av statsrådene som ikke er folkevalgt ikke er ansvarlig for andre enn
statsministeren og regjeringserklæringen – og har ikke noe ansvar ovenfor noen
folkevalgte.

Yeah! Riiiight! Det er statsministeren og en bunke papirer som har sørget for at 5
justisministere fra FrP har måttet gå av! Det hadde Stortinget ingenting med! Eller? Jo?
Vent! Selvfølgelig er alle statsråder ansvarlig ovenfor flertallet av 169 FOLKEVALGTE
representanter!
Så dette er rav, riv ruskende galt! I tillegge er disse – som Stortinget angivelig har null

https://no.wikipedia.org/wiki/Hom%C3%B8opati
https://no.wikipedia.org/wiki/Placeboeffekt
https://www.youtube.com/watch?v=eAMS-IWZWTY&feature=youtu.be


kontroll på – deltakere på Bilderbergermøtene!

Jeg skal ikke bruke mye mer tid på ironisering over alt som blir påstått å skje på disse
møtene – fra salg av unger som ofres til han Tykje i gigantiske sexorgier – til at de jødiske
øglene fra en annen dimensjon gir sine ordrer. (Det er litt uklart om øglene deltar på disse
orgiene – eller om fysiologien byr på problemer) Uansett – innimellom sex’n så får norske
statsråder sine instruksjoner – og vil de ikke så blir de truet!

Her er det vi må bli litt edruelige igjen. OK! Det påstås at uvillige statsråder utsettes for
utpressing. Jada, utpressing finnes, men i svært, svært lite omfang og enda sjeldnere er det
vellykket! Utpressing er et veldig yndet tema i film, TV og litteratur. Dessverre bruker ikke
forfatterne av slikt like mye tid på psykologi som de gjør på fantasifulle måter folk angivelig
skal kunne presses. Saken er nemlig den at presset et offer for et slikt opplegg har på seg
ikke er mulig å bære i de fleste tilfellene. Folk rett og slett knekker sammen! I beste fall bare
trekker de seg (Vi har alle hørt «Tilbringe mer tid med familien» o.l) – eller i verste fall de
begår selvmord. DETTE er de reelle og virkelige reaksjonene på svært sjeldne forsøk på
utpressing. Som er det regel pressa som finner ut ting – uten at noen har lekket det bevisst
for å oppnå noe.

Bestikkelser derimot fungerer mye bedre! (Men DET nevnes sjelden i disse
konspirasjonsteoriene – så det er kanskje ikke spennende nok?) Kort konkludert er gulrot –
altså bestikkelser – nesten alltid bedre enn pisk – altså utpressing.
Så bare etter et minutt i en tilfeldig valgt video kan vi konkludere – igjen – med at
homøopaten fra Valdres snakker TULL!

Så mine damer og herrer! Hold dere unna denne karen – hvis det ikke bare er for
underholdningens skyld! Virker som en veldig hyggelig og landlig charmerende kar, men
han er helt ut i og langt forbi kålåker’n, over bakketoppen, ut i villnisset og går i realiteten
og lusker helt inn på piggtrådgjerdet mot Galskapens Ødemark.



Om ærlig endringsvilje.

September 9, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

To Høyre-damer skriver 1 september i et leserinnlegg i avisa Valdres at en påstått
endringsvilje gir håp i forhold til Kommunereformen.
Utover det så bruker damene en masse fine moteord om hvor bra det er i urbane strøk og
underforstått at få vil bo i mer rurale landskap.

Da må en nok en gang påpeke skrøna de lever på i forhold til Kommunereformen. At
reformens oppgave er å vitalisere lokaldemokratiet og bygge robuste kommuner som skal gi
bedre tilbud er selvfølgelig bare blank løgn! Motivet er så klart å spare penger! Allerede
store og rike kommuner er lei av å betale for små og fattige. Det er en grei diskusjon å ta,
men da får vi ta den åpent og ærlig.

For jada, en ettendøl er isolert sett dyrere i drift enn en Osloboer. Men er Osloværingen
lykkeligere og har et bedre liv? Innestengt i gågater, mislykka multikultur, vanstyrt
byråkrati og oldemor uten plass på aldershjemmet?
For det er ikke tilbudene vi gjerne VIL ha av kultur, kafeer, utstillinger og yrende natteliv
som er det avgjørende, men de tilbudene vi MÅ ha – og som skal være første prioritet
finansiert av Fellesskapet.
Og der skårer vi best – fordi vi er minst! Store enheter minsker oversikten, gjør rask
omstilling vanskeligere og krever en nesten umulig grad av gode rutiner. Sjøl om
stykkprisen per bruker kan være noe lavere enn i en mindre enhet der brukeren har et
navn, familie og en livshistorie.

Derfor må en finne skjæringspunktet når noe er for lite kontra når noe er for stort. Mulig
Etnedal er litt for liten – så jeg er ikke uvillig til å se på justeringer av størrelsen, men
Valdres er etter all sannsynlighet for stort som kommune.

Men det forutsetter at vi diskuterer på reelt grunnlag – hvor alle for og imot tas med og alle
muligheter – også de utenfor den tradisjonelle Valdres-regionen – blir vurdert. Men enn så
lenge henger resultatet av forrige runde igjen som et spøkelse over hele regionen. Den
ånden av dårlig stemning i samarbeidet må vekk – og så får vi se om vi kan satse på en mer
folkestyrt og mindre toppstyrt vei framover. Og at den endringsviljen som Jønnes og Velure
så håpefullt ønsker også gjelder ærlighet i motivasjon og hensikt.



DUMSKAP OG DIREKTEDEMOKRATI.

September 12, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Mange av dere er ikke så smarte. Nå er ikke det sagt for å fornærme, men for å slå fast et
faktum. Jeg har lenge hatt en ide om å løse mange problemer rundt menneskelig interaksjon
med å oppgradere statusen på det å være dum. Hvis det ikke lengre er stigmatiserende, så
kan en fortelle folk at de er dumme – og at de derfor i enkelte tilfeller bare bør høre på dem
som ikke er det. Så nå prøver i det.

Mange av de dumme – samt noen en ellers regner som smarte merkelig nok – støtter tanken
om direktedemokrati.Hyppige folkeavstemninger skal kaste samfunnet hit og dit etter
Folkemeningens skiftende standpunkt.
Ønsket er selvfølgelig ikke motivert i realiteter – som at Folket Alltid Vet Best eller ønske
om mer demokrati, men irritasjon over at f.eks Stortinget (som faktisk er styrt av et flertall)
ikke Gjør Som Jeg Vil! Og siden de jeg omgås (like barn leker best) også vil Gjøre Som Jeg Vil
– så ville vi få flertall hvis hver sak ble stemt over av Folket direkte.

* Himle med øya og sukke dypt *

Nå har vi et nydelig aktuelt eksempel. Disse angivelige barna fra Moria. Her viser
meningsmålinger at 50% vil at Norge skal ta i mot flere en 50. Uten at vi skal ta den
diskusjonen (siden jeg greide å såre hardbarka humorister til blods med en Ringenes Herre
referanse) – så må vi kunne si med sikkerhet at de som ønsker direktedemokrati ofte er de
samme som hverken vil ha flyktninger, migranter, globalisme, vaksiner, klimatiltak eller
noe annet Politisk Korrekt. Men de vil ha direktedemokrati. Vel, dere ser tegninga nå?
Dersom det skulle stemmes direkte over hvor mange migranter fra Moria vI skulle ta i mot –
så kunne det fort blitt mange flere en 50! Og det var jo ikke det dere ville, ikke sant?

Jeg understreker at jeg her og nå ikke sier at det hadde vært rett eller galt – jeg påpeker
bare konsekvensen av direktedemokrati for de som ønsker slikt. Dumme folk vil ha
direktedemokrati, men det kan vi ikke ha fordi folk er dumme!



Schrödingers Regnskap

September 14, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Faktisk.no – denne wannabe «der-fasiten-finner-svaret» nettsiden drevet av diverse
nyhetsprodusenter – er en god ide som ofte spises opp av bukken ved havresekken.

Men nok om det. For nå har de gjort jobben sin og sjekka en påstand SP har kommet med via
en lokal Stortingsrepresentant – om konsulentbruken i Politiet. SP sier den er på 70% siden
2013 – så påstår Faktisk at den er på 46%. Hvis vi ser bort i fra at det høres veldig mye ut
uansett tall – så reiser det et enda mer grunnleggende spørsmål: For det er stor usikkerhet
rundt tallene! En veit ikke hvor mye en egentlig har brukt! Begge deler kan være riktig – og
det det blir godtatt! Et slags Schrödingers Regnskap! Hvor alt er usikkert og det er helt greit
og slik det skal være!

Sjøl om jeg har dyskalkuli og skal ligge langt unna tall og regnskap – noe jeg også stort sett
gjør – så må da logikkens lover gjelde for matematikk også? For dette ER rimelig enkelt: –
Hvor mye starta vi med?- Hvor mye brukte vi?- Hvem og hva brukte vi det på?- Hvor mye
har vi igjen?
Men når dette er uklart og en likevel godtar at en ikke lett finner det ut, så må en spørre
hvor mye makt har regnskapsfolk og ikke minst systemene fått? A det bare ER slik! Det går
faktisk(!!!) ikke an å skylde på ulike måter å føre regnskap på, nye ordninger og svart katt
over veien ganger π som gir usikkerhet rundt pengebruken!

Da har regnskapsførselen blitt for mye teori og alt for lite praksis. Hensikten med et
regnskap er at en skal kunne lett se svaret på de fire før nevnte strekpunktene – og kan en
ikke det er regnskapet ført feil. Gå direkte i fengsel uten å få penger ved Start!

https://www.faktisk.no/
https://www.faktisk.no/faktasjekker/Ljj/nei-det-kan-ikke-slas-fast-at-konsulentutgiftene-i-politiet-har-okt-med-70-prosent-siden-2013
https://www.faktisk.no/faktasjekker/Ljj/nei-det-kan-ikke-slas-fast-at-konsulentutgiftene-i-politiet-har-okt-med-70-prosent-siden-2013


MULTIKULTUR OG GLOBALISME

September 17, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Her har vi to temaer mange snakker om, men som mange ikke forstår. Og det er ikke så rart
siden ingen av dem har en fasit.
Multikultur og globalisme blir ofte brukt som skjellsord, men hva betyr det egentlig? Som
sagt finnes det ingen endelig definisjon alle er enige om. Her kommer et tredje litt mindre
kjent uttrykk inn – relativisme – hvor alle kan få lov å lage sin egen sannhet.

Så isteden for å diskutere hva disse begrepene er la oss heller se på hvordan de virker. Saken
er nemlig den at ingen vil ha multikultur – sånn egentlig.Joda, vi har disse såkalt Politisk
Korrekte – en gruppe som befinner seg fra der den mørkeblå sida i Høyre slutter (ja, det er
faktisk jeg som står i døra der som vakt. Bra observert!) til der de blodrøde begynner i Rødt.
Jeg tror det er Mímir Kristjánsson som er dørvakt der.

Disse – forkortet PK – definerer multikultur som noe positivt der forskjellige holdninger,
verdier og bakgrunner eksisterer i sammen og påvirker hverandre. Eller de SIER de vil ha
dette – men det vil de selvfølgelig ikke! Det er absolutt mye som ikke er verdig til
multikulturens fargerike fellesskap. For eksempel når noen har holdninger, verdier og
bakgrunner som tilsier at en:
– tror på forskjell i raser
– mener assimilering er bedre en integrering
– er i mot fri abort
– mener at kjønnsinkongruens er en metal lidelse evt. ikke eksisterende- mener det meste
bør avgjøres med direktedemokrati
– mennesket kan ikke påvirke klimaet
– det foreligger en stor islamsk konspirasjon om verdensherredømme
– eller mener at den kristen-humanistiske «verdensorden» er den som så langt har vist seg
mest suksessfull som samfunns-bærer

Og mange andre synspunkt – så er disse IKKE velkomne i multikulturen! (Noe av disse
uønskede synspunktene er mine – andre ikke, men det er irrelevant fordi det er at de er
uønsket i multikulturen som er poenget.)

Hvis en ikke kan akseptere at folk har disse meningene og fritt får hevde dem så ER en ikke
for multikultur. I så måte er jeg mer for multikultur en den mest PK Venstrevelger – og jeg



ikke engang for multikultur!

Så var det globalisme. Igjen er ingen enige om en endelig definisjon. Det vi kan si noe om er
virkningen – kommunikasjon og infrastruktur gjør at f.eks handel med hele verden blir mer
effektiv. Økonomien er verdensomspennende og alt henger sammen med alt. Dette er ikke
noe nytt – det har bare akselerert og blitt et fenomen noen sies å arbeide både for og i mot.

Uansett om vi er for eller i mot – og uenige om endelig definisjon så kommer vi ikke utenom
at globalisme finnes. Her kan vi ikke være bare for eller i mot – her må vi isteden ha
kontroll. Lovverk har – som det ofte gjør – blitt hengende etter i utviklingen fordi nye
situasjoner må først defineres før de kan reguleres. Enkelt sagt – vi fikk biler før lyskryss. Og
det er der problemet ligger nå – ikke at globalismen finnes, men hvordan den skal
«lysreguleres»

Egentlig kan vi godt konstruere en lyskryss-funksjon for multikultur også. Det som virker
tar vi vare på – det som ikke virker slutter vi med.



TA ISLAM – IKKE MUSLIMEN –
 teksten abstrahert og visualisert.
Alle rettigheter : IRONOXIDE Øyvind
Rust 2020

TA ISLAM – IKKE MUSLIMEN

September 20, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Diskusjonen – eller skyttergravskrigen – om
ytringsfrihet blir helt feil. Fordi en skyter på de gale
tingene. En henfaller til personlig sjikane framfor
argumenter på begge sider. Muslimer og deres
støttespillere drar rasismekortet så fort anledningen
kommer. Så skjærer det ut i hva som skal være
akseptabelt å si og gjøre.

Det å hevde at Muhammed var pedofil og brenne
Koranen bør være lov, men er det lurt? Kaste stein
på de som sier slikt – lurt eller ikke lurt – er ikke lov.
Og skal selvfølgelig ikke være det – for det er heller
ikke lurt.

Så hva bør en egentlig diskutere? SIAN og de på den siden – anser islam for et skadelig
tankesett – for alle som hører til islam. Men generalisering kan en generelt (høh høh) si ikke
fører noe sted. Det er forståelig at muslimer blir fornærma i ting de ikke kjenner seg igjen –
samtidig de er heller ikke feilfrie på å ta sjølkritikk – så langt der i fra. Reaksjonene til
mange – og her nærmer det seg nok skremmende et flertall – er ikke særlig oppbyggelige,
sjøl om de ikke pælmer stein.

Løsningen må være at en tar tak i de tingene som er grunnleggende feil – f. eks. innenfor
islam – og ikke hva hver enkelt muslim står for eller mener.
Jeg kan nesten ikke huske å ha sett noen ta fatt på hva som er beviselig feil i islam i sjølve
trosgrunnlaget. Så vi kan begynne med en ting. Vi kan slå fast at islam er en rip-off og dårlig
kopi av Det Gamle Testamentet – så hvis en av versjonene stemmer så må den eldste være
den beste kandidaten – og islam er rundt 600 år yngre enn kristendommen og den enda
eldre jødedommen. Så bare på rein sannsynlighet kan en avvise islam. Om det finnes noe
guddommelig så åpenbarer en ikke først en ting, som så bekreftes i neste omgang gjennom
Det Nye Testamente for så å gå TILBAKE og forandre på den første versjonen i det som blir
Koranen.

http://www.ironoxide.no/img/Ta%20islam%20-%20ikke%20muslimen.jpg
http://www.ironoxide.no/abstrakt-informasjon/


Hvorfor kan ingen ta den vinkelen på islam? Jeg tror at det ville også dempe aggresjonen
hos muslimer hvis de fikk diskutere hva de egentlig tror på framfor tolkningen til et
fanatisk mindretall.



Kjære IKEA!

October 6, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Tror aldri jeg har vært innom dere, men jeg har skjønt konseptet. Og som Biltema så elegant
har stjålet fra dere har dere eget matkonsept. Kjøttboller! Sikkert helt greit akkurat som
Biltema-burger’n (Jeg vil heller ha Circle K’s fulle meny 100 meter lengre opp på Kallerud,
men det er meg som har et noe lidenskapelig forhold til kjøtt)

Men siden dere er store, tjener penger og da sikkert er gode på tall, Excel og statistikk – så
lurer jeg på om de ansvarlige for denne avdelingen nå har hatt hjemmekontor litt for lenge?
For hvordan fant de ut at det ville være lønnsomt å føye seg etter 2 (TO!!!) % av Kongerikets
Noregs befolkning som faktisk ER konsekvente på kun plantekost!? For det mente dere var
lurt tydeligvis! Vel. all PR er god PR – sies det. Det er feil! Helt greit at dere hadde laget et
tilbud til de kjøtt-kritiske, men en går ikke all in med så spinkel % andel da veit dere!

Hvis dere VIRKELIG ville bli klimanøytrale og bidra med noe som fungerte så laget dere et
konsept med holdbare møbler – og så kjørte dere hard og målretta markedsføring på at
møbler ikke trengs å fornyes hverken ut i fra trender eller fordi «dama ville ha noe nytt!»
For det er DER – i overforbruket – problemet ligger – og ikke i kjøttbollene! Dere ville
selvfølgelig gå konkurs, men Hei! – Vi må alle ofre noe for klimaet! Og heller dere enn kjøtt!



LANGT OM FISK SOM KVELES –
 teksten abstrahert og visualisert.
Alle rettigheter : IRONOXIDE Øyvind Rust
2020

LANGT OM FISK SOM KVELES

October 8, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Altså… jeg er stor tilhenger av dyrevelferd. Noe så
godt som alle bønder også er. For mange er det
slik at de står med tårer i øynene når dyr sendes
til slakt eller må avlives av andre årsaker. Det
forstår jeg godt! Jeg også har grått mine modige
tårer over hester og lam.
Men samtidig så hverken kan en eller skal en
drive med dette hvis følelsene skal få styre alene.

Derfor må jeg ta litt biologi for dere. Et såkalt
husdyr er IKKE det samme som det vi kaller oss
selv – mennesker. Derfor kan vi ikke
sammenligne hvordan disse to organismene
fungerer. Først og fremst mentalt. Selv om det er

helt naturlig at vi overfører vår opplevelser av virkeligheten på dyr, men det blir ikke fakta
av den grunn. Mekanismen er veldokumentert – jo mer noe ligner på oss – jo større sympati
vekker det. Et godt eksempel er f.eks forkjempere for dyrs rettigheter (noe som kan ha mye
godt for seg) engasjement for rovdyr. (Som ikke har så mye godt for seg)

De har et menneskelignende utseende, de har årtusen lange tradisjoner for mystikk og
legender sammenvevd med vår kultur – og en mimikk hvor vi mener vi kan se og forstå
følelser.
Selvfølgelig sympatiserer en med dette på et følelsesmessig plan. De skal få leve, de skal
være fri og slippe innblanding og overgrep fra mennesket.

Samtidig – som det står i Donald – dør det milliarder av fisk daglig i store smerter gjennom
sakte kvelning, brutalt klemt sammen i garn og revet bort fra sitt naturlige element. Og
ingen – absolutt ingen – bryr seg! Siden fisk bokstavelig talt ikke ser ut som folk!

Noe som viser en ting – ønsket om dyrevelferd dreier seg KUN om følelser. Og greit nok! Vi
skal ha dem med – det sikrer en god nok balanse mellom biologiske fakta og hva vi selv er
komfortable med.

http://www.ironoxide.no/img/Langt%20om%20fisk%20som%20kveles.jpg
http://www.ironoxide.no/abstrakt-informasjon/


Så hva er så fakta? Jo, selvfølgelig føler dyr velvære, smerte og frykt. Men vi kan ikke
relatere det til hvordan vi opplever dette av en årsak – dyr med veldig få unntak er ikke klar
over at de finnes! De har ingen opplevelse av jeg’et. Unntakene er f.eks vår nære slektninger
i menneskeapene, delfiner og pussig nok kråkefugler! De har en grunnleggende forståelse av
at de er noe. Det har IKKE husdyr! Glem de store uttrykksfulle øynene med lange vipper,
snuta og gapet som kan se ut som den smiler!
Det er ikke reelt! Det er like langt ut i fantasien som når Lillebror snakker til Knerten!

Vi kan ikke forestille oss hvordan det å ikke forstå at en finnes føles – det er et tema for
årelang filosofisk undring og fundering! Derfor kan vi ikke, skal vi ikke og må vi ikke
overføre vår forståelse av slikt over på dyr – og vi må heller ikke gi dem rettigheter som er
helt meningsløse i praksis.

Når vi har dette på plass så kan behandle dyr på en etisk god måte som minimaliserer lidelse
og sikrer god avkastning, gjennom en tankegang basert på slik ting ER – framfor hvordan vi
FØLER det.



ANDRES NYTELSE – teksten
abstrahert og visualisert.
Alle rettigheter : IRONOXIDE Øyvind
Rust 2020

Om andres nytelse

October 12, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

For mange er det å endelig se hytta nytelse. For
andre er det å ikke se en eneste hytte nytelse.
Diskusjonen går høyt om vern, bærekraft, bruk av
resurser og det dannes underlige allianser.
De som har fått sin del av hyttedrømmen er
plutselig veldig enige med de som ikke ville ha dem
der utgangspunktet – for da skal ingen flere dit!

Det er ikke så rart når dette i stor grad er basert på
følelser. Ønsket om å se langt, vidt og urørt er
dyptfølt hos både vernerne og de som alt har

unngått vernet, men som nå vil verne resten.

Skal vi ta følelsene først da? Hva er de verdt? Kan man kvantifisere og sette en verdi på
følelser?
Ja, det er faktisk ganske lett. En slår sammen summen av de forskjellige følelsene – og så ser
en på høyest verdi.
Det er ingen tvil om at irritasjonen verneren føler over at vidsynet i synsraden brytes av
hyttetak  har en sum. Det har også følelsen hytteeieren har av at nye naboer ødelegger den
kanskje lovede freden.

Men samme hvordan en regner disse i hop så blir de meningsløst små mot summen av all
nytelse hytter gir til så mange mennesker.  Her må en jobbe med seg selv og sin egen
raushet. Unner en andre alle disse talløse øyeblikkene av ren lykke. Eller er det viktigere å
pleie sin egen ulykke med å engasjere seg i vern av noe so i den store sammenhengen ikke
betyr noe som helst i forhold til annet enn det å begrense andres nytelse. Skal en ikke heller
prøve å være litt raus? – Ja, greit! Så ligger en hytta der – med sitt skrikende torvtak i gal
vinkel, sine menneskestablede tømmerstokker i uhyrlig symmetri mot det naturlige kaos,
men tenk – og forsøk å nyt med – de gledene dette gir for de som bruker hytta!

Skal vi så bygge hemningsløst og fritt? Står vi på randen av en urbanisering av hele
kongeriket? La oss se på tallene.  De lyver som kjent ikke og er helt ufølsomme. 1,7 % av
Norge er bebygd! Og det omfatter alt – boliger, industri, infrastruktur – og hytter.

http://www.ironoxide.no/img/Andres%20nytelse.jpg
http://www.ironoxide.no/abstrakt-informasjon/


Fritidseiendommene utgjør igjen 8% av de allerede omtalte 1,7.

Det er ingen tvil om at vi har råd til å være rause med plass til andres nytelse.



SAMFUNNSFAG FOR VENSTRESIDEN –
teksten abstrahert og visualisert.
Alle rettigheter : IRONOXIDE Øyvind Rust
2020

SAMFUNNSFAG FOR VENSTRESIDA

October 19, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

OK, der det begynte kan ikke vi starte, men en
viktig faktor var at Kåre Willoch er så skikkelig!
Så vi tar det derifra om hvorfor Norge er i den
situasjonen vi er – med et fantastisk
velferdssamfunn som ikke er økonomisk
bærekraftig på sikt.

Jo, altså Kåre! Han mente – helt korrekt – at alle
burde få mulighet til å låne penger til å skaffe seg
et husvære. Han så at nå tjente folk i
gjennomsnitt så godt at nå ville de takle en
relativt stor og langvarig gjeldsbyrde. Noe som
trolig var riktig vurdert.Det Kåre IKKE skjønte –
eller i det hele tatt hadde evnen til å forestille seg

– fordi han er så dønn skikkelig, ordentlig, fornuftig og nøysom som en gammeldags
Arbeiderpartimann – var at noen kunne komme på den utenkelige tanken om å låne penger
til tull & fjas!Så han åpnet slusene for lån i privatmarkedet. Bankene sto på startstreken
klare som egg – og visste selvfølgelig at dette kom til å skjære seg, men pokker heller! Her
skal det i mellomtiden tjenes penger!

Joda! Folk fikk seg husrom. Og nye biler, båter, ferier, hytte i Valdres og drikke fra øverste
hylle på Polet! Dette gikk jo galt – bokstavelig alt på første klasse! En ting var nå alle
gjeldsofrene som ingen hjalp, men bankene ble jo – stakkarslige som de er – stablet på beina
igjen av en snill stat. (Siste setning KAN inneholde spor av nøtter, melkeprodukter og
ironi)Samtidig – som det står i Donald – (eller egentlig litt før) så var en ny tenkning på vei i
Norge i forhold til utdanning. En hadde brukt mange år på å utdanne Folket i det
grunnleggende – og gi De Begavede muligheten til enda mer utdanning. (Det var bl.a
årsaken til at flere hadde fått bedre råd siden de hadde høyere utdanning og fikk bedre
jobber) Nå ble dette til en almengyldig tanke – alle skulle ha høyere utdanning for å kunne
bli hva de ville. Evner og skikkethet ble i likhetens sosialdemokratiske tegn oversett og flest
mulig skulle på sporet til Noe Stort.

Økonomien kom seg på fote igjen. Mye av den gode utdanningen bidro til det, men så hadde

http://www.ironoxide.no/img/Samfunnsfag%20for%20venstresiden.jpg
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vi plutselig et overskudd av godt utdannende personer. Og siden vi hadde råd til det så
ansatte vi dem – både i det offentlige, men også det private tok sin del av den administrative
siden av å være overbuljongterningpakkmesterassistent.

Og inn på den politiske arena – the wonderboy himself! Jens Stoltenberg! Sosialdemokrat i
navnet – markedsliberal hauk i praksis! Han så at det velprøvde systemet med New Public
Management – hvor mottakere av Statens tjenester var kunder og tjenestene var produkter
– kunne innføres i Kongeriket Noreg! Igjen var tanken god – delvis. Men Jens skjønte ikke at
NPM mangla noe essensielt fra inspirasjonen i det private. Nemlig kontrollmekanismen i
markedet! Når en leverandør ikke leverte produkter av ønsket kvalitet og pris så tok noen
andre over og den dårlige leverandøren ble borte. Kort, brutalt og stygt!

I det offentlige var det ingen slik funksjon – derfor måtte en implementere og fusjonere (de
hadde vært på kurs og lært slike ord) med det allerede eksisterende HMS! Helse Miljø og
Sikkerhet – som de nå brukte som modell for å lage Kvalitetskontroll og Kvalitetssikring. Da
løste man også et problem med overskuddet av godt utdannende ofte middelmådigheter –
som kunne telle hva vi kan kalle det offentliges tellekanter. Eller altså fastsettelse av mål,
produksjon av strategier for å nå mål og ikke minst måling av måloppnåelse! Og
kvalitetskontroll av målingen av målene!
Igjen kort, brutalt og stygt – Staten ble full av folk med høye lønninger som hadde og har –
tullejobber! Ikke bare for å telle symbolske tellekanter, men et eget «fagfelt» med å
produsere ingenting for noenting. For f.eks den kvaliteten de skulle sikre, men som ofte
forsvinner i tidsbruken de som virkelig produserer eller yter en tjeneste må bruke på
rapportene og dokumentasjonen de må levere oppover til alle over seg som har bestemt at
de under seg skal gjøre slikt så de over der igjen kan se at alt er i orden. Noe det ofte ikke er
fordi en har vært opptatt med å skrive rapporter og lage dokumentasjon. Puh!

Så hvorfor sier vi ikke opp alle disse bremseklossene og strømlinjeformer byråkratiet ned til
det nødvendige og re-lokaliserer arbeidskraft? Fordi det er for mange av dem! Noen MÅ
miste jobben – og da blir det problematisk! På grunn av det noe oppskrytte tre-part
samarbeidet i norsk arbeidsliv – der arbeidsgivere, takere og Staten er så god venner at
noen virkelig konflikt egentlig er utelukket! En tillater rett og slett ikke at kanskje tusenvis
av byråkrater blir rasjonalisert vekk – isteden lar en byråkratene sjøl bruke ostehøvel på
tjenesteytende avdelinger (Eller legger fram saksframstillinger til politikere som lurer dem
til å gjøre dette)

Og der er vi i dag!
Så hva er løsningen? Jo, noen må bli tøffe i trynet og ta belastningen med å få både media



med krigstyper, streiker og tilløp til opprør i arbeidstaker-organisasjonene ved å si klart i
fra at nå er en stor prosentandel av dere over på NAV for en kortere eller lengre periode.
Totalt sett reduserer dette utgiftene til lønn med rundt 40%, mens en omdisponerer 60% fra
aktuelle områder til NAV. Og ja, det vil gå noen villaer, konebiler og hytter i Valdres både
via frivillighet og tvang, men alternativet er at tjenesteytende avdeling i AS Norge enten
kollapser eller må sterkt redusere tilbudet. Og da rammes langt svakere grupper enn
Tellekantkonsulent Guttorm Grå med familie som tross alt bare må senke levestandarden
dit f.eks MDG mener vi på grunn av klima likevel må ned på.



STØRE SITTER TRYGT PÅ GRUNN AV FRYKT!

October 24, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Men det er ikke han de er redd, men Hadia Tajik. Det
tok litt tid å forstå det (iallefall for meg) – men det er
eneste forklaring så vidt jeg kan se.
Et bortimot samlet AP ser de får aldri regjeringsmakt
med Jonas Gahr Støre som toppkandidat.

Javel? Så hvorfor bytter de ham ikke ut?
Arbeiderpartiet er ingen søndagsskole var det vel en
som sa en gang…
Likevel er det ingen som utfordrer Støre – og det er av
redsel! For Hadia Tajik! Kronprinsessen! En ny

toppkandidat nå – utenom Hadia som hverken Norge eller AP er klar for – vil være en
direkte utfordrer til Hadia når hennes tid kommer.

Den som blir foreslått vil derfor havne i garnet til Hadias nettverk og få samme behandling
som Trond Giske – og ikke bare utfordreren, men også den som foreslår og støtter en
utfordrer. Dette er det ingen som vil utsette seg for – altså sitter Støre trygt på grunn av
frykt.



Varankvanes Valg

October 27, 2020
Kategorier: Kunstprosjekt - Glimting

OK, dette var litt gøy synes jeg! Vi må ta litt historikk. Ja, jeg «kan» tegne – iallefall sa mange
det så jeg tenkte det var det jeg skulle drive med. Heldigvis oppdaga jeg relativt kjapt at
mange tok feil! Jeg har ingenting å bidra med i forhold til de som virkelig kan tegne. Jeg er
god nok til husbruk – that’s it!

Men før jeg oppdaga det så «studerte» jeg litt kunst og prøvde å sette meg noe inn i historie,
teknikk og tankemåte. Og det jeg ikke fikk til å stemme var hvorfor en hadde forlatt stilen til
de gamle mestrene – og de som fortsatt i den var uglesett og henvist til nisjer som Luis Royo
med sine fantasy-verk og tegneserier som f.eks Alex Ross. Sjøl Valdres egen Arne Paus var
ikke verdsatt som «ordentlig» Kunstner – fordi en kan se hva han maler var det inntrykket
jeg fikk.

Jeg reagererte som jeg ofte gjør på ting jeg ikke er enig i – jeg gjorde narr av det! Jeg satte
meg til med blokk og svart tusj og laget såkalt «moderne non-figurativ Kunst» – for noe slikt
kan da alle få til – trodde jeg og kanskje tror jeg enda?
Men forsøket mitt på humor fungerte ikke helt etter planen – for de eneste motivene folk
senere har spurt etter (utenom når jeg har blitt bedt om å tegne noe spesielt) er disse
ironiske bildene.

https://en.wikipedia.org/wiki/Rembrandt
https://www.luisroyo.com/en/
https://www.alexrossart.com/
https://www.singulart.com/en/artist/arne-paus-11545?campaign_id=202&keyword=arne%20paus&matchtype=e&gclid=Cj0KCQjwit_8BRCoARIsAIx3Rj5aw_HJPaoDY1M1MAdbF9WSgUCE9YtkCwQVXn6M-lVm3XitH_xg3AEaAmqyEALw_wcB
https://www.instagram.com/p/BKn_60wgO1o/


Men så gikk jeg lei av hele tegne-greia og har ikke rørt det på årevis, før jeg oppdager at
iPAD faktisk er morsom å tegne slike non-figurative kruseduller på. Og igjen skjer det
samme – folk ser….Noe i det. Så kanskje det kan kalles noe-figurativt isteden?
Så nå jeg har laget noen slike – som altså likevel har en mening og en fasit. I motsetning til
den klassiske «forklaringen» påståtte kunstnere kommer med at: – Verket skal og kan tolkes av
Hver Enkelt – og alle kan legge Sin Mening i det og alt er kjempeflott og Stor Kunst!
Dette er inkarnasjonen av kultur-relativisme som jeg inderlig hater! For noe Riktig – noe er
Galt og det meste har en Fasit! Hvis ikke kan vi egentlig legge ned hele verden og hengi oss
til hemningsløs nihilistisk hedonisme til det er natta og mørkt!
*Trekke pusten dyyypt* Da roer vi ned filosofien! Farlig å starte meg på den der – som enkelte
wannabe Dick Dawkins ateist-spirer på VG Debatt har fått erfare.

Jo, altså – noen ser Noe. Og hva er det og hva er det egentlig jeg har snubla borti? Muligens
det som innenfor bl.a psykologi kalles arketyper.
Felles – muligens genetisk baserte – referanser menneskeheten har av symbolikk. Hvis det
er genetisk er det isåfall veldig interessant hvor den kommer fra – fordi tidsrammen fra vi
«fant opp» disse symbolene ikke er lang nok til at de kan ha blitt innarbeidet i oss via
evolusjon! Den virker rett og slett ikke så fort! Det siste jeg oppdaget om dette er at vi ikke
bare har evnen til å forstå felles symboler, men faktisk også ser ut til å være programmert
til å forstå skrift og ord før vi har lært dem!

Når jeg slipper taket i rasjonell og gjennomtenkte motiver, men bare lar symbolikken flyte
så er det kanskje slik at jeg ser glimt av disse arketypene? Derfor kaller jeg det glimting. Så
nå begynner vi å nærme oss den fasiten jeg lovet på Varankvanes Valg.

Jeg dro det litt videre for å se om vi kan ha slike arketyper også på ord – siden ordene er
programmert inn i oss – så Varankvane er hentet fra en historie – la oss kalle det eventyr –
hvor det i et gammelt glemt språk – trollsk – betyr Alt Som Er. Så spørsmålet er hva tenkte
hver enkelt – eller glimtet – når de så ordet? Det kan bli spennende å høre om.

Så hva handler Varankvanes Valg om? Jo, det vi dypest sett og altså Alle Mennesker –
Varankvaningene – er motivert og styrt av. Hvorfor vi velger som vi gjør. Midt i bildet er de
to grunnleggende maskuline og feminine formene. De to trekantene. Den med spissen ned
er mann og den med «bredsiden» ned er kvinnen. Ikke noe jeg har funnet på, men er basic i
all figurlære. Mannen har en hammer og et sverd som viser det praktiske, mens kvinnen har
en munn som viser det sensuelle og det verbale.

De hviler begge på en vekt – som alltid har vært der og alltid vil være der – altså det

https://no.wikipedia.org/wiki/Arketype
https://www.sciencedaily.com/releases/2020/10/201022125525.htm?


liggende 8-tallet som symboliserer evigheten. Vekten veier lysten på behag opp mot frykten
for ubehag. På venstre side (selvfølgelig) er både frykten og ubehaget i et villdyr med tenner
– kanskje en ulv? På samme side er det mye tomhet – noe som også er skremmende.

Siden vi ikke kommer løs fra vekten og valgene den viser – så de er satt fast med en kjetting
– gammel og svart av elde siden dette alltid har vært slik.

Men på den gode siden der behaget er så vises dette med en munn som i nytelse sier: –
AAAAAH! (En ser A’ene) Over er et smilende univers med stjerner og under skålen med
behag er det også mye ukjent innhold. Alt viser det behagelige vi ønsker å oppnå gjennom
alle våre valg – kontra ønsket om å unngå og/eller frykten for ubehag. Dette motiverer alt vi
gjør og viser at alt som menneskedyret gjør er egoistisk motivert. Fordi alt enten skaper
behag eller ubehag avhengig av altså Varankvanes Valg



DET NØDVENDIGE MONSTERET

November 3, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting, Internt, halvgær'nt og fjernt!

– En Deigolv Digre fabel

Onsdag 4 november 2020 Klokken 16.50 lokal tid
Washington DC

TV2’s Fredrik Græsvik hadde for en gangs skyld vanskelig for
å finne ord. (Noe han delte med store deler av
verdenspressen) Av alle skrekkscenarioer (og

drømmesituasjoner for en klikk-basert mediaverden) så hadde ingen sett for seg dette.
Fredrik svelget og begynte med et …..eeeeh. Før han måtte svelge igjen og kremte.
– … det vi nå er intet mindre en ufattelig.
Igjen så stoppet det seg og han måtte ty til journalistenes nødløsning nummer en –
oppsummering så langt.
– Det ble tidlig klart at Joe Biden ville vinne det amerikanske valget, men slik som meningsmålingene
tok feil ved forrige gang i forhold til president Donald Trump, så har de igjen bommet totalt. Det var
antatt at Biden ville vinne med god margin, men han har nå vunnet med et veritabelt skred av
stemmer. Mange har spurt seg hvordan den sittende presidenten – denne tikkende bomben av
uforutsigbarhet og irrasjonalitet – ville reagere på et tap. Hvor en knepen seier for Biden ville framstå
som det verste i forhold til mulige innvendinger fra president Trump. Men samtidig fryktet mange
reaksjonene om Trump måtte lide et solid nederlag og reaksjonene på en total ydmykelse.
Det vi nå har sett har som nevnt overgått alles villeste fantasier – noe som ikke sier lite når det
kommer til de siste skandaløse 4 årene.
For få minutter siden entret president Donald Trump scenen og holdet sin resignasjonstale …
Fredrik måtte trekke pusten og stirret så inn i kameraet uten å klare å fortsette. Han tok seg
så tydelig sammen.
– Og for en tale! Den var kort og …… vel, det er trolig en tale som vil gå over i verdenshistorien som en
av de største. Denne vil rage oppe hos Kennedys Berlin-tale og Luther Kings Jeg har en drøm.
Fredrik måtte bare kutte og signaliserte det til kameramannen.
– …eeeeh, vi skal se den på nytt.

Tidligere samme dag – klokken 10.30 lokal tid Washington DC.
Pressesekretær for president Donald John Trump Kayleigh McEnany var ikke lettskremt.



Men nå var hun redd. Av alle de anfallene av forskjellig karakter hun hadde sett – og
overlevd – av presidenten så var dette de mest skremmende. Det var ingen rasende runder i
Det Ovale Kontoret. Ingen doble knyttneveslag i bordet. Hun hadde sett historisk
uvurderlige gjenstander bli kastet i veggimellom og hørt karakteristikker på personer som
ville fått presidentens famøse «grab them by the pussy» uttalelse til å virke som trivelig
koseprat.
Men denne gangen var det enda verre. President Trump satt sammensunket i stolen bak
skrivebordet. Armene hang ned og det samme gjorde hodet. Det var en vanligvis over 190
cm inkarnasjon av nederlag i litt for stor dress som nå fløt utover i stolen i stille total
resignasjon.
Vise-president Pence sto med ryggen til og så ut av vinduet – som om han hadde langt
viktigere ting å studere utenfor. Resten av staben sto fordelt rundt i ovalen – like usikre og
skremte som Kayleigh.

Dagen før kl. 23.23 lokal tid Torshaugen – Etnedal.

Deigolv Digre tømte den siste slurken isbit-svalet Fiin Gammel Cognac og hadde bestemt
seg.  Dette måtte gjøres noe med. Tegnene var soleklare – sjøl de lysskye vist av svartekunst
og annen trollskap. Men først og fremst nyhetene på den digre 62 tommer skjermen i
gnomhulens storstue var entydige – Donald Trump kom til å tape så det suste! Nå kunne
ikke Deigolv brydd seg mindre om verdslig og menneskeskapt politikk, men han følte et
visst slektskap med Donald. En underdog som hadde greid det umulige – på pur hevnlyst
etter å ha blitt skøyd av daværende president Obama – hadde overtatt både kontor og
posisjon etter Barack. Eller Barkrakk som Rusten yndet å kalle ham, tenkte gnomen med et
skjevt smil.
Men altså Trump! En ting var kaoset som fulgte – på ingen måte alene forskyldt av Donald
alene, men han hadde bidratt. Men samtidig hadde han gjort ting som Deigolv så klare spor
av sluhet og fanteri som kunne vært trollpakk verdig.
Deigolv hadde rett og slett ikke lyst til å se Donald John Trump styrte i flammer og bli
ydmyket på det grøvste. Nei, her måtte det handles!
Gnomen klatret opp i en utsøkt og dyr gamingstol og med noen besvergelser og for det
meste godt og for lengst glemte formularer fyra han opp epostprogrammet.  Nå ville
moderne teknologi i skjønn forening med eldgammel magi sørge for at den påtenkte
eposten havnet der den skulle.

Tilbake til onsdag 4 november 2020 Klokken 17.08 lokal tid Washington DC.



Kayleigh kjente noen rørte ved armen hennes. Bak henne sto en av undersåttene – gnomene
som hun tenkte på dem som – i administrasjonen.

Han – hun husket ikke navnet en gang – så også livredd ut, men også ivrig. Spørsmålet var
hvem eller hva som forårsaket hva – det var aldri lett å vite under Donalds på ingen måte
forutsigbare dagsorden.
– Du bør se på denne …. Kontor-gnomen holdt fram en iPad. Muligens var det den uvanlige
og lammende skrekken som gjorde at hun faktisk tok imot den og leste.

«Kjære Herr President!
Hvis dette ikke ordner seg for deg – noe jeg håper inderlig at det gjør – her er en måte å lande på
føttene.

Hvis Sleepy Joe vinner og du dessverre må holde en resignasjons-tale – her er hva du kan si.

Innrøm noen av de angivelig «løgnene», innrøm at du har villedet og spilt et spill med røyk og speil –
alt for å forvirre og forvirre fiendene til dette fantastiske landet ditt

Når mr. Putin, nordkoreanerne og kineserne forhandlet med Obama og hans forgjengere visste alltid
hvordan han og de ville reagere og handle – de har høyt utdannet psykologer og atferds-forskere for
dette – akkurat som du har. 

Men med deg Sir – var alt totalt uforutsigbart og usikkert. En helt genial strategi! Noe som ga US Of A
en enorm fordel i f.eks. forhandlinger. Du Sir var ikke helten Amerika ønsket seg – du var monsteret de
trengte!»

Kayleigh stoppet der og bjeffet ut ordrer. Til og med Trump selv løftet hodet – han så langt
verre ut nå i virkeligheten en han hadde gjort etter sminken for noen uker siden. Den som
hadde vært en del av operasjonen for å få det til å se ut som om presidenten hadde hatt
COVID-19

Det tok bare en time med frenetisk taleskriving så var Trump på scenen. Nysminket – nå for
å oppnå motsatt resultat. Han så frisk, opplagt og ved godt mot. Noe han også var. Det tok
bare ti minutter å meddele budskapet – som forårsaket total sjokkert taushet – før kaoset
brøt løs.
Akkurat som Deigolv Digre hadde planlagt da han skrev den siste linjen i mailen.

«Sincerely from Norway»



Deigolv tenkte seg om – hvem skulle han signere med? Et bredt glis gled fra øre til øre rundt
lange, gule ujevne hestetenner. Så signerte han.

Trump var tilbake i Det Ovale Kontor – for en av de siste gangene – for denne gang i alle fall
Eks-presidenten – men moralsk vinner til evig tid etter Talen – løftet sin signatur
pekefinger, men istedenfor det velkjente You’re fired! – kom det:
– Get me this fuckin’ genius on the phone. I got a job for him!

Onsdag 4 oktober kl. 22.51 lokal tid – Svaberget.

Rustens MOTO kimte sin fastsatte gammeldagse ringetone. Eieren satte Billy Joel på pause og
så på displayet.
– Farian han smette! Tenkte han spørrende. – USA nummer?



OM HÅNDVASK OG UTTYNNING.

November 15, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

Det deles noe statistikk på tidligere influensa-sesonger og antall innleggelser og døde i
forhold til COVID-19. Det skal liksom vise hvor ufarlig viruset er.
For det første så er tallene for influensa over en mye lengre periode. COVID-19 har herja her
i landet fra mars til november – hvor en god del av den tiden har Norge vært nedstengt. Så
tallene har en grei og helt naturlig forklaring.

Det spørsmålet vi BURDE stille og som er den virkelige tragedien når det viser seg at folk –
som nå skal være både moderne, opplyste og velutdannede – IKKE har forstått helt basic
Heimkunnskap fra skolen med vaske hender og og respektere folks private sfære. Komfort-
sonen i Vesten er på rundt en meter og kommer fremmede innenfor der mistrives vi. Noe
som trolig er evolusjonært betinget og ikke bare kulturelt.

Disse tingene her har folk gitt blanke i – og vi ser på resultatene fra tidligere års influensa-
sesonger. Så kan vi legge til alt annet av lidelse av annen smitte. Så kommer COVID-19 – og
voksne folk lærer endelig helt grunnleggende smittevern! Og de presterer da å bruke
statistikken som viser at smittevern virker til å motarbeide tiltakene! En skal være glad
viruset ikke går etter lav IQ!

Så det vi skal kritisere er ikke at vi nå må oppføre oss som siviliserte fra møblerte hjem, men
hvorfor ingen har tatt disse grepene FØR! Og slik unngått mange av de innleggelsene og
dødsfallene statistikken viser fra tidligere år mens Corona bare var øl. Og DET er problemet
at ingen har tatt tak i manglende håndvask og avstand. Problemet er ikke at Rikerud ikke får
dra på hytta i Valdres noen uker!

Vi har vent oss til at folk dør av influensa – og da er det liksom greit! Dette er en forferdelig
holdning og viser at det beryktede Milgram-eksperimentet fremdeles er gyldig. For sier
noen – i dette tilfelle Folkemeningen – at noe er greit så vil 60-70% være «enige» uten å
protestere – samme hvor mange som skades og dør av holdningen. Jeg hørte det til og med i
begynnelsen av pandemien: – Åh dæ e vøl greit å få tynna ut noko følk!

Så NEI! – når vaksinen er på plass og dette roer seg så skal vi FORTSATT vaske hender,
respektere avstand og tenke smittevern – fordi det å smitte andre med sjukdom faktisk aldri
HAR vært greit! Og har alltid VÆRT noe en burde forsøkt å unngå!

https://no.wikipedia.org/wiki/Milgram-eksperimentet


OM BUSTENSKJOLD OG SVENSKE TILSTANDER

December 22, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

(Ja, jeg skal dra i land den koblinga)

Vi har hørt om 68’erne – ikke de ekte – vi som er
født det året, men disse som etter sigende fikk
sin politiske fødsel i 1968. Studentopprør i
Europa, inntog av massemedia og stort
ungdommelig engasjement i «krig og ferd og
sånn» Vi hadde dem her i landet, og har noen av
dem enda som ikke har tatt til vettet og skjønt at
verden – og sannheten – er blå. (Vi skal ikke
nevne et par gamle lærere)

Men i Sverige var de langt mer fremtredende – noe som kan komme av at Sverige har hatt
et større klasseskille – bl.a med adelige. Det har vi i liten grad hatt i Norge – og bare tanken
er latterlig for en nordmann – og det har vår egen Sigurd Lybeck vist oss – hvor det ikke er
en adelsmann en har det moro med, men en vanlig mann som vil VÆRE «adelsmannen» Jens
von Bustenskjold! I Sverige ville det vært en virkelig adelsmann som var offeret for satiren –
hvis den fikk lov å komme til ordet.

For her kommer de svenske 68’tterne inn. De var flere, bedre organisert og mer motivert
enn de norske så de la en Plan! Isteden for «væpna revvlo’sjon!» som de mer typisk
venstreekstreme gjerne fabler om så bestemte de svenske venstreradikale å plassere seg
selv i viktige roller i samfunnet. Forsvar, media, utdanning og selvfølgelig engasjere seg i
ordinære politiske partier. Og de lykkes. Som sovende agenter kom de seg inn særlig i
media. De drev ikke så mye åpen argumentering for sitt syn, men kneblet og sensurerte
heller folk med andre meninger. Dette har vist seg særlig om temaet innvandring.

Eller er det mer? I det marerittet Sverige nå er i med COVID-19 så har myndighetene nå sagt
de har hatt en for dårlig eldreomsorg.
Det gjør at jeg vil spørre – hva annet er det en ikke har fått lov til å snakke om i Det Svenska
Folkhemmet? Og kan vi stole på svenskene?
Vi ser gjerne på svenskene som nordmenn med en litt rar dialekt som vi elsker å banke på



ski. Og vi skal ikke legge skylde på den vanlige svenske eller bli mistroiske til dem som
enkeltmennesker, men hvis jeg satt i regjeringskontorene så ville jeg være litt oppmerksom.
(Og det tror jeg de er)

For hvor dypt stikker arven fra 68’etterne? Hvor har lojaliteten hos Sveriges påståtte
nøytralitet egentlig ligget? Vi har saken med en sovjetisk ubåt som mer eller mindre ankra
opp på grunna i Karlskrona. Det ble aldri noen skikkelig oppvask av dette åpenbare bruddet
på svensk suverenitet. Hva skjedde egentlig med Estonia-ulykken? Enda lengre bakover har
de svenske Sosialdemokratene – altså det svenske AP en meget stygg fortid med samarbeid
med Hitlers NSDAP. Det er mange spørsmål og det blir sagt at norsk etterretning hadde – og
kanskje har – planer for å ta ut svensk samfunnsstruktur om noen fra øst skulle få mer eller
mindre fritt leide gjennom Sverige.

Som sagt – vi skal ikke la dette gå ut over den vanlige svenske, men vi bør ha det i bakhodet.
Og la det fortelle oss at venstreorienterte med en Plan er like ille som høyreekstreme med
en agenda.



NÅ SLUTTER VI Å SURVE!

December 30, 2020
Kategorier: Alt eller ingenting

– De mest inngripende tiltak etter krigen!
– Pandemi-krisen!
– Annerledesåret!

Alt dette har vi sett og mere til. Skal vi prøve å gjøre opp status ved årsavslutningen? Hva
pina for de aller fleste av oss egentlig har vært?
Fordi det er Folk Flest vi nå snakker om så tar vi ikke med de som har blitt alvorlig sjuke, de
som dessverre har gått bort og de som er rammet av virkelig økonomiske problemer.

For det har ikke rammet de aller fleste. Vi andre har måttet lide den grusomme skjebne å
ikke få klemme hverandre! Denne totalt latterlige skikken for alle andre enn barn og nære
slektninger – samt folk i parforhold – har vi heldigvis blitt spart for i nesten hele 2020! Kan
vi fortsatt ha det slik? På forhånd takk!

Og så har vi latt være å klaske sammen – med mer eller mindre kraft – en av kroppens mest
møkkete, virus og bakterievrimlende områder – håndflatene! Kan vi også fortsette å la dette
være? Igjen takk!

Så har vi virkelig gjort en heltemodig innsats! Dette før omtalte møkkete kroppsområdet
har blitt vasket flere ganger i døgnet! Til og med både før og etter mat og do-besøk! Kan vi
uansett virusmengde i verden fortsette med det? Fint! Da går vi for det!

For nå blir det virkelig hardt og tøft! I en forvente levetid på ganske mange år så har en –
hjelpe seg og alle gode makter se i nåde – vært nødt til å la være å drikke seg full ute blant
folk i noen utvalgte områder i gitte tider! At vi har greid dette! Gutta På Skauen og
Tungtvannsaksjonen på Vemork – gå hjem og vogg!

Jeg kunne fortsette og regne opp helt bagatellmessige ulemper, men det vi kan koke det ned
til er at dette visste vi etter all sannsynlighet kom til å være veldig forbigående. Ingen kom
til å fryse, sulte eller tørste. Alle basisbehov var sikra – og stort sett de aller fleste andre
funksjonene forble oppegående – om enn noen litt tungvinne en liten stund.
Vi skal ikke gå rundt å tro at dette året har vært noe i nærheten av forrige verdenskrig –
eller tidligere tiders kriser. For de aller fleste har 2020 vært fantastisk mye bedre enn



dagliglivet var dag ut og dag inn hele livet for veldig mange bare for 100 år siden!

Så nå slutter vi å surve og snakke som om vi egenhendig har inntatt Berlin i 45!



Sophie Elise Trump teksten abstrahert og
visualisert.
Alle rettigheter : IRONOXIDE Øyvind Rust 2021

SOPHIE ELISE TRUMP

January 20, 2021
Kategorier: Alt eller ingenting

Neimen, greit! Da får vi ta en
oppsummering! Joseph Robinette Biden
Jr. har vært US of A’s president i 5
minutter – og han har enda ikke startet
noen krig eller mottatt Nobels fredspris.
Jeg synes dette ser dårlig ut!

OK, jeg har i 4 år mer eller mindre sittet
på gjerdet i forhold til Donald Trump,
men nå må det vel felles en slags dom. Jeg
har lenge håpet han hadde en Plan – at alt
tullet var støy for å dekke over en strategi
med å gjøre seg uforutsigbar og slik skaffe
seg et overtak i f.eks forhandlinger med
Kina og Russland. Jeg tror vi må

konkludere med at en slik strategi ikke eksisterte – men at virkningen likevel kan ha vært
der og fungert til hans fordel. De som har støttet ham mer helhjerta enn meg må nå ta til
vettet og innse fakta. (Siden de som har mislikt ham mer en meg ikke kommer til å gjøre det
– Jeg skal komme tilbake til dem.)

Ja, Trump har fått til en del ting – noe godt hjulpet av tilfeldigheter, noe kan ha vært
gjennomtenkt – men det har vært mest støy! Som altså ser ut til å ha vært planløst og uten
hensikt. Jeg har lest litt, sett noen dokumentarer og kan overfladisk si at han er en høyst
middelmådig forretningsmann, som har ikke har gjort det særlig bra, men har levd på
ryktet og midlene til en langt sluere far og en meget driftig bestefar før ham igjen.

Men hvorfor endte han da opp som president? Jo, som så mange andre ble han kjent for å
være … kjent! Ikke av de verste – der har vi Paris Hilton på førsteplass, men det reality TV
som fikk Donald virkelig kjent framfor de fleste andre av USAs milliardærer. Og han likte
seg i rampelyset – også i motsetning til mange av de omtalte rikingene. Disse realitetene fra
reality må en ta inn over seg. Trump er en middelmådighet uten noe spesielt å komme med
– utover en ting. Han sier en del sannheter. Oppi åpenbare mengder løgner – eller jeg vil
kalle det mer tull og skrøner – løgn er når det er bevisst omgåelse av sannheten i håp om å

http://www.ironoxide.no/abstrakt-informasjon/


bli trodd. Og jeg tror ikke Trump tenkte så langt – han sa mer hva han gjerne skulle sett var
sannheten og lot det stå til. Men innimellom dette så kom han med ting som var sant, men
som en etter både folkeskikk og tradisjon ikke kan si – og det var det som virkelig trigga
hatet og sinnet hos De Politisk Korrekte. F. eks. å kalle et møkkaland for et møkkaland. Alle
veit de finnes, men såkalte liberale og moderate folk kan/vil ikke si det.

Så er spørsmålet – har Trump sagt alt som blir sagt han har sagt? Selvfølgelig ikke! Media – i
alle fall i Vesten – har et klart flertall av disse som vil være liberale og moderate. Så derfor
er det ting vi ikke snakker om – eller skriver om. De til og med lyver – som i virkelig løgn –
for å slippe å gjøre det. I kombinasjon med at negativ omtale om Trump solgte og ga klikk,
så ble kvaliteten på rapporteringen mer en konkurranse i å finne noe negativt – i alt. Med så
mye negativt som Trump har drevet med så burde en redelig presse greid seg med det. Dere
som misliker ham – ha dette i bakhodet – at Sannheten har dere like lite fått fra media som
fra Trump sjøl.

I følge Michael Wolff’s bok Fire and Fury: Inside the Trump White House – så mer en antydes det
at Trump aldri så for seg at han ville vinne, men at kandidaturet var et PR-stunt. Jeg
vurderer dette som sannsynlig – og at panikken tok både Trump og andre når han vant.
Men han fikk gjøre det beste ut av det for å få det som han ønsket – oppmerksomhet. Og det
klarte han. I 4 år har hele verden viet alt for mye oppmerksomhet til en som ikke har så mye
å bidra med.

Derfor er han egentlig i samme kategori som mange av våre egne såkalte influensere. Folk
som også stort sett er kjent for å være kjent – og lite annet. Trump trengte
presidentstatusen for å holde på oppmerksomheten fordi han ikke har det f. eks. Sophie
Elise har – et pent utseende som trekker.

Så egentlig har vi hatt Sophie Elise Trump som president i 4 år.
Og det er nå bytta ut med …tja, hva skal vi kalle ham? Bill Clinton som bestefar? Som sagt –
vi bare venter på neste krig, skandale feid under teppet og fredsprisnominasjon. I
mellomtiden Kina og Russland igjen ta fram sin psykologiske profil over forutsigbar og
beregnelig amerikansk psyke – så de veit hvor langt de kan presse det uten å få en
atomladet Patriot-rakett i ansiktet. I så måte er kanskje verden litt bedre med Biden. Eller
kanskje ikke? Jeg setter meg på gjerdet igjen og følger med.



May 8, 2021
Kategorier: Alt eller ingenting

OM BONDE(OPP)RØR ULV OG BARNEOPPDRAGELSE!

Jeg blir vel nekta å kjøpe mat etter dette, men det tåler jeg for noen dager! 
Før vi kommer til bøndene må vi se litt på samfunnet ellers. Den Nordiske Modellen –
muligens verdens beste!

Veldig kort: Vi betaler inn til ei felleskasse for helse, utdanning, forsvar, infrastruktur og
mye mer. Dette er verken blå eller rød politikk – det er bare lurt. Isteden for at hver enkelt
har sin egen lege, skole, hær og veistubb de må finansiere så går vi i sammen om ting som er
best løst slik.
Det som har kommet noe ute av kontroll er administrasjonen av alt dette. Der har vi ting å
spare. Finland blir sagt å ha over 200.000 færre til å drive med denne administreringen – og
flyktningstrømmen fra De Finske Skoger er ikke akkurat påfallende hit (Sanna Sarromaa da
ikke medregnet) – så det kan ikke være så mye verre i Finland…

På samme måten så sikrer i vi fellesskap maten vår – jo, det er på samme måten. Vi betaler
bøndene for å produsere mat – som vi så betaler en «egenandel» på i form av ordinær pris.
(Ironisk nok så tar vi også her inn MVA som vi igjen gir tilbake til bøndene) Slik sett er ikke
alle støtteordningene til landbruket annerledes enn at vi lønner leger, lærere, politi og
vegarbeidere.

MEN! Det er EN stor forskjell! Og det er her (opp)røret begynner! Det byråkratiet som ellers
administrerer våre felles midler er relativt lite for landbruket – som isteden har fått ordna
seg så deres eget private samarbeidsprosjekt – Landbrukssamvirket – med titusenvis av
ansatte også lever av og på Fellesskapet!

Ja? Er det så ille da? Er det ikke jeg som maser om at privat initiativ nesten alltid er bedre
enn offentlig? Mjai… ikke når organisasjonen ser ut til å være noe de kjøpte billig da
Sovjetunionen gikk konkurs.
For å drive forretning med svimlende overskudd til egne eiere – altså bøndene – er det ikke
spesielt gode på! Joda, TINE, Nortura, Fjordland, Felleskjøpet, Gartnerhallen og alt det andre
driver godt – innad i en stor bedrift der alle får god, fast lønn hver måned – unntatt
bøndene. Som kanskje får en grei, (men ikke noe mer) bonus en gang i året.



Her blir det gjort to store feil. Den ene gjør Landbrukssamvirket i sine forhandlinger med
matvaregigantene. De er borderline kjeltringer. Tro aldri noe annet! Glupske ulver som kun
tenker på sin bunnlinje. (Slik det trolig må være) Og glupske ulver er det bare en måte å ta.
Du må være større, styggere og tøffere!
La oss ta melk som har vært mye framme i forhold til pris – den er latterlig lav på hva
bonden får. Så hvorfor sier de ikke til f.eks. Norgesgruppen:
– Glem det! Vi skal ha mye mer for melka – ellers så selger vi til noen andre, eller finner
andre måter å levere den til kunden våre på. Folk VIL og MÅ ha melk – dere er bare et
fordyrende mellomledd!
Men neida! Isteden er trolig innkjøpssjefer i Norgesgruppen og markedsdirketører i TINE
perlevenner, golfkompiser og ferierer på hverandres hytter på Beitostølen og Hvaler! Mens
vi – Fellesskapet – holder bøndene på økonomisk «respirator»!

SÅ! Er da spørsmålet hvorfor gjør bøndene opprør mot Staten – altså oss – for å få litt mer
«luft» i respiratoren isteden for å kunne puste fritt og godt ved egen hjelp? Jo, det er her
bøndene selv gjør en «feil» (Og den er veldig forståelig – trolig ville alle gjort det samme)
Det er selvfølgelig mye sikrere, lettere og tryggere med økonomisk «oksygen» fra Staten
enn å måtte sloss i en evig kamp med de glupske ulvene hos matvarekjedene om mer ikke
AV beinet, men mer FOR beinet (med Det Gode Norske Kjøttet på)
Dette er en veldig vanskelig sak – så jeg er villig til å foreslå et våpen jeg sjelden tyr til – og
inderlig hater – nemlig omfordeling via skatt! Øk skatten på utbytte for matvarekjedene og
øremerk det til overføringer til landbruket. Da kan kjedene velge sjøl – vil de gi bedre pris til
bonden – eller vil de betale mer skatt. Klassisk barneoppdragelse: la ungen (i dette tilfelle
ulveungen) få velge mellom to onder – så føles det som det har vært medbestemmelse.



MED-GLEDE!

May 23, 2021
Kategorier: Alt eller ingenting

Dette blir litt langt og mørkt, men mye lysere på slutten! Jeg har en påstand som jeg får mye
kjeft for og reaksjoner som: – Nai, du kan’kkje tenkje slik! Eller: – Dette sier mest om deg!
Men siden min mest suksessfulle debattmotstander – Pål Eggen – er i Facebookfengsel
(igjen) så kan jeg fritt legge den fram. Jeg sier at: alt er egoisme! Vi gjør unntak for
nedarvede og/eller tillærte reflekser. Jeg påstår at empati bare er egoisme med melisglasur
på!

La oss ta en liten historie for å illustrere. Vi kan se for oss en halvstor guttunge som heter
Pål. Han rusler fornøyd nedover gata i et ikke nærmere angitt urbant sted og spiser is. Så
snubler Pål og kneet hans møter hard, men greit vedlikeholdt kommunal asfalt og isen
forlater sitt sprø kremmerhus. Den klasker som en klissen og møkkete snøball bakken og
flyter utover som hvitt blod! Blodet flyter også på Påls kne – og verden er bare Vond & Fæl!
Så smerte og frustrasjon uttrykkes i høye hikst og dype hakkende sukk.
Men! Til tonene av Jokers Gla’ mandag plystret av enhjørninger og med regnbuer dansende i
horisonten kommer Kirsten på noen og tjue syklende! Kirsten stopper straks hun ser lille
Pål – og en nummen, grå følelse av medynk og medfølelse (medkjensle for dykk
nynorskbrukarararar) sprer seg som kvalm syre i mellomgulvet hennes. Med sykkelen
liggende i veggrøfta med forhjulet dramatisk spinnende som i en dårlig filmatisering av
Stephen Kings skriverier, bøyer Kirsten seg ned, stryker Pål over håret og uselvisk tørker
hun blod et vekk med kjolekanten og hjelper gutlarven på beina. Med Pål fortsatt snufsende
ved den ene hånda og sykkelen ved den andre går de for å kjøpe en ny is!

Frys kamera. Kutt musikk! Ser vi her den mest rendyrkede omtanke for sine medskapninger
– som brolegger strake veien til Himmelens Haller? Eller ser vi den syndesvarte egoisme som
oser fram – seig som gammal spillolje som gjør menneskeapen like uforenelig med virkelig
empati (og påstått riktig etisk handling) som om nevnte olje skulle røres ut i vann?
La oss spole litt tilbake til da den grå, numne følelsen av medynk meldte seg. Var den
behagelig for Kirsten? Var det en følelse hun ønsket velkommen og ville skulle ligge der etse
mot mellomgulvet resten av dagen? Selvfølgelig ikke! Og det derfor hun stopper, hjelper og
gjør alt for at Pål skal ha det bra! Hun vil bli kvitt sin vonde følelse, sitt ubehag! At det
oppnås gjennom å hjelpe Pål er irrelevant for motivasjonen. For hadde erfaring og kultur



(samt muligens et par gram evolusjon med hardwiring av reaksjonsmønstre) lært henne at
hun like gjerne kunne stått på et bein og etterligna gjøken for å få vekk følelsen – så hadde
hun gjort det! Og slik er det med alt – det er den følelsen vi tror/veit/antar at en handling
vil gi som motiverer oss. Vil den gi en god følelse gjør vi det – hvis den gir en ubehagelig
følelse så gjør vi det ikke. Så kan vi pakke det inn i moralens silkepapir og dytte det ned i
formstøpt hvit bomull av etikk, men egeninteresse er det – alltid!

Dette er vondt å høre for mange – så jeg skal prøve å gjøre det litt bedre. For vi kan også
bruke denne egoismen positivt! Akkurat som vi ønsker å unngå ubehagelige følelser så gjør
vi ting for å få behagelige følelser. Og her kan vi jobbe med oss selv til ikke bare å la med-
følelse – altså såkalt empati – ikke bare gjelde når noen har det vondt, men også når de har
det godt! Lære oss til å føle oss bra når andre har det bra! La oss kalle det med-glede! Det
koster oss svært lite i praktiske handlinger (ofte i motsetning til med-følelse der vi må gjøre
noe) Med-glede kan en trene på med å prøve å sette seg inn i hvordan det er å for andre å
lykkes, at de får til noe eller bare er heldige. Hos noen er denne funksjonen allerede
velutviklet, men den er pervertert til den negative mis-unnelse! Kanskje en av menneskets
mest negative og skadelige følelser. Det er helt greit å ønske seg noe som andre har, men å
ikke unne andre å ha det i tillegg er alltid uakseptabelt! Hvis noen vinner i LOTTO så kan en
ønske at en selv også vinner, men en bør og skal glede seg med de som alt har gjort det.
Med-glede er noe vi bør ha med glede!



RUST GOES WOKE ON VEGETARIANS – på en måte

June 26, 2021
Kategorier: Alt eller ingenting

Nå skal jeg gjøre noe uventa – tror jeg.
Jeg skal forsvare vegetarianere! Det er mange bra – og mange dårlige – vitser om
vegetarianere og vegetarisme.
Nå er jeg fanatisk og nesten så militant en pasifist kan bli i forsvaret av at det meste kan og
skal fleipes med. Men jeg lurer på om vi bør føye vegetarisme til et av de få unntakene – av
en ganske spesiell grunn.
Det er nemlig TO typer vegetarianere. Den ene bør, skal og fortjener å bli fleipa med – den
andre ikke så mye. Og da blir de vanskelig å skille uten å betegne dem med Vege-type 1 og 2
(omtrent som diabetes?)Men la oss kalle dem det da – type 1 er dersom en synes er ekkelt å
spise døde dyr (noe det er om en tenker over det – så jeg lar det være) De fortjener respekt
og bli tatt på alvor – for dette er en ærlig følelsesmessig sak som ikke plager noen. Jeg spiser
ikke lungemos av samme grunn. Men i likhet med type 1 så misjonerer jeg ikke for mitt syn
på lungemos. Orker en det så be my guest (Og ta gjerne min porsjon også)

MEN! Så har vi type 2! Den Etiske Vegetarianeren – åh du verden så mye moro en kan få ut
av bare ordet et-isk og vegetarisme. Her er det masse tull & tøv om dyrs rettigheter (noe de
har inne rimelighetens grenser), dyrs følelser (noe de på en måte har, men de veit ikke
engang at de finnes med noen få unntak og de spiser vi sjelden eller aldri.) – og ikke minst
en hinsides fornuft overførsel av sine egne følelser til dyr. Og mange av disse er svært
opptatt av å fronte sitt syn, mase om det og poste linker om at pølsene våre var lykkelige
heldig-griser med intrikat sosial struktur og rikt følelsesliv – før vi grilla dem.

Nå skal ikke jeg dra hele den livsynsrelaterte milelange tankerekka om hvorfor bruk av kjøtt
som mat er etisk riktig både i et gudelig og ugudelig univers, men dere er herved advart –
jeg KAN ta den
Men – altså fordi vegetarisme-vitser rammer to helt ulike tankesett og motivasjoner – og de
er humormessig vanskelig å skille i utførsel – så skal jeg avstå fra det i offentligheten. Trur
eg…



TIL DERE SOM JEG (VISSTNOK) HATER!

June 26, 2021
Kategorier: Alt eller ingenting

Jeg sprer hat, kommer med hatefulle utsagn og er imot et inkluderende og mangfoldig
samfunn. Visstnok …
Ja, skal vi ta en liten runde på hva jeg mener og sier da? Så får vi se da vet du!

La oss ta det dagsaktuelle PRIDE. Jeg synes de skal få lov å arrangere markeringen av dette,
skryte av det, flagge for det og så lenge ingen lov brytes skal de ikke nektes noen ting.
Med bare en liten forutsetning: – at jeg får lov til å si jeg er kritisk til deler av PRIDES agenda
og fortelle hvorfor jeg er det. Ingen har noen gang prøvd å fortelle meg hvorfor jeg tar feil i
dette – nei, jeg bare hater dem er «motargumentet» Svart, blødende, rått menneskefiendtlig
hat.

Neste punkt: woke-bevegelsen! Igjen – så lenge tilhengerne ikke vandaliserer omgivelsene
sine i demonstrasjonene og ellers er innenfor loven så si, gjør og men akkurat hva dere vil.
Med samme lille forutsetning: – At jeg får lov å være kritisk, stille spørsmål og argumentere
mot en del av forutsetningene og forsøket på konklusjoner i woke-tankegangen. (Se! Jeg
satte ikke engang tankegang i hermetegn!) Men igjen så er det – visstnok – ikke det jeg gjør
– jeg bare hater dem!

Og så Klassikeren da! Innvandring og islam! Dere kan dette nå: – Si gjerne vi skal ha inn
50.000 fra Ugandistan og la dem lage sin egen republikk på Snåsa eller Aker Brygge! Helt OK
å mene det! Si gjerne at Eid bør feires tre måneder til endes, mens kirkene står tomme!
Selvfølgelig forutsatt at jeg får lov å påpeke den umenneskelige urettferdigheten i at 50.000
ugandistanere får et liv her de resterende 5 millionene ikke engang får drømme om – fordi
de ikke får sove i tørken, bomberegnet og flommen hjemme i Ugandistan! Og fordi vi brukte
opp budsjettet vårt på de 50.000 vi tok imot her så får vi ikke hjulpet dem!

Og så må jeg få lov til å nevne på at Koranen ser UT til å være en relativt dårlig rip-off av Det
Gamle Testamentet, samt i alle fall over 600 år nyere – og at det da er tvilsomt om Koranen
er genuin Kilde rett fra Vårherre! Dette er som dere selvfølgelig nå skjønner verken
argumentasjon, sarkasme, sunn meningsbryting og diskusjon – det er rent uforfalsket hat!

Hadde jeg ikke visst bedre så kunne en mistenke at dere som vil ha det all-inkluderende,
tolerante, mangfoldige samfunnet uten begrensninger faktisk ikke har plass til sånne som



meg? Jeg skal ikke synke ned på nivået hvor en kaller dette hat, men det kan se ut som dere
misliker oss! Noe som er helt greit! Inkludering og mangfold mener jeg betyr at en må
tolerere mangfoldet også i meninger en ikke liker. Men det er – visstnok – bare hat.



Bikkja til Pål forteller dårlige vitser

August 6, 2021
Kategorier: Bikkja til Pål forteller dårlige vitser





































De Tre Tankene

August 18, 2021
Kategorier: Alt eller ingenting

De Tre Tanker

Sosialisme motiveres av misunnelse og ønsket om likhet. Den ene er forståelig og den andre
fornuftig. Men det blir et problem når ønsket om likhet motiveres helt eller delvis av at en
ikke unner andre å ha mer. Dette gjør også sosialismen umulig å gjennomføre uten tvang –
fordi den ønsker å fjerne drivkraften bak selve eiendomsretten – en ønsker å ha noe. Alt skal
være felleseie hvor en bidrar etter evne og får etter behov, men det kolliderer med
enkeltindividets ønsker.

For dette kunne fungert om menneskene var like og hadde de samme ønsker, men slik er
det ikke – i tillegg er menneskedyret egoistisk. Derfor må vi til med tvang. Sosialistene liker
ikke å snakke om dette (de som skjønner det) Men i sosialismen ligger nødvendigheten av å
tvinge de som av både gode og dårlige grunner er uenige i systemet til å delta. En må også
frata de som er for dumme og/eller ansvarsløse til å være med retten til å gå under ved å
tvinge dem til å være med. Dette ser vi for eksempel med at en ikke tiltror arbeidstakere å
innbetale pensjon, skatt og andre ting, men dette blir pålagt arbeidsgiver.

Dette er den ugudelige praktiske gjennomføringen av den verken røde eller blå ideen, men
kun fornuftige tanken om å betale i fellesskap for noe alle trenger. Jeg ser ingen annen

http://www.ironoxide.no/abstrakt-informasjon/


løsning på det, men i det minste bør en anerkjenne og føle på det etisk tvilsomme her – hvor
vi begår overgrep mot enkeltindividet for fellesskapets beste.

Alle de tre hovedtankene i politikken har sine styrker og mangler. Sosialismen har jeg nå
sagt noe om – og skal kort ta de to andre – den liberale og konservative tanke.

De liberale er tilhengere av retten til at alle skal få gjøre som de vil – inkludert retten til å gå
under.
Liberalerne har paradoksalt nok ikke noe problem med å la alle gjøre som de vil – inkludert
å bryte med prinsippet om at at alle skal ha full frihet – og aksepterer derfor den samme
etiske utfordringen som sosialismen – folk må tvinges til å være med for at systemet skal
fungere.

De konservative tror på hvert enkelt menneskes ansvarsfølelse – både for seg selv og andre.
En skal både ta vare på seg selv, men også andre. Dette fungerer heller ikke i virkeligheten –
alle er verken ansvarsfulle eller hensyntakende, så en må også her akseptere tvangen for de
«annerledestenkende»

Hvorfor er da både den liberale og konservative retningen bedre enn den sosialistiske? Jo,
fordi sosialismen går lengre i ønsket om likhet – ikke bare skal en tvinges til å delta for alles
og eget beste, men når fellesutgiftene er finansiert så gir ikke sosialismen seg. Sitter noen
igjen med 100 kroner, mens de andre har bare 50 så skal de 50 av de 100 tas og fordeles til de
andre med bare 50.
Og da er vi ikke lengre på akseptabel tvang for alles beste, men hva som vi ellers i det
juridiske system kaller ran.



DYRETRAGEDIEN VEDUM

October 20, 2022
Kategorier: Alt eller ingenting

Alt for ofte erfarer vi at bønder kommer i situasjoner der Livet blir så vanskelig at de ikke
orker den daglige omsorgen for buskapen. Det blir for mye så de orker ikke gå i fjøset, og for
hvert døgn blir situasjonen verre. Ofte ender dette med Mattilsyn og politi før bonden får
hjelp. Men av og til går det bra hvis gode naboer og venner griper inn og hjelper.

Hva har dette med leder i Senterpartiet og finansminister Trygve Slagsvold Vedum?

Jo, det kan se ut som han – som en ambisiøs bonde – har bygget for stort og dyrt; for så og se
seg overvunnet. Istedenfor å gi seg og avvikle i ordnede former med en avgang som
minister så sitter han i departementets våningshus og går ikke ut i fjøset. Der vi – buskapen
hans – står og får verken vått eller tørt, der vi sakte synker ned i vår egen blaute møkk av
gjeld!

Nå finnes det ikke noe politisk Mattilsyn (I alle fall ikke som PST godkjenner) – så her
kommer dere inn. De gode naboene og vennene i Senterpartibygda. Dere må hjelpe!

Ta hånd om Trygve og forklare ham at Noregsgarden er i bedre hender hos andre. Hvor vi –
folkebesetningen – kan få nødvendig stell, omsorg og gi gode varer til verden.



ET LITE POLITISK EVENTYR

October 20, 2022
Kategorier: Alt eller ingenting

Det var en gang Trygve og Jonas var på fisketur. De satt ved et vann og snakket om
drømmene sine – hvordan de kunne velge og vrake i fine jobber i EU og FN når de var
ferdige som politikere i Norge.

Plutselig sier Trygve:

– Se, Jonas! Hihihihihihihi! Se på duppen! Det napper, Jonas! Hhihihihihihi! Hva gjør vi nå?

Jonas rettet seg opp og tok på seg Statsminister-minen.

– Nå følger vi nøye med på det som foregår – og vurderer etter hvert om vi skal sette inn
tiltak.

Og mens Jonas og Trygve fulgte med så ble fisken på kroken både til rakfisk og tørrfisk – og
har den ikke blitt gravlaks så følger de vel med enda!

Snipp, snapp, snute!



HVORFOR VANLIGE FOLK IKKE RYKKER FRAMOVER
I KØEN

October 20, 2022
Kategorier: Alt eller ingenting

AP lovde at nå var det vanlige folks tur. Hvem disse vanlige er i det varierte og mangfoldige
samfunnet er en helt annen historie.

Det jeg skal fortelle om nå er hvorfor AP aldri kommer til å gi vanlige folk mer penger – som
mange trodde skulle skje – og stemte venstreorientert.

Jeg skal ikke dra dette veldig ut, men vi må ta litt enkel økonomisk lovmessighet. Høyere
inntekt vil gi økt etterspørsel noe som vil enten øke prisene eller tilbudet. Via reguleringer
og andre tiltak kan en påvirke dette, men igjen er det en annen diskusjon.

Dette vil si at hvis AP holdt løftet sitt og vanlige folk fikk høyere inntekt så ville forbruket
øke – og altså priser og tilbud. Økt tilbud er positivt, men for høy prisøkning vil ingen
regjering ha! Punktum! Fordi dette gir inflasjon – altså pengene blir mindre verdt.

Dette veit alle politikere over et visst nivå – og da sier det seg sjøl at valgløftet som innebar
at vanlige folk skulle få anledning til økt forbruk aldri vil bli innfridd. (Ikke en gang RØDT er
så gærne om de skulle få regjeringsmakt)

Den vanlige menige AP-supporter kan ikke tas for dette – de færreste kan ikke engang
forklare hva sosialdemokrati er så det er ikke deres skyld.



Men de som har forstått dette – og som har visst dette hele tiden – de må jo aldri mer få
noen stemme fra vanlige folk!

Samtidig må vanlige folk forstå at denne tanken om omfordeling via skattesystemet
(utenom til fellesgoder) er for det først ikke bærekraftig – for det andre vil ingen ansvarlig
regjering noen gang finne på å gjennomføre den med tiltak som vanlige folk virkelig ville
merke. Derfor var de aldri vanlige folks tur – de blir stående i køa – akkurat der AP vil ha
dem.



OPPLÆRING I DEMOKRATI

October 20, 2022
Kategorier: Alt eller ingenting

(Også sendt til avisa Valdres som leserbrev)

I den pågående debatten etter avgjørelsen om å la Innlandet bestå så ønsker noen opplæring
i demokrati – så det kan de få.

Kritikken går på at den rådgivende folkeavstemningen ikke ble fulgt. En har altså bedt om
råd og så fulgte en ikke rådet. Det er helt legalt og ikke noe brudd mot demokariske regler
eller skikker.

Der det er hensiktsmessig å finne ut hva innbyggerne mener i en bestemt sak er rådgivende
folkeavstemning det eneste vi har anledning til å arrangere . Det er fremdeles
representanter innvalgt av folket som skal endelig avgjøre saken, og slik må det være ellers
er hensikten med å velge noen til å styre for seg borte – og jeg skal forklare hvorfor.

Går vi mange hundre år tilbake til røttene til demokratiet, så ligger det fysiske
styrkeforholdet mellom flertall og mindretall til grunn. Enkelt sagt så kan flertallet
overvinne mindretallet om nødvendig i kamp. For å unngå at grupperinger stadig slåss
aksepterte en den forutsetningen at flertallet stort sett alltid ville overvinne mindretallet.
Gjennom stemmegiving fant en ut hva flertallet ville og forholdt seg til det uten
kamphandlinger. Videre utviklet en systemet til å velge personer som kunne representere
flere og vi fikk valg og partier i det som kalles representativt demokrati.

Og der er vi i dag – vi velger inn folk som tar på seg jobben med å sette seg inn i aktuelle
saker. Dette fører til noe som politikere kanskje ikke liker å snakke høyt om, men som er
hele hensikten med ordningen. Politikere har gjennom den tiden de bruker på sakene langt
bedre muligheter for å ta riktige valg i saker enn gruppen som har stemt dem inn. Systemet
er ikke perfekt, men har en langt bedre sjanse for at saker blir avgjort rett på grunnlag av
nok informasjon enn det såkalte direkte demokratiet vil ha. Dette er en ordning der alle
saker kan stemmes over av alle med stemmerett. Det krever at veldig mange bruker mye tid
for å skaffe seg nok kunnskap til å ta rett avgjørelse, noe vi vet ikke vil skje i mange saker.
Systemet vi har i dag med representativt demokrati garanterer heller ikke rett avgjørelse,
men sjansen er betydelig mye høyere nettopp fordi vi har valgt noen til å skaffes seg
kunnskapen for oss.



Mye av kritikken rundt den aktuelle avgjørelsen går på at politikerne ikke har hørt på
velgerne. Dette er feil. Politikerne har absolutt hørt på velgerne og vurdert hva de har sagt,
men de har ikke gjort som flertallet ønsket – fordi disse etter politikernes vurdering tok feil.
Dette kan stemme, men det kan også være at flertallet hadde rett. Det kan vi mene mye om,
men det eneste vi vet med sikkerhet er at det viktigste en kan ha for å ta en rett avgjørelse
er informasjonsovervekt i vurderingene – og det hadde politikerne størst mulighet for å
skaffe seg. Akkurat som de har i andre saker. Om de gjør det er selvfølgelig et spørsmål –
som av og til må besvares med nei, men det er irrelevant i forhold til sjansen for at de i de
fleste tilfellene har best forutsetninger for rett vedtak.

Politikere bør bli modigere til å vise den selvsikkerheten tilliten et valg gir en som
representant og ikke nedvurdere sin egen rolle. Det snakkes ofte om hvor ydmyke en er for
tilliten fra velgerne, men det er litt selvmotsigende å skulle være for ydmyk fordi mange er
enig med deg og mener du har rett. Selvfølgelig skal politikere lytte, diskutere, ta råd og
veiledning og til og med kjeft, men avgjørelsen skal alltid ligge hos den enkelte ut ifra mest
mulig kunnskap om hver sak. Velgere som ikke er fornøyde med disse avgjørelsene skal og
bør stemme annerledes neste gang – eller aller helst engasjere seg personlig og stille til valg.

Øyvind Rust

Demokratisk eks-politiker.



LITE HYGGELIGE TANKER I NATTEN.

October 20, 2022
Kategorier: Alt eller ingenting

La oss først klargjøre at det ikke er noen konspirasjon bak det jeg skal snakke om. Det er
bare dumskap og inkompetanse.

Vi ser skyggene av det allerede – og merker bokstavelig talt kulden.

Mennesker oppvokst i overflod vender seg matleie mot sin egen bakgrunn og finner Saker
de vil kjempe for slik at skyldfølelsen over å ha et godt liv kan døyves. De fleste sakene er
ved første øyekast gode – og den fremste er klima og Det Grønne Skifte.

Og det har vært særdeles vellykket å få Saken fram og opp.

Det er godt mulig den er viktig – det skal vi ikke ta for oss her, men isteden se på forslagene
til løsning. Eller rettere sagt – det er ikke mye å se på, eller høre på. Det er luftige tanker om
grønn energi, omstilling og luftslott med vindmøller i tårnene.

Dette er uhyre komplekse problemer som krever stor kompetanse og gode planer over tiltak
vi veit vil virke. Dette har vi ikke i dag. Det vi har er livredde fanatikere, urealistiske
drømmer, middelmådig til inkompetent styring og smarte opportunister. Dette er som
manuset på en skrekkfilm. Et plott som vil tjene den siste brikken i bildet – media. Alt de
andre deltakerne vil skape av frykt, skandaler og tragedier vil bli sendt live på
befolkningens skjermer.

Vi ser nå første scene – den før intro og tittel – og den handlet om strøm! Etter at alle
innenfor det politisk korrekte hadde snakket seg varme om Det Grønne Skiftet – og mange
begynte å nikke motvillig, men anerkjennende til at dette måtte vi bare bli med på – så fikk
Folket plutselig se at Det Grønne Skiftet ikke bare er sparepærer, treskjeer i yoghurten og
pappsugerør, men dramatisk høyere pris på livsnødvendigheter.

Så – i neste scene – har vi en stadig mer følelsesbasert vitenskap der selv i naturvitenskapen
blir korrumpert av tanken om at sannheten kan være relativ – og at din sannhet er ikke din
sannhet, men noe som kan knas, formes og tilpasses hva som føles godt.

Så har vi det faktum at alt nå som sagt foregår live er de styrende – både valgte og utnevnte
– livredde for overskriftene, kommentarfeltene og hva de som setter agendaen mener. Flere
og flere, både innen miljøbevegelsen og historisk demokratiske fundamenterte partier,



snakker nå åpent om klimaproblemet kan løses med lovlige og demokratiske midler.

Som i alle gode plott så dukket det opp en joker, en uforutsett hendelse som gjør det enda
verre. En pandemi. Der det ble gjort trolig helt nødvendige grep og ikke minst inngrep. Det
har vist oss at vi som befolkning og de vi har valgt til å styre er relativt lydige til fagmiljøer.
Sjøl om noe uenighet har kommet fram så viser det seg et mønster. Folket adlyder. Og det er
i mange tilfeller veldig bra og helt nødvendig, men det kan også gi katastrofale følger. For
nå nærmer vi oss den delen av plottet der alt går så til helvete at det gjør vondt å se på!

Selv om vi nå kanskje «reddes» med midlertidige krisepakker så er det ikke sikkert det vil –
eller kan – fortsette. Sjøl Oljefondet har en grense. Og da ser en på den virkelig kostnaden av
Det Grønne Skiftet.

For når klimafanatikerne nå ser at de via media – og ikke å forglemme bloggere, influencere
og Offentlig Debatt kan sette tiltak på dagsorden så kan vi risikere at de styrende –
uavhengig av politisk farge – pålegger oss både å betale, ofre og gjøre ting for å få på plass
en drøm de ikke har noen plan for, ingen anelse av konsekvens av eller uttalt mål på.
Utenom en høyst teoretisk senkning av gjennomsnittstemperaturen.

Noen har skreket – og vil fortsette å skrike – at dette hjelper ikke uansett hva vi i lille Norge
gjør. Svaret som gis på det er Eksemplets Makt – de virkelig store forurenserne vil Look to
Norway (som de for øvrig tror er hovedstaden Sverige) og så Følge vårt Eksempel.

Og hva er eksemplet her? Hva har vi vist dem – hvis mitt dystre scenario slår til – er at en i
miljøets navn kan overkjøre befolkningen og tyne dem for både ressurser og tvinge dem til
handling. Og en kommer unna med det moralsk i verdens øyne. Trenger jeg fortelle dere
hva det vil inspirere til for folk som Putin, regimet i Kina og et skremmende ustabilt, men
enn så lenge wannabe-demokratisk US of A?

Så hva gjør vi? Tenker vi sjøl og slutter å høre på vitenskapen og brenner idealistene på bål?
Nei, selvfølgelig ikke! Først må vi slå ring om vitenskapen – ikke bare det livsviktige
naturfaget, men sloss mot all politisering og introduksjon av moral i vitenskap. Vitenskapen
er et iskaldt, kynisk verktøy som tjener kun et formål: Sannheten.

Så må noen med autoritet og «pondus» be en stor del av såkalte opinionsdannere uten
relevant argumentasjon om å holde kjeft – og sørge for at de gjør det. Så lett krenkelige
mesteparten av dem er bør det være rimelig enkelt.

Så må vi legge god planer med tiltak alle kan stilles seg bak – et nøkkelord her – tror jeg – er
større grad av tilpassing til et eventuelt endret klima – framfor f.eks å tviholde på at vi skal
bo som vi har gjort og hvor vi har gjort i noen skarve hundre år. I størsteparten av



menneskets historie har vi tilpasset oss forholdene og det er en sikker og velprøvd metode
vi veit virker.



FEELGOOD FOR PRESIDENT!

October 26, 2022
Kategorier: Om meg

– Sku’ vøre på fjernsyn du veit du!

Jeg har hørt den noen ganger – og siden jeg gjør mitt ytterste for å gjøre andre fornøyd, så
registrerte jeg meg i sommer hos det de kaller et casting- selskap. De jobber med å finne folk
som nettopp skal på TV.

Jeg hadde ikke den helt store troen på dette, men det kosta ingenting å være registrert med
CV og ønsker. Så ringte de fra selskapet som prøver å finne Daniels Craigs etterfølger som
Bond. James Bond.

Neida, men jeg fikk en mail fra Feelgood Scene Film og TV om jeg ville prøve en bitteliten
rolle som plagsom bussjåfør med en turistguide i magen? Til en serie som kommer på TV 2.
Så jeg filmer meg sjøl etter å ha skrevet om manuset deres til eDøl – og får hyggelig avslag.
Regissøren ville ha en annen.

Men når jeg er involvert i noe så krasher jo ting, så det ringte en trivelig kar noen dager
seinere som lurte på om jeg fremdeles var interessert? For det hadde skåret seg for den de
egentlig ville ha.

Kort fortalt så var jeg på Gardermoen på mandag, lot som jeg kjørte buss oppover
Gudbrandsdalen og tok en Rusteklikk light på en fyr som ikke likte opplegget med guiding.

Dette var jo veldig moro – synes jeg. Men det som var mest imponerende og veldig
interessant – var å se en organisasjon – nærmest en organisme – som fungerer så fantastisk
bra! Jeg skal ikke kritisere, men ellers er det gjerne slik at ting tar tid, det er ofte litt
vanskelig, alle skal få si sitt og ikke minst skal en f.eks ha et møte så må en planlegge og
varsle mange uker i forveien. Det skal kurses, avspaseres, ferieres og innimellom jobbes litt.

Film og TV produksjoner gjør det litt annerledes. I løpet av ei uke var tidspunkt for opptak
forandra tre ganger. Det kunne tyde på litt manglende styring, men så skjer det noe
imponerende. For alle – fra han som ringte meg opp til regissøren har stålkontroll! Alle veit
hva de skal, uansett når det omsider skal skje, men ingen maser og spør, ingen sier at: – Nei,
beklager! Det har jeg ikke rukket! Alle gjør de det skal – og alle er likevel fornøyde og veldig
hyggelige!

https://feelgoodtv.no/


Jeg som er fullstendig blank må spørre litt og instrueres litt, men det var helt OK! Så dette
smitter – og jeg bare lar ting skje – jeg som liker å vite når, hvor, hvem og hvordan. Så når
en hyggelig assistent med noe som ligner politikommunikasjonsutstyr på øret kommer og
ikke spør, men ber om å få bilnøklene mine – fordi hun skal gjøre bilen min til location, så
bare smiler jeg og gir henne nøklene.

Så går dagen, jeg sitter på verdens lengste – i tid – busstur til Sørumsand, later som jeg
kjører bussen og avleverer noen saftige replikker på flytende eDøl. (Dere innfødte vil blø fra
øra, men ingen andre hører forskjell på meg og dere. Helt sant!) Og i Sørumsand står Audi’n
og venter!

Poenget mitt er at jeg tror vi må se på landet som en TV-produksjon og overlate styringen
og organiseringen til Feelgood Scene Film og TV – for noe så ryddig, effektivt og proft har
aldri jeg vært med på før!


